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Zápis roku 2011 
 

Úvod roku 2011 
 
 
Jestliže by někdo bilancoval rok 2011 již 17. prosince, tak by vynechal událost, která zasáhla celou Českou 

republiku a odezvu měla v celém světě. 18. prosince totiž zemřel Václav Havel, poslední československý a první 
český prezident. Lidé po celé zemi se spontálně scházeli, aby uctili jeho památku svíčkou nebo tichou 
vzpomínkou. Byl vyhlášen po tři dny státní smutek a konal se první státní pohřeb po roce 1989, kterého se 
zúčastnili státníci ze čtyř desítek zemí. Následně byla rakev s ostatky převezena do Krematoria Strašnice, kde se 
s bývalým prezidentem rozloučila rodina a blízcí přátelé. V lednu 2012 bylo zpopelněné tělo uloženo do rodinné 
hrobky na pražském vinohradském hřbitově.  

V roce 2011 skončila řada ministrů: Vít Bárta, Radek John, Radek Šmerda, Ivan Fuksa a Martin Kocourek. 
V listopadu 2011 vypověděla ODS na pražském magistrátu koalici s ČSSD a poté domluvil primátor 

Bohuslav Svoboda z ODS spolupráci s TOP 09. 
O všech těchto převratných a důležitých událostech se zmiňuji na následujících stránkách. 
 
Rok 2011 přinesl doma i v zahraničí tyto události: 
 
K 1. lednu 2011 pozbyly platnosti řidičské průkazy s datem vydání od 1. 1. 1994 do 31. 12. 2000. 
 
Pražská ČSSD si v sobotu 8. ledna volila své vedení. Předsednickou funkci uhájil Petr Hulinský. Zvoleni byli 

i místopředsedové pražské ČSSD; stali se jimi náměstek primátora Karel Březina, místostarosta Prahy 4 Jiří 
Bodenlos, místostarosta Prahy 1 Daniel Hodek, místostarostka Prahy 10 Radmila Kleslová a Michaela 
Marksová-Tominová. 

 
8. ledna zemřel v pražské vinohradské nemocnici ve věku 73 let po delší nemoci disident a diplomat Jiří 

Dienstbier, který byl prvním polistopadovým ministrem zahraničí. V poslední době byl jako nestraník za ČSSD 
senátorem v Kladně. Jeho smrtí přišla strana v horní komoře o absolutní většinu hlasů. Nejpozději do devadesáti 
dnů musely být vypsány doplňovací volby. 

 
Rychlobruslařka Martina Sáblíková ovládla začátkem ledna evropský šampionát ve vícebojích v italském 

Collalbu. Obhájila tak prvenství z předchozího roku a z ME ve vícebojích má už třetí titul. 
 
Běžec na lyžích Lukáš Bauer obsadil začátkem ledna v celkovém pořadí Tour de Ski třetí místo.  
 
V lednu zasáhly severovýchodní Austrálii záplavy. Postiženo bylo více než 200 tisíc lidí. Voda zaplavila 

tisíce domácností a podniků v australském státě Queensland, dvě města musely úřady zcela evakuovat. 
Vylidněno bylo i centrum Brisbane. 

 
Český házenkář a reprezentant Filip Jícha byl 13. 1. 2011 vyhlášen nejlepším házenkářem světa roku 2010. 
 
17. ledna jmenoval prezident Václav Klaus Tomáše Chalupu do funkce ministra životního prostředí. 

Šestatřicetiletý Chalupa je poslancem a místopředsedou pražské ODS. Chalupa pracoval původně jako novinář, 
od roku 1992 je členem ODS. Byl mluvčím poslední Klausovy vlády. V Praze 6 byl nejprve místostarostou 
a posléze starostou. Do funkce byl navržen pražskou ODS za odvolaného Pavla Drobila. Stal se sedmým šéfem 
rezortu životního prostředí během čtyř let. 

 
V půlce ledna začalo takzvané "arabské jaro", kdy proti autoritativním vládám protestovali obyvatelé řady 

arabských zemí. První z nich, kde stávkující dosáhli úspěchu, bylo Tunisko. Zdejší prezident Zín Abidín bin Alí, 
který zemi vládl 27 let, po sérii protestů obyvatel vyhlásil výjimečný stav a prchl ze země. V říjnu se v Tunisku 
konaly první svobodné volby, vítězem se stalo islamistické Hnutí obnovy (Hizb An-Nahdá). 

11. února rezignoval po osmnácti dnech protestů egyptský prezident Husní Mubarak. Proti demonstrantům 
použil tanky, slzný plyn či vodní děla. Několik lidí zemřelo a zraněno bylo až 1500 lidí. Moc v zemi převzala 
armáda. V srpnu začal v Káhiře s Husním Mubarakem soudní proces. 
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Během února demonstrovali za změnu poměrů lidé v šestnácti zemích na severu Afriky a na Blízkém 
východě. V Lybii došlo k boji mezi stoupenci a odpůrci vlády diktátora Muammara Kaddáfího. 19. března 
zahájili spojenci operaci proti Libyi, kterou předtím posvětila Rada bezpečnosti OSN. Svět se tak rozhodl 
pomoci libyjským povstalcům bojujícím proti diktátorovi. Francouzské stíhačky zničily několik tanků 
a obrněných vozidel, později zahájily útok i USA. Na konci března se velení vojenských operací ujalo NATO. 
V srpnu se boje přesunuly do Tripolisu, následoval hon na libyjského vůdce Muammara Kaddáfího; ten 20. října 
podlehl zraněním, která utrpěl při svém dopadení poblíž rodného města Syrta, odkud se snažil uprchnout. 
O jedenáct dní později ukončilo NATO po sedmi měsících v Libyi vojenskou operaci. 

 
V půlce ledna poslal Radovan Vítek největší tuzemskou loterijní firmu Sazka do insolvenčního řízení. 

Společnost mu v tu chvíli dlužila 1,5 miliardy Kč. Postupně se přidávaly další problémy, které v květnu vyústily 
ve vyhlášení konkurzu. Následně 22. srpna odstoupil dlouholetý šéf Sazky Aleš Hušák. Důvodem byla výstavba 
libeňské O2 areny a jeho neochota domluvit se s věřiteli. Sazku na konci září získávají ve veřejné soutěži 
největší věřitelé - společnost KKCG Karla Komárka a skupina PPF Petra Kellnera, který vyhrály s nabídkou 
3,81 miliardy Kč.  

 
24. ledna vybuchla bomba v příletové hale na moskevském letišti Domodědovo. Bylo zabito 35 lidí a přes 170 

zraněno. Za útokem stáli povstalci ze severního Kavkazu. 
 
Koncem ledna ovládl juniorské soutěže na Australian Open Jiří Veselý. Sedmnáctiletý český tenista 

triumfoval ve čtyřhře a následně i ve dvouhře. 
 
Krasobruslař Tomáš Verner získal 29. ledna bronzovou medaili z mistrovství Evropy. Čtyřiadvacetiletý Čech 

tak zkompletoval sbírku z ME: v roce 2007 byl druhý, o rok později vyhrál.  
 
Český cyklokrosař Zdeněk Štybar obhájil 30. ledna v Německu titul mistra světa v elitní kategorii. Štybar 

oslavil čtvrté zlato v kariéře - dvakrát triumfoval v kategorii do 23 let. Navíc v letech 2008 a 2009 mezi elitou 
skončil druhý.  

 
17. února podepsal ministr zdravotnictví Leoš Heger s odboráři memorandum, které zažehnalo odchod 3 800 

nemocničních lékařů v rámci akce „Děkujeme, odcházíme“. Slíbil jim navíc dvě miliardy, kterými se od března 
zvýšily jejich platy v tarifních tabulkách.  

Akci „D ěkujeme, odcházíme“ organizoval Lékařský odborový klub (LOK) a první lékaři začali dávat 
výpovědi v listopadu 2010. K lednu 2011 bylo ve výpovědi 3775 lékařů z celkem 20.014 lékařů, které 
ministerstvo v nemocnicích evidovalo. Odchod lékařů měl ohrozit nejvíce Vysočinu, Severomoravský, Ústecký 
a Pardubický kraj. Odbory požadovaly, aby se mzda lékařů pohybovala na úrovni 1,5 násobku průměrné mzdy 
pro absolventy a trojnásobku pro atestované lékaře. 

V Praze bylo slíbeno, že v případě výpovědí nebude ohrožena akutní péče o pacienty, neboť nemocnice jsou 
schopny změnou organizace, změnou struktury a změnou distribuce urgentní péči zajistit. Prodloužila by se však 
doba čekání na plánované operace.  

Celkově pražští lékaři podali 539 výpovědí, 14 lékařů je vzalo v lednu zpět. Nejvíce výpovědí zaznamenali 
v Nemocnici Bulovka, Fakultní Thomayerově nemocnici s poliklinikou a ve Všeobecné fakultní nemocnici 
v Praze. Ve Fakultní nemocnici Královské Vinohrady (FNKV) v Praze 10 podalo výpověď 87 z celkem 
573 lékařů. Do 21. ledna svoji výpověď stáhlo pět lékařů. Pokud by opravdu k odchodům došlo, tak by byl 
od 1. března provoz Neurologické a Otorinolaringologické kliniky FNKV významně omezen. 

Pokud by doktoři splnili své výhružky, tak by v celé republice nastal v nemocnicích chaos, proto se touto 
situací musel zabývat nejen ministr zdravotnictví Leoš Heger, ale i premiér Petr Nečas. Vláda ze začátku 
odmítala přidat peníze na platy lékařů ze státního rozpočtu, ale pak tlaku ustoupila. Z jednání Leoše Hegera 
s lékařskými odboráři vzešla nabídka, že 1,5 miliardy půjdou na platy lékařům a 500 milionů na mzdy pro sestry 
a ostatní zdravotnický personál. To se však odborářům z LOK nelíbilo, ti chtěli celou částku pro sebe. Následně 
ministr zdravotnictví slíbil celou částku doktorům, čímž by se platy lékařů zvedly o 5 až 8 tisíc.  V příštím roce 
by měl plat růst o deset procent, v roce 2013 by měl dosáhnout 1,5 až trojnásobku průměrné mzdy v zemi a to se 
zákonným počtem osmi hodin přesčasů týdně. S těmito podmínkami odbory souhlasily. 17. února tak ministr 
zdravotnictví Leoš Heger a předseda Lékařského odborového klubu - Svazu českých lékařů (LOK-SČL) Martin 
Engel podepsali společné memorandum, které odvrátilo hrozící krizi ve zdravotnictví. Současně Engel oficiálně 
ukončil protestní odborovou akci „Děkujeme, odcházíme“.  

Jenže již o den později člen předsednictva LOK Miloš Voleman rozeslal elektronickou výzvu lékařům, 
aby zatím nestahovali výpovědi a vyjádřili tak svou solidaritu s odborovým předákem Martinem Engelem, jehož 
pražská vinohradská nemocnice nechtěla vzít zpět s tím, že jeho místo je již obsazeno. Ředitel vinohradské 



 5 

nemocnice Marek Zeman slíbil vzít zpět většinu lékařů, ale ne ty, za které byli přijati lékaři noví. Stejně tak 
hovořil i text memoranda, které podepsali odboráři a ministerstvo. 

Šéf odborů Martin Engel odmítl solidaritu ostatních kolegů a vyzval lékaře, aby ukončili protest a neprodleně 
odvolali výpovědi. Díky tomu začali lékaři stahovat své výpovědi a krizový scénář byl zažehnán.  

 
Ve věku čtyřiaosmdesáti let zemřel 26. února v Praze na rakovinu novinář a spisovatel Arnošt Lustig, který se 

proslavil doma i ve světě díly, ve kterých vypráví o svých zážitcích z Terezína a koncentračních táborů 
v Osvětimi a Buchenwaldu. 

 
Čeští atleti si v březnu z halového mistrovství Evropy v Paříži odvezli čtyři cenné kovy a dva tituly. Zlato 

získal na šedesátce překážek Petr Svoboda. Stříbro přidal ve skoku do výšky Jaroslav Bába. Další zlato 
vybojovala Denisa Rosolová, která na čtyřstovce zaběhla osobní maximum. Šestatřicetiletý Roman Šebrle získal 
v sedmiboji bronz - svoji šestou medaili v hale za sebou. 

 
11. března vyvolalo zemětřesení o síle 8,9 desetimetrové tsunami, které zpustošilo východní pobřeží 

Japonska. Hluboko do vnitrozemí odnášela obří vlna auta, lodě i domy. Zahynulo přes 12 tisíc lidí. Bylo to páté 
nejsilnější zemětřesení v novodobé historii. Největší nebezpečí hrozilo od poškozené jaderné elektrárny 
Fukušima, kde začala hořet nádrž s vyhořelým palivem a radioaktivita se dostala do ovzduší. 

 
12. března získala česká rychlobruslařka Martina Sáblíková druhou medaili na světovém šampionátu 

v německém Inzellu. Vyhrála na trati 5 000 metrů, čímž získala celkově sedmý světový triumf a počtvrté 
za sebou vyhrála pětikilometrovou trať.  

 
18. března se stal v Brně šéfem ČSSD Bohuslav Sobotka. Porazil jihomoravského hejtmana Michala Haška, 

který se stal statutárním místopředsedou. Zvoleno bylo i pět řadových místopředsedů - Marie Benešová, Jiří 
Dienstbier mladší, Lubomír Zaorálek, Zdeněk Škromach a Martin Starec. 

Sobotka se dostal do čela strany už po sněmovních volbách v květnu 2010, kdy rezignoval Jiří Paroubek.  
 
20. března obsadil Lukáš Bauer čtvrtou pozici v konečném pořadí Světového poháru.  
 
V roce 2011 proběhlo v České republice sčítání lidu, domů a bytů. Informace v něm uvedené byly platné 

k okamžiku půlnoci z pátku 25. na sobotu 26. března 2011. Poprvé v historii sčítání zjišťovalo tzv. faktické 
bydliště, tedy místo, kde lidé skutečně žijí. Tato informace je důležitá pro obce a městské části, které se tak 
oficiálně dozvěděly, kolik v nich lidí skutečně žije bez ohledu na to, kde mají hlášeno trvalé bydliště. Díky těmto 
informacím se dá lépe naplánovat kapacita škol, školek, zdravotnických zařízení, veřejné dopravy či občanské 
vybavenosti. Trvalé bydliště je v rámci EU české specifikum, kdy se na adrese trvalého bydliště zdržuje stále 
méně lidí a vůbec už tyto adresy neodpovídají tomu, kde lidé skutečně žijí. 

 
Ústavní soud 28. 3. 2011 definitivně rozhodl, že se nebudou v Praze opakovat komunální volby z roku 2010. 

Regulérnost loňských podzimních voleb totiž napadly Strana zelených, Věci veřejné a SNK-ED. Ústavní soudci 
jejich stížnost zamítli, neboť se nepodařilo prokázat, že účelem rozdělení Prahy na sedm volebních obvodů bylo 
poškodit menší politické strany. Soud také konstatoval, že rovnosti volebního práva nelze prakticky dosáhnout. 
Soudci nebyli při hlasování jednotní, verdikt prošel většinou devíti hlasů ze čtrnácti přítomných soudců. 

Pražská vláda si oddechla, neboť pětiměsíční provizorium skončilo. Vítězem voleb byla v Praze sice TOP 09, 
ale koalici vytvořili občanští demokraté se sociálními demokraty. 
 

8. dubna rezignoval ministr dopravy Vít Bárta z Věcí veřejných (VV). Stalo se tak poté, když poslanec 
a místopředseda strany VV Jaroslav Škárka prohlásil, že ho Vít Bárta uplácí. Peníze měli dostávat i další 
poslanci za to, aby byli loajální a mlčeli o praktikách používaných uvnitř strany. Sám Škárka měl údajně dostat 
170 tisíc korun. Později totéž potvrdila i poslankyně a předsedkyně poslaneckého klubu Věcí veřejných Kristýna 
Kočí, které měl Bárta dát půl milionu. Oba podali trestní oznámení. Bárta později přiznal, že předal peníze, 
ale šlo jen o půjčku.  

J. Škárka a následně i Kristýna Kočí byli vyloučeni ze strany. Z poslaneckého klubu odešel i Stanislav Huml. 
Ještě začátkem dubna byl zveřejněn tajně nahraný rozhovor K. Kočí s dvěma kolegy z Věcí veřejných, 
kde tvrdila, že rozkol VV připravovala s šéfem poslaneckého klubu ODS Petrem Tluchořem už tři čtvrtě roku. 
V plánu bylo odvedení části poslanců VV. Později tvrdila, že ve skutečnosti lhala, protože věděla, že ji 
nahrávají. 

8. dubna 2011 pak MF DNES zveřejnila, že Vít Bárta ještě jako majitel bezpečnostní agentury ABL 
vypracoval v roce 2008 plán na získání politické a ekonomické moci v zemi. Součástí Bártova plánu bylo 
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obsadit důležitá místa ve státní správě svými lidmi a používat jako metody práce sledování či shánění 
kompromitujících materiálů.  

Do této situace přibyla ještě jedna aféra, a to již ze září 2010. Tehdy přišla MF DNES se zjištěním, že 
začátkem roku 2006 Bártovi detektivové z ABL sledovali šéfku sekretariátu hlavní kanceláře ODS Martu 
Šorfovou. Cílem bylo Šorfovou, v té době političku Prahy 11, zdiskreditovat. ODS tím byla pobouřena, ale Vít 
Bárta dal premiéru Petru Nečasovi čestné slovo, že to není pravda. Časem však přibyly další důkazy a tuto 
skutečnost nakonec potvrdí i rebel Jaroslav Škárka. Podle něj firma ABL sledovala také politiky v Praze 1. 
Zmapovaly se i případy, kdy firma ABL získala například výpisy telefonátů sledované osoby.  

Premiér a šéf ODS Nečas a lídr TOP 09 Schwarzenberg na tato odhalení reagovali tím, že s Bártou a lidmi 
napojenými na jeho firmu ve vládě dál sedět nebudou. Bárta hned 8. dubna podal demisi, aby podle svých slov 
neohrozil akceschopnost vlády při prosazování reforem. Dále oznámil, že se chce očistit ze všech podezření 
kolem své osoby. To se mu do konce roku 2011 nepodařilo. 

Premiér Nečas navrhl také odvolání ministrů VV Radka Johna a Josefa Dobeše. Prezident Václav Klaus 
12. dubna odmítl jejich demisi přijmout. Jako důvod uvedl, že se vláda musí nejprve dohodnout, co bude 
po demisi následovat; tím zabrzdil chystané změny a nakonec se vládní strany (ODS, TOP 09 a VV) dohodly, že 
chtějí ve společné vládě pokračovat.  

Novým ministrem dopravy se po V. Bártovi stal dosavadní náměstek Radek Šmerda. 21. dubna opustil 
ministerstvo vnitra Radek John a nahradil ho Jan Kubice. Předseda Radek John nakonec ve vládě zůstal a dostal 
funkci vicepremiéra pro boj s korupcí. Zde vydržel do 11. května, kdy ohlásil odchod z vlády, neboť necítil 
dostatečnou podporu v protikorupčním boji. Vadily mu také zásahy premiéra Nečase do toho, koho by měl mít 
ve svém týmu.  

Věcem veřejným se naopak podařilo prosadit setrvání svého místopředsedy a ministra školství Josefa Dobeše.  
V červnu 2011 po tlaku VV odstoupil ministr dopravy Radek Šmerda, aby uvolnil místo stranickému 

ministrovi Pavlu Dobešovi. Spolu s ním do kabinetu na začátku července vstoupila 1. místopředsedkyně VV 
Karolína Peake jako vicepremiérka, šéfka protikorupčního výboru a předsedkyně Legislativní rady vlády. 

 
12. dubna dosáhli historického triumfu hokejisté Třince. Ve finále extraligy porazili Vítkovice 4:1 na zápasy. 

Třinec na cestě k titulu vyřadil v semifinále Slavii a ve čtvrtfinále Litvínov. 
 
22. dubna vyvrcholily neshody na pražském magistrátu mezi ODS a ČSSD a bylo vyhlášeno smírčí řízení. 

Tyto strany vytvořily v Praze po volbách v roce 2010 společnou koalici. Primátorem se stal Bohuslav Svoboda 
z ODS. Obě strany dostaly pět míst v radě. Poslední místo koalice vyhradila volebnímu lídrovi opoziční TOP 09 
Zdeňku Tůmovi. Ten to ale odmítl. A kvůli tomuto jedenáctému volnému místu radního začaly na jaře 2011 
první neshody. V půlce dubna totiž rozhodla Regionální rada pražské ODS, že se volné místo v radě hlavního 
města nebude nabízet TOP 09, ale že ho chce ODS sama pro sebe. Argumentovala lepším volebním výsledkem 
a koaliční smlouvou, která zakazovala přehlasovávání partnerů v radě. ČSSD se však nechtěla nechat vyšachovat 
a místo chtěla také. Obě strany se mezi sebou přely i o místa v dozorčích radách městských podniků nebo o nové 
zástupce ředitele magistrátu. ČSSD navíc obvinila radní svého partnera, že špatně pracují a koaliční smlouvu 
prosazují příliš pomalu. 

Hrozilo, že pokud se obě strany do měsíce nedohodnou, tak mohou koaliční smlouvu vypovědět. K dohodě 
sice nedošlo, ale nedošlo ani k ukončení spolupráce. Primátor Bohuslav Svoboda proto na podzim prohlásil 
smírčí řízení za ukončené. 

V květnu se pak dostal pražský primátor Bohuslav Svoboda do sporu se svými spolustraníky. Proti rozdělení 
451 milionů korun z rozpočtové rezervy města se postavili starostové ODS z některých městských částí. Zatímco 
primátor Bohuslav Svoboda usnesení hájil jako spravedlivé, oponenti jej označili za netransparentní. Více podle 
nich dostaly radnice, které měly své zástupce v radě a stojí za primátorem. 

Regionální rada se v úterý 17. 5. většinou jednoho hlasu usnesla na tom, že návrh vypracovaný primátorem 
Bohuslavem Svobodou bude stažen a bude se přepracovávat.  

Pozměněná varianta rozdělení rozpočtové rezervy ve výši půl miliardy korun prošla 2. června pražským 
zastupitelstvem. Svobodovi se nový materiál nelíbil, nakonec ale pro něj hlasoval. Se změnami se ztotožnil 
i klub sociální demokracie. Oproti původnímu návrhu se dotace u většiny městských částí změnily v řádech 
milionů korun. Nový návrh přispěl více do rozpočtu například Praze 7, 10, 11, 13 nebo 15. Méně naopak dostala 
Praha 2, 4, 8 nebo 9. Tyto peníze měly jít především na investice do mateřských a základních škol, kde by měly 
vzniknout nová místa. 

V této souvislosti se objevily informace o sporech také uvnitř ODS. Podle nich část občanských demokratů 
podporuje primátora Bohuslava Svobodu, část se kloní spíše k předsedovi pražské ODS Borisovi Šťastnému. 

 
29. dubna se oženil následník britského trůnu princ William, který si ve Westminsterském opatství vzal Kate 

Middletonovou. Obřad sledovaly stamiliony diváků na celém světě. Po obřadu pár zamířil v kočáru 
do Buckinghamského paláce, kde na ně čekaly desítky tisíc přihlížejících. 
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29. dubna začalo mistrovství světa v hokeji na Slovensku. Čeští hokejoví reprezentanti si z Bratislavy přivezli 

medaile, když podlehli jen v semifinále Švédsku. V bitvě o bronz dokázali porazit Rusko 7:4. Po loňském titulu 
mistrů světa zakončili další povedený šampionát třetím místem. Titul získali Finové, když ve finále porazili 
Švédsko 6:1. 

 
Od 1. května mohli Češi poprvé bez překážek vyrazit za prací do Německa a Rakouska. Oběma zemím 

vypršela sedmiletá výjimka, kterou se chránily proti přílivu zahraničních pracovníků. 
 
2. května zabil tým zvláštních amerických sil nejhledanějšího teroristu světa Usámu bin Ládina v jeho 

luxusním domě u pákistánského Abbottábádu. Bin Ládin stál mimo jiné za útoky na newyorská dvojčata 11. září 
2001.  

 
5. května se konal poklidný protest nespokojených příznivců Slavie. Ten však přerostl v násilnosti, 

kdy nejradikálnější skupinka vzala útokem VIP prostory. Kvůli nezvladatelným fandům se pohárový zápas 
s Olomoucí nedohrál. Klub sužovaný finančními problémy zachránila skupinu Natland, která Slavii následně 
prodala bývalému ministrovi dopravy Aleši Řebíčkovi.  

 
20. května ve věku 59 let náhle zemřel Eduard Janota. Řadu let pracoval na ministerstvu financí. Tohoto 

resortu se ujal za úřednické vlády premiéra Jana Fischera. Po odchodu z ministerstva působil jako místopředseda 
dozorčí rady ČEZ. 

 
21. května získala Česká republika nového fotbalového mistra – Plzeň. Druhá skončila Sparta a třetí Jablonec. 

V červnu si postup do Gambrinus ligy zajistili fotbalisté Viktorie Žižkov a Dukly Praha. V sezóně 2011/2012 tak 
bylo v Praze 5 ligových týmů. 

 
Koncem května se v Německu rozšířila životu nebezpečná bakterie E.coli způsobující krvácivé průjmy. 

Nakazilo se přes 4 tisíce lidí, na 50 pacientů zemřelo. Bakterie se v menší míře objevila i v dalších evropských 
zemích. 

 
26. května zatkli Srbové po 15 letech generála Ratka Mladiče. Dlouho hledaný vojenský velitel armády 

bosenských Srbů je viněn z válečných zločinů a stíhá ho haagský tribunál.  
 
Cyklista Roman Kreuziger skončil koncem května na italském Giru šestý a navíc získal bílý dres pro 

nejlepšího mladíka do 25 let. 
 
Lucie Hradecká s Andreou Hlaváčkovou vybojovaly 3. června deblový titul v grandslamové Paříži. V šesti 

duelech neztratily ani set a vyřadily čtyři nasazené páry.  
 
14. června udělila ratingová agentura Standard & Poors Řecku nejhorší známku na světě, CCC, kvůli 

nedostatku hotovosti či neschopnosti vyplácet důchody a státní zaměstnance. Aby dosáhla na zahraniční půjčky, 
musela si finančně zruinovaná země naordinovat tvrdá úsporná opatření.  

15. června proběhla v Řecku generální stávka proti úsporným opatřením vlády. Zavřené zůstaly přístavy, 
školy, banky, státní firmy i úřady a nejezdily ani vlaky. Desetitisíce Řeků protestovaly v Aténách, policie proti 
nim zasáhla slzným plynem. 

 
15. června proběhly státní maturity, které neudělalo 19,5 procenta studentů. Nejhůře dopadli studenti 

odborných učilišť a nástavbových oborů. Nejlépe ze všech škol ve státních maturitách uspělo pražské soukromé 
gymnázium Porg, které řídí Václav Klaus mladší. 

 
16. června proběhla v České republice stávka proti vládě a jejím reformám, trvala 24 hodin a měla ochromit 

městskou dopravu především v Praze a Brně. Na celém území České republiky nefungovala železnice.  
Původně byla stávka zaměstnanců v dopravě ohlášena na pondělí 13. 6. 2011, to však městský pražský soud 

zakázal. Stávka prý byla oznámena pozdě, byla proto přesunuta na čtvrtek 16. června.  
Lidé v Praze si kvůli stávce vzali dovolenou nebo se spoléhali sami na sebe. Chodilo se pěšky a jezdilo se 

na kole. Tolik cyklistů v ulicích Praha nebo Brno ještě nezažily. V hlavním městě se pohybovalo osmkrát víc 
cyklistů než jindy, na hlavních trasách se dokonce zasekali v kolonách. 

Stávka se odrazila i na tom, že taxikáři měli žně a byli objednáváni již den dopředu. Z důvodu stávky dostali 
ve čtvrtek volno hokejisté Sparty i Slavie. Vydávaly se pokyny, že kdo nemusí do města, ať nejezdí. Radilo se 
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také, jak se mají motoristé chovat v dopravní zácpě. Jenže nakonec žádný automobilový kolaps nepřišel. Provoz 
byl neobvykle klidný - pod úrovní víkendu.  

Problém však byl s městskou dopravou. Ke stávce se připojili strojvůdci metra a poslední soupravy tedy 
skončily provoz podle středečního jízdního řádu, tedy hodinu po půlnoci ze středy na čtvrtek. Ráno už metro 
nevyjelo. Výrazně omezený byl i provoz tramvají a autobusů. Ráno bylo na trase 40 procent tramvají 
a 20 procent autobusů. Jezdily jen páteřní tramvajové linky, jako 22, 3, 9 a také tramvaj 17.  

Praha byla během stávky vylidněná. Počet lidí nenavýšili ani sami odboráři, kterých do hlavního města dojela 
asi tisícovka. Jediným úspěchem stávky tak bylo to, že poprvé v historii metropole nejelo metro, které vozí 
denně více než milion lidí.  

 
16. června získal nejcennější hokejovou trofej na světě Boston. Na šestém triumfu v historii klubu se výrazně 

podílel útočník David Krejčí, s 12 góly a 23 body byl nejlepším střelcem a nejproduktivnějším hráčem play-off. 
Z trofeje se radoval i obránce Tomáš Kaberle. Roman Červenka se stal zase králem střelců KHL, ve druhé 
nejkvalitnější soutěži světa.  

 
22. června se na Staroměstském náměstí konala demonstrace proti zvyšování DPH na knihy a tisk. Petici 

podepsalo přes 162 tisíc lidí, mezi nimi i velké množství známých umělců. 
 
28. června se poprvé do čela Mezinárodního měnového fondu dostala žena. Francouzka Christine Lagardeová 

nahradila svého krajana Dominiqua Strauss-Kahna, jenž odstoupil kvůli údajnému sexuálnímu napadení 
pokojské v New Yorku. 

 
1. července začaly platit úpravy v Pražské integrované dopravě, které rozšířily kategorie pro bezplatnou 

přepravu. Úpravy tarifu zvýšily hranici bezplatné přepravy v Praze pro děti z 10 let na 15 let a u seniorů ji snížily 
ze 70 let na 65 let. Děti od 10 do 15 let a senioři od 65 do 70 let, kteří chtějí cestovat bezplatně, si musejí pořídit 
kartu Opencard s aplikací „Jízdné zdarma“. Tato aplikace je vydávána na šest let a zájemci za ni zaplatí pouze 
jednorázový poplatek 120 korun. Pokud se cestující neprokáže Opencard s touto nahranou aplikací, zaplatí 
v případě, že prokáže alespoň svůj věk, poloviční jízdné, jinak platí plnocenné jízdné. Podmínky ani rozsah 
bezplatné přepravy pro děti do 10 let a seniory nad 70 let se neměnily.  

Dále se upravovaly ceny jízdenek pro jednotlivou jízdu po Praze. Cena základní jízdenky za 26 Kč byla 
upravena na 32 Kč při současném prodloužení její platnosti ze 75 minut na 90 minut. Cena krátkodobé jízdenky 
s omezenou přestupností za 18 Kč se zvedla na 24 Kč při současném prodloužení její platnosti z 20 minut 
na 30 minut. Tato jízdenka je nově plně přestupní a platí také na přívozech, lanové dráze a na nočních linkách.  

Současně byly upraveny i ceny krátkodobých turistických jízdenek PID. 
 
2. července se stala Petra Kvitová wimbledonskou šampionkou, ve finále nejslavnějšího turnaje přehrála 

Rusku Marii Šarapovovou 6:3, 6:4. Navíc Květa Peschkeová se Slovinkou Srebotnikovou ovládly ženskou 
čtyřhru a Iveta Benešová s Rakušanem Melzerem mix. 

 
7. července v jednaosmdesáti letech zemřel po těžké nemoci houslový virtuos Josef Suk. Pravnuk Antonína 

Dvořáka a vnuk skladatele Josefa Suka patřil k nejvýznamnějším českým houslistům. Založil Sukovo trio, 
v letech 1961–90 byl sólistou České filharmonie. Získal platinovou desku Supraphonu za 1 112 000 prodaných 
nosičů. Vystupoval s předními světovými orchestry. 

 
Při potopení výletního parníku na ruské řece Volze zahynulo 10. července až 122 lidí. Potápěči našli ve vraku 

i 30 mrtvých dětí. Letité plavidlo československé výroby, které se potopilo u metropole Tatarstánu Kazaně, bylo 
značně přetížené.  

 
Na jihu Somálska vypukl v červenci hladomor. Kvůli nedostatku jídla zemřely desítky tisíc lidí. OSN 

upozornila i na nebezpečí epidemie cholery. Hladomor způsobilo vůbec nejhorší sucho za posledních 60 let, 
které trápí i další země Afrického rohu. Základní potraviny chyběly více než deseti milionům lidí. 

 
22. července provedl norský pravicový extremista Anders Breivik dva útoky v Norsku, při nichž zabil 77 lidí. 

K pumovému útoku na vládní budovy v Oslu i střelbě na ostrově Utöya, kde se konal mládežnický tábor vládní 
strany, se Breivik přiznal. Drtivé většině obětí střelce nebylo ještě dvacet let. 

 
6. srpna protestovali lidé v londýnském Tottenhamu kvůli smrti muže, jenž zahynul při přestřelce s policií. 

Dav začal zapalovat budovy, auta i autobusy a raboval. Nepokoje se v dalších dnech přelily do dalších částí 
metropole a několika velkých měst. Byly to nejhorší protesty od osmdesátých let 
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7. srpna napadlo několik Romů s mačetou hosty v baru v Novém Boru. Tímto a dalšími incidenty začalo 
eskalovat napětí ve Šluknovském výběžku kvůli soužití s problematickými sociálně slabými a nepřizpůsobivými 
občany. Stovky obyvatel Varnsdorfu, Rumburku, Nového Boru a dalších měst se začaly scházet 
na demonstracích. Ministerstvo vnitra vyslalo na sever Čech padesát mužů, aby posílilo hlídky. 

Začátkem září na severu Čech proběhly tři protiromské protesty. Ten největší ve Varnsdorfu rozehnala 
policie. Proti nepovolenému pochodu 500 radikálů a místních obyvatel nasadila vodní dělo a koně. Dav házel 
po policistech kameny, lahve a dělbuchy. 

 
Biker Jaroslav Kulhavý obhájil 7. srpna na mistrovství Evropy ve slovenských Dohňanech loňský titul 

z Izraele. Dále se 14. srpna jako první Čech v historii stal celkovým vítězem Světového poháru, a to již jeden 
závod před jeho koncem. Šestadvacetiletý biker vyhrál pět pohárových závodů sezony, k nim přidal druhé místo 
v Offenburgu a třetí z jihoafrického Pietermaritzburgu. 3. září ještě získal zlato na mistrovství světa 
ve Švýcarsku. 

 
Kanoista Stanislav Ježek se 13. srpna stal vítězem čtyřdílného Světového poháru. Ve finálové jízdě na trati 

v pražské Troji mu k tomu stačilo čtvrté místo.  
 
V sanatoriu pro vojáky a válečné vysloužilce v americkém státě Ohio zemřel 13. srpna po delší nemoci Ctirad 

Mašín, který vedl spolu se svým bratrem a dalšími lidmi v 50. letech v Československu ozbrojený odpor proti 
komunistickému režimu. 

 
18. srpna rozhodl fotbalový soud, že fotbalisté Olomouce upláceli soupeře. Disciplinární komise klubu 

odečetla devět bodů a udělila mu pokutu čtyři miliony korun. Brankář Petr Drobisz, jenž měl peníze předávat, 
si rok a půl nezachytá a zaplatí dvě stě tisíc.  

 
Účast v Lize mistrů si vybojovali 24. srpna fotbalisté Plzně. V odvetě play-off porazili Kodaň 2:1 a potvrdili 

náskok z prvního zápasu 3:1. Z českých klubů hrála Ligu mistrů naposledy Slavia v roce 2007. Ostatní čeští 
fotbaloví zástupci v kvalifikacích skončili. 

Plzeň ve své premiérové účasti v Lize mistrů ostudu neudělala a 6. prosince fotbalisté senzačně remizovali 
s AC Milán. Zajistili si tak postup do Evropské ligy, protože v tabulce skončili t řetí. Sice dvakrát prohráli 
s Barcelonou a na hřišti AC Milán, ale klíčové duely s Borisovem zvládli.  

 
Judista Lukáš Krpálek se po dvou zlatech mezi juniory prosadil na mistrovství světa i v seniorské kategorii. 

Na šampionátu v Paříži vybojoval 27. srpna dvacetiletý judista pro Česko historický bronz.  
 
Barbora Špotáková získala 2. září na mistrovství světa v Tegu stříbrnou medaili, jedinou pro českou výpravu.  
 
Vláda Petra Nečase prosadila 2. září ve Sněmovně balík sociálních škrtů. Už jednou toho vláda dosáhla, 

ale zabrzdil to Ústavní soud. Stát bude nadále vyplácet nemocenskou až od 22. dne pracovní neschopnosti, 
porodné bude jen za první dítě a pouze pro rodiny s příjmem do 2,4násobku životního minima. 

 
4. září se skifařka Miroslava Knapková stala poprvé v kariéře mistryní světa. Třicetiletá veslařka ovládla 

závod na slovinském jezeře Bled. Loňský šampion Ondřej Synek letos bral stříbro. 
 
6. září získal střelec David Kostelecký na světovém šampionátu v Bělehradě v disciplíně trap stříbro.  
 
7. září postihla ruský hokejový klub Lokomotiv Jaroslavl tragédie. Letadlo s týmem se zřítilo u místního 

letiště Tunošna. Zahynuli i útočníci Jan Marek (31 let) s Josefem Vašíčkem (30 let) a obránce Karel Rachůnek 
(32 let). V letadle našlo smrt 44 lidí. Tragédii nakonec přežil jen palubní inženýr Sizov, naopak čtyři dny 
po neštěstí podlehl následkům i útočník Galimov. Památku hráčů uctilo zaplněné Staroměstské náměstí v Praze. 
Podle vyšetřování mohl za pád pilot, který při startu mimoděk přibrzdil. 

 
15. září ve věku 100 let zemřel režisér, scenárista a pedagog Otakar Vávra. Patřil k nejplodnějším filmovým 

tvůrcům české kinematografie. Za svůj život stihl napsat na osmdesát scénářů a zrežírovat padesátku filmů. 
Na FAMU, kterou spoluzakládal, prošly jeho rukama zástupy talentovaných tvůrců, například Jiří Menzel nebo 
Miloš Forman. 

 
15. září náhle po 7,5 letech skončil ve funkci vlivný šéf ČEZ Martin Roman. Oficiálně na vlastní žádost. 

Premiér Petr Nečas byl nespokojen s pomalou přípravou na dostavbu dalších dvou jaderných reaktorů 
v Temelíně. Nejasné byly také Romanovy vazby na plzeňskou Škodu. 
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18. září vybojovala skifařka Miroslava Knapková na mistrovství Evropy v bulharském Plovdivu zlato. 
 
26. září vyrazily poprvé s cestujícími žluté vlaky RegioJet majitele firmy Student Agency Radima Jančury. 

Českým drahám tak skončil monopol na trati mezi Prahou a Ostravou. Pasažéry díky konkurenci čeká 
příjemnější cestování a levnější jízdenky. 

 
Pražská TOP 09 si 30. září zvolila staronové vedení, pozici šéfa obhájil poslanec František Laudát. Bývalý 

kandidát na primátora Zdeněk Tůma se neucházel ani o pozici v předsednictvu.  
 
Michala Petrouše ve funkci trenéra fotbalistů Slavie vystřídal 2. října Sparťan František Straka. Ten na Letné 

nejen hrál a trénoval, ale pro zdejší fanoušky se stal modlou. Zato ve Slavii ho nechtěli, příznivci protestovali 
a zorganizovali pochod.  

 
5. října zemřel Steve Jobs, spoluzakladatel společnosti Apple.  
 
6. října se novým ministrem zemědělství stal předseda středočeské organizace ODS Petr Bendl, který nahradil 

odvolaného ministra Ivana Fuksu (ODS). Petr Bendl zastával v minulosti post středočeského hejtmana a vedl 
ministerstvo dopravy. Mezi roky 2002 a 2010 byl místopředsedou ODS. Od roku 2010 je poslancem. 

 
7. října opustil Jiří Paroubek s Jiřím Šlégrem a Petrem Bendou ČSSD a založili novou stranu Národní 

socialisté - levice 21. století.  
 
9. října vyhrál osmapadesátiletý žokej Josef Váňa poosmé Velkou pardubickou steeplechase a potřetí v řadě 

se radoval v sedle Tiumena.  
 
11. října padla na Slovensku vláda kvůli dluhové krizi v některých státech EU. Druhá nejsilnější vládní strana 

SaS totiž odmítla podpořit navýšení záchranného fondu eurozóny. Premiérka Iveta Radičová tuto úpravu spojila 
s hlasováním o vyslovení důvěry vládě. Po její rezignaci Slováci navýšení eurovalu jako poslední země eurozóny 
schválili. 
 

11. října uznal soud v Kyjevě ukrajinskou expremiérku Juliji Tymošenkovou vinnou z toho, že překročila své 
pravomoci a v roce 2009 podepsala nevýhodnou smlouvu o dovozu ruského zemního plynu. Dostala sedm let 
vězení. 

 
Na říjnovém kongresu ODS si nechal premiér Petr Nečas stvrdit prodloužení stranického mandátu o půl roku. 

Ve stejné době se konal i sněm TOP 09, který potvrdil na další dva roky v čele strany Karla Schwarzenberga. 
 
26. října proběhl protidluhový summit v Bruselu, kde byl domluven plán záchrany eura. Cestou z krize má být 

také rekapitalizace bank a navýšení fondu pro záchranu zadlužených zemí až na jeden bilion eur. S bankami se 
dohodlo seškrtání poloviny řeckých dluhů.  

 
Jedenadvacetiletá tenistka Petra Kvitová vyhrála 30. října jako třetí Češka Turnaj mistryň. Viktorii 

Azarenkovou z Běloruska přemohla po dvou a půl hodinách ve třech setech - v napínavém finále zvítězila 7:5, 
4:6 a 6:3. Díky triumfu se stala Kvitová druhou ženou světového žebříčku, v prosinci pak byla vyhlášena nejlepší 
tenistkou roku 2011 podle mezinárodní federace ITF. 

 
30. října v pražské vojenské nemocnici ve věku 87 let zemřel kreslíř, karikaturista, ilustrátor a humorista Jiří 

Winter-Neprakta.  
 
31. října ve věku 78 let zemřel po těžké nemoci herec, dlouholetý člen souboru Národního divadla Bořivoj 

Navrátil.  
 
31. října měl počet obyvatel světa oficiálně překonat hranici sedmi miliard. 
 
Po desítkách hodin opozičního zdržování schválila Sněmovna 6. listopadu čtrnáct zákonů důchodové, daňové, 

zdravotní a sociální reformy. Nejdelší obstrukce v novodobém českém parlamentu trvaly šest dnů. Koalice 
nakonec přehlasovala opozici. 

Prošlo zvýšení DPH, zbylé zákony zdravotnické reformy (zákon o zdravotních službách, specifických 
zdravotních službách a o veřejném zdravotním pojištění), zpřísnění pravidel pro výplatu dávek či zvyšování věku 
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pro odchod do důchodu. Poslanci pak po 50 letech změnili občanský zákoník. Kvůli čtrnáctiprocentní DPH 
zdraží knihy, potraviny i bydlení. Novela počítá s rozdělením zdravotní péče na základní a nadstandardní, 
za kterou by si lidé připláceli. Od 1. 12. se zvýšil poplatek za den v nemocnici z šedesáti na sto korun. Zpřísnily 
se podmínky pro postižené, atd. 
 
České tenistky vyhrály 6. listopadu po 23 letech Fed Cup. Tým kapitána Petra Pály triumfoval ve finále proti 

Rusku 3:2. Ke dvěma bodům světové dvojky Petry Kvitové přidala rozhodující třetí dvojice Lucie Hradecká 
a Květa Peschkeová.  

 
Martin Staszko skončil 9. listopadu ve finále Světové pokerové série druhý. Jednalo se o neoficiální 

mistrovství světa v pokeru. Třinecký rodák si z Las Vegas odvezl 5,4 milionu dolarů. 
 
Premiér Petr Nečas přijal 9. listopadu demisi ministra průmyslu Martina Kocourka (ODS), který 

nepřesvědčivě vysvětloval, jak se na kontě jeho matky objevilo 16 milionů korun. Kocourek to vysvětlil tím, 
že šlo o rodinné peníze, které k matce „odklonil“ on sám, aby je zamaskoval před manželkou, s níž se rozváděl. 

Novým ministrem průmyslu se stal 16. listopadu šéf jihočeské ODS Martin Kuba. Do politiky vstoupil v roce 
2003, o tři roky později se stal zastupitelem a radním Českých Budějovic. V roce 2008 si jej do čela zvolila 
jihočeská ODS, po krajských volbách se stal 1. náměstkem jihočeského hejtmana. V roce 2010 se ucházel o post 
místopředsedy strany, ale předseda ODS Petr Nečas jej odmítl podpořit. 

 
10. listopadu zemřel v 67 letech básník, publicista a kritik Ivan Martin Jirous, známý pod přezdívkou Magor. 

Mezi jeho nejslavnější básnické sbírky patří Magorovy labutí písně, za které obdržel cenu Toma Stopparda. 
Poprvé soubor vyšel v samizdatu v osmdesátých letech. Proslavil se však zejména prostřednictvím kapely 
The Plastik People of the Universe. 

 
11. listopadu vydalo Ministerstvo financí první dluhopisy pro obyčejné lidi. Češi o ně projevili velký zájem 

a objednali si jich za více než 20 miliard.  
 
12. listopadu schválila dolní komora italského parlamentu reformní zákony, které kvůli zadlužení země 

požadovala Evropská unie. Italský premiér Silvio Berlusconi rezignoval, odchod totiž podmínil právě 
schválením zákonů. Rezignací umožnil vytvořit vládu národní jednoty. 

 
15. listopadu vybojovali čeští fotbalisté postup na mistrovství Evropy 2012. V rozhodující barážové odvetě 

v Černé Hoře vyhráli 1:0 a uhájili tak dvoubrankový náskok z úvodního zápasu. Mezi evropskou elitou budou 
hrát popáté za sebou. Do baráže postoupili z druhého místa ve skupině. 

 
21. listopadu navrhl předseda pražské ODS Boris Šťastný regionální radě, aby strana vypověděla koaliční 

smlouvu s ČSSD. Rada nakonec s návrhem souhlasila a ukončení koalice odhlasovala. Důvodem ukončení 
spolupráce měly být dlouhodobé neshody a také to, že sociální demokraté špatně hospodaří a chtějí zadlužovat 
Prahu. 

Boris Šťastný vyzval k tomu, aby byla oslovena TOP 09 s nabídkou koalice. Přitom v roce 2010 vyhrála 
volby TOP 09 před ODS a ČSSD. Zdálo se jasné, že se spojí obě pravicové strany, ale nakonec se dohodli 
občanští demokraté s ČSSD a dohromady získali 34 křesel.  ODS touto dohodou získala post primátora pro 
Bohuslava Svobodu. TOP 09, která měla 26 křesel v zastupitelstvu, musela tehdy do opozice.  

Politici z ČSSD byli tímto zvratem zaskočeni, přestože i oni přiznávali, že koalice opravdu posledních pár 
měsíců procházela hlubokou krizí.   

Vypovězení koaliční smlouvy se sociální demokracií na pražském magistrátu odsouhlasili 22. listopadu 
i zastupitelé za ODS. I zde bylo hlasování jednomyslné. 

S TOP 09 chtěli jednat představitelé ODS, ale i ČSSD. Obě strany by totiž s TOP 09 dosáhly většiny. Jenže 
již 24. listopadu podepsal pražský primátor Bohuslav Svoboda s dalšími osmi zastupiteli ODS novou koaliční 
dohodu s TOP 09. Stalo se tak po nočním jednání a bez vědomí vedení pražské ODS. Ačkoliv k tomu měli 
ostatní členové výhrady, tak jeho postup ve čtvrtek večer jednomyslně schválila regionální rada ODS. Té se 
zúčastnil i premiér a šéf ODS Petr Nečas, který Svobodův postup podpořil.  

V nové koalici s TOP 09 uhájil Svoboda primátorský post. Kromě něj má ODS ještě dva náměstky a dva radní 
(staronoví radní z ODS: Josef Nosek – náměstek primátora, Ivan Kabický – náměstek primátora, Aleksandra 
Udženija – radní a Radek Lohynský - radní). TOP 09 získala většinu v radě, kde má dva náměstky a čtyři radní 
(Tomáš Hudeček – 1. náměstek primátora, Pavel Richter – náměstek primátora, Helena Chudomelová, Lukáš 
Manhart, Eva Vorlíčková a Václav Novotný – radní).  

Koalice ODS a ČSSD na pražském magistrátu měla původně skončit k 23. prosinci. Věci ale nabraly rychlý 
spád a pražské zastupitelstvo už ve čtvrtek 24. listopadu odvolalo všechny radní za ČSSD. Karel Březina odešel 
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z postu prvního náměstka primátora pro dopravu, informatiku a životní prostředí. Antonín Weinert opustil funkci 
náměstka primátora pro školství, sport a památky. Petr Dolínek skončil na postu radního pro oblast sociální 
politiky, bydlení a evropských fondů. Lukáš Kaucký odešel z postu radního pro oblast kultury a cestovního 
ruchu. Navíc skončil i předseda ČSSD v Praze Petr Hulinský ve funkci šéfa finančního výboru, který dohlíží 
na městské finance. Nahradil ho bývalý guvernér České národní banky Zdeněk Tůma. ČSSD zamířila 
do opozice. 

Pražští radní 29. listopadu na svém zasedání řešili rozpočet na rok 2012, ale udělali i změny ve složení 
dozorčí rady Dopravního podniku, odkud odvolali tři zastupitele za ODS a starosty Dalibora Mlejnského, Milana 
Richtera a Marka Ječménka. Kromě nich také skončil bývalý primátorův náměstek za ČSSD Antonín Weinert. 
Ti byli nahrazeni politiky ODS a TOP 09 loajálními primátorovi. Odvolaným členům vadilo, že se o těchto 
změnách dozvěděli až z médií.  

Na jednání zastupitelského klubu ODS navrhl Svoboda odvolání jeho předsedy Rudolfa Blažka. Dlouholetý 
zastupitel, někdejší náměstek primátora Béma a současný náměstek ministra obrany raději sám odstoupil. 
Vedením byl prozatím pověřen Ondřej Pecha. 

2. 12. rezignoval na pozici šéfa sociální demokracie v hlavním městě Petr Hulinský. Ve stejný den odešel 
z postu předsedy pražské ODS Boris Šťastný. V té době skončil také ředitel pražského Dopravního podniku 
Martin Dvořák, jehož rezignaci primátor Bohuslav Svoboda přijal. Odstoupil také šéf klubu zastupitelů ČSSD 
Jan Slezák. 

Pražskou sociální demokracii dočasně do volební konference vedl místostarosta Prahy 4 Jiří Bodenlos. 
Rozhodl o tom 6. prosince krajský výkonný výbor strany. Bodenlos nahradil dosavadního šéfa Petra Hulinského.  

 Novým předsedou klubu pražských zastupitelů za ODS se stal bývalý radní pro kulturu Ondřej Pecha. 
 
Český tenista Tomáš Berdych se koncem listopadu zúčastnil Turnaje mistrů, kde skončil v semifinále. Sezonu 

2011 ukončil na sedmé pozici světového žebříčku se vzácně vyrovnanou bilancí - vyhrál turnaj v Pekingu, 
osmkrát byl v semifinále.  

 
Večeří ve Strahovském klášteře začala 7. prosince pražská návštěva ruského prezidenta Dmitrije Medveděva. 

Do Česka se vrátil po 20 měsících, které uplynuly od podpisu smlouvy START II. Přijel, aby s prezidentem 
Václavem Klausem probrali ekonomické záležitosti včetně zakázky na dostavbu Temelína, o kterou mají zájem 
i Rusové. Zahájil také unikátní výstavu Carský dvůr pod žezlem Romanovců - poklady moskevského Kremlu. 

V té době probíhaly v Rusku masové protesty proti falšování parlamentních voleb. Desetitisíce demonstrantů 
vyrazily do ulic Moskvy, Petrohradu a dalších desítek ruských měst. Podobně velké akce Rusko nezažilo 
od rozpadu SSSR. 

 
8. prosince rezignoval ministr kultury Jiří Besser (TOP 09 a Starostové), neboť nechtěl svou kauzou zatěžovat 

vládu. Provalilo se na něj, že zamlčel vazby na Pavla Hrácha odsouzeného za korupci. Hnutí Starostové 
a nezávislí poté na post nového šéfa resortu nominovalo poslankyni Alenu Hanákovou. 

 
9. prosince se představitelé EU dohodli na přísnějších rozpočtových pravidlech. Země s eurem by měly být 

automaticky potrestány za překračování povolených schodků, poskytovaly by půjčky Mezinárodnímu 
měnovému fondu nebo udržovaly dva záchranné fondy. Radost z klíčové dohody svolané k záchraně eura zkalil 
fakt, že Velká Británie dohodu odmítla a dalších 9 zemí včetně Česka váhalo. 

 
České florbalistky získaly 11. prosince na mistrovství světa v St. Gallenu historickou medaili, když v souboji 

o bronz porazily domácí Švýcarsko 3:2. 
 
13. prosince zabíjel v belgickém Lutychu atentátník. Na autobusovou zastávku na náměstí Saint Lambert 

v centru města hodil několik granátů a pak kolem sebe střílel z automatické pušky. Zabil tři lidi a na sto dvacet 
jich zranil, další dva zemřeli později v nemocnici. Nakonec údajně obrátil zbraň proti sobě a zastřelil se. 

 
16. prosince začalo na jihu Filipín silně pršet a hladiny řek prudce stouply. Počet obětí podle vlády přesáhl 

tisícovku a dalších tisíc lidí se koncem roku stále pohřešovalo.  
 
17. prosince zemřel severokorejský vůdce Kim Čong-il. Bylo mu 69 let. Za svého zástupce už v roce 2010 

určil svého nejmladšího syna Kim Čong-una. 
 
V neděli 18. prosince zemřel ve spánku na své chalupě na Hrádečku poslední československý a první český 

prezident Václav Havel. Příčinou úmrtí bylo oficiálně selhání oběhové soustavy. Bylo mu 75 let.  
Krátce nato se lidé po celé zemi spontálně scházeli, aby uctili jeho památku. Zapalovali svíčky, pokládali 

květiny a zpívali hymnu. V podvečer se na Havlovu počest rozezněly zvony na mnoha kostelech.  
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Vláda na mimořádném zasedání rozhodla, že Havlovu památku uctí třemi dny státního smutku. Navrhla také 
parlamentu, aby přijal zákon o zásluhách Václava Havla ve znění: „Václav Havel se zasloužil o svobodu 
a demokracii.“ 

Ostatky zesnulého prezidenta Václava Havla byly 19. a 20. 12. vystaveny v bývalém kostele sv. Anny 
v Pražské křižovatce. Lidé také začali na Pražském hradě i na dalších místech země podepisovat kondolenční 
listiny. Na úřadech a institucích zavlály černé prapory a státní vlajky byly spuštěny na půl žerdi. Po celé zemi se 
za Václava Havla konaly smuteční bohoslužby, např. v pražském kostele Nejsvětějšího Salvátora. 

21. 12. začal třídenní státní smutek. V tento den byla převezena rakev s Václavem Havlem na Hrad. 
Smutečního průvodu se zúčastnilo přes deset tisíc lidí. 

Na Hradčanech byla rakev naložena na lafetu, která vezla v roce 1937 tělo prvního československého 
prezidenta T. G. Masaryka. Vojáci dopravili rakev do Vladislavského sálu, kde byla uložena na katafalk. 
Následovalo smuteční shromáždění. Poté byl Vladislavský sál přístupný veřejnosti, aby se zde lidé mohli 
s Václavem Havlem rozloučit. Občané sem měli přístup až do půlnoci 22. prosince. 

 

 
 

Na fotografii z roku 1990 jsou J. Dienstbier, V. Zítek a V. Havel, všichni tři v roce 2011 zemřeli 
 (archiv paní Zítkové) 

 
Poslední rozloučení s 1. prezidentem se konalo v katedrále svatého Víta 23. 12. od 12 hodin, kdy se držela 

v celé republice minuta ticha. Zádušní mši celebroval arcibiskup Dominik Duka a pomocný pražský biskup 
Václav Malý. Státního pohřbu se zúčastnili státníci ze čtyř desítek zemí. Mimo jiné dorazili manželé Clintonovi 
– americká ministryně zahraničí Hillary Clintonová a bývalý prezident Bill Clinton, britský premiér David 
Cameron, prezident Nikolas Sarkozy, Lech Walesa z Polska, Ivan Gašparovič ze Slovenska a mnozí další.  

Po státním obřadu byla rakev s ostatky převezena do Krematoria Strašnice, kde se s bývalým prezidentem 
rozloučila rodina a blízcí přátelé. Pohřební vůz s tělem prezidenta dorazil krátce před patnáctou hodinou. Před 
šestnáctou hodinou, kdy začalo poslední rozloučení, přijela Dagmar Havlová s dcerou i bratr zesnulého Ivan. 

Mezi hosty byla celá řada herců a zpěváků. Smuteční řeč pronesla herečka Táňa Fischerová. Na kytaru zahrál 
Havlův přítel Lou Reeda. Mezi řečníky se zařadili Oldřich Kaiser s Jiřím Lábusem, herečka Vlasta Chramostová 
a Květa Fialová nebo hudebník a bývalý politik Michael Kocáb. Dále přišli Gabriela Vránová, Bolek Polívka, 
Martin Stropnický s Veronikou Žilkovou, Jiří Bartoška, Eliška Balzerová, Hana Zagorová se Štefanem Margitou, 
Tomáš Töpfer, Jiřina Bohdalová a mnozí další. Obřad skončil krátce po páté hodině.  

Dorazilo i dvě stě lidí, kteří nebyli na obřad pozváni. Těm bylo dovoleno, aby obřadu přihlíželi z předsálí. 
Na pořádek v okolí krematoria dohlíželi policisté.  

Zpopelněné tělo bývalého prezidenta bylo v lednu 2012 uloženo do rodinné hrobky na pražských 
Vinohradech. Hrobka rodiny Havlových se nachází v arkádách u kaple svatého Václava. Pohřbena je v ní Olga 
Havlová, první manželka Václava Havla, a exprezidentovi rodiče Václav a Božena Havlovi, kteří zemřeli 
v 70. letech minulého století. 
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Počasí a teplotní výkyvy v roce 2011 
 
Obyvatelé české republiky mohli 4. ledna 2011 sledovat částečné zatmění Slunce. 
 
V pondělí 7. února zaznamenalo teplotní rekord celkem 17 stanic, které měří teplotu v ČR déle než 30 let. 

Nejtepleji bylo v Byňově, teploměr ukázal 15,4 stupně Celsia. V Českých Budějovicích padl rekord z roku 1884. 
Naopak 24. února panoval v ČR krutý mráz. Na horách i ve městech padaly teplotní rekordy. Praha ten svůj 

uhájila.  
 
Výkyvy počasí byly také v dubnu. 3. dubna byl velmi teplý den a na řadě míst České republiky byly 

překonány teplotní rekordy. Někde se ještě lyžovalo, ale například v Praze na Karlově bylo rovných 25 stupňů. 
Letité rekordy padly i na dalších místech. Například v Plzni naměřili 23,8 stupně, v Hradci Králové 22,7 
a v Českých Budějovicích rovných 23 stupňů. Historická maxima byla překonána především v Čechách, 
na Moravě a ve Slezsku bylo o něco chladněji. 

Jenže 14. dubna napadly až tři centimetry sněhu na vrcholcích Krkonoš, Jizerských a Krušných hor. 4. května 
pak v ČR dokonce rekordně mrzlo. Nejméně bylo naměřeno na Jizerce, - 12,6 stupně Celsia. Některé rekordy 
padly po více než 50 letech. V Praze – Ruzyni bylo naměřeno - 2,5 stupně, v centru Prahy bylo po ránu nula. 

 
Českou republikou se v noci ze středy 13. na čtvrtek 14. července přehnaly prudké bouřky provázené 

vysokým počtem blesků. Podle ČHMÚ jich přístroje napočítaly na 40 tisíc. V době nejsilnější aktivity jich bylo 
zaznamenáno až 315 za minutu. Během noci blýskání postupně ustávalo. Šlo o nadstandardní, extrémní bouři. 

V Praze museli hasiči vyjíždět čtyřicetkrát. Zasahovali i u hořící trafostanice v ulici V Holešovičkách a lampy 
veřejného osvětlení v Jabloňové ulici v Záběhlicích. 

 
Letošní červenec byl nejchladnější od roku 2000 a nejdeštivější od roku 1997. S průměrnou měsíční teplotou 

15,8 stupně byl teplotně podprůměrný o -1,1 stupně a v průměru spadlo 146 milimetrů srážek, to je 185 procent 
dlouhodobého normálu let 1961 až 1990. 

 
Desítky teplotních rekordů padaly v úterý 23. srpna. Nejstarší maximum padlo v Českých Budějovicích, 

teplota 35,4 stupně překonala 77 let starý rekord. Měřící stanice v pražském Klementinu však rekord nenaměřila, 
ačkoliv se teploty v Praze se pohybovaly kolem 31 stupňů. Rekord zde je z roku 1853, kdy se oteplilo 
na 35,3 stupně. 

V Klementinu tak nakonec padl rekord až 26. srpna. To meteorologové naměřili 31,9 stupně. Dosavadní 
nejvyšší teplota měla hodnotu 31,6 stupně a rtuť teploměru ji ukázala v roce 1992. Teplotní rekordy však padaly 
na více místech v republice. Vůbec nejtepleji bylo v pátek v Brodě nad Dyjí a ve Strážnici, kde se teploty 
vyšplhaly až na tropických 36 stupňů. V Brně - Žabořeskách, Dyjákovicích a Byňově meteorologové naměřili 
35 stupňů. Na všech těchto místech byly překonány teplotní rekordy z roku 1992. 

 
Hned na pětadvaceti stanicích padl v neděli 2. října teplotní rekord. Nejtepleji bylo v západních a severních 

Čechách, kde meteorologové naměřili přes 27 stupňů Celsia. Rekord padl v Praze na Karlově, kde bylo 
naměřeno 26,9 stupně. Maximum v pražském Klementinu odolalo. 

Ale už v sobotu 15. a v neděli 16. října byla rána mimořádně chladná. V sobotu ráno byly teplotní rekordy 
překonány na 12 místech, kde se teploty zaznamenávají více než 30 let. V osadě Jizerka bylo v sobotu naměřeno 
- 9 stupně Celsia a v neděli minus sedm stupňů.  V Praze - Libuši ukazovaly teploměry dva stupně pod nulou. 
V neděli bylo o něco tepleji, ale i tak byly na většině území teploty pod bodem mrazu a na 15 měřících stanicích 
Českého hydrometeorologického ústavu (ČHMÚ) padly teplotní rekordy.  

 
14. i 15. listopadu platil kvůli vysokým hodnotám polétavého prachu na území středních Čech stav regulace. 

V Praze byly jedním z nejvíce zasažených míst Vršovice. Z měření ČHMÚ vyplynulo, že se zde hodnoty 
polétavého prachu mezi 9. a 10. hodinou dopoledne dostaly na úroveň 129,5 mikrogramu. Povolené imise 
polétavého prachu přitom činí 50 mikrogramů na metr krychlový.  

Pražský magistrát žádal řidiče, aby pokud možno nechali auta doma, neboť emise z automobilů se významně 
podílejí na zvýšených hodnotách smogu. Vyhlásit ale regulaci nemohl, pokud hodnoty polétavého prachu 
nepřekročí hranici 150 mikrogramů na metr krychlový. 

Smogová situace se začala v Česku zlepšovat a 20. listopadu byl stav skoro v celé Praze jen mírně zhoršený. 
Jedinou výjimkou zůstávaly Vršovice, kde byl stav jako jediný z Prahy vyhodnocen odborníky jako špatný. Tam 
dosahoval, podle údajů Českého hydrometeorologického ústavu, denní i hodinový limit 112 mikrogramů. 

21. listopadu se už ovzduší ve středních Čechách natolik zlepšilo, že byl odvolaný signál upozornění 
na možnost výskytu smogu. 
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16. listopadu se v průmyslových městech v době inverze často objevovalo drobné sněžení. Nešlo však 
o klasický atmosférický sníh padající z oblaků, ale o uměle vyvolané sněžení způsobené znečištěním vzduchu. 
Tento sníh pomáhal čistit vzduch. 

 
Letošní listopad byl v Česku nejsušší za posledních 206 let. Skoro celý listopad pořádně nepršelo. Nejméně 

srážek v moderní historii ohlásili také meteorologové v Německu či Rakousku. Alpská střediska kvůli 
nadprůměrným teplotám odložila začátek lyžařské sezony. 
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1) Úřad městské části Praha 10 

1.1) Starosta 
 
Po komunálních volbách byl na ustavujícím zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 dne 23. listopadu 

2010 zvolen novým starostou Ing. Milan Richter z ODS. 
Starosta se účastní jednání rady, zastupitelstva a dalších schůzí, které z této funkce vyplývají. Starosta se 

účastní tiskových konferencí, kde seznamuje novináře s tím nejdůležitějším, co se v Praze 10 událo. Přispívá 
do novin Praha 10, kde informuje čtenáře o důležitých tématech. Samozřejmě se účastní mnoha akcí osobně 
a nad mnoha akcemi přebírá záštitu.  

 
Ing. Milan Richter se narodil 8. listopadu 1975 a je svobodný. V roce 1998 vystudoval Provozně 

ekonomickou fakultu České zemědělské univerzity v Praze.  V komunální politice je aktivní od roku 1998, kdy 
se stal členem Zastupitelstva městské části Prahy 10. V letech 2002 až 2007 zastával v desáté městské části 
funkci starosty. Stal se tak ve svých 27 letech nejmladším pražským starostou. V letech 2006 až 2010 byl členem 
Rady městské části Praha 10. 

Od roku 2006 do prosince 2009 byl pražským radním pro oblast kultury, památkové péče a cestovního ruchu. 
V prosinci 2009 byl zvolen náměstkem primátora hlavního města Prahy pro oblast evropských fondů, 
informatiky a protikorupční politiky. Ve funkci prvního náměstka skončil v listopadu 2010, kdy byl zvolen 
starostou Prahy 10. 
Členem ODS je od 1998, od roku 2002 je předsedou oblastního sdružení ODS v Praze 10, dále je také 

místopředsedou místního sdružení Vinohrady. 
Od července 2008 byl předsedou představenstva Kongresového centra Praha (KCP). Zde byl přijat jako 

krizový manažer, který měl za úkol zlepšit hospodaření zadlužené akciové společnosti. Centrum mělo dluhy přes 
dvě miliardy korun, které vznikly především kvůli rekonstrukci před zasedáním Mezinárodního měnového fondu 
a Světové banky v roce 2000. Centrum vlastní pražský magistrát, stát zastoupený ministerstvem financí je 
garantem dvoumiliardové emise obligací z roku 1999. 

Milan Richter zde sice zlepšil hospodářské výsledky společnosti, ale nemohl odvrátit hrozící nemožnost 
splácení dluhu. Proto navrhl variantu, která počítala s odprodejem majetku a dlouhodobým pronájmem hlavní 
budovy. S tím souhlasili i pražští radní. Následné kroky byly na ministerstvu financí, které je v celé transakci 
nejen ručitelem, ale má také veškeré zástavní právo na nemovitosti KCP. 19. ledna 2011, kdy byly dokončeny 
přípravy na oddlužení obřího centra, rezignoval Milan Richter na svou funkci předsedy představenstva KCP. 
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1.2) Rada městské části Praha 10 
 
V roce 2011 se konalo 24 zasedání Rady městské části (RMČ) Praha 10 a 12 mimořádných zasedání. Jednání 

se konají v Radničním salónku, který je v budově Úřadu městské části (ÚMČ) Praha 10, Vršovická 68, Praha 10, 
v 5. patře budovy B. 
Členové rady jsou do své funkce zvoleni zastupitelstvem. Rada má celkem 9 členů, z toho ODS je zastoupena 

5 a ČSSD 4 členy. V Radě MČ Praha 10 je starosta Ing. Milan Richter, první zástupce starosty Ing. Vladimír 
Novák (ČSSD), místostarostové Bohumil Zoufalík (ODS), Mgr. Vladislav Lipovský (ODS) a JUDr. Radmila 
Kleslová (ČSSD). Dále jsou členy rady: MUDr. Markéta Jirásková (ODS), Mgr. Tomáš Ján (ODS), Jiřina 
Vondráková (ČSSD) a Ing. Antonín Weinert (ČSSD).  

 
 
Termíny schůzí Rady MČ Praha 10 v roce 2011 
 
Číslo schůze Termín  Číslo schůze Termín 

1. 12. 1. 2011  13. 8. 6. 2011 

2. 26. 1. 2011  14. 21. 6. 2011 

3. 9. 2. 2011  15. 13. 7. 2011 

4. 23. 2. 2011  16. 24. 8. 2011 

5. 2. 3. 2011  17. 30. 8. 2011 

6. 9. 3. 2011  18. 14. 9. 2011 

7. 23. 3. 2011  19. 5. 10. 2011 

8. 6. 4. 2011  20. 19. 10. 2011 

9. 20. 4. 2011  21. 2. 11. 2011 

10. 4. 5. 2011  22. 16. 11. 2011 

11. 18. 5. 2011  23. 30. 11. 2011 

12. 1. 6. 2011  24. 14. 12. 2011 

 
Mimořádná zasedání RMČ se konala v termínech: 25. února, 30. března, 15. dubna, 29. dubna, 9. května, 

11. května, 24. června, 30. června, 27. července, 10. října, 26. října a 8. prosince. 
Během roku došlo k několika změnám termínů schůzí: 13. Rada MČ Praha 10 byla přesunuta z 15. června 

na 8. 6. a 14. Rada MČ Praha 10 z 29. června na 21. 6. 2011. Dále17. Rada MČ Praha10 byla posunuta ze středy 
7. září na úterý 30. 8. 2011 a 18. Rada MČ Praha10 ze středy 21. září 2011 na středu 14. 9. 2011. 

 
 
Programové prohlášení Rady městské části Praha 10 pro volební období 2010 – 2014 
 
Začátkem roku 2011 představilo vedení městské části své programové prohlášení pro volební období 2010 – 

2014. Tento program, který schválila městská rada, v maximální možné míře respektuje dohody o spolupráci, 
které uzavřela koalice (ODS a ČSSD) se Stranou zelených a Desítkou pro domácí. Díky tomu se zde objevily 
i specifické předvolební cíle menších stran. Desítka pro domácí, politické hnutí fanoušků Slavie a Bohemians 
1905, prosadila například záchranu Ďolíčku jako fotbalového stadionu pro ligová utkání a vedení odsouhlasilo 
i možnost získání těchto pozemků do majetku městské části. Z programového prohlášení také vyplývá, 
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že městská část chce spravedlivě podporovat oba fotbalové subjekty. Maximální množství peněz, které městská 
část získá ze vstupného, chce vracet zpět do klubů.  

Strana zelených zase dosáhla toho, že nedošlo k zástavbě parku v Ruské a že areál Gutovka se nebude 
rozšiřovat na úkor zeleně. Vedení radnice podpořilo vizi Trojmezí jako území pro relaxační potřeby obyvatel. 

 
Zde je text programového prohlášení Rady městské části Praha 10 pro volební období 2010 – 2014: 
My, členové Rady MČ Praha 10 s vědomím odpovědnosti za správu a chod naší městské části chceme 

v maximální míře naplňovat volební programy, na jejichž základě jsme byli do našich funkcí řádně zvoleni. 
Rada MČ Praha 10 navazuje na výsledky práce samosprávy z předchozího volebního období. Jejím cílem je, aby 
městská část Praha 10 byla dobrým místem pro život.  

Programové prohlášení Rady MČ Praha 10 na období 2010–2014, složené ze zástupců ODS a ČSSD, vychází 
ze znalosti potřeb obyvatel městské části, opírá se o činnost odborných komisí rady a výborů zastupitelstva 
a zahrnuje podstatné body politických stran ODS, ČSSD, SZ a Desítky pro domácí. 

 
Konkrétní cíle a projekty 
 
Oblast bydlení 
Růst nájemného v obecních bytech bude maximálně v poloviční výši možného navýšení stanovovaného 

právní normou (deregulace). 
Růst nájemného bude adresně finančně kompenzován sociálně nejpotřebnějším občanům MČ podle 

dohodnutých pravidel. 
Zajistíme nové nájemní byty, které budou mít charakter sociálního bydlení. 
Budeme realizovat opravy a investice do stávajícího bytového fondu. 
Budeme nadále klást důraz na zvýšení kontrol správy bytových domů svěřených do správy MČ a zkvalitnění 

této správy. 
Nadále budeme pokračovat v transparentním přidělování volných bytů, které jsou ve správě městské části 

(obecní byty). 
Zachováme výběrová řízení na pronájem vybraných obecních bytů, za předem jasně stanovených podmínek, 

které si uchazeč opraví na vlastní náklady. 
Budeme aktivně usilovat o získání maxima finančních prostředků z evropských fondů na zateplování budov 

ve správě MČ Praha 10 a na využití alternativních zdrojů energií za účelem snižování energetické náročnosti 
těchto budov. 

Vytvoříme systém na opravu fasád poničených grafiti a vandaly (zejména na území památkové zóny). 
 
Sociální politika a zdravotnictví 
Za účelem rozšíření sociálních a zdravotních služeb dokončíme dostavbu Domu sociálních služeb Sámova.  
Budeme zajišťovat spolufinancování provozu nemocnice LDN Oblouková a pokračovat v její modernizaci. 
Budeme podporovat poskytovatele sociálních služeb na území MČ. 
Vršovický zámeček bude dokončen jako dům pro seniory s minimálně 65 lůžky. 
Bude zřízen Dům zubní péče pro seniory. 
Nadále bude zachována lékařská služba první pomoci pro dospělé a děti. 
Seniorům a handicapovaným zajistíme bezplatný dovoz léků do domu. 
Zrekonstruujeme dům s pečovatelskou službou Sámova, aby splňoval nejmodernější standardy sociálních 

služeb. 
Budeme i nadále podporovat CSOP, včetně domů s pečovatelskou službou Sámova a Zvonková a současně 

budeme rozšiřovat nabídku jejich služeb ve prospěch občanů Prahy 10. 
Bude pokračovat projekt zubní prevence a provozu zubní pohotovosti pro děti z Prahy 10. 
V rámci zavedeného komunitního plánování se rozšíří služby pro handicapované spoluobčany. 
Koupíme nejméně další dvě nová vozidla, speciálně upravená pro přepravu vozíčkářů a handicapovaných. 
Nadále budeme poskytovat rodinám handicapovaných dětí přímý finanční příspěvek na asistenci. 
Na území městské části zřídíme venkovní posilovny pro seniory.  
Rozšíříme počet zařízení nouzové signalizace pro seniory, a to jak stacionární v bytech, tak v mobilních 

telefonech. 
Podpoříme financování kurzů sebeobrany zejména pro ženy a seniory.  
Nadále budeme pokračovat v bezpečnostních kurzech pro seniory. 
Zajistíme provoz Azylového domu pro matky s dětmi v Praze 10 i pro toto volební období. 
Aktivně budeme usilovat o zlepšení fyzického i duševního zdraví obyvatel Prahy 10. 
I nadále budeme podporovat zachování nonstop lékárny v Poliklinice v Malešicích 
Budeme podporovat vznik dětského rehabilitačního centra na území Prahy 10 jako prevenci při potížích 

pohybového aparátu. 
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Územní rozvoj a doprava 
Budeme podporovat oblast Trojmezí jako území volně přístupné občanům s maximálním možným množstvím 

zeleně pro relaxační potřeby obyvatel.  
Budeme podporovat vytvoření sítě cyklotras, stezek, pruhů, obousměrek, přejezdů, stojanů a parkovišť B+R 

(bike & ride). Tato opatření umožní rychlejší a bezpečnější dopravu po Praze 10 na elektrickém i běžném kole. 
Síť bude vznikat v souladu s celopražskou koncepcí. 

Budeme podporovat budování in-line drah.  
Budeme nadstandardně komunikovat s občany a občanským iniciativami v otázkách územního rozvoje MČ 

tak, aby byl v souladu se zájmy obyvatel Prahy 10.  
Budeme pokračovat v tradici veřejných diskuzí mezi občany a vedením radnice o plánech a projektech 

městské části, které zasáhnou do života většího množství lidí. 
V rámci snahy o zlepšení přístupu občanů ke službám ÚMČ Praha 10 a zkvalitnění poskytovaných služeb 

zvážíme rekonstrukci stávající radnice tak, aby vyhovovala moderním standardům, případně zahájíme stavbu 
nové budovy radnice s tím, že budeme aktivně usilovat o získání maxima finančních prostředků z evropských 
fondů.  

Zahájíme přípravu rekonstrukce stávajícího kulturního domu EDEN.  
Zaměříme se na zvyšování počtu parkovacích míst na území městské části, např. výstavbou parkovacích 

domů a podporou vzniku dalších parkovišť P+R v přestupních uzlech veřejné dopravy. 
Zajistíme součinnost při výstavbě nového zimního stadionu Slavie. 
Budeme podporovat vznik tramvajové trati Želivského – Eden – Spořilov – Jižní Město. 
Nadále budeme zajišťovat provoz Střediska územního rozvoje včetně internetové verze tak, aby se občané 

mohli vyjadřovat k zamýšleným stavbám a investicím. 
Budeme podporovat a rozvíjet areál Gutovka tak, aby sloužil k odpočinku i sportu všem občanům Prahy 10. 
Nadále budeme rozvíjet farmářské trhy a zvážíme vznik trvalé tržnice na území Prahy 10. 
Zavedeme veřejnou diskusi ke vzniku blešího trhu a v případě zájmu občanů tento projekt podpoříme. 
Zaměříme se na rozvoj podmínek pro pěší dopravu po území Prahy 10. Budeme budovat bezbariérové 

přechody na silnicích a dopravně bezpečnostní prvky na přechodech pro chodce. Zavedeme opatření zvyšující 
bezpečnost pěší dopravy – radary, stavební úpravy a zklidňování rezidenčních ulic.  

Podpoříme další formy dopravy pro handicapované a seniory. 
Podpoříme rozšíření počtu rychlostních zón do 30 km/hod v obytných zónách včetně stavebních úprav 

vozovky. 
V rámci chodníkového programu a ve spolupráci s občany Prahy 10 budeme i nadále investovat do oprav 

chodníků. 
Rada Městské části Praha 10 bude důsledně připomínkovat nový územní plán Prahy. Naším cílem bude 

zachování současného rozsahu zeleně v Praze 10 a maximální šetrnost rozvoje města k životnímu prostředí 
a kvalitě života obyvatel. 

U veškerých dopravních staveb na území Prahy 10 budeme na první místo klást bezpečnost, zdraví a kvalitu 
života občanů. To platí jak u Jižní spojky, tak u připravovaného Městského okruhu. 

Budeme usilovat o zlepšení obsluhy Prahy 10 veřejnou dopravou včetně železnice. Podpoříme vznik 
přestupních bodů mezi jednotlivými druhy dopravy.  

Budeme jednat s Pozemkovým fondem, Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových a dalšími 
orgány státu o převodu státních pozemků na městkou část. Cílem tohoto opatření bude zlepšení péče o dnes 
zanedbané plochy. 

Na rozsáhlých rozvojových plochách (např. Nové Strašnice, Bohdalec-Slatiny) budeme prosazovat koncepční 
a urbanisticky hodnotné využití území.  

Budeme aktivně spolupracovat s okolními městskými částmi a na pravidelných schůzkách s jejich 
představiteli budeme řešit společné problémy. 

 
Školství, kultura a sport 
Zajistíme vytvoření nových míst pro děti v mateřských školkách a budeme i nadále vkládat zásadní finanční 

prostředky do školních investic a pomůcek. 
Na základě neprodleného zpracování demografické analýzy bude vybudována koncepce rozvoje MŠ na území 

MČ Praha 10 (např. Bohdalec, Vršovice, Strašnice). 
Navýšíme kapacitu jeslí na území Prahy 10. 
Nadále budeme pokračovat v začleňování hendikepovaných dětí do předškolních a školních zařízení. 
Budeme pokračovat v rozvíjení vzájemného předávání zkušeností z partnerských měst – Ballerup (Dánsko), 

Prešov (Slovensko), Nyíregyháza (Maďarsko) a Jasło (Polsko). Zahájíme jednání o vytvoření nových partnerství 
např. s městy v Německu, Rakousku a dalších zemích. 
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Budeme pokračovat v preventivních programech pro žáky škol zaměřených na první pomoc a protidrogovou 
prevenci. 

Budeme pokračovat v podpoře výstavby a rekonstrukcí veřejných knihoven. 
I nadále budeme spolufinancovat pobyty dětí na školách v přírodě a při lyžařských kurzech v Horském hotelu 

v Janských Lázních. Horský hotel otevřeme také pro rekreaci seniorů z Prahy 10. 
Budeme rozšiřovat počet dětských hřišť a obnovovat jejich vybavení.  
Za volební období rozdělíme minimálně 15 mil. Kč na podporu občanských aktivit (např. kultura, sport, péče 

o životní prostředí) grantovým systémem. 
Výrazným způsobem se zaměříme na podporu rozvoje sportovních a mimoškolních aktivit mládeže, zejména 

budováním nových hřišť, multifunkčních sportovišť a jejich údržbu. Budeme budovat dětská hřiště pro všechny 
věkové skupiny dětí.  

Budeme spravedlivě podporovat fotbalové kluby Bohemians a Slavie podle dohodnutých pravidel s cílem 
udržení fotbalových tradic na Praze 10. Budeme spravedlivě podporovat také další sportovní kluby. 

Budeme usilovat, aby maximální možné množství finančních prostředků získaných z činnosti sportovních 
klubů (poplatky ze vstupného) bylo vloženo zpět do podpory sportu. 

Naší snahou bude záchrana Ďolíčku jako fotbalového stadionu pro ligová utkání, získání pozemků v Ďolíčku 
do majetku městské části na základě reálného cenového odhadu v místě a čase. V případě získání pozemků 
v Ďolíčku do majetku městské části, zadáme vypracování architektonické soutěže a následně studie jeho dalšího 
využití. 

Budeme usilovat o širší zapojení dětí, mládeže a široké veřejnosti do sportovních projektů. 
Budeme podporovat vytvoření systému adresných dotací a grantů sportovním klubům na sportovní činnost 

dětí a mládeže. 
Zajistíme pokračování bezplatné výuky angličtiny v mateřských školách a na prvním stupni základních škol 

v Praze 10. 
Zapojíme další děti z dětských domovů do projektu Studentského domu. 
Vytvoříme databázi veřejně přístupných sportovišť s mapou a odkazy na jednotlivá sportoviště, aktuální akce, 

termínů zápisů na volnočasové aktivity. Možnost prezentace činnosti sportovních klubů. 
Podpoříme vznik konceptu SPORTOVNÍ PRAHA 10, který bude mj. obsahovat sportovní dny – sport 

v ulicích, prezentaci činnosti sportovních klubů, dny otevřených dveří Slavia, Bohemians, Sokol apod., výstavy 
fotografií a materiálů o historii sportování na Praze 10. 

Zaměříme se na vypracování projektů dlouhodobých školních sportovních soutěží MŠ, ZŠ, SŠ Prahy 10 
(v rámci konceptu SPORTOVNÍ PRAHA 10). 

Zapojíme kvalifikované trenéry do výuky na školách po dohodě s řediteli MŠ a ZŠ. 
Budeme podporovat vznik a organizaci nových sportovních projektů pro popularizaci sportu. Budeme hledat 

další formy podpory sportu. 
Otevřeme parky a další veřejné prostory pro kulturu, fotografické, sochařské výstavy, filmové projekce, atd. 
Budeme podporovat účast Prahy 10 v popularizačních akcích typu Dny evropského kulturního dědictví. 
Budeme podporovat osazení veřejných prostor mobiliářem. 
Podpoříme vznik koncepce výstav výtvarného umění na Praze 10. 
Zajistíme po dohodě s řediteli MŠ, ZŠ, SŠ a řediteli Domů sociálních služeb možnost dopoledních filmových 

představení v kině Vzlet. 
Podpoříme vznik projektu KULTURNÍ PRAHA 10, jehož obsahem budou soutěže pro MŠ, ZŠ, SŠ Prahy 10 

např. v oblasti dramatické, výtvarné, a hudební.  
Budeme podporovat vznik nízkoprahových klubů. 
Budeme usilovat o to, aby v případě zájmu, příspěvková organizace Školní jídelna Praha 10 rozšířila svou 

nabídku o vegetariánské pokrmy, biopotraviny a speciální diety. 
Navážeme úzkou spolupráci s Akademií výtvarných umění, která má na našem území své sochařské ateliéry. 

Výsledky práce studentů budeme vystavovat na veřejných místech celé Prahy 10. 
Naši plnou podporu bude mít pořádání kulturních akcí pro všechny věkové i sociální skupiny obyvatel Prahy 

10. 
 
Bezpečnost 
Budeme prosazovat na městské polici navýšení počtu strážníků a větší přítomnost policistů v ulicích. 

Podpoříme městskou a republikovou policii ve výkonu jejich činností a to i materiální podporou a v případě 
požadavku městské části na zřízení místního oddělení i zvýhodněným pronájmem prostor pro jejich činnost. 

Vybudujeme moderní dětské dopravní hřiště na území MČ Praha 10. 
Podpoříme veškeré aktivity zaměřené na omezení počtů heren a kasin u škol, církevních budov, 

zdravotnických a sociálních zařízení, úřadů a v místech s větším počtem dětí a mládeže. 
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Zaměříme pozornost na zvýšení bezpečnosti dětí v okolí MŠ, ZŠ a SŠ v součinnosti s městskou policií. 
Nadále budeme působit směrem ke zklidňování prostranství před školami formou preventivních radarů a dalších 
bezpečnostních prvků s cílem zajistit bezpečné cesty do škol. 

V lokalitách se zvýšeným výskytem závadových osob budeme vyvíjet úsilí o zlepšení bezpečnostní situace. 
Životní prostředí 
Nadále budeme usilovat o zlepšení údržby zeleně a zachování zelených ploch na území MČ Praha 10. 

Budeme usilovat o to, aby nedocházelo ke snižování podílu zeleně, případně jinak zkvalitníme podmínky 
životního prostředí na území MČ Prahy 10. 

Zrekonstruujeme Malešický park a za tím účelem budeme usilovat o získání finančních prostředků z EU. 
Zvýšenou kontrolní činností zajistíme, aby bylo postaráno o čistotu na území MČ Prahy 10. 
Budeme pokračovat ve zlepšování okolí Hamerského rybníka tak, aby mohlo sloužit relaxačním aktivitám. 
Budeme usilovat o to, aby domovní popelnice a kontejnery zmizely z veřejných prostranství. 
Zaměříme se na vybudování podzemních stání kontejnerů na tříděný odpad na území MČ Praha 10. 
Nebudeme rozšiřovat areál Gutovka na úkor zelených ploch. 
Nepodpoříme zástavbu parku Pod Rapidem. 
Podpoříme výsadbu uličních stromořadí v Praze 10. 
Budeme usilovat o snížení znečištění ovzduší v Praze 10. Mimo jiné podpoříme zatravňování tramvajových 

pásů, které snižují prašnost. 
Budeme podporovat stávající projekt zaměřený na budování komunitních kompostérů jako cesty k omezení 

množství směsných odpadů. 
Prosadíme třídění odpadu a používání ekologicky šetrných výrobků v běžném provozu úřadů, škol 

a v obecních firmách. Koše na separovaný odpad se stanou běžnou součástí vybavení kanceláří. Omezíme 
papírový odpad přesunem významné části administrativy do elektronické podoby. 

 
Veřejná správa 
Při stávajícím objemu výkonu veřejné správy, nezvýšíme počet úředníků zařazených do úřadu městské části. 
Budeme klást důraz na oblast protikorupčních opatření a vytvoříme soubor komplexních konkrétních 

opatření. 
Podpoříme další rozvoj elektronického styku s občany. 
Budeme dbát na maximální otevřenost úřadu občanům. 
V rámci reorganizace úřadu městské části snížíme objem mzdových prostředků minimálně o 3 mil. Kč. 
Rozšíříme služby Pojízdného úřadu pro seniory nad 75 let. 
 
Komunikace 
Budeme i nadále pokračovat v projektu zapojení občanů do rozvoje městské části v rámci projektu „Společně 

měníme Prahu 10“. 
K posílení sounáležitosti s MČ zavedeme do praxe institut Čestného občanství Prahy 10. 
Navrhneme pojmenování nových ulic, náměstí, parků a dalších veřejných budov a prostranství podle 

významných osob, které měly vztah k Praze 10. 
Trvalou pozornost zaměříme na rozvoj nových a moderních prostředků komunikace a informování veřejnosti 

prostřednictvím internetu, sociálních sítí, internetové televize a informačních SMS zpráv. 
Zavedeme internetové přímé přenosy ze zasedání zastupitelstva a zřídíme webový archiv audio a video 

z veřejných jednání.  
Nadále budeme usilovat o zlepšení komunikace a navázání dialogu se všemi občany Prahy 10 nezávisle 

na jejich politickém, náboženském či jiném přesvědčení, včetně občanských sdružení, zájmových spolků 
a dalších společenských organizací. 

Prostřednictvím různých aktivit budeme i nadále budovat značku Praha 10. Připravíme a zrealizujeme nový 
jednotný vizuální styl Prahy 10 (Corporate identity). 

Na území MČ Prahy 10 vybudujeme několik informačních kiosků pro lepší přístup obyvatel k informacím. 
Provedeme přestavbu webových stránek Prahy 10 s cílem maximálně zjednodušit přístup občanů 

k informacím jak z volených orgánů, tak z odborů úřadu. 
Budeme usilovat o to, aby informace Radnice byly co nejsrozumitelnější pro širokou občanskou veřejnost. 
 
Ekonomika a rozpočet 
Úsilí zaměříme na zvýšení finančních toků mezi MHMP a MČ ve prospěch občanů Prahy 10. Jedním 

z důležitých bodů bude i čerpání finančních prostředků z fondů EU. Zaměříme se na zpracování projektů 
využitelných pro financování MČ. 

Efektivně budeme hospodařit s finančními prostředky rozpočtu MČ. 
Rozpočet sestavíme vyrovnaný s tím, že finanční prostředky z rozpočtu využijeme tak, abychom mohli 

uskutečnit všechny důležité investiční priority v rámci rozvoje Prahy 10. 
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V rámci rozpočtu vytvoříme položku pro podporu sportu, která bude v rámci přípravy a schvalování rozpočtu 
každoročně naplňována. 

V rámci rozpočtu vytvoříme položku pro podporu kulturních aktivit a na rekonstrukce památek zejména 
v prostoru památkové zóny. 

Nezbytnou a důležitou součástí hospodaření zůstává práce s pohledávkami. Cílem je zkvalitnění evidence 
pohledávek a neustálý, každodenní tlak na dlužníky. Tím je zajištěna zvýšená úspěšnost při vymáhání 
pohledávek. 

Finanční prostředky získané prodejem majetku MČ Prahy 10 investujeme zpět do majetku MČ Prahy 10. 
 
Protikorup ční strategie                     
Schválíme Protikorupční strategii MČ Prahy 10, která vychází se schválené Protikorupční strategie 

hl. m. Prahy, doporučení MVČR a skupiny GRECO.  
Tato strategie bude mimo jiné obsahovat tato opatření: 
na jednání zastupitelstva zavedeme elektronické hlasovací zařízení;  
i nadále zveřejňování všech výběrových řízení včetně rodných listů zakázek na webu; 
i nadále podporování přidělování obecních bytů formou veřejného losování; 
i nadále nominování občanů do výběrových komisí; 
využívání prioritně řádných otevřených výběrových řízení – možnosti rámcové smlouvy pro centrální nákup = 

princip dvojité soutěže. 
 

 
 

Kostel sv. Mikuláše
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1.3) Zastupitelstvo městské části Praha 10 
 
Zasedání zastupitelstva se konají v zasedací místnosti ÚMČ Praha 10, Vršovická 68, Praha 10, a to v 1. patře 

budovy B. 
 
V roce 2011 se konala zasedání Zastupitelstva MČ Praha 10 v těchto termínech: 
 
4. ledna, 11. března, 2. května, 29. června, 7. září, 21. října a 12. prosince. 
 
 
 

2. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konané dne 4. ledna 2011 

 
Zastupitelé, jež se zasedání zúčastnili: 
p. Jan Florián, Ing. Martin Hejl, Mgr. Tomáš Ján, MUDr. Markéta Jirásková, Mgr. Vladislav Lipovský, Aleš 

Polanecký, Ing. Milan Richter, MUDr. Boris Šťastný, Hana Štěpánková, Ing. Ivan Vinš, Bohumil Zoufalík, 
Mgr. Pavlina Hájková, Bc. Radek Lojda, Ing. Michal Narovec, Ing. Jindřich Nepevný, Ing. Kamila Procházková, 
Mgr. Jan Sandner, Blanka Stárková, Ing. Jan Šnajdr, Ing. Martin Uhlíř, MBA, JUDr. Radmila Kleslová, 
Ing. Vladimír Novák, Hana Nováková, Ing. Miroslav Svoboda, Vanda Švecová, Ing. Jiří Vaníček, Jiřina 
Vondráková, Ing. Antonín Weinert, CSc., Ing. Michal Neubauer, MUDr. Martina Suchá, Mgr. Petr Vozobule, 
Mgr. Ivana Cabrnochová, Ing. Zdeněk Vávra, Ing. Jana Čunátová, RSDr. Karel Hošek 

 
Omluvení členové ZMČ: 
p. Ing. Viktor Lojík 
 
Zasedání zahájil starosta Ing. Milan Richter v 13:10 hodin a řídil jeho průběh. Následně vystoupil 

Ing. Jindřich Nepevný (TOP 09), který navrhl rozšíření programu o následující body:  
1) Návrh na ponechání dostatečného místa (minimálně ¼ tiskové strany) v každém tištěném vydání 

informačního zpravodaje Prahy 10 pro redakčně neupravené názory a komentáře k dění na Praze 10 
od jednotlivých politických stran, uskupení či hnutí, jenž jsou zastoupena v Zastupitelstvu MČ Praha 10, 
a to počínaje nejbližší uzávěrkou. 

2) Návrh na vyčlenění místa na serveru MČ Praha 10 v menu volení představitelé pro redakčně neupravené 
názory a komentáře k dění na Praze 10 od jednotlivých politických stran, uskupení či hnutí, jenž jsou zastoupena 
v Zastupitelstvu Prahy 10, a to počínaje dnem 10. 1. 2011. 

Následovala diskuse, při které se domluvilo, že oba návrhy budou projednány v informační komisi rady, 
projednány v RMČ a o závěrech těchto jednání budou informovány jednotlivé politické kluby členů 
zastupitelstva a Zastupitelstvo MČ Praha 10. 

 
Projednávaný program ZMČ Praha 10: 
1. Slib členky Zastupitelstva městské části Praha 10 paní MUDr. Martiny Suché 

 
2. Návrh Jednacího řádu Zastupitelstva městské části Praha 10 

 
3. Návrh na volbu členů výborů a tajemníků výborů Zastupitelstva městské části Praha 10 

 
4. Dotazy a informace členů Zastupitelstva městské části Praha 10 
 
 
Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji: 
Bod číslo 2 se zabýval „Návrhem Jednacího řádu Zastupitelstva městské části Praha 10“. O tomto bodě 

se velice debatovalo. Nakonec došlo na návrh starosty Prahy 10 Milana Richtera (ODS) a Ivany Cabrnochové 
(SZ) k tomu, že z Jednacího řádu byla vypuštěna část, která počítala s některými omezeními pořizování audio-
vizuálních záznamů pro ty, kteří nejsou registrovanými novináři. 

Naopak bylo dohodnuto, že do Jednacího sálu bude umožněn kvůli požárním a hygienickým předpisům 
přístup pouze 30 návštěvníkům či občanům. Další návštěvníci nebudou do sálu vpuštěni, ale budou moci zůstat 
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na chodbě, kde bude pořízena LCD obrazovka. Zde budou i úřednice, které budou přijímat žádosti o vystoupení 
v diskusi na zastupitelstvu. Slíbeno bylo také zavedení přímých přenosů zasedání na internetu. 

    
V bodě číslo 3 došlo k „Návrh na volbu členů výborů a tajemníků výborů Zastupitelstva městské části Praha 

10“.  
V Praze 10 vládne koalice ODS a ČSSD, která ke spolupráci pozvala také Desítku pro domácí (DPD) a Stranu 

zelených (SZ). Zatímco ODS a ČSSD si rozdělily posty starosty a radních, zástupci SZ a DPD dostali posty 
ve vedení několika výborů. Předsednictví Výboru pro regulaci památkové zóny a dohled nad investičními 
akcemi při revitalizaci zelených ploch na území MČ Praha 10 získala na základě dohod o spolupráci Strana 
Zelených a post šéfa Výboru pro řešení sportu a sportovních ploch získala Desítka pro domácí. Obsazení těchto 
předsednických postů by mělo těmto menším stranám umožnit prosazovat jejich specifické volební programy. 

Komunisté a TOP 09 jsou v Praze 10 v opozici.  
Jednotlivé výbory byly již zřízeny na ustavujícím zasedání ZMČ Praha 10 dne 23. listopadu 2010. Nyní došlo 

k volbě členů a tajemníků výborů. Většinu v kontrolním výboru získala opozice a vznikly také dva zcela nové 
zastupitelské výbory.  

Vedle šesti výborů bude v desátém pražském obvodu v tomto volebním období fungovat také devět komisí 
včetně například úplně nové Komise pro transparentní veřejnou správu a protikorupční opatření. 

 
Výbory ZM Č a jejich předsedové a tajemníci: 
Kontrolní výbor (KoV): Ing. Jana Čunátová – tajemnice Věra Kašíková 
Finanční výbor (FiV): Ing. Miroslav Svoboda – tajemnice Lidmila Gavláková 
Výbor pro životní prostředí (VŽP): Ing. Martin Hejl – tajemník Ing. Roman Kaštovský 
Výbor pro řešení sportu a sportovních ploch (VSP): Mgr. Petr Vozobule – tajemnice Pavla Čejková 
Výbor pro regeneraci památkové zóny a dohled nad investičními akcemi při revitalizaci zelených ploch 

na území MČ Praha 10 (VRP): Mgr. Ivana Cabrnochová – tajemník Daniel Bernard 
Návrhový výbor (NaV): RSDr. Karel Hošek - tajemník Mgr. Tomáš Staněk         
                        
Komise RMČ a jejich předsedové a tajemníci: 
Komise pro výchovu, vzdělávání a výuku jazyků (KVV): Ing. Jiří Vaníček  - tajemnice Viera Pávková 
Komise územního rozvoje (KÚR): Ing. Ivan Vinš – tajemník Ing. Ladislav Kerleha   
Komise bytové politiky (KBP): Aleš Polanecký – tajemnice Danuše Holubová 
Komise majetkové a nebytových prostor (KMN): JUDr. Radmila Kleslová – tajemník Petr Stejskal 
Komise sociální a zdravotní (KSZ): Mgr. Tomáš Ján – tajemnice Barbora Košťanová 
Komise informační a redakční rada (KIR): Hana Štěpánková  - tajemnice Hana Huljaková 
Komise bezpečnostní (KB): Hana Nováková – tajemník Tomáš Kuběna   
Komise pro granty a strukturální fondy (KGF): Jana Florián – tajemnice Miluše Hloušková 
Komise pro transparentní veřejnou správu a protikorupční opatření (KTP): JUDr. Radmila Kleslová – 

tajemník Mgr. Tomáš Staněk (původně bylo toto místo nabídnuta TOP 09, ale ti odmítli).  
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3. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konaného dne 11. března 2011 

 
 
Zastupitelé, jež se zasedání zúčastnili: 
p. Jan Florián, Ing. Martin Hejl, Mgr. Tomáš Ján, MUDr. Markéta Jirásková, Mgr. Vladislav Lipovský, Aleš 

Polanecký, Ing. Milan Richter, MUDr. Boris Šťastný, Hana Štěpánková, Ing. Ivan Vinš, Bohumil Zoufalík, 
Bc. Radek Lojda, Ing. Michal Narovec, Ing. Jindřich Nepevný, Ing. Kamila Procházková, Jan Sandner, Blanka 
Stárková, Ing. Jan Šnajdr, Ing. Martin Uhlíř, MBA, JUDr. Radmila Kleslová, Ing. Vladimír Novák, Hana 
Nováková, Ing. Miroslav Svoboda, Vanda Švecová, DiS., Ing. Jiří Vaníček, Jiřina Vondráková, Ing. Antonín 
Weinert, CSc., Ing. Michal Neubauer, MUDr. Martina Suchá, Mgr. Petr Vozobule, Mgr. Ivana Cabrnochová, 
Ing. Zdeněk Vávra, Ing. Jana Čunátová, RSDr. Karel Hošek 

 
Omluvení členové ZMČ: 
Mgr. Pavlina Hájková, Ing. Viktor Lojík 
 
Zasedání zahájil starosta Ing. Milan Richter v 13:10 hodin a také řídil jeho průběh.  
Změny proti původnímu programu byly následující: Ing. Vladimír Novák navrhl rozšíření programu o bod 

„Návrh na uvolnění finančních prostředků na finanční spoluúčast MČ Praha 10 na financování projektu 
„Revitalizace Malešického parku“ z Operačního programu Praha – Konkurenceschopnost. Tento materiál 
Ing. Milan Richter navrhl zařadit jako bod 75. Dále Ing. Zdeněk Vávra navrhl předřadit bod 74/3 jako bod 7, 
což bylo také schváleno.  

 

Projednávaný program ZMČ Praha 10: 
1. Návrh kandidátů na funkci přísedící Obvodního soudu pro Prahu 10 
 
2. Informace o vzdání se funkce přísedící Obvodního soudu pro Prahu 10 
 
3. Návrh na svěření věcí z majetku hlavního města Prahy do správy městské části Praha 10, a to pozemku 

parc. č. 2310/9 v k. ú. Záběhlice 
 
4. Žádost o prodloužení termínu usnesení ZMČ č. 20/10/2010 ze dne 8. 6. 2010 ke zprávě o naplňování 

Strategie pro veřejné prostory Prahy 10 za rok 2010 
 
5. Záměr na jednotný vizuální styl Prahy 10 
 
6. Záměr MČ Praha 10 na zavedení institutu čestného občanství Prahy 10 
 
7. Informace o Petici o znovuotevření MŠ Na Sychrově 
 
8. Zpráva o hospodaření MČ Praha 10 k 30. 6. 2010 včetně informace o rozpočtových úpravách schválených 

Radou MČ Praha 10 v rámci zmocnění 
 
9. Návrh Zásad pro hospodaření v období rozpočtového provizoria MČ Praha 10 
 
10. Návrh na změnu Stanov společnosti PRAHA 10 – Majetková, a. s. 
 
11. Informace o pravidlech zadávání veřejných zakázek městskou částí Praha 10 a organizacemi zřízenými 

či založenými městskou částí Praha 10 a jejich připravovaných změnách v rámci protikorupční strategie městské 
části 

 
12. Návrh na zpětné zařazení nájemců bytů do privatizace domovního fondu svěřeného MČ Praha 10 

v návaznosti na podané žádosti 
 
13. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/60/2010 ze dne 2. 9. 2009 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1464, k. ú. Vršovice, ul. Moskevská č. o. 61, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 
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14. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/49/2010 ze dne 2. 9. 2010 k návrhu na uzavření smluv 
o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1409, k. ú. Vršovice, ul. Uzbecká č. o. 8, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
15. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/46/2010 ze dne 2. 9. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1463, k. ú. Vršovice, ul. Uzbecká č. o. 1, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
16. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/43/2010 ze dne 2. 9. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1908, k. ú. Strašnice, ul. Kružberská č. o. 1, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
17. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/42/2010 ze dne 2. 9. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 2798, k. ú. Strašnice, ul. Černokostelecká č. o. 58, Praha 10 
s oprávněnými nájemci 

 
18. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/35/2010 ze dne 2. 9. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 633, k. ú. Vršovice, ul. Bělocerkevská č. o. 8, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
19. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/32/2010 ze dne 2. 9. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 771, k. ú. Vršovice, ul. Minská č. o. 10, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
20. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/31/2010 ze dne 2. 9. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1933 k. ú. Strašnice, Škvorecká č. o. 1, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
21. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/27/2010 ze dne 2. 9. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1796, k. ú. Strašnice, ul. Ke Strašnické č. o. 6, Praha 10 
s oprávněnými nájemci 

 
22. Návrhu na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/25/2010 ze dne 2. 9. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1800, k. ú. Strašnice, ul. Průběžná č. o. 47, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
23. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/24/2010 ze dne 2. 9. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1826, k. ú. Strašnice, ul. Průběžná č. o. 63, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
24. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/20/2010 ze dne 2. 9. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1406, k. ú. Vršovice, ul. Baškirská č. o. 5, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
25. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/122/2010 ze dne 8. 6. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 492, k. ú. Malešice, ul. Chotutická č. o. 4, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
26. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/112/2010 ze dne 8. 6. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1806, k. ú. Strašnice,  ul. Černokostelecká č. o. 123, Praha 10 
s oprávněnými nájemci 

 
27. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/111/2010 ze dne 8. 6. 2009 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1807, k. ú. Strašnice, ul. Černokostelecká č. o. 125, Praha 10 
s oprávněnými nájemci 

 
28. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/109/2010 ze dne 8. 6. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1931 k. ú. Strašnice, Škvorecká č. o. 5, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 
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29. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/108/2010 ze dne 8. 6. 2010 k návrhu na uzavření smluv 
o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1932 k. ú. Strašnice, Škvorecká č. o. 3, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
30. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/104/2010 ze dne 8. 6. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 474, k. ú. Vršovice, ul. Bělocerkevská č. o. 15 a, Praha 10 
s oprávněnými nájemci 

 
31. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/99/2010 ze dne 8. 6. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 634, k. ú. Vršovice, ul. Bělocerkevská č. o. 6, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
32. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/98/2010 ze dne 8. 6. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 553, k. ú. Vršovice, Kodaňská č. o. 37, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
33. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/96/2010 ze dne 8. 6. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 423, k. ú. Vršovice, Jakutská č. o. 14, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
34. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/91/2010 ze dne 8. 6. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1255, k. ú. Vršovice, ul. Oblouková č. o. 8, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
35. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/89/2010 ze dne 8. 6. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 435, k. ú. Vršovice, ul. Na Míčánkách č. o. 1, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
36. Návrh na změnu usnesení  ZMČ Praha 10 č. 19/17/2010 ze dne 18. 3. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1950, k. ú. Strašnice, Kounická č. o. 63, Praha 10 s oprávněnými 
nájem 

 
37. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 17/46/2009 ze dne 10. 12. 2009 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1913, k. ú. Strašnice, ul. Kružberská č. o. 11, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
38. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 17/43/2009 ze dne 10. 12. 2009 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 807, k. ú. Vršovice, ul. Vladivostocká č. o. 5, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
39. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 16/37/2009 ze dne 24. 9. 2009 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1419, k. ú. Vršovice, ul. Turkmenská č. o. 4, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
40. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 15/74/2009 ze dne 25. 6. 2009 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 2334, k. ú. Vinohrady, ul. Hradešínská č. o. 37, Praha 10 
s oprávněnými nájemci 

 
41. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 11/42/2008 ze dne 4. 12. 2008 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1311, k. ú. Vršovice, ul. K Louži č. o. 2, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci   

 
42. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 11/38/2008 ze dne 4. 12. 2008 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 2798, k. ú. Záběhlice, ul. Želivecká č. o. 30, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 

 
43. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 11/31/2008 ze dne 4. 12. 2008 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1411, k. ú. Vršovice, ul. Uzbecká č. o. 4, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 
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44. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 10/43/2008 ze dne 25. 9. 2008 k návrhu na uzavření smluv 
o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1183, k. ú. Vršovice, ul. Sámova č. o. 23, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
45. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 9/59/2008 ze dne 26. 6. 2008 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 657, k. ú. Vršovice, ul. Gruzínská č. o. 18, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
46. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 9/57/2008 ze dne 26. 6. 2010 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 661, k. ú. Vršovice, ul. Gruzínská č. o. 14, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
47. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 5/85/2007 ze dne 6. 12. 2007 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 479, k. ú. Malešice, ul. Chotouňská č. o. 4, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
48. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 5/62/2007 ze dne 6. 12. 2007 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1412, k. ú. Vršovice, ul. Uzbecká č. o. 2, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci   

 
49. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 5/53/2007 ze dne 6. 12. 2007 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1408, k. ú. Vršovice, ul. Baškirská č. o. 9, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
50. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 5/38/2007 ze dne 6. 12. 2007 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 495, k. ú. Strašnice, ul. V Olšinách č. o. 4, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
51. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 4/29/2007 ze dne 25. 9. 2007 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1329, k. ú. Strašnice, ul. V Olšinách č. o. 63, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
52. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1413, k. ú. Vršovice, ul. Taškentská 

č. o. 8, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
53. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1414, k. ú. Vršovice, ul. Taškentská 

č. o. 6, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
54. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1415, k. ú. Vršovice, ul. Taškentská 

č. o. 4, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
55. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek domu č. p. 1416, k. ú. Vršovice, ul. Taškentská 

č. o. 2, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
56. Návrh na vyhodnocení veřejné výzvy na podání žádostí o odkup nebytových jednotek se stanovením 

minimální ceny a na jejich prodej 
 
57. Návrh na zrušení usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/83/2010 ze dne 8. 6. 2010 ve věci prodeje pozemků, dle 

vymezeného celku č. 6 v  k. ú. Vršovice, společnosti „Altis Art, s. r. o.“, IČ 257 44 640, v plném rozsahu 
 
58. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 6 vlastníkům jednotek vymezených v domě 

Voroněžská 196/12 v k. ú. Vršovice, zapsaných na LV č. 1392, vedeném pro k. ú. Vršovice 
 
59. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 141 v  k. ú. Strašnice družstvu „Bytové družstvo 

Úžlabina“, IČ  251 04 837 
 
60. Návrh na prodej zastavěných a souvisejících pozemků dle vymezených celků č. 142 a č. 144 

v k. ú. Strašnice společnosti „Úžlabina, s. r. o.“, IČ 251 00 777 
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61. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 147 v  k. ú. Strašnice družstvu „Vrátkovská 141618, 
družstvo“, IČ 257 62 699 

 
62. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 155, vlastníkům zprivatizované budovy č. p. 1369 

v k. ú. Strašnice, manželům Evě a Alexandru Vejsadovým, zapsaných na LV č. 3653 vedeném 
pro k. ú. Strašnice, do SJM 

 
63. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 255 v  k. ú. Záběhlice družstvu „Bytové družstvo 

Hyacintová“,  IČ 256 33 228 
 
64. Informace o realizaci Plánu rozvoje a udržitelnosti sociálních a návazných služeb na území městské části 

Praha 10 na období 2010 – 2011 
 
65. Návrh na zpracování možných alternativ záchrany „Ďolíčku“ jako fotbalového stadionu pro prvoligová 

utkání 
 
66. Návrh na stanovení výše odměn neuvolněným členům Zastupitelstva městské části Praha 10 (rok 2010) 
 
67. Návrh na stanovení výše odměn neuvolněným členům Zastupitelstva městské části Praha 10 (rok 2011) 
 
68. Návrh na stanovení paušální částky jako náhrady výdělku prokazatelně ušlého v souvislosti s výkonem 

funkce neuvolněného člena zastupitelstva, který není v pracovním nebo obdobném poměru, pro kalendářní rok 
2011 

 
69. Návrh na poskytnutí přímé adresné finanční podpory za období 07 – 09/2010 z důvodů jednostranného 

zvýšení nájemného z bytu 
 
70. Návrh na poskytnutí přímé adresné finanční podpory za období 10 – 12/2010 z důvodů jednostranného 

zvýšení nájemného z bytu 
 
71. Návrh na jednostranné zvýšení nájemného z bytu v souladu se zákonem č. 107/2006 Sb., o změně zákona 

č. 40/1964 Sb., občanský zákoník, ve znění zákona č. 150/2009 Sb., o jednostranném zvyšování nájemného 
z bytu, v platném znění, pro období od 1. 8. 2011 a pro období od 1. 1. 2012 

 
72. Návrh na zpracování alternativ vytvoření vhodných prostor pro fungování Úřadu městské části Praha 10 
 
73. Informace o průběhu rekonstrukce staré vršovické radnice 
 
74. Návrh rozpočtu MČ Praha 10 na rok 2011 
 
75. Informace 
 
75./1 Informace o nájemním vztahu se společností HAMR – Sport, a. s., jehož předmětem je nájem Areálu 

volného času Gutova 
 
75./2 Informace o schválení Dohody o poskytnutí části výtěžku na veřejně prospěšné účely 
 
76. Návrh na uvolnění finančních prostředků na finanční spoluúčast MČ Praha 10 na financování projektu 

„Revitalizace Malešického parku“ z Operačního programu Praha – Konkurenceschopnost 
 
77. Různé 
 
78. Dotazy a informace členů zastupitelstva 
 
 
Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji: 
6. Záměr MČ Praha 10 na zavedení institutu čestného občanství Prahy 10 
Zastupitelé odsouhlasili, že Praha 10 zavede novinku – bude oceňovat občany, kteří se zasadili o rozvoj 

města, či jako rodáci dosáhli významných úspěchů na poli vědy, sportu, kultury nebo vzdělání, přichází městská 
část Praha 10. Za tímto účelem zřídila institut čestné občanství Praha 10. 
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Cílem je ocenit a zviditelnit příkladnou práci lidí, kteří žijí v naší městské části nebo se významně zasadili 
o její rozvoj. Současně se tím chce dát jasný signál, že si představitelé radnice jejich práce váží a mladým lidem 
dát zase motivaci do budoucna. Výsledkem by měl být i lepší vztah obyvatel k Praze 10, aby získala větší 
sebevědomí a hrdost. Čestné občanství již řadu let funguje například v Praze 4 a v Praze 6. 

O udělení čestného občanství bude rozhodovat zastupitelstvo, a to na základě doporučení speciální komise, 
která by byla sestavena ze zástupců všech politických stran městského zastupitelstva. Její členové pak budou 
moci kandidáta na čestné občanství buď sami navrhovat, nebo budou hodnotit návrhy občanů Prahy 10 zařazené 
do nominačního seznamu.  

Součástí ocenění bude i plaketa nebo medaile či soška. Originální návrhy ceny by měla vytvořit Akademie 
výtvarných umění, s kterou se na tomto projektu spolupracuje. 

V Praze 10 působily a působí desítky osobností, které jsou známy po celé republice, ale někteří se proslavili 
i v zahraničí. Na desítce žili a žijí například tito herci a herečky: Lubomír Lipský, Jiří Lábus, Jak Skopeček, 
Gabriela Vránová, Jana Brejchová, Pavlína Filipovská, Petr Nárožný, Josef Dvořák nebo Jaroslav Marvan. 
Z fotbalistů jsou s Prahou 10 spojeni Antonín Plánička, Josef Bican, František Veselý, Patrik Berger, Vladimír 
Šmicer, Karel Poborský, Karol Dobiáš či Antonín Panenka. Nelze zapomenout ani na bratry Karla a Josefa 
Čapkovy, spisovatele Ivana Klímu, královnu českého dabingu Olgu Walló, dětského psychologa Prof. PhDr. 
Zdeňka Matějčka, CSc., sochaře Ladislava Šalouna, dirigenta Václava Talicha, hudebního skladatele Josefa 
Bohuslava Foerstera či třeba podnikatele Jindřicha Waldese. 

 
Bod 65 „Návrh na zpracování možných alternativ záchrany „Ďolíčku“ jako fotbalového stadionu 

pro prvoligová utkání“ 
Do 36 členného zastupitelstva se v loňských volbách dostali i tři zastupitelé z nově vzniklé strany fanoušků 

Desítka pro domácí (DPD), která usiluje o to, aby se fotbalisté Bohemians 1905 vrátili na fotbalový stadion 
v Ďolíčku. Ten museli fotbalisté opustit, poněvadž nevyhovuje kritériím stanoveným Českomoravským 
fotbalovým svazem pro prvoligové stadiony. Jednalo se především o vyhřívaný trávník. Majitel, společnost 
Bohemians Real, však neměl dost peněz, aby došlo k rekonstrukci, proto fotbalisté od podzimu 2010 hrají 
v nedalekém Edenu na Slavii. 

Desítka pro domácí našla po volbách společnou řeč s ODS a ČSSD. Zastupitel Petr Vozobule z DPD se stal 
předsedou Výboru pro řešení sportu a sportovních ploch. Navíc na tomto zasedání zastupitelé odsouhlasili, 
aby Petr Vozobule začal vyjednávat s majitelem Ďolíčku o případném majetkovém vstupu. Zároveň má 
zpracovat různé varianty, které by umožnily do Ďolíčku vrátit prvoligový fotbal. Návrh má zastupitelům 
předložit do konce prosince. Zároveň se zastupitelé usnesli, aby byla zpracována studie, která by ukázala, kolik 
by stála přestavba Ďolíčku, aby splňoval parametry ČMFS a případně i UEFA. 

Podrobněji se o tom rozepisuji u 8. zasedání ZMČ Praha 10 dne 12. prosince 2011. 
 
Bod 72 „Návrh na zpracování alternativ vytvoření vhodných prostor pro fungování Úřadu městské části Praha 

10“ 
Zastupitelstvo Prahy 10 se zabývalo budovou radnice, která je poplatná době, kdy byla kolaudována. Dnes 

nevyhovuje úředníkům ani lidem, kteří úřad navštěvují.  Reprezentativní není ani prostor, kde se konají zasedání 
zastupitelstva. 

Radnice byla postavena v sedmdesátých letech 20. století, od té doby její železobetonovou konstrukci porušila 
například sůl ze zimní údržby silnic a je v technicky špatném stavu. O nutné rekonstrukci se mluví již dvě 
desítky let, ale zatím se tento problém odkládal, proto zastupitelé zadali místostarostovi Bohumilu Zoufalíkovi 
úkol, aby do konce roku předložil řešení dalšího sídla úřadu městské části. První varianta počítá s kompletní 
přestavbou současné radnice ve Vršovické ulici. Druhá pak se stavbou nové u metra Strašnická. Zde se vedle 
secesní budovy z roku 1909, která donedávna sloužila jako speciální škola, nacházejí pozemky patřící městské 
části. Dříve na tomto prostoru byla tržnice. Radnice by tedy nemusela investovat do výkupu pozemků. Navíc je 
zde výhodné spojení. Jedná se o dopravní uzel, kde jezdí metro, tramvaje i autobusy. 

Záměr vypracovat analýzu budoucího řešení schválili zastupitelé Prahy 10 jednomyslně napříč politickým 
spektrem.  

Praha 10 měla vyhlásit architektonickou soutěž na novou budovu radnice u stanice metra Strašnická a zároveň 
se měl udělat odhad, kolik by stála oprava současného sídla. Vedení Prahy 10 chtělo z těchto dvou nabídek 
vybrat tu lacinější. 

Během roku se tato problematika nedořešila a zastupitelé by tak měli rozhodnout až v roce 2012. 
 
Bod 74 „Návrh rozpočtu MČ Praha 10 na rok 2011“ 
Představitelé Prahy 10 se 11. března dohodli, že budou letos hospodařit s rekordním rozpočtem. 

Na zastupitelstvu bylo schváleno, že se utratí 1,41 miliard korun, což bylo o téměř 350 milionů korun více než 
v roce 2010. Příjmy měly být o 295 milionů nižší, rozdíl radnice chtěla zaplatit z úspor z minulých let. 
Výsledkem tedy bylo, že Praha 10 měla hospodařit bez dluhů a připraven byl vyrovnaný rozpočet. Do té doby 
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Praha 10 hospodařila v rozpočtovém provizoriu, neboť musela s přípravou a schválením rozpočtu počkat 
na přijetí rozpočtu hlavního města. Oproti loňskému roku dostaly městské části od vedení metropole méně 
peněz, dotace radnicím byly kvůli šetření sníženy o pět procent.  

Navíc musí radnice dotovat provoz státní správy. Přitom vedení radnice Prahy 10 dosáhlo v minulém roce 
úsporu na svém provozu ve výši zhruba 20 miliónů korun. Počet úředníků od roku 2002 klesl ze 421 na 345 
při současném nemalém nárůstu objemu vykonávané práce. 

Praha 10 se rozhodla klást v rozpočtu pro tento rok důraz na investice. Většina plánovaných výdajů měla být 
kapitálová, tzn. že se investuje do majetku a do jeho zhodnocování. Na investice chtěla letos Praha 10 dát 
786 milionů korun, tedy o 280 milionů více než před rokem. Zvýšily se i běžné výdaje městské části, kdy radnice 
přislíbila o 38 milionů více na opravu chodníků, tedy celkem 58 milionů korun. Dotovat tak chtěla Technickou 
správu komunikací, které dalo hlavní město na opravu chodníků méně peněz. 

Nejvíce se mělo investovat do dostavby Domu sociálních služeb Sámova, v rozpočtu na tuto stavební akci 
bylo vyčleněno 250 milionů korun. Rekonstrukce a úprava mateřských škol měla stát 68,5 milionu, opravy staré 
vršovické radnice měly „spolknout“ 20 milionů korun. Na obnovu fasád bytových domů radnice přislíbila 
40 milionů korun. Z privatizace se plánoval zisk 630 milionů korun a právě z nich by se měla platit většina 
investic. 

Praha 10 je velmi úspěšná v získávání evropských grantů. V uplynulých letech získala milióny korun 
na vzdělávací programy, snižování energetické náročnosti školských zařízení či revitalizace parků Malinová-
Chrpová a Malešického parku v celkové výši téměř čtvrt miliardy korun.  

Rozpočet kritizovali představitelé opoziční TOP 09, kterým se nelíbily příliš vysoké investice. Rozpočet 
pro rok 2011 byl po dlouhé diskusi nakonec zastupiteli přijat. Pro bylo 25 zastupitelů, proti 8. 

  Příjmy i výdaje městské části v posledních letech rostou. Zatímco na rok 2007 Praha 10 schválila rozpočet 
s výdaji ve výši 695 milionů korun, loni to již bylo 1063 milionů korun. Schválené příjmy na rok 2007 byly 
534 milionů korun, v roce 2010 pak 998 milionů.  
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4. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konaného dne 2. května 2011 

 
 
Zastupitelé, jež se zasedání zúčastnili: 
p. Jan Florián, Ing. Martin Hejl, Mgr. Tomáš Ján, MUDr. Markéta Jirásková, Mgr. Vladislav Lipovský, Aleš 

Polanecký, Ing. Milan Richter, MUDr. Boris Šťastný, Hana Štěpánková, Ing. Ivan Vinš, Bohumil Zoufalík, 
Mgr. Pavlina Hájková, Ing. Viktor Lojík, Ing. Michal Narovec, Ing. Jindřich Nepevný, Ing. Kamila 
Procházková, Jan Sandner, Blanka Stárková, Ing. Jan Šnajdr, Ing. Martin Uhlíř, MBA, JUDr. Radmila Kleslová, 
Ing. Vladimír Novák, Hana Nováková, Ing. Miroslav Svoboda, Vanda Švecová, DiS., Ing. Jiří Vaníček, Jiřina 
Vondráková, Ing. Antonín Weinert, CSc., Ing. Michal Neubauer, MUDr. Martina Suchá, Mgr. Petr Vozobule, 
Mgr. Ivana Cabrnochová, Ing. Zdeněk Vávra, Ing. Jana Čunátová, RSDr. Karel Hošek 

 
Omluvení členové ZMČ: 
Bc. Radek Lojda  
 
Zasedání zahájil starosta Ing. Milan Richter v 13:10 hodin a řídil jeho průběh. Na začátku také přivítal 

družstvo pozemních hokejistek národní reprezentace do 21 let včetně trenéra pana Miloslava Kavana a dalších 
členů realizačního týmu. Tento tým totiž trénuje na Slavii. Starosta Ing. M. Richter a místostarostka 
JUDr. R. Kleslová předali všem květiny a pamětní listy za reprezentaci a umístění na 3. místě na Mistrovství 
Evropy 2011.  

Starosta dále přivítal pana Ing. Miroslava Jedličku, předsedu České společnosti pro jakost a pana Ing. Petra 
Kotena, výkonného ředitele České společnosti pro jakost. Ing. Jedlička předal starostovi Ing. Milanu Richterovi 
„Certifikát, který prokazuje shodu s normou ISO 9001 2008“.  Praha 10 tak obhájila normu ISO až do roku 
2013. Navíc bylo řečeno, že Česká společnost pro jakost uděluje čestné členství a letos ho získal pan Osička, 
který tuto normu na úřadě Prahy 10 zaváděl. 

Ing. M. Richter poděkoval při této příležitosti tajemníkovi úřadu Ing. Slavíkovi a všem pracovníkům úřadu 
za jejich práci. 

Starosta dále představil pana profesora Rostislava Vaňka, vedoucího Katedry grafického designu VŠUP, který 
seznámil přítomné s výsledky soutěže o jednotný vizuální styl MČ Praha 10. Starosta vyzval členy 
zastupitelstva, aby svým hlasováním prostřednictvím anketních lístků určili pořadí z devatenácti vybraných 
návrhů. 

Následně navrhl Ing. Milan Richter vypustit z programu bod č. 9 „Návrh nabídky na uzavření dohody 
o ukončení nájmu bytu a současně nové nájemní smlouvy k volnému bytu, který se nachází v domě, jež je 
v souladu s Prováděcím předpisem privatizace určen k prodeji po jednotkách, která bude učiněna oprávněným 
nájemcům bytů v domech se šesti a méně byty v domě U Vršovického nádraží 30/30, Praha 10“. 

Ing. Martin Uhlíř, MBA navrhl doplnění programu o bod „Výzva k rezignaci členky zastupitelstva 
a zástupkyně starosty paní JUDr. Radmily Kleslové“.  Podle něj Radmila Kleslová (ČSSD) byla před rokem 
1989 příslušnicí komunistické rozvědky. Tento bod nebyl po následné bouřlivé diskusi přijat.  

Sama Kleslová řekla, že nebyla v rozvědce. Pouze byla touto službou, aniž o tom věděla, vytipována, když se 
ucházela o místo na ministerstvu zahraničních věcí. Byla pouze kandidátkou. Ve chvíli, kdy jí bylo dáno 
na výběr, jestli chci být členkou nelegální rozvědky, odmítla to. 

 

Projednávaný program ZMČ Praha 10: 
1. Návrh na volbu přísedících Obvodního soudu pro Prahu 10 
 
2. Návrh na úplatný převod pozemku parc. č. 2275/3 v k. ú. Strašnice o výměře 13 m2 z vlastnictví Úřadu 

pro zastupování státu ve věcech majetkových do vlastnictví hlavního města Prahy, správy městské části Praha 10 
 
3. Závěrečný účet MČ Praha 10 k 31. 12. 2010 včetně informace o rozpočtových úpravách schválených radou 

MČ Praha 10 v rámci zmocnění 
 
4. Návrh na poskytnutí veřejné finanční podpory pro oblasti sociální, kultury a umění, sport, tělovýchova, 

volný čas a vzdělávání, protidrogová prevence, životní prostředí na rok 2011  
 
5. Návrh na změnu rozpočtu pro rok 2011 a převod finančních prostředků na hlavní město Praha pro TSK 

na rekonstrukce chodníků 
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6. Návrh záměru na vyhlášení místního referenda v roce 2011  
 
7. Návrh na změnu termínu uloženého usnesením ZMČ č. 3/73/2011 ze dne 11. 3. 2011 k informaci o průběhu 

rekonstrukce staré vršovické radnice 
 
8. Návrh dodatku č. 2 ke smlouvě o dílo ze dne 28. 5. 2010, jejímž předmětem je realizace díla „Rekonstrukce 

a dostavba areálu vršovického zámečku“ 
 
9. Návrh záměru na prodej volných bytových jednotek v domech, které byly v souladu s Prováděcím 

předpisem privatizace domovního fondu svěřeného městské části Praha 10 (prodej jednotek) schváleny k prodeji 
po jednotkách 

 
10. Návrh znění vzorové smlouvy o převodu vlastnictví nebytové jednotky oprávněným nájemcům dle Zásad 

pro prodej nebytových jednotek v domech, které byly schváleny k prodeji v souladu s prováděcím předpisem 
privatizace domovního fondu svěřeného městské části Praha 10 a informace o plánovaném harmonogramu 
prodejů nebytových jednotek 

 
11. Návrh na vyhodnocení veřejné výzvy na podání žádostí o odkup nebytových jednotek se stanovením 

minimální ceny 
 
12. Návrh Prováděcího předpisu pro prodej bytových jednotek oprávněným nájemcům v domech, které jsou 

součástí stavebnětechnických celků, v nichž již došlo k prodeji části bytových jednotek 
 
13. Návrh na zpětné zařazení nájemců bytů do privatizace domovního fondu svěřeného MČ Praha 10 

v návaznosti na podané žádosti 
 
14. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 3/35/2011 ze dne 11. 3. 2011 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu vlastnictví bytových jednotek budovy č. p. 435, k. ú. Vršovice, Na Míčánkách č. o. 1, Praha 10 
s oprávněnými nájemci 

 
15. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 3/29/2011 ze dne 11. 3. 2011 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1932, k. ú. Strašnice, Škvorecká č. o. 3, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
16. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 5/56/2007 ze dne 6. 12. 2007 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1422, k. ú. Vršovice, ul. Tádžická č. o. 6, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
17. Návrh na opětovné schválení bezúplatného převodu pozemku parc. č. 764, k. ú. Vršovice z majetku České 

republiky do vlastnictví hl. m. Prahy a správy MČ Praha 10 na základě požadavku MHMP a ÚZSVM 
 
18. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 253 v k. ú. Záběhlice družstvu „Družstvo domu 

Mečíková 2892“, IČ 256 76 971 
 
19. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 146 v k. ú. Strašnice družstvu „Bytové družstvo 

Vrátkovská 10“, IČ 256 68 340 
 
20. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 145 v k. ú. Strašnice družstvu „Družstvo Vrátkovská 

246“, IČ 250 96 150 
  
21. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 143 v k. ú. Strašnice družstvu „Bytové družstvo 

Pod Strání.“, IČ 250 84 062 
 
22. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 79 v k. ú. Vršovice družstvu „Bytové družstvo Praha 

10, Karpatská - sudá 2, 4, 6 a 8“, IČ 257 09 089 
 
23. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 77 v k. ú. Vršovice družstvu „Lvovská“, 

IČ 256 99 598 
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24. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 57 v k. ú. Vršovice družstvu „AKONO, bytové 
družstvo“, IČ 624 09 514 

 
25. Informace o odhadu nákladů na rekonstrukci MŠ Na Sychrově za účelem jejího uvedení do provozu 
 
26. Návrh záměru na vyhlášení výběrového řízení na vybavení konferenční a AV technikou jednacího sálu 

ZMČ 
 
27. Návrh na poskytnutí veřejné finanční podpory II. kola v oblasti kultury a umění – celoroční činnosti v roce 

2011 
 
28. Informace o smluvním vztahu se společností KEY INVESTMENS, a. s., na základě smlouvy 

o obhospodařování investičních nástrojů ze dne 4. 3. 2009 ve znění jejích dodatků 
 
29. Informace 
 
30. Různé  
 
31. Dotazy a informace členů zastupitelstva  
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5. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konaného dne 29. června 2011 

 
 
Zastupitelé, jež se zasedání zúčastnili: 
p. Jan Florián, Ing. Martin Hejl, Mgr. Tomáš Ján, MUDr. Markéta Jirásková, Mgr. Vladislav Lipovský, Aleš 

Polanecký, Ing. Milan Richter, MUDr. Boris Šťastný, Hana Štěpánková, Ing. Ivan Vinš, Bohumil Zoufalík, 
Mgr. Pavlina Hájková, Ing. Viktor Lojík, Ing. Michal Narovec, Ing. Jindřich Nepevný, Ing. Kamila 
Procházková, Jan Sandner, Ing. Jan Šnajdr, Ing. Martin Uhlíř, MBA, JUDr. Radmila Kleslová, Ing. Vladimír 
Novák, Hana Nováková, Ing. Miroslav Svoboda, Vanda Švecová, DiS., Ing. Jiří Vaníček, Jiřina Vondráková, 
Ing. Antonín Weinert, CSc., Ing. Michal Neubauer, Mgr. Petr Vozobule, Mgr. Ivana Cabrnochová, Ing. Zdeněk 
Vávra, Ing. Jana Čunátová, RSDr. Karel Hošek 

 
Omluvení členové ZMČ: 
Bc. Radek Lojda, Blanka Stárková, MUDr. Martina Suchá 
 
Zasedání zahájil v 13:10 hodin starosta Ing. Milan Richter a řídil jeho průběh. Na začátku přivítal starosta 

školníka ZŠ Gutova - pana Jana Javůrka, který zasáhl proti zloději, který se vloupal do základní školy a předal 
jej policii. Pan starosta předal panu Javůrkovi věcný dar – hodinky, jako ocenění a poděkování za jeho čin. 

Starosta Ing. Milan Richter dále přivítal senátora za Prahu 10 Jaromíra Štětinu, který požádal o možnost 
vystoupit. Ten ve svém projevu doporučil zastupitelstvu, aby stáhl z programu bod 2 „Návrh záměru na realizaci 
prodeje jednotlivých domů se šesti a méně byty a souvisejících opatření“. Dále navrhl, aby celou problematiku 
zastupitelé znovu projednali. Tento bod navrhla stáhnout i Mgr. Ivana Cabrnochová (za klub členů zastupitelstva 
SZ a 10 PD) a Ing. Michal Narovec (za klub členů zastupitelstva TOP 09). Po hlasování nebyl bod číslo 2 stažen. 

Ing. Martin Uhlíř, MBA, podal návrh na rozšíření programu zastupitelstva o bod: „Reakce zastupitelstva MČ 
Praha 10 na informace o členství JUDr. Radmily Kleslové (roz. Bartheldyové) v komunistické rozvědce“. Podle 
něj zástupkyně starosty JUDr. Radmila Kleslová nastoupila 1. února 1988 do služebního poměru v hodnosti 
podporučice ve funkci referentky zvláštní činné zálohy a bylo jí uděleno krycí jméno Lia. Zastupitelský klub 
TOP 09 proto navrhoval její odvolání. Tento bod nebyl při hlasování přijat. 

Ing. Jindřich Nepevný podal za klub členů zastupitelstva TOP 09 návrh na doplnění programu zastupitelstva 
o bod: „Návrh na odvolání pana Mgr. Vladislava Lipovského a Ing. Antonína Weinerta, CSc. z funkce člena 
RMČ“. Důvodem bylo, že se představitelé koalice ODS a ČSSD v minulém funkčním období rozhodli 
investovat 200 milionů Kč prostřednictvím společnosti Key Investment a nyní hrozí, že Praha 10 o tuto částku 
přijde. TOP 09 z této transakce viní právě bývalého starostu Vladislava Lipovského a bývalého zástupce starosty 
Antonína Weinerta. Ani tento bod nebyl při hlasování přijat. 

Ing. Vladimír Novák podal návrh na úpravu názvu bodu pod číslem 21 na „Informace o projektu 
„Revitalizace Malešického parku“ včetně propočtových nákladů a dalšího postupu realizace“. Tento bod byl 
zařazen do jednání ZMČ.  

Následující program jednání byl přijat 21 zastupiteli, 8 bylo proti a 4 se zdrželi. 
 

Projednávaný program ZMČ Praha 10: 
1. Zpráva o činnosti Rady MČ Praha 10 od 23. 11. 2010 do 18. 5. 2011 
 
2. Návrh záměru na realizaci prodeje jednotlivých domů se šesti a méně byty a souvisejících opatření 
 
3. Informace o významných stavbách na území MČ Praha 10 za rok 2010 
 
4. Zpráva o naplňování Strategie pro veřejné prostory Prahy 10 za rok 2010 
 
5. Návrh na změnu rozpočtu pro rok 2011 a převod finančních prostředků na hlavní město Prahu pro TSK 

na rekonstrukce chodníků (druhá část) 
 
6. Návrh na změnu rozpočtu pro rok 2011 a převod finančních prostředků na hlavní město Prahu pro TSK 

na opravu podchodu Strašnická 
 
7. Návrh na přidělení účelové dotace z rozpočtu HMP na poskytování sociálních služeb na území MČ Praha 

10 v roce 2011 
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8. Informace k záměru MČ Praha 10 k zavedení institutu čestného občanství – soutěž na zpracování ideového 
výtvarného návrhu 

 
9. Vítězný návrh soutěže k záměru na jednotný vizuální styl Prahy 10 
 
10. Návrh záměru na prodej bytových jednotek v domech 
 
10/1. Návrh záměru na prodej jednotek v domech č. p. 1191 a 1193, k. ú. Vršovice, ul. Bajkalská č. o. 16 a 20, 

Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících s předmětným domem ze stavebně technického 
celku, tj. domů č. p. 1191, 1192, 1193 a 1194, k. ú. Vršovice, ul. Bajkalská č. o. 16, 18, 20 a 22, Praha 10 
rozdělených na jednotky 

 
10/2. Návrh záměru na prodej jednotek v domech č. p. 1065, 1066 a 1067, k. ú. Vršovice, ul. Jerevanská 

č. o. 5, 3 a 1, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících s předmětnými domy ze stavebně 
technického celku, tj. domů č. p. 1064, 1065, 1066 a 1067, k. ú. Vršovice, ul. Jerevanská č. o. 7, 5, 3 a 1, 
Praha 10 rozdělených na jednotky 

 
10/3. Návrh záměru na prodej jednotek v domech č. p. 1159, 1160 a 1158, k. ú. Vršovice, ul. Jerevanská 

č. o. 14 a 16 a ul. Vršovická č. o. 75, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1161, 1159, 1160 a 1158, k. ú. Vršovice, 
ul. Bajkalská č. o. 6, ul. Jerevanská č. o. 14 a 16 a ul. Vršovická č. o. 75, Praha 10 rozdělených na jednotky 

 
10/4. Návrh záměru na prodej jednotek v domech č. p. 1272, 1273 a 1274, k. ú. Vršovice, Kubánské nám. 

č. o. 4 a ul. Litevská č. o. 2 a 4, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících s předmětnými 
domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1271, 1272, 1273 a 1274, k. ú. Vršovice, Kubánské nám. 
č. o. 5 a 4 a ul. Litevská č. o. 2 a 4, Praha 10 rozdělených na jednotky 

 
10/5. Návrh záměru na prodej jednotek v domech č. p. 1270 a 1268, k. ú. Vršovice, Kubánské nám. č. o. 7 a 9, 

Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících s předmětnými domy ze stavebně technického 
celku, tj. domů č. p. 1270, 1269 a 1268, k. ú. Vršovice, Kubánské nám. č. o. 7, 8 a 9, Praha 10 rozdělených 
na jednotky 

 
10/6. Návrh záměru na prodej jednotek v domě č. p. 771, k. ú. Vršovice, ul. Moskevská č. o. 66, Praha 10 

včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících s předmětným domem ze stavebně technického celku, 
tj. domů č. p. 771, k. ú. Vršovice, ul. Minská č. o. 10 a ul. Moskevská č. o. 66 Praha 10 rozdělených na jednotky 

 
10/7. Návrh záměru na prodej jednotek v domech č. p. 806, 801, 794, 753, k. ú. Vršovice, ul. Kišiněvská 

č. o. 4, 6, 8 a ul. Vršovická č. o. 76, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 807, 806, 801, 794, 753, k. ú. Vršovice, 
ul. Vladivostocká č. o. 5, ul. Kišiněvská č. o. 4, 6, 8 a ul. Vršovická č. o. 76, Praha 10 rozdělených na jednotky 

 
10/8. Návrh záměru na prodej jednotek v domech č. p. 1231, 1232, 1234, k. ú. Vršovice, ul. Ruská č. o. 156, 

158, 162, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících s předmětnými domy ze stavebně 
technického celku, tj. domů č. p. 1231, 1232, 1233, 1234, k. ú. Vršovice, ul. Ruská č. o. 156, 158, 160, 162, 
Praha 10 rozdělených na jednotky 

 
10/9. Návrh záměru na prodej jednotek v domě č. p. 1264, k. ú. Vršovice, ul. Sportovní č. o. 6, Praha 10, 

včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících s předmětným domem ze stavebně technického celku, 
tj. domů č. p. 1264, 1265, 1266, k. ú. Vršovice, ul. Sportovní č. o. 6, 4 a ul. Přípotoční č. o. 1, Praha 10 
rozdělených na jednotky 

 
10/10. Návrh záměru na prodej jednotek v domech č. p. 1286, 1287, k. ú. Vršovice, ul. Vršovická č. o. 88, 90, 

Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících s předmětnými domy ze stavebně technického 
celku, tj. domů č. p. 1286, 1287, 1288, k. ú. Vršovice, ul. Vršovická č. o. 88, 90, 92, Praha 10 rozdělených 
na jednotky 

 
10/11. Návrh záměru na prodej jednotek v domě č. p. 2795, k. ú. Strašnice, ul. Černokostelecká č. o. 50, Praha 

10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících s předmětným domem ze stavebně technického celku, 
tj. domů č. p. 103, 2794, k. ú. Strašnice, ul. Černokostelecká č. o. 46, 48, Praha 10 rozdělených na jednotky 
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10/12. Návrh záměru na prodej jednotek v domech č. p. 1823, 1824, 1825, k. ú. Strašnice, ul. Průběžná 
č. o. 57, 59, 61, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících s předmětnými domy 
ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1823, 1824, 1825, 1826, k. ú. Strašnice, ul. Průběžná č. o. 57, 59, 
61, 63, Praha 10 rozdělených na jednotky 

 
10/13. Návrh záměru na prodej jednotek v domě č. p. 1938, k. ú. Strašnice, ul. Průběžná č. o. 56, Praha 10 

včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících s předmětným domem ze stavebně technického celku, 
tj. domů č.p1938, 1939, 1940, 1941, k. ú. Strašnice, ul. Průběžná č. o. 56, 58, 60, 62, Praha 10 rozdělených 
na jednotky 

 
11. Návrh na změnu usnesení ZMČ – uzavření smluv o převodu bytových jednotek 
 
11/1. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 3/52/2011 ze dne 11. 3. 2011 k uzavření smluv o převodu 

bytových jednotek domu č. p. 1413, k. ú. Vršovice, ul. Taškentská č. o. 8, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
11/2. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 3/37/2011 ze dne 11. 3. 2011 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1913, k. ú. Strašnice, ul. Kružberská č. o. 11, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
11/3. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 3/33/2011 ze dne 11. 3. 2011 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 423, k. ú. Vršovice, ul. Jakutská č. o. 14, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
11/4. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 3/20/2011 ze dne 11. 3. 2011 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1933, k. ú. Strašnice, Škvorecká č. o. 1, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
11/5. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 3/19/2011 ze dne 11. 3. 2011 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 771, k. ú. Vršovice, ul. Minská č. o. 10, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
11/6. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/38/2010 ze dne 2. 9. 2010 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1039, k. ú. Vršovice, ul. Ruská č. o. 84, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
11/7. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/102/2010 ze dne 8. 6. 2010 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1028, k. ú. Vršovice, ul. Bělocerkevská č. o. 12, Praha 10 
s oprávněnými nájemci 

 
11/8. Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 19/27/2010 ze dne 18. 3. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1265, k. ú. Vršovice, ul. Sportovní č. o. 4, Praha 10 s oprávněnými 
nájemci 

 
12. Návrh na vyhodnocení veřejné výzvy na podání žádostí o odkup nebytových jednotek se stanovením 

minimální ceny a na jejich prodej 
 
13. Návrh na uzavření smlouvy o převodu vlastnictví nebytové jednotky 
 
13/1. Návrh na uzavření smlouvy o převodu vlastnictví nebytové jednotky č. 72/32, budova č. p. 60, Praha 10, 

k. ú. Strašnice s oprávněným nájemcem firmou VENUS PLUS, s. r. o. 
 
13/2. Návrh na uzavření smlouvy o převodu vlastnictví nebytové jednotky č. 1419/31, budova č. p. 1419, 

ulice Turkmenská č. o. 4, Praha 10, k. ú. Vršovice s oprávněným nájemcem panem Tomášem Bělohradským 
 
13/3. Návrh na uzavření smlouvy o převodu vlastnictví nebytové jednotky č. 1462/327, budova č. p. 1462, 

ulice Vršovická č. o. 4, Praha 10, k. ú. Vršovice s oprávněným nájemcem panem Pavlem Votrubou 
 
14. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku 
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14/1. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 280 v  k. ú. Záběhlice družstvu „Družstvo vlastníků 
domu Hvozdíková 2884, družstvo“,  IČ  624 09 930 

 
14/2. Návrh na prodej pozemků dle vymezených celků č. 73 a č. 74 v k. ú. Vršovice družstvu „Lidový 

demokrat 2000, bytové družstvo“,  IČ 264 29 381 
 
14/3. Návrh  na prodej  pozemků  dle  vymezeného  celku  č. 58 v k. ú. Vršovice družstvu „Bytové družstvo 

B-KONO“, IČ 256 15 262 
 
15. Návrh na zrušení usnesení Zastupitelstva městské části Praha 10 č. 3/63/2011 ze dne 11. 3. 2011 

ve věci prodeje pozemků dle vymezeného celku č. 255 v  k. ú. Záběhlice družstvu „Bytové družstvo 
Hyacintová“, IČ 256 33 228 

 
16. Návrh na uzavření Dodatku č. 8 ke smlouvě o dílo na zpracování, tisk a distribuci novin „PRAHA 10“ 
 
17. Návrh na prodloužení termínů uložených v bodě II./1.1 usnesení ZMČ Praha 10 č. 4/9/2011 ze dne 

2. 5. 2011 a v bodě II./1.2 usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/135/2010 ze dne 8. 6. 2010 a na zrušení bodu II./1.1 
usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/135/2010 ze dne 8. 6. 2010 

 
18. Návrh na poskytnutí přímé adresné finanční podpory za období 01-03/2011 z důvodu jednostranného 

zvýšení nájemného z bytu 
 
19. Návrh na zpětné zařazení nájemců bytů do privatizace domovního fondu svěřeného MČ Praha 10 

v návaznosti na podané žádosti (č. 6) 
 
20. Návrh na uvolnění finančních prostředků na finanční spoluúčast MČ Praha 10 na financování projektu 

„Digitalizace ÚMČ Praha 10“ z Operačního programu Praha – Konkurenceschopnost 
 
21. Informace o projektu „Revitalizace Malešického parku“, včetně propočtových nákladů a dalšího postupu 

realizace 
 
22. Návrh okruhů témat pro vyhlášení místního referenda na území MČ Praha 10 v roce 2011 
 
23. Informace o průběhu „Rekonstrukce staré vršovické radnice“ 
 
24. Žádost o prodloužení termínu uloženého úkolu vyplývajícího z bodu III/1.3. usnesení ZMČ č. 3/65/2011 

ze dne 11. 3. 2011, k návrhu na zpracování možných z alternativ záchrany „Ďolíčku“ jako fotbalového stadionu 
pro prvoligová utkání   

 
25. Návrh na zvýšení příjmové i výdajové části rozpočtu pro rok 2011 v odvětví 0051 – Sociální věci 
 
26. Informace o smluvních vztazích se společností ABL, a. s., se sídlem Praha 4, Pod Višňovkou 23, IČ: 257 

19 751 
 
27. Informace zástupkyně starosty JUDr. Radmily Kleslové k diskuzi na 4. zasedání ZMČ Praha 10 dne 

2. 5. 2011 
 
28. Informace o řešení důsledků smluvního vztahu se společností KEY INVESTMENTS, a. s., na základě 

smlouvy o obhospodařování investičních nástrojů ze dne 4. 3. 2009 ve znění jejích dodatků 
 
29. Informace o výsledcích výběrového řízení na výběr nejvhodnějšího nájemce, který zajistí provoz Areálu 

volného času – Gutova 
 
30. Informace 
 
31. Různé 
 
32. Dotazy a informace členů zastupitelstva 
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Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji:  
Asi nejvíce sledovaným bodem tohoto zasedání byl bod číslo 2 – „Návrh záměru na realizaci prodeje 

jednotlivých domů se šesti a méně byty a souvisejících opatření“. Tímto bodem schválili zastupitelé prodej 
tzv. viladomů - domů se šesti a méně bytovými jednotkami - formou veřejné aukce s předkupním právem 
pro současné nájemce.  

Zastupitelé přitom zvažovali dva způsoby prodeje. První způsob prodeje navrhli sami nájemníci obecních 
bytů v těchto domech sdružených v občanském sdružení Spravedlivé bydlení na Praze 10. Podle něj by 
nájemníci měli možnost byty odkoupit oproti znaleckému posudku s dvacetiprocentní slevou. Tím by se 
vyrovnaly letité investice, které nájemníci do rekonstrukcí bytů dali. Splácet by je pak mohli pět až 15 let. Tuto 
nabídku předtím projednávali i s představiteli radnice. 

Zastupitelé se nakonec rozhodli pro variantu na základě schválených Zásad prodeje obecního majetku, který 
jako alternativní návrh vycházel již z dříve přijatých usnesení zastupitelstva. Tento způsob, veřejná dražba, 
vylučuje nejen jakékoli pochybností nad prodejem tohoto obecního majetku, ale naprosto zamezuje jakémukoli 
korupčnímu jednání či manipulaci. 

Jednotlivé nemovitosti budou nabídnuty veřejně a nejvyšší nabídky budou současní nájemci moci dorovnat 
a byt tak získat pro sebe. Ovšem hodnota nabídek bude muset dosáhnout minimálně odhadní ceny bytu. Odhadní 
ceny vil, převážně ve Vršovicích a Strašnicích, se s několika výjimkami pohybují mezi 6 a 15 milióny korun. 

Podle propočtů vedení Prahy 10 by varianta navrhovaná nájemníky přinesla 360 miliónů, řešení číslo dvě má 
přinést o sto miliónů více. 

Nájemníci tak nyní mohou buď v bytech zůstat, a nebo se mohou přestěhovat do jiného bytu, který jim 
radnice nabídne. Jedná se o prázdné byty v různých částech Prahy 10, které jsou určeny k privatizaci. 
Přestěhovaní občané je tak mohou následně odkoupit za 6000 korun za m².  Podle lidí z občanského sdružení 
Spravedlivé bydlení na Praze 10 však tyto byty neodpovídají svou rozlohou jejich dosavadnímu bydlení. 
Naprostá většina z nich jsou garsonky a byty 1+1. Celkem bylo nabídnuto 130 bytů. 

Získané peníze z prodeje viladomů chce městská část investovat do přebudování penzionu Malešice 
v Počernické ulici č. 524/64. Vzniknout v něm má asi 155 malometrážních sociálních bytů pro starší občany 
a dále startovací byty pro mladé a pro samoživitele. Budova patří městské části a v současné době penzion 
provozuje na základě nájemní smlouvy TOMMI - holding, s.r.o., která zde ubytovává převážně dělníky pracující 
v ČR. Dům byl postaven jako ubytovna pro svobodné občany v sídlišti Malešice. 

Získané peníze půjdou nejen na přestavbu, ale i jako odstupné ve výši 37 milionů korun firmě TOMMI-
holding, spol. s r.o. za ukončení nájemní smlouvy. 

Jednání provázela vzrušená atmosféra. Na zasedání přišlo několik desítek lidí, kteří dávali hlasitě najevo svůj 
nesouhlas se záměrem radnice. Do sálu se vešlo jen 30 občanů, proto museli někteří zůstat na chodbě, 
kde sledovali jednání alespoň na obrazovce. Několik nájemníků vystoupilo a argumentovalo, že v domech žilo 
několik generací jejich rodin, které do domů investovaly nemalé prostředky a přidávaly své emotivní osobní 
příběhy. Ve svých projevech upozorňovali radnici, že se nebudou moci rovnat nabídkám developerů a investorů 
a že by městská část neměla hledět především na zisk, ale na zájem svých občanů.  

Proti variantě číslo dvě nakonec hlasovali pouze zastupitelé za TOP 09. 
 
V rámci bodu 16 „Návrh na uzavření Dodatku č. 8 ke smlouvě o dílo na zpracování, tisk a distribuci novin 

„PRAHA 10“ bylo z důvodu úspor domluveno, že se změní periodicita Novin Praha 10 ze čtrnáctideníku 
na měsíčník. Na této změně se dohodly kluby všech politických stran a doporučila to Informační komise 
zastupitelstva. Při hlasování nebyl nikdo proti. Informace si mohou občané dohledat na denně aktualizovaných 
redakčních stránkách wwwNasePraha10.cz, ale i na facebookovém profilu Prahy 10 a oficiálním webu úřadu. 
Od září přibylo informování prostřednictvím SMS a nový web radnice www.vpp10.cz. 
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6. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konaného dne 7. září 2011 

 
 
Zastupitelé, jež se zasedání zúčastnili: 
p. Jan Florián, Ing. Martin Hejl, Mgr. Tomáš Ján, MUDr. Markéta Jirásková, Mgr. Vladislav Lipovský, Aleš 

Polanecký, Ing. Milan Richter, MUDr. Boris Šťastný, Hana Štěpánková, Ing. Ivan Vinš, Bohumil Zoufalík, 
Mgr. Pavlina Hájková, Ing. Viktor Lojík, Ing. Michal Narovec, Ing. Jindřich Nepevný, Ing. Kamila 
Procházková, Jan Sandner, Blanka Stárková, Ing. Jan Šnajdr, Ing. Martin Uhlíř, MBA, JUDr. Radmila Kleslová, 
Ing. Vladimír Novák, Hana Nováková, Ing. Miroslav Svoboda, Vanda Švecová, DiS., Ing. Jiří Vaníček, Jiřina 
Vondráková, Ing. Antonín Weinert, CSc., Mgr. Petr Vozobule, MUDr. Martina Suchá, Mgr. Ivana Cabrnochová, 
Ing. Zdeněk Vávra, Ing. Jana Čunátová, RSDr. Karel Hošek 

 
Omluvení členové ZMČ: 
Ing. Michal Neubauer 
 
Nedostavili se členové ZMČ: 
Bc. Radek Lojda 
 
Zasedání zahájil starosta Ing. Milan Richter v 13:10 hodin a řídil jeho průběh.  
Ing. Michal Narovec navrhl za klub členů zastupitelstva TOP 09 stažení bodu 2 a všech bodů pod bodem 3 

(3/1 – 3/20) z programu. Tento návrh nebyl přijat. 
 
Projednávaný program ZMČ Praha 10: 
1. Návrh na změnu Jednacího řádu zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
 
2. Návrh formy výběrového řízení na prodej jednotlivých domů se šesti a méně byty a změny Zásad 

pro prodej domů se šesti a méně byty a pro pronájem půdních prostor v domech svěřených městské části Praha 
10 za účelem vestavby bytů nebo ateliérů 

 
3. Návrh záměru na prodej domů 
 
3/1. Návrh záměru prodeje domu č. p. 2218 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 3973, 3983/2 a 3983/3  

k. ú. Vinohrady, ul. Šrobárova 2218/46 
 
3/2. Návrh záměru prodeje domu č. p. 1834 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 3474 a 3475, 

k. ú. Vinohrady, ul. Šrobárova 1834/28 
 
3/3. Návrh záměru prodeje domu č. p. 1826 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 3246 a 3247, 

k. ú. Vinohrady, ul. Hradešínská 1826/38 
 
3/4. Návrh záměru prodeje domu č. p. 1484 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 3163 a 3164, 

k. ú. Vinohrady, ul. Slovenská 1484/31 
 
3/5. Návrh záměru prodeje domu č. p. 1860 s jeho příslušenstvím a pozemkem parc. č. 821/2, k. ú. Strašnice, 

ul. Průběžná 1860/7 
 
3/6. Návrh záměru prodeje domu č. p. 1264 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 2147 a 2148, 

k. ú. Strašnice, ul. Pod Strašnickou vinicí 1264/37 
 
3/7. Návrh záměru prodeje domu č. p. 1236 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 3101, 3102/1, 3102/2, 

3102/3, 3102/4, 3102/5, 3102/6, k. ú. Strašnice, ul. Strašínská 1236/39 
 
3/8. Návrh záměru prodeje domu č. p. 673 s jeho příslušenstvím a pozemky parc. č. 2352 a 2353, 

k. ú. Strašnice, ul. Tismická 673/5 
 
3/9. Návrh záměru prodeje domu č. p. 599 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 1441 a 1442, 

k. ú. Strašnice, ul. Na Třebešíně 599/24 
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3/10. Návrh záměru prodeje domu č. p. 595 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č.1362,1363/1 a 1363/2, 
k. ú. Strašnice, ul. Nad Vodovodem 595/23 

 
3/11. Návrh záměru prodeje domu č. p. 286 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 4049/3 a 4049/2, 

k. ú. Strašnice, ul. Mirošovická 286/14 
 
3/12. Návrh záměru prodeje domu č. p. 268 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 4048/6 a 4048/4, 

k. ú. Strašnice, ul. Mirošovická 268/12 
 
3/13. Návrh záměru prodeje domu č. p. 261 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 4046/22 a 4046/20, 

k. ú. Strašnice, ul. Mirošovická 261/6 
 
3/14. Návrh záměru prodeje domu č. p. 260 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 4046/21 a 4046/19, 

k. ú. Strašnice, ul. Mirošovická 260/4 
 
3/15. Návrh záměru prodeje domu č. p. 192 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 2056 a 2057, 

k. ú. Strašnice, ul. Ve Stínu 192/1 
 
3/16. Návrh záměru prodeje domu č. p. 980 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 1273 a 1274, 

k. ú. Strašnice, ul. Za Strašnickou vozovnou 980/12 
 
3/17. Návrh záměru prodeje domu č. p. 1022 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 1604 a parc. č. 1605, 

k. ú. Vršovice, ul. Omská 1022/49  
 
3/18. Návrh záměru prodeje domu č. p. 975 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 1447 a 1448, 

k. ú. Vršovice, ul. Ruská 975/120 
 
3/19. Návrh záměru prodeje domu č. p. 77 s jeho příslušenstvím a pozemku parc. č. 361, k. ú. Vršovice, 

ul. Moskevská 77/4  
 
3/20. Návrh záměru prodeje domu č. p. 2032 s jeho příslušenstvím a pozemků parc. č. 2084 a 2085, 

k. ú. Záběhlice, ul. Macešková 2032/37 
 
4. Návrh na prodloužení termínu uloženého v bodě III./1.10 usnesení ZMČ Praha 10 č. 5/2/2011 ze dne 29. 6. 

2011 k návrhu záměru na realizaci prodeje jednotlivých domů se šesti a méně byty a souvisejících opatření 
 
5. Návrh na změnu usnesení ZMČ – uzavření smluv o převodu bytových jednotek 
 
5/1. Návrh na změnu usnesení ZMČ č. 3/23/2011 ze dne 11. 3. 2011 k návrhu na uzavření smluv o převodu 

bytových jednotek budovy č. p. 1826, k. ú. Strašnice, ul. Průběžná č. o. 63, Praha 10, s oprávněnými nájemci 
 
5/2. Návrh na změnu usnesení ZMČ č. 8/32/2008 ze dne 10. 4. 2008 k návrhu na uzavření smluv o převodu 

bytových jednotek budovy č. p. 489, k. ú. Strašnice, ul. Na Stezce č. o. 6, Praha 10 s oprávněnými nájemci 
 
6. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky 
 
6/1. Návrh na prodej nebytových jednotek na základě vyhodnocení veřejné výzvy na podání žádostí o odkup 

pronajatých nebytových jednotek se stanovením minimální ceny 
 
6/2. Návrh na vyhodnocení veřejné výzvy na podání žádosti o odkup volných nebytových jednotek 

se stanovením minimální ceny a na jejich prodej 
 
6/3. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 445/60, budova č. p. 445, ulice Nad Úžlabinou, č. o. 20, 

Praha 10, k. ú. Malešice, oprávněnému nájemci Českému rybářskému svazu Místní organizace Záběhlice 
 
6/4. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 446/61, budova č. p. 446, ulice Nad Úžlabinou, č. o. 22, 

Praha 10, k. ú. Malešice, oprávněnému nájemci Českému rybářskému svazu Místní organizace Záběhlice 
 
6/5. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 2334/2, budova č. p. 2334, ulice Hradešínská, č. o. 37, 

Praha 10, k. ú. Vinohrady, oprávněnému nájemci firmě PRVNÍ ČESKÁ STAVEBNÍ A OBCHODNÍ, a. s. 
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6/6. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 771/28, budova č. p. 771, ulice Minská, č. o. 10, Praha 

10, k. ú. Vršovice, oprávněnému nájemci firmě Kominictví, spol. s r. o. 
 
6/7. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 865/45, budova č. p. 865, ulice Archangelská, č. o. 4, 

Praha 10, k. ú. Vršovice, oprávněnému nájemci panu Petru Želízkovi 
 
6/8. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 1464/337, budova č. p. 1464, ulice Moskevská, č. o. 61, 

Praha 10, k. ú. Vršovice, oprávněnému nájemci paní Ing. Alexandře Botkové 
 
6/9. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 2798/61, budova č. p. 2798, ulice Želivecká, č. o. 30, 

Praha 10, k. ú. Záběhlice, oprávněnému nájemci panu Ing. Václavu Březákovi 
 
6/10. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 2798/64, budova č. p. 2798, ulice Želivecká, č. o. 30, 

Praha 10, k. ú. Záběhlice, oprávněnému nájemci panu Ing. Václavu Březákovi 
 
6/11. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 2798/62, budova č. p. 2798, ulice Želivecká, č. o. 30, 

Praha 10, k. ú. Záběhlice, oprávněnému nájemci paní Haně Maříkové 
 
6/12. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 2798/63, budova č. p. 2798, ulice Želivecká, č. o. 30, 

Praha 10, k. ú. Záběhlice, oprávněnému nájemci paní Haně Maříkové 
 
6/13. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 1290/22, budova č. p. 1290, Kubánské náměstí, 

č. o. 26, Praha 10, k. ú. Vršovice, oprávněnému nájemci firmě CDR spol. s r. o. 
 
6/14. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 2334/1, budova č. p. 2334, ulice Hradešínská, č. o. 37, 

Praha 10, k. ú. Vinohrady, oprávněnému nájemci panu Ing. arch. Jiřímu Veselému 
 
6/15. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 1425/83, budova č. p. 1425, ulice Kazašská, č. o. 8, 

Praha 10, k. ú. Vršovice, oprávněnému nájemci paní MUDr. Alici Miedziňské 
 
6/16. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 1464/338, budova č. p. 1464, ulice Moskevská, 

č. o. 61, Praha 10, k. ú. Vršovice, oprávněnému nájemci paní Janě Jarešové  
 
6/17. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 948/1, budova č. p. 948, ulice Novgorodská, č. o. 8, 

Praha 10, k. ú. Vršovice, oprávněnému nájemci paní Jitce Čermákové 
 
6/18. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 1241/52, budova č. p. 1240, ulice Ruská, č. o. 176, 

Praha 10, k. ú. Vršovice, oprávněnému nájemci firmě KOFPAK, s. r. o. 
 
6/19. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 1241/53, budova č. p. 1240, ulice Ruská, č. o. 176, 

Praha 10, k. ú. Vršovice, oprávněnému nájemci firmě KOFPAK, s. r. o. 
 
6/20. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 882/1, budova č. p. 882, ulice Vršovická, č. o. 12, 

Praha 10, k. ú. Vršovice, oprávněnému nájemci paní Heleně Svobodové 
 
6/21. Návrh na vyhlášení veřejné výzvy na podání žádostí o odkup spoluvlastnického podílu na nebytové 

jednotce GARÁŽE MOSKEVSKÁ č. p. 1464 se stanovením minimální ceny 
 
7. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku 
 
7/1. Informace o aktuálním stavu prodeje pozemkových celků souvisejících s I. - XII. dávkou privatizace 

domovního bytového fondu 
 
7/2. Návrh na úpravu usnesení ZMČ Praha 10 č. 5/36/2011 ze dne 29. 6. 2010 k návrhu na prodej pozemků 

dle vymezeného celku č. 280 v k. ú. Záběhlice družstvu „Družstvo vlastníků domu Hvozdíková 2884“,  
IČ 624 09 930, po svěření 

 
7/3. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 258 v k. ú. Záběhlice družstvu „Bytové družstvo 

Bramboříková 2994, družstvo“, IČ 257 45 638 
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7/4. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 72 v  k. ú. Vršovice družstvu „Družstvo 

Bělocerkevská 10, 12 a 14“,  IČ 250 96 605 
 
7/5. Návrh na prodej pozemku dle vymezeného celku č. 60 v k. ú. Vršovice vlastníkům jednotek zapsaných 

na LV č. 1077 vedeném pro k. ú. Vršovice 
 
7/6. Návrh na zrušení usnesení ZMČ Praha 10 číslo 4/24/2011 ze dne 2. 5. 2011 ve věci prodeje pozemků dle 

vymezeného celku č. 57 v k. ú. Vršovice družstvu „AKONO, bytové družstvo“  IČ 62409514, v plném rozsahu 
 
7/7. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 56 v k. ú. Vršovice družstvu „Družstvo K 7“, 

IČ 257 08 651 
 
7/8. Návrh na prodej pozemků dle vymezeného celku č. 14 v k. ú. Vršovice družstvu „Bytové družstvo 

u Vršovického nádraží 26" IČ 257 58 161 
 
8. Návrh záměru prodeje volných bytových jednotek v domech, které byly v souladu s Prováděcím předpisem 

privatizace domovního fondu svěřeného městské části Praha 10 (prodej jednotek) schváleny k prodeji 
po jednotkách jednotlivě formou elektronické aukce 

 
9. Návrh na změnu rozpočtu 2011 
 
10 Návrh na schválení aktualizace formuláře Celkového vyúčtování účelové dotace - grantu poskytnutého 

městskou částí Praha 10 
 
11. Informace o změně termínu vyhlášení místního referenda 
 
12. Informace k výběru Jednotného vizuálního stylu (JVS) MČ Praha 10 
 
13. Návrh na zvýšení příjmové i výdajové časti rozpočtu pro rok 2011 v odvětví 0051 – Sociální věci 
 
14. Informace o činnosti společnosti PRAHA 10 – Majetková, a. s. a jejích dceřiných společností 
 
15. Návrh na zpětné zařazení nájemce bytu do privatizace domovního fondu svěřeného MČ Praha 10 

v návaznosti na podanou žádost (č. 7) 
 
16. Návrh na poskytnutí přímé adresné finanční podpory za období 4 - 6/2011 z důvodů jednostranného 

zvýšení nájemného z bytu 
 
17. Návrh na změnu termínu uloženého usnesením ZMČ č. 5/46/2011 ze dne 29. 6. 2011 k informaci 

o průběhu rekonstrukce staré vršovické radnice 
 
18. Návrh na prominutí pohledávky (SF CENTRA) 
 
19. Informace o řešení důsledků smluvního vztahu se společností KEY INVESTMENTS, a. s., na základě 

smlouvy o obhospodařování investičních nástrojů 
 
20. Informace o variantách dalšího postupu zajištění dalšího provozu Areálu volného času – Gutova 
 
21. Návrh na schválení místního koeficientu pro výpočet daně z nemovitosti pro OZV připravovanou 

ke schválení MHMP 
 
22. Návrh na uzavření smluv o poskytování finančního příspěvku na studium 
 
23. Návrh vyjádření MČ Praha 10 k Návštěvnímu řádu SYNOT TIP ARÉNY (Provoznímu řádu) 

pro SK Slavia Fotbal, a. s. a Bohemians 1905, a. s.  
 
24. Informace 
 
25. Různé  
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26. Dotazy a informace členů zastupitelstva 
 
Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji: 
I toto zastupitelstvo rozhodovalo ohledně viladomů, tedy domů se šesti a méně byty. O jejich prodeji rozhodlo 

zastupitelstvo dne 29. června. Na zářijovém zasedání se schválily jak podmínky, za kterých budou domy 
prodány (viz. bod číslo 2), ale i prodej prvních dvaceti z nich (viz. bod číslo 3 „Návrh záměru na prodej domů“). 
Tyto viladomy se nacházejí například na pomezí Vinohrad a Vršovic nebo ve Strašnicích. Prodávat se nebudou 
jednotlivé byty, ale celé domy, a to formou veřejné aukce s předkupním právem pro současné nájemce. 

Posouzení podaných nabídek provede speciální komise složená ze sedmi členů (zástupců pěti klubů 
zastupitelstva, zástupce MČ a zástupce sdružení Spravedlivé bydlení). Jediným kritériem hodnocení elektronické 
aukce bude výše nabídnuté kupní ceny. Elektronické aukce na prvních dvacet obecních vil se má uskutečnit 
v roce 2012.  

Proti tomuto návrhu protestovali nájemníci z viladomů, kteří se spojili do občanského sdružení Spravedlivé 
bydlení v Praze 10. Ti se obávali, že v elektronické aukci nebudou moci konkurovat nabídkám developerů. 
Nelíbilo se jim složení desetiprocentní jistiny a nesouhlasili s tím, že by museli před aukcí dokládat dostatek 
peněz na koupi domu. Nájemníci kritizovali také třicetidenní lhůtu na dorovnání nejvyšší nabídky z aukce, 
považovali ji za krátkou. Dále kritizovali to, že musejí zřídit právnickou osobu, kterou musejí založit všichni 
oprávnění nájemci domu. 

Radnice na základě kritiky v několika bodech ustoupila. Nájemníci se nebudou muset aukce účastnit, Praha 
10 po nich nebude požadovat doložení dostatku peněz a na dorovnání nabídky budou mít o 30 dnů více, tedy 
celkem 60 dní.  

Obyvatelé mají možnost využít předkupního práva, pokud dorovnají nejvyšší cenu vzešlou z aukce. Pokud se 
aukce nezúčastní a nabídku nedorovnají, bude nový vlastník akceptovat, že v domě má nájemníky se smlouvou 
na dobu neurčitou a s regulovaným nájmem. Developer, který je právnickou osobou, totiž přebírá veškerá práva 
a povinnosti toho předchozího vlastníka neboli obce. 

Praha 10 navíc nabídla nájemníkům výměnu za volné byty, které by si poté v rámci privatizace mohli 
odkoupit. Toho prý využila asi polovina nájemníků. 

Radnice chce tyto byty prodat, protože podle ní je dlouhodobě ekonomicky neudržitelné se o domy starat. 
Radnice se hájí tím, že se v drtivé většině případů jedná o nadstandardní bydlení. Proto Praha 10 nesouhlasila 
s tím, aby byly byty prodány v privatizaci, případně podle podmínek, které si na minulém zastupitelstvu chtěli 
prosadit samotní nájemníci. V takovém případě by měl být prodej pro desítku ztrátový.  

Nájemníci však tvrdí, že Praha 10 do těchto domů neinvestuje a některé byty nejsou vůbec nadstandardní. 
Naopak argumentovali, že v těchto domech bydlí desítky let nebo i několik generací a nemovitosti prý za vlastní 
peníze zhodnocovali, investovali do oprav či do nového topení a starali se o zahradu. Podle zástupců občanského 
sdružení se stresující situace kolem viladomů podepsala na zdravotním stavu některých občanů. Celé jednání 
doprovázela napjatá atmosféra a vzájemné obviňování ze lží a polopravd. Nespokojení obyvatelé domů si 
s sebou na zastupitelstvo přinesli i transparenty.  

Proti zařazení domů do prodeje se nájemníci z občanského sdružení Spravedlivé bydlení v Praze 10 chtějí 
bránit soudně. Na 7. zasedání ZMČ Praha 10 dne 21. října vystoupil právní zástupce občanského sdružení 
Za spravedlivé bydlení a byl představitelům Prahy 10 předán otevřený dopis. 

 
12. Informace k výběru Jednotného vizuálního stylu (JVS) MČ Praha 10. Radnice Prahy 10 se rozhodla 

změnit svůj vizuální styl doposud prezentovaný pouze oficiálním znakem městské části. Většina pražských 
radnic a obecních úřadů si již totiž nechala vytvořit pro konání kulturních a společenských akcí a další 
komunikaci se svými občany speciální logo. Tato jednotná a ucelená grafická podoba se pak objevuje v tištěné 
korespondenci, e-mailech, letácích, plakátech, vizitkách a v neposlední řadě i na webových stránkách 
příslušného úřadu. 

Radnice proto uspořádala soutěž pro studenty grafického designu Vysoké školy uměleckoprůmyslové (VŠUP) 
v Praze. Zpracování grafiky od profesionálních firem by město přišlo na mnohem větší náklady, proto byla 
oslovena Vysoká škola uměleckoprůmyslová, která řadu vizuálních stylů již v minulosti zpracovávala 
pro rozličné instituce, ministerstva i úřady. Záměr nového jednotného vizuálního stylu schválilo také 
zastupitelstvo městské části, která má pro případného vítěze připravenou odměnu celkem 100 tisíc korun. Ovšem 
oceněno bude i pět nejlepších návrhů. Autoři totiž získají takzvané skicovné. 

Dne 2. května se na zasedání ZMČ dostavil profesor Rostislav Vaňek, vedoucího Katedry grafického designu 
VŠUP, který seznámil přítomné s výsledky soutěže. Podle něj byl o soutěž nebývalý zájem a v uplynulých dvou 
měsících se totiž zpracovalo celkem 40 možných návrhů nového vizuálního stylu pro Prahu 10. Devatenáct 
z nich postoupilo do dalšího kola a zastupitelé městské části z nich pak vybrali podle svého názoru celkem pět 
nejlepších. O vítězi  měli  rozhodnout občané,  kteří  mohli  hlasovat  prostřednictvím  sociální  sítě  Facebook, 
e-mailem či osobně ve středisku územního rozvoje v přízemí budovy radnice, kde byly také vystaveny. Nová 
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loga se umístila také před radnicí a byla prezentována v novinách Praha 10, na webových stránkách úřadu 
a na facebooku, ale nakonec se soutěže zúčastnilo jen osm občanů.  

Rozhodování se tedy vrátilo na zasedání zastupitelstva. 7. září se vybíralo z 5 nejlepších návrhů, z nichž dva 
postoupily do finále. Následně bylo dohodnuto, že vítěze vybere buď Rada MČ Praha 10, nebo nějaká komise.  

 
Důležitý byl také bod číslo 20 – „Informace o variantách dalšího postupu zajištění dalšího provozu Areálu 

volného času – Gutova“. Zde se zastupitelé dozvěděli, že do výběrového řízení na areál Gutovka se nikdo 
nepřihlásil a Hamr Sport dal výpověď, takže od října není zajištěn nájemce. Zastupitelé nakonec rozhodli, 
že budou provoz Gutovky dotovat 300 tisíci korunami měsíčně a za těchto podmínek Hamr Sport je ochoten 
zajistit fungování tohoto sportovního areálu. O Gutovce se více rozepisuji v kapitole Úřad městské části Praha 10 
v podkapitole Areál volného času Gutovka.  

 
Zastupitelstvo také 7. září podpořilo většinou hlasů koalice návrh starosty Milana Richtera a odhlasovalo 

výzvu, že Praha 10 nesouhlasí s návrhem ministra Miroslava Kalouska (TOP 09) o rozpočtovém určení daní.  
Změna rozdělení sdílených daní mezi obce počítá s tím, že si většina obcí polepší, tratit budou naopak velká 

města. Například Praha by měla od roku 2013 dostávat o 2,2 miliardy korun méně. Tato ztráta by se dotkla 
i desáté městské části, která čerpá z rozpočtu hlavního města stamiliony. Polepšit by si měla hlavně města 
od dvou do deseti tisíc obyvatel.  

Proti návrhu ministra financí protestují i starostové dalších pražských městských částí a primátorové velkých 
měst Brna, Ostravy, Plzně a Prahy. 

 

 
 

Zasedání zastupitelstva
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7. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konaného dne 21. října 2011 

 
 
Zastupitelé, jež se zasedání zúčastnili: 
p. Jan Florián, Ing. Martin Hejl, Mgr. Tomáš Ján, MUDr. Markéta Jirásková, Mgr. Vladislav Lipovský, Aleš 

Polanecký, Ing. Milan Richter, MUDr. Boris Šťastný, Hana Štěpánková, Ing. Ivan Vinš, Bohumil Zoufalík, 
Mgr. Pavlina Hájková, Bc. Radek Lojda, Ing. Viktor Lojík, Ing. Michal Narovec, Ing. Jindřich Nepevný, 
Ing. Kamila Procházková, Jan Sandner, Ing. Jan Šnajdr, Ing. Martin Uhlíř, MBA, JUDr. Radmila Kleslová, 
Ing. Vladimír Novák, Hana Nováková, Ing. Miroslav Svoboda, Vanda Švecová, DiS., Ing. Jiří Vaníček, Jiřina 
Vondráková, Ing. Antonín Weinert, CSc., Ing. Michal Neubauer, Mgr. Petr Vozobule, MUDr. Martina Suchá, 
Mgr. Ivana Cabrnochová, Ing. Zdeněk Vávra, Ing. Jana Čunátová, RSDr. Karel Hošek 

 
Nedostavili se členové ZMČ: 
pí. Blanka Stárková 
 
Ing. Milan Richter, který řídil průběh zasedání ZMČ, podal návrh na rozšíření programu o bod „Návrh 

na rozšíření mezinárodní spolupráce s městy v Rakousku (Salzburg, Graz), Bulharsku (Varna), Španělsku 
(Castellón de la Plana), Německu (Mnichov, Lünen), Itálii (Bolzano, městská část Říma, San Nicola Arcella), 
Chorvatsku (Zadar), ve Vietnamu, Velké Británii a Francii (Montpellier)“. Dále podal návrh na rozšíření 
programu o bod „Informace o řešení důsledků smluvního vztahu se společností KEY INVESTMENTS, a. s., 
na základě smlouvy o obhospodařování investičních nástrojů“. Oba body byly do programu zařazeny. 

 
Projednávaný program ZMČ Praha 10: 
1. Návrh na změnu usnesení ZMČ – uzavření smluv o převodu bytových jednotek 
 
1/1 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/33/2010 ze dne 2. 9. 2010 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu vlastnictví bytových jednotek budovy č. p. 635, k. ú. Vršovice, ul. Čeljabinská č. o. 16, Praha 10 
s oprávněnými nájemci 

 
1/2 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 9/60/2008 ze dne 26. 6. 2008 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu vlastnictví bytových jednotek budovy č. p. 656, k. ú. Vršovice, ul. Bajkalská č. o. 4, Praha 10 
s oprávněnými nájemci 

 
1/3 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 8/48/2008 ze dne 10. 4. 2008 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu vlastnictví bytových jednotek budovy č. p. 506, k. ú. Strašnice, ul. Útulná č. o. 17, Praha 10 
s oprávněnými nájemci 

 
2. Návrh na odkoupení pozemků od vlastníků 
 
2/1 Návrh na odkoupení pozemku parc. č. 3925/20, druh pozemku ostatní plocha, k. ú. Strašnice, v Praze 10, 

městskou částí Praha 10, Vršovická 68, od spoluvlastnic pozemku paní Jaroslavy Knížkové a paní Jany 
Rohrbachové (vlastnictví každá ½) 

 
2/2 Návrh na odkoupení pozemku parc. č. 1854/26, druh pozemku ostatní plocha, k. ú. Vršovice v Praze 10, 

městskou částí Praha 10, Vršovická 68, od společnosti Dopravní podnik hl. m. Prahy, akciová společnost, 
IČ 000 05 886, se sídlem Sokolovská 217/42, Praha 9, PSČ 190 22 

 
3. Návrh na prodloužení termínu veřejné výzvy na podání žádostí o odkup spoluvlastnického podílu 

na nebytové jednotce GARÁŽE MOSKEVSKÁ č. p. 1464 se stanovením minimální ceny 
 
4. Informace o průběhu rekonstrukce staré vršovické radnice 
 
5. Návrh Koncepce rozvoje mateřských škol na území MČ Praha 10 
 
6. Návrh na rozšíření mezinárodní spolupráce s městy v Rakousku (Salzburg, Graz), Bulharsku (Varna), 

Španělsku (Castellón de la Plana), Německu (Mnichov, Lünen), Itálii (Bolzano, městská část Říma, San Nicola 
Arcella), Chorvatsku (Zadar), ve Vietnamu, Velké Británii a Francii (Montpellier) 
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7. Informace o řešení důsledků smluvního vztahu se společností KEY INVESTMENTS, a. s., na základě 
smlouvy o obhospodařování investičních nástrojů 

 
8. Různé 
 
9. Dotazy a informace členů zastupitelstva 
 
Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji: 
Bod číslo 7 „Informace o řešení důsledků smluvního vztahu se společností KEY INVESTMENTS, a. s., 

na základě smlouvy o obhospodařování investičních nástrojů“. 
Celým rokem 2011 se táhla kauza ohledně finanční a investiční společnosti Key Investments. Opoziční 

TOP 09 kvůli tomu chtěla odvolat některé zastupitele ODS a ČSSD. 
O co se vlastně jedná? Představitelé Prahy 10 investovali v roce 2009 do firmy Key Investments 219 milionů 

korun. Vše fungovalo podle plánů až do začátku roku 2011, kdy podala Sokolovská uhelná na tuto firmu trestní 
oznámení, neboť jí vrátila jen desetinu ze svěřených peněz. Následně se ukázalo, že klienty této finanční 
společnosti jsou i městské části – Praha 10, 13 a 6. Ty takto investovaly kolem 650 milionů korun. Pro všechny 
klienty bylo společné, že za své vložené peníze získali dluhopisy vysoce ztrátových firem. Firma Key 
Investments navíc za své transakce dostala dvakrát pokutu od České národní banky. 

Městské části byly motivovány snahou zúročit své vklady a nechaly se zlákat sliby o nadstandardních 
výnosech. Praha 6 firmě Key Investments svěřila 250 milionů, Praha 10 a Praha 13 pak Key Investments 
propůjčily každá po 200 milionech korun. Firma byla vybrána díky tomu, že předložila nabídky nejvyššího 
výnosu a vyhovující reference. Smlouvu s Key Investments podepsal tehdejší starosta Vladislav Lipovský.  

Praha 10 spolupracovala s Key Investments od března 2009. Celou dobu fungovalo vše bez problémů a firma 
posílala výhodné úroky. Výnos pro městskou část Praha 10 činil v roce 2009 celkem 9 091 907 korun 
(4,54 procenta za deset měsíců), v roce 2010 to bylo 11 871 696 korun (5,935 procenta za rok).  

Za finance, které vložila Praha 10 do Key Investments, získala dluhopisy E Side Property a Via Chem Group. 
Obdobné balíky akcií jako Praha 10 získaly i Praha 6 a Praha 13. Vše navíc komplikuje fakt, že není známo, 
kdo je skutečný většinový vlastník jak Key Investments, tak firem Via Chem a E Side Property. Například v Key 
Investments vlastní 31 procent akcií Daniel Brzkovský,  ale komu patří  zbytek, nebylo nikdy zveřejněno. Firma 
E Side Property je vlastníkem fotbalového stadionu Slavie v Praze 10 a je registrovaná v Londýně. Na členy 
orgánů firmy Via Chem nejsou veřejné kontakty a akcionářem je firma Euro Capital Alliance registrovaná 
v Kanadě. Ústecká firma Via Chem Group má navíc obrovskou ztrátou. 

Cenné papíry nakoupené za peníze radnic nejsou veřejně obchodovatelné a na trhu jsou téměř neprodejné. 
Jejich splatnost je u části už letos, u některých dluhopisů však až v roce 2013 či 2024.  

V roce 2011 se začaly zpožďovat úroky, které měla firma vyplácet, ale i původní vklady. Firma 
argumentovala, že na cenné papíry, které za peníze nakoupila, zatím nemá kupce. To vyvolalo obavu, jestli 
městské části Praha 10, 13 a 6 nepřijdou o své peníze. 

V únoru 2011 byla situace ještě dramatičtější. Na majetek Key Investments byla uvalena exekuce kvůli sporu 
s firmou ENIC, firmu z popudu Sokolovské uhelné a Prahy 13 vyšetřovala policie, její aktivity šetřil kapitálový 
dohled České národní banky a také čelila arbitráži u Burzovního rozhodčího soudu.  

Nejdříve se snažila Praha 10 najít znalce, který by cenné papíry v portfoliu ocenil. Jenže tento úkol odmítla 
Česká spořitelna a po ní i renomovaná znalecká firma Equita Consulting. 

V dubnu Rada městské části Praha 10 za účasti a osobního souhlasu předsedů všech politických stran 
zastoupených v zastupitelstvu jednomyslně schválila materiál, na jehož základě dostala firma Key Investment 
pokyn ke zpeněžení části obhospodařovaného majetku. Správce portfolia Prahy 10 měl prodat 938 kusů 
dluhopisů společnosti Via Chem Group za tržní cenu 97 milionů korun a 2 kusy dluhopisů Via Chem Group 
za 219 tisíc korun. To v součtu tvořilo zhruba 44,4 procent z celkového majetku Prahy 10 svěřeného firmě Key 
Investments. Firma Key Investments měla dluhopisy prodat za nejvyšší cenu, ale nesměla jít pod nominální 
hodnotu. Dluhopisy firmy E Side Property se kvůli datu splatnosti zatím neprodávaly. 

Události následně získaly další spád. 28. dubnu 2011 rozhodla valná hromada firmy Key Investments, že mění 
předmět podnikání a ukončila činnost obchodníka s cennými papíry. Společnost Key Investments tak nesmí 
poskytovat investiční služby a zanikla také možnost nakládat s cennými papíry, do kterých radnice investovala. 
Tuto skutečnost navíc Praze 10 oznámila s desetidenním zpožděním, což zástupci radnice považovali za porušení 
povinností při správě cizího majetku. 

Praha 10 z obavy, že může přijít o své investice, svolala mimořádnou Radu MČ Praha 10. Ta schválila podání 
trestního oznámení pro podezření ze spáchání trestného činu porušení povinnosti při správě cizího majetku, 
případně trestného činu porušení povinností při správě cizího majetku z nedbalosti.  Trestní oznámení 
na představitele společnosti Key Investments bylo podáno 12. května 2011 u Městského státního zastupitelství 
v Praze.  
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Aby Praha 10 mohla podat žalobu i za případně způsobené škody, musela najít nového správce cenných 
papírů, který by určil jejich skutečnou výši. Proto bylo vypsáno výběrové řízení na nového obhospodařovatele. 
Ten měl splňovat tři hlavní kritéria: výši odměny, kvalitu referencí a kvalitu investiční strategie. Zájemce musel 
disponovat mj. platnou licencí ČNB a musel mít zkušenosti se správou portfolií s hodnotou přesahující 
100 miliónů korun. Výběrovou komisi tvořili členové finančního výboru napříč politickým spektrem 
zastupitelstva desáté městské části. Do výběrového řízení se však přihlásila pouze jedna firma.  

V květnu 2011 požadovala pražská TOP 09 rezignaci ministra životního prostředí Tomáše Chalupy (bývalého 
starosty Prahy 6), poslance a starosty Prahy 13 Davida Vodrážky, bývalého starosty Prahy 10 a současného 
místostarosty Vladislava Lipovského (všichni ODS), bývalého místostarosty Prahy 10 a náměstka pražského 
primátora Antonína Weinerta (ČSSD). Důvodem bylo, že v době, kdy šéfovali městským částem, svěřili 
zmíněných přes 600 milionů korun společnosti Key Investments. Politici svou odpovědnost odmítli. 

1. června dostala desátá městská část 213 800 korun z celkových asi 219 milionů, které pro radnici spravovala 
společnost Key Investments (KI). Jednalo se o peníze za dva dluhopisy Via Chem Group, které byly k tomuto 
datu splatné. Na další peníze radnice dál čekala.  

Zasedání zastupitelstva 29. června rozhodlo, že Praha 10 podá k soudu návrh na předběžné opatření 
na společnost Via Chem Group. Chtělo tak zabránit prodeji jakéhokoli majetku firmy. Představitelé Prahy 10 se 
obávali, aby firma nerozprodala veškerý svůj majetek dřív, než bude splatnost dluhopisů v roce 2013. Radnice 
zároveň poslala Via Chem Group dopis, ve kterém ji vyzvala, aby firma městské části předčasně dluhopisy 
za 98 milionů korun vyplatila. To však firma odmítla. 

V červenci se podařil Praze 13 husarský kousek. Získala totiž na rozdíl od Prahy 10 a 6 od firmy 
Key Investments všechny investované peníze včetně úroků, částka činila 206 855 329 korun. Starosta městské 
části Praha 13 a poslanec David Vodrážka zdůvodňoval vyrovnání s KI tím, že už v březnu vypršela mezi jeho 
radnicí a firmou smlouva a že Praha 13 použila jiný typ smluv než zbylé městské části. 

Rada MČ Praha 10 se však vyplacením peněz pouze jedné městské části cítila poškozena, proto 26. července 
podala na představitele této firmy trestní oznámení pro podezření ze spáchání trestného činu zvýhodnění jednoho 
z věřitelů, eventuálně trestného činu poškození věřitele. 

30. srpna se pak Rada Prahy 10 usnesla, že si portfolio cenných papírů nechá ocenit třemi na sobě nezávislými 
znalci. O tom byli 7. září informováni i zastupitelé.  
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8. zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
konaného dne 12. prosince 2011  

 
 
Zastupitelé, jež se zasedání zúčastnili: 
p. Jan Florián, Ing. Martin Hejl, Mgr. Tomáš Ján, MUDr. Markéta Jirásková, Mgr. Vladislav Lipovský, Aleš 

Polanecký, Ing. Milan Richter, MUDr. Boris Šťastný, Hana Štěpánková, Ing. Ivan Vinš, Bohumil Zoufalík, 
Mgr. Pavlina Hájková, Bc. Radek Lojda, Ing. Viktor Lojík, Ing. Michal Narovec, Ing. Jindřich Nepevný, 
Ing. Kamila Procházková, Jan Sandner, Blanka Stárková, Ing. Jan Šnajdr, JUDr. Radmila Kleslová, 
Ing. Vladimír Novák, Hana Nováková, Ing. Miroslav Svoboda, Vanda Švecová, DiS., Ing. Jiří Vaníček, Jiřina 
Vondráková, Ing. Antonín Weinert, CSc., Ing. Michal Neubauer, MUDr. Martina Suchá, Mgr. Petr Vozobule, 
Mgr. Ivana Cabrnochová, Ing. Zdeněk Vávra, Ing. Jana Čunátová, RSDr. Karel Hošek 

 
Omluvení členové ZMČ: 
Ing. Martin Uhlíř, MBA  
 
8. zasedání Zastupitelstva MČ Praha 10 zahájil starosta Ing. Milan Richter v 13:05 hodin a řídil jeho průběh. 

Starosta také přivítal pana podpraporčíka Josefa Květoně, příslušníka Policie ČR, který zachránil při požáru 
činžovního domu Oblouková 643/22 čtyři dospělé osoby a jednu osobu mladší 15 let. Ing. Milan Richter předal 
podpraporčíku Josefu Květoňovi věcný dar – hodinky, jako ocenění a poděkování za jeho čin. 

Starosta dále přivítal pana Bc. Roberta Hladíka 1. absolventa bakalářského studia na VŠFS v projektu 
„Studentský dům“ a předal mu věcný dar. 

Ing. Richter také podal návrh na rozšíření programu jednání o bod: „Návrh Zásad pro hospodaření v období 
rozpočtového provizoria – rok 2012 MČ Praha 10“. Ten byl přijat jako bod. č. 22. 

 

 
 

Bc. Robert Hladík a starosta Ing. Milan Richter 
 
Projednávaný program ZMČ Praha 10: 
1. Návrh alternativ záchrany „Ďolíčku“ jako fotbalového stadionu pro prvoligová utkání a návrh objemové 

a ekonomické studie proveditelnosti vybudování stadionu, který by splňoval podmínky ČMFS a UEFA 
pro konání prvoligových a pohárových zápasů v lokalitě „Ďolíčku“ 

 
2. Návrh na změnu Jednacího řádu zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10 
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3. Zpráva o hospodaření MČ Praha 10 k 30. 6. 2011, včetně informace o rozpočtových úpravách schválených 
Radou MČ Praha 10 v rámci zmocnění 

 
4. Návrh na změnu rozpočtu roku 2011 
 
5. Informace k výběru Jednotného vizuálního stylu (JVS) MČ Praha 10 
 
6. Návrh na odejmutí nemovitých věcí ze správy městské části Praha 10, a to pozemku parc. č. 1184/4, 

zastavěná plocha a nádvoří, k. ú. Vršovice  
 
7. Návrh na poskytnutí přímé adresné finanční podpory za období 7 – 9/2011 z důvodu jednostranného 

zvýšení nájemného z bytu 
 
8. Návrh na bezúplatný převod nemovitostí od ČR-ÚZSVM 
 
8/1 Návrh na bezúplatný převod nemovitostí v Praze 10, v k. ú. Vršovice, ul. Bajkalská, a to pozemků parc. 

č. 1539/2, 1539/8 a stavby bez č. p. na pozemcích 1539/8 a 1538/7 od ČR-ÚZSVM 
 
8/2 Návrh na bezúplatný převod pozemků parc. č. 828/6 a 828/8, k. ú. Vršovice (areálu Základní školy 

U Roháčových kasáren) od ČR-ÚZSVM 
 
9. Návrh na změnu usnesení ZMČ – uzavření smluv o převodu bytových jednotek 
9/1 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 3/55/2011 ze dne 11. 3. 2011 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1416, k. ú. Vršovice, ul. Taškentská č. o. 2, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 

 
9/2 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 3/47/2011 ze dne 11. 3. 2011 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 479, k. ú. Malešice, ul. Chotouňská č. o. 4, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 

 
9/3 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 3/22/2011 ze dne 11. 3. 2011 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1800, k. ú. Strašnice, ul. Průběžná č. o. 47, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 

 
9/4 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 3/15/2011 ze dne 11. 3. 2011 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu vlastnictví bytových jednotek budovy č. p. 1463, k. ú. Vršovice, ul. Uzbecká č. o. 1, Praha 10, 
s oprávněnými nájemci 

 
9/5 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 3/13/2011 ze dne 11. 3. 2011 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1464, k. ú. Vršovice, ul. Moskevská č. o. 61, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 

 
9/6 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 3/49/2011 ze dne 11. 3. 2011 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1408, k. ú. Vršovice, ul. Baškirská č. o. 9, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 

 
9/7 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/48/2010 ze dne 2. 9. 2010 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1182, k. ú. Vršovice, ul. Sámova č. o. 21, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 

 
9/8 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/37/2010 ze dne 2. 9. 2010 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1254, k. ú. Vršovice, ul. Oblouková č. o. 6, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 

 
9/9 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 21/28/2010 ze dne 2. 9. 2010 návrh na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1795, 1796, k. ú. Strašnice, vchod ul. Ke Strašnické č. o. 8, Praha 10, 
s oprávněnými nájemci  
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9/10 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/97/2010 ze dne 8. 6. 2010 k  návrhu na uzavření smluv 
o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1064, k. ú. Vršovice, ul. Jerevanská č. o. 7, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci  

 
9/11 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 20/94/2010 ze dne 8. 6. 2010 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 946, k. ú. Vršovice, ul. Ruská č. o. 88, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 

 
9/12 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 15/76/2009 ze dne 25. 6. 2009 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 759, k. ú. Vršovice, ul. Oblouková č. o. 21, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci  

 
9/13 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 15/73/2009 ze dne 25. 6. 2009 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 663, k. ú. Vršovice, ul. Vršovická č. o. 73, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 

 
9/14 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 13/34/2009 ze dne 12. 3. 2009 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1171, k. ú. Vršovice, Bajkalská č. o. 30, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 

 
9/15 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 10/39/2008 ze dne 25. 9. 2008 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 445, k. ú. Strašnice, ul. Nad Úžlabinou č. o. 20, Praha 10, 
s oprávněnými nájemci   

 
9/16 Návrh na změnu usnesení ZMČ č. 9/49/2008 ze dne 26. 6. 2008 k návrhu na uzavření smluv o převodu 

bytových jednotek budovy č. p. 2360, k. ú. Vinohrady, ul. Sobotecká č. o. 5, Praha 10, s oprávněnými nájemci 
 
9/17 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 8/59/2008 ze dne 10. 4. 2008 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1963, k. ú. Strašnice, ul. Černická č. o. 3, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci  

 
9/18 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 8/42/2008 ze dne 10. 4. 2008 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 61, k. ú. Strašnice, ul. Starostrašnická č. o. 62, Praha 10, 
s oprávněnými nájemci 

 
9/19 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 5/61/2007 ze dne 6. 12. 2007 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1425, k. ú. Vršovice, ul. Kazašská č. o. 8, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 

 
9/20 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 4/37/2007 ze dne 25. 9. 2007 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 1218, k. ú. Vršovice, ul. Sámova č. o. 16, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci 

 
9/21 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 4/35/2007 ze dne 25. 9. 2007 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu vlastnictví bytových jednotek budovy č. p. 906, k. ú. Strašnice, ul. V Olšinách č. o. 12, Praha 10, 
s oprávněnými nájemci 

 
9/22 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 4/33/2007 ze dne 25. 9. 2007 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 2362, k. ú. Vinohrady, ul. Hradešínská č. o. 29, Praha 10, 
s oprávněnými nájemci 

 
9/23 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 4/32/2007 ze dne 25. 9. 2007 k návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 901, k. ú. Vršovice, ul. Na Míčánkách č. o. 6, Praha 10, 
s oprávněnými nájemci  

 
9/24 Návrh na změnu usnesení ZMČ Praha 10 č. 4/31/2007 ze dne 25. 9. 2007 k  návrhu na uzavření smluv 

o převodu bytových jednotek budovy č. p. 948, k. ú. Vršovice, ul. Novgorodská č. o. 8, Praha 10, s oprávněnými 
nájemci  

 
10. Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci 
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10/1 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 2795, 

k. ú. Strašnice, ul. Černokostelecká č. o. 50, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 103, 2794, 2795, k. ú. Strašnice, 
ul. Černokostelecká č. o. 46, 48, 50, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/2 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1938, 

k. ú. Strašnice, ul. Průběžná č. o. 56, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1938, 1939, 1940 a 1941, k. ú. Strašnice, 
ul. Průběžná č. o. 56, 58, 60 a 62, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/3 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1825, 

k. ú. Strašnice, ul. Průběžná č. o. 61, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1823, 1824, 1825, 1826, k. ú. Strašnice, 
ul. Průběžná č. o. 57, 59, 61, 63, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/4 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1824, 

k. ú. Strašnice, ul. Průběžná č. o. 59, Praha 10 včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1823, 1824, 1825, 1826, k. ú. Strašnice, 
ul. Průběžná č. o. 57, 59, 61, 63, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/5 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1823, 

k. ú. Strašnice, ul. Průběžná č. o. 57, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1823, 1824, 1825, 1826, k. ú. Strašnice, 
ul. Průběžná č. o. 57, 59, 61, 63, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/6 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1287, 

k. ú. Vršovice, ul. Vršovická č. o. 90, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1286, 1287, 1288, k. ú. Vršovice, 
ul. Vršovická č. o. 88, 90, 92, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/7 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1286, 

k. ú. Vršovice, ul. Vršovická č. o. 88, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1286, 1287, 1288, k. ú. Vršovice, 
ul. Vršovická č. o. 88, 90, 92, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/8 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1274, 

k. ú. Vršovice, ul. Litevská č. o. 4, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1271, 1272, 1273 a 1274, k. ú. Vršovice, 
Kubánské nám. č. o. 5, 4 a ul. Litevská č. o. 2 a 4, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/9 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1273, 

k. ú. Vršovice, ul. Litevská č. o. 2, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1271, 1272, 1273 a 1274, k. ú. Vršovice, 
Kubánské nám. č. o. 5, 4 a ul. Litevská č. o. 2 a 4, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/10 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1272, 

k. ú. Vršovice, Kubánské nám. č. o. 4, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1271, 1272, 1273 a 1274, k. ú. Vršovice, 
Kubánské nám. č. o. 5, 4 a ul. Litevská č. o. 2 a 4, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/11 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1270, 

k. ú. Vršovice, Kubánské náměstí č. o. 7, Praha 10 včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1270, 1269, 1268, k. ú. Vršovice, Kubánské 
náměstí č. o. 7, 8, 9, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/12 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1268, 

k. ú. Vršovice, Kubánské náměstí č. o. 9, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1270, 1269, 1268, k. ú. Vršovice, Kubánské 
náměstí č. o. 7, 8, 9, Praha 10, rozdělených na jednotky 
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10/13 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1264, 

k. ú. Vršovice, ul. Sportovní č. o. 6, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1264, 1265, 1266, k. ú. Vršovice, 
ul. Sportovní č. o. 6, 4 a Přípotoční č. o. 1, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/14 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1234, 

k. ú. Vršovice, ul. Ruská č. o. 162, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1233, 1231, 1232 a 1234, k. ú. Vršovice, 
ul. Ruská č. o. 160, 156, 158 a 162, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/15 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1232, 

k. ú. Vršovice, ul. Ruská č. o. 158, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1233, 1231, 1232 a 1234, k. ú. Vršovice, 
ul. Ruská č. o. 160, 156, 158 a 162, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/16 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1231, 

k. ú. Vršovice, ul. Ruská č. o. 156, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1233, 1231, 1232 a 1234, k. ú. Vršovice, 
ul. Ruská č. o. 160, 156, 158 a 162, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/17 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1193, 

k. ú. Vršovice, ul. Bajkalská č. o. 20, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1191, 1192, 1193 a 1194, k. ú. Vršovice, 
ul. Bajkalská č. o. 16, 18, 20 a 22, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/18 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1191, 

k. ú. Vršovice, ul. Bajkalská č. o. 16, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1191, 1192, 1193 a 1194, k. ú. Vršovice, 
ul. Bajkalská č. o. 16, 18, 20 a 22, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/19 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1160, 

k. ú. Vršovice, ul. Jerevanská č. o. 16, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1161, 1159, 1160 a 1158, k. ú. Vršovice, 
ul. Bajkalská č. o. 6, Jerevanská č. o. 14, 16 a Vršovická č. o. 75, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/20 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1159, 

k. ú. Vršovice, ul. Jerevanská č. o. 14, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1161, 1159, 1160 a 1158, k. ú. Vršovice, 
ul. Bajkalská č. o. 6, Jerevanská č. o. 14, 16 a Vršovická č. o. 75, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/21 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1158, 

k. ú. Vršovice, ul. Vršovická č. o. 75, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1161, 1159, 1160 a 1158, k. ú. Vršovice, 
ul. Bajkalská č. o. 6, Jerevanská č. o. 14, 16 a Vršovická č. o. 75, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/22 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1067, 

k. ú. Vršovice, ul. Jerevanská č. o. 1, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1064, 1065, 1066, 1067, k. ú. Vršovice, 
ul. Jerevanská č. o. 7, 5, 3, 1, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/23 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1066, 

k. ú. Vršovice, ul. Jerevanská č. o. 3, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1064, 1065, 1066, 1067, k. ú. Vršovice, 
ul. Jerevanská č. o. 7, 5, 3, 1, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/24 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 1065, 

k. ú. Vršovice, ul. Jerevanská č. o. 5, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 1064, 1065, 1066, 1067, k. ú. Vršovice, 
ul. Jerevanská č. o. 7, 5, 3, 1, Praha 10, rozdělených na jednotky 
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10/25 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 806, 

k. ú. Vršovice, ul. Kišiněvská č. o. 4, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 806, 801, 794, 753 a 807, k. ú. Vršovice, 
ul. Kišiněvská č. o. 4, 6 a 8, ul. Vršovická č. o. 76 a ul. Vladivostocká č. o. 5, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/26 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 801, 

k. ú. Vršovice, ul. Kišiněvská č. o. 6, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 806, 801, 794, 753 a 807, k. ú. Vršovice, 
ul. Kišiněvská č. o. 4, 6 a 8, ul. Vršovická č. o. 76 a ul. Vladivostocká č. o. 5, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/27 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 794, 

k. ú. Vršovice, ul. Kišiněvská č. o. 8, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 806, 801, 794, 753 a 807, k. ú. Vršovice, 
ul. Kišiněvská č. o. 4, 6 a 8, ul. Vršovická č. o. 76 a ul. Vladivostocká č. o. 5, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/28 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 771, 

k. ú. Vršovice, ul. Moskevská č. o. 66, Praha 10 včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 771, k. ú. Vršovice, ul. Minská č. o. 10 
a ul. Moskevská č. o. 66, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
10/29 Návrh na uzavření smluv o převodu bytových jednotek s oprávněnými nájemci domu č. p. 753, 

k. ú. Vršovice, ul. Vršovická č. o. 76, Praha 10, včetně zastavěných pozemků a pozemků souvisejících 
s předmětnými domy ze stavebně technického celku, tj. domů č. p. 806, 801, 794, 753 a 807, k. ú. Vršovice, 
ul. Kišiněvská č. o. 4, 6 a 8, ul. Vršovická č. o. 76 a ul. Vladivostocká č. o. 5, Praha 10, rozdělených na jednotky 

 
11. Návrh Dohody o narovnání duplicitního vlastnictví k pozemkům v k. ú. Strašnice s paní Emilií 

Bednářovou, Ing. Markétou Šindelářovou a Ing. Zdeňkem Činčerou 
 
12. Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky 
 
12/1 Návrh na vyhodnocení veřejné výzvy na podání žádostí o odkup nebytových jednotek se stanovením 

minimální ceny a na jejich prodej 
 
12/2 Návrh na převod vlastnictví nebytové jednotky č. 1461/299, budova č. p. 1461, ulice Vršovická, č. o. 64, 

Praha 10, k. ú. Vršovice, oprávněnému nájemci panu Michalu Bondarčukovi 
 
13. Návrh na prodej pozemků vymezeného celku č. 199 v k. ú. Strašnice vlastníkům jednotek zapsaných 

na LV č. 3140 vedeném pro k. ú. Strašnice 
 
14. Návrh na odkoupení podílů, ideální 1/4 domu č. p. 1451, ul. V Olšinách 20, jeho příslušenství a ideální 1/4 

pozemku parc. č. 716 v k. ú. Strašnice 
 
15. Návrh na prodloužení termínu realizace projektu výstavby jednotek formou půdní vestavby a prodeje 

nebytových prostor v domech schválených k rozdělení na jednotky a následnému prodeji 
 
16. Návrh Koncepce prevence nežádoucích sociálních jevů u dětí a mládeže na území městské části Praha 10 

na období 2011 – 2014 
 
17. Návrh na schválení Akčního plánu rozvoje a udržitelnosti sociálních a návazných služeb na území 

městské části Praha 10 na rok 2012 
 
18. Návrh na zvýšení příjmové a výdajové části rozpočtu MČ Praha 10 pro rok 2011 
 
19. Návrh na schválení poskytnutí veřejné finanční podpory Náboženské obci Církve československé husitské 

v Praze 10 – Vršovice z Programu regenerace městských památkových rezervací a zón 
 
20. Informace o řešení důsledků smluvního vztahu se společností KEY INVESTMENTS, a. s., na základě 

smlouvy o obhospodařování investičních nástrojů 
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21. Návrh záměru na rozdělení na jednotky a prodej části domovního fondu svěřeného městské části Praha 10 
 
22. Návrh Zásad pro hospodaření v období rozpočtového provizoria – rok 2012 MČ Praha 10 
 
23. Podání Zastupitelstvu MČ Praha 10 
 
24. Různé  
 
25. Dotazy a informace členů zastupitelstva 
 
Některé z bodů jednání zastupitelstva detailněji: 
Kvůli bodu číslo 1 - Návrh alternativ záchrany „Ďolíčku“ jako fotbalového stadionu pro prvoligová utkání 

a návrh objemové a ekonomické studie proveditelnosti vybudování stadionu, který by splňoval podmínky ČMFS 
a UEFA pro konání prvoligových a pohárových zápasů v lokalitě „Ďolíčku“ – se na radnici dostavily desítky 
fanoušků Bohemians 1905. 

Na 3. zasedání ZMČ Praha 10 dne 11. března 2011 dostal zastupitel a předseda Výboru pro řešení sportu 
a sportovních ploch Petr Vozobule z Desítky pro domácí (DPD) za úkol, aby zpracoval různé varianty, které by 
ukázaly, kolik by stála koupě a přestavba fotbalového stadionu v Ďolíčku, aby splňoval parametry ČMFS 
a případně i UEFA. S výsledky svého snažení vystoupil na prosincovém zasedání zastupitelstva. 

Stranu Desítka pro domácí založili před komunálními volbami v roce 2010 fanoušci Bohemky i Slavie. Cílem 
této strany je vrátit fotbalisty Bohemians 1905 zpátky na oblíbený fotbalový stadion Ďolíček. Ten totiž nesplňuje 
prvoligová kritéria - především nemá vyhřívaný trávník. Majitelem stadionu je akciová společnost 
Bohemians Real a ta z důvodu nedostatku peněz odmítla do rekonstrukce investovat. Fotbalisté se tak museli 
od sezony 2010/2011 přestěhovat do slávistického Edenu. To vyvolalo vlnu protestů. Proti stěhování se bouřili 
jak fanoušci Bohemians, tak Slavie, těm se nelíbilo, že se na jejich stadion má nastěhovat jiný klub. Konaly se 
společné pochody fanoušků obou týmů, došlo k propadu návštěvnosti ligových zápasů. Klokanům se podpora 
na tribunách zmenšila téměř na polovinu, oproti zaplněnému Ďolíčku chodí do Edenu asi 3500 diváků. Návštěvy 
se snížili i na zápasech Slavie. 

DPD získala v 36 členném zastupitelstvu tři místa, později získala post předsedy Výboru pro řešení sportu 
a sportovních ploch na Praze 10 i podporu koalice ODS a ČSSD. Zachování Ďolíčku pro fotbal si dali nakonec 
radní i do programového prohlášení pro období 2010–2014. 

Petr Vozobule připravil materiál, jehož obsahem je záměr Ďolíček odkoupit a zrekonstruovat. Jeho součástí 
byly také podmínky, za jakých se radnice bude snažit o získání stadionu. Soudní znalec vyčíslil cenu stadionu 
i s přilehlými prostory na 84,5 milionu korun. Vedení radnice nechce přes tuto částku jít. Nicméně vlastník 
stadionu, společnost Bohemians Real, již dříve oznámil, že do nákupu a oprav stadionu investoval 96 milionů 
korun (75 milionů stála koupě stadionu a 21 milionů padlo na rekonstrukci). 

Cílem městské části je získat tento stadion a následně ho zrekonstruovat tak, aby vyhovoval předpisům 
Gambrinus ligy i UEFA a mohla se zde hrát pohárová utkání. Dále se počítá s výstavbou odděleného sektoru 
pro hosty a se sportovním zázemím v útrobách hlavní tribuny. Vzniknout by zde měly až tři tisíce metrů 
komerčních ploch. Zvýšila by se i kapacita stadionu ze současných 7 500 míst na 9 495 míst. Celková investice 
by tak činila až 470 milionů korun. Tato částka by se však neplatila hned, ale postupovalo by se v několika 
etapách.  

První a nejdůležitější částí je samozřejmě odkup stadionu. Cena pozemku byla odhadnuta na 56 milionů 
a cena současného stadionu na 28 mil. Kč. Radnice chce tedy do pořízení Ďolíčku investovat 84,5 mil. Kč. Nutně 
by musela následovat rekonstrukce. Vznikl by vyhřívaný trávník potřebný pro první ligu a proběhly by malé 
úpravy. Cena se odhaduje na 31,10 mil. Kč. 

Potom by mohla následovat II. etapa rekonstrukce, při níž by se přestavěla hlavní tribuna. Odhadnutá částka 
je 109,77 mil. Kč. V poslední III. etapě by se vybudovaly komerční prostory a došlo by k finální přestavbě 
stadionu za 242,20 mil. Kč. Tento nový Ďolíček by měl celkovou kapacitu 9 495 míst k sezení. Z nich bude 268 
v rámci skyboxů, deset míst bude pro handicapované, stovka pro novináře a 3 212 míst bude na hlavní tribuně.  

Autorem návrhu je ing. arch. Arnošt Navrátil, který odhadl investovanou částku na 467,5 milionů korun. 
Architekti také navrhli některá úsporná opatření. Na střechách hlediště by měly být jímky na dešťovou vodu, 
kterou se bude zalévat hřiště. Na konstrukci tribun pak budou namontovány solární panely na výrobu elektrické 
energie. Vedle stadionu by po druhé fázi mělo přibýt 380 parkovacích míst pro osobní automobily. 

Podle vyjádření Petra Vozobule bude na dalším rozhodování, jestli se skončí na minimalistické variantě, která 
splní podmínky první ligy, nebo zda se časem zvolí nákladnější varianty vedoucí k víceúčelovému řešení, což by 
zahrnovalo i možnost poskytovanými službami si na sebe i částečně vydělávat.  

Stadión by patřil Praze 10 a ta by ho klubu pronajímala. Příjem z pronájmu stadionu by pak mohl přirozeně 
pokrývat náklady vynaložené městskou částí.  Plánuje se, že by Bohemians 1905 platil pět procent z kupní ceny 
za rok (tedy zhruba 4,1 miliónu korun). Následně by se procento počítalo z částky zvýšené o hodnotu nákladů 
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na opravu a rekonstrukci předmětné nemovitosti. Po úplné rekonstrukci by se nájem pohyboval mezi šesti 
až sedmi miliony korun ročně. Podle tohoto plánu by se peníze městu vrátily za 20 let. 

  Zastánci této verze argumentují, že v České republice je řada měst, která vlastní stadiony a investují do nich, 
například Plzeň, České Budějovice, Uherské Hradiště, Jablonec a do vylepšení žižkovského stadionu investovala 
Praha 3. Z ligových týmů nepatří městu stadiony Sparty, Slavie, Bohemians 1905, Dukly, Olomouce a Baníku 
Ostrava. 

30. 11. jednomyslně schválili radní Prahy 10 záměr Ďolíček odkoupit a zrekonstruovat. O tomto materiálu 
následně jednalo 12. prosince zastupitelstvo. Toto jednání však nebylo vůbec jednoduché a provázela ho 
bouřlivá atmosféra. Proti návrhu se totiž postavili zástupci TOP 09. Navíc jednání sledovaly desítky fanoušků 
Bohemians 1905, kteří přišli na zastupitelstvo s klubovými šálami a s transparenty. Do sálu se všichni nevešli, 
proto část fanoušků musela zůstat na chodbě, kde sledovala zasedání na velkoplošných obrazovkách. Obě 
skupiny příznivců Bohemky však o sobě dávaly hlasitě vědět. Přítomen byl i prezident Bohemians 1905 a jedna 
z největších českých fotbalových legend Antonín Panenka.  

Zástupci koalice v čele se starostou Milanem Richterem chtěli, aby se stadion koupil a zachránil kvůli své 
tradici, historii a oblibě u lidí. Dokonce ho označili za rodinné stříbro Prahy 10. 

Zástupci TOP 09 oponovali, že městské části nepřísluší kupovat stadion. Obávali se také vysoké částky, 
kterou bude muset Praha 10 v příštích letech vydat na nákup a rekonstrukci stadionu. Navíc se obávali, že pokud 
se Bohemce nebude dařit, tak nebude mít na pronájem stadionu. Už dnes má dlužit za nájem 25 milionů korun. 
Opoziční strana přišla také s tím, že pokud se v roce 2012 bude konat v Praze 10 referendum, tak ať se tam přidá 
i bod ohledně Ďolíčku a ať se občané Prahy 10 rozhodnou sami. Vystoupení členů TOP 09 doprovázelo hučení, 
nadávky a pískot fotbalových příznivců. Naopak zastupitelé koalici byli odměňováni bouřlivým potleskem. 

Desítky minut probíhalo dohadování mezi zástupci z řad TOP 09, ODS a fanoušků Bohemians 1905. TOP 09 
chtěla o tomto bodu hlasovat tajně. Zastupitel ODS Boris Šťastný dal protinávrh, aby členové zastupitelstva 
naopak hlasovali po jménech, aby každý věděl, jak kdo volil. Ačkoliv se následně ukázalo, že tento návrh je 
neplatný, neboť jednací řád zastupitelstva nezná „hlasování po jménech“, tak se takto odhlasovalo. Zastupitelé 
tak museli říct jméno, příjmení, politickou příslušnost a vyjádření postoje.  

 

 
 

Zastupitelstvo podpořilo záměr, aby se odkoupil Ďolíček 
 
Teprve poté následovalo klasické a platné hlasování. V něm hlasovali pro záměr odkoupit fotbalový stadion 

v Ďolíčku zastupitelé za ODS, ČSSD, Stranu zelených, KSČM a samozřejmě Desítky pro domácí. Pro bylo 
celkem 26 zastupitelů. Čtyři zastupitelé TOP 09 se zdrželi hlasování a pět jich bylo proti přednesenému návrhu. 
Schválení koupě vyvolalo mezi přítomnými fanoušky hlasitý potlesk. 
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Městská část Praha 10 zahájí v roce 2012 jednání kvůli koupi vršovického stadionu Ďolíček s majitelem 
Bohemians Real. Když všechno půjde hladce, mohlo by dojít k odkoupení v polovině příštího roku. 
Rekonstrukce vyhřívaného trávníku by pak mohla být dokončena v roce 2013. 

Otázkou však zůstává, jestli Bohemians Real na nabídnutou částku kývne, jestli klub Bohemians 1905 bude 
souhlasit s návratem do Ďolíčku a jestli se bude chtít zavázat, že stadion bude využívat za nájemné, kterým by 
ve dvacetiletém horizontu měl splácet vynaložené prostředky.  
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1.4) Úřad městské části Praha 10 
 
Úřad městské části Praha 10 se nachází ve Vršovické ulici 68, Praha 10 a poštovní směrovací číslo je 

101 38. Internetové stránky jsou: www.praha10.cz. 
Úřední hodiny radnice jsou v pondělí a ve středu od 8 do 12 hodin a od 13 do 17:30 hodin, ve čtvrtek 

od 8 do 12 hodin. Občanské průkazy se vydávají na radnici ve Vršovické ulici 68, ale cestovní doklady se 
zařizují v Uzbecké ulici 1. Pro tyto agendy jsou stejné úřední hodiny jako pro Úřad m. č. Praha 10, ale ještě 
navíc v úterý od 8 do 12 hodin a v pátek od 8 do 11 hodin.  

Telefon na informační kancelář je 267 093 681, na ústřednu radnice 267 093 111 a na podatelnu 272 739 587. 
Navíc zde funguje také Call centrum a to má telefon 840 111 213. 

 
V přízemí budovy „B“ Úřadu městské části Praha 10 (naproti vchodu do budovy "A" ÚMČ Praha 10) 

se nachází Středisko územního rozvoje. Kromě výstav se zde občané mohou poptat na informace o rozvoji 
Prahy 10 a zároveň je středisko i kontaktním místem pro informace od občanů. Jsou zde dostupné informace 
o připravovaných záměrech investorů, základní údaje a výkresy Územního plánu hlavního města Prahy. Je zde 
také k dispozici veřejný a bezplatný přístup na vybrané webové stránky tak, aby se internetových diskuzí a anket 
na téma rozvoje Prahy 10 mohli zúčastnit i ti, kteří nemají běžně přístup k internetu. Středisko územního rozvoje 
je otevřeno každé pondělí od 8 do 12 hodin a od 14 do 18 hodin, dále každou středu a čtvrtek od 8 do 12 hodin.  

 
 

Areál volného času Gutovka 
 
Internetové stránky areálu volného času Gutovka jsou: http://www.hamrsport.cz/gutovka  
Areál volného času Gutovka, Gutova 39, je sportovně - relaxační areál, kde najdou vyžití děti i dospělí. Tento 

areál se buduje postupně od roku 2000, ale dnes ho Praze 10 mohou ostatní městské části jen závidět.   
Během několika let byl v tomto prostoru, asi tři minuty jižně od stanice metra Strašnická, vybudován velký 

betonový skatepark, fotbalové hřiště s nadstandardním trávníkem třetí generace, multifunkční hřiště s umělým 
povrchem pro basketbal, volejbal či jiné míčové hry, hřiště pro beach-volejbal. Dále je zde venkovní lezecká 
stěna, vodní svět, zimní kluziště, dětské hřiště, lanové centrum a restaurace.  

Od roku 2001 je zde betonový skatepark, který svými parametry vyhovuje začínajícím jezdcům i světovým 
hvězdám skateboardingu. Tehdy to byl první park s takzvanými bazény v Praze. V roce 2006 byla otevřena 
horolezecká stěna, která má pětačtyřicet metrů do šířky a vrchol ve výšce patnácti metrů. Je nejvyšší svého druhu 
v České republice a zároveň je to největší venkovní lezecká stěna ve střední Evropě. Jsou zde trasy 
pro začátečníky, zkušenější lezce i ty, kteří zvládnou i nejvyšší obtížnost lezeckých tras. K dispozici je 
samozřejmě i půjčovna vybavení, kde začátečníci získají základní instruktáž. 

V roce 2006 vzniklo hřiště pro děti. Od roku 2008 je v provozu zimní kluziště, vodní svět a provozní budova, 
jejíž součástí je restaurace s terasou. Kryté zimní kluziště vzniklo v jihozápadním sektoru areálu a provoz ledové 
plochy je vzhledem k venkovnímu umístění omezen technologicky do pěti stupňů nad nulou. Unikátní vodní svět 
tvoří umělý betonový vrch, na jehož obvodu je umělé koryto řeky. Říčka protéká postupně kolem osmi herních 
prvků, které nejrůznějšími způsoby pracují s vodním živlem. Všechny atrakce fungují na principu různých 
fyzikálních zákonů. 

Hřiště pro beach-volejbal se skládá ze čtyř kurtů, které svým zázemím i kvalitou písku splňují nejvyšší 
kritéria a mohou se na nich pořádat nejen vrcholné domácí, ale i mezinárodní turnaje. Kurty jsou speciálně 
vyhřívané.  

Vstup do areálu Gutovka je zdarma, platí se jen za fotbalové či beachvolejbalové hřiště, za bruslení a za lezení 
na horolezecké stěně. Areál je celý oplocený a nesmí se do něj se psy kvůli otevřeným prostorám pro dětské hry. 
Provozní doba všech sportovišť je od 8 do 22 hodin a areál je otevřen každý den, a to i v zimě, protože všechny 
atrakce a sportoviště jsou v tomto ročním období pod střechou. V zimě fungují v nafukovací hale vyhřívané 
beachvolejbalové kurty i multifunkční hřiště. V tomto období funguje i lezecká stěna. 

V roce 2010 chtěla radnice propojit areál se sousedním parkem a vybudovat v parku minigolfové hřiště 
a tenisové nebo nohejbalové kurty. Proti záměru se ale postavili místní obyvatelé, kteří vytvořili občanské 
sdružení Útulné Strašnice a vznikla petice na záchranu Strašnického parku. Představitelé Prahy 10 nechali 
rozhodnutí na rozšíření areálu Gutovka na nové vedení, které vzešlo z říjnových voleb. Koncem loňského roku 
se tak podařilo otevřít jen lanové centrum; to vzniklo v západní části, kde jsou vzrostlé stromy. Je rozděleno 
na několik částí - jednak pro ty nejmenší do deseti let a pak pro starší děti i dospělé. Například pro starší děti 
obsahuje tři lanové cesty, mladší děti pak mají mj. k vyžití i další herní prvky a sci-fi svět.  Děti musejí být 
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v doprovodu rodičů. Centrum pro nejmenší je k dispozici zdarma, pro starší je zpoplatněn pronájem jistících lan 
a podobně.  

Na přelomu roku 2010/2011 rozhodl Odbor životního prostředí Magistrátu hlavního města (OOP MHMP), 
že se nebude kácet šest vzrostlých stromů kvůli výstavbě tenisových a volejbalových kurtů. Odbor tak dal 
za pravdu občanskému sdružení Útulné Strašnice. 

OOP MHMP přezkoumal rozhodnutí úředníků městské části v této kauze a dospěl k závěru, že bylo vydáno v 
rozporu s právními předpisy, proto jej zrušil a věc vrátil Odboru životního prostředí MČ Praha 10 k novému 
projednání. Mezi důvody bylo nedostatečné posouzení závažnosti důvodů ke kácení a veřejný zájem 
na zachování těchto dřevin.  

Místním se také nelíbil plán na výstavbu akvaparku za více než čtvrt miliardy korun na místě Strašnického 
parku. Podle plánu mělo padnout osm desítek stromů. Starosta Milan Richter po jednání se zástupci občanského 
sdružení Útulné Strašnice přislíbil, že se bude zasazovat proti jeho vzniku. Dále přislíbil, že Strašnický park 
zůstane pro občany průchozí, hlavní pěší cesta od metra Strašnická ve směru ke gymnáziu Voděradská zůstane 
zachována a nebude muset ustoupit minigolfu. 

 
V neděli 13. 2. se konalo na zdejším krytém kluzišti oficiální valentýnské bruslení zamilovaných. 

Karnevalová diskotéka na ledě začala ve 12 hodin a skončila ve tři odpoledne. Každý zamilovaný pár, který 
dorazil v masce, byl odměněn. Připraveny byly i soutěže a bruslení o ceny. Akci pořádala městská část Praha 10 
ve spolupráci se společností Hamr – Sport, a. s. a vstup byl zdarma. Mediálním partnerem akce bylo Óčko TV. 

 

 
 

Den Země v Gutovce 
 
V Gutovce se slavil také Den Země. Kdo přišel 27. dubna, tak jistě neprohloupil. Návštěvníci se mohli těšit 

na Václava Upíra Krejčího a kapelu Gipsy.cz. Od 14 do 17:30 hodin byly připraveny další atrakce pro děti 
i jejich rodiče. Lidé si zde mohli nechat změřit tlak, proběhla prezentace městské policie, hasičů, Červeného 
kříže a také odpadového hospodářství AVE. 

Kapela Gipsy.cz v té době vydala novou desku Desperado. V čele kapely stojí romský rapper, hudebník 
a zpěvák Radoslav „Gipsy“ Banga. Na housle hraje a zpívá spolutvůrce projektu Gipsy.cz Vojta Lavička. Dále 
ve skupině hrají bratři Petr (kytara, akordeon, zpěv) a Jan (basa, zpěv) Surmajové.  

 
Stranou zájmu nebylo ani MS v hokeji. V pátek 13. května od 16.15 hodin zde mohli zájemci nejen z Prahy 

10 sledovat semifinálové utkání mezi Českem a Švédskem.  
Organizátoři ze střechy zimního stadionu pověsili velké plátno o rozměrech 3x5 metrů, proti němu postavili 

pár laviček. Již po 16. hodině byla všechny místa obsazena. Zápas sledovala asi pětistovka hokejových nadšenců, 
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mezi nimiž převažovaly hlavně děti. Bohužel Češi nakonec podlehli Švédsku 5:2 a v Gutovce zavládl smutek. 
Mnozí, především dětští fanoušci, tento nezdar obrečeli. 

 
V areálu Gutovka připravila městská část Praha 10 kulturní a sportovní program pro děti s rodinami i mladé 

lidi na celé léto. Akce byla nazvána Léto s Desítkou 2 a letos proběhl již druhý ročník.  
Letošní letní prázdninový program k zakončení školního roku začal poslední červnový den. Tato první párty 

proběhla ve spolupráci s labelem Bigg Boss pod názvem „Hurá na prázdniny“ a odstartovala 30. června. Již 
dopoledne byl připraven program pro nejmenší, na němž se představila Dáda Patrasová, Xindl X, kouzelníci, 
připravena byla i balónková show. 

Ve 12 hodin odstartoval také turnaj v pouličním basketbale na zdejším hřišti. Finále turnaje bylo naplánované 
na 16. hodinu. Současně zde byla k dispozici stěna, na níž se mezi 12. a 20. hodinou uskutečnil Praha Allstars 
Graffiti Jam za účasti předních graffiti umělců, jako jsou Blunk, Power, Silver, Hanes, Tron, Gyzmo a Plebe. 
V rámci programu přes den průběžně hráli DJové Mike Trafik, J-Kid, Jorgos a Doemixxx. 

Od 15. hodin se příznivci tance mohli těšit na exhibici v breakdance v podání JKJK Deez Bboys a Survival 
Crew, kterou doplnila ještě locking exhibice v podání Spy Roby a Bubu. Potom následovalo od 17:00 
až do 20:00 hodin hudební vystoupení a koncert českých hiphopových hvězd. Na hiphopové párty vystoupili 
naživo Peneři Strýčka Homeboye alias PSH a James Cole. Návštěvníci se také mohli těšit na vystoupení 
jihlavské formace Pio Squad.  

Pražští PSH, nejznámější rapová skupina z Čech, mají na svém kontě již tři společná studiová alba (Repertoár, 
Rap’n’Roll, Epilog). Spolu s nimi na pódiu zazářil známý český raper James Cole, polovina intergalaktického 
dua Supercrooo, autor a interpret vystupující pod mnoha jmény a projekty jako například Orikoule či Kapitán 
Láska. Ten vloni vydal své poslední sólo CD s názvem Halucinace ze 3. patra. 

Během léta byly připraveny další lákavé akce a park Gutovka po celé léto sloužil obyvatelům desáté městské 
části jako místo kulturních a sportovních akcí. Již od 6. července až do konce prázdnin zde byl každou středu 
od 14 do 17 hodin připraven program pro děti  a jejich rodiče.  

Program byl následující:  
6. 7. Pirátské odpoledne – přehlídka masek, malování na obličej a soutěže; 
13. 7. Pohádkové odpoledne – poznáváme pohádkové bytosti; 
20. 7. Klauniáda v parku – učíme se čarovat a modelovat balónky; 
27. 7. Havaj na Gutovce – vyrábíme věnce a tančíme s domorodci; 
3. 8. Sportovní olympiáda – řádíme na Gutovce; 
10. 8. Odpoledne zvířátek – domácí mazlíčci, tak jak je neznáte; 
17. 8. Den s Bořkem stavitelem – hrajeme si s Bořkem, Týnou a Hugem; 
24. 8. Pouťová veselice – vytvořte si vlastní korálky a hračky z papíru. 
Navíc byly přes léto připraveny ještě dvě větší akce zaměřené na mládež. 16. července v 13 hodin sem zavítal 

stříbrný medailista z mistrovství světa Roman Červenka. Nejprve proběhlo slavnostní zakončení hokejové 
školy Romana Červenky 10 RC. Následovala možnost vyzkoušet si hokejové umění přímo s tímto jedním 
z nejlepších domácích hráčů a také autogramiáda. Velkou atrakcí byl také NUTCASE karavan plný 
dovednostních disciplín pro veřejnost. Hudbu obstaral DJ Jorgos. 

Od 15 hod odpoledne pak začalo odpoledne plné vtipu se čtyřmi komiky, které veřejnost zná především 
z televizního pořadu Na stojáka. Představili se zde komici Petr Polášek, Petr Vydra, Lenka Vychodilová a Ester 
Kočičková. 

11. srpna od 14 do 18:30 se v Gutovce uskutečnil den věnovaný exhibicím a workshopům s bike tématikou. 
Akce byla zasvěcena milovníkům téměř všech druhů jízdních kol. Během odpoledního programu proběhla 
půlhodinová downhill (sjezdová) exhibice. Připraven byl i odpolední downhill workshop, který měl na starosti 
Richard Gasparotti. Ten předváděl na mobilní dráze i docela velké skoky. Kdo chtěl, mohl si zapůjčit speciální 
kolo, dostal přilbu a mohl zdolávat mírnější záludnosti cyklistického sjezdu. Náročný terén si pod dohledem 
profesionálů mohly vyzkoušet i děti. 

Celé odpoledne rovněž probíhal flatland (triky na rovné ploše bez překážek) workshop a flatland exhibice 
Michala Dufka a Matese Tučka. Zkrátka nepřišli ani fanoušci biketrialu, neboť trojnásobný mistr světa 
v biketrialu Petr Kraus přichystal trial exhibici se zapojením okolních diváků. V biketrialu je cílem jezdce 
překonat přírodní či umělou překážku na kole co nejlépe, tedy bez pádu.  

Celý den se o výběr hudby starali DJové Noir a Doemixxx.  
 
Vyvrcholení oblíbeného Léta s Desítkou proběhlo ve čtvrtek 1. září a akce nesla název "Zpátky do školy". 

První školní den byl dopoledne ve znamení bohatého programu pro děti a odpoledne patřilo především 
náctiletým. Akce se konala od 11 do 20 hodin. 

V 11 hodin začala akce Zpátky do školy dětskou diskotékou. Od 11:20 následovalo vystoupení Vlasty Korce 
pro děti. Poté se představil školák Ferda, kterého po 13. hodině vystřídali populární Maxim Turbulenc. V zápětí 



 61 

se konala tombola a vše zakončil od 14:10 Muzikál ze střední. Navíc zde byl pro děti připraven skákací hrad 
a trampolína. 

Odpoledne ovládla třicítka elitních skateboardových závodníků z ČR i Slovenska, s nimiž mohli změřit síly 
i amatéři prostřednictvím tzv. divokých karet. Jeden z největších českých skateboard parků zde hostil domácí 
špičky tohoto sportu. Závodníci se utkali o pohár starosty Prahy 10 v Horsefeathers Concerete Jamu 2011.  
Soutěžilo se také o nejlepší skatový trik. Jednalo se o druhou největší skateboardovou akci po Mystic skate cupu. 
Závodníci soutěžili o 60 tisíc korun.  

Po skončení skateboardových závodů po 18. hodině zahrály kapely Navigators a United Flavour. Celá akce 
skončila po 20. hodině. 

Vstupné na všechny akce bylo díky záštitě městské části Praha 10 zdarma. Vedení Prahy 10 chtělo takto 
nabídnout vyžití i těm, kteří museli zůstat o prázdninách v Praze. 

 

 
 

Muzikál ze střední 
 
17. a 18. září se ve strašnickém skateparku konal jeden z posledních freestyle závodů této sezóny. 

Na programu byla exhibice a závody v BMX a populárních freestyle koloběžkách Scooter. Vstup byl zdarma. 
 
V půlce listopadu začalo v areálu Gutovka fungovat kluziště. Bruslaři je mohli využívat od pondělí do neděle. 

Vše však záviselo na počasí. Ve chvíli, kdy přes den svítí slunko, led začíná tát. 
Koncem roku se také pracovalo vedle areálu Gutovka. Dělníci zde připravovali minigolfové hřiště, které se 

má otevřít v průběhu příštího roku. Podle plánu by to mělo být do 31. května 2012. Po zimě by se měly osadit 
minigolfové dráhy a dokončit čisté terénní úpravy. Na jaře by měla proběhnout úprava zeleně a sázení. 

 
Hledání nájemce areálu  
Od 1. června 2010 je novým provozovatelem areálu volného času Gutovka firma HAMR – Sport, a. s. 

Ta provozuje kromě Gutovky ještě sportoviště u Hamerského rybníka v Záběhlicích a v Braníku. Společnost se 
stala vítězem transparentního výběrového řízení vypsaného radnicí Prahy 10 a měla se o tento areál starat 
za symbolické nájemné v hodnotě jedné koruny ročně. Tato částka byla při volbách kritizována opozicí, která 
se domnívala, že by radnice měla od provozovatele získávat více peněz.  Firma však musela ze svého platit 
údržbu a opravy, ale také energie (např. chlazení plochy pro bruslení), zahradnické práce, úklid, mzdy 
a ochranku, což podle provozovatele stálo více než 12 milionů ročně. Nájemce měl s radnicí smlouvu na dobu 
neurčitou. 

Výsledkem kritiky opozice bylo to, že nájemce firma Hamr Sport dala výpověď a ke konci září skončila. 
Zastupitelé na svém březnovém zasedání schválili vypsání nového výběrového řízení na budoucího 
provozovatele Gutovky. Ten by měl dávat za pronájem větší částku, než byla symbolická koruna za rok. 
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Zvoleno bylo i složení nové sedmičlenné výběrové komise, která měla nového provozovatele vybrat. ODS ani 
ČSSD do ní nenavrhly žádného svého zastupitele. Komisi tvořili zástupci opozice, převážně z TOP 09, 
a po jednom zástupci z Desítky pro domácí a Strany zelených a dále nadstandardně i zástupkyně občanského 
sdružení Útulné Strašnice. Navíc byl ve výběrové komisi i počítačem náhodně vybraný občan, zapsaný v registru 
těch, kteří o zapojení do systému kontroly projeví zájem. Svého zastupitele nenominovala KSČM, která práci 
této výběrové komise mohla kontrolovat z pozice předsedy kontrolního výboru. 

Za SZ byla nominována Ivana Cabrnochová a za Desítku pro domácí Petr Vozobule. Za TOP 09 byli 
ve výběrové komisi - Radek Lojda, Michal Narovec, Jindřich Nepevný a Martin Uhlíř. Členkou komise 
pro Gutovku byla i Ivana Mádrová, která za stranu TOP 09 kandidovala v komunálních volbách a je předsedkyní 
občanského sdružení Útulné Strašnice, které v tématu Gutovky radnici kritizovalo. 

Zastupitelé se na svém zasedání 7. září dozvěděli, že před prázdninami bylo vyhlášeno regulérní výběrové 
řízení, ale nikdo se nepřihlásil a od října tedy není zajištěn nájemce. Před zastupiteli tak byly dvě možnosti – buď 
Gutovku od října zavřít nebo požádat stávajícího provozovatele, aby pokračoval do jara. Nově ovšem s jeho 
podmínkou, že mu Praha 10 bude hradit 300 tisíc měsíčně na nutné náklady. V případě, že by se areál zavřel, než 
se vybere nový nájemce, musela by se platit ostraha a zakonzervování areálu - podle odhadů přes sto tisíc 
měsíčně.  Druhou variantou bylo prodloužení smlouvy se stávajícím správcem až do jara, než komise připraví 
další výběrové řízení a doporučí vítězného provozovatele. 

Diskuze zastupitelů se poté točila kolem toho, zda je nebo není možné, aby takový areál byl ekonomicky 
soběstačný. Při hlasování nakonec zastupitelstvem prošla varianta, že se bude provoz dotovat 300 tisíci korunami 
měsíčně a Hamr – Sport zde zajistí fungování sportovního areálu, dokud se nenajde nový provozovatel.  

 
 

Významné stavby v Praze 10 
 
Každý rok vydává Odbor územního rozvoje dokument nazvaný Významné stavby na území městské části 

Praha 10. Mezi ně jsou zařazeny ty, které nejvýrazněji přispívají ke zlepšení vzhledu a fungování Prahy 10 a jsou 
to projekty či stavby s pravomocným územním rozhodnutím. 

V seznamu staveb je vždy obsaženo devět významných projektů v několika kategoriích (bytové, sociální, 
sportovní, veřejně prospěšné nebo obchodní). O všech následujících stavbách se podrobněji zmiňuji na jiných 
místech kroniky.  

 
V publikaci Významné stavby na území městské části Praha 10 byly za rok 2010 představeny tyto 

projekty: 
1) Revitalizace parku Malinová – Chrpová 
2) Rekonstrukce a dostavba objektů Vršovického zámečku 
3) Obytný soubor Rezidence Korunní 
4) Pamětní trolejbusová zastávka Orionka 
5) Areál volného času Gutovka – lanové centrum 
6) Bytový komplex „Kaskády u Botiče“ 
7) Bytové domy Bohdalec – 2. etapa 
8) Revitalizace Malešického parku 
 
 

Dětské hřiště na Kubáni 
 
Na podzim 2010 došlo v prostoru dětského hřiště na Kubánském náměstí k odstraňování herních prvků 

a sestav. Všechna zde umístěná herní zařízení už totiž byla za hranou své životnosti a nesplňovala pro další 
užívání kritéria bezpečnosti provozu. Doposud se městská část snažila prvky opravovat a udržovat, ale to již déle 
nešlo. V zájmu ochrany zdraví a bezpečnosti dětí proto bylo přistoupeno k likvidaci herních zařízení. Prostor 
zůstal volný, zůstalo zde pouze pískoviště. Jelikož je pozemek ve vlastnictví soukromých osob, nemůže radnice 
na ploše investovat do nových herních prvků. Dle prozatímní dohody s vlastníkem a s ohledem na kontinuitu 
využití prostoru chce vedení radnice nadále zajišťovat alespoň základní správu prostoru, tzn. např. úklidové 
práce, vývozy odpadkových košů, sečení trávy a údržbu pískoviště. Zároveň bude vedení obce usilovat o to, 
aby pozemek mohlo využívat a získat ho pro rekonstrukci hřiště. Návrh na takovou realizaci je již na radnici 
připraven. 
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Svatby, vítání občánků a oslavy jubilantů 
 
V Galerii Deset na rohu Moskevské ulice a Čechova náměstí se konají svatby včetně svateb k výročí uzavření 

sňatku, takzvané zlaté a diamantové svatby, které se oslavují po padesáti a šedesáti letech od manželského 
slibu. V případě potřeby se tato výročí konají i u oslavenců doma. 

Tyto akce organizovalo oddělení kultury a občanských aktivit z Odboru školství a kultury, po reorganizaci 
přešla od roku 2011 tato agenda pod kancelář starosty městské části Praha 10 jako odd. kultury a občanských 
aktivit. Výročí svateb se konají na požádání oslavenců nebo někoho z jejich příbuzných. Slavnostní obřad je 
třeba domluvit předem, podmínkou uspořádání je předložení oddacího listu a trvalé bydliště jubilujícího páru 
v Praze 10. Od radnice dostávají jubilanti pamětní list, kytici a dárkový balíček.  

V roce 2011 se konaly čtyři diamantové a dvě zlaté svatby.  
 
Městský úřad a přímo oddělení kultury a občanských aktivit kanceláře starosty městské části Praha 10 

pravidelně pořádá vítání občánků do obce. Od září 2009 se vítání občánků koná v nových a důstojnějších 
prostorách, a to v produkčním domě Vzlet v Holandské ulici 1 v Praze 10.  

Rodiče jsou obesláni a dostanou informace, kdy a kde se událost koná. Pokud se chtějí zúčastnit, potvrdí 
návratkou svůj zájem. Pokud se jim termín nehodí, mohou si domluvit náhradní. Podmínkou účasti na vítání 
občánků je, aby dítě bylo trvale hlášeno v Praze 10. Občánci a jejich maminky dostávají od radnice pamětní list, 
květiny a drobné dárky.  

V lednu 2011 bylo celkem přivítáno 85 nových občánků, a to ve dnech 20., 21., a 27.1. 2011. Vítání vždy 
probíhá v 9:00, 10:00 a 11:00 hodin. 

V únoru bylo přivítáno 66 občánků 10., 11., 24. a 25. 2. 2011. 
24. a 25. 3. 2011 bylo přivítáno 59 občánků. 
108 občánků bylo přivítáno 14., 15., 21. a 22. 4. 2011. 
V květnu (12. a 13. 5. 2011) se přivítalo 60 občánků. 
13. a 14. 6. 2011 se akce zúčastnilo 69 nových občánků. 
V říjnu bylo dokonce přivítáno 204 občánků. Akce se konala 3., 4., 11., 13., 14., 24. a 25. 10. 2011. 
55 nových občánků bylo přivítáno 3. a 11. 11. 2011 a 97 potom 5., 6. a 7. 12. 2011. 

 
Ještě jedna důležitá aktivita je připravována radnicí a tou je setkání jubilantů, na nějž jsou zváni občané, 

kteří oslavují 90. a 95. narozeniny. Setkání se pořádá v radničním salonku v 5. patře úřadu a připravena je 
i oslava. Akce se účastní starosta, místostarosta, tajemník úřadu nebo některý ze zastupitelů. Součástí oslavy je 
koncertní nebo kulturní vystoupení. Při význačných jubileích navštěvují zástupci radnice oslavence v bytě.  

Oslavenci dostávají květiny, pohoštění, dárkový balíček, certifikát na roční předplatné časopisu Revue 50 plus 
aj.  

Setkání jubilantů proběhlo 26. 5. 2011 v radničním salonku, kam byli pozváni občané MČ Praha 10, kteří 
oslavili v průběhu ledna až května  90 a 95 let. Další setkání jubilantů se konalo 20. a 27.10.2011 a 24. 11. 2011. 
 
 

Studentský dům Záběhlice 
 
Praha 10 nabízí od roku 2008 pomoc dětem, které odcházejí z dětského domova nebo obdobného zařízení, 

případně prošly náhradní rodinnou péčí. V rámci ojedinělého projektu „Studentský dům Záběhlická“ mohou tito 
mladí lidé z celé České republiky studovat na Vysoké škole finanční a správní (VŠFS). Tento projekt připravila 
Praha 10 společně s VŠFS. Cílem je umožnit těmto studentům vysokoškolské vzdělání a poskytnout jim k tomu 
i potřebné podmínky. Za běžných podmínek by vysokoškolského vzdělání nedosáhli, protože často nemají 
dostatečné rodinné zázemí a ani potřebné finance.   

Nejprve Praha 10 zrekonstruovala na podzim roku 2007 zdevastovaný třípatrový dům v Záběhlické ulici 79, 
kde vznikl studentský dům – kolej. Zde je zajištěno bydlení ve dvoulůžkových pokojích pro 36 studentů. Čtyři 
studenti mají k dispozici dvoupokojový byt s kuchyňským koutem a příslušenstvím. Jeden z pokojů má 
bezbariérovou úpravu. Pro studenty je rovněž k dispozici studovna s knihovnou a klubovna.  Studentský dům má 
klasický vysokoškolský režim s fungující vrátnicí. V budově má své zázemí i odborný personál (sociální 
pracovníci), který studenty podporuje při studiu i při řešení každodenních problémů. 

Studenti mají z prostředků Prahy 10 hrazeno školné na soukromé škole VŠFS, náklady spojené se studiem, 
s ubytováním ve Studentském domě a konzultace sociálních a studijních poradců. Na vysoké škole mají navíc 
možnost požádat při splnění podmínek o prospěchové a sociální stipendium. Pro každý ročník jsou tyto 
podmínky přizpůsobeny, a to na základě získání potřebných kreditů. 

V případě úspěšného absolvování studia mohou nejlepší studenti získat práci přímo na radnici nebo 
v některých organizacích, které Praha 10 zřizuje. Praha 10 ročně za každého studenta platí 50 000 korun školné 
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a 4000 korun na nákup školních pomůcek. Projekt je financován převážně Prahou 10 a škola se podílí jen menší 
částí na doplacení nákladů spojených s tímto studiem. 

Podmínkou je, že studenti musí mít maturitu. Pak samozřejmě musí uspět u přijímacích zkoušek. Mají celkem 
náročné psychodiagnostické testy, testy z odborných předmětů a jazykové testy. Studenti si mohou vybrat obor, 
na který budou dělat zkoušky.  

Tento projekt se postupně rozjížděl, ale v letním semestru akademického roku 2010 až 2011 zde studovalo již 
16 studentů. Podmínky pro letní semestr splnil jeden student třetího ročníku, sedm studentů druhého ročníku 
a osm z prvního ročníku. V říjnu 2011 nastoupilo do prvního ročníku dalších pět studentů z dětských domovů.  

Od roku 2008 se celkem ke studiu přihlásilo 34 zájemců ve věku 18 až 23 let. Z nich bylo 24 přijato. Bohužel 
šest skončilo studium už v 1. ročníku, tedy celá čtvrtina. V listopadu 2011 studovalo na škole v rámci tohoto 
projektu 18 studentů. Formální kapacita je deset studentů na ročník. 

Příkladem může být třiadvacetiletý Robert Hladík, který v červnu 2011 uspěl u státnic a získal titul bakaláře - 
jako první v rámci projektu Prahy 10 pro děti z dětských domovů. Diplomovou práci psal na téma drogově 
závislých. Následně se rozhodl, že bude pokračovat v navazujícím magisterském studiu.  

Pochází z Karviné, a když byl v osmé třídě základní školy, byl umístěn do dětského domova v Melči u Opavy. 
Matka byla v té době ve vězení a otec, nezaměstnaný horník, se nedokázal o své děti dostatečně postarat. 
Do domova putovalo i pět Robertových sourozenců. 

 Robert vystudoval obor kuchař číšník a následně nástavbové studium zakončené maturitou v Ostravě. Tuto 
soukromou střední odbornou hotelovou školu ve Vítkovicích mohl vystudovat díky sponzorovi, kterého našla 
ředitelka dětského domova Jiřina Mourová, která mu dala tip právě na projekt Studentského domu v Záběhlicích. 
Bylo to složité rozhodnutí, opustit své sourozence, kamarády i svoji dívku a odjet na několik let do hlavního 
města. Dnes však svého rozhodnutí nelituje. 

VŠFS chce těmto mladým lidem pomoci ještě více, proto se rozhodlo, že pro následující roky připraví ještě 
další poradenskou či terapeutickou pomoc, zejména pokud se ocitnou v nějaké nepříznivé životní situaci. Dále se 
má zlepšit kontakt pedagogů a vedení školy se studenty, aby se zjistilo, co je trápí, jaké mají problémy 
a společně by se pak hledalo řešení. Mělo by se to dělat neformálními metodami, například setkáním 
ve studentském klubu. Oni sami totiž nepřijdou, i když je jim to nabízeno. Nejsou na to totiž zvyklí.  

 
 

Parkování v Praze 10 a místní referendum 
 
Prahu 10, především Vinohrady a Vršovice, trápí problém s parkováním automobilů. Hlavním důvodem je, 

že Praha 2 zavedla v listopadu 2007 a Praha 3 v únoru 2008 zóny placeného stání. V naší městské části se tak 
objevily automobily, jejichž majitelé si nechtěli nebo nemohli pořídit parkovací kartu, která stání vozidla 
na zpoplatněném území umožňuje.  

Výsledkem jednání představitelů Prahy 10, 2 a 3 byl koncem roku 2009 vznik tzv. průnikových parkovacích 
zón. Občané Prahy 10 z nejvíce postižených ulic si tak mohou zakoupit rezidentní či podnikatelské karty v Praze 
2 i 3 a k parkování využít i vyznačené ulice na jejich území. Radnice si od tohoto kroku slibovala ulehčení 
parkování pro občany žijící při hranicích s těmito městskými částmi.  

Praha 10 byla od začátku proti zavádění zón placeného stání s výjimkou centra města a chtěla tento problém 
řešit koncepčněji, například budováním parkovišť, parkování ve vnitroblocích, financováním parkovacích domů 
a podobně. Podle vedení radnice se tak problémy pouze přesouvají.  

V roce 2011 se představitelé MČ Praha 10 rozhodli, že by o možnosti zřízení parkovacích zón měli 
rozhodnout sami občané, a to v místním referendu. To mělo původně proběhnout v podzimním termínu 2011, 
ale bylo přesunuto na březen 2012. Současně by se měli občané Prahy 10 vyjádřit k možnosti zřízení hospice 
a využití bývalého dopravního hřiště u metra Strašnická, případně ke vzniku 2 mateřských škol ve vnitroblocích.  

 
 

Deregulace 
 
Deregulace - jednostranné zvýšení nájemného - probíhá v celé České republice od roku 2007. MČ Praha 10 

uplatnila zvýšení nájmu poprvé od 1. ledna 2008. Deregulace nájemného se v Praze 10 dotýkala 5500 obecních 
bytů a dalších tisícovek bytů v držení soukromých majitelů. Zvyšování nájmů probíhá po vlnách. Ministerstvo 
pro místní rozvoj každý rok vydá předpisy, jak nejvýše mohou majitelé těchto bytů zvýšit nájem. Vlastníci však 
nemusí tuto sazbu plně využít. Deregulace by měla v hlavním městě skončit 31. prosince 2012. Pokud bude chtít 
majitel bytu od roku 2013 činži zvýšit, bude k tomu potřebovat souhlas nájemníka. 

Praha 10 byla výnosem Ministerstva pro místní rozvoj rozdělena do tří oblastí ve smyslu cenových pásem, 
v nichž je nárůst odlišný. Jedná se o oblast č. 2 – k. ú. Vinohrady, oblast č. 4 – k. ú. Michle a oblast č. 10 – 
seskupení k. ú. Malešice, Strašnice, Vršovice a Záběhlice. Zanikly také jednotlivé kategorie bytů známé jako 
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1. až 4. kategorie a byly zavedeny dva typy bytů podle stupně vybavení - byt standardního vybavení (dříve 
I. a II. kategorie) a byt se sníženou kvalitou (dříve III. a IV. kategorie).  

Další navýšení nájemného v obecních bytech probíhalo také v roce 2011, a to od začátku srpna. Vedení 
vršovické radnice nevyužilo maximálního možného zvyšování nájemného ve svých bytech. Zvýšilo nájemné jen 
o padesát procent z částky, kterou povolilo Ministerstvo pro místní rozvoj v rámci zákona o jednostranném 
zvyšování nájemného pro období od srpna 2011 a od ledna 2012. Rozhodli o tom zastupitelé městské části 
v březnu 2011. 

Obyvatelé obecních bytů nově platí asi o devět korun za metr čtvereční více. Další zdražení nájemníky čeká 
od začátku příštího roku, kdy se zvýší o dalších 14 korun. Nájemné se i v tomto případě v Praze 10 zvýší 
o 50 procent. Měsíčně tak obec získá do rozpočtu asi dva miliony korun.  

Lidé, kteří mají s Prahou 10 uzavřenou nájemní smlouvu na byt, začali od 1. srpna 2011 platit asi 96,77 korun 
za metr čtvereční. Do té doby platili 87,87 korun. Od 1. ledna 2012 pak nájemníci zaplatí 111,9 korun. Pokud by 
radnice zdražila o plnou částku, kterou jí vyhláška umožňuje, nájemné by se zvýšilo v srpnu na 105 korun 
a v lednu na 127 Kč. Nájemné se v Praze 10 naposledy zvýšilo na začátku roku 2010.  

 
Vršovická radnice připravila v souvislosti s deregulací tříbodovou ucelenou koncepci pomoci pro ty občany, 

kterým toto zvýšení přinese problémy s úhradou. Program sociální podpory má pomoci některým sociálně 
slabým skupinám obyvatel, třeba starobním důchodcům s nízkým důchodem, invalidům, zdravotně postiženým, 
osobám bez vlastních příjmů nebo těm, kteří jsou v tíživé ekonomické situaci, například ztrátou zaměstnání 
či dlouhodobou nemocí. Jednalo se o nejucelenější systém záchranné sítě v rámci Prahy. 

Za prvé je to nabídka výměny obecního bytu za menší. V tomto případě musí zájemce dodat doklad, že není 
majitelem nemovitosti k bydlení. Nový byt musí být minimálně o 25 % menší a žadateli jsou nabídnuty 
maximálně dva byty. Díky této výměně získá obec větší byty pro rodiny s dětmi. 

Za druhé je možná i dočasná sleva na nájemném během 6 měsíců po žádosti o výměnu. Ta je připravena 
v případech, kdy nebyl v průběhu 6 měsíců od projednání nabídnut žádný odpovídající byt. Po celou dobu, než 
se výměna uskuteční, občan platí nájem v takové výši, kterou platil v předcházejícím roce. V případě, 
že po schválení dočasné slevy na nájemném bude nájemci dvakrát nabídnut odpovídající menší byt, který on 
odmítne, ztrácí nárok na slevu a je povinen platit deregulované nájemné v plné výši. Dále je povinen zpětně 
doplatit v plné výši poskytnutou slevu na nájemném, k čemuž se písemně zaváže v rámci žádosti o poskytnutí 
slevy. 

Třetí možností je přímá finanční podpora z titulu jednostranného zvýšení nájemného z bytu. Finanční podporu 
mohou žádat všichni lidé z Prahy 10, kteří splňují nastavená kritéria, bez rozdílu, jestli bydlí v městském nebo 
soukromém nájemním bytě. Podle podmínek nesmí žadatel překročit horní hranici příjmu pro svoji skupinu 
a nesmí být vlastníkem nemovitosti k bydlení. Kromě nájemní smlouvy a dokladu o jednostranném zvýšení 
nájemného potřebují žadatelé i potvrzení správce domu, že nemají v bytě dluhy, nájemné platí pravidelně 
a na jejich chování ani na chování členů domácnosti nejsou stížnosti. Příspěvky se netýkají jen penzistů, kteří 
představují nejpočetnější skupinu obyvatel desítky (21,9 %), ale i chudých rodin s dětmi, matek samoživitelek 
a dočasně nezaměstnaných. Podpora jim bude vyplácena vždy v polovině nebo na konci roku za uplynulé 
pololetí formou peněžního daru.  

Všechny tyto pomoci jsou určeny jen těm nájemcům, kteří plní své povinnosti a platí nájemné a služby 
spojené s užíváním bytu.  

Další možností pro ty, kteří nejsou schopni platit nájem, může být zajištění ubytování v areálu Sedmidomky.  
Praha 10 připravila zvláštní fond, do kterého dá polovinu částky, kterou díky zvýšenému nájmu vybere. 

Z fondu se bude přispívat lidem, kteří se ocitnou kvůli vysokému nájemnému ve finanční tísni. A to nejen 
v bytech městské části, ale také u soukromníků.  

Radnice nabízí i možnost vytvoření splátkového kalendáře v případech, kdy se lidé dostanou 
do momentálních finančních problémů. 

Zájemci mohou o příspěvek žádat i v průběhu roku a městská část se jim bude snažit co nejrychleji vyhovět. 
Podle počtu žádostí to však vypadá, že postupná deregulace žádný závažný sociální otřes v Praze 10 
nezpůsobila. Za období od 1. ledna do 31. března 2011 podalo žádost celkem sedm žadatelů, z nichž jeden 
podmínky nesplnil a další podal žádost po termínu.  Městská rada tak nakonec schválila adresnou finanční 
podporu na bydlení pro pět občanů Prahy 10, kteří již vyčerpali všechny další možnosti podpory. Následně to 
potvrdilo i zastupitelstvo. Výše příspěvků se pohybuje od 918 do 3405 korun.  

Přímou adresnou finanční podporu za období od dubna do června získali od městské části Praha 10  čtyři 
žadatelé.  Dva nájemníci kritéria nesplnili. V rámci šesti směn bytů větší za menší prodloužila městská část 
nájemní smlouvy na dobu určitou dalším dvanácti žadatelům. Šlo většinou o nájemníky malometrážních bytů, 
kterým se smlouvy prodlužují o další dva nebo tři roky. 

Na podzim se zvýšil zájem o menší byty.  V září se řešilo šest žádostí a v říjnu byla schválena výměna dalším 
dvěma nájemníkům. Jednalo se o věkově starší nájemníky, kteří žili ve větších bytech a hrozilo u nich, že by 
pro ně deregulace nájemného představovala do budoucna obtížněji zvládnutelné finanční zatížení. 
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Od roku 2008, kdy Praha 10 poskytuje adresnou finanční pomoc, ji získalo doposud jen kolem tří desítek 
nájemníků v celkové výši cca 130 tisíc korun.  

Vedení Prahy 10 se do budoucna chystá získat dostatečné množství malometrážních bytů, aby bylo možné 
problémy s deregulací řešit. 

 
 

Horský hotel v Krkonoších 
 
Praha 10 v roce 2008 zakoupila Horský hotel na Černé hoře nad lázeňským městem Janské Lázně 

v Krkonoších, který slouží především žákům základních škol pro školu v přírodě a pro lyžařské výcviky.  Horský 
hotel se nachází v nadmořské výšce 1 170 m n. m., tedy skoro na samém vrcholu jednoho z nejkrásnějších míst 
Krkonoš - Černé hory s výškou 1299 m n. m. Asi 200 metrů od hotelu se nachází horní stanice lanovky, která 
na Černou horu vede z Janských Lázní. 

První školy sem vyrazily na školu v přírodě již na podzim roku 2008. Od té doby se zde střídají školy 
v přírodě nebo lyžařské kurzy v týdenních či čtrnáctidenních turnusech a Horský hotel je neustále plný. Jen 
v roce 2010 zde bylo téměř 1800 dětí. Počet je možná ještě vyšší, neboť se některé děti účastnily akcí 
pořádaných na horách opakovaně. 

Většina nákladů na výjezdy dětí jde z rozpočtu městské části a rodiče zaplatí jen zhruba 800 až 1000 korun 
v závislosti na délce turnusu (7 - 14 denní pobyt) a na dodatečné služby a 35 Kč za den. Celý pobyt, stravování, 
ale i lanovku a dopravu autobusem hradí Praha 10 ze svých prostředků. Důvodem je, aby si pobyt na horách 
mohly dovolit i sociálně slabší rodiny. Na tyto výjezdy jsou příznivé ohlasy od rodičů, učitelů i žáků. 

V zimních měsících mají děti možnost lyžovat na přilehlých sjezdovkách, v okolí bobují, v tělocvičně jsou 
stoly na ping-pong a stolní fotbal. Zajímavým zpestřením jsou i vyprávění zaměstnanců Horské služby 
s promítáním. KRNAP také pro děti organizuje procházky do míst, kam se normální turisté nedostanou, 
například na vřesoviště a podobně.  

Žáci jsou ubytováni ve dvou, tří a čtyřlůžkových pokojích. V hotelu jsou čtyři učebny, v kterých se dopoledne 
učí. 

K hotelu patří hřiště na míčové sporty  i venkovní bazén. V objektu se nachází restaurace, bar, společenská 
místnost, billiard a tělocvična. Hotel je výhodným výchozím místem pro mnoho výletů. 

 
O prázdninách od 2. do 15. 7. 2011 pořádala městská část pod záštitou Ing. Milana Richtera v Horském hotelu 

třetí ročník letního dětského tábora Vládci Krkonoš 2011. Pro děti z Prahy 10 byl připraven bohatý program 
plný her, sportu, výletů, soutěží a zábavy spojený s naučnými besedami Horské služby a KRNAPu. Nechyběla 
ani celotáborová hra „Po stopách Krakonoše“, Trautenberkova olympiáda, Krakonošova pouť, karnevalový rej, 
aktivní poznávání a ochrana přírody formou zajímavých her, kulturní programy, výtvarná činnost, poznávání 
historických krajových zvyklostí a řemesel (keramika, sklářství, paličkování, výroba ze dřeva), koupání, 
návštěva lanového parku v Jánských lázních, aqvaparku ve Špindlerově Mlýně a Harrachovských skláren. 

Odjezd byl 2. července v 9:30 od MČ Praha 10 a příjezd 15. 7. V ceně 4 950 bylo zahrnuto ubytování 
hotelového typu, doprava, strava 5x denně a pitný režim. Věková kategorie byla od 6 do 14 let. Červencový 
dětský tábor proběhl opět pod vedením zkušených pracovníků a s lékařským dohledem. 3. ročníku dětského 
letního tábora se zúčastnilo 52 dětí s trvalým pobytem převážně v Praze 10.  

V roce 2009 a 2010 se navíc prázdninového pobytu Vládci Krkonoš účastnily i děti z oblastí zasažených 
povodněmi, kterým to úřad nabídl. Praha 10 těmto dětem hradila celý pobyt. 

Do školy v přírodě nebo na lyžařské kurzy v Krkonoších  vyjelo v roce 2011 celkem 2 400 dětí, to bylo 
cca 51% všech žáků základních škol Prahy 10.  

V létě 2010 zavedla radnice novinku. Aby bylo totiž rekreační zařízení naplněno po celý rok, především 
v době prázdnin, nabídla možnost rekreace v jeho prostorách i seniorům a matkám s dětmi v hmotné nouzi a to 
za cenově zvýhodněných podmínek. Také v roce 2011 sem zavítali na rekreaci senioři z Prahy 10. V termínech 
18. 7. - 24. 7., 25. 7. – 31. 7. a 1. 8. – 7. 8. 2011 do Horského hotelu přijelo celkem 184 seniorů. 

   
 

Losování bytů 
 
Losování bytů probíhá v Praze 10 již od roku 2003 a každoročně se tímto způsobem rozdělí desítky bytů. 

Jedná se o nejtransparentnější a nejspravedlivější způsob, který se v minulosti osvědčil.  
Tradiční losování bytů pro své občany připravila desátá městská část také v roce 2011. Akce proběhla 8. října 

od 14 hodin na Kubánském náměstí v rámci Dnů Prahy 10. Losování bytů bylo rozděleno do čtyř kategorií, 
a to pro mladé lidi do 30 let, rodiny s dětmi do 18 let, samoživitele s dětmi do 18 let a jednotlivce nad 30 let. 
Mezi již tradiční podmínky patří i osobní přítomnost při losování. 
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V sobotu 17. prosince od 15 hodin se uskutečnilo na Kubánském náměstí ještě vánoční veřejné losování 
o pronájem tří desítek obecních bytů. Žadatelé museli splňovat podmínky pro pronajímání bytů v Praze 
10 a museli podat od 1. listopadu do 1. prosince 2011 do 12 hodin na úřadě žádost. 

Do losování se přihlásilo 106 lidí. V osudí se nakonec ocitlo 82 zájemců, kteří splnili stanovené požadavky. 
Zájemci byli rozděleni do jednotlivých kategorií. Losovaly se byty v pěti kategoriích a to pro mladé lidi 
do 30 let, rodiny s dětmi, samoživitele s dětmi, bezdětné manžele nad 30 let a jednotlivce nad 30 let. Možnost 
získat nájemní smlouvu tímto způsobem dostaly téměř všechny věkové skupiny, které mají problémy 
s bydlením.  

Největší zájem byl přitom zaznamenán v kategorii jednotlivců ve věku nad 30 let, kde se přihlásilo 32 občanů. 
Bylo to přitom vůbec poprvé, co se do losování v uvedené kategorii přihlásilo tolik lidí. Většinou se jednalo 
o seniory nebo lidi blížící se seniorskému věku. 

Velký zájem byl i v kategorii pro mladé lidi do 30 let, do které se přihlásilo 21 uchazečů. V kategorii rodin 
s dětmi to bylo 15 přihlášených a v kategorii samoživitelů 10 uchazečů. O obecní byt měly kromě toho zájem 
také čtyři páry, které spadaly do poslední z kategorií - bezdětných manželů starších 30 let. 

Losování se stalo tradicí a těší se ze strany obyvatel Prahy 10 velkému zájmu, a proto ji chce městská část 
udržet i do budoucna. 

 

 
 

Prosincové losování o byty 
 
 

Soutěž o první nájem 
 
Městská část Praha 10 pořádala i v tomto roce celostátní výběrové řízení na první nájemné. To znamená, 

že kdo poskytl nejvyšší první nájem, získal nájemní smlouvu. Soutěžící se musel také zavázat, že získaný byt 
opraví. Přihlásit se do soutěže mohl každý občan České republiky. Tímto pravidlem se vedení radnice snaží 
do Prahy 10, která patří k nejstarším městským částem metropole, přilákat mladé lidi a rodiny. Zájemce nesmí 
vlastnit byt či jinou nemovitost určenou k bydlení. 

Kdo nabídl nejvíce, vyhrál a byla s ním uzavřena  nájemní smlouva na dobu neurčitou s následnou výší 
nájmu, jaká se obvykle pohybuje v městských bytech. V případě, že jsou nabídky nájemného příliš nízké, 
radnice byt stáhne a buď jej nabídne v dalším kole, nebo jej třeba použije na sociální účely. 

V roce 2011 bylo v jarním kole nabídnuto 29 bytů. Lhůta pro podávání přihlášek končila dne 12. 5. 2011 
v 10:00 hodin. U každého bytu byla orientačně odhadnuta částka na jeho rekonstrukci. Například u bytu 
v Bajkalské ulici 1193 o celkové rozloze 37,58 m ² činily předpokládané náklady na stavební úpravy 212 tisíc 
korun a u bytu v Mrštíkově ulici 658 o 57 m ² byly uvedeny úpravy za 299 tisíc. 

V podzimním kole bylo nabídnuto dalších 25 bytů. 
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Strukturální fondy Evropské unie 
 
Městská část Praha 10 se aktivně zapojuje do čerpání evropských fondů a snaží se vylepšit svůj rozpočet 

o desítky milionů korun získáním peněz z těchto fondů. V minulosti tak dokončila projekty: Integrace občanů 
s těžkým zdravotním postižením a jejich rodin z  Prahy 10 na trh práce, E-learningový vzdělávací 
program pro další vzdělávání pracovníků ve veřejné správě nebo Úřad přátelský podnikatelům. 

 
E-šance: kombinovaný prezenční a e-learningový vzdělávací program pro znevýhodněné skupiny 

občanů v Praze 10   
Od 1. října 2008 běžel projekt E-šance: kombinovaný prezenční a e-learningový vzdělávací program 

pro znevýhodněné skupiny občanů v Praze 10, podpořený z Evropského sociálního fondu ESF. Ukončen byl 
v dubnu 2011. 

Jak název vypovídá, cílem projektu byla podpora účasti osob ze znevýhodněných skupin na trhu práce. Mezi 
tyto ohrožené skupiny patří osoby dlouhodobě i krátkodobě nezaměstnané, osoby se zdravotním či tělesným 
postižením, národnostní menšiny, lidi starší 50 let a občany po návratu z výkonu trestu. 

Projekt měl rozvíjet schopnosti účastníků, motivaci k aktivnímu hledání práce a ke zvyšování kvalifikace. 
Cílové skupině měl pomoci k dosažení znalostí potřebných pro uplatnění na trhu práce, sebepoznání, zlepšení 
komunikačních dovedností, zvýšení sebevědomí, schopnosti sebeprosazení i zvládání stresu. Součástí projektu 
byly i praktické informace přispívající k lepší orientaci na trhu práce, úřadech a v legislativě. 

Základní náplní projektu bylo vytvoření komplexního vzdělávacího programu kombinujícího prezenční 
vzdělávací aktivity se vzděláváním prostřednictví e-learningových modulů a jeho následné využití pro potřeby 
vzdělávání cílové skupiny. 

Projekt plánoval vytvořit věcný obsah vzdělávacích kurzů, jednalo se o 6 tematických okruhů: základy práce 
s počítačem, internet a e-mail, občanskosprávní kompetence, pracovněprávní minimum, komunikační 
a prezentační dovednosti a psychosociální dovednosti. 

Celkový rozpočet projektu činil cca 7 000 000,- Kč. 
 
Komplexní snížení energetické náročnosti budov vybraných MŠ v Praze 10 
MČ Praha 10 v rámci správy svěřeného majetku dlouhodobě pracuje na zlepšování stavebně technického 

stavu objektů mateřských škol, a to prostřednictvím výdajů v rámci plánu oprav jednotlivých objektů. Při této 
snaze jsou využívány možnosti získávání dotací. V této souvislosti se podařilo v roce 2009 získat v rámci 
Operačního programu Praha Konkurenceschopnost (OPPK) a Evropského fondu pro regionální rozvoj (EFRR) 
dotace na komplexní snížení energetické náročnosti vybraných mateřských škol na území MČ Praha 10. Jednalo 
se o objekty: MŠ Hřibská, MŠ Útulná a MŠ Ve Stínu.  

Projekt „Komplexní snížení energetické náročnosti vybraných mateřských škol Prahy 10“ se zaměřuje 
především na energetické a tím i finanční úspory v jednotlivých mateřských školách. Jako první byly na základě 
energetických auditů vybrány mateřské školy Hřibská, Útulná a Ve Stínu, které obdržely dotaci pro rok 2010. 
Pro dosažení maximálních energetických úspor byly zvoleny dvě cesty. První cesta vedla přes kompletní 
zateplení obvodových stěn objektu včetně výměny původního obvodového pláště z dnes již nevyhovujících 
boletických panelů, výměny oken a rekonstrukce střechy vč. zateplení. Druhá cesta obsahovala doplnění zdroje 
tepla pro ohřev teplé vody. Stávající napojení na centrální zásobování teplem (popřípadě elektrické bojlery 
či plynové karmy) bylo doplněno tepelným čerpadlem, tedy obnovitelným zdrojem energie. 

Tepelné čerpadlo získává teplo ze vzduchu a přečerpává ho na vyšší energetickou hladinu. Fakticky funguje 
podobně jako lednička, jen místo výroby chladu a odpařování tepla na zadním roštu vyrábí tepelné čerpadlo 
teplo pro ohřev teplé vody v objektu a chladnější vzduch odchází ven mimo objekt přes venkovní výparník, který 
je vybaven ultratichými ventilátory, takže je zajištěno minimální zvýšení hlučnosti provozu školky v okolí 
objektu.  

Výše uvedené stavební práce na jednotlivých objektech vybraných MŠ byly v rámci dotačního projektu 
rozděleny do několika etap. MŠ Hřibská prošla rekonstrukcí obvodového a střešního pláště včetně výměny oken 
v předprázdninovém období 2010, tedy za částečného provozu. MŠ Útulná a Ve Stínu byly rekonstruovány 
o prázdninách. Po skončení stavebních úprav byla instalována tepelná čerpadla vzduch/voda pro ohřev teplé 
vody.  

Harmonogram realizace byl naplánován od dubna 2010 do srpna 2011. Městská část Praha 10 obdržela 
v rámci dotace finanční podporu ve výši 33.894.053,11 Kč. Předkladatel se musel na grantu podílet 
financováním projektu 7,5 % z celkové částky. 

Obdobný projekt se podařilo realizovat také v mateřské škole Nedvězská. Praha 10 získala v rámci 
Operačního programu Praha Konkurenceschopnost (OPPK) a Evropského fondu pro regionální rozvoj (EFRR) 
dotace na komplexní snížení energetické náročnosti budovy Mateřské školy, Praha 10, Nedvězská. 

Tento projekt se zaměřil především na energetické a finanční úspory v mateřské škole. Pro dosažení 
maximálních energetických úspor byly zvoleny opět dvě cesty. První vedla přes kompletní zateplení obvodových 
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stěn objektu včetně výměny oken a rekonstrukce střechy vč. zateplení. Druhá cesta obsahovala instalaci 
fotovoltaických panelů pro výrobu elektrické energie na střechu objektu. Toto zařízení zajistí dodávku elektrické 
energie pro potřeby mateřské školy, popřípadě do elektrické sítě.  

Realizace probíhala od března do listopadu 2010. Městská část Praha 10 obdržela v rámci dotace finanční 
podporu ve výši 17.466.098,07 Kč. Předkladatel se musel na grantu podílet financováním projektu 
7,5 % z celkové částky. 

 
Do práce po rodičovské dovolené s Desítkou 
Radnice Prahy 10 připravila projekt zaměřený na podporu rodičů vracejících se z rodičovské dovolené na trh 

práce. Městská část využila 2. výzvy Operačního programu Praha Adaptabilita, kterou v květnu  roku 2009 
vyhlásil Magistrát hl. m. Prahy. Tímto radnice reagovala na průzkum sociálního odboru, který mapoval potřeby 
cílové skupiny rodičů na rodičovské dovolené. Ke zpracování projektového záměru využila radnice i studie 
Národního ústavu odborného vzdělávání a Výzkumného ústavu práce a sociálních věcí.  

 Projekt byl určen rodičům na rodičovské dovolené a rodičům, kteří byli krátce po jejím skončení registrováni 
na Úřadu práce, měli trvalé bydliště na území městské části Praha 10 a věk jejich dětí se nacházel ve věkovém 
rozmezí 1,5 až 3 roky. Cílem záměru bylo usnadnit rodičům jejich návrat na trh práce.   

V rámci projektu se nabízely rodičům počítačové kurzy, jazykové kurzy a vzdělávání v těchto oblastech: 
pracovně právní, podnikání (uzavírání pracovních a obchodních smluv), kariérního plánování, vyjednávání, 
psychologie prodeje, marketingu a finančních zákonitostí. Projekt byl koncipován tak, aby obsáhl co nejširší 
škálu problematiky spojené s pracovním uplatněním.   

Každému z rodičů, kteří se projektu zúčastnili, byla poskytnuta individuální odborná péče. Například 
rodičům, kteří se rozhodli pro změnu svého profesního zaměření, bylo umožněno absolvovat v rámci projektu 
rekvalifikační kurz dle jejich osobního výběru. 

Významnou součástí projektu byla doprovodná služba hlídání dětí. Tato služba byla rodičům nabízena 
po dobu jejich vzdělávání a rekvalifikace přímo v místě konání vzdělávacích aktivit v plně vybavené herně. 
Dětem se věnovaly chůvy, které splňovaly odborné personální požadavky kladené na tuto pozici. Realizace 
projektu probíhala na detašovaném pracovišti odboru sociálního v Jasmínové ulici 35 na Zahradním Městě.  

První etapa projektu „Do práce po rodičovské dovolené s Desítkou“ probíhala od dubna do června 2010. 
Následovala etapa od září 2010 a do června 2011. Projekt byl však pro velký zájem a ohlas rodičů prodloužen 
až do listopadu 2011.  

Projektové aktivity byly hrazeny z prostředků Evropského sociálního fondu, a proto byly účastníkům 
nabízeny zdarma. 

Celkem se tohoto projektu zúčastnilo 120 maminek. Z 31 absolventek rekvalifikačních kurzů jich 20 následně 
nalezlo uplatnění na trhu práce. 

 

 
 

Park Chrpová - Malinová 
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Revitalizace parku Chrpová – Malinová v městské části Praha 10 
Radnice Prahy 10 si dala za úkol, že zrekonstruuje a rozšíří stávající park Chrpová v centru Zahradního 

Města. Tato v posledních letech jedna z nejvýznamnějších renovací veřejných ploch propojila do jednoho 
funkčního celku parky Malinová a Chrpová, které byly rozděleny ulicí Fialkovou.  

Park Chrpová byl původně založen až k Topolové ulici. Tento architektonický koncept byl narušen výstavbou 
tenisových kurtů a klubovny mezi ulicemi Hvozdíková a Střemchová. Park byl dále rozdělen ulicí Fialková 
na dvě části – větší, volná zelená plocha, se rozkládala mezi ulicemi Jabloňová, Chrpová, Jahodová, Fialková 
a menší část se vzrostlými stromy ležela mezi oběma konci ulice Malinová. Výsledkem bylo, že se park Chrpová 
stal pouze travnatým průchozím prostorem, který nabízel jen posezení na lavičce či malé dětské hřiště. 

Cílem rekonstrukce parku Chrpová bylo jeho navrácení k původně koncipovanému parkovému prostoru, který 
poskytne dostatek místa pro odpočinek zdejších obyvatel. Park ve své nové podobě nabídl více zeleně 
a možností pro trávení volného času. Revitalizaci parku Chrpová - Malinová připravili pracovníci odboru 
územního rozvoje a odboru životního prostředí ve spolupráci s projekční kanceláří Šafer Hájek Architekti s.r.o. 
Celková plocha pozemku je 15 500 m².  

Projekt rekonstrukce parku byl podpořen Evropským fondem pro regionální rozvoj (ERDF) v rámci 
Operačního programu Praha – Konkurenceschopnost (OPPK). Městská část pro obnovu parku získala příspěvek 
57 340 171 Kč. Radnice Prahy 10 se podílela na financování projektu v rozsahu 7,5 % z celkové částky. Projekt 
stál celkem zhruba 85 milionů korun. 

12. 4. 2010 byla zahájena rekonstrukce parkových ploch mezi ulicemi Malinová a Chrpová přesazením části 
stromů a keřových výsadeb. Samotná rekonstrukce byla zahájena v červenci 2010. Jelikož se v parku stále 
pracovalo, byla revitalizace parku již v listopadu 2010 téměř hotová. Oproti plánům se však park nakonec 
otevíral zhruba o půl roku později. 

Ve zrekonstruovaném parku vznikla dvě hřiště pro děti: jedno s dřevěnými herními prvky a s malou písečnou 
dunou doplněnou o dvě skluzavky, druhé se čtyřmi vzájemně propojenými lanovými pyramidami a trampolínou 
ve středové části.  

V parku je nyní plno laviček, dodržování čistoty by měly zajistit desítky odpadkových košů.  Páteří parku se 
stala „promenáda“ s bazénem s tekoucí vodou a fontánami. Betonové koryto funguje jako potok a jím protékající 
voda je následně čištěna a chemicky upravena. V létě se tak mohou děti ve vodě osvěžit. 

Zajímavým prvkem se staly dvě dřevěné sally terreny, tj. vysoké otevřené prostory s lehkou či otevřenou 
střechou, které chrání před prudkým sluncem nebo naopak nepříjemným deštěm.  

Rekonstrukcí parku se rozšířila travnatá plocha v této lokalitě. Toho bylo docíleno převážně propojením 
menší části parku v Malinové ulici s větší parkovou plochou mezi ulicemi Chrpová a Fialková. Spojením parku 
došlo navíc ke zrušení vozovky, která byla nahrazena pochozí cestou z betonových monobloků. Místa propojení 
při Fialkové a Malinové ulici, a stejně tak křižovatka ulic Chrpová a Šafránová, byly řešeny zvýšením úrovně 
vozovky a zpomalovacími prahy. Byl zde nainstalován i závlahový systém. Architektonický projekt navíc 
zachoval některé již vzrostlé stromy, dalších 152 bylo nově vysazeno. Koncept výsadby stromů stál na realizaci 
několika oddělených barevných hájků z různých druhů dřevin, dále na zřízení jednořadých alejí, které jednotlivé 
hájky propojí, výsadbě dvouřadých alejí na kratších stranách parku nebo založení tzv. bosketu (typ výsadby 
v pravidelném útvaru) z jírovců maďalů odolných proti klíněnce jírovcové. Pamatováno bylo také na okrasné 
květiny. 

Parkem prochází několik cest. Původně rovná plocha parku je nyní oživená řadou terénních vln a kopečků. 
Úplně nové cesty působí zajímavě a moderně svým různorodým povrchem. Asfaltové chodníky mohou využít 
bruslaři a malí cyklisté, kteří jistě ocení i terénní vlny, díky kterým jízda parkem nebude nudná. Štěrkové 
a dlážděné cesty jsou pak určeny hlavně pro pěší návštěvníky.  

Všechny cesty v parku jsou lemovány alejemi stromů s vysokými korunami s minimálním zastoupením 
keřového patra, aby byl prostor bezpečný a přehledný. Podél všech cest bylo nainstalováno veřejné osvětlení. 

Samotné komunikace přilehlé k parku jsou řešeny s důrazem na celkové zklidnění dopravy v této lokalitě. 
Zároveň došlo k navýšení počtu parkovacích míst jak pro návštěvníky parku, tak pro rezidenty. 

Není zde povoleno volné pobíhání psů a jejich pohyb je možný jenom na vodítku, na dětské hřiště je jim vstup 
zcela zakázán. Díky tomu je bezbariérový areál s výraznými vodními prvky vhodný i pro rodinné pikniky. 
K občerstvení zde slouží dvě pítka. 

 
Pro veřejnost byl zrekonstruovaný park Malinová – Chrpová plně zpřístupněn 22. 4. 2011. Slavností otevření 

spojené se zahradní slavností proběhlo ve čtvrtek 9. června od 15 hodin za účasti starosty Milana Richtera 
a dalších představitelů radnice.  

 Akce se zúčastnil velký počet rodin, dětí a seniorů z celého okolí. Hosté si mohli užít nejen hudebního 
doprovodu, ale i grilovaných dobrot v občerstvení. Mnozí využili i možnosti zapůjčení si deky na piknik, která 
se vydávala na stánku radnice. Děti si mohly zaskákat v nafukovacím hradu a připraveny byly ruské kuželky. 
Velký zájem byl i o dvoukolová vozítka zvaná segway. 
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Slavnostní otevření parku Malinová – Chrpová 
 
 
Revitalizace Malešického parku 
Vedení Prahy 10 se rozhodlo, že revitalizuje Malešický park. Připraveno bylo několik variant, navíc úředníci 

do konečné podoby začlenili i náměty získané od samotných občanů v rámci projektu Společně měníme Prahu 
10. Vedle veřejnosti byl projekt konzultován i se zástupci Centra Paraple a dalších organizací sdružujících 
tělesně handicapované. Úpravy totiž musí splňovat požadavky pro pohyb vozíčkářů a ostatních handicapovaných 
lidí. V Malešickém parku vznikne kompletní sociální zázemí a herní či cvičební prvky pro handicapované děti 
i dospělé. Měly by zde vzniknout i cvičební prvky pro seniory.  

Záměrem revitalizace je tuto parkovou plochu upravit na rekreační centrum části Prahy 10, které bude sloužit 
jak pro pasivní, tak zejména pro aktivní odpočinek obyvatel. Rekonstruovaný Malešický park nabídne relaxaci 
rodinám, dětem, seniorům i handicapovaným. Park například nyní nemá odpovídající přístupové cesty a vstupy, 
chybí logicky vedené promenádní okruhy a aktivity pro děti jsou soustředěny pouze na jedno místo. 

Realizace probíhá od 1. srpna 2011 do 31. ledna 2013. Obnova parku by měla stát 117 313 017 korun, z toho 
poskytnutá podpora z evropských fondů je 94 893 355,- Kč. Radnice tyto peníze získala v rámci Operačního 
programu Praha – Konkurenceschopnost. Finanční spoluúčast MČ Praha 10 je 7,5 %. Pražské zastupitelstvo 
o tom rozhodlo v únoru. Celkem podpořilo šest projektů sedmé výzvy z oblasti podpory Revitalizace a ochrana 
území z OP Praha - Konkurenceschopnost. Kromě Malešického parku to byla i revitalizace skalního masivu 
v zoologické zahradě nebo Havlíčkovy sady v Praze 2. Celkem uvolní OPPK na projekty téměř 232 miliony 
korun. 

Malešický park je největší městský park Prahy 10 a leží mezi ulicemi Chotutická a Malešická v severní části 
malešického sídliště. Prostor parku utváří malešický hřbet v nejvyšší části na úrovni 265 metrů nad mořem 
a rozprostírá se na rozloze devíti hektarů. Jeho současná podoba odpovídá době svého založení v 60. letech 
minulého století, protože od té doby neprošel žádnou větší změnou. 

Mezi hlavní plánované úpravy parku patří rekonstrukce stávajících cest a vytvoření nových okruhů 
pro chodce, ale také cyklisty nebo bruslaře. Cyklisty pak jistě potěší stojany na kola, které se nově v parku 
objeví. 

Pro děti je plánováno rozšíření dětských hřišť, která budou hned v několika částech parku, a to včetně vodních 
herních prvků. Park dokonce protne vodní kaskáda s tekoucí vodou, která má lokalitu oživit.  

Majitelé psů zase mohou využít oplocené travnaté plochy, kde bude možné pustit psa z vodítka. Podél cest, 
které budou nově osvětleny lampami, bude více parkových laviček a odpadkových košů. Po parku bude dále 
rozmístěno 320 nových laviček a 60 košů.  

Dojde i k obnově trávníkových ploch, výsadbě nových stromořadí. Kvůli přeměně parku nebude pokácen 
jediný strom, dalších 366 jich má být vysázeno. Počítá se například s jírovci, vrbami, jabloněmi, buky, platany, 
javory či sakurami. Vzniknout by měly květinové záhony a instalace závlahového sytému.  
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Kolem cest budou pítka pro kolemjdoucí a budou zde informační tabule. Přibudou i ekologická solární 
osvětlení či toalety, které do parku radnice umístí. 

V další etapě by pak v horní části parku měl vzniknout multifunkční objekt s restaurací a zázemím pro údržbu 
parku. 

Původně se počítalo i s rozhlednou, skateparkem nebo oplocením celého areálu, ovšem od toho radnice 
po vyhodnocení studie upustila. 

 
V červenci se ještě zpracovávala potřebná dokumentace. Následně musí vedení Prahy 10 vybrat nejen 

dodavatele stavby, ale také pozdějšího provozovatele. Ten se bude mimo jiné starat o údržbu parku. 
Vlastní realizaci projektu spojenou se stavebními pracemi plánuje Praha 10 na začátek příštího roku. 

Revitalizace Malešického parku by měla být dokončena na jaře roku 2013.   
V listopadu dělníci káceli přebytečné keře a byly prováděny dílčí úpravy zeleně. V říjnu byla zbourána zeď 

u hlavního vstupu z ulice Káranská, která byla podle vedení městské části v havarijním stavu a její odstranění 
bylo nutné. To vyvolalo odezvu místních občanů, kteří tuto zeď vzniklou v sedmdesátých letech minulého století 
považují za nedílnou součást parku. Pro mnohé byla nostalgickou vzpomínkou na mládí a symbolem 
Malešického parku. Vedení Prahy 10 proto začalo jednat s občany, že by se v rámci obnovy parku postavila jako 
připomínka původní zdi vzpomínková zeď náhradní. Nyní se plánují návrhy na její novou podobu; tu by měli 
navrhnout samotní lidé z Malešic s pomocí architekta. 

O chystaných pracích a konečné podobě parku se lidé dozvědí začátkem prosince pomocí informačních 
letáků, které budou distribuovány přímo v  parku. Dále na výstavě ve Středisku informací územního rozvoje, 
prezentací a na setkáních s projektanty a zástupci radnice nebo na informačních plachtách (bannerech) 
v Malešickém parku. 

 
 

Azylový dům pro matky s dětmi a projekt tzv. prostupného bydlení 
 
Azylový dům pro matky s dětmi se nachází v Jasmínové ulici č. p. 2904/35 v Praze 10 na Zahradním Městě 

a provozuje jej Praha 10 prostřednictvím svého Centra komunitní práce od května roku 2006. V objektu je 
pro žadatelky k dispozici devět bytů určených k překlenutí krizového období. Doba pobytu se pohybuje 
od jednoho dne do šesti měsíců, ve výjimečných a odůvodněných případech až do dvanácti měsíců. Toto zařízení 
poskytuje účinnou pomoc matkám a dětem, které se nacházejí v těžké sociální nebo životní situaci, kterou 
nemohou řešit samy. Přednost mají žadatelky s trvalým pobytem na území  MČ Praha 10. V případě volné 
kapacity jsou přijímány i žadatelky z jiných částí Prahy nebo i jiných měst.  

V zařízení jsou k dispozici  bytové jednotky o velikosti 1+kk. Klientky mohou využívat  prádelnu vybavenou 
automatickými pračkami  a sušárnu, zřízena je zde také návštěvní místnost s televizí a dvě jídelny. Pro děti je 
v domě vybudován dětský koutek a na přilehlé zahradě hřiště s prolézačkami a pískovištěm. Je zde i jeden pokoj 
stále volný pro naléhavé případy, kde se matka s dětmi může ubytovat okamžitě. 

Režim v azylovém domě je poměrně přísný a musí se dodržovat Domovní řád. Je tam stálá služba, která 
do objektu nepustí nikoho cizího, pro případné návštěvy je vyčleněna zvláštní místnost v přízemí. Celý objekt je 
nepřetržitě střežen ostrahou. 

 
Kromě toho městská část vytvořila a realizovala projekt tzv. Prostupného bydlení, jehož prostřednictvím 

Praha 10 nabízí pomocnou ruku dětem a jejich matkám, aby se vyrovnaly s těžkou životní situací, do které se 
dostaly převážně kvůli domácímu násilí. Tento unikátní program jim má pomoci dostat se z ulice, stabilizovat 
jejich životní situaci, najít si práci a následně jim umožnit bydlení a postupný návrat do normálního života. 

Projekt je rozdělen do tří fází tzv. tréninkového bydlení; ty na sebe navazují a vedou klienty po tři roky 
ke stále větší samostatnosti a schopnosti udržet si v budoucnu samostatný byt.  

Ubytování v azylovém domě v Jasmínové ulici je prvním stupněm tohoto projektu. Sociální pracovnice se tam 
snaží matkám pomoci při řešení jejich problémů, nabídne jim právní a sociální služby.  

Po šesti měsících až roce bezproblémového bydlení dostanou matky příležitost přestěhovat se do bytů, které  
nabídlo v rámci spolupráce na projektu Centrum sociálních služeb Praha, a které jsou v domě na Černém Mostě. 
Tento stupeň již znamená vyšší nároky. Matka si například musí vyřídit veškerou agendu spojenou s užíváním 
bytu a platit za něj určitý sociálně snesitelný nájem. I v tomto stadiu však mají matky k dispozici sociální 
pracovnici, která jim v případě potřeby poradí a pomůže. 

Pokud matky zvládnou i tento druhý stupeň bydlení, je jim po roce nabídnut malometrážní byt v areálu 
Sedmidomky v Praze 10. Jedná se o velmi jednoduché byty, které však splňují všechny základní požadavky 
na hygienické a zdravé bydlení. V tomto zařízení, které jinak slouží Praze 10 pro dočasné ubytování neplatičů 
nájemného, má azylový dům vyčleněny čtyři byty.  
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Sedmidomky tak představují poslední krok před vstupem do běžného života. Jednou měsíčně ještě dochází 
na návštěvu sociální pracovnice. Ta kontroluje mimo jiné, zda například chodí děti do školy. Ale obyvatelky 
už musí samy platit nájem. Ceny se vzhledem k velikosti pohybovaly zhruba okolo tří tisíc korun. 

Pokud sociální pracovnice shledá, že je v Sedmidomcích vše v pořádku a obyvatelé bytu platí řádně nájem, 
dostanou po ročním pobytu od města běžný obecní byt. Jedinou podmínkou je, že před vstupem do celého 
projektu měla matka trvalé bydliště v Praze 10.  

 
 

Rangherka 
  
Vršovický zámeček neboli Rangherka je historická budova a jedno z přirozených center Prahy 10, které 

se nachází na Vršovickém náměstí mezi ulicemi Moskevská a Heroldovými sady. Je to vlastně bývalá továrna 
na výrobu hedvábí. Nachází se na místě původní viniční usedlosti Špendlikářka a je pojmenovaná podle prvního 
majitele – italského přistěhovalce Josefa Rangheriho, který se zasadil o pěstování morušovníku v Praze. Po jeho 
smrti pokračoval v tomto díle jeho syn Jindřich Rangheri, který přistavěl k původní usedlosti další budovu, 
jež sloužila jako manufaktura na spřádání hedvábí. Po smrti Jindřicha se majitelé střídali a v roce 1874 byla 
stavba rozšířena a ozdobena dvěma neorenesančními hranolovými věžemi. Roku 1882 vše koupila vršovická 
obec a zřídila zde opatrovnu pro děti. V letech 1899 až 1900 došlo ke sjednocení budov v novorenesančním stylu 
a od té doby připomíná zámeček. Následně zde sídlila škola, vršovická radnice a  do roku 1974 Národní výbor 
Prahy 10. Fungovala zde také obřadní síň. Budova je státem chráněnou kulturní památkou. 
 

Rekonstrukce Rangherky se plánuje již od roku 2001. Tehdy se náklady na opravu odhadovaly na více než 
100 milionů korun. Peníze se však v obecním rozpočtu nenašly i kvůli povodním v roce 2002.  

Městská část se proto rozhodla najít soukromého investora, což se povedlo. Celá investice měla být prováděna 
jako takzvaný PPP projekt, v kterém se spojují státní a soukromé investice a vše probíhá pod dozorem městské 
části. Praha 10 měla spolupracovat s konsorciem soukromých firem vybraným na základě otevřeného 
výběrového řízení, které proběhlo v rámci celé Evropské unie. Do tendru se přihlásila pouze firma Vršovický 
zámeček, se kterou byla uzavřena koncesní smlouva. 

Podle projektu měla Praha 10 zaplatit 199 miliónů korun a náklady převyšující tuto částku by dal soukromý 
investor Vršovický zámeček, a. s. V roce 2009 se plánovalo, že přestavba zámečku bude stát přes tři sta milionů 
korun.  

Oproti původnímu plánu, který počítal s úpravou budovy pro potřeby úřadu městské části včetně jednacího 
sálu pro zastupitelstvo, zde měl vzniknout luxusní hotel. Nový plán počítal s tím, že se objekt rozroste o dvě 
nová, navazující boční křídla, čímž se zvýrazní reprezentativní charakter objektu. V budově pak měl být hotel 
s restaurací, zahradní terasou a podzemní garáže, kavárna, nové obchody nebo fitcentrum. V Rangherce byla 
také plánována obřadní síň, která měla sloužit i pro pořádání koncertů a výstav. Stavba měla zůstat v majetku 
městské části, ta by ji pak akciové společnosti Vršovický zámeček pronajímala. 

V roce 2009 byla podána žádost o nové stavební povolení kvůli změně plánu a účelu stavby. Po jeho získání 
v červnu 2009 se ještě čekalo na dokončení podrobnější stavební dokumentace. V lednu 2010 schválilo 
Zastupitelstvo městské části Praha 10 harmonogram oprav.  Stanovena byla konečná cena i termín dokončení, 
který měl být koncem roku 2011.  

Vše se nakonec vyvinulo jinak. V červnu totiž schválilo zastupitelstvo městské části změnu záměru. 
Vršovický zámeček, a. s., totiž nepředložila garance finančních prostředků, které na rekonstrukci vynaloží, 
ani konkrétní záměr provozu objektu. Radnice od projektu hotelu raději ustoupila, neboť ani špatná situace 
v cestovním ruchu tomuto záměru nenahrávala.  

Vedení Prahy 10 se proto rozhodlo, že na základě zpracované studie jako alternativní řešení zvolí přestavbu 
Rangherky na domov pro seniory - Dům spokojeného stáří. Domov pro seniory je ideálním řešením, neboť Praha 
10 je jednou z věkově nejstarších městských částí; zde žije dvacet tisíc důchodců. Radnice tak nakonec našla 
lepší využití Rangherky.  

Bohužel v té době již byla vybrána firma, která měla provést rekonstrukci nemovitosti na hotel, a byla 
podepsána smlouva o dílo, kde byla uvedena cena 395,7 milionu korun. Zastupitelé tak museli rozhodnout, jestli 
budou pokračovat v platné smlouvě se současným stavebníkem nebo od smlouvy odstoupí. Následná 
kompenzace by měla činit 60 milionů korun, proto zastupitelé nakonec rozhodli pro současnou firmu. 

V srpnu 2010 byla zahájena rekonstrukce podle původního projektu určeného pro hotel. Bylo 
provedeno statické zajištění objektu, podchycení severní fasády na dočasné ocelové konstrukci a šest metrů 
hluboké výkopy včetně tzv. záporové stěny pro podzemní garáže. Do října 2011 byly práce ve třetině celkových 
oprav objektu.  

Mezitím se přepracovával projekt na nový účel. 21. října 2011 zastupitelé schválili dodatek smlouvy, který 
umožní přestavbu takzvaného Vršovického zámečku na dům pro seniory. Díky přepracování projektu se náklady 



 74 

na stavbu snížily o zhruba 100 milionů korun. Stavba by tak měla zlevnit na konečných 295 milionů. Radnice 
však nyní bude muset zaplatit celou stavbu z vlastních prostředků.  

Hlavní stavební práce začaly na přelomu roku 2011/2012, v té době se pracovalo na střeše. Rekonstrukci 
realizuje stavební firma Syner. 

Stavba snad bude dokončena do konce příštího roku a první důchodci se do nového bydlení přestěhují asi 
na jaře 2013. Autorem posledního projektu je architektonická kancelář Masák & partner, s.r.o. v čele 
s architektem Jakubem Masákem. Nový domov pro seniory nabídne bydlení pro 80 seniorů. Dům spokojeného 
stáří bude pro seniory, kteří už se o sebe nedokážou postarat, ale také pro ty, kteří chtějí spokojeně dožít 
pod lékařským dohledem. Zařízení by mělo plnit funkci společensko-kulturního centra a nabídnout programy 
i pro seniory z okolí. 

V části budovy vznikne nová obřadní síň a opraven bude i zahradní altán. V obou by se pak měly v budoucnu 
konat svatby. Měly by zde také vzniknout podzemní garáže. Zároveň je v plánu rekonstrukce přilehlého parku. 
Součástí stavebních úprav bude přeměna zatáčky, kudy vedou tramvajové koleje, a obchodů pod zámečkem 
i zanedbaného parku ve svahu.  

 

 
 

Rangherka v listopadu 2011 
 
 
 

Občané Prahy 10 jsou ve výběrových komisích  
 
Protikorupční strategie městské části Praha 10 zahrnuje od roku 2007 ojedinělou a naprosto nadstandardní 

účast občanů ve výběrových komisích, které rozhodují o městských zakázkách. Lidé tak doplňují úředníky 
radnice a zastupitele m. č. Praha 10 a mohou se se všemi právy a povinnostmi plnohodnotného člena podílet 
na rozhodování komisí o veřejných zakázkách. Občané tak mají možnost se sami přesvědčit o regulérnosti 
jednotlivých zakázek. Radní se tímto krokem rozhodli přispět k větší otevřenosti úřadu a zavedli registr, který 
v té době neměl v České republice obdoby. Účast občanů ve výběrových komisích si dokonce na základě tohoto 
vzoru dal do protikorupčního plánu i pražský magistrát.  

Do registru se občané mohou přihlásit jednou ročně. Zástupce veřejnosti samozřejmě nesmí být v pracovním, 
zaměstnaneckém či obdobném poměru k úřadu nebo jím zřízeným organizacím. Mezi podmínky zařazení patří 
bezúhonnost, věk nad 18 let, trvalé bydliště v Praze 10 a uchazeč také nesmí být zadlužený a nesmí být 
v soudním sporu s městskou částí nebo s organizacemi jí zřízenými. Členové komise jsou za svou činnost 
honorováni. 

Před každým hodnocením nabídek je z registru počítačem vylosován člen hodnotící komise a jeho tři 
náhradníci. Tím se sníží možnost, že by měl dotyčný s firmami nějaké vztahy a přispěje to k větší 
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transparentnosti rozhodování. Vylosovaný občan je následně kontaktován pracovníky Odboru majetkosprávního 
ÚMČ Praha 10, zda má o členství v komisi zájem a může se jejího jednání účastnit. Pokud se tohoto občana 
nepodaří zastihnout nebo členství odmítne, je kontaktován náhradník. 

Radnice udržuje registr stále aktuální. Na podzim proběhlo výběrové řízení na doplnění registru zástupců 
občanů; zájemci museli podat svou přihlášku do 2. prosince 2011. Na základě tohoto výběrového řízení bylo 
do registru vloženo 25 osob náhradou za občany, jejichž dvouletý mandát vypršel k 31. prosinci 2010. V roce 
2011 bylo v registru celkem 75 občanů. 

 
 

Sprejeři mají v Praze 10 vyčleněná místa 
 
Praha 10 se snaží řešit problémy se sprejery na svém území, neboť patří ke čtvrtím, které jsou nelegálním 

sprejerstvím postiženy nejvíce. Sprejeři zde poškodili více než polovinu domů, které byly svěřeny do vlastnictví 
městské části. Rada MČ pro rok 2010 schválila více než dva miliony korun (bez DPH) na odstraňování 
nelegálních graffiti a tagů (nápisů) a zároveň na nanášení antigraffitovách nátěrů na fasády, které umožňují 
snadnější a levnější odstranění nežádoucích výtvorů. Od srpna 2010 do konce loňského roku se podařilo vyčistit 
92 domů na nejfrekventovanějších ulicích. Odstranění všech škod z obecního majetku by přitom stálo více než 
pět miliónů korun. Pokud se tento způsob ochrany budov osvědčí, bude radnice v této činnosti pokračovat.  

Od roku 2009  MČ se sprejery spolupracuje, věnuje pozornost prevenci a osvětové činnosti, navíc se snaží 
nalézt vhodné plochy, kde graffiti toleruje, a dokonce je vítá jako určité oživení. Celkem bylo vyčleněno 
10 ploch, poslední byla nalezena v březnu 2011, kdy se podařilo po domluvě s vlastníkem využít i plochu 
objektu TJ Lokomotivy Vršovice v ulici Sportovní. Sprejeři se naopak zavázali k dodržování základních zásad 
slušnosti.  

Radnice tak vedle odstraňování následků a represe nabídla tzv. writerům vítanou alternativu. Zájem 
o vyčleněné plochy je značný. Většinou jsou využívány hned po jejich zveřejnění. Svědčí o tom už dříve 
vyčleněné plochy třeba v blízkosti vršovické tržnice, ve Vladivostocké ulici, u ZŠ Roháčovy kasárny, v areálu 
Gutovka, plot u základní školy u Vršovického nádraží či plot oddělující hřiště gymnázia v Přípotoční ulici 
od stávajícího autobazaru. Mladí lidé se zde realizují, ale úbytek nepovolených graffiti v ulicích nenastal. Vedení 
Prahy 10 tak nezbývá nic jiného, než vedle trestních postihů a adekvátních sankcí ze strany příslušných orgánů 
požadovat také důsledné vymáhání náhrad škod.  

Představitelé Prahy 10 jsou si vědomi, že nelegální sprejerství, které je trestným činem nezávisle na výši 
způsobené škody, působí Praze 10 i soukromým vlastníkům miliónové ztráty, proto byla připravena ucelená 
koncepce boje s graffity a tzv. tagy. Vznikl by zvláštní fond, z kterého by se v budoucnu přispívalo na speciální 
nátěry i pro soukromé vlastníky domů. Navíc starosta Milan Richter inicioval setkání pražských starostů 
a pozval je na vršovickou radnici, kde konzultovali zatím odlišný přístup radnic ke graffiti i street artu. Cílem je, 
aby se problém začal řešit na celopražské úrovni a komplexně. Přístup by měl zahrnovat jak odstraňování 
nelegálního graffiti, tak také prevenci i osvětu včetně poskytnutí vytipovaných ploch sprejerům. 
 

Mural art v Praze 10 
V květnu nabídli představitelé Prahy 10 čtyřem umělcům, aby vyzdobili šedivé fasády základní školy Gutova 

velkoplošnými malbami. Tím spustila unikátní pilotní projekt tzv. mural art. Toto „umění na zdi“ patří mezi 
styly, při kterých jsou používány moderní technologie a materiály a kde nad spreji dominuje ruční nanášení 
barev štětci a válečky. Praha 10 tak chtěla ukázat, že je otevřená i alternativním uměleckým stylům, 
reprezentovaným převážně mladší generací. 

Tyto velkoformátové kresby na zdech a fasádách domů mají kořeny ve vyjádření protestu lidí z chudých 
sociálních vrstev například v severoirském Belfastu či v amerických městech. Postupem času se však staly 
nedílnou součástí „genia loci“ těchto čtvrtí a radnice je v mnoha případech začaly podporovat. Posléze se 
z těchto obřích graffity vytvořil umělecký směr takzvaného street artu a dnes je možné ho spatřit ve stovkách 
měst na celém světě, například v kanadském Vancouveru či německém Berlíně.  

Kolemjdoucí tak mohli od 11. května spatřit na vysokozdvižných plošinách dvě dvojice umělců s kbelíkem 
barvy. Jan Kalab, Michal Škapa, Jakub Uksa a Lukáš Kladívko byli rozděleni na dvojice a každá z nich dostala 
jednu zeď k tomu, aby na ni namalovali obrazy podle svých představ. Vzniklo tak například velké písmeno „G“ 
podle Gutovky. Akce měla za úkol ukázat průřez tvorby propagátorů mural artu u nás a ve světě.  

Celkem čtvrt tuny akrylátových barev Barlet s možností natónování odstínů poskytly místní Barvy a laky 
Hostivař, které se staly partnerem projektu. Vstříc vyšla i společnost Eltodo, která umělcům zdarma poskytla 
volné kapacity při využití plošin. 

Pokud budou reakce široké veřejnosti na toto dílo pozitivní, plánují představitelé Prahy 10 v budoucnu 
uspořádat v ulicích městské části mezinárodní sympozium nejlepších světových umělců. Místy šedivé 
a nevzhledné volné plochy by se tak mohly proměnit v malířská plátna.  
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O vývoji tohoto velkoformátového „uměleckého díla“ vznikl dokument, který natáčela nezávislá produkce 
ve spolupráci s FAMU a zájem o něj projevila i Česká televize. Dokument by měl být představen nejen 
na festivalech, ale měl by být umístěn i na sociálních sítích. 

ZŠ Gutova byla prvním místem, kde se v Praze 10 představil „mural art“, ale vedení této městské části doufá, 
že nebude poslední. 

 

 
 

ZŠ Gutova získala novou podobu 
 
 

Sedmidomky 
 
Areál Sedmidomky na Bohdalci byl zkolaudován v roce 2006 a vzniklo zde 58 malometrážních bytů 

pro neplatiče nájemného. První lidé se do nich začali stěhovat koncem roku 2008. Jednalo se o lidi, kterým 
vznikl dluh na nájmu v obecním bytě. Neplatiči se však domluvili s radnicí, že se vystěhují z bytu, kde dluží, 
a půjdou do areálu Sedmidomků. Radnice jim za to na oplátku dluh odpustila. Navíc jednotlivci v Sedmidomcích 
neplatí nájem první tři měsíce, rodiny s dětmi půl roku. Tuto dobu dostávají k stabilizaci finančních poměrů 
a sociální pracovnice se během ní snaží těmto lidem pomoci v řadě oblastí, například jim zprostředkovat práci, 
jejíž ztráta byla v mnoha případech příčinou jejich nesnází. Po uplynutí ochranné doby pak musí nájemníci 
už normálně platit.  

Do areálu s malometrážními jednotkami se postupně přestěhovali celé rodiny i jednotlivci, kteří dlužili pár 
tisíc nebo taky půl milionu. Uvolněné byty byly předány do soutěže o tzv. první nájemné. Z této částky se uhradí 
dlužné nájemné a případné škody v bytě nebo jeho rekonstrukce a na nějaký čas je zaplaceno i ubytování 
v Sedmidomkách. Systém je výhodný pro tři strany - MČ může disponovat uvolněným bytem, dlužník se zbaví 
svých dluhů a další občan se může nastěhovat do uvolněného, případně zrekonstruovaného bytu. 

Dnes se oslovují nájemníci, kteří nezaplatí tři až pět nájmů. Třetina lidí se lekne a nízký dluh raději zaplatí. 
Stotisícové dlužné částky už nejsou běžné. 

Po dvou letech řádného plnění všech závazků vzniklých ve spojitosti s bydlením v objektu Sedmidomky 
a finanční stabilizaci nájemníků, jim městská část opět nabízí možnost získání obecního bytu. Podmínkou je, 
že po celou dobu platí nájemné a ostatní poplatky a nemají žádné problémy s chováním v ubytovně. O tom má 
radnice dobrý přehled, protože v ubytovně je stále přítomný správce. 

V tomto směru je právě tento projekt unikátní. Umožňuje lidem překonat těžké životní období a znovu začít 
žít v normálním bytě. 

První úspěch zaznamenal Podpůrný sociální program bydlení v září 2010, kdy se zpátky do obecního bytu 
přestěhovala první rodina – matka se třemi dětmi. Další šťastnou se stala žena s dětmi v říjnu 2011. Tato žena 
byla zařazena do podpůrného sociálního programu „Bydlení v Praze 10“ před třemi lety, kdy byla v rozvodovém 
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řízení s manželem a nebyla schopna platit nájemné. Výhodou bylo, že paní měla zajištěný stálý příjem 
a vzhledem k bezproblémovému plnění všech závazků v projektu splnila všechny požadavky pro opětovné 
přidělení bytu. 

 
 

Farmářské trhy na Kubánském náměstí 
 
V březnu 2011 byly po zimě opět otevřeny farmářské trhy na Kubánském náměstí ve Vršovicích. Toto tržiště 

s čerstvými zemědělskými produkty bylo slavnostně otevřeno 22. května 2010, a to díky spolupráci MČ Praha 
10 s občanským sdružením Archetyp. Trhy jsou v provozu třikrát týdně nejen přes celou sezonu, 
ale i v předvánočním režimu včetně prodeje kaprů až do Štědrého dne. Reakce nakupujících a obyvatel Prahy 10 
jsou velmi pozitivní, proto chce vedení radnice v trzích pokračovat, a dokonce přidat ještě jedny v Zahradním 
Městě. 

Cílem bylo založení nové tržní tradice se zárukou pravidelného prodeje kvalitních a čerstvých domácích 
výrobků a výpěstků přímo od farmářů a drobných výrobců. Právě jednou ze základních podmínek pro prodejce 
je, že své produkty nabízejí sami nebo lidé jimi pověření. 

 
Součástí tržnice je automat na čerstvé mléko, z něhož je možné načepovat 24 hodin denně po celý rok čerstvé 

mléko přímo z farmy od společnosti Agro Jesenice. Automat je téměř neustále v provozu a za den tu lidé 
načepují v průměru pět set litrů mléka. Mlékaři denně dovážejí čerstvé mléko a v případě potřeby ho doplňují 
i během dne. Kravské mléko navíc není nijak upravované, je pouze zchlazené.  

Farmářské trhy se konaly v roce 2010 třikrát týdně, a to každé úterý, čtvrtek a sobotu od května do konce 
roku. Ve stejné dny bylo otevřeno i v roce 2011. Návštěvníci sem mohli přijít v úterý a ve čtvrtek od 8:00 
do 18:00 a v sobotu od 8:00 do 14:00 hodin. Klidnější nákupy byly ve všedních dnech, kdy se zde konají menší 
trhy. Nabídka stánků se mění podle jednotlivých dnů. 

Na Farmářském tržišti Kubáň se prodávají sezónní zemědělské a farmářské produkty od českých pěstitelů, 
chovatelů a menších výrobců. Nabídka se mění podle toho, jaké ovoce či zelenina zrovna dozrává.  

Informace o prodejcích a trzích se dají dohledat na webových stránkách: www.farmarsketrziste.cz. 
 
V neděli 6. března pořádala Praha 10 od 10.00 do 16.30 hodin v rámci Farmářského trhu masopust 

a zabijačkové hody. Masopustní veselice zahájila svůj program v 10 hodin. Nechyběly ani zabijačkové hody 
s možností výroby masek a bohatým sortimentem občerstvení. Na stáncích byly k dostání i nejrůznější uzeniny, 
koláče, koblihy a k pití například medovina. Návštěvníci si zde mohli upéct buřty. 

Mezi jedenáctou a druhou odpoledne byl pravý masopustní program, tedy kejklíři, masky, lidové kapely 
a tanečníci. K vidění byly i další masopustní zvyky a obyčeje, jako malování obličejů.  

Od 14 hodin prošel průvod masek okolo náměstí. Následovalo hodnocení nejoriginálnější masky. Vítěz získal 
za odměnu dort. Od 14:30 pokračoval Masopustní rej, kdy k tanci a poslechu zahrála populární skupina Patrola 
Šlapeto. Tato skupina se systematicky věnuje interpretaci nejslavnějších hospodských písní minulého století 
a převážné části repertoáru Karla Hašlera. 

Celý program provázely hry a soutěže o ceny pro všechny účastníky. V tombole se bojovalo o české 
uzenářské produkty. Losování tomboly proběhlo za přítomnosti starosty Milana Richtera, prvního místostarosty 
Vladimíra Nováka, poslance Jana Floriána a místostarostky Radmily Kleslové. 

Průvod masek s bohatým doprovodným programem připravila městská část Praha 10 vůbec poprvé ve své 
novodobé historii. Masopustu se na Kubáni zúčastnily dvě až tři tisícovky návštěvníků.  

 
V sobotu 12. března byly na Kubánském náměstí zahájeny oblíbené farmářské trhy. V Praze se tak otevřelo 

první letošní tržiště. Slavnostní zahájení proběhlo v 10 hodin, ale samotné trhy byly tento den otevřeny 
od 8 do 14 hodin. Od tohoto víkendu trhy pokračovaly, stejně jako v roce 2010, každé úterý, čtvrtek a sobotu.  

Lidé se zde mohli přesvědčit, jak chutnají české a čerstvé potraviny z farem. První farmářské trhy nabízely to 
nejlepší, co právě sezóna přinášela: ovoce, zeleninu, brambory, květiny, pečivo, slovensko-maďarské lahůdky, 
uzeniny pana Bezdíčka, dobroty z drůbeží farmy Matouškových, čerstvá biovejce, pštrosí maso, ryby, ovocné 
marmelády a domácí kečup od Mlsného Budhy, čerstvé mošty, mrkvové a  jablečné šťávy, kozí a kravské sýry, 
jogurty, český parmazán a máslo, med a výrobky z propolisu nebo košíky. Nově se prodávalo hovězí a jehněčí 
maso nebo pecny chleba i grilovaná šunka. Na odbyt šly i vinné klobásy, které v řeznictví Budislav připravují 
podle prvorepublikového receptu. Fronty se stály i na borůvkové koláče a obrovské rohlíky ze Štefanova 
pekařství. Návštěvníci se mohli zahřát svařákem nebo kávou. 

Farmářské tržiště začalo v dubnu svým návštěvníkům nabízet novou službu. Organizátoři nabídli zájemcům, 
že jim odvezou jejich nákup až domů, a to na nákladním elektrokole. Speciálně upravené kolo dodala společnost 
CityBikes.cz, která také ve spolupráci se zkušenými cyklisty z iniciativy Auto*Mat organizuje rozvoz nákupů. 
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Zákazníci z Prahy 10 si mohou za poplatek 95,- Kč nechat odvézt domů na nákladním eletrokole bedýnku 
s potravinami i nákup.  

 

 
 

Farmářské trhy 
 
Městská část Praha 10 připravila ve spolupráci s pořadatelem Farmářských trhů na Kubánském náměstí 

"Veselé Velikonoce Prahy 10".  Akce se uskutečnila 23. dubna 2011 od 10:00 do 14:00 hodin. 
 Probíhal zde tradiční velikonoční program zahrnující ukázky lidových řemesel, pletení pomlázek, barvení 

vajec, výrobu dekorací, veselou lidovou hudbu s výukou staročeských tanců, hry a soutěže pro děti i dospělé. 
Losovalo se o ceny a děti malovaly obrázky. Na trhy dorazily stovky návštěvníků. 

Velikonoce byly ve znamení tradičního sortimentu, na stáncích byla velikonoční vajíčka, jehněčí maso, 
mazance a mladé bylinky, ovocné medy a spousty dalších dobrot. Sortiment potravin doplnily pomlázky, 
kraslice nebo dřevěné píšťalky. 

 
Ve čtvrtek 23. června 2011 a v sobotu 25. června 2011 zde proběhlo „Medobraní na Kubáni“ . Na trzích 

se mohly zakoupit různé druhy českých medů (květový, pastový, akátový nebo lesní), medových specialit 
(např. domácí medovník nebo ovoce v medu) a medovin od českých včelařů. 

Připraven byl však i doprovodný program a celodenní povídání o včelách. K vidění byl skleněný úl, ukázka 
odběru medu z plástů přímo na tržišti a výstava včelařského náčiní. Pro děti byly připraveny různé soutěže a hry 
o sladké ceny i výroba svíček z včelího vosku. Dospělí ocenili možnost ochutnávky medoviny a medového piva. 

 
Ministr Ivan Fuksa přišel v květnu 2011 představit a přibít na farmářské tržiště Kubáň kodex farmářských 

tržišť. Na formulaci kodexu, který Ministerstvo zemědělství iniciovalo, se podíleli například zástupci Asociace 
krajů, Svazu města a obcí a Sdružení místních samospráv, ale především významní organizátoři trhů, protože 
kodex měl vycházet z jejich konkrétních zkušeností, aby co nejlépe odpovídal místním podmínkám. Zveřejnění 
kodexu farmářských trhů je dalším krokem ministerstva v dlouhodobém tažení za podporu kvalitních domácích 
potravin a jejich co nejkratší a nejpřímější cesty od výrobce k zákazníkovi.  

Naplňování kodexu zajistí samotný organizátor. Pokud se k němu přihlásí, je povinen ho dodržovat a je 
povinen především dozírat na dodržování původu a kvality prodávaného zboží u jeho prodejců. 

 
V sobotu 11. 6. zde proběhlo „jahodobraní“. Návštěvníci si mohli zakoupit jahodové koktejly, zmrzliny, 

moučníky nebo dorty, pro děti byly připraveny jahodové a čokoládové kuchařské dílny a čokoládová fontána 
na jahodové fondue. 

 



 79 

Ve čtvrtek 25. srpna 2011 se na farmářském tržišti Kubáň konaly „Slavnosti českého česneku a cibule“. 
Dlouhodobá nedostupnost českého česneku a současná pěstitelská renesance přiměly organizátory farmářských 
trhů těmto dvěma zeleninovým klenotům uspořádat slavnost. Návštěvníci se dozvěděli důležité a odborné 
informace: jak česnek a cibuli skladovat, aby vydržely v kondici celou zimu, jak je nejlépe využít do jídel, co vše 
obsahují a proč jsou lidskému zdraví prospěšné. Nechyběla ukázka pletení česnekových a cibulových copů 
z dílny pěstitele pana Filipa Jandy. K dostání byla také keramická struhadla na česnek a cibuli, krásné 
kameninové hrnce na skladování z tradiční dílny Dáši Wallerové. Ke koupi samozřejmě bylo mnoho druhů 
českého česneku a cibule a pokrmů česnek a cibuli obsahujících.    

Hudbu zajistil Míra Michálek a Sara Navarro. Pro děti bylo připraveno malování na obličej. Program probíhal 
od 10:00 do 16:00.  

 
Městská část pořádala ve čtvrtek 1. září 2011 na farmářském tržišti informační akci zaměřenou především 

na problematiku správného nakládání s komunálním odpadem. V prostoru trhu byl připravený stánek 
s různými ekoosvětovými materiály týkajícími se jak problematiky odpadů, tak také dalších oblastí životního 
prostředí. K dispozici byly např. cyklomapy, nově vydaná mapa životního prostředí Prahy 10, pokyny 
pro majitele psů (tzv. Desatero zodpovědného pejskaře desítky) či pytlíky pro úklid psích exkrementů.  

 U stánku si mohli návštěvníci ověřit své znalosti o správném zacházení s domácími odpady, na ukázku byly 
vystaveny různé sběrové nádoby pro základní tříděné druhy odpadů. Akce se konala s podporou svozové firmy 
pověřené komplexním nakládáním s komunálním odpadem na území městské části.  

 
V sobota 29. 10. zde proběhly Dýňové slavnosti.  Nechyběla halloweenská dýňová dílna U Čarodějnice, kde 

se dala zakoupit a vydlabat halloweenská dýně různých velikostí.  
Farmářské tržiště nabídlo i speciální dýňovou krémovou polévku Hokkaidó se smetanou a zeleným hráškem.  
V prosinci bylo možné na tržišti koupit stromky a kapry z české produkce. 
 
Rada MČ Praha 10 schválila záměr na budoucí rozšíření oblíbených farmářských trhů z Kubánského náměstí 

i na Zahradní Město. Tuto oblibu farmářských trhů totiž potvrdilo i dotazníkové šetření mezi obyvateli části 
Zahradního Města, které zástupci radnice nechali v říjnu provést. Pro pořádání se vyslovilo více než 80 procent 
místních občanů. Nového farmářského tržiště by se měli dočkat obyvatelé Prahy 10 již v roce 2012, a to 
v Jabloňové ulici. 

Do farmářských trhů na Kubáni radnice investovala milion tři sta tisíc při rozjezdu trhů a průběžně se hradí 
z veřejných prostředků náklady na elektřinu a vodu. Počáteční investice do Jabloňové vyjde na další milion. 

Praha 10 se zároveň rozhodla vypsat výběrové řízení na provozovatele obou trhů – současného na „Kubáni“ 
i nového v ulici Jabloňová. Vršovické trhy byly dosud pořádány bez řádného výběrového řízení a tento stav 
chtějí zdejší představitelé napravit.  

Následně se asi dva tisíce lidí se podepsaly pod petici, která vyzývá k zachování farmářského tržiště 
na Kubánském náměstí v takové formě, jakou znají obyvatelé Prahy 10 a zákazníci farmářů dnes. Městská část 
tak musela ubezpečovat, že nechce zdejší trhy rušit, ale jen vypsat řádné výběrové řízení, aby ochránila dobrou 
pověst trhů a předešla jakýmkoli spekulacím o udělování jejich pořadatelství bez výběrového řízení. 

Pořadatelem farmářského tržiště je v současnosti sdružení Archetyp. To v minulosti po likvidaci poslední 
tržnice na Pankráci společně s magistrátem vytipovalo lokality, kde by se mohly farmářské trhy pořádat. 
S iniciativou začalo již v roce 2007. Sdružení, které podpořili zákazníci i prodejci, se přihlásí do chystaného 
výběrového řízení. 

 
 

Strom za každé narozené dítě 
 
Projekt Strom za každé narozené dítě byl odstartován na podzim 2007 výsadbou lípy v Heroldových sadech 

za účasti vedení radnice a maminek s novými občánky. Hlavním smyslem projektu je zajistit vysazení stromu 
za každé dítě narozené v desátém pražském obvodě, jehož rodiče se k programu výsadeb připojí. Radnice Prahy 
10 chtěla tímto projektem pomoci životnímu prostředí a rozvíjet vztah občanů k veřejné zeleni. Za stromky 
rodiče neplatí, ty jsou darem obce novým občánkům.  

Plochy vhodné k výsadbě jsou vytipovávány pracovníky odboru životního prostředí a jsou rovnoměrně 
vybírány po celé desáté městské části. Stromy se sázejí vzhledem k jejich vegetačnímu cyklu vždy na podzim 
a na jaře. Nejvíce jsou sázeny borovice, lípy, javory, břízy, jeřáby. Nové stromy jsou zahrnuty do správy veřejné 
zeleně, která je hrazena z prostředků městské části, dřeviny proto mají i do budoucna zajištěnou nutnou péči, bez 
které se v městském prostředí neobejdou. 

Do projektu se mohou zapojit rodiče nově narozených dětí. Součástí pozvánky na slavnostní vítání je dotaz, 
zda se chtějí do akce Strom za každé narozené dítě zapojit. Rodiče si mohou vybrat, jestli strom jejich potomka 
bude růst ve Vršovicích, Strašnicích, Malešicích nebo Zahradním Městě. Toto místo si většinou volí podle svého 
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bydliště. Pro rodiče je při vítání připraven certifikát s výtvarným motivem, který se váže k této akci. Do projektu 
se hlásí více než polovina rodičů, kteří přijdou na vítání občánků. Projekt je velmi oblíbený a radnice se nyní 
potýká paradoxně s neočekávaným problémem, neboť docházejí místa pro výsadbu nových stromků. 

 
Úspěšný program desáté městské části ve výsadbě nových stromů za narozené děti pokračoval také v průběhu 

dubna 2011 dalším sázením. Vysadilo se celkem 144 kusů stromů, listnáčů i jehličnanů. K tomuto počtu pak je 
přiřazeno 152 dřevin, které byly vysázeny při rekonstrukci parku Malinová - Chrpová. Celkem tak bylo 
za 4 roky vysázeno 1506 nových stromů. 

Kromě soliterních výsadeb zakomponovaných v plochách městské zeleně došlo i k realizacím několika 
stromořadí nebo výsadbě větších stromových skupin. Ty byly sázeny např. v travnatém pásu ulice Ruská, 
ve volnočasovém areálu Gutovka, v parku Rapid, v parku před vršovickým nádražím, na plochách za obchodním 
centrem Cíl nebo ve spodní části ulice Moskevská.  

Na podzim bylo vysazeno dalších 305 stromů. V rámci listopadového vysazování bylo vysázeno celkem 
50 dřevin (28 ve Vršovicích a 22 v Záběhlicích). Na akci dorazilo 40 rodin z pozvaných zájemců.  

Nové stromy jsou nyní za účasti maminek, tatínků a jejich dětí nově opatřeny i cedulkami s křestním jménem 
dítěte a jejich pozice je uložena i souřadnicemi GPS k dodatečnému dohledání. 

 
 

Praha 10 uklízí znečištěná místa díky MMS zprávám a pravidelným kontrolám 
 
Již v roce 2007 zavedla Praha 10 pro občany možnost, že mohou upozorňovat na nepořádek pomocí zpráv 

z mobilu, které doprovodí fotkou a popisem místa. Naše městská část se tím zařadila mezi první, které tuto 
službu svým občanům nabídly. V květnu roku 2008 byla obec za tento projekt oceněna v rámci soutěže Cena 
zdraví a bezpečného životního prostředí vyhlašované pod záštitou Ministerstva životního prostředí ČR. 

Občané si tuto komunikaci s radnicí prostřednictvím MMS zpráv oblíbili. V roce 2010 poslali celkem 
188 podnětů, které byly následně řešeny. Většina z nich se týkala čistoty veřejných prostranství. Zpravidla to 
byla oznámení upozorňující na vznik černých skládek, znečištěných chodníků, výskyt odpadků na travnatých 
plochách nebo přeplněných sběrných nádob na tříděný a směsný odpad.   

Lidé často upozorňovali také na údržbu zeleně jako například přerostlé keře nebo neposekané travnaté plochy, 
dále pak na závady na dětských hřištích či komunikacích. Úplnou novinkou za poslední čtyři roky od zavedení 
této služby byly podněty zabývající se problémy se zimním úklidem chodníků.  

Nejčastější zaslané podněty v roce 2010: 75 podnětů řešilo černé skládky, nečistoty u sběrných nádob, 
neuklizené chodníky apod.; 33 obecné dotazy (přistavení kontejnerů, čištění vozovek, výsadby dřevin apod.); 
25 údržbu zeleně, sekání trávy, přerostlé keře apod.; 16 závady na komunikacích (chodníky, vozovky); 
16 závady na dětských hřištích a 9 podnětů se zabývalo zimním úklidem chodníků. 

Doručené podněty, které se týkají řešené problematiky, nechává radnice zveřejňovat na svých internetových 
stránkách zpravidla do druhého pracovního dne po doručení. Zde je následně možné vyhledat souhrnnou 
informaci o zaslaném podnětu včetně způsobu jeho řešení a fotografického podkladu před a po vyřešení závady. 
Způsob a termín vyřízení sděleného problému je individuální. V případě závad na majetku či prostranstvích 
svěřených městské části je snaha problém řešit prakticky ihned. V mnoha případech je ovšem podnět směřován 
na jiné organizace nebo vlastníky pozemku, takže jejich řešení je časově náročnější.  

Od 20. května 2007, kdy byla tato služba v Praze 10 zavedena, bylo přijato celkem 792 různých oznámení. 
V roce 2007 to bylo 236 podnětů, v roce 2008 – 183, 2009 – 185 a 2010 – 188 podnětů.  

Fotoaparátem nebo mobilním telefonem pořízený snímek závadného stavu s popisem lze zaslat na adresu 
elektronické pošty mms@praha10.cz nebo telefonní číslo 736 499 364. 

Za první čtvrtletí roku 2011 zaslali občané 64 MMS zpráv, z toho 33 reagovalo na skládky a znečištění ploch. 
 
Praha 10 se snaží vymítit nepořádek a černé skládky ze svého území nejen díky podnětům od občanů, ale také 

zvýšenými kontrolami pracovníků úřadu a zástupců údržbových firem. Jen za první čtvrtletí 2011 bylo 
provedeno přes čtyři sta kontrol. Na jejich základě bylo při údržbě zeleně a úklidu chodníků v oblasti Vršovic, 
Malešic a Záběhlic zlikvidováno přes 180 tun odpadu. 

Kontroly vyrážejí také do tradičně neutěšených lokalit, kde se nárazově odstraňují černé skládky. Od ledna 
do konce března 2011 bylo odvezeno téměř 20 tun odpadu z více než 130 míst. Oproti stejnému období loňského 
roku to je přibližně o třetinu více. 

Kromě městských pozemků jsou kontrolována i veřejně přístupná místa ve vlastnictví různých organizací 
či soukromých majitelů. V případě, že kontrola zjistí na soukromém pozemku skládku či jiné znečištění, snaží se 
úředníci majitele kontaktovat a dohodnout se na nápravě, následně je mu zaslána výzva k zabezpečení úklidu 
a pravidelné údržby. Vlastník se dozví, co má uklidit a do kdy to má udělat. Současně je poučen, že v případě, 
že by to neodstranil, mu hrozí i pokuta. Ta může dosahovat u fyzických osob 150 tisíc, u právnických pak až půl 
milionu.  



 81 

Udržováním čistoty se radnice začala zabývat důsledněji před dvěma lety a v tomto trendu chce pokračovat 
i nadále. Důvodem je nejen zajištění čistých veřejných prostranství, ale i bezpečnosti v rámci projektu Bezpečná 
Praha 10. 

Praze 10 se například podařilo po jednání s Českými drahami, které jsou jedním z největších vlastníků 
pozemků, zajistit likvidaci nejvýrazněji znečištěných ploch na území Prahy 10. Jednalo se zejména o černé 
skládky areálu starých garáží v blízkosti ulice V Korytech, dále v prostranství a okolí objektů v blízkosti 
vršovického nádraží od ulice Bartoškova a plochy mezi ulicemi Záběhlická a Na Botiči. 

 
 

Mateřské školy dostaly nové magnetické tabule  
     
V rámci programu Bezpečná školka dostala každá mateřská školka v Praze 10 magnetické tabule 

pro zábavnou dopravní výuku. Ta má dětem pomoci vyznat se v základních dopravních situacích a osvojit si 
správné návyky chování například na přechodech pro chodce. Na magnetických tabulích je nakreslená 
křižovatka a děti mohou přikládat magnety ve tvaru aut, postaviček, značek a semaforů a dalších účastníků 
dopravního provozu. 

Předání prvních tabulí v mateřské škole v Magnitogorské se zúčastnil starosta Prahy 10 Milan Richter. Projekt 
připravila radnice s firmou GoodYear, díky níž získaly školky na "desítce" také reflexní vesty pro zvýšení 
dopravní bezpečnosti při pohybu dětí venku. 

Projekt je zaměřen na děti od nejmenších až po velké, na budování základních znalostí těch nejmenších, 
kdy právě předškolním dětem jsou zábavnou a hravou formou ukazovány dopravní situace, do kterých se mohou 
dostat. Zároveň se děti učí, jak tyto situace správně řešit. 

 
 

Praha 10 - Majetková 
 
Ředitel firmy Praha 10 – Majetková, a.s., Ivo Freimann byl koncem března 2011 odvolán. Následovalo 

výběrové řízení na tuto pozici a novým ředitelem se stal Ing. Jan Vlk.  
 Stoprocentním majitelem společnosti Praha 10 - Majetková, a.s., která byla založena v roce 2004, je městská 

část. Základní jmění firmy dosahuje 130 milionů korun.  
 
 

Roman Červenka učil děti hrát hokej 
  
7. února 2011 proběhla od 12 hodin na radnici Prahy 10 tisková konference, na které oznámili hokejový 

útočník Omsku a mistr světa v hokeji Roman Červenka a starosta Prahy 10 Milan Richter vzájemnou spolupráci 
na hokejové škole Romana Červenky. Díky vzájemné dohodě se letošní ročník této školy a letní přípravný kemp 
uskutečnil na zimním stadionu Hasa ve Vršovicích. Nad akcí převzal záštitu starosta MČ Praha 10 Ing. Milan 
Richter. Obě strany doufají, že tímto krokem vznikne tradice, která pomůže objevit další hokejové talenty. 
Tiskovky se účastnil i organizátor kempu Martin Maškarinec ze společnosti 10 RC. 

Pravidelné nedělní tréninky pro děti pořádá společnost 10RC na zimním stadionu Hasa pod vedením bývalých 
hokejistů Martina Maškarince, Milana Kosejka a Lukáše Hronka. Martin Maškarinec je dlouholetý extraligový 
hráč, reprezentant a 5 let trenér hokejové školy Luďka Bukače. Milan Kosejk je bývalý extraligový hráč 
a trenérem brankářů je zkušený extraligový brankář Lukáš Hronek. 

Vyvrcholením celoročního programu byl týdenní letní kemp, kterého se zúčastnil i Roman Červenka. To byl 
pro kluky neuvěřitelný zážitek, protože s nimi Roman Červenka normálně dělal všechna cvičení a hrál na dvě 
branky. Na jiných kempech se jejich patroni kolikrát na ledě objeví jen jednou za čas a podepíšou dětem čepice. 
Roman byl s dětmi na ledě i při loňském prvním ročníku kempu a všichni zúčastnění byli spokojeni.  

Jako mladý kluk Roman Červenka jezdil do hokejové školy Jaromíra Jágra. I když se slavný hokejista 
na kempu zaštítěném svým jménem ukázal pouze jednou a na led ani nevkročil, tak to byl obrovský zážitek. 

Letní kemp probíhal od 4. do 15. července na stadionu Hasa. Akce byla pro 30 hráčů a 6 brankářů.  Omezený 
počet hokejistů měl zajistit sportovní kvalitu. Kemp byl připraven pro mladé hokejisty ročníků 1994 – 1999. 

Důvodem, proč se akce konala právě v Praze 10, bylo to, že se zde R. Červenka 10. prosince 1985 narodil, 
v Praze 10 vyrůstal a chodil tu na základní školu a v Edenu na Slavii začínal s hokejem. Desítku nosí i na svém 
dresu. Podle toho má název i hokejový kemp - Hokejová škola 10 RC (číslo dresu a iniciály Romana Červenky). 

Kemp se poprvé konal loni, ale letos získal významnou podporu radnice. Na stadionu v Edenu se akce 
nekoná, neboť tam má svoji letní školu Vláďa Růžička. 

Bývalému slávistovi Červenkovi se v poslední době daří. V ruské Kontinentální hokejové lize zářil v jedné 
lajně s Jaromírem Jágrem v týmu Omsku, kde se také stal králem střelců. Do ruské kontinentální ligy odešel 
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v roce 2010, právě z Prahy 10 ze Slavie, a ve stejném roce získal s českou reprezentací zlato na mistrovství světa 
či reprezentoval na olympiádě. 

Roman Červenka se následně představil 16. července v areálu Gutovka, kde proběhlo zakončení jeho 
hokejové školy a autogramiáda. 

 Webové stránky hokejové školy i letního kempu naleznou zájemci na adrese: www.hokejovetreninky.cz. 
 

 
 

Roman Červenka a starosta Prahy 10 Milan Richter 
 
 

Praha 10 podporuje četbu u dětí 
     
Představitelé Prahy 10 se nechtějí smířit s klesající úrovní čtenářské gramotnosti v České republice, proto 

se všemožně snaží vzbudit u dětí zájem o knihy. Školy tak získávají nejrůznější zajímavé knihy a publikace, 
aby mohly vytvořit dobré podmínky pro získávání čtenářů mezi dětmi. Městská část každoročně pořádá 
rozmanité výtvarné a jiné soutěže, kde jsou mezi cenami i poukazy na nákup knih.  

Jelikož se vztah ke knihám a porozumění textu buduje už od mateřských škol, dostávají každoročně i tyto 
instituce poukázky na nákup knížek. 

Na druhou stranu městská část Praha 10 dbá na zdravý vývoj dětí a v rámci projektu Druhé učebnice zajišťuje 
žákům prvního stupně dvě sady některých učebnic.  Děti tak nemusí nosit těžké tašky a přitom se z knih mohou 
učit ve škole i doma. 

 
 

Cena kvality a inovaci ve veřejné správě 
         
Již sedmý ročník Národní konference kvality ve veřejné správě se konal v Chrudimi ve dnech 9. - 11. února 

2011 a uspořádalo ji Ministerstvo vnitra ve spolupráci s Pardubickým krajem, Radou kvality České republiky 
a městem Chrudim. V rámci konference proběhlo také tradiční slavnostní udílení cen Ministerstva vnitra 
za kvalitu a inovaci ve veřejné správě. Úřady opět soutěžily ve dvou kategoriích za kvalitu: o cenu 
pro Organizaci zvyšující kvalitu veřejných služeb (Bronzový stupeň) a cenu pro Organizaci dobré veřejné služby 
(Stříbrný stupeň). 

Praha 10 obdržela stříbrný stupeň, který byl dále udělen úřadům měst Strakonice, Chrudim, Litoměřice, 
Žamberk, Kopřivnice, Vsetín, Česká Lípa a úřadům městských částí Praha - Libuš a Praha 13. Bronzový stupeň 
získaly úřady měst: Hlučín, Říčany, Chrudim, Studénka, Prachatice, Žamberk, Přeštice, Otrokovice, Černošice, 
Letovice, Tábor, Valašské Klobouky a statutární města Most a Ústí nad Labem.  
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Součástí cen Ministerstva vnitra je také Cena za inovace, která oceňuje nové netradiční nápady a řešení 
přispívající ke zlepšování činnosti organizace nebo zvyšování efektivnosti poskytovaných veřejných služeb. 
Letos tuto cenu získaly úřady měst Prachatice a Vsetín a Krajský úřad Zlínského kraje. 

 
 

Praha 10 organizuje vlastivědné vycházky  
     
Jako vůbec první radnice pořádala Praha 10 ve spolupráci s Pražskou informační službou (PIS) vlastní 

vlastivědné vycházky. V roce 2011 byla připravena první série těchto vycházek, při kterých se zájemci mohli 
s průvodcem PIS podívat do zajímavých a obyčejně nepřístupných míst v naší městské části.  

Cílem radnice bylo posílit hrdost a sounáležitost obyvatel této druhé největší pražské městské části. Proto byly 
vycházky nabídnuty základním školám, aby se i děti dozvěděly něco více o své městské části, o její historii 
i zajímavostech přímo na vlastní oči. Do budoucna chce radnice také nabídnout víkendové vycházky například 
pro rodiny s dětmi.   

Jedna vycházka stojí městskou část 2 tisíce korun. Kapacita jednotlivých vycházek je v rozmezí 25 až 40 lidí 
podle lokality.  

První vycházka se uskutečnila ve čtvrtek 24. 2. od 14 hodin a cílem byla unikátní prohlídka vršovické 
dominanty - kostela sv. Václava na náměstí Svatopluka Čecha. Ten získal vloni na podzim díky pomoci radnice 
svoji sochu patrona české země a je také první památkou v Praze 10, která byla v noci slavnostně nasvícena. 
Návštěvníci se dostali do míst, která nejsou standardně veřejnosti přístupná. 

Sraz byl přímo před kostelem sv. Václava. Kapacita prohlídky činila 40 osob. Další vycházky se konaly 
30. března, 27. dubna, 25. května, 29. června a 27. července vždy od 15:30. 

Kostel sv. Václava je cenným dokladem architektury české moderny. Byl postaven podle projektu architekta 
Josefa Gočára v roce 1930 jako funkcionalistická stavba s použitím skeletové železobetonové konstrukce.  

Zavedení vycházek inicioval starosta Ing. Milan Richter, který nad nimi ve spolupráci s vršovickou farností 
převzal také záštitu. 

 

 
 

Vlastivědná vycházka začínala u Trmalovy vily ve Strašnicích 
 

Praha 10 spolu s PIS pořádala vlastivědné vycházky také do Trmalovy vily ve Strašnicích a po moderní 
architektuře v jejím okolí. Vycházky se konaly od 15:30 a to 13. dubna, 11. května, 15. června, 13. července, 
17. a 31. srpna. Sraz byl v 15:25 před Trmalovou vilou.  

Trmalova vila byla postavena v letech 1902 až 1903 tehdy jednatřicetiletým Janem Kotěrou pro Františka 
Trmala. Jedná se o jednu z nejvýznamnějších strašnických staveb. Vila je postavena v duchu anglické moderny, 
avšak objevují se v ní prvky české lidové architektury. Dnes je zde muzeum jejího autora.  
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Kromě Trmalovy vily mohli návštěvníci vycházky vidět i funkcionalistickou vilu od Jaromíra Krejcara. 
Na procházce prvorepublikovou vilovou čtvrtí v oblasti historického Rybníčku až k Foerstrově vile, pak mohli jít 
zahradním městem Solidarita až k parku Na Vinici a k metodistické modlitebně od Matěje Blechy. 

Výlety se konaly pod záštitou starosty Ing. Milana Richtera ve spolupráci s agenturou FOIBOS. 
Lístky pro obyvatele Prahy 10 byly k vyzvednutí zdarma v informační kanceláři Úřadu městské části Praha 

10. Jedna osoba si mohla vyzvednout maximálně dva lístky. 
   
 

Praha 10 obhájila normu ISO 9001 
 
Radnice Prahy 10, která v roce 2004 jako první v celém hlavním městě získala certifikát jakosti ISO 9001, 

prošla v únoru v pořadí již druhým, tzv. recertifikačním auditem a získala tak potřetí certifikát na další tři roky. 
Obhájení certifikátu ISO 9001 a následné ocenění je opětovné potvrzení úspěšně realizovaných výsledků 
v rozvoji úřadu i obce, ale i závazek do budoucna. 

Úředníci na radnici musí certifikát ISO obhajovat každoročně tzv. dohledovými audity. Úřad musí být 
hodnocen měřitelnými a dokladovatelnými parametry. ÚMČ Praha 10 se zaměřuje na zefektivňování vlastní 
činnosti v řízení úřadu či na naplňování volebního programu při rozvoji obce. Dalšími parametry jsou rozsah, 
kvalita a dostupnost služeb pro občany a přirozeně i prohlubování účasti občanů na samosprávě. V říjnu 2010 
přešel Úřad městské části Praha 10 na novelizovanou normu ISO 9001:2008 – Systémy managementu kvality. 
Současně MČ získala cenu MV ČR 2010 za úspěšné uplatňování standardů ISO v minulých tříletých 
recertifikačních cyklech. Ocenění předal jménem ministra vnitra představitelům radnice náměstek ministra 
František Vavera na 7. Národní konferenci kvality ve veřejné správě začátkem února. 
Čtvrtého zasedání Zastupitelstva MČ Praha 10 dne 2. 5. 2011 se zúčastnili Ing. Miroslav Jedlička, předseda 

České společnosti pro jakost, a Ing. Petr Koten, výkonný ředitel České společnosti pro jakost. Ing. Jedlička 
předal starostovi Ing. Milanu Richterovi „Certifikát, který prokazuje shodu s normou ISO 9001 2008“.  Navíc 
Česká společnost pro jakost udělila v roce 2011 čestné členství Ing. Vratislavu Osičkovi, který tuto normu 
na úřadě Prahy 10 zaváděl. 

 
 

Antifetfest 
 
MČ Praha 10 vyhlásila v roce 2011 již čtvrtý ročník amatérské filmové soutěže Antifetfest. Soutěží 

se ve dvou kategoriích - žáci druhého stupně na základních školách a studenti středních škol, gymnázií 
a odborných učilišť. Soutěž se zaměřuje na protidrogovou problematiku a prevenci sociálně patologických jevů. 
Antifetfest je netradiční filmová soutěž, která si již získala svou tradici. 

Maximálně pětičlenné týmy mají za úkol natočit film, který kritizuje braní drog, kriminalitu, šikanu, rasismus, 
záškoláctví, gambling, domácí násilí a podobné nešvary ve společnosti. 

Dokument by měl být pořízen videokamerou, digitálním fotoaparátem nebo jiným záznamovým zařízením 
v celkové délce do patnácti minut a odevzdán do soutěže na CD nebo DVD nosiči. Uzávěrka pražských kol byla 
do 31. března 2011. U filmů se hodnotí i herecké výkony a technické a umělecké provedení. 

Prahu 10 reprezentovali ve finále městského kola soutěžící ze ZŠ Gutova a Ekogymnázia. V polovině května 
se na radnici uskutečnilo slavnostní ocenění studentů, kteří se za Prahu 10 této soutěže účastní. Žáky přijal 
starosta Milan Richter. Každý člen obou týmů dostal od starosty i fotoaparát FujiFilm s HD videem – oba týmy 
totiž své výtvory točily na zastaralé přístroje. 

Za Prahu 10 se do soutěže přihlásilo pět žáků deváté třídy ZŠ Gutova s názvem filmu Šikana (Jan Spousta, 
Roman Podhájecký, Vojtěch Procházka, Pavel Doležal a Petr Matoušek) a čtyři studenti prvního a druhého 
ročníku Ekogymnázia s filmem Ze života studentů (Adam Řepa, Tomáš Knapp, Šimon Faltin a Alex 
Korolenko). Vzhledem k tomu, že se soutěže v obou kategoriích zúčastnila pouze jedna škola, postoupily 
automaticky oba snímky do celopražského kola, které se konalo 15. června ve velkém sále kina Světozor.  

 
 

Vršovická radnice změnila výběrová řízení na stavební zakázky  
 
Praha 10 v březnu představila změnu ve způsobu vypisování výběrových řízení na menší stavební zakázky. 

Nově chce všechny menší akce seskupit do velkého otevřeného tendru. Toto zpřísnění chce zavést jako první 
z pražských městských částí a zřejmě i jako první z českých měst. 

Městská část doufá, že tím získá stavební práce za nižší cenu a zároveň zabrání účelovému dělení zakázek 
na menší, které kladou menší podmínky na výběrová řízení. Veřejné zakázky malého rozsahu na stavební práce 
budou totiž podle nových pravidel řešeny na základě tzv. rámcové smlouvy - dvojí soutěže, čímž se zvýší 
i transparentnost a absolutně znemožní korupční jednání.  
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Řešení rámcovou smlouvou doporučuje jako vhodný prostředek nejen MV ČR, ale také pracovní skupina 
států GRECO. A právě takto řešené zadávání veřejných zakázek malého rozsahu na stavební práce by se mělo 
stát jedním z hlavních opatření připravované protikorupční strategie Prahy 10. Vedle toho to je i účast občanů 
ve výběrových komisích a zveřejňování podrobností velkých veřejných zakázek na radničních internetových 
stránkách. 

V praxi to znamená, že radnice na základě otevřeného zadávacího řízení dle zákona o zadávání veřejných 
zakázek vybere několik uchazečů, se kterými bude uzavřena rámcová smlouva na určitý objem pracovní činnosti 
a finanční ohodnocení. Na jejím základě pak vybrané subjekty budou mezi sebou znovu soutěžit o jednotlivé 
dílčí zakázky. Bude se jednat o konkrétní požadavky na provedení stavebních prací třeba při opravách domů. 
Při splnění požadavků a na základě nejnižší cenové nabídky pak bude vybrán dodavatel. Rámcová smlouva 
je časově omezena na období maximálně čtyř let. 

Jedná se o dvoukolový systém, do kterého se může přihlásit jakýkoli uchazeč z České republiky 
nebo Evropské unie. Praha 10 tak chce dvojím způsobem tlačit na snížení ceny. Nové opatření by mohlo snížit 
cenu o pět až deset procent. 

Radnice dá ročně na drobné stavební práce zhruba 250 milionů korun. Celková cena tendru by se tak mohla 
blížit miliardě korun.  

Městská část Praha 10 vypsala 22. srpna výběrové řízení na stavební zakázky na příští čtyři roky v celkové 
hodnotě 1,6 miliardy korun. Do soutěže o rámcovou smlouvu se mohly do 26. září přihlásit firmy, které za tři 
roky dosáhly obratu celkem 900 milionů korun. Z uchazečů bude vylosováno deset firem a ty předloží své 
nabídky. Zvítězí čtyři společnosti, které nabídnou kombinaci nejlepší ceny, kvality nebo doby dodávky. 
Ve chvíli, kdy bude radnice potřebovat konkrétní stavební práci, budou mezi sebou vybrané firmy znovu 
soutěžit. Cena už pak nesmí přesáhnout cenu, která vzejde z prvního kola tendru.  

Radnice chce vybraným firmám zadávat zakázky například na opravu bytů, škol nebo zdravotnických 
zařízení, ve kterých budou rekonstruovat střechy, fasády nebo výtahy. Podle dokumentace výběrového řízení 
Praha 10 během příštích čtyř let nechá například vyměnit okna v 73 domech, u 17 bude opravovat střechu 
a u deseti dalších obnoví fasádu. 

 
 

Praha 10 porušila zákon při výběru právní firmy  
 
Krajský soud v Brně v březnu 2011 rozhodl o tom, že městská část Praha 10 porušila zákon o zakázkách při 

výběru právní firmy, kterou hledala v souvislosti s privatizací bytového fondu. Potvrdil tak předchozí rozhodnutí 
antimonopolního úřadu z roku 2009. Praha 10 vypsala zakázku v roce 2008. Vybraná firma měla mít na starosti 
přípravu kupních smluv, zajištění podpisu smluv nebo přípravu návrhu na vklad do katastru nemovitostí 
při prodeji asi 1500 bytových jednotek. 

Krajský soud zamítl žalobu vybraného uchazeče Jana Pavloka, který rozhodnutí úřadu u soudu napadl. Soudu 
stejně jako antimonopolnímu úřadu vadilo, že Praha 10 po uchazečích o zakázku požadovala, aby v realizačním 
týmu, který se měl na plnění veřejné zakázky podílet, byl přítomen minimálně jeden advokát s minimálně 
dvacetiletou praxí.  

Podle soudu byl požadavek na tak dlouhou praxi na pozici advokáta zbytečný a diskriminační, neboť 
bezdůvodně vylučuje z účasti v zadávacím řízení advokáty, kteří požadovanou praxi nemají, ale přesto by byli 
schopni veřejnou zakázku splnit. Podle soudu by zakázku splnil téměř každý advokát zapsaný v seznamu České 
advokátní komory, který měl s převody bytových jednotek alespoň nějaké zkušenosti.  

Radnice rozhodnutí soudu přijala a zaplatila náklady řízení ve výši 30 tisíc. 
 
 

Úklid zimního posypu 
 
Veřejná prostranství Prahy 10 byla znečištěna vrstvou posypového materiálu použitého v zimním období, 

který zůstal na chodnících po úbytku sněhu. Posyp v sobě nesl i další nečistoty drobného charakteru, které se 
při běžném úklidu hůře odstraňují. 

K postupnému odstranění posypu přistoupila radnice již na začátku února, kdy byly strojově čištěny nejhrubší 
nánosy ve středových částech chodníků s ponecháním zbytků posypu na okrajích. V druhé polovině února pak 
již byl prováděn úklid komplexní, a to především v centrálních částech Vršovic a Strašnic. Do úklidu některých 
chodníků byly zapojeny i osoby vykonávající pro městskou část veřejné a obecně prospěšné práce, k tomu došlo 
například v katastru Vršovic a Vinohrad. 

Vedení Prahy 10 slíbilo, že do 20. března by měl být ukončen úklid všech chodníků, na kterých byl posypový 
materiál použit při údržbě zajišťované městskou částí ať už na chodnících nebo v parkových plochách. Souběžně 
s tím probíhal ve větším rozsahu i úklid zaměřený na psí exkrementy. K tomu byly využívány úklidové stroje 
s integrovaným vysavačem. 
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Úklid posypu byl koordinován s Technickou správou komunikací hl. m. Prahy, která zajišťuje úklid 
na chodnících ošetřovaných v průběhu zimy ze strany hlavního města.  

 
 

Praha 10 se zapojila do protikorupční mapy  
     
Městská část Praha 10 se jako první z velkých pražských městských částí zapojila do projektu interaktivní 

mapy Města - Obce - Bezkorupce realizovaného občanským sdružením Oživení. Záměrem zdejších představitelů 
je vytvořit z Prahy 10 zcela transparentní městskou část. V tomto směru byly již vykonány první zásadní kroky. 
Byla přijata velmi přísná opatření, jakými jsou „rodné listy" všech velkých veřejných zakázek uveřejňovaných 
na radničních internetových stránkách nebo zapojení občanů do výběrových komisí. To Praha 10 zavedla jako 
vůbec první město v republice. Tím se dosahuje maximální míry průhlednosti i kontroly ze strany veřejnosti. 

V roce 2011 se souhrn opatření v boji proti korupci rozšířil o výrazné zpřísnění zadávání veřejných zakázek 
formou rámcové smlouvy zejména v oblasti stavebnictví. Rámcové smlouvy zamezí potenciálnímu dělení 
zakázek a zároveň dojde k dvojímu tlaku na snižování cen dodavateli. 

Všechny tyto a další kroky jsou součástí schválené Protikorupční strategie městské části Praha 10. Dokument 
se zabývá i možnými protikorupčními riziky a zároveň způsoby jejich eliminace. Seznámeni s tímto 
dokumentem budou také všichni zaměstnanci úřadu. Materiál se stane součástí školení pro všechny nové 
zaměstnance. Vedení Prahy 10 chce tímto způsobem zvýšit odpovědnost úředníků za svá jednání a eliminovat 
jakýkoli potenciální prostor pro korupci. 

Jedním z cílů protikorupční mapy, kterou zájemci naleznou na adrese http://www.bezkorupce.cz/mapa/, bude 
podle realizátorů informovat občany - voliče o skutečném stavu plnění předvolebních slibů a ukázat, v jakých 
městech jsou starostové a primátoři ochotni přeměnit své sliby v konkrétní protikorupční kroky.  

Podle sdružení Oživení bude realizace protikorupčních opatření průběžně známkována jako ve škole známkou 
od 1 do 5. Hodnocení měst se bude provádět průběžně v závislosti na termínech realizace stanovených 
radnicemi. Mapa bude také přehledně rozlišovat radnice, které se v tomto volebním období zavázaly činit nějaké 
kroky proti korupci, od těch radnic, které to v úmyslu nemají nebo to nejsou ochotny veřejně sdělit. 
 

 
Nové psí hřiště 

 
Ve Strašnicích bylo v dubnu 2011 otevřeno nové veřejné psí hřiště. Vyrostlo na nezastavěném prostranství 

sevřeném ulicemi Škvorecká, Černokostelecká a Úvalská, které již dlouhodobě sloužilo veřejnosti pro volný 
pohyb psů. Vzniklo zde první veřejné psí hřiště na „desítce“. 

Celý prostor je nyní ze všech stran oplocený a již v minulosti byl vybavený lavičkami a odpadkovými koši. 
Nově se však na ploše objevily překážky, kladiny či přelézací rampy, které kromě venčení psa nabízejí i možnost 
jeho základního cvičení. Samozřejmostí je instalovaný zásobník pro úklidové sáčky. 

V loňském a letošním roce zde již zahradníci prořezali husté křoví, které do té doby prostranství zakrývalo. 
Dříve totiž zarostlý parčík přitahoval lidi, kteří zde popíjeli alkohol, a dokonce i přespávali. Představitelé radnice 
věří, že kvůli většímu vytížení hřiště by ho tito lidé mohli přestat navštěvovat.  

Praha 10 bude nadále zajišťovat základní údržbu prostoru a připravila také návštěvní řád psího hřiště, s jehož 
tvorbou měli pomoci i samotní pejskaři. 

Prostor sice není nijak rozsáhlý a ambicí radnice také není, aby zde vzniklo oficiální cvičiště, ale aby se zde 
scházeli pejskaři z okolí. Uvažovalo se také o tom, že by se zde mohla pořádat pravidelná setkání za účasti 
cvičitelky, která by majitele psů seznámila se základním výcvikem psa a poradila v záležitostech jeho výchovy. 
První setkání s pejskaři připravila městská část Praha 10 o víkendu 25. – 26. června 2011, v sobotu od 10:00 
hodin a v neděli od 17:00 hodin. Záštitu nad touto akcí převzal první místostarosta Ing. Vladimír Novák.  

Na víkendové setkání dorazila cvičitelka a ošetřovatelka zvířat Lucie Hrdinová. Na setkání, které trvalo 
hodinu a půl, se majitelé psů mohli seznámit především se základy výchovy psa, dozvěděli se, jak psa naučit 
základní pokyny poslušnosti nebo proč je důležité mít psa ve městě vždy na vodítku. Zúčastnění rovněž obdrželi 
informační materiály, kde byly popsány základní povinnosti majitelů psů z hlediska pohybu se psem 
na veřejných plochách nebo jeho evidence. 

 Počet zájemců byl omezený na maximálně 12 osob, resp. 12 psů.  Ti se museli objednat na úřadě Prahy 10. 
Majitelé psů si s sebou museli vzít vodítko, obojek, misku na vodu, vodu a nějaké pochutiny pro svého psa. 

 
 

Úklid po psech a desatero zodpovědného pejskaře 
 
Vršovická radnice se již třetím rokem snaží bojovat s výskytem psích exkrementů na chodnících i netradiční 

formou barevných nástřiků na chodníkových plochách. Stylizovaný obrázek psa s nápisem „PROSÍM UKLIĎ 
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PO MNĚ“ se již objevil na stovkách různých míst, a to nejen poblíž parkových ploch, ale i přímo na chodnících. 
V průběhu května a června 2011 byly například tyto nástřiky provedeny na sídlišti Zahradní Město, sídlišti 
Skalka nebo v části Malešic a Strašnic, nad ulicí Počernická. Piktogramy nabádají pejskaře k tomu, aby uklízeli 
exkrementy po svých psech. Ty stále patří mezi nejpalčivější problémy týkající se čistoty veřejných prostranství.  

Souběžně s tím je stále navyšován počet míst, kde si lze vyzvednout úklidové pytlíky a kde lze znečištěné 
odložit. Např. zatímco v roce 2008 bylo zásobníků s úklidovými pytlíky 119, k letošnímu roku je jich k dispozici 
již 217, rovnoměrně po všech koutech desítky. Významně se také zvýšil počet odpadkových košů v parcích, 
ale i ulicích města. 

K oslovení pejskařů slouží také informační samolepky na odpadkových koších nebo informační leták 
(se stanovením deseti základních povinností majitele psa), který je distribuován prostřednictvím tzv. balíčků 
pro pejskaře. Tyto balíčky obsahují mimo letáku i sadu úklidových pytlíků a Mapu životního prostředí Prahy 10. 
Je to speciální mapa s informacemi pro pejskaře, kde mohou své miláčky nejlépe venčit a kde naleznou 
i příslušné koše. K vyzvednutí jsou v informačních kancelářích MČ nebo v pokladně při platbě poplatku za psa.  

Pro úklid psích nečistot jsou pejskařům nabízeny převážně papírové pytlíky. Ovšem možností jsou i pytlíky 
plastové. Právě ty se během prázdnin objevily ve stojanech v Záběhlicích a na sídlišti Skalka. Majitelé psů se 
pak mohli vyjádřit, zdali by ve schránkách raději nacházeli pytlík plastový, či papírový.  

Mimo osvětových akcí, které mají znečištění předcházet, zajišťuje radnice i pravidelný úklid chodníků 
a parkových ploch. Kromě běžného, ručního zametání, jsou do odstraňování nečistot zapojeny i mobilní 
vysavače instalované na čtyřkolkách. Tyto čtyřkolky se v ulicích pohybují každý pracovní den, a to v rozsahu 
téměř celé Prahy 10. 

O tom, že se problém ukazuje jako závažný, svědčí i fakt, že při úklidu chodníků, parků a ostatních 
přístupných prostranství se každoročně likviduje přes 50 tun psího odpadu. Jenom za první tři měsíce 2011 to 
bylo téměř třináct tun. 

 
Desatero zodpovědného pejskaře desítky: 
 1.      Přihlásí svého psa do 15 dnů od jeho pořízení na úřadě a zaplatí za něj poplatek. Poplatek upravuje 

vyhláška města č. 23/2003 Sb., o místním poplatku ze psů. 
 2.      Nechá pejska vybavit mikročipem nebo tetováním a přihlásí se do evidence chovatelů psů 

na Magistrátu hl. m. Prahy. Pokud se vám pejsek zatoulá lze díky čipu jednoduše zjistit jeho majitele. Čipování 
psů stanoví vyhláška města č. 23/2003 Sb. 

 3.      Uklidit vždy po svém chráněnci bere jako samozřejmost. Sáčky na úklid lze najít na 217 místech 
v Praze 10, ale je potřeba být vždy vybaven sáčkem vlastním. Povinnost zajištění úklidu držitelem psa je dána 
vyhláškou o čistotě (č. 8/2008 Sb. HMP). 

 4.      Nenechá pejska běhat v místech, která slouží pro hru dětí či sportovní vyžití, a na taková místa se psem 
ani nevstupuje. Hřiště jsou výhradní zónou dětí, pejsek sem skutečně nepatří. 

 5.      Neumožní psovi vstup do záhonů, keřových porostů a na jiná místa, která mohou být pohybem psa 
poškozena. Zákaz vstupu do záhonů upravuje vyhláška města o ochraně veřejné zeleně, č. 6/2001 Sb. 

 6.      Pro volné běhání psa využívá výhradně prostranství, která jsou k tomu určena. Jejich přehled najde 
v mapě životního prostředí Prahy 10 nebo na www.praha10.cz. 

 7.      Uvědomuje si, že i místa pro volné pobíhání psů jsou veřejným prostorem využívaným ostatními 
občany. Psa i zde má tedy stále pod dohledem. 

 8.      Respektuje ostatní spoluobčany a nenechá psa, aby někoho na ulici „obtěžoval“. Ne každému je psí 
přítomnost příjemná a je přirozené, že rodiče cítí obavu o děti, objeví-li se vedle nich cizí pes. 

 9.      Při pohybu po veřejných plochách neumožní psovi volně pobíhat. Povinnost zamezit pobíhání 
na komunikacích vyplývá ze zákona č. 361/2000 Sb., o silničním provozu. 

10.   Naučí pejska poslušnosti několika základními povely. Alespoň minimální výcvik psa se vyplatí při řešení 
krizových situací a celkově majiteli zjednoduší společné soužití se psem. 

 
 

Děti s těžkým zdravotním postižením dostávají příspěvek na osobní asistenci 
 
Městská část Praha 10 uvolnila na jaře 2011 částku 351 000 korun na osobní asistenci pro děti s těžkým 

zdravotním postižením. Peníze si rozdělilo sedmadvacet dětí, jejichž rodiče o pomoc požádali. Tento příspěvek 
dostávají děti z Prahy 10, kterým pomáhá splnit si povinnou školní docházku.  

  Příspěvek je vyplácen vždy za uplynulé pololetí školního roku a jeho výše se pohybuje od 9 tisíc 
do 22,5 tisíce korun. Tímto způsobem se představitelé Prahy 10 snaží rodinám alespoň částečně ulehčit velmi 
náročnou péči o děti se zdravotním postižením a školákům pak vytvořit podmínky potřebné pro jejich vzdělávání 
a začlenění do společnosti.  

Další částku na osobní asistenci vyplatila městská část Praha 10 za druhé pololetí školního roku 2010/11; 
částku téměř 340 tisíc korun získalo na podzim sedmadvacet  dětí s těžkým zdravotním postižením. Dalších 
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45.000 korun poskytla Praha 10 na osobní asistenci dvěma dívkám, které přesáhly věk osmnácti let. Obě se snaží 
stále vzdělávat a jejich snahu chce obec takto podpořit. Dvojčata jsou kvůli zdravotnímu postižení odkázána na 
invalidní vozík a jenom díky osobní asistenci jsou schopny navštěvovat školu. 

 Příspěvek na osobní asistenci zdravotně postiženým dětem poskytuje městská část Praha 10 od roku 2004. 
Za tento projekt byla také několikrát oceněna neziskovými a nevládními organizacemi. Kromě finanční podpory 
obec zabezpečuje i přepravu handicapovaným lidem a vozíčkářům ve speciálně upravených automobilech a další 
aktivity.  

 
 

Bezdrátové připojení k internetu má úspěch  
 

Praha 10 spustila v roce 2010 bezplatné bezdrátové připojení k internetu, aby se mohli všichni občané včetně 
seniorů dostat například na webové stránky úřadu. Přes internet si totiž zájemci mohou sjednávat schůzky 
s úředníky, dozvědět se třeba o placení nájmu a podobně. Dále se takto dají získat potřebné informace 
pro vyřízení záležitostí na úřadě nebo zde občané mohou upozornit na problémy v činnosti úřadu či úředníků.  

Připojení je ale omezeno. Lidé si mohou vyřídit e-mail nebo se připojit k portálům státní správy 
a k nekomerčním webovým stránkám (neumožňuje samozřejmě stahování filmů, hraní her, stahování softwarů). 
O pokrytí signálem na většině zastavěného území Prahy 10 se stará celkem 20 vysílačů WiFi signálu. 

Zájem lidí o tuto službu stoupá. Zatímco v půlce června 2010 bylo přihlášeno celkem 2 506 uživatelů, 
v dubnu 2011, tedy za více než jedenáct měsíců jeho fungování, to bylo již téměř šest tisíc uživatelů. 

Získat bezplatné připojení k Wi-Fi síti má každý, záleží jen na signálu. V tomto ohledu nabízí městská část 
a provozovatel sítě součinnost a odborné poradenství. Praha 10 nezapomíná ani na seniory a společně 
s provozovateli Wi-Fi sítě pro ně připravuje kurzy se zaměřením na využívání možností internetu. 

Občané se mohou bezplatně připojit po jednoduché registraci na zvláštních internetových stránkách projektu 
www.praha10.eu, kde také naleznou další podrobné informace a také možnost zřídit si bezplatnou e-mailovou 
schránku. Informace se dají dohledat také na stránce radnice www.praha10.cz v záložce městská část - Wi-Fi 
a další informace jsou na stránkách MHMP na adrese: http://wifi.praha-mesto.cz/.  

 
 

Letničkové záhony v ulicích 
 
Na jaře zkrášlilo Prahu 10 několik květinových záhonů. Letničky vysadila smluvní zahradnická firma 

na několika místech, ale nejvíce byl na očích zatravněný pás podél trati mezi Kubánským náměstím a ulicí 
Bělocerkevskou. Tento úsek byl lemovaný několika samostatnými záhony a na aslfaltových plochách ještě 
doplněný velkými květníky.  

Další záhony ozdobily Prahu 10 například na rohu ulic Moskevská a Vršovická, Na Padesátém a Rabakovská, 
Úvalská a Černokostelecká, Vršovická a Ukrajinská, U Vršovického nádraží, V Olšinách, Průběžná, Počernická 
aj. V některých místech doplnily záhony i nově vysazené stromy.  

Mnohé ze záhonů byly vysázeny již v loňském roce. Jelikož měla tato výzdoba pozitivní odezvu, vedení 
radnice se rozhodlo v této aktivitě pokračovat i v letošním roce. Navíc se s květinovými záhony můžeme již 
několik let setkat v parkových plochách, o které se radnice stará, jako je například Kubánské náměstí, náměstí 
Svatopluka Čecha nebo Vinice. 

 
 

Rozdávání sazenic 
 
Při příležitosti oslav "Dne Země" proběhla 20. dubna na prostranství u obchodního centra Cíl při ulici 

Topolová již tradiční informační akce pražského magistrátu a městské části. V několika stáncích byly 
k vyzvednutí informační materiály vztahující se především k problematice nakládání s domácím odpadem, 
ale i další, věnující se obecně ochraně životního prostředí.  

 Připraveny byly také soutěže pro děti a na ukázku různé typy odpadových nádob pro tříděný sběr odpadů. 
Pro návštěvníky připravila Praha 10 tzv. psí balíček pro majitele psů, který obsahoval mapu životního 
prostředí, sáčky pro úklid psích nečistot a informační materiál "Desatero zodpovědného pejskaře desítky“. 

 Ve spolupráci s Junákem – svazem skautů a skautek ČR byli nabízeny sazenice stromů různých druhů, které 
si mohli obyvatelé odnést a zasadit dle přiloženého návodu. Vysazený stromek mohli vyfotografovat a vložit 
na web www.vyrustmezistromy.cz do on-line mapy. Tato aktivita je součástí akce "Vyrůst mezi stromy", kterou 
pořádali skauti a skautky z Prahy již druhým rokem. Stromy se rozdávaly na několika stanicích metra, mimo jiné 
19. dubna i na Skalce. Rozdávání stromů u metra bylo zahájeno v 15:00 hodin a v Topolové ulici v 10:00 hodin.  
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Velikonoční trhy na Staroměstském náměstí 
 
Jako každý rok, tak i letos, se konaly na Staroměstském náměstí velikonoční trhy. Tradičně na tomto jarním 

programu probíhá prezentace připravená mateřskými, základními a uměleckými školami, zájmovými kroužky, 
soubory a občanskými sdruženími, které mají sídlo nebo rozvíjejí svoji činnost v Praze 10. Zástupci MČ Praha 
10 vystoupili 28. dubna 2011. 

 
 

 
 

Velikonoční trhy na Staroměstském náměstí 
 
 

Pietní akce 
 
29. dubna 2011 se konala vzpomínková akce u sochy „Smutné jaro“ v areálu krematoria ve Strašnicích, 

kde byla uctěna památka obětí nacistického Německa z let 1939 – 1945. 
4. května 2011 se konal pietní akt u pomníku Na Vinici k uctění památky padlých při příležitosti Pražského 

povstání v květnu 1945. 
 
 

V Jasmínové ulici se zvyšovala finanční gramotnost 
 
Sociální odbor MČ Praha 10 se nechal inspirovat výstupy z výzkumu s názvem „Finanční gramotnost 

obyvatel ČR", který si nechalo zpracovat Ministerstvo financí ČR, a připravil na měsíc květen pro občany tři 
semináře s tématikou problematiky financí. Tyto semináře se konaly pod zastřešujícím názvem „Život bez dluhů 
aneb jak chytře a zodpovědně hospodařit". V současné době totiž skokově roste zadluženost rodin, proto chtěla 
Praha 10 přispět k osvětě o hospodaření. Účast na seminářích byla bezplatná. 

Přednášky se konaly 3., 24. a 31. května na detašovaném pracovišti odboru sociálního v záběhlické Jasmínové 
ulici 35 vždy od 15 - 17 hodin. Program byl následující: 15 hodin – přivítání účastníků vedoucí Odboru 
sociálního ÚMČ Praha 10, v 15:05 zástupci Poradny při finanční tísni, v 15:30 zástupci Centra sociálních služeb 
Praha a Informačního a poradenského centra Kontakt, v 16:00 zástupci Obvodního soudu pro Prahu 3 a od 16:30 
diskuse. 

Na besedách vystoupili zástupci Poradny při finanční tísni, o.p.s., která mj. provozuje bezplatnou pondělní 
linku 800 722 722, na které lze konzultovat otázky spojené se zadlužením či předlužením občanů. Poradci také 
objednávají na osobní konzultaci k plánovaným či existujícím závazkům, nařízeným exekucím či zpracování 
návrhu na oddlužení (tzv. osobní bankrot), který Poradna vypracovává zdarma. Poradna za dobu své existence 
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od roku 2007 poradila více než třem stům klientům z Prahy 10. Nejčastější otázky se týkaly oddlužení - osobního 
bankrotu, problémů se splácením, exekucí a zadlužení obecně. Nejčastější problémy se soustřeďují 
na nebankovní společnosti, a to na například drahé zprostředkování úvěrů a půjček nebo na společnosti 
nabízející tzv. „oddlužení". Nejlepší prevencí před začarovaným kruhem splátek, úroků a sankcí je řádně 
zvažovat každé zadlužení, komunikovat s věřiteli, vyhledat odbornou radu a utvořit si rezervu pro případ poklesu 
příjmů či zvýšení výdajů. 

Dále vystoupili zástupci Centra sociálních služeb Praha a Informačního a poradenského centra Kontakt, která 
se zabývají odborným občanskoprávním a sociálně právním poradenstvím (např. pro osoby se zdravotním 
postižením, pro oběti domácího násilí, pro osoby ve finanční tísni). Právě pracovníci poradny pro osoby 
ve finanční tísni se účastnili semináře a následné diskuse, kde zodpovídali dotazy. Přiblížili také příklady 
z praxe, se kterými se setkávají právě v této oblasti.  

Třetími přednášejícími na seminářích byli zástupci Obvodního soudu pro Prahu 3. Ti přítomné seznámili 
s tím, jak postupovat, když za občanem do bytu dorazí soudní vykonavatel. Dále hovořili o jeho oznámení, 
prokázání, právech obou stran a podali rámcové info o exekučních řízeních.  

Po úvodních prezentacích měli účastníci besed možnost sjednat si individuální konzultace se zástupci Centra 
sociálních služeb Praha a Poradny při finanční tísni, o.p.s. 

 
 

Granty Prahy 10 
 
MČ Praha 10 vyhlásila grantové řízení na poskytnutí veřejné finanční podpory pro oblasti sociální, kultura 

a umění, sport, tělovýchova, volný čas a vzdělávání, protidrogová prevence a životní prostředí. Žádosti bylo 
možné podávat od 1. 11. 2010 do 20. 12. 2010 do 17:00 hodin. Výsledky grantového řízení schválilo 
Zastupitelstvo MČ Praha 10 dne 2. 5. 2011. 

 
Granty byly vybrány z:  
Programu I - Sociální oblast (I.1. Zdravotně sociální program; I.2. Sociální program pro seniory; I.3. Sociální 

program pro osoby se zdravotním handicapem a I.4. Sociální program na podporu fungující rodiny). 
Programu II - Kultura a um ění (II.1. Podpora a rozvoj profesionálních a neprofesionálních kulturních aktivit; 

II.2. Celoroční kulturní činnost realizovaná MČ Praha 10 a II.3. Akce pořádané v rámci "Dnů Prahy 10"). 
Programu III - Sport, tělovýchova, volný čas a vzdělávání (III.1. Pořádání významných sportovních akcí 

pro děti  a  mládež;  III.2. Pořádání masových  tělovýchovných  a  sportovních  akcí  "Sport  pro  všechny"; 
III.3. Pravidelná činnost sportovních center a center volného času pro děti a mládež; III.4.Táborová činnost; 
III.5. Volný čas; III.6. Mezinárodní spolupráce v oblasti vzdělávání a III.7. Akce pořádané v rámci "Dnů 
Prahy 10"). 

Programu IV - Protidrogová prevence (IV.1. Specifická primární prevence užívání návykových látek; 
IV.2. Služby protidrogové prevence)  

Programu V - Životní prostředí (V.1. Ochrana životního prostředí a environmentální výchova).  
 

                                                                             
Výsledky  grantového  řízení  v  oblasti  sociální; kultury  a  umění,  sportu,  tělovýchovy,  volného času  
a vzdělávání;  protidrogové prevence a životního prostředí, schválené usnesením Zastupitelstva MČ Praha 10 
dne 2. 5. 2011 
 
číslo žadatel právní 

forma 
název projektu přidělená 

částka 

 
Program I - sociální oblast 
1 Diakonie ČCE - středisko 

Ratolest v Praze 10 
CPO Rekondiční a edukační pobyt pro osoby 

s mentálním a kombinovaným postižením 
30.000,-Kč 

2 Elpida plus, o.p.s. OPS Stáří nás zpomalí, ale nenechte se zastavit 29.000,-Kč 

3 Point 50+, o.p.s. OPS První pražská mozkovična - trénink 
mozku pro seniory 

97.000,-Kč 

4 Římskokatolická farnost 
u kostelů sv. Mikuláše 
a sv. Václava Praha - Vršovice 

CO Rekondiční pobyt pro seniory 40.000,-Kč 
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5 Základní škola Praha 10, 
Hostýnská 2/2100 

PO Zdravotně sociální program 20.000,-Kč 

6 A DOMA o. s. OS Terénní služby pro seniory Prahy 10 10.000,-Kč 

7 Židovská obec v Praze, 
(Středisko-Komplexní domácí 
péče EZRA), dále jen KDP 
EZRA 

CO Komplexní domácí péče EZRA -
integrované sociální a zdravotní služby 
pro seniory se zvláštním zřetelem 
k potřebám těch, kteří přežili holocaust 

100.000,-Kč 

8 Asistence o. s. OS Služby asistence občanům MČ Praha 10 60.000,-Kč 

9 Asociace pomáhající lidem 
s autismem - APLA Praha, 
Střední Čechy, o. s. 

OS Zajištění komplexních sociálních služeb 
pro lidi s poruchami autistického spektra 
žijící na území MČ Praha 10 

105.000,-Kč 

10 Asociace rodičů a přátel 
zdravotně postižených dětí 
v ČR, o. s., Klub 
„Hornomlýnská" 

OS Centrum FILIPOVKA - osobní asistence 
pro dítě s těžkým zdravotním postižením 
z MČ Praha 10 

40.000,-Kč 

11 APPN, o. s. OS Agentura pro neslyšící 20.000,-Kč 

12 ESET-HELP, o. s. OS Tréninková resocializační kavárna Dendrit 
kafé 

20.000,-Kč 

13 FOKUS PRAHA, o. s. OS Komunitní tým Jih-sociální rehabilitace 
pro osoby s duševním onemocněním 

50.000,-Kč 

14 Gaudia proti rakovině, o. s. OS Komplexní psychoterapeutická péče 
o onkologicky a jinak chronicky nemocné 
a jejich blízké 

26.000,-Kč 

15 Hospic sv. Štěpána, občanské 
sdružení 

OS Hospic sv. Štěpána 30.000,-Kč 

16 Mamma HELP - sdružení 
pacientek s nádorovým 
onemocněním prsu, o. s. 

OS Provoz Mamma HELP Centra Praha - 
2011 

30.000,-Kč 

17 Máme otevřeno?, o. s.                             OS Asistenční služba  19.000,-Kč 

18 Máme otevřeno?, o. s.                        OS Dobrovolnické centrum - Akce Pontony  20.000,-Kč 

19 Člověk člověku, o. s., sdružení 
pro sociální práci a prevenci 
patologických jevů 

OS Spokojená rodina 29.000,-Kč 

20 Dětské krizové centrum, o. s. OS "Samy na to nestačí" diagnostika, terapie 
a prevence týraného, zneužívaného 
a zanedbávaného dítěte (syndrom CAN) 

60.000,-Kč 

21 HESTIA, o. s. OS Program Pět P 25.000,-Kč 

22 Kolpingova rodina Praha 8 OJS Vytváření rodičovských a sociálních 
kompetencí u matek z Kolpingova domu 

10.000,-Kč 

23 LATA-Programy 
pro ohroženou mládež 

OS Ve dvou se to lépe táhne 18.000,-Kč 

24 PROGRESSIVE  o. s. OS CROSS OVER - Poradenské centrum 
pro děti, mládež a rodinu 

10.000,-Kč 

25 Středisko křesťanské pomoci 
Horní Počernice 

CO SKP HOPO - Centrum pro rodiny s dětmi 
bez domova 

40.000,-Kč 

26 YWCA v ČR OS Rodinné centrum YWCA 20.000,-Kč 
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Program II. - Kultura a um ění 
27 A Profil, spol. s r. o. s.r.o. Výstava vítězných fotografií občanů 

Prahy 10 na téma "Každodennost 
Prahy 10 očima jejích obyvatel" 

150.000,-Kč 

28 A Profil, spol. s r.o. s.r.o. Dětské odpoledne na VZLETu 104.000,-Kč 

29 Dům dětí a mládeže - Dům 
UM, Praha 10 

PO 
MHMP 

"Divadelní ateliér" 29.000,-Kč 

30 Náboženská obec Církve 
československé husitské 
v Praze 10 - Vršovice 

CO Slavnost k 80. výročí otevření 
Jiráskova divadla ve Vršovicích 

15.000,-Kč 

31 Římskokatolická farnost 
u kostela Neposkvrněného 
Početí Panny Marie Praha - 
Strašnice 

CO Koncert v rámci Noci kostelů 15.000,-Kč 

32 Tělocvičná jednota Sokol 
Hostivař, Švehlova sokolovna          

OJS Krajská přehlídka amatérských 
loutkových divadel "Pražský Tajtrlík" 

26.000,-Kč 

33 Základní škola Karla Čapka, 
Praha 10 

PO Čapkiáda 10.000,-Kč 

34 Základní škola Karla Čapka, 
Praha 10 

PO Karel Čapek z jedné i z druhé kapsy 26.000,-Kč 

35 Základní škola, Praha 10, 
Švehlova 12/2900 

PO Hudební třídy 20.000,-Kč 

36 Základní škola, Praha 10, 
Práčská 37 

PO Přehlídka sborového zpěvu žáků 
speciálních škol a Vánoční zpívání 

27.000,-Kč 

37 Centrum MANA, o. s. OS Vršovické divadlo MANA dětem 40.000,-Kč 

38 Farní sbor Českobratrské 
církve evangelické v Praze 10 
- Strašnice 

CPO Dramatický kroužek ČCE Strašnice 8.000,-Kč 

39 Foibos Bohemia, o.p.s.   o.p.s. Celoroční výstavní, přednáškový 
a ediční plán Trmalova vila 2011 

30.000,-Kč 

40 Tělocvičná jednota Sokol 
Hostivař, Švehlova sokolovna           

OJS Divadélko Frydolín, Sokol Hostivař 20.000,-Kč 

41 1. český klub fotografů 
amatérů Nekázanka, o. s. 

OS Mozaika Prahy 10 10.000,-Kč 

42 Římskokatolická farnost 
u kostela Neposkvrněného 
Početí Panny Marie Praha - 
Strašnice 

CO "Dny Prahy 10"ve strašnickém kostele 
Neposkvrněného početí Panny Marie 

22.000,-Kč 

 
Program III. - Sport, t ělovýchova, volný čas a vzdělávání 
43 ASK Slavia Praha OS Závody atletických přípravek 20.000,-Kč 

44 ASK Slavia Praha OS Zajištění atletických soutěží družstev 
mládeže 

105.000,-Kč 

45 All Stars Team, s.r.o. s.r.o. All Stars Cup 2011 70.000,-Kč 

46 CU Bohemians Praha, 
občanské sdružení 

OS Memoriál Dr. Václava Jíry 2011 90.000,-Kč 

47 Český tenisový svaz 
vozíčkářů, Centrum tenisu 
na vozíku 

OS Turnaj Mistrovství ČR v tenisu 
na vozíku HAMR OPEN 2011 

25.000,-Kč 
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48 Junák - svaz skautů a skautek 
ČR, 96. středisko 
SKARABEUS, Praha 10 

OS Zábavné odpoledne na základních 
školách 

14.000,-Kč 

49 Obvodní rada Asociace 
školních sportovních klubů 
Praha 10 

OS Pořádání významných sportovních 
akcí pro děti a mládež  

20.000,-Kč 

50 SK Slavia Praha OS Turnaj mladších žákyň ke dni dětí 17.000,-Kč 

51 SK Slavia Praha - fotbal OS Slávistka Cup 2011 22.000,-Kč 

52 SK Slavia Praha - fotbal OS Sportovní fotbalové turnaje mládeže 
Slavia na Praze 10 

90.000,-Kč 

53 Tělovýchovná jednota 
Bohemians Praha 

OS Pohár v minizápase pro děti  
4. - 5. tř. ZŠ 

10.000,-Kč 

54 Tělovýchovná jednota KOVO OS Podpora mládeže Tělovýchovné 
jednoty Kovo - oddíl Hokejbalu 

21.000,-Kč 

55 Tělocvičná jednota Sokol 
Praha - Vršovice 

OJS Randori koťat 10.000,-Kč 

56 Tělocvičná jednota Sokol 
Praha - Vršovice 

OJS Memoriál Víta Somolíka XVII. ročník 
- sportovní gymnastika 

9.000,-Kč 

57 Tělocvičná jednota Sokol 
Praha - Vršovice 

OJS Vánoční závod žactva ve sportovní 
gymnastice 

10.000,-Kč 

58 Základní škola, Praha 10, 
Nad Vodovodem 81/460 

PO Podpora tradičních sportovních aktivit 
žáků 2. stupně 

8.000,-Kč 

59 Bison Beach Volleyball Club, 
o. s. 

OS Beachvolejbal pro všechny II 100.000,-Kč 

60 Dům dětí a mládeže - Dům 
UM 

PO 
MHMP 

Sport pro všechny 20.000,-Kč 

61 Policejní volejbalový klub 
Olymp Praha, o. s. 

OS Sport pro děti z MČ Prahy 10 70.000,-Kč 

62 Střední průmyslová škola, 
Praha 10, Na Třebešíně 2299 

PO   
MHMP 

Plavání pro neorganizované děti, 
mládež a občany městské části Praha 
10 

50.000,-Kč 

63 TJ Zora Praha OS Pořádání masových tělovýchovných 
a sportovních akcí "Sport 
pro všechny" 

30.000,-Kč 

64 Universitní sportovní klub 
Praha 

OS Velká cena USK Praha 10.000,-Kč 

65 Základní škola, Praha 10, 
Švehlova 12/2900 

PO Posuvné minikoše na minibasketbal 
(pro děti 6 - 10 let) 

35.000,-Kč 

66 Základní škola, Praha 10, 
Jakutská 2/1210 

PO Fotbalový turnaj pro mládež Prahy 10 3.000,-Kč 

67 Základní škola, Praha 10, 
Jakutská 2/1210 

PO Turnaj v ping-pongu pro děti a jejich 
rodiče 

9.000,-Kč 

68 Dům dětí a mládeže - Dům 
UM 

PO 
MHMP 

Otevřený klub Strašnice 30.000,-Kč 

69 Dům dětí a mládeže - Dům 
UM 

PO 
MHMP 

Dětský koutek 10.000,-Kč 

70 Modrá Hvězda Praha, 
potápěčský klub mládeže 

OJS Příspěvek na činnost potápěčského 
klubu mládeže, nábor a založení 
kroužku pro mládež Prahy 10 

10.000,-Kč 

71 Nadační fond pro rozvoj 
mládežnického hokeje 
HC Slavia Praha, Zimní 
stadion EDEN 

NF Příspěvek na trenéry mládeže (nábor, 
1. a 2. třída) 

48.000,-Kč 
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72 Nadační fond pro rozvoj 
mládežnického hokeje 
HC Slavia Praha, Zimní 
stadion EDEN 

NF Podpora talentovaných hokejistů ze 
sociálně slabších rodin 

50.000,-Kč 

73 "SK EKO! OS Pravidelná činnost volejbalového 
klubu SK EKO 

25.000,-Kč 

74 Slavia Praha - Fotbal 2004 OS Příspěvek na startovné 10.000,-Kč 

75 SK Slavia Praha - klub futsalu 
FIFA 

OS SK SLAVIA PRAHA FUTSAL 40.000,-Kč 

76 Slavia Praha - plavání o. s. OS Pravidelná činnost oddílu plavání 
Slavia Praha - příspěvek na tréninkové 
prostory 

40.000,-Kč 

77 Tělovýchovná jednota 
JUNIOR PRAHA o. s. 

OS Pravidelná činnost sportovního centra 
mládeže v letním přípravném období 
od 1. 7. do 31. 8. 2011 

49.000,-Kč 

78 Tělocvičná jednota Sokol 
Praha - Vršovice 

OJS Pravidelná celoroční činnost oddílu 
sportovní gymnastiky 

30.000,-Kč 

79 Tělocvičná jednota Sokol 
Praha - Vršovice 

OJS Pravidelná činnost oddílu judo 17.000,-Kč 

80 Tělocvičná jednota Sokol 
Hostivař, Švehlova sokolovna            

OJS Mateřské centrum Frydolínek  15.000,-Kč 

81 ASK Slavia Praha OS Atletické prázdniny 2011 - vybavení 
nářadím a náčiním 

21.000,-Kč 

82 Junák - svaz skautů a skautek 
ČR, 77. středisko ROD SOVY 
Praha 10 

OJS Letní tábor 301. oddílu 5.000,-Kč 

83 Junák - svaz skautů a skautek 
ČR, 96. středisko 
SCARABEUS, Praha 10 

OJS Letní tábor oddílu ORONGO 
a HESPERIA 

7.000,-Kč 

84 Junák - svaz skautů a skautek 
ČR, 35. středisko Jaroslava 
Rady Praha 10 - Skalka, 
11A35 

OJS Letní tábor 305. chlapeckého oddílu 
„Vl čáci" při středisku J. Rady  
Praha 10 

14.000,-Kč 

85 Junák - svaz skautů a skautek 
ČR, 35. středisko Jaroslava 
Rady Praha 10 - Skalka, 
11A35 

OJS Letní tábor 305. dívčího oddílu 
skautského střediska J. Rady Praha 10 

14.000,-Kč 

86 Junák - svaz skautů a skautek 
ČR, 92. středisko Šípů Praha 
10 

OJS 5 táborů 92. skautského střediska Šípů 
Praha 10 

50.000,-Kč 

87 Náboženská obec Církve 
československé husitské 
v Praze 10 - Vršovice 

CO Letní tábor rodinného typu 10.000,-Kč 

88 Občanské sdružení POP Balet OS Letní taneční škola Orlík 2011 40.000,-Kč 

89 Pionýr PIONÝRSKÁ 
SKUPINA - BETA 

OJS Vodácký tábor Vltava 20.000,-Kč 

90 Pionýr, Pionýrská skupina - 
76. Jánka Fábryho 

OJS Letní tábor 5.000,-Kč 

91 Policejní volejbalový klub 
Olymp Praha, o. s. 

OS Letní soustředění pro děti MČ  
Praha 10 

40.000,-Kč 

92 Římskokatolická farnost 
u kostela Neposkvrněného 
Početí Panny Marie Praha - 
Strašnice 

CO Letní tábor 11.000,-Kč 
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93 "SK EKO"   OS Letní soustředění volejbalového klubu 
SK EKO 

20.000,-Kč 

94 SK Slavia Praha - klub futsalu 
FIFA 

OS Futsalový kemp SK Slavia Praha 10.000,-Kč 

95 Slavia Praha - Fotbal 2004 OS Sportovní soustředění 6.000,-Kč 

96 Tělocvičná jednota SOKOL 
Praha - Strašnice 

OS Letní sportovní soustředění žactva 20.000,-Kč 

97 01/14 ZO Českého svazu 
ochránců přírody, "Natura, 
quo vadis?"  

OJS Letní tábor oddílu Ginkgo 11.000,-Kč 

98 188. PS T. O. Bobříci OJS Letní tábor 188. PS T. O. Bobříci   10.000,-Kč 

99 YWCA v ČR OS Rodinný tábor YWCA 10.000,-Kč 

100 Klub K2, o.p.s. OPS Kam s dětmi na Praze 10 15.000,-Kč 

101 Komunitní centrum Kruh, o. 
s., ZŠ Hostýnská 

OS Rok v kruhu 2011 35.000,-Kč 

102 Městská knihovna v Praze PO     
MHMP 

Duch měst, míst a regionů 33.000,-Kč 

103 Pionýrské centrum Praha OS Vršovický koláč - Malešický jarmark 50.000,-Kč 

104 Římskokatolická farnost 
u kostela Neposkvrněného 
Početí Panny Marie Praha - 
Strašnice 

CO Celoroční činnost 10.000,-Kč 

105 Sportovní klub Slavia Praha – 
Odbor zrakově postižených 

OS 13. ročník Mezinárodního 
kuželkářského turnaje zrakově 
postižených - SLAVIA CUP 

50.000,-Kč 

106 Střední zdravotnická škola, 
Praha 10 

PO     
MHMP 

Odborný pobyt žáků SZŠ, Ruská 91, 
Praha 10 ve švýcarském Bernu a okolí 
s návštěvou sociálních 
a zdravotnických zařízení 

50.000,-Kč 

107 Základní škola, Praha 10, 
Nad Vodovodem 81/460 

PO Tradiční kulturní a sportovní akce 
pro žáky 1. stupně 

8.000,-Kč 

108 Základní škola Praha 10, 
Brigádníků 14/510 

PO Velká Británie našima očima 60.000,-Kč 

109 Základní škola, Praha 10, 
Hostýnská 2/2100 

PO Mezinárodní spolupráce v oblasti 
vzdělávání 

34.000,-Kč 

110 Základní škola, Praha 10, 
Hostýnská 2/2100 

PO Jazykový zahraniční výjezd žáků 
s aplikací cizojazyčných znalostí 
ve spojení s přírodovědnou 
a sportovní činností 

30.000,-Kč 

111 Základní škola, Praha 10, 
Nad Vodovodem 81/460 

PO Poznávací zájezd do Drážďan 21.000,-Kč 

112 Základní škola, Praha 10, 
Jakutská 2/1210 

PO Dvoudenní poznávací a vzdělávací 
zájezd do Spolkové republiky 
Německo pro žáky navštěvující 
hodiny německého jazyka 

30.000,-Kč 

113 Základní škola, Praha 10, 
Jakutská 2/1210 

PO Poznávací a vzdělávací zájezd 
do Itálie s návazností na výuku 
italského jazyka 

30.000,-Kč 
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114 Český svaz pozemního hokeje OS Žádost o finanční příspěvek 
na náborový den pro děti od 6 do14 let 
v pozemním hokeji pod mottem 
"Pojďte s námi hrát hokej! Ať si to 
zkusí všichni!" 

5.000,-Kč 

115 Junák - svaz skautů a skautek 
ČR, 96. středisko 
SCARABEUS, Praha 10 

OJS Herní odpoledne před OC Eden 
v rámci dnů Prahy 10 

9.000,-Kč 

116 Komunitní centrum Kruh, o. 
s., ZŠ Hostýnská 

OS Dny Prahy 10 v KC Kruh 2011 21.000,-Kč 

117 Nadační fond pro rozvoj 
mládežnického hokeje  
HC Slavia Praha, Zimní 
stadion EDEN 

NF Hokejový turnaj třetích tříd 40.000,-Kč 

 
Program IV. - Protidrogová prevence 
118 Gymnázium Praha 10, 

Omská 1300 
PO 
MHMP 

Školní program prevence sociálně 
patologických jevů 

24.000,-Kč 

119 Středisko prevence a léčby 
drogových závislostí DROP 
IN o.p.s. - Centrum 
pro rodinu 

OPS Školení metodiků prevence 20.000,-Kč 

120 Základní škola Praha 10, 
Brigádníků 14/510 

PO Vztahy a zdravý životní styl 28.000,-Kč 

121 Základní škola, Praha 10, 
Švehlova 12/2900, 

PO Specifická primární prevence užívání 
návykových látek 

20.000,-Kč 

122 Základní škola, Praha 10, 
U Roháčových  
kasáren 19/1381 

PO Žijeme spolu 34.000,-Kč 

 
Program V. - Životní prostředí 
123 01/14 ZO Českého svazu 

ochránců přírody, "Natura, 
quo vadis?"  

OJS Jednorázové environmentálně osvětové 
akce v Praze 10 

70.000,-Kč 

124 Mateřská škola, Praha 10, 
Benešovská 28/2291 

PO Duhová zahrada 63.000,-Kč 

125 Základní škola Praha 10, 
Brigádníků 14/510 

PO ZŠ Brigádníků recykluje 15.000,-Kč 

126 Základní škola, Praha 10, 
Nad Vodovodem 81/460 

PO Chováme se ekologicky 11.000,-Kč 

 
 
   V roce 2011 bylo vyhlášeno II. kolo grantového řízení na poskytnutí veřejné finanční podpory – grantu 
v oblasti kultura a umění – celoroční činnost. Žádosti se podávali od 7. března do 6. dubna 2011. 
 
Výsledky veřejné finanční podpory - grantů  II. kola v oblasti kultury a umění - celoroční činnosti v roce 
2011, schválené usnesením Zastupitelstva MČ Praha 10 dne 2. 5. 2011                                                                                             

číslo 
 
žadatel  

právní 
forma název projektu přidělená částka 

 
Program I - kultura a umění 

1 Centrum MANA, o. s. OS 
Vršovické divadlo MANA v roce "nula" - 
podpora celoroční činnosti 80.000,- Kč 

2 
DIVADLO COMPANY.CZ, 
divadelní sdružení OS Strašnické divadlo 850.000,- Kč 

3 Foibos Bohemia, o.p.s.   o.p.s. 
Celoroční výstavní, přednáškový a ediční 
plán Trmalova vila 2011 50.000,- Kč 
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4 
Galerie DESET, občanské 
sdružení  OS 

Celoroční kulturní a umělecká činnost 
v GALERII DESET v roce 2011 170.000,- Kč 

5 KLANG, s.r.o.,  s.r.o. Kultura 2011 na VZLETu 1.350.000,- Kč 
 
 
   Vyhlášeno bylo také grantové řízení MČ Praha 10 z rozpočtu HMP na poskytování sociálních služeb 
na území MČ Praha 10 v roce 2011. Žádosti se přijímaly od 8. dubna do 6. května 2011. 

   Dne 29. 6. 2011 schválilo Zastupitelstvo MČ Praha 10 grant pro Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci 
v Praze 10, příspěvková organizace. To získalo 705.000,- Kč na projekt Pečovatelská služba. 

 
 

Děti z dětských domovů se přiučily na úřadě  
     
Děti z dětských domovů se učily, jak vyřizovat běžnou agendu na Úřadu městské části Praha 10. Téměř 

čtyřicet dětí si vyzkoušelo, co je potřeba například při vyřizování občanského průkazu, živnostenského listu, 
sociálních dávek a dalších věcí, se kterými se budou setkávat ve svém životě. Představitelé obce chtějí tímto 
dětem co nejvíce usnadnit přechod z těchto zařízení do běžného života. Den otevřených dveří pro tyto děti se 
na radnici konal již poněkolikáté. Kromě vyřizování různých dokumentů se dospívající mládež seznámila 
i s ucházením se o zaměstnání nebo možnostmi rekvalifikace. 

Akce se zúčastnily děti z domovů v Pyšelích, Plesné, Uherském Hradišti, Nepomuku, Dlažkovicích a Aši.  
Při návštěvě úřadu Prahy 10 děti měly i příležitost diskutovat s úředníky a dozvědět se odpovědi na své otázky 

k problémům, o které se v současné době zajímají. Zájem dětí i jejich zapojení do diskuzí ukázal, že takovéto 
akce jsou pro další život dětí přínosem, a proto v nich bude Praha 10 pokračovat.  

 
 

Praha 10 prodávala nebytové prostory 
     
Volné nebytové prostory, které byly součástí privatizovaných domů v Praze 10, nabízela v roce 2011 městská 

část k prodeji. Výběrové řízení bylo vyhlášeno koncem dubna s termínem odevzdání obálek s nabídkami 
nejpozději do 16. května 2011. Do prodeje zařadila 16 nebytových prostor, u kterých byly stanoveny minimální 
ceny, za které je městská část ochotna je prodat. Jednalo se o klasickou obálkovou metodu, kde zvítězila nejvyšší 
nabízená cena. 

Aby bylo výběrové řízení co nejtransparentnější, mohly se ho zúčastnit fyzické i právnické osoby. Jediným 
kritériem byla cena, která nesměla být nižší než požadovaná minimální. U podaných obálek úředníci následně 
zkontrolovali, zda splňují formální podmínky, a do konce května bylo stanoveno pořadí kupců. Vítěze a jeho 
náhradníky následně schvalovala Rada MČ Praha 10 a ZMČ. Pokud zájemce s nejvyšší nabízenou cenou odmítl 
smlouvu uzavřít, byla nabídnuta dalšímu v pořadí.  

Uvedené prostory byly už dříve využívány k podnikání (jako prodejny potravin, drogerie, kanceláře) nebo 
jako sklady s plochou mezi 13 až 365 metry čtverečními. Jejich celková hodnota se pohybovala podle 
znaleckých posudků okolo 25 milionů korun. 

Tento pilotní projekt měl ověřit, jaký o to bude zájem ze strany veřejnosti. Jelikož se tento prodej osvědčil, 
nabídla desátá městská část k odkoupení dalších devatenáct nebytových prostor. Nic se nezměnilo ani 
na zvoleném systému prodeje. Tentokrát museli žadatelé své nabídky poslat do pondělí 27. června. 

 
 

Ocenění bezpříspěvkových dárců krve 
 
V polovině května proběhlo na úřadě Prahy 10 oceňování bezpříspěvkových dárců krve, které pozdravil 

a poděkoval jim první místostarosta Vladimír Novák. Při setkání se předávalo 16 zlatých křížů 3. třídy, přičemž 
zlatý kříž je za 80 odběrů. Dále se předávalo 47 zlatých medailí profesora Janského – zlatá medaile je za 40 
odběrů. Dárci dostali také 70 stříbrných medailí profesora Janského, které jsou za 20 odběrů. Za Červený kříž 
a jeho místní skupinu z Prahy 10 předávala medaile Renata Šimonová, dále Kateřina Peštová za sociální odbor 
úřadu a lékařka Michaela Jirsová za transfůzní stanici FNKV. Ocenění dostali medaile a dárek od ÚMČ Praha 10 
a ČČK. 

Podpora bezplatného dárcovství je celosvětovým trendem, který se prosazuje od šedesátých let 20. století, 
kdy se Mezinárodní federace Červeného kříže obrátila s výzvou na všechny národní společnosti, aby podpořily 
rozvoj dárcovství oproštěného od finančních podnětů. 
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Májové slavnosti   
 
Tradiční Májové slavnosti Prahy 10 se konaly v neděli 29. května ve Sportovním areálu Hamr v Záběhlicích. 

Akci pořádá každoročně desátá městská část vždy poslední květnovou neděli.  Návštěvníci se mohli těšit 
na bohatý program pro děti i dospělé, připravena byla tombola a večerní ohňostroj.   

 Bohatý program Májových slavností začal už od 14.00 hodin a celým dnem prováděl moderátor rádia Impuls 
Vlasta Korec; ten spolu se starostou Milanem Richterem předával během dne přímo na pódiu dětem i dospělým 
hodnotné ceny z tomboly. 

Odpoledne patřilo hlavně dětem, pro které byli připraveni kouzelníci, skákací hrad a další atrakce. Program 
obsahoval i prezentaci Městské policie včetně oblíbených psovodů a jejich čtyřnohých svěřenců, bylo zde možné 
střílet paintballovou pistolí a byla zde výstava mototechniky. Děti se mohly svézt na policejní houkačce. 
Představil se také kouzelník Richard Nedvěd z Česko-Slovensko má talent. 

Na slavnostech vystoupili zpěváci Helena Zeťová, Jitka Válková, Marek Ztracený a skupiny Smokie revival, 
Grexa Band a Těžkej Pokondr. První písnička tohoto dua - jehož název tvoří začáteční písmena příjmení jeho 
aktérů Miloše Pokorného a Romana Ondráčka – nazvaná Saša jede vznikla v roce 1995 ve vršovickém 
nahrávacím studiu.  

Chvíli před desátou večerní se konal asi desetiminutový ohňostroj, který Májové slavnosti zakončil. Této akce 
se zúčastnily asi tři tisícovky lidí převážně z Prahy 10. Vstup byl pro všechny zdarma. 

 

 
 

Májové slavnosti – Jitka Válková a Vlasta Korec 
 
Součástí celé kulturní akce byla i charitativní sbírka na podporu poničeného Japonska. Každý návštěvník 

si mohl zakoupit tričko s nápisy Praha 10 pro Japonsko za 250 korun, které radnice nechala pro tuto příležitost 
připravit a vyrobit. Praha 10 se rozhodla zapojit do této pomoci, neboť ačkoliv první vlna pomoci opadla,  
poničená místa se neustále opravují. Trička byla poprvé v prodeji právě zde a od následujícího pondělí se 
prodávala v radničním informačním centru ve Vršovické ulici (informační kancelář v budově B uprostřed 
objektu s vchodem od sídliště Vlasta). 

11. března 2011 totiž Japonsko zasáhlo zemětřesení následované ničivou vlnou tsunami. Tomuto živlu 
podlehlo více než 15 000 lidí, téměř 9 000 bylo pohřešovaných a 6 000 zraněných. Přes 190 tisíc budov bylo 
úplně nebo částečně zničeno, 200 tisíc lidí bylo evakuováno ze svých domovů kvůli havárii jaderné elektrárny. 
Předpokládané náklady na obnovu byly uváděny na 10 triliónů jenů (122 miliard dolarů, tedy téměř 
2 bilióny korun). 

Hlavní sbírky důležitých humanitárních organizací sice již proběhly, nicméně obnova potrvá dlouhé roky. 
Tuto sbírku a tímto způsobem vybrané finanční prostředky chce Praha 10 poskytnout konkrétnímu poškozenému 
městu či obci na konkrétní projekt obnovy tak, aby se jednalo o naprosto adresnou podporu.  
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Helena Zeťová 
 
Program na Májových slavnostech byl následující: 
14:00 zahájení slavností 
14:05 kouzelník pro děti 
14:30 klauni 
15:00 Vlasta Korec pro děti 
15:30 psovodi mimo pódium 
15:40 Helena Zeťová 
16:10 Smokie revival 
17:00 akrobatický rock and roll 
17:05 kouzelník Richard Nedvěd 
17:25 1. část tomboly 
17:45 psovodi mimo pódium 
17:50 Jitka Válková 
18:30 Grexa Band 
19:50 Marek Ztracený 
20:40 2. část tomboly 
21:00 Těžkej Pokondr 
21:40 ohňostroj 
 
 

MČ Praha 10 přispěla na opravu chodníků padesáti miliony korun  
      
Městská část Praha 10 vyčlenila na opravy chodníků ve špatném technickém stavu 50 milionů korun, i když 

jsou ve vlastnictví hlavního města Prahy. Peníze dává obec Technické správě komunikací (TSK) již několik let, 
neboť tato organizace nemá dostatek peněz, aby opravovala chodníky v městě. Postupně takto už byly 
zrekonstruovány například vybrané úseky v ulicích Nučická, Krupská, Chorvatská, Dykova, Na hroudě, 
Oblouková, Ruská, Černokostelecká či Voroněžská. 
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V březnu 2011 byl vybrán seznam nejproblematičtějších míst na základě požadavků občanů a předán TSK. 
Jednalo se o jedenáct ulic, ve kterých byla rekonstrukce plánována. Jednalo se o chodníky v ulici Šrobárova, 
Královická, V Olšinách, Jakutská, dva úseky v ulici Olešská a dále chodníky v Chorvatské, Litevské, Srbínské, 
Ostružinové a Goyově před prodejnou Albert. 

Tyto chodníky byly ve špatném technickém stavu a nesplňovaly požadavky bezbariérovosti. Potíže 
s pohybem tak měli nejenom handicapovaní lidé, ale i rodiče s kočárky. Většinou to bylo kvůli zvýšeným 
obrubám na přechodech pro chodce a podobně. Od uvolnění financí na tyto opravy si Praha 10 slibovala, že se 
závady podaří odstranit v co možná nejkratší době.  

TSK, která přispěla částkou ve výši dvou milionů korun, rozplánovala opravy do dvou etap. Na první část 
chodníkového programu, která probíhala od května do září, MČ Praha 10 poskytla částku 23 mil. Kč. Z té byly 
dokončeny stavby Chorvatská, Šrobárova, kde byla zároveň upravena rozlehlá nebezpečná plocha křižovatky 
s ulicí Vlašimskou, Jakutská, Litevská, Ostružinová a Olešská 1. část. Dále byl dokončen chodník v ulicích 
Goyova, V Olšinách a chodník v ulici Srbínská. Opravoval se plynovod v ulicích Olešská a Královická, na který 
navazovala rekonstrukce chodníku. 

V návaznosti na rekonstrukci Šrobárovy ulice došlo též ke zpevnění části chodníku s povoleným parkováním 
vozidel ve Vlašimské ulici po ulici Benešovskou, a to výměnou mozaiky za živičný kryt. Po dokončení však 
došlo na některých místech k jejich opětovnému, mnohde naprosto nepochopitelnému, poškozování, 
např. parkování aut na klíčící zeleni. 

Na druhou část MČ Praha 10 poskytla částku 25 mil. Kč. Z té byly dne 22. 8. 2011 zahájeny práce v ulici 
Petrohradské a Donatellově. Dne 27. 8. 2011 byla zahájena rekonstrukce chodníku v ulici Ruská, 29. 8. 2011 pak 
v ulici Malinová. 

Na výběru chodníků, které se opravovaly, spolupracovala radnice s občany. Obyvatelé navrhovali, které ulice 
by bylo třeba opravit a na základě jejich požadavku vznikl seznam míst, která se opraví.  

V této spolupráci s TSK a s občany chce městská část Praha 10 pokračovat i nadále.  
     

 
Odvoz rozměrného odpadu pro seniory zdarma  

 
Praha 10 přišla v červnu 2011 s naprostou novinkou - nabídla odvoz velkoobjemových odpadů z domácností 

do sběrných dvorů hlavního města zdarma, a to osobám starším 70 let a držitelům průkazu ZTP a ZTP/P. Díky 
tomu se mohli senioři a zdravotně postižení zbavit nepotřebných věcí objemného charakteru, které nešlo jen tak 
hodit do popelnice a které neměli možnost do sběrného dvora odvézt. 

Služba probíhala ve zkušebním režimu do konce letošního roku. Poté bude vyhodnoceno, zda měla mezi lidmi 
úspěch a kolik nakonec radnici stála peněz. 

Občan s trvalým pobytem na území městské části, který splňoval věkový limit nebo byl držitelem jednoho 
z výše uvedených typů průkazů, mohl požádat o odvoz objemného odpadu z místa svého bydliště. O tuto službu 
si mohli občané požádat prostřednictvím call centra na telefonním čísle 840 11 12 13 (SKYPE 
Callcentrum.praha10). Sem občané volali a nahlásili jméno, bydliště, telefonní spojení, druh odpadu a jeho 
množství.  

Odvážel se výhradně odpad objemného charakteru, který je přijímán ve sběrných dvorech hl. m. Prahy, a to 
v maximálním množství 10 ks odpadu na jeden svoz a nejvýše dvakrát ročně. Mezi objemný odpad patří starý 
nábytek, koberce a linolea, staré lyže, snowboardy, kola, velká zrcadla, umyvadla a WC mísy. Naopak mezi 
objemný odpad nepatří lednice, televizory a počítačové monitory, zářivky a výbojky, autobaterie, jiné 
nebezpečné odpady. 

Odvoz odpadu byl prováděn jednou měsíčně v určený den a v čase, který byl zájemci následně telefonicky 
sdělen. Občan se při předávce odpadu musel navíc prokázat občanským průkazem, stejně jako je tomu 
ve sběrných dvorech, a musel předávku podepsat. Také bylo nutné, aby třeba starou televizi, pračku nebo 
pohovku předal pracovníkům svozové firmy v místě svého trvalého bydliště v Praze 10. 

Nakládku a odvoz odpadu pak zajistila radnice prostřednictvím svozové firmy, která provozuje sběrný dvůr 
v blízkosti Prahy 10. Využitím provozovatele sběrného dvora přitom nebylo potřeba hradit náklady za odstranění 
odpadu, protože předání odpadu ve sběrném dvoře je pro občana hlavního města bezplatné.  

V bezprostředním okolí Prahy 10 jsou tři sběrné dvory (v  ulici Teplárenská v Malešicích, Perucká v Praze 2 - 
Vinohrady a  Zakrytá v Praze 4 – Záběhlice), ve kterých lze odevzdat nejen objemný odpad, ale také vysloužilá 
elektrozařízení, biologické odpady i tříděný domácí odpad. 

Provozní doba ve sběrných dvorech je od pondělí do pátku od 8.30 do 18 hodin. V sobotu od 8.30 do 
15 hodin.  
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Den děti Prahy 10  
 
1. června proběhl v areálu Mateřské školy Magnitogorská Prahou 10 připravovaný Den dětí. Od 13 do 

15 hodin byl připraven program pro děti z mateřských škol. Od tří do pěti pak následovala zábava pro veřejnost.  
Na děti čekal klaun Chiko, soutěže o ceny, hudba a zábava.  
 

 
 

Den dětí Prahy 10 
 
 

Úřad bez vody 
      
V létě byl úřad Prahy 10 několikrát bez vody. Důvodem byla havárie vodárenského zařízení v blízkosti úřadu. 

Vše začalo ve čtvrtek 9. 6. 2011. V tento den z důvodu havárie vodovodního řadu netekla po celou pracovní 
dobu na ÚMČ Praha 10 voda. Na Vršovickou ulici byla přistavena cisterna s pitnou vodou. Rovněž byly 
zajištěny pro úředníky a zaměstnance úřadu mobilní záchodky na pochozí terase. V ten den samozřejmě 
nefungovala ani závodní restaurace. 

Obdobná situace nastala ve čtvrtek 16. června 2011 od 8:00 do 15:00 hodin, kdy se pokračovalo v opravách 
havarijního stavu vodárenského zařízení v ulici Magnitogorská. Z tohoto důvodu netekla voda také ve čtvrtek 
21. července 2011. 20. září pak z důvodu havárie netekla po celý den teplá voda v celé budově ÚMČ Praha 10 
a okolním sídlišti. Teplá voda netekla ještě 5. a 11. 10. z důvodu havárii na vodárenském zařízení v křižovatce 
ulic Uljanovská x Taškentská. 

 
 

Druhý ro čník soutěže o nejhezčí dvorek Prahy 10 
 
 K vypsání druhého ročníku „Dvorku roku“ inspiroval radnici Prahy 10 velký ohlas soutěže v roce 2010. 

Soutěže se mohli zúčastnit obyvatelé domů, k nimž patří přihlášený dvorek a jsou jeho vlastníky, popřípadě 
získají souhlas majitele. Pokud byl pozemek v majetku Prahy 10, souhlas k účasti v soutěži jim byl udělen 
automaticky.  

 Druhého ročníku této soutěže se mohli zúčastnit i vítězové ročníku prvního. Hodnoceny v tomto případě byly 
změny, které byly provedeny od stavu hodnoceného v předešlém roce. Na rozdíl od minulého ročníku se radnice 
rozhodla ocenit hned pět vítězných dvorků. 

Cílem soutěže bylo motivovat obyvatele k údržbě a zvelebování vnitrobloků a zatraktivňování okolí bytových 
domů a ocenit ty, kteří jsou nejúspěšnější.  
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Přihlásit bylo možné dvěma způsoby: e-mailem na adresu spolecne@praha10.cz, či písemně na adresu radnice 
(odbor životního prostředí, dopravy a rozvoje) – obojí označeno heslem „Dvorek 2011“. V přihlášce musela být 
uvedena přesná adresa, minimálně dvě kontaktní osoby, popis vnitrobloku a provedených úprav, přiložená 
dokumentace (fotografie stavu před a po úpravách atd.) a souhlas vlastníka. Přihlášky bylo možné podávat 
až do 15. září 2011.  

Hodnocení přihlášek provedla komise složená ze zástupců radnice Prahy 10 a Ateliéru zahradní a krajinářské 
architektury, která navštívila všechny přihlášené dvorky. Mezi hodnotící kritéria patřily mimo jiné úroveň 
zpracování projektu, kreativnost a efektivnost úprav, nápaditost a celkový charakter změn, využitelnost 
a obyvatelnost pozemku, využití zeleně, zapojení obyvatel domu do úprav a údržby a také čistota. Celkem došlo 
k třicetiprocentnímu nárůstu přihlášek. 

Vyhlášení unikátní soutěže desáté městské části – Dvorek rok 2011 – se konalo v pondělí 31. října 
v 15:00 hodin a to přímo na vítězné adrese v Kozácké ulici 13/214. Ceny vítězům předával starosta Prahy 10 
Milan Richter. Vítěz si odnesl poukaz na zboží v celkové hodnotě 50 tisíc korun. I ostatní vyhodnocené dvorky 
mohly počítat s obdobnými poukazy, dle umístění v hodnotě od 40 do 10 tisíc korun. 

  

 
 

Vítězný Dvorek roku 2011 
 
 
  Po pečlivém zvážení určila hodnotící komise toto pořadí: 
  
1. místo  
„Dvorek Kozácká 214/13“ zastoupený paní Martinou Trnkovou za šetrně revitalizovanou zahradu, použití 

přírodních prvků, odborné udržování stávajících vzrostlých stromů a zapojení všech obyvatel domu. 
  
2. místo  
„Dvorek Krupská 16-18-20“ zastoupený panem Liborem A. Engelthalerem za udržování veřejně přístupného 

prostoru, umístění kompostérů pro domácí bioodpad, nápaditou opravu laviček a nové využití vysloužilého 
klepadla. 

  
3. místo  
„Dvorek Kodaňská 651/22“ zastoupený panem Jakubem Svatým za šetrné osázení zeleně, obnovu dvorku 

do původní historické podoby, recyklaci starých stavebních prvků, spolupráci s obyvateli sousedního domu 
s vnitroblokem na dalších úpravách obou dvorků. 
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4. místo  
„Předzahrádka Počernická 413/70“ zastoupená paní Marií Müllerovou za vkusnou přeměnu předzahrádky, 

udržování čistoty v okolí panelového domu, snahu snížit prašnost a celkově zlepšit okolní prostředí v blízkosti 
frekventované komunikace. 

  
5. místo  
„Dvorek Věšínova 508/7“ zastoupený paní Renátou Hanákovou za vkusné skrytí sušáků na prádlo, šetrně 

provedenou rekonstrukci zděného plotu, za úpravy nad rámec výhry z minulého roku a vytvoření nového zázemí 
pro děti. 

 
 

Podchod u metra Strašnická  
 
Nevzhledný podchod u stanice metra Strašnická, který podchází pod ulicí V Olšinách, byl ve špatném 

technickém stavu. Obec se ho rozhodla opravit a poskytla na jeho obnovu a na další úpravy zajišťující větší 
bezpečnost na komunikacích Technické správě komunikací (TSK) částku dva miliony korun, dalšími milióny 
přispěla přímo TSK. 

Strašnickým podchodem denně procházejí stovky lidí, je jedním z nejvíce vytížených míst ve Strašnicích, 
protože je hlavní přístupovou komunikací k metru z okolí základní školy Gutova a lidmi hojně navštěvovaného 
areálu Gutovka. Zároveň ho využívají lidé, kteří přijedou autobusem ze Zahradního Města a chtějí přestoupit na 
metro nebo na tramvaj. 

Do podchodu zatékala voda, stěny byly počmárané od sprejerů, prostory nedostatečně osvětlovalo pár žárovek 
a byly zde nevzhledné obchůdky. Nevyhovující podmínky byly i pro vozíčkáře a maminky s kočárky. Vše dělalo 
špatnou vizitku Praze 10, proto zástupci občanského sdružení Útulné Strašnice oslovili vedení radnice, které 
rozhodlo, že toto místo bude opraveno a „zkulturněno“. Po jednání s Technickou správou komunikací, tedy se 
správcem podchodu, došlo k rekonstrukci, která začala v červenci, a práce probíhala do srpna. 

Cestující ani nemají možnost, jak se podchodu vyhnout. Žádný přechod v těch místech přes ulici V Olšinách 
totiž není, i proto bylo zajištění bezpečnosti občanů v tomto místě klíčové. 

Díky penězům obce se začaly odstraňovat technické a stavební problémy a zejména došlo k celkové úpravě 
vzhledu podchodu včetně opatření proti dalšímu poškození graffiti. V podchodu se mimo jiné nově natřely 
stropy, bylo zkontrolováno osvětlení, vyčistily se stěny, sloup v podchodu byl opatřen speciálním nátěrem, který 
zabraňuje nelegálnímu výlepu. Rekonstrukce se dočkala navazující rampa pro vozíčkáře a kočárky. Drobné 
prodejní stánky zde zůstaly, ovšem v souvislosti s rozsáhlými úpravami se změnil jejich vzhled. 

Bohužel, pracně odstraněné graffiti, vandalové ihned nahradili novými nápisy.  
 
 

Pítka v Praze 10 
 

Každý rok jsou spouštěny na území Prahy 10 vodní prvky. Minulý rok bylo nově zprovozněno pítko 
na Kubánském náměstí, kde se lidé v horkých dnech mohou osvěžit. Pítko se nachází na prostranství nedaleko 
fontány. 

Úpravou v minulém roce prošlo také pítko v malém parčíku mezi ulicemi V Olšinách a Na Hroudě. To bylo 
vynuceno opakovaným poškozováním a zásahy, které měly negativní vliv na jeho funkčnost. Právě vandalství 
je největším problémem při péči o tyto doplňkové prvky městského prostředí. Všechna pítka a fontány 
procházejí každý týden pravidelnou kontrolou a souběžně s tím se provádí nutná údržba, např. čištění 
přepadových otvorů nebo regulace trysek. Náklady na provoz vodních prvků představují ročně částku cca 100 
tisíc Kč, která zahrnuje jejich spuštění nebo naopak zazimování, následnou správu a spotřebu vody. Bohužel část 
nákladů zahrnují opravy poškozených nebo zcizených součástí.  

Další pítka se nacházejí například na dětském hřišti v ulici Přípotoční, v jižní části parku mezi ulicemi Gutova 
a V Olšinách, vedle dětského hřiště v Heroldových sadech, v parku proti poliklinice v ulici Jabloňové a také 
v nově zrevitalizovaném parku Malinová - Chrpová. 

 
 

Praha 10 informuje své obyvatele přes SMS 
 
Praha 10 zavedla od srpna 2011 zkušební provoz bezplatného zasílání aktualit z městské části pomocí SMS 

zpráv. Touto novinkou chce zlepšit informování svých obyvatel. Letos byla služba testována a podle zájmu 
občanů a využívání této služby se pak rozhodne, zda se v ní bude pokračovat.  

Občané se mohou jednoduše zaregistrovat na webových stránkách, telefonicky nebo SMS. Každý 
registrovaný uživatel se může přihlásit k odběru novinek z oblastí, které ho zajímají, a o nich bude průběžně 
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dostávat informace. Vybrat si tak může z dopravy, krizových událostí, kultury, sportu, voleb a zastupitelstva. 
Přímo do mobilního telefonu dostávají občané například informace o dopravě, koncertech a sportovních akcích 
či blokovém čištění ulic, kde si zájemce označí navíc lokalitu svého bydliště. Záměrem městské části není 
zahlcovat mobilní telefony občanů Prahy 10 desítkami či stovkami zpráv, ale naopak jim umožnit získat 
potřebné informace o nejdůležitějších událostech. 

Registrovat k příjmu SMS se zájemci mohou na speciálním webovém portálu http://sms.praha10.cz/, 
prostřednictvím call-centra Prahy 10 na telefonním čísle 840 11 12 13 anebo SMS registrací na číslo 99962006 
REG DOPR (doprava), KRIZ (krizové události), KULT (kultura), SPOR (sport), VOLB (volby) nebo ZAST 
(zastupitelstvo). V rámci přehlednosti je registrace na blokové čištění podle konkrétních ulic výrazně snazší přes 
webový portál nebo call centrum. 

Technické řešení SMS informování pro Prahu 10 vytvořila společnost O2 Telefónica. SMS informace 
ze strany radnice fungují v České republice již řadu let. V Praze využívá tuto službu například Praha 9, kromě 
velkých měst ji používá například Chomutov, Most, Kostelec nad Orlicí, Čáslav, Přerov, Mohelnice, Kolín nebo 
Pardubice. 

Již v prosinci 2011 bylo jasné, že je o informace poskytované Úřadem městské části Praha 10 prostřednictvím 
zpráv SMS zájem.  Do tohoto unikátního projektu se hlásili noví a noví zájemci a koncem roku jich už bylo 
téměř 800. Proto se rozhodlo, že když služba občany zajímavá, tak má smysl v tomto trendu pokračovat. 
Rozesláno bylo celkem 24 416 SMS zpráv. Převážně to byly informace týkající se oblasti kultury, životního 
prostředí a obecných zajímavostí z Prahy 10.  

Praha 10 často využívá technických novinek. Byla např. první pražskou městskou částí, která si založila své 
facebookové stránky. V srpnu měla téměř 4.500 fanoušků a facebook se používá k více neformální komunikaci 
s občany. Facebookový profil má i starosta Milan Richter, kde má více než 19.000 přátel. 

 
 

Občané Prahy 10 mohou využívat webové stránky zaměřené na veřejné prostory 
 
Zapojit více občany do zvelebování veřejných prostor se rozhodla městská část Praha 10 prostřednictvím 

nových webových stránek. Lidé v Praze 10 mohou od půlky srpna najít na novém webu www.vpp10.cz, jaké 
se chystají změny v jejich čtvrti. Naleznou zde informace o realizovaných, ale i připravovaných projektech 
a mohou napsat další náměty či názory. Součástí nových internetových stránek jsou také ankety či soutěže. 

Tento informační portál vznikl na základě zkušeností se službou MMS, kterou lidé hodně využívali. 
Prostřednictvím svých mobilních telefonů mohou občané upozorňovat na nedostatky ve veřejných prostorách 
formou MMS zpráv. Podněty se týkají mj. černých skládek, nepořádku okolo odpadkových košů, vjíždění 
vozidel na zatravněné plochy a dalších nešvarů. Proto se vedení radnice rozhodlo vytvořit webové stránky, které 
by centralizovaly veškeré informace spojené s touto problematikou. 

Na stránkách www.vpp10.cz se tak mohou občané dočíst nejen o úpravách parků a zeleně, dětských hřišť, 
ale také o rekonstrukcích chodníků či přechodů pro chodce s ohledem na zvýšení jejich bezpečnosti a zajištění 
bezbariérovosti. Poskytované informace je možné filtrovat podle různých kritérií, například podle klíčových slov 
nebo i volbou podle čtvrtí (Vršovice, Strašnice, Malešice, Záběhlice, Vinohrady a Michle). 

Důležité informace zde naleznou třeba chovatelé psů. Ti se mohli zapojit i do ankety, jestli preferují pro úklid 
exkrementů svých mazlíčků raději papírové pytlíky či nově zaváděné plastové. Zájemci o zapojení se do soutěže 
o Dvorek roku zde zase nalezli podmínky pro přihlášení.  

Informace na tomto webu tak doplnily další informace o dění v městské části, které radnice zveřejňuje 
na svých oficiálních stránkách www.praha10.cz, na svém facebookovém profilu www.facebook.cz/praha10 
i ve svých radničních novinách (www.nasepraha10.cz). Nově Praha 10 své občany také informuje krátkými 
textovými zprávami SMS přes registraci na sms.praha10.cz. 

 
 

Soutěž Objevujeme zapomenutá místa Prahy 
 
Městská část Praha 10 podpořila jedinečnou soutěž s názvem Zapomenutá místa Prahy, kterou pořádala 

Pražská informační službou za podpory Magistrátu hlavního města Prahy. Cílem této soutěže bylo nalézt nová 
atraktivní místa v Praze, která by mohla případně rozšířit nabídku metropole v oblasti turistického ruchu. 

Zapojit se mohli všichni občané, kteří měli ve svém okolí zajímavá místa či památky, které jsou nedílnou 
součástí pražské historie či historie městské části Prahy 10. Stačilo jen zaslat fotografii „Zapomenutého místa“ 
s krátkým popisem. Následně byla soutěž vyhodnocena a nejzajímavější tipy byly oceněny.  Vyhrát se daly 
hodnotné ceny – notebook nebo vstupenky na kulturní akce metropole. Uzávěrka soutěže byla 31. října 2011. 

Veškeré informace o soutěži včetně uveřejnění některých zajímavých míst nejen na území Prahy 10, 
ale i dalších městských částí se daly najít na webových stránkách www.zapomenutamistaprahy.cz. Homepage 
disponuje interaktivním schématem Prahy, který návštěvníka webu navede na požadovanou městskou část. 
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Za oblast Prahy 10 jsou v systému zadány tyto stavby a místa: kostel Narození Panny Marie na břehu 
Hamerského rybníka, pamětní trolejbusová zastávka Orionka, Husův sbor na Vinohradech, Šalounův ateliér 
na Vinohradech, most přes vlakovou trať ve Vršovicích, přírodní památka Meandry Botiče, Trmalova vila, 
Hamerský rybník a vodárenská věž na Vinohradech. Články jsou doplněny fotografiemi a umístěním na mapě 
Prahy. 

Následně by z nich mohla vzniknout tzv. geocachingová mapa, která by sloužila nejen Pražanům, ale i dalším 
návštěvníkům jako nabídka nových turisticky zajímavých lokalit. 

 
 

Anketa spokojenosti návštěvníků úřadu 
 
Stále zlepšovat kvalitu svých služeb chce Úřad městské části Praha 10. Proto i v tomto roce uspořádala anketu 

spokojenosti návštěvníků úřadu, která se uskutečnila od 1. října do konce listopadu.  
Veřejnost tak měla příležitost vyjádřit svůj názor na chování a práci úředníků a hlavně oznámkovat kvalitu 

poskytovaných služeb. Zároveň mohli občané uvést důvody své návštěvy úřadu. Tajemník úřadu Prahy 10 
Martin Slavík slíbil, že na jejich základě se budou služby rozvíjet, zkvalitňovat a přizpůsobovat potřebám 
návštěvníků. 

Anketní lístky byly k dispozici ve všech kancelářích a v informačních střediscích úřadu. Schránky 
na vyplněné anketní lístky byly umístěny v obou vstupních halách úřadu a v informačním středisku. Občané tak 
měli možnost písemného vyjádření k jakémukoli problému, na který při návštěvě úřadu narazili, a třeba 
i anonymně mohli uvést důvody své nespokojenosti a náměty na zlepšení.  

Tuto anketu městská část Praha 10 uspořádala již podruhé. Na základě výsledků poslední ankety zavedla 
Praha 10 dětský koutek, kam mohou dát maminky děti, když jdou něco na úřad vyřizovat. Dále se 
zrekonstruoval živnostenský odbor a podle přání občanů je nyní možné se objednávat formou smsky. 

 
Výsledky ankety spokojenosti návštěvníků ÚMČ Praha 10: 
Procento pochval běžných, jmenovitých a připomínek z celkového počtu odevzdaných anketních lístků bylo 

následující: běžné pochvaly (bez jmenovitých) 41,30 % - 593 hlasů, jmenovité pochvaly 24,79 % - 356 hlasů, 
připomínky 3,76 % - 54 hlasů a bez stanoviska 30,15 % - 433 hlasů. Celkem bylo odevzdáno 1436 lístků. 

 
Občané oznámkovali úřad takto (hlasování je v procentech): 
Známka 1 – 91,23 % - 1310 hlasů; 
známka 2 – 3,41 % - 49 hlasů; 
známka 3 – 3,55 % - 51 hlasů; 
známka 4 – 0,14 % - 2 hlasy; 
známka 5 - 0,77 % - 11 hlasů; 
neznámkováno 0,91 % - 13 hlasů. 
 
Důvod návštěvy občanů v procentech:  
16,97 % přišlo pro získání informací; 12,15 % na matriku, OP, CD; 11,69 % ověřování; 9,88 % fin. 

záležitosti, poplatky, apod.; 8,06 % Czech Point, 7,83 % živnostenské záležitosti, 7,26 % stavební problematika, 
atd.  

 
 

Dny Prahy 10  
 
V sobotu 1. října začal tradiční desetidenní program Dny Prahy 10. Až do 10. 10. byla v Praze 10 připravena 

přehlídka sportovních a kulturních akcí. Návštěvníci se mohli těšit na koncerty, trhy, výstavu o fotbale 
i závěrečný ohňostroj. Akce se koná pravidelně od roku 2008 a je připravena tak, aby pokryla široké spektrum 
věkových skupin obyvatel Prahy 10 od dětí až po seniory. Vstupy na všechny akce byly zdarma. 

 
Slavnostní zahájení proběhlo 1. října v areálu Hamr Sport v Záběhlicích, kde se konal celodenní koncert. 

Bohatý program pro děti i dospělé byl připraven od 14 do 22 hodin. Hlavním lákadlem bylo určitě vystoupení 
zpěváka Kamila Střihavky nebo populární kapely Monkey Business se zpěváky Tonyou Graves a Matějem 
Ruppertem. Před tradičním velkolepým závěrečným ohňostrojem v přídavkové skladbě Piece Of My Life 
věnovala kapela Monkey Business část skladby Václavu Havlovi, který slavil narozeniny. 

V rámci prvního dne Dnů Prahy 10 byla od 19 hodin připravena tradiční skotská hudba v Divadle Mana 
v podání skupiny Quern. 
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Zahajovací program v areálu Hamr Sport v Záběhlicích měl následující harmonogram: 
14:00 start 
14:05 kouzelník pro děti + host 
15:25 Martin Hrdinka pro děti 
15:40 Smokie revival 
16:25 akrobatický rock and roll 
16:45 Martin Harich 
17:20 1. část tomboly 
17:45 Grexa Band 
18:45 Kamil Střihavka 
19:40 2. část tomboly 
20:40 Monkey Business 
21:40 ohňostroj 
 

 
 

Vystoupení Kamila Střihavky 
 

Program následoval v pondělí 3. října, kdy od 14. hodin začal koncert skupiny Švejk Band  pro seniory 
v CSOP Sámova. Organizátorům se podařilo skloubit kulturu a sport, takže návštěvníci mohli od 17 hodin 
přicházet na velkou výstavu pro fotbalové fanoušky nazvanou Ráj českého fotbalu. Výstava, která se konala před 
nákupním centrem Eden, nabídla unikátní exkurzi do fotbalové historie Vršovic. Na několika venkovních 
panelech byly nachystány fotografie z historie obou týmů, které jsou ve Vršovicích doma - Bohemians 1905 
a SK Slavia Praha. 

3. 10. byla v rámci Dnů Prahy 10 připravena ještě jedna výstava a to v Galerii Deset na Čechově náměstí. 
Od 19 hodin proběhla vernisáž výstavy Česko a Slovensko v umění. Představila se zde díla předních českých 
a slovenských malířů, grafiků, fotografů, sklářů a sochařů. Vystavovali zde čtyři zástupci Slovenska a čtyři Češi. 
Svá díla zde představil i ředitel této galerie - akademický malíř František Vlach. Dále sklář Aleš Vašíček, 
fotograf Pepa Hník a malíř Ivan Bukovský. Výstava zde byla do dvaadvacátého října. 

 
4. říjen byl ve znamení koncertů. Ve 14 hodin spustila své melodie skupina Švejk Band v domově seniorů 

v Rektorské ulici. 
Další koncert se konal od 19 hodin v KD Barikádníků. Zde vystoupila a desítky posluchačů potěšila zpěvačka 

Věra Špinarová.  Kvůli omezené kapacitě se lístky na tento večer vydávaly v informačních kancelářích MČ 
Praha 10 a v pokladně KD Barikádníků. 
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5. října potěšil seniory z CSOP Zvonková (a nejen je) zpěvák Pepíček Zíma. Koncert se zde konal 
od 14 hodin.  

Naopak mládež zavítala do areálu Gutovka, kde byl od 14 do 17:30 připraven bohatý program, atrakce 
a soutěže. Nechyběl Muzikál ze střední a velký úspěch měl také Ben Christovao. Pro menší návštěvníky byl 
připraven program Piráti na Gutovce. 

 

 
 

Ben Christovao na Gutovce 
 
Ve čtvrtek 6. října od 9 hodin se v domě pro seniory v Malešicích v Rektorské ulici odehrály sportovní hry 

seniorů. 
Od 8 do 12 hodin byl připraven Den otevřených dveří v základních školách Prahy 10. 
V domově seniorů Sněženková byl od 15 hodin připraven koncert Pepíčka Zímy. Ale ani tím čtvrteční 

program nekončil a návštěvníci mohli od 19:30 přijít do Divadla Mana na Pásmo inscenačního čtení Obrázky 
ze starých Vršovic. 

 
Pro příznivce sportu a především kopané byl 7. října od 9 hodin připraven fotbalový turnaj základních škol 

O pohár starosty na hřišti SK Slavia Praha v Edenu. Čtvrtého ročníku se celkem zúčastnilo dvanáct týmů žáků 
druhého stupně ze základních škol Prahy 10.  

Pohár starosty Městské části Praha 10 si nakonec vybojovala základní škola Brigádníků, když ve finále 
porazila zástupce základní školy Eden. Vítěznou trofej předal žákům místostarosta MČ Praha 10 Vladislav 
Lipovský. 

Pro děvčata byla připravena přehazovaná. Je to hra na způsob volejbalu, ale míč se chytá a hází. Vítězkami 
se stala děvčata ze školy Nad Vodovodem. 

 
8. října byla od 9 hodin připravena v Heroldových sadech „Pohádková cesta“ pro děti, která končila 

na Čechově náměstí, kde se od 10:30 do 17:30 konaly staročeské trhy s bohatým programem. Bohužel ten den 
nepřálo Dnům Prahy 10 počasí a bylo zima a pršelo.  

V sobotu se na Kubánském náměstí od 14 hodin konalo veřejné losování o byty, kterého se zúčastnili zástupci 
Prahy 10 – starosta Milan Richter, první místostarosta Vladimír Novák, místostarosta Vladislav Lipovský 
a Bohumil Zoufalík, poslanec PČR Jan Florián nebo zastupitelka Hana Nováková. Losování moderoval Vlasta 
Korec. Byty byly rozděleny do čtyř kategorií, a to pro mladé lidi do 30 let, rodiny s dětmi do 18 let, samoživitele 
s dětmi do 18 let a jednotlivce nad 30 let. 
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V neděli 9. října proběhl na Kubánském náměstí již 16. ročník akce s názvem Vršovický koláč. V době 
od 10 do 18 hodin se zde konal pestrý program, a to nejen pro děti. Vystoupila folk-country skupina THT, 
skupina Jameki – Polička, účastníci Sedmikvítku, Dětské Porty nebo taneční duo Pioneers crew. 

Další program nabízelo soutěžení o Vršovický koláč, malování erbů, rukodělné činnosti, soutěže pro děti, 
informační stánek, prodej výrobků zhotovených klienty domova Sue Ryder; obří domino, tandemové lyže. 
Razítkování triček zajistilo Sdružení Kazimírka a trampolínu Jednota bratrská Praha. 

Po celém prostranství byly rozmístěny nástěnky s ukázkami činnosti pionýra a různé prodejní stánky. Vstup 
na akci byl zdarma. Akci pořádaly: Pionýrské centrum Praha 10 – hlavní garant akce, městská část Praha 10 – 
pod záštitou starosty Milana Richtera. Dále se podílely PS Beta, 73. PS, 76. PS, 96. PS Praha 10, Dům UM 
Praha 10, ZŠ Jakutská Praha 10, MJ – Reflex, PRE Praha 2, TOI-TOI, sanitární systémy, Magistrát hl. m. Prahy. 

 
10. října se konal turnaj středních škol v beachvolejbale v areálu Hamr Záběhlice od 8.30 do 14.00 hodin. 

Záštitu převzala zástupkyně starosty JUDr. Radmila Kleslová. 
Dny Prahy 10 byly zakončeny závěrečným koncertem, který se konal 10. 10. 2011 od 19 hodin v kostele 

sv. Václava na Čechově náměstí. 
 

 
 

Losování na Kubánském náměstí – starosta Prahy 10 Ing. Milan Richter 
 
 

Město pro byznys hl. města Prahy 2011 
 
Radní Aleksandra Udženija převzala záštitu nad krajskou soutěží magazínu Ekonom pro samosprávy 

a ve čtvrtek 27. října se zúčastnila  slavnostního vyhlášení výsledků v Brožíkově sále Staroměstské radnice. 
Srovnávací výzkum Město pro byznys vyhlásil městské části s nejlepšími podmínkami pro podnikatele 
v hlavním městě. Městské části se ve výzkumu hodnotily na základě 26 kritérií rozdělených do 4 oblastí, 
podnikatelské prostředí, kvalita lokality, přístup veřejné správy a telefonický průzkum mezi podnikateli. 

Cílem projektu je monitoring podmínek pro podnikání a srovnání v jednotlivých lokalitách České republiky. 
V pražském krajském kole bylo hodnoceno podle specifických kritérií 22 městských částí s přenesenou 
a rozšířenou působností. Vítězem pražského kola projektu „Město pro byznys" se stala Městská část Praha 19. 
Druhou příčku v soutěži obsadila Praha 13, na třetí příčce se umístila Praha 4. Praha 10 skončila na 11. místě. 
V anketě podnikatelské prostředí skončila Praha 10 na 17. místě, v kvalitě lokality až na 20. místě, 
ale v průzkumu mezi podnikateli získala 5. a v přístupu veřejné správy dokonce 3. místo. 

Dílčí uznání byla v hlavním městě Praze udělena těmto městským částem: Praha 10 - za nejlepší webové 
stránky z pohledu podnikatelů; Praha 22 - za největší nárůst podnikavých obyvatel; Praha 12 - za vytváření 
podmínek pro zahraniční podnikatele; Praha 1 - za vytváření podmínek pro rozvoj služeb; Praha 13 - za nejvyšší 
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investice z městského rozpočtu; Praha 18 - za otevřenost úřadu; Praha 17 - za nejlepší emailovou komunikaci; 
Praha 4 - za nejvyšší spokojenost podnikatelů s místním podnikatelským prostředím a Praha 19 - za nejvyšší 
spokojenost podnikatelů s prací radnice. 
 

 
Dopravní opatření pro zápas Plzně s Barcelonou a Milánem v Praze 10 

 
Koncem roku sehráli fotbalisté FC Viktorie Plzeň svá utkání v Lize mistrů na fotbalovém stadiónu v Edenu. 

Do Prahy 10 proto zavítaly tisíce fanoušků, kteří chtěli vidět zápas plzeňského klubu s FC Barcelona 
(1. listopadu) a AC Milán (6. prosince). Oba zápasy byly dopředu beznadějně vyprodané a do Edenu dorazilo 
skoro 20 tisíc diváků. Vedení Prahy 10 proto připravilo dopravní omezení.  

 V den konání utkání s Barcelonou platil po obou stranách Vladivostocké ulice v nejexponovanějším úseku 
mezi ulicemi U Slavie a Jerevanská zákaz zastavení. Náhradní a navíc bezplatně hlídané parkování pro občany 
Prahy 10 bydlících v okolí stadionu bylo zajištěno v areálu stadionu na parkovací ploše mezi stadionem 
a ZŠ Vladivostocká. Díky tomu byla auta rezidentů ukryta před rozjařenými fotbalovými fanoušky. 

Na místě byl hlídač, který kontroloval občanky, aby mohl ohlídat, že parkoviště využijí jen ti, pro které je 
určené. Toto provizorní parkoviště bylo v provozu po celý den zápasu až do rána druhého dne. Vršovičtí, kteří 
využili hlídaného parkoviště, mohli přejet se svými vozy do Vladivostocké ulice už v noci po zápase nebo 
přesun odložit až na následující ráno. 

Po ukončení zápasu se navíc zmíněný úsek uzavřel a bylo možné pouze vyjíždět ven, aby se urychlil odchod 
návštěvníků zápasu ze stadionu. Jakmile největší nápor fanoušků hromadně přecházejících Vladivostockou ulici 
ustal, byl uzavřený úsek opět otevřen. Důvodem dopravního opatření bylo to, že policie vyhodnotila zápasy jako 
potenciálně rizikové a předpokládala vysokou účast fanoušků.  

Pražská policie v souvislosti s utkáním Ligy mistrů připravila i další bezpečnostní opatření. V pohotovosti 
bylo téměř od rána více jak tři sta policistů pořádkové, dopravní a kriminální služby, policisté na koních, psovodi 
se služebními psy, policisté antikonfliktního týmu a připraveni byli i policisté Speciální pořádkové jednotky. 
Nad Vršovicemi navíc létal policejní vrtulník. 

Obdobná situace byla také 6. prosince, kdy hrála Plzeň s AC Milán. V tento den byl zákaz zastavení po obou 
stranách Vladivostocké ulice dokonce v úseku mezi ulicemi U Slavie a Kišiněvská. Připraveno bylo také 
náhradní a navíc bezplatně hlídané parkování pro občany Prahy. Příjezd k parkovišti byl z ulice Vladivostocká, 
ve směru od Litevské. Od 12:00 hod v den zápasu se navíc zmíněný úsek uzavřel, bylo možné jen vyjíždět, 
aby se usnadnil příchod a odchod návštěvníků zápasu ze stadionu.  

Důvodem těchto opatření byla kritika místních obyvatel po prvním zápase, který zde Plzeň sehrála již 13. září 
a remizovala s Borisovem 1:1. Rezidenti kritizovali nedostatky v organizaci akce i mnohé návštěvníky. Ukázalo 
se, že lidé v bezprostředním okolí měli problém s parkováním, stěžovali si na znečištění, kdy si prý někteří 
návštěvníci akce pletli okolí jejich domů s toaletou, přídavné parkoviště za arénou nebylo osvětlené a podobně. 
Proto následně vznikl speciální tým, který postupně u dalších zápasů přijímal opatření pro hladší průběh akce. 

Velmi aktivně se zapojili i specialisté Policie ČR či městských strážníků, dále zástupce plzeňské Viktorie 
i SynotTip Arény a společně v součinnosti se řešili problémy. S některými okolnostmi přirozeně nešlo hýbat - 
celoevropsky jsou začátky UEFA zápasů od 20:45, takže při devadesátiminutové hrací době, přestávce a času 
na odchod a odjezd dvaceti tisíc lidí těžko mohl být od 22 hodin dodržen noční klid. 

Úřad tak například vyřešil ve spolupráci s pořadateli a dopravními policisty uzavření části Vladivostocké, dále 
nechal umístit do lokality řadu mobilních toalet Toi-Toi. Ve spolupráci s Natlandem se osvětlilo prostranství 
pro parkující vozidla obyvatel Prahy 10 a policisté se strážníky osvětlenou lokalitu mohli lépe kontrolovat.  

Zbývá ještě dodat, že zápas s Barcelonou prohráli plzeňští 0:4, ale s Milánem dokázali v závěrečném finiši 
srovnat na 2:2, čímž si zajistili postup do jarního play – off Evropské ligy. 

 
 

Vinobraní na Zahradním Městě 
 
První domácí víno ze skutečné letošní sklizně a poslední letošní burčák mohli v sobotu 22. října ochutnat 

návštěvníci 1. vinobraní Prahy 10, které se uskutečnilo v parku Malinová-Chrpová na Zahradním Městě; tento 
park byl na jaře 2011 slavnostně otevřen a již se stal centrem celé čtvrti. Vstup byl zdarma. 
Českou premiéru si tu odbyla moravská vína vzešlá z letošní sklizně. Takzvaná mladá vína přivezla celkem 

čtyři vinařství - vinařství Ing.  F. Mádla (Velké Bílovice), Hrdina & dcera (Velké Bílovice), Bučkovi 
(Sudoměřice) a Chateaux Lednice. Návštěvníci mohli ochutnat poslední letošní burčák - vinný burčák (Chateaux 
Lednice). Vinařství Anakena přivezlo víno z Chile a vinařství Kabaj si zase připravilo ochutnávku vín 
ze Slovinska.  

Program začal v 11 hodin a pro prvních 200 návštěvníků byl připraven degustační vzorek vína (dvě deci vína) 
a tři svatební koláčky zdarma. Od 11 do 17 hodin probíhala degustace vín moravských i zahraničních vinařství 
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a k dispozici bylo i občerstvení. Jednotlivé vzorky vín se vinařům platily formou tzv. „víněnek“ v hodnotě 
10 Kč/ks, které si každý návštěvník mohl zakoupit u vstupu dle svého uvážení. Hodnotu víněnek za vzorky vína 
si určoval výhradně vinař. Degustační sklenička se půjčovala za zálohu 50 korun. Během akce měli návštěvníci 
možnost zakoupit si u vinařů láhve vína za velkoobchodní ceny.  

K dobrému vínu patří samozřejmě cimbálová hudba, kterou na vinobraní zastoupila zlínská skupina Dubina, 
která do metropole přivezla folklor z Valašska a Slovácka.  

Organizátorem akce byl Ondřej Kaňkovský ze společnosti Vinitis. 
Ačkoliv byla celá akce skvěle připravena, nepodařilo se poručit zimě a mrazu. Počasí tak spíše připomínalo 

vánoční trhy, ale ani to milovníky vína neodradilo. V parku se setkalo několik desítek návštěvníků. Starší přišli 
hlavně za vínem, děti se proháněly na kolech a odrážedlech po parku. Lákal i stánek s cukrovou vatou 
a trampolína. 

 
 

Pes Prahy 10 
 
Praha 10 se rozhodla uspořádat neobvyklou a unikátní soutěž, v které si mohli její obyvatelé vybírat 

nejhezčího a nejsympatičtějšího psa z desáté městské části. Do této soutěže se mohl přihlásit každý občan, který 
má psa registrovaného v Praze 10. Své domácí mazlíčky mohli jejich majitelé přihlásit od úterý 18. října 
až do 30. listopadu prostřednictvím internetového portálu http://www.pesprahy10.cz. Na této stránce probíhalo 
od 1. prosince 2011 až do 10. ledna 2012 hlasování. Zájemci tam nalezli také podmínky soutěže o titul Pes Prahy 
10. Zaslat se muselo jméno, rasa a věk soutěžícího psa a jméno, bydliště a telefonní číslo osoby, jež psa 
do soutěže přihlásila. 

Deset psů s největším počtem hlasů postoupí do finále, v němž vítěze vybere porota složená ze zástupců 
Prahy 10 i ze známých osobností. Kromě titulu Pes Prahy 10 jsou pro vítěze nachystány lákavé ceny. Odměna 
byla připravena i na celou desítku finalistů. Celkem se soutěže zúčastnilo přes 200 psů. 

 V Praze 10 je registrováno přes 7500 psů a je zde o ně dobře postaráno. K dispozici mají speciální salony, 
kadeřnictví, kosmetiku, butiky či výcviková centra. Vstříc pejskařům vychází i městská část, která zvyšuje počet 
odpadkových košů na psí exkrementy nebo otevřela první psí hřiště v hlavním městě. Dohromady Praha eviduje 
více než 106 tisíc chovatelů psů. Mezi nejoblíbenější rasy Pražanů patří jezevčík, yorkšírský teriér nebo německý 
ovčák. 

Soutěž o Psa Prahy 10, kterou pořádá desátá městská část poprvé, vzbudila mezi pejskaři velký zájem a pokud 
potrvá, radnice z klání udělá novou tradici. Praha 10 chtěla touto soutěží vyjádřit podporu všem slušným 
majitelům psů.  

Partnery akce jsou časopisy Psí kusy, Svět psů a e-shop intershop-krmiv.cz. 
 
 

Katalog sociálních a návazných služeb 2011/2012 
 
Městská část Praha 10 chce zkvalitnit a zlepšit sociální a zdravotní služby. Do tohoto procesu chce zapojit 

i své občany a zjistit od nich spokojenost s poskytovanými zdravotními službami, jež jsou financovány 
z městského rozpočtu. Dotazníkovou formou dala lidem příležitost se vyjádřit k poskytování a kvalitě 
zdravotních služeb. Za tímto účelem je na přelomu října a listopadu v ulicích a na disponovaných místech 
oslovovali proškolení tazatelé, kteří na základě jejich vyjádření shromažďovali podklady pro závěrečnou 
analýzu.  

Právě zkvalitňování a rozvoj nejen zdravotních, ale i sociálních a dalších služeb je jednou z priorit radnice. 
Proto také vydala katalog sociálních a návazných služeb 2011/2012 poskytovaných na území Prahy 10. Ten by 
se měl stát praktickým pomocníkem v náročných životních situacích, které každého mohou potkat. Podle 
různých životních situací je i katalog členěn; ten je určen všem občanům Prahy 10, zejména však seniorům, 
osobám se zdravotním handicapem a rodinám s dětmi. 

Oproti loňskému katalogu zaznamenal ten letošní několik změn. Patrně tou nejvýznamnější je zohlednění 
dobrovolnické služby. V závěru dokumentu jsou uvedeny základní kontaktní údaje na zdravotnická zařízení na 
území městské části Praha 10 a další praktické kontakty, jako jsou např. zubní pohotovost, občanské poradny, 
probační a mediační služba.  

Katalog sociálních a návazných služeb si mohou lidé v případě zájmu vyzvednout v informačních centrech. 
 
 

Nová mapa životního prostředí 
 
Městská část Praha 10 vydala v listopadu 2011 mapu, ve které jsou označena dětská hřiště, památky, církevní 

budovy, sběrné dvory, prostory kde mohou psi volně pobíhat a též kde jsou sáčky na jejich exkrementy. Tato 
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mapa je již třetím aktualizovaným vydáním mapy životního prostředí a obsahuje spoustu užitečných 
a praktických informací. 

Kromě toho, že jde o plnohodnotný mapový podklad městské části, nabízí mapa dostatek informací 
k ekologické problematice a vzhledu veřejných ploch. Mapa má především napomoct lepší orientaci 
pro zodpovědné nakládání s komunálním odpadem. Je v ní přehled sběrných dvorů, sběrných míst nebezpečných 
odpadů, stanovišť tříděného sběru odpadu nebo místa, kde lze najít nádoby na staré oblečení. Souhrn informací 
k odpadové problematice je pak sestaven v textové části mapy. Jedná se o informace typu, jak třídit a kam 
odkládat jednotlivé odpady, kdy jsou otevřena sběrová místa pro odkládání odpadu apod. Oproti předchozím 
vydáním jsou v nové mapě rozšířené informace pro majitele psů. Ti zde najdou plochy určené pro volné 
pobíhání psů, seznam zásobníků na úklidové sáčky nebo souhrn radnicí sestavených základních pravidel 
pro pejskaře nazvaných Desatero zodpovědného pejskaře desítky. Nově mapa přináší základní seznámení 
s některými radničními projekty, jako je akce Strom za každé narozené dítě, projekt MMS podněty nebo Chceme 
čistou Prahu 10. V mapě lze dále vyhledat všechna veřejně přístupná dětská hřiště, přírodní zajímavosti a přehled 
kulturních a církevních památek. 

 Mapa je distribuována zdarma prostřednictvím informačních kanceláří úřadu (v budově B úřadu 
ve Vršovické ulici nebo v Poliklinice Malešice). Navíc je k vyzvednutí ve všech pobočkách městské knihovny 
v Praze 10 a od ledna 2012 bude k dispozici v informačním stojanu ve vestibulu obchodního centra Cíl 
při Topolové ulici.  

Ve stejné době vyšlo i další aktualizované vydání Mapy sportovišť a mimoškolních zájmových činností.  
 
 

Moskevská ulice se bude měnit 
 
V roce 2012 projde rozsáhlou rekonstrukcí infrastruktury dopravní a společenská tepna Vršovic - Moskevská 

ulice. Dopravní podnik totiž plánuje rekonstrukci kolejí, jež by umožnila tišší provoz projíždějících souprav. 
Tramvajovou trať na Čechově náměstí mezi Minskou a Vršovickou ulicí je nezbytně nutné opravit v příštím 
roce. Zbylá část vyžaduje rekonstrukci v nejbližších letech. Z důvodu havarijního stavu se budou měnit také 
plynové rozvody, kanalizace a odpady. 

Vedení Prahy 10 chce této situace využít a chce současně provést revitalizaci celé ulice. Došlo by tak 
ke zklidnění dopravy a propojení jednotlivých míst Vršovic v kompaktní veřejný prostor. Přibyla by zde zeleň, 
pruh pro cyklisty a celkově by se oblast stala mnohem přívětivější k obyvatelům. Tyto změny by měly probíhat 
do roku 2014. 

Z výsledků dotazníkových šetření i veřejných setkání v rámci projektu "Společně měníme“ vyplynuly 
i žádosti o zklidnění některých ulic na území desáté městské části. Nejčastěji byla zmiňována právě ulice 
Moskevská. I poté měli občané možnost zasílat své nápady ohledně této lokality na elektronickou adresu úřadu. 

Radnice nechala zpracovat urbanisticko-architektonickou studii ulice Moskevská architektonickým ateliérem 
Cigler-Marani architects. Tím byla spuštěna první fáze hledání nejvhodnější podoby, využití a fungování tohoto 
významného veřejného prostoru Prahy 10.  

Ulice Moskevská úhlopříčně protíná historickou část Vršovic a jako  významná dopravní tepna veřejné 
tramvajové dopravy spojuje městskou část s centrem hlavního města. Současně je nejdůležitější obchodní ulicí 
Prahy 10. V prostoru mezi náměstím Svatopluka Čecha a Vršovickým náměstím je koncentrováno nejvíce 
obchodů a restaurací včetně významných bankovních institucí. Ulice Moskevská je přirozeným současným 
i historickým centrem Vršovic a v jistém smyslu i celé městské části. Ovšem samotná ulice a k ní přiléhající 
veřejné prostory (náměstí Svatopluka Čecha, Vršovické náměstí, předprostory sokolovny, kostela sv. Mikuláše 
a Husova sboru) mají mnohem větší potenciál v možnostech jejich využití pro obchod a rekreaci místních 
obyvatel. Kvalitní návrh s následnou realizací přeměny veřejného prostoru by proto měl umět tento potenciál 
využít, prostranství různého charakteru propojit, zatraktivnit lokalitu i pro návštěvníky a přispět ke spokojenému 
životu obyvatel. 

V této připravené studii dochází ke sjednocení použitých materiálů s jasným vymezením jednotlivých 
prostorů pro různé druhy dopravy. Jsou rozšířeny chodníky, doplněna stromořadí, vymezen pruh pro cyklisty 
a přeskupeno parkování automobilů. V celé délce řešeného území je sdružen dopravní prostor pro tramvaje 
a automobily (osobními vozidly pojížděný tramvajový svršek). Pro odstranění hlukové zátěže z dopravy je 
optimalizováno vedení tramvajové trati a povrch pojížděný automobily je z asfaltu. Podélná stání podél celé 
tramvajové trati zvyšují přehlednost uličního profilu i bezpečnost a plynulost dopravy. Celkový počet legálních 
parkovacích stání je v řešeném území zachováván. 

 
Cílem studie je: 
• Rehabilitovat fenomén společensky významné obchodní ulice s jasným vymezením prostoru pro dopravu 

(veřejná hromadná, pěší, cyklistická a individuální automobilová) s důrazem na bezpečnost a pohodlí chodců 
a cyklistů v souladu s přijatou Strategií pro veřejné prostory. 
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• Zvýšit atraktivitu veřejného prostoru pro místní obyvatele i návštěvníky všech věkových skupin. 
• Oživit místa s potenciálem a historií. 
• Vytvořit bezkolizní funkční systém zásobování obchodů zbožím. 
• Propojit různorodá prostranství v jednotné centrum Vršovic se zachováním jejich jedinečných charakterů. 
• Zajistit chodcům snadnou a bezpečnou prostupnost územím. 
• Navrhnout celek i jednotlivosti s maximální možnou uživatelností a minimalizací nároků na údržbu. 
• Stavebně-technickým uspořádáním prostoru zamezit porušování pravidel silničního provozu, podpořit 

plynulost a bezpečnost dopravy. 
• Vhodně doplnit veřejný prostor kvalitní městskou zelení a mobiliářem. 
 
Proměny se kromě Moskevské ulice mají dočkat i další vršovická prostranství, například Tržíček, Heroldovo 

náměstí, park Rangherka nebo Minská ulice. 
 
V první etapě budou, v závislosti na postupu prací při opravách infrastruktury, rekonstruovány: 
(1) Tržíček (vymezeno ulicemi Krymská a Kodaňská) 
Malé náměstí trojúhelníkového tvaru hostilo trhy a jarmarky již v historii. V současnosti je veřejné 

prostranství se značným potenciálem využíváno výhradně pro parkování. Po revitalizaci se zde budou moci 
konat trhy pravidelně každý víkend. Středový prostor je možné využít kromě trhů i pro veřejná umělecká 
představení - v západní části prostranství je stupňovitý objekt využitelný jako hlediště. Východní strana, kde jsou 
provozovány restaurace a obchody, je doplněna řadou stromů s možností osazení restauračních předzahrádek. 
Cílem těchto úprav je oživit zajímavý postranní prostor a využít energie místních aktivních obyvatel, kteří se 
snaží resuscitovat historii místa. 

 
(2) Heroldovo náměstí 
Rozšířený prostor Moskevské ulice nad historickou budovou spořitelny byl v minulosti nazýván Heroldovým 

náměstím. Nové úpravy spočívají především ve zúžení profilu vozovky v Moskevské na minimum nutné 
k dopravní obsluze. O získaný prostor jsou rozšířeny chodníky, které tak poskytují dost prostoru pro nové 
stromy, lavičky, předzahrádky a různé aktivity obyvatel. Přístup do ulic Košická a Krymská je nově veden 
středem prostoru, jednou obousměrnou komunikací. Parkovací stání jsou nově zorganizována oboustranně podél 
tramvajové trati. Před domy je vymezen koridor umožňující příjezd vozidlům místních obyvatel a zásobování 
v režimu pěší zóny. Cílem je přilákat obyvatele a udržet je v příjemném prostředí, zvýšit jeho atraktivitu a tím 
podpořit obchodní aktivity v přilehlých domech. 

 
(3) Kostel sv. Mikuláše 
Kostel ve Smolenské ulici je v kontextu Vršovic důležitou stavbou. Stávající řešení okolního veřejného 

prostoru tomu však neodpovídá. Nový návrh počítá se zvýšením vozovky Smolenské ulice na úroveň přilehlých 
chodníků. Vjezd pro obyvatele, návštěvníky a zásobování je umožněn v režimu obytné zóny, parkování je 
s výjimkou předprostoru kostela v maximální možné míře zachováno. Prostor před kostelem je rehabilitován 
jako komorní prostranství pro setkávání (nejen věřících) a je vymezen zábranami ve formě kamenných kostek, 
které mohou zároveň sloužit k posezení. Mezi kostelem a ulicí Moskevská je obnoven malý park - sad 
s pravidelným rastrem stromů, jak je zachycen na sto let starých fotografiích. Stávající parčík za kostelem 
je doplněn o lavičky a zpevnění stávajících pěšin. Cílem je důstojně upravit prostor kolem nevýrazného, 
ale hodnotného kostela a zapojit ho do života na Moskevské ulici. 

 
(4) Vršovické náměstí 
Vršovické náměstí je dnes značně nesourodým územím, které jen těžko naplňuje význam náměstí. Funguje 

hlavně jako obrovská nepřehledná křižovatka několika sbíhajících se komunikací s obtížnou pěší prostupností, 
nenabízející žádnou hodnotu kvalitního městského života. 

V nově navrhované podobě jsou plochy komunikací minimalizovány na nezbytně nutnou míru pro zajištění 
dopravní obsluhy území. Rozdrobené plochy pro pěší jsou sloučeny do jednoho pobytového prostoru - náměstí. 
Cílem úprav je snaha jasně a přehledně upravit tok dopravy a nově definovat Vršovické náměstí ve vazbě 
na sokolovnu. Velký společenský a kulturní potenciál sokolovny je poté možné více zapojit do života 
ve veřejném prostoru vytvořením moderního živého náměstí. 

 
(5) Moskevská ulice (mezi Holandskou a Minskou) 
Moskevská ulice si v této části zachovává fungující skladbu obchodů a služeb, a to především díky poloze 

v centru čtvrti, povrchové veřejné dopravě, okolní husté zástavbě a také díky absenci velkokapacitního 
obchodního centra v blízkém okolí. Problémem je neuspořádanost  prostoru a absence bezkolizního systému 
zásobování, které je v území velmi intenzivní. Cílem je uspořádat veřejný prostor bez výrazných zásahů do jeho 
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obchodní funkce, zajistit dostatečné zásobování obchodů a umožnit nakupujícím bezpečný a co nejpříjemnější 
a nejsvobodnější pohyb ulicí. 

  
V navazující etapě pak dojde k rekonstrukci těchto prostor: 
(6) Park Rangherka 
Zelený svah pod Rangherkou (vršovický Zámeček) působí dojmem „zbytkové zeleně" a prakticky tvoří 

bariéru průchodu z Moskevské k Rangherce a Heroldovým sadům. V parku je nově navržena hustá síť pěších 
cest, plošin a teras s lavičkami pro pohodlné procházení se, pozorování čilého života dole na ulici a dálkové 
výhledy směrem k pankrácké pláni. 

 
(7) Náměstí Svatopluka Čecha 
Náměstí Svatopluka Čecha s kostelem sv. Václava od architekta Josefa Gočára, který je odborníky považován 

za jednu z nejzdařilejších funkcionalistických církevních staveb v ČR, je nejvýznamnějším veřejným prostorem 
Prahy 10. Jeho potenciál ovšem téměř není využit. Centrální plocha spojující zastávky veřejné dopravy 
s kostelem je pouze nástinem budoucího možného směru fungování území. K jeho realizaci v rámci rekonstrukce 
ulice Moskevská nedojde, protože si autoři studie uvědomují, že území tohoto významu si zaslouží vlastní 
samostatné zpracování. 

 
(8) Minská ulice 
Uspořádání provozu v Minské ulici je omezeno existující tramvajovou smyčkou. Ulice je degradována 

na pouhý průjezdní prostor městské dopravy a chodníky jsou omezovány parkujícími auty. V nové úpravě 
je průjezdný profil ulice zúžen na minimum nutné pro průjezd a odstavení vozů městské veřejné dopravy. Šikmá 
parkovací stání na chodnících jsou odsunuta dále od domů a snížena na úroveň vozovky. Nově přibyla 
stromořadí po obou stranách ulice. Stromy rozčleňují řadu parkujících aut a chodcům tak usnadňují průchod. 
Nelegální parkování v ústí Minské ulice do Vršovické je uspořádáno a doplněno městským mobiliářem a zelení. 
Cílem úprav je jasně vymezit hranice prostorů určených pro parkování a pro pěší a podpořit zatím nesmělé snahy 
obchodníků při severní straně ulice vytvořit přívětivější veřejný prostor před jejich výlohami či předzahrádkami 
restaurací. 

 
Připravený materiál k rekonstrukci Moskevské ulice a jejího okolí si mohli občané prohlédnout 

od 28. listopadu na výstavě ve Středisku územního rozvoje v ÚMČ Vršovická 68. Výstava zde byla 
do 31. prosince 2011. Od 21. listopadu byla připravena tematická prezentace na stránkách úřadu 
www.praha10.cz a nově byla vytvořena i webová stránka www.novamoskevska.cz.  

Ve dnech 12. a 13. prosince 2011 od 9:00 do 17:00 hodin byl dokonce připraven informační stánek přímo 
na Moskevské ulici, nedaleko od zastávky „Čechovo náměstí“. K dispozici byly i panely s fotografiemi 
stávajícího stavu a novými vizualizacemi a informační leták k přeměně tohoto významného veřejného prostoru. 
Tuto výstavu si lidé prohlíželi s velkým zájmem a hojně se se svými dotazy a připomínkami obraceli 
na přítomné úředníky z referátu rozvoje veřejných prostor OŽD a z referátu průzkumů a komunikace s veřejností 
OŽD. 

V úterý 13. prosince 2011 proběhlo také dotazníkové šetření vztahující se k celému projektu. 
 
 

V Praze 10 se prověřovala radiaci na dětských hřištích 
 
Praha 10 začala koncem listopadu prověřovat všechna dětská hřiště a sportoviště na svém území kvůli 

možnému radiačnímu nebezpečí. Důvodem tohoto kroku bylo odhalení zdroje radiace na dětském hřišti v Praze 
4 -Podolí. Koncem září letošního roku se totiž na dětském hřišti v Lopatecké ulici v Praze 4 objevil váleček 
s radioaktivním obsahem. K čemu sloužil a jak se na hřiště dostal se nepodařilo zjistit. Záření však děti naštěstí 
neohrozilo.  

Představitelé Prahy 10 chtěli mít jistotu, že jsou všechna hřiště a sportoviště v pořádku a nikomu nehrozí 
žádné nebezpečí. Praha 10 proto postup konzultovala i se Státním úřadem pro jadernou bezpečnost a rozhodla se, 
že si kontrolu zajistí sama.  Z tohoto důvodu si pořídila zařízení na měření radiace (dozimetr) a nechala proškolit 
pracovníka úřadu z odboru životního prostředí, který to měření provádí. Zvolilo se dostupné a finančně přijatelné 
řešení, kdy dozimetr vyšel na 15 tisíc korun. Kdyby se totiž na tuto činnost najímala specializovaná firma, 
náklady na prověření přibližně osmdesáti herních ploch by byly několikanásobně vyšší. 

Nejdříve se kontrolovala hřiště, která patří mezi nejfrekventovanější z hlediska návštěvnosti, a to v ulicích 
Přípotoční, Nad Primaskou, V Úžlabině, Vrátkovská, na nám. Sv. Čecha a Kavkazská. Následovaly kontroly 
na ostatních veřejně přístupných dětských hřištích a sportovištích. Celkem se jednalo zhruba o 80 míst. 
V případě naměřených zvýšených hodnot byl u příslušných institucí zajištěn okamžitý zásah. Výsledky však 
byly naštěstí negativní a žádná zvýšená radiace nebyla zaznamenána. 



 114 

Představitelé radnice chtějí v kontrolách na radiaci pokračovat i v budoucnu a chtějí, aby se staly pravidelnou 
součástí opatření, kterými se radnice snaží zajistit uživatelům herních ploch bezpečné prostředí. Prioritou však 
nadále zůstanou pravidelné kontroly technického stavu herní vybavenosti a  dohled nad modernizacemi hřišť 
bezpečnými herními prvky. Již několik let je proto na hřištích nastavený režim striktně odpovídající příslušným 
normám.  

Do tohoto kontrolního systému ještě městská část Praha 10 nepřímo zapojuje občany a  samotné uživatele, 
kteří na veškeré zjištěné problémy mohou upozornit prostřednictvím komunikační služby MMS-podněty nebo 
přes kontaktní informace, které jsou k dispozici na návštěvních řádech všech dětských hřišť. 

 
 

 
 

Vánoční stromky vyzdobené dětmi z mateřských a základních škol na Kubánském náměstí 
 
 

Vánoční trhy 
 
Předvánoční atmosféru v Praze 10 navodily tradiční vánoční trhy s bohatým kulturním programem. 

Představitelé radnice chtěli zdejším občanům zpříjemnit předvánoční shon, aby se v prosinci mohli zastavit 
a pobavit se. Program byl samozřejmě připraven pro všechny věkové kategorie. Pro děti to byly zejména vánoční 
dobrodružství čertíka Ferdy nebo Čertovsky popletené Vánoce spojené se soutěžemi, tanci a zpěvy, pro dospělé 
zase tradiční vánoční farmářský trh. Ten byl otevřen mezi 3. a 22. prosincem od 10 do 18 hodin.  

Vánoční trhy a vánoční program byly zahájeny 3. prosince 2011 od 15 hodin Pekelnou veselkou. V 17 hodin 
byl také slavnostně rozsvícen na Kubáni oficiální vánoční strom Prahy 10, který se nemusel nikde kupovat 
ani odnikud vozit. Praha 10 využila již tradičně strom ze svých zdrojů, který by byl tak jako tak pokácen v rámci 
již vydaného povolení přímo na území městské části.  

3. 12. byly rozsvíceny i vánoční stromky, které na Kubánském náměstí 30. listopadu a 1. prosince vyzdobili 
v rámci soutěže o nejhezčí stromeček žáci zdejších základních a mateřských škol. Praha 10 dokonce nominovala 
oficiální vánoční strom a „vánoční stromořadí o 33 stromcích“ do soutěže o nejhezčí vánoční stromek České 
republiky.  

V rámci odpoledne pro děti probíhaly soutěže pro ty nejmladší a pěkné ceny předávala místostarostka 
Radmila Kleslová. 

6. prosince od 15 do 17 hodin byl připraven program Hledání pana Adventa. 
8. prosince mezi 15. a 17. hodinou čekalo na děti Vánoční dobrodružství čertíka Ferdy. 
V sobotu 10. prosince od 14 do17 hodin mohly navštívit děti Čertovsky popletené Vánoce. Programy pro děti 

byly spojené se soutěžemi, tanci a zpěvy, na dospělé zase čekaly farmářské trhy. 
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Vánoční program základních a mateřských škol Prahy 10 byl připraven od 12. do 15. prosince od 14 do 17:30 
hodin. 12. prosince se představili zástupci ZŠ Kodaňská, ZŠ Jakutská, ZŠ Gutova, MŠ U Vršovického nádraží, 
ZŠ Brigádníků a MŠ Dvouletky. 

13. prosince bylo na programu vystoupení ZŠ Eden, ZŠ Nad Vodovodem, MŠ Tuchorazská, MŠ Útulná, 
Domu UM – domu dětí a mládeže, Betty – taneční soubor a POP BALET – taneční škola. 

14. prosince předvedly návštěvníkům své umění děti z MŠ Bajkalská, ZŠ Švehlova, MaZŠ Moskevská, 
ZŠ Olešská – školní kapela Muzika, MŠ Štěchovická a MŠ Kodaňská. 

 

 
 

Vyhlašování vítězů výtvarné soutěže Svět kolem nás a vánoční čas 
 

Zajímavý program byl i 15. prosince, to zde vystoupila ZŠ Břečťanová, ZŠ V Rybníčkách, folklórní sdružení 
Vonička, MŠ U Roháčových kasáren, ZŠ U Vršovického nádraží, MŠ Omská, MŠ Vladivostocká, 
ZŠ U Vršovického nádraží a MŠ Přetlucká. Od 17 hodin proběhlo vyhlášení vítězů soutěže ve zdobení 
vánočních stromků a výtvarné soutěže Svět kolem nás a vánoční čas. Ceny vítězům předávala vedoucí Odboru 
školství Eva Štrobachová. 

V rámci prezentace vystoupilo cca 800 dětí ze ZŠ a MŠ z Prahy 10 a umělecké soubory “Vonička” a soubor 
“Betty”. 

17. prosince od 14 do 16:30 byl připraven program nazvaný Vánoce Prahy 10. Navíc proběhla předčasná 
vánoční nadílka, kdy bylo připraveno losování o třicet obecních bytů; ty mohli získat občané Prahy 10 
v tradičním veřejném losování, které začalo v 15 hodin. Do osudí byly zařazeny přihlášky občanů, kteří splnili 
stanovené podmínky. Losovalo se v pěti kategoriích, a to pro mladé lidi do 30 let, rodiny s dětmi, samoživitele s 
dětmi, bezdětné manžele nad 30 let a jednotlivce nad 30 let.  

Vyvrcholením vánočních trhů bylo 17. 12. kromě losování bytů ještě vystoupení Xindla X (Ondřeje Ládka).  
20. prosince od 10 do 18 hodin se zde konaly farmářské trhy. 
22. prosince mezi 15. a 17. hodinou byla připravena další akce, tentokrát pod názvem Veselé Vánoce Prahy 

10. Tento den byla akce nakonec zrušena z důvodu vyhlášení státního smutku za zesnulého prezidenta Václava 
Havla. 

29. prosince 2011 od 10 do 18 hodin pak vánoční program završilo předsilvestrovské tržiště. 
 
Praha 10 připravila na Vánoce také slavnostní osvětlení ulic. Jelikož nejstarší dekorace byly již sedm nebo 

osm let staré, schválili představitelé městské části výměnu dosluhujících na nové, které jsou navíc vybaveny 
úspornější LED technologií.   

Vánoční atmosféru v Praze 10 oživilo jako již každoročně speciální vánoční osvětlení ulic Vršovická 
a V Olšinách. Nově bylo toto osvětlení rozšířeno i na náměstí Svatopluka Čecha a na Moskevskou.  
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Úřad městské části Praha 10 byl uzavřen 
 
V pátek 23. prosince 2011 byl z důvodu vyhlášení státního smutku a konání státního pohřbu prvního 

prezidenta ČR Václava Havla Úřad MČ Praha 10 uzavřen. Rozhodli o tom starosta městské části Praha 10 
a tajemník úřadu. 

 
 

Občané Prahy 10 mohou jednat s úředníky pomocí chatu a videohovoru 
 
Městská část Praha 10 spustila v rámci pilotního projektu unikátní způsob on-line komunikace pro občany 

s úředníky. MČ Praha 10 nabízí svým občanům několik způsobů, jak s úřadem komunikovat, aniž by museli 
na úřad chodit. Od začátku prosince 2011 se tak mohou lidé spojit se zaměstnanci radnice nejen e-mailem, 
telefonem anebo přes Skype, ale i prostřednictvím chatu a videohovoru.  

Vedení radnice tak reaguje na vývoj modernějších způsobů komunikace. Použití nevyžaduje žádnou instalaci 
ani zvláštní nároky, využít ho může naprosto každý jedním kliknutím  na svém počítači. 

V rámci pilotního projektu budou občané jako první v Praze moci takto komunikovat se zaměstnanci 
živnostenského úřadu, a to každé úterý od 8.30 do 10.00 hodin a čtvrtek od 13.00 do 14.00 hodin. Komunikace 
probíhá jednoduše tím, že se člověk přihlásí přes webové stránky www.praha10.cz, kde přes odkaz Úřad MČ 
najde nabídku „on-line služby“ a následuje odkaz videochat se zaměstnanci. Po přihlášení se každému nabídne 
povolení nebo odmítnutí ke kameře a mikrofonu. Občan si může zvolit, jestli chce být při jednání s úředníkem 
viděn a slyšen nebo jen slyšen. 

Během hovoru jsou k dispozici veškeré vedlejší funkce, ať už jde o chat nebo sdílení materiálů běžně 
používaných formátů apod. Komunikace se zahajuje kliknutím na ikonu písmene „i". Jeho zbarvení signalizuje, 
jestli je úředník pro rozhovor dostupný, nebo nikoli. V případě, že je ikona zbarvena zeleně, dochází k propojení. 
Pokud ikona svítí červeně, je nutné vyčkat.  

Do budoucna by se měla tato služba rozšířit i na další odbory, takže občan bude mít možnost komunikovat 
i s dalšími úředníky. 

Praha 10 v tomto ohledu patří mezi nejaktivnější městské části a za své projekty získala už řadu prestižních 
ocenění. Koncem roku 2011 získala za projekt „Zdokonalování informačního systému Úřadu městské části Praha 
10" první místo v kategorii projekty obcí v rámci prestižního hodnocení magazínu Egovernment a poradenské 
společnosti KPMG v soutěži Egovernment The Best 2011. Oceněn byl projekt ONIF, MMS služba a SMS 
informační kanály. 

 
 

Večírek zaměstnanců úřadu Prahy 10 
 
Dne 15. 12. 2011 byl od 19 hodin připraven společenský večer zaměstnanců úřadu Prahy 10, který se konal 

pod patronací starosty MČ Praha 10 Ing. Milana Richtera a tajemníka úřadu MČ Praha 10 Ing. Martina Slavíka. 
Během pestrého programu vystoupil například zpěvák Václav Neckář. Akce se konala v Radiopaláci, 
Vinohradská 40, Praha 2.  

 
 

Soutěž dětí základních škol o nejhezčí „péefko“ 
 
Starosta Ing. Milan Richter požádal školní děti, aby navrhly Pour Féliciter, kterou by za Prahu 10 posílal. 

Ze všech došlých návrhů se nejvíce líbila novoročenka 9 leté Kristiny Božkové ze ZŠ V Rybníčkách 1980. 
Na radnici však bylo pozváno celkem šest dětí, jejichž návrhy byly z více než dvou stovek i díky odbornému 
doporučení akademického malíře a galeristy Galerie Deset Františka Vlacha vyhodnoceny jako nejlepší.  

 
 

Struktura ÚM Č Praha 10 
 

Jelikož se v posledních letech měnila organizační struktura úřadu, uvedu na následujících řádcích současné 
rozdělení. Například na přelomu roku 2010 a 2011 se měnila struktura Odboru sociálního a Odboru školství 
a kultury (OŠK). OŠK bylo přejmenován na Odbor školství, kdy bylo oddělení kultury a občanských aktivit 
přesunuto pod Kancelář starosty jako oddělení občanských aktivit, kultury, sportu, volnočasových aktivit 
a zahraničních vztahů. 

Současně došlo se změnami na úřadě i k rekonstrukci 4. patra budovy A, kdy 1. února 2011 zde byla 
zprovozněna recepce. 
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Tajemníkem úřadu je Ing. Martin Slavík. Vedoucí Odboru ekonomického je Ing. Mária Gombíková. 
Vedoucím Odboru hospodářské správy je Josef Berka. Vedoucím Odboru kontroly je Bc. Miloš Jurča. Vedoucím 
Odboru majetkoprávního je Mgr. David Ekstein. Vedoucí Odboru občanskosprávního je Mgr. Karin Horníková. 
Vedoucí Odboru sociálního je Mgr. Alice Košťálová. Vedoucí Odboru stavebního je Ing. Jana Königová. 
Vedoucí Odboru školství je Eva Štrobachová. Vedoucí Odboru živnostenského je Ing. Věra Nachlingerová. 
Vedoucím Odboru životního prostředí, dopravy a rozvoje je Ing. Petr Stárek. 

 
 

Přehled realizovaných sportovních a kulturních akcí pořádaných na území MČ Praha 
10 v roce 2011 

 
 

   V roce 2011 bylo realizováno mnoho kulturních akcí, o kterých píši na jiném místě; jedná se o osm výstav 
v Galerii v pátém patře, o deset koncertů pod záštitou starosty MČ Praha 10, které se konaly v Galerii Deset 
v Moskevské 57. Dále se uskutečnilo sedm koncertů pro seniory v domovech důchodců a domech 
s pečovatelskou službou. Z toho jeden byl připraven k Svátku hudby, čtyři k Mezinárodnímu dni seniorů a dva 
byly uskutečněny jako adventní koncerty. Kromě toho bylo připraveno vítání občánků, čtyři diamantové a dvě 
zlaté svatby a čtyři setkání jubilantů. 

Z dalších akcí, o kterých se zmiňuji na jiném místě, to byly tyto: Valentýnská karnevalová diskotéka 
na ledě (13. 2. 2011, ledová plocha volnočasového areálu  Gutovka), Masopust (6. 3. 2011, Kubánské náměstí, 
Praha 10), Velikonoční trhy (22. – 25. 4. 2011, Kubánské náměstí, Praha 10), Přehlídka školní a zájmové 
činnosti MČ Praha 10 (28. 4. 2011, Staroměstské náměstí, Praha), Den Země (27. 4. 2011, volnočasový areál 
GUTOVKA), Mural art - oživení vzhledu Prahy 10 (od 9. 5. do 22. 5. 2011, stálá malba na budově 
ZŠ Gutova, Praha 10), Hokej na GUTOVCE (13. 5. 2011, sportovní areál Gutovka), Májové slavnosti 
Prahy 10 (29. 5. 2011, areál HAMR Sport v Záběhlicích), Den dětí Prahy 10 (1. 6. 2011 v MŠ Magnitogorská), 
soutěžní přehlídka školních “divadelních” souborů Karel Čapek z jedné i z druhé kapsy (9. a 10. 6. 2011, 
Produkční dům Vzlet), “Hurá na prázdniny" -  zakon čení školního roku (30. 6. 2011, volnočasový areál 
Gutovka), “Léto s desítkou” (července a srpen 2011, sportovní areál Gutovka), Dětský letní tábor “Vládci 
Krkonoš 2011“ (2. 7. - 15. 7. 2011, Horský hotel, Černá hora – Janské Lázně), pobyty seniorů v Horském 
hotelu - Černá hora (18. 7. - 24. 7., 25. 7. – 31. 7. a 1. 8. – 7. 8. 2011 Horský hotel, Černá hora – Janské Lázně), 
zahájení školního roku (1. 9. 2011, volnočasový areál Gutovka), Dny Prahy 10 včetně úvodního koncertu 
Prahy 10 a výstavy “Praha 10 – Ráj českého fotbalu” (1. – 10. 10. 2011, po celém území Prahy 10), Vinný 
festival v parku Malinová – Chrpová (22. 10. 2011, park Malinová - Chrpová, Praha 10), výstava Karel 
Čapek fotografuje (od 2. do 24. 11. 2011, Galerie DESET, Moskevská 262/57, Praha 10), Vánoční trhy Prahy 
10 (3. – 22. 12. 2011, Kubánské nám., Praha 10), výstava Czech Pes Photo 2011 (od 1. do 21. 12. 2011, galerie 
DESET, Moskevská 262/57, Praha 10), výstava vánočních stromků ZŠ a MŠ (29. 11. 2011 – 6. 1. 2012, 
Kubánské nám., Praha 10), prezentace školní a zájmové činnosti ZŠ a MŠ z Prahy 10 (12. – 15. 12. 2011, 
Kubánské nám., Praha 10) a celoroční vlastivědné vycházky pro veřejnost a školy z Prahy 10 s prohlídkami 
v Trmalově vile a kostele sv. Václava (pro veřejnost se konaly vycházky 24. 2, 10. 3, 13. 4, 27. 4., 14. 5., 28. 5, 
15. 6., 2. 7., 16. 7., 30. 7. 2011 a pro školní skupiny 18. 5, 19. 5. 2x, 24. 5., 25. 5. 2x, 31. 5., 1. 6. 2x, 2. 6. 2x, 
7. 6. 2x, 14. 6. 3x, 15. 6. 2x, 17. 6. 2011). 

 
Praha 10 se podílela i na následujících akcích: 
 
Mistrovství Evropy v pozemním hokeji U17 - záštita starosty Ing. Milana Richtera. 
Datum a místo konání akce: 14. - 16. 1. 2011, Velká sportovní hala halových sportů EDEN, Vladivostocká 

10, Praha 10. 
 
Šachový turnaj čtyřčlenných družstev středních škol - záštita starosty Ing. Milana Richtera. 
Datum a místo konání akce: 20. 1. 2011,  VŠFS, Estonská 500, Praha 10. 
 
Dětský karneval  
Akce zaměřená převážně na děti předškolního a školního věku s rodiči. Odpoledne s tancem a soutěží 

o nejlepší masku plné her a dalších soutěží. 
Datum a místo konání akce: 12. 3. 2011, KD Barikádníků, 13,00 -17,00 hodin. 
 
Květiny pro seniory k prvnímu jarnímu dni 
Květiny (petrklíče) s přáním krásných jarních dnů předávali představitelé vedení MČ Praha 10 všem seniorům 

z Prahy 10, kteří žijí osamoceně nebo v domovech seniorů a LDN.  
Datum a místo konání akce: 21. 3. 2011, domovy pro seniory a CSOP v Praze 10. 
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Soutěž “Kuchař 2011 – O pohár starosty MČ Praha 10” - záštitu převzal starosta Ing. Milan Richter. 
Tradiční soutěž pořádaná SOU gastronomie, U Krbu 521, Praha 10.  
Datum a místo konání akce: 30. 3. 2011, SOU U Krbu.  
 
Mistrovství ČR v tenisu vozíčkářů – kategorie muži - záštita starosty Ing. Milana Richtera. 
Oficiální mistrovství ČR, akce celorepublikového významu.  
Datum a místo konání akce: 9. - 10. 4. 2011, tenisové kurty Hamr sport Záběhlice. 
 
Výjezdní zasedání ředitelů MŠ a ZŠ z MČ Praha 10 
Datum a místo konání akce: 18. -19. 4. 2011, Horský hotel – Černá hora, Janské lázně. 
 
Den s BESIP  
Program pro děti ze ZŠ s tématikou “bezpečnost silničního provozu”.  
Datum a místo konání akce: 28. 4. 2011, areál ZŠ U Vršovického nádraží. 
 
Minivolejbal v barvách - MČ Praha 10 spolupořadatel akce, záštita JUDr. Radmily Kleslové, zástupkyně 

starosty. 
Datum a místo konání akce: 6. – 8. 5. 2011, Velká sportovní hala halových sportů EDEN, Vladivostocká 10, 

Praha 10. 
 
Slavnostní předávání ocenění dárcům krve - záštita 1. zástupce starosty Ing. Vladimíra Nováka. 
Datum a místo konání akce: 19. 5. 2011, velká zasedací místnost ÚMČ Praha 10. 
 
Předávání cen vítězům předmětových soutěží (Dům UM) - záštita JUDr. Radmily Kleslové, zástupkyně 

starosty.  
Datum a místo konání akce: 19. 5. 2011, Relax centrum “Na Ovčíně”.  
 
Turnaj družstev ve stolním tenisu “O pohár starosty MČ Praha 10” - záštita starosty Ing. Milana 

Richtera. 
Datum a místo konání akce: leden – květen 2011, SK Slavoj Praha, 25. 5. 2011 předávání cen v prostorách 

jídelny ÚMČ Praha 10. 
 
Závody atletických přípravek - MČ Praha 10 spolupořadatel akce. 
Datum a místo konání akce: 26. 5. 2011, atletický stadion ASK Slavia Praha. 
 
Turnaj minižák ů v badmintonu - záštita starosty Ing. Milana Richtera.  
Datum a místo konání akce: 28. 5. 2011, areál TJ Astra Praha.  
 
Přenos fotbalového zápasu SK Slavia Praha – Bohemians 1905 - záštita starosty Ing. Milana Richtera. 
Datum a místo konání akce: 28. 5. 2011, stadion “Ďolíček”. 
 
Mistrovství světa v boxlakrosu - záštita starosty Ing. Milana Richtera. 
Datum a místo konání akce: 21. - 28. 5. 2011, hokejová hala EDEN.  
 
Mistrovství ČR v atletických vícebojích (junioři – dospělí) - MČ Praha 10 spolupořadatel akce a záštita 

starosty Ing. Milana Richtera.  
Oficiální mistrovství ČR, akce celorepublikového významu. 
Datum a místo konání akce: 27. – 29. 5. 2011, atletický stadion ASK Slavia Praha.  
 
Slávistický "MINÁ ČEK"  - záštita zástupkyně starosty JUDr. Radmily Kleslové. 
Datum a místo konání akce: 4. -5. 6. 2011, házenkářské hřiště SK Slavia Praha. 
 
Závody atletických přípravek - MČ Praha 10 spolupořadatel akce. 
Datum a místo konání akce: 8. 6. 2011, atletický stadion ASK Slavia Praha. 
 
Hokejbalový turnaj TJ KOVO Praha  - záštita starosty Ing. Milana Richtera.  
Datum a místo konání akce: 11. 6. 2011, hokejová hala EDEN. 
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MINIházená – turnaj o pohár místostarostky JUDr. Radmily Kleslové 
Turnaj družstev ZŠ z celé Prahy (celkem 58 družstev). 
Datum a místo konání akce: 14. 6. 2011, areál TJ Astra Praha.  
 
Dobré duše DPS Malešice - záštita místostarosty Mgr. V. Lipovského. 
Datum a místo konání akce: 16. 6. 2011, DPS Malešice. 
 
Předávání maturitních vysvědčení  
5 středních škol z MČ Praha 10 (10 tříd, cca 250 absolventů). 
Datum a místo konání akce: 20. 6. 2011, galerie DESET a radniční salonek ÚMČ Praha 10. 
 
 ALL Stars Cup 2011 - MČ Praha 10 je spolupořadatelem turnaje.  
Mezinárodní fotbalový turnaj mladších žáků pod názvem All Stars Cup, který se konal v areálu SK Slavia 

Praha v Praze. ALL STARS CUP je prestižním turnajem v kategorii mladších žáků, pořádaným na území České 
republiky. Každoročně s sebou přináší fotbalovou kvalitu i příjemnou atmosféru a představuje tak vítané 
zpestření a zakončení žákovské sezóny.  

Datum a místo konání akce: 17. - 19. 6. 2011, fotbalová hřiště SK Slavia Praha. 
 
Setkání pedagogů Prahy 10 
Poděkování vedení radnice ředitelům a jejich zástupcům MŠ a ZŠ za celoroční pedagogickou práci 

s občerstvením a programem. 
Datum a místo konání akce: 22. 6. 2011, areál SOU U Krbu, Praha 10. 
 
Slávia Cup 2011 - záštita starosty Ing. Milana Richtera. 
Kuželkářský turnaj zrakově postižených.  
Datum a místo konání akce: 17. - 19. 6. 2011, Kuželna SK Slavia Praha, Vladivostocká 10, Praha 10. 
 
Den s Policií ČR - záštita starosty Ing. Milana Richtera. 
Datum a místo konání akce: 19. 6. 2011, Areál Strašnice- Kruhová.   
         
Beachvolejbalový turnaj středních škol “O pohár místostarostky MČ Praha 10” - záštitu převzala 

JUDr. Radmila Kleslová, zástupkyně starosty. 
Turnaj pro družstva středních škol z Prahy.  
Datum a místo konání akce: 22. 6. 2011, v areálu Hamr sport Záběhlice. 
 
CEE CUP 2011 - MČ Praha 10 spolupořadatel turnaje. 
Mezinárodní fotbalový turnaj mládeže. 
Datum a místo konání akce: 7. 7. 2011, Fotbalový stadion Bohemians 1905 (Ďolíček). 
 
Mezinárodní volejbalový turnaj dívek 
Datum a místo konání akce: 24. – 28. 8. 2011, Sportovní hala halových sportů – EDEN. 
 
Vítání žáků 1. tříd ZŠ 
Tradiční uvítání prvňáků v ZŠ – starosta a zástupci radnice přivítali děti ve školních lavicích a předali 

slavnostní dorty.  
Datum a místo konání akce: 1. 9. 2011, ZŠ Prahy 10. 
 
Koncert v rámci akce “Dny evropského dědictví” 
Koncert orchestru Hudba hradní stráže a sólistů Národního divadla v kostele sv. Václava. 
Místo konání akce: 19. 9. 2011 od 19:00 hodin, kostel sv. Václava, nám. Svatopluka Čecha, Praha 10. 
 
Vinobraní v EDENU - MČ Praha 10 spolupořadatel akce. 
Místo konání akce: 23. a 24. 9. 2011, prostranství před NC EDEN, Praha 10.  
 
Hokejové turnaje 8. tříd – HC Slavia Praha - MČ Praha 10 spolupořadatel. 
Datum a místo konání akce: září - listopad 2011, Hokejová hala EDEN, Praha 10. 
 
“50 let Strašnického divadla” 
Místo konání akce: 4. 10. 2011, Strašnické divadlo Solidarita, Praha 10. 
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Vršovický koláč - záštita starosty Ing. Milana Richtera.  
Místo konání akce: 9. 10. 2011, Kubánské náměstí, Praha 10. 
 
“4x4 dny v pohybu – Bohémové na Bohemce” - MČ spolupořadatel akce. 
Místo konání akce: 4. 10. 2011, Fotbalový stadion Bohemians, Praha 10. 
 
Hamerská světýlka  - záštita starosty Ing. Milana Richtera.  
Tradiční lampionový průvod kolem Hamerského rybníka a soutěže pro děti, ohňostroj. 
Místo konání akce: 9. 11. 2011, Sportovní areál Hamr Sport Záběhlice. 
 
2. ročník turnaje v halovém hokeji dorostenců – záštita starosty Ing. Milana Richtera.  
Místo konání akce: 17. 11. 2011, Sportovní hala Hagibor, Praha 10. 
 
Pragochema CUP 2011 - záštita starosty Ing. Milana Richtera. 
Memoriál Karla Kadeřábka - tradiční turnaj v halovém hokeji.  
Místo konání akce: 17. - 20. 11. 2011, Sportovní hala EDEN, Praha 10. 
 
Dětský karneval - MČ spolupořadatel akce. 
Akce zaměřená převážně na děti předškolního a školního věku s rodiči. Odpoledne s tancem a soutěží 

o nejlepší masku plné her a dalších soutěží. 
Datum a místo konání akce: 26. 11. 2011, KD Barikádníků, 13,00 -17,00 hodin. 
 
“Číšník” a “Cukrá ř” 2011 - záštita starosty Ing. Milana Richtera. 
Tradiční soutěže učňů pořádaných SOU U Krbu, Praha 10. 
Místo konání akce: 7. 12. 2011, Střední odborné učiliště gastronomie, U Krbu, Praha. 
 
Mikulášské besídky - záštita starosty Ing. Milana Richtera.  
Místo konání akce: 4 a 5. 12. 2011, Sportovní areál Hamr Sport Záběhlice. 
 
Fair Play Cup 2011 - záštita starosty Ing. Milana Richtera. 
Tradiční halový fotbalový turnaj mladších žáků.  
Místo konání akce: 10. 12. 2011, Sportovní hala EDEN, Praha 10. 
 
Bican Cup 2011 - záštita starosty Ing. Milana Richtera. 
Tradiční halový fotbalový turnaj dorostu.  
Místo konání akce: 11. 12. 2011, Sportovní hala EDEN, Praha 10. 
 
 “Vánoce s klokanem” - MČ Praha 10 spolupořadatel turnaje a záštita starosty Ing. Milana Richtera. 
Tradiční vánoční akce fotbalového klubu Bohemians 1905.  
Místo konání akce: 10. 12. 2011, Stadion Bohemians 1905 (Ďolíček). 
 
Beachvolejbalový turnaj středních škol - záštita zástupkyně starosty JUDr. Radmily Kleslové.  
Místo konání akce: 14. 12. 2011, Sportovní areál Hamr Sport Záběhlice.  
 
Vánoční balíčky pro seniory  
Vedení radnice předalo 1000 ks dárkových balíčků všem seniorům žijícím v DPS, CSOP a LDN na území 

MČ Praha 10. 
Datum a místo konání akce: 21. 12. 2011, Sámova, Zvonková, Gercenova, Sněženková, Rektorská, 

Oblouková, Praha 10.  
 
Synot tip OPEN 2011 - MČ Praha 10 spolupořadatel turnaje a záštita starosty Ing. Milana Richtera. 
Mezinárodní squashový turnaj.  
Místo konání akce: 20. - 23. 12. 2011, Sportovní areál Hamr Sport Záběhlice. 
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2) Politický a kulturní rozvoj. Rozvoj školství. Církve 

2.1) Politické strany Prahy 10 
 
 

Miroslav Svoboda 
 

V roce 2011 získala Praha 10 dalšího poslance PČR. K poslancům za ODS – Borisi Šťastnému a Janu 
Floriánovi přibyl Miroslav Svoboda z ČSSD za odstoupivšího Martina Pecinu. Vše odstartovala březnová volba 
nového vedení, kdy se stal novým předsedou Bohuslav Sobotka. Na to zareagoval poslanec ČSSD Martin 
Pecina, který se vzdal svého mandát ve sněmovně, neboť nesouhlasil s politikou ČSSD pod vedením Sobotky. 
Bývalý ministr vnitra v úřednické vládě Jana Fischera a poslanec Martin Pecina patřil totiž do tábora 
podporovatelů Sobotkova vyzyvatele, hejtmana Michala Haška, který nakonec získal post 1. místopředsedy.  

Pecina zůstal dál členem sociální demokracie, ale mandát složil 25. března s okamžitou platností. Jeho prvním 
náhradníkem na pražské kandidátce ČSSD byl zastupitel Jiří Dienstbier, ten si však v březnu vybojoval 
v doplňovacích senátních volbách senátorské křeslo v obvodu Kladno. Dalším náhradníkem v pořadí byl 
exposlanec Miroslav Svoboda, který 26. dubna složil slib poslance.  

Devětačtyřicetiletý Svoboda byl poslancem dvě uplynulá volební období. V letech 2002 až 2006 působil 
mimo jiné v rozpočtovém výboru - zabýval se hospodářskou a bezpečnostní problematikou. Mezi lety 2006 
a 2010 byl vedle členství v rozpočtovém výboru místopředsedou branného výboru a členem Stálé komise 
pro kontrolu činnosti Vojenského zpravodajství. 

Svoboda kandidoval v říjnu 2010 neúspěšně do Senátu v Praze 10. Na radnici desáté městské části je mimo 
jiné předsedou finančního výboru zastupitelstva. 

V tomto roce se však také zjistilo, že Miroslav Svoboda ve své diplomové práci opisoval dlouhé pasáže textu 
jiných autorů, aniž by udal zdroj těchto citací. To v červnu 2011 potvrdila i Vysoká škola finanční a správní. 
Pražské vedení ČSSD do případu nezasahovalo, neboť odkazovalo na Svobodovo výborné hodnocení 
při státnicích, pěti a půlletou docházku a bezproblémové skládání zápočtů a zkoušek.  

 
 

Zastupitelky Prahy 10 podpořily památník Lidice 
 
Zastupitelky ze všech politických stran v MČ Praha 10 (ČSSD, SZ, TOP 09 a ODS) podpořily finančním 

šekem, položením květin i pomocí se sázením růží památník v Lidicích. U zrodu akce stála Jana 
Čunátová (KSČM), která požádala ostatní zastupitelky, zda by podpořily akci s názvem Růže pro Lidice. Akci 
podpořily: Radmila Kleslová, Hana Nováková, Jiřina Vondráková a Vanda Švecová z ČSSD, Markéta Jirásková 
z ODS, Pavla Hájková a Kamila Procházková z TOP 09, Ivana Cabrnochová ze SZ a Jana Čunátová z KSČM. 

Akci se podařilo uskutečnit a zastupitelky se vydaly 4. listopadu do Lidic, kde mimo jiné pomohly vysadit 
růžové keře pro obnovu parku. Zastupitelky také předaly řediteli lidického areálu Milouši Červencovi šek 
na 20 000 Kč, položily u památníku dětských obětí lidické tragédie květiny, uctily pietou památku u popraviště, 
kde byli pohřbeni lidičtí muži, prohlédli si památník včetně vnitřní filmové interaktivní expozice a aktivně se 
zapojily s místními zahradnicemi do sázení růží ve slavném lidickém růžovém sadu. V současné době obsahuje 
růžový sad celkem 213 odrůd růží v počtu více než 24 tisíc keřů.  

 
 
Politické strany Prahy 10, které jsou zastoupeny v ZMČ, mají následující adresy a kontakty: 
 
ČSSD Praha 10 sídlí na adrese Murmanská 15, Praha 10. Email je OVV.Praha10@cssd.cz a  telefon  

je 252 541 625. Hodiny pro veřejnost jsou v pondělí, úterý a ve čtvrtek od 12 do 16 hodin a ve středu od 10 
do 17 hodin, v pátek jsou setkání možná po dohodě.  Bližší informace o straně se dají dohledat na webových 
stránkách http://praha10.cssd.cz/ . 

 
Desítka pro domácí má webové stránky: www.desitkaprodomaci.cz, kontaktní email je 

info@desitkaprodomaci.cz. 
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OV KSČM Praha 10 má sídlo na adrese Dubečská 62/ 2 Praha 10. Telefonní spojení je 274 783 215 nebo si 
občané mohou domluvit schůzku emailem - ov.praha10@kscm.cz. Internetové stránky jsou 
http://www.praha10.kscm.cz/.  

 
 Oblastní sdružení ODS Praha 10 sídlí v ulici Murmanská 1246/13, Praha 10. Občané si mohou domluvit setkání 
na telefonu 271 732 587 nebo 603 489 868 či na e- mailu - info@odspraha10.cz.  Bližší informace o straně se 
dají dohledat na webových stránkách www.odspraha10.cz. 

 
Strana zelených Prahy 10 má webové stránky http://praha10.zeleni.cz, kde se dají dohledat i potřebné 

kontakty.  
 
Informace na stranu TOP 09 se dají dohledat na http://www.facebook.com/top09.praha10. 
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2.2) Kultura 

2.2.1) Galerie v pátém patře 
 
Galerie v pátém patře se nachází v budově Úřadu městské části (Vršovická 68, Praha 10) a je přístupná 

v pracovních dnech: pondělí a středa 8.00 – 18.00, úterý a čtvrtek 8.00 – 15.00, pátek 8.00 – 14.00. Výstavy 
se konají pod záštitou starosty m. č. Prahy 10 Ing. Milana Richtera. Pohoštění na vernisážích zajišťuje Střední 
odborné učiliště U Krbu. 

 
Zahájení výstavy fotografií Jiřího Veselého „Australské střípky“  se uskutečnilo v Galerii v 5. patře 

ve středu  5. ledna 2011 v 17 hodin. Vernisáž obohatil svým hudebním vystoupením Ondřej Smeykal, který 
virtuózně ovládá hru na hudební nástroj australských domorodců didgeridoo. Výstava trvala do 25. února 2011. 

Jiří Veselý (*8. 4. 1943) fotografuje od 14 let, uměleckou fotografií se začal zabývat ve 22 letech. Později 
absolvoval lidovou školu umění, obor umělecká fotografie. 

Fotografování vždy bylo a je pro J. Veselého koníčkem. Fotografoval portréty, ženský akt, architekturu 
a reportážní fotografii. Některé reportážní fotografie z motoristických sportů byly otištěny v časopisech. V roce 
1967 uspěl poprvé v soutěži a měl vystavenou fotografii – akt s názvem „Linie“. Pak následovaly další úspěchy, 
sám autor si nejvíce cení fotografie „Demokratické léto“ (snímek lidí na Karlově mostě v létě 1968). Tento 
název však dlouho neobstál. 

Posledních dvacet pět let se pro nedostatek času věnuje Jiří Veselý fotografování příležitostně a především 
o dovolených. Přesto měl řadu autorských výstav. Fotografie vystavené v Galerii v pátém patře jsou 
dokumentem z cesty po Austrálii. Vyjadřují pocity autora a jsou jeho pohledem na kontinent protinožců. 

 
Vernisáž výstavy fotografa Jaroslava Friedricha „Akce Prahy 10 ve fotografii“  proběhla 2. března 2011 

v 17 hodin. Výstava byla prodejní a vystavované fotografie bylo možné zakoupit za 150,- Kč za kus. Návštěvníci 
mohli na výstavu zavítat do 13. dubna 2011. 

Jaroslav Friedrich (*1976) fotografuje aktivně od 20 let. První kontakt s fotografií měl jako malý chlapec 
ve fotokomoře svého dědečka, kde se měl možnost seznámit s černobílou fotografií a jejím zpracováním. 

I když, jak říká, od té doby se mnohé změnilo, počítač se stal v převážné míře fotokomorou, ale pravidla jsou 
pořád stejná. Fotografie je pro něj především koníčkem, i když v posledních letech i zdrojem příjmů. 

Fotografuje v převážné míře reportáž, portrét a architekturu. Krajinné fotografii se věnuje hlavně ve volném 
čase, kterého je v posledních letech málo. Fotografie vystavené v Galerii v pátém patře zobrazovaly fotografie 
z akcí pořádaných městskou částí Praha 10. 

 
Vernisáž výstavy malířky Marie Škochové „Tapiserie a obrázky“  se uskutečnila v Galerii v 5. patře 

20. dubna 2011 v 17 hodin. Hudební vystoupení připravily paní učitelky a děti z MŠ Tuchorazská. Výstava zde 
zůstala až do 18. května 2011.  

 
Vernisáž výstavy prvního českého klubu fotografů amatérů Nekázanka o.s., „NEKÁZANKA -  členská 

výstava 2011“ (1. ČKFA Nekázanka) se uskutečnilo 25. května 2011 v 17 hodin. V kulturním programu 
vystoupily děti z MŠ Omská. Výstavu bylo možné navštívit do 22. června 2011.  

Téměř 122 let trvá historie klubu, který se zde představil. V současnosti má klub 30 členů a každý z nich 
představuje svůj pohled na svět a život okolo nás. A každý ten pohled je jiný. Jeden preferuje dívčí tváře, jiný 
přináší fotografie z cest po světě, další se věnuje přírodě nebo ho fascinuje technika již jako předmět snímku 
nebo způsob jeho zpracování. Někteří z členů nepodlehli módní vlně digitální fotografie, dávají přednost 
klasické černobílé fotografii, stále pracují s fotoaparáty na film a tráví svůj čas v temné komoře. 

 
Vernisáž výstavy fotografií „Madeira“ pana Ji řího Veselého se konala  29. června 2011 od 17 hodin. 

Hudební vystoupení připravila Mateřská škola Podléšková. Fotografie zde byly vystaveny do 14. září 2011.  
 
Vernisáž výstavy „Kresby s texty“ akademického malíře Ladislava Hojného byla zahájena v Galerii 

v 5. patře 21. září 2011 v 17 hodin. Až do 26. října 2011 sem mohli přicházet návštěvníci, aby se tímto dílem 
potěšili. I tato výstava se konala pod záštitou starosty m. č. Praha 10 Ing. Milana Richtera. 

 
Vernisáž výstavy fotografií „Motivy z cest“ fotografa PhDr. Josefa Zavřela proběhla 2. listopadu 2011 

v 17 hodin. Výstava byla přístupná do 23. listopadu 2011. 
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Josef Zavřel se narodil 26. září 1931 v České Třebové. Od roku 1945 trvale žije v Praze. Vystudoval 
knihovnictví na Univerzitě Karlově. Kromě zaměstnání v oboru byl do roku 1958 pracovníkem 
v Československé televizi, kterou opustil v roce 1972. Od roku 1984 opět pracoval na místě, které odpovídalo 
jeho původní profesi. Od roku 1991 je důchodcem. 

 
Vernisáž vánoční výstavy výtvarných prací dětí mateřských a základních škol městské části Praha 10 

pod názvem „Svět kolem nás a vánoční čas“ byla zahájena  30. listopadu 2011 v 17 hodin. Výstava trvala 
do 28. prosince 2011.  

Odborná porota hodnotila práce ve třech věkových kategoriích, v každé z kategorií byly posuzovány zvlášť 
práce jednotlivců a práce kolektivní. Vítězové byly slavnostně vyhlášeni a oceněni v rámci programu 
na “Vánočních trzích Prahy 10” na Kubánském náměstí. 

 

 
 

Galerie v 5. patře – výstava „Svět kolem nás a vánoční čas“ 
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2.2.2) Galerie DESET 
 
Galerie Deset (Waldesovo muzeum) se nachází v secesním domě na rohu Čechova náměstí a Moskevské ulice 

(Moskevská ul. 262/57, Praha 10 – Vršovice). Pravidelně se zde konají výstavy a koncerty pod záštitou starosty 
Prahy 10 Ing. Milana Richtera. Koncerty jsou darem městské části obyvatelům Prahy 10 a vstupenky jsou 
vydávány zdarma v informační kanceláři v budově Úřadu m. č. Praha 10 a v pobočce informační kanceláře 
v Plaňanské ulici. 

Cílem galerie je poskytnout svobodný prostor všem umělcům - jak renomovaným, tak i začínajícím. I proto 
lze v galerii vidět, popřípadě možnost zakoupit, díla současných českých umělců, jejich obrazy, grafiky, plastiky 
a fotografie. Mimo stálou expozici tu probíhají také autorské výstavy jednotlivých umělců ze všech oblastí 
výtvarného umění.  

Galerie se skládá z šesti vzájemně propojených sálů o celkové rozloze 450 m². Galerie Deset je otevřena 
pro veřejnost od úterý do soboty od 14 do 18 hodin.  

 
Cyklus koncertů pod záštitou starosty Milana Richtera pokračoval 12. ledna v 18:30 hodin komorním 

koncertem „Pražská konzervatoř představuje“.  
V podání studentů Pražské konzervatoře - kytaristy Lukáše Štěpánka, sopranistky Veroniky Smolíkové, 

altistky Ludmily Hudečkové a klavíristy profesora Radomíra Melmuky zazněly skladby A. Yorka, B. Smetany, 
A. Dvořáka, G. Pucciniho, CH. Gounoda, J. Offenbacha.  
 

Komorní koncert pod záštitou starosty proběhl také 9. února. Představili se: Bledar Zajmi  - violoncello 
a Daniel Wiesner – klavír.  

 
Komorní koncert byl připraven také ve středu 9. března v 18.30 hodin.  V programu se představili členové tria 

„Canto, corno e organo“ ve složení Věra Trojanová- varhany, Radka Kyralová - mezzosoprán, Tomáš Kyral - 
lesní roh a zazněly skladby W. A. Mozarta, A. Dvořáka, F. Chopina, A. Loyd Webbera, L. Bernsteina, G. Bizeta 
a další.  

 
Další koncert pod záštitou starosty proběhl ve středu 13. dubna v 18:30. Účinkovalo Vlachovo kvarteto 

Praha: Jana Vlachová – housle, Karel Stadtherr - housle, Jiří Kabát viola a Mikael Ericsson – violoncello. 
 
Od 3. května zde vystavoval své malby a grafiky Tomáš Hřivnáč a keramiku Petra Hřivnáčová. 
 
11. května se od 18:30 hodin uskutečnil komorní koncert pod záštitou starosty „Petrof piano trio“. Vystoupil 

Jan Schulmeister (housle), Martina Schulmeisterová (klavír) a Kamil Žvak (violoncello).                
 
Od 9. 6. 2011 byla připravena výstava Mathilda a její psi. Jednalo se o výstavu autorů spolupracujících 

s nadačním fondem Mathilda. 
 
 Další komorní koncert, a to žáků ZUŠ Bajkalská byl 8. června od 18:30.  
 
Komorní koncert pod záštitou starosty proběhl 14. září 2011. Zahrálo na něm Komorní duo Čepický – 

Fosterová. 
 
3. 10. od 19 hodin zde byla v rámci Dnů Prahy 10 připravena vernisáž výstavy Česko a Slovensko v umění. 

Představila se zde díla předních českých a slovenských malířů, grafiků, fotografů, sklářů a sochařů. Vystavovali 
zde čtyři zástupci Slovenska a čtyři Češi. Svá díla zde představil i ředitel této galerie - akademický malíř 
František Vlach, dále sklář Aleš Vašíček, fotograf Pepa Hník a malíř Ivan Bukovský. Výstava zde byla 
do 22. října. 

 
Kytarové duo Kaulfers – Janeček vystoupilo 12. října na dalším z komorních koncertů v Galerii Deset. 
 
Od 1. do 24. listopadu zde byla výstava keramiky. 
 
Od 2. listopadu byla v Galerii Deset unikátní výstava fotografií spisovatele Karla Čapka. Výstava nazvaná 

Karel Čapek fotografuje se konala do 24. listopadu. Záštitu převzal starosta Ing. Milan Richter. 
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Hudební duo El Bolero vystoupilo 9. listopadu v Galerii Deset. 
 
 Galerie Deset, Dogsmagazin, Nadační fond Mathilda a fotograf Antonín Malý zahájili 1. prosince 

od 19 hodin výstavu Czech Pes Photo 2011, na níž je profesionálními i amatérskými fotografy zobrazen pes 
jako hlavní fotografický motiv. 

Svá díla zde ukázali např. V. Chochola, Z. Tmej, K. Hájek, F. Dostál, J. Kučera, D. Kyndrová, J. Štreit, 
J. Heller, J. Čížek, L. Taylor, A. Malý a další. Antonín Malý navíc představil další kalendář Nadačního fondu 
Mathilda na podporu výcviku vodících psů. Návštěvníci mohli výstavu zhlédnout do 21. prosince v otevíracích 
hodinách Galerie Deset. 

 
Adventní koncert pod záštitou starosty městské části Praha 10 Ing. Milana Richtera se v v Galerii Deset 

konal 14. 12. v 18:30. Na večeru hudby a poezie se představili: Lydie Havláková – soprán a recitace, Květa 
Novotná – klavír, Jan Adamus – hoboj a anglický roh. Na programu bylo např. dílo C. Francka, R. Schumanna, 
F. Schuberta, A. Dvořáka a W. A. Mozarta. 

 

 
 

Vernisáž výstavy Česko a Slovensko v umění  - na obrázku galerista F. Vlach a místostarosta 
B. Zoufalík
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2.2.3) Strašnické divadlo 
 
Strašnické divadlo se nachází v ulici Solidarity 1986/53 v Praze 10 - Strašnicích. 
Internetové stránky jsou: www.strasnickedivadlo.cz. 
Email: divadlo@strasnickedivadlo.cz. 
 
Od roku 2006 nese tato scéna pojmenování Strašnické divadlo, ale v době svého vzniku, tedy v roce 1961, 

byla podle místního sídliště pojmenována Divadlo Solidarita. V roce 2004 vyhrálo výběrové řízení 
na provozování divadla občanské sdružení Divadlo Company.cz.  

V současné době se zde konají divadelní představení, pohádky pro děti, které se hrají v neděli od 14:30, 
ale i vystoupení hudebníků a tanečníků, koncerty nebo filmové večery. Navíc se zde otevřela nová komorní 
scéna nazvaná Auerbachův sklep pro 30 diváků. 

Divadlo Company.cz. o. s. během své existence připravilo své vlastní inscenace, jako první to byla v lednu 
2005 Bílá vrána od argentinského autora Eduarda Rovnera, následovala scénická verze Mozartova Requiem, 
hra W. Shakespeara Julius Caesar, adaptace románu Vladimíra Körnera Údolí včel, Eva Bergerová spolu 
s Vojtěchem Štěpánkem napsala a režírovala hru Zastávka na znamení, na motivy asijských mýtů a pohádek 
vznikla Tři rýžová zrnka, připravena byla dramatizace Meyrinkova románu Golem, Kosmická snídaně aneb 
Nebřenský od Davida Drábka, Sofoklova antická tragédie Oidipús Rex nebo premiéra autorského projektu 
Vinnetou, autorem textu a hudby byl herec a režisér Strašnického divadla Vojtěch Štěpánek. 

V roce 2010 se konala např. premiéra hry Sleeping Around od čtveřice britských autorů v čele 
s nejznámějším autorem současné britské dramatiky Markem Ravenhillem, česká premiéra Calypso od Rolanda 
Schimmelpfenniga a dramatizace románu V. Körnera Písečná kosa. 

 
12. ledna mohli návštěvníci vidět hru Sleeping Around, 16. 1. pohádku O dvanácti měsíčkách. Ve stejný den 

byla připravena i premiéra hry Testosteron od Andrzeje Saramonowicze, kdy sedm chlapů na pokažené svatbě 
nahlédne pod pokličku svého libida. Jedná se o „komedie o mužích nejen pro ženy“, která je však mládeži 
do 18 let nevhodná. Hra autenticky a velmi živelně rozehrává situaci setkání sedmi zcela rozličných mužských 
charakterů s jejich zkušenostmi se ženami a především s jejich názory na mužsko-ženské vztahy obecně.  

Hru režíroval strašnický rodák, režisér a herec Vojtěch Štěpánek. V této úspěšné inscenaci hrají herci 
Novotný, Zadražil, Racek, Hofman, Nosek, Jeništa a Štěpánek. Plné vstupné bylo 230 a studentské 130 korun. 

V lednu se ještě konalo přestavení hry Murlin Murlo – Šipilovská  Marilyn Monroe (18. 1.), Pohádky 
z kouzelného kabátu (23. 1.), Odipús Rex (24. 1.), Testosteron (26. 1.), Škola pro ženy (27. 1.), Sněhová 
královna (30. 1.) a Vinnetou (31. 1.). 

 
Také v únoru byl připraven bohatý program: 2. února to byla hra Vinnetou, 9. 2. Testosteron, 10. 2. Píseční 

kosa, 13. 2. Nezbedné pohádky – neděle pro děti, 15. 2. O zvědavém slůněti, 16. 2. Sleeping Around, 20. 2. Lárk 
íčičok (Kočičí král), 22. 2. Murlin Murlo, 25. 2. Testosteron, 27. 2. Pohádky nepohádky Josefa Čapka. 

 
Pro představu uvádím i březnový program - 3. 3. Písečná kosa, 6. 3. Vinnetou, 6., 7. a 14. 3. Testosteron, 

9. 3. Kebab, 11. 3. Nekonečný večírek, 13. 3. pohádka pro děti od 3 let Kocourkov, 17. 3. Sleeping Around, 
od 18. do 20. 3. byl připraven workshop Jaro, Síla bytí, Země, 24. 3. obnovená premiéra Faust, 27. 3. pohádka 
pro děti od 5 let Horymírův skok nebo 29. 3. Murlin Murlo. 31. 3. zde měl koncert Mirek Kemel a představil 
autorské písně od balad přes šanson až po chytlavé hospodské písničky.  

 
Bohatý program nechyběl ani v dubnu, to se návštěvníci mohli těšit například na pohádku O dvou Maryčkách 

(3. 4.), Testosteron (3. a 6. a 17. dubna), pohádky Pejsek a kočička (10. dubna) a Velikonoční radovánky 
(17. dubna), koncert Jiřího Schmitzera (22. 4.), Škola pro ženy (25. 4.), Faust (27. 4.), Údolí včel (28. dubna) 
a koncert Nekonečný večírek (29. 4.). 

 
Na jaře byla ukončena šestá sezona Strašnického divadla, která byla s podtitulem "Muži a ženy". První 

inscenací v této dramaturgické linii bylo Sleeping Around. Dvanáct postav ve dvanácti různých vztahových 
situacích hrají dva herci - Ljuba Krbová a Jan Zadražil. Následoval již zmíněný Testosteron, který byl od své 
lednové premiéry šestnáctkrát beznadějně vyprodán. 

Na jaře také skončila série několika posledních repríz dramatizace Körnerova Údolí včel. Slavná inscenace, 
která podle mnohých odborníků i diváků předčila i Vláčilův slavný film, se ve Strašnicích hrála čtyři roky, téměř 
vždy bylo představení, lákající na skvělé výkony Jana Novotného, Jana Zadražila a Jana Skopečka, vyprodané. 
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Déle se ve Strašnicích hraje jen dramatizace Meyrinkova Golema s Ljubou Krbovou, Miroslavem Hanušem 
a Janem Zadražilem a živou hudbou přímo na jevišti. 

 
6., 15. a 29. května proběhlo představení Testosteron, 11. 5. Sleeping Around, 16. 5. Údolí včel, 17. 5. Faust, 

19. 5. Julius Caesar.  
V sobotu 21. května se poprvé ve Strašnicích představilo duo SKUTR, nejvýraznější představitelé současného 

alternativního divadla, kteří ve Strašnickém divadle našli domovskou scénu. Představili se v inscenaci Joke 
Killers s Adélou Stodolovou. 

24. května se ve studiovém prostoru divadla, tzv. Auerbachově sklepě, představili i mladí herci z prostředí 
DAMU, kteří připravili projekt Erasmus Pražský. Šlo o reflexi první generace u nás, která měla možnost 
studovat v zahraničí a která vytváří doslova pan-evropské sociální sítě, a to nejen díky studijnímu programu 
Erasmus, ale také díky fenoménům, jako například Spolujízda nebo Spolubydlení, který spojuje převážně mladé 
lidi z celé Evropy. 

26. května následovala hra Golem, 27. 5. koncert Nekonečný večírek a 30. 5. Kebab. 
 
Sezona Strašnického divadla byla ukončena v červnu a poté následovaly dva měsíce prázdnin. V červnu 

se odehrál tento program: 1. ,9. a 19. 6. Testosteron, 3., 4. a 5. 6. Workshop Tanec 5 rytmů – Léto, Síla lásky, 
Oheň, 6. 6. Údolí včel, 15. 6. Faust, 21. 6. Erasmus Pražský, 22. 6. Počítání oveček a uspávání hadů, 24. 6. Závěr 
sezony – derniéra inscenace Kebab a koncert improvizovaného tria SeLaVi v podání Zadražil, Nosek a Štěpánek 
– zpěv, klavír a kytara. 

 
Nová sezona začala 16. září představením Vinnetou. 18. 9. následoval Testosteron, 21. 9. Murlin Morlo, 

22. 9. Erasmus Pražský, 26. 9. Omnion & Kathak – koncert Tomáše Reindla, Ivany a Anežky Hessových, 
30. 9. Nekonečný večírek. 

 
2. října byla pro děti připravena Klaunovská pohádka.  
4. října následovala oslava 50. narozenin Solidarity ve Strašnicích – budovy dnešního Strašnického divadla. 

Ta byla postavena v roce 1961na sídlišti Solidarita a podle něj také dostala jméno. Solidarita měla být kulturním 
centrem mladých Strašnic, ale reprezentovala tehdejší trend socialistické kultury a to mladé lidi zrovna dvakrát 
netáhlo. Největším oživením byl příchod souboru Divadla Járy Cimrmana v červnu roku 1983. To zde vydrželo 
až do roku 1992. Po celou dobu bylo vyprodáno a Solidarita se stala divadlem známým po celé zemi. Divadlo se 
dokonce objevilo ve filmu Ladislava Smoljaka a Zdeňka Svěráka Nejistá sezona.  

Následně bylo Divadlo Solidarita místem, kde se setkávaly profesionální i amatérské soubory, probíhaly zde 
recitační soutěže, zábavné i vzdělávací pořady pro školy. V roce 2004 vyhlásil tehdejší starosta Milan Richter 
konkurz na správu budovy a provoz divadla. Zvítězilo občanské sdružení Divadlo Company.cz a budovu 
přejmenovalo na Strašnické divadlo. Po šesti letech je ve Strašnicích progresivní divadelní scéna s vysoce 
kvalitní uměleckou základnou. Herecký soubor tvoří členové Národního či Vinohradského divadla, působí zde 
i nejlepší herci nadcházející generace, například Iva Pazderková, Kristýna Leichtová, Jan Zadražil, Jaromír 
Nosek, Jan Hofman či Jiří Racek. Ve třech inscenacích účinkuje Jan Skopeček. Režírují zde známí režiséři, 
například zakladatel Švandova divadla Michal Lang či šéf Divadla Na zábradlí David Czesany, který bydlí 
v Praze 10, stejně jako nový umělecký šéf Strašnické scény, režisér a herec Národního divadla Jan Novotný. 
Dramaturgem, hercem a režisérem je zde i Strašnický rodák Vojtěch Štěpánek a v budoucích sezonách přislíbil 
spolupráci další obyvatel Strašnic, šéf Dejvického divadla Miroslav Krobot. Ředitelkou divadla je Eva 
Bergerová.  

Narozeninová párty se konala 4. října pod záštitou starosty Prahy 10 Ing. Milana Richtera a místostarostky 
Prahy 10 JUDr. Radmily Kleslové. Vstupné bylo zdarma. 

Oslavy byly zahájeny v 11 hodin programem pro děti. Škola žonglování a jevištní akrobacie v parku před 
divadlem pod vedením Art Prometheus. Akce v rámci projektu OPEN ART. 

Odpolední část programu zahájil v 15 hodin hudební blok „Od operety k muzikálu“ – stylová show zpěváků 
Karlínského divadla Gally Macků, Karla Bláhy a finalisty SuperStar Lukáše Ondruše. 

Od 16:30 se konal koncert Báry Basikové a skupiny Retro 27 s těmi nejhezčími hity 60. let. Po celou dobu 
konání koncertu nabízel divadelní bar veškeré občerstvení v duchu 60. let (tzn. za tehdejší ceny). 

Za účasti místostarostky Radmily Kleslové byla od 18 hodin slavnostně odhalena pamětní deska Valeriána 
Karouška (1929-1970), významného českého sochaře, jehož reliéfní práce zdobí celou řadu budov v Praze. Je 
také autorem fresky nad vchodem divadla. Karoušek se zúčastnil osudné výpravy na Huascarán, která je dodnes 
považována za největší českou sportovní tragédii. Lavina uvolněná při zemětřesení zabila všech 15 účastníků 
expedice. 

V 18:30 začala tisková konference o minulosti, současnosti a budoucnosti divadla ve Strašnicích. 
V 19.30 začalo představení nejúspěšnější hry sezóny 2011 „Testosteron“ a po skončení koncert herecké 

skupiny SeLaVi. 
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Proběhla i vernisáž výstavy fotografií u nás i v Evropě ceněného fotografa a scénografa Milana Davida, která 
bude netradičně na stropě nově otevřeného divadelního klubu.  

 
Dále se 6. října konal koncert kapely Už jsme doma, od 7. do 9. října proběhl workshop Poklady srdce – Heart 

beat, 11. 10. Faust, 12. 10. Murlin Murlo, 13.10. Počítání oveček a uspávání hadů, 15. 10. pohádka Vodníkův 
sen, 16. 10. pohádka O drakovi, 18. 10. Murlin Murlo, 22. a 30. 10. Testosteron, 23. 10. pohádka Princezna 
na hrášku, 26. 10. Faust, 27. 10 koncert ColorFunk. 

31. 10. se konala premiéra hry P.R.S.A. od Eugeniusze Szybala. Hra je definována takto – pět žen, 
tři generace, jedna rodina a stejný osud. 

Na podzim vstoupilo divadlo do nové sezony nesoucí podtitul Vztahy v rodině a inscenovaly se tak tituly 
se silným rodinným podtextem. První premiérou byla rodinná komedie pro pět žen P.R.S.A. Plánuje 
se Shakespearovo drama Romeo a Julie, Klimáčkovo rodinné drama Rozkvetly sekery a mrazivě nádherná 
travičská tragédie Brémská svoboda německého skandalisty Fassbindera.  

 
V listopadu bylo na programu například: 3. a 4. 11. Testosteron, 6. 11. Pohádka pohádková, 6. 11. koncert 

Ondřeje Škocha (Chinaski) – Zhudebněná poezie a křest alba První sníh. 11. 11. koncert Ondřeje Novotného – 
Písně delyrické (Třetí scéna). 13. 11. pohádka Kvak a Žbluňk, 14., 15. a 20. 11. P.R.S.A., 16. 11. koncert Zlatky 
Bartoškové a hostů, 18. 11. Nekonečný večírek, 20. 11. pohádka Červík Jiřík a Světluška Liduška, 
24. 11. Sleeping Around. 27. 11. pohádka Klauní Vánoce, 30. 11. Murlin Murlo. 

7. listopadu vyhrálo Divadlo Company.cz výběrové řízení ze sedmnácti žadatelů na provozování Divadla 
Komedie. Od léta 2012 vystřídá v Divadle Komedie soubor Dušana Pařízka. Do Divadla Komedie chce 
Company přivést polské divadlo, prostor má dostat i současné české a slovenské.  

 
4. a 11. 12. byla připravena inscenace P.R.S.A., 4. 12. pohádka Klidné Vánoce, 7. 12. Testosteron, 

9. 12. koncert Jiřího Schmitzera, 13. 12. Faust, 16. 12. koncert Končí Nekonečný večírek?, 18. 12. pohádky 
Jak chtěl skřítek zaspat Vánoce a Kašpárkovo divadlo, 20. 12. Faust. 

 

 
 

Strašnické divadlo
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2.2.4) Nízkoprahové centrum aktivit Mana 
 
Nízkoprahové centrum aktivit Mana sídlí v Moskevské ulici 34/967 v Praze 10 – Vršovicích. 
Internetové stránky jsou: www.centrummana.cz.  
E-mail: info@centrummana.cz, divadlo@centrummana.cz. 
 
Nízkoprahové centrum aktivit MANA  vzniklo v roce 2009, přičemž navázalo na dlouholetou tradici 

kulturní, společenské a vzdělávací činnosti, která byla rozvíjena v někdejším Jiráskově divadle ve Vršovicích 
v budově Husova sboru Církve československé husitské v Moskevské ulici (dříve Palackého) v Praze. Historie 
divadelního sálu se datuje od postavení chrámu v roce 1930. Prvním ředitelem byl ve 30. letech 20. století 
Drahoš Želenský. Od roku 1947 zde hrála ochotnická skupina Bozděch (založena ve Vršovicích v roce 1892), 
ale i jiné. Svého času to byla velmi známá pražská divadelní scéna, která od svého počátku byla koncipována 
jako sepětí profesionálního a amatérského divadla. Definitivní zákaz provozování divadla v Husově sboru přišel 
v roce 1965.  

Církev československá husitská se snažila vrátit tento prostor divadlu, což se povedlo. V současnosti 
je projekt nízkoprahového centra MANA společnou platformou pro nejméně tři různé oblasti volnočasových 
aktivit. Centrum MANA pořádá svoji činnost ve třech základních sekcích: Divadlo MANA, Klub MANA 
a dětské centrum MANA. 

Vršovické divadlo MANA  v prostoru nízkoprahového centra prozatím funguje konceptuálně jako divadlo 
malých forem. V současnosti zrekonstruovaný prostor je studiovou divadelní scénou pro menší počet herců 
s přiměřenými inscenačními možnostmi. 

Divadlo MANA bude mít pro svá představení k dispozici též velký divadelní sál (původní kapacita 
295 sedících diváků + dva balkóny, prostor pro orchestr, propadliště a technické zázemí), v současné době zde 
probíhá rekonstrukce. 

 Záměrem provozovatelů divadelní činnosti je nabídnout divákům pravidelná představení v pracovním týdnu 
pro dospělé (zpravidla úterý od 19.30 hod.), o nedělích dětská představení (od 17 hod.) formou pohádek 
a písničkových pořadů. Součástí činnosti Divadla MANA jsou také kurzy herecké a dramatické tvorby, výuka 
zpěvu, moderování, scénického souboje ad. Provozovatelem činnosti Divadla MANA jsou občanská sdružení 
Petrklíč a Divadelní studio Neklid. Koncepcí je dramaturgické a inscenační pojetí divadla tak, jak jej po léta tyto 
dva profesionální pražské divadelní soubory provozují. 

Klub MANA  nabízí pořady a tematická setkávání pro lidi různých věkových kategorií. Zahrnuje filmový 
klub (art kino pro děti i dospělé), komponované večery, přednášky, literární workshopy a další kulturní aktivity 
i s možností integrace handicapovaných nebo sociálně vyloučených. Garantem a provozovatelem činnosti klubu 
je Náboženská obec CČSH ve Vršovicích ve spolupráci s občanským sdružením DIVADELNÍ STUDIO 
NEKLID a dalšími subjekty. 

Dětské centrum MANA nabízí zájmové aktivity pro předškolní děti a děti mladšího školního věku. Ty zde 
mají možnost trávit svůj volný čas pod odborným dohledem personálu se zdravotnickým a pedagogickým 
vzděláním. V současné době má v nabídce kurzy dramatické výchovy – Dětský talent.  

V rámci Dětského centra MANA jsou pravidelně pořádána dětská představení (nejčastěji pohádky). Konají 
se od října do dubna, zpravidla poslední neděli v měsíci od 17 hodin.  

 
V roce 2011 připravilo Divadlo Mana například tyto akce: 
 
6. 1. zde proběhl novoroční koncert pražské kapely Zpětné zrcátko, která hraje hudbu na pomezí folku 

a dalších hudebních stylů. 
20. 1. v 19.30 hodin se konalo představení Obrázky ze starých Vršovic, tedy inscenační čtení jednoho 

z pražských regionů očima starých kronikářů. Účinkovali: Václav Vydra a Jana Boušková a divadelní studio 
Mana.  

25. 1. ve 20 hodin bylo přichystáno divadelní představení „Agátománie“ od Arnošta Goldflama v provedení 
souboru Divadla Neklid. Režie Ivo Šorman. Hrála Jitka Foltýnová a Marcela Peňázová.  

30. 1. Pravidelná nedělní pohádka, tentokrát Sůl nad zlato, hraje Divadlo Matky Vackové. 
 
11. 2. byl připraven komponovaný večer Arménie – perla Kavkazu. 
15. února sem zavítal Ondřej Ruml se svým komorním recitálem a s představením svého nového CD 

Proměny. Zpěvák Ondřej Ruml vystoupil ve Vršovicích i 29. března a 26. dubna.  
Zpěvák pochází z Jablonce nad Nisou, kde se již od dětství věnoval hudbě v místních kapelách. Asi v deseti 

letech začal hrát na kytaru ve zdejší soukromé hudební škole Ciskotéka a o dva roky později mu učarovalo 
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pětistrunné banjo, na které dodnes hraje v bluegrassové kapele Modrotisk. Po čtyřletém studiu jazykové školy 
v Liberci přišla roční studijní pauza a poté přijetí na Konzervatoř J. Ježka. První větší divadelní zkušeností byl 
tramp v muzikálu Daniela Landy Tajemství a poté role Archanděla Michaela ve španělské verzi muzikálu 
Ondřeje Soukupa a Gábiny Osvaldové Johanka z Arku. S groove-jazzovou kapelou Skandovat Oranž nazpíval 
v roce 2006 autorskou desku s názvem For Bessie a ve stejném roce album Still Restless s kapelou Modrotisk. 
S touto kapelou reprezentoval po šest týdnů Českou republiku na world-festivalu ve westernovém městečku 
Silver Dollar City – USA ve státě Missouri. V roce 2008 se zúčastnil pěvecké soutěže X-Factor a umístil 
se na druhém místě. 

 

 
 

Starosta Milan Richter a farář David Frýdl 
 

V pátek 18. března od 19 hodin proběhl ve vršovickém divadle Mana benefiční večer u příležitosti 80. výročí 
otevření Jiráskova divadla ve Vršovicích 1931 – 2011, svého času velmi známé pražské divadelní scény, která 
od svého počátku byla koncipována jako sepětí profesionálního a amatérského divadla. Scénickým pořadem 
provázel herec a patron divadla Jiří Lábus, který uvedl celou řadu osobností s tímto divadlem spojených. 

Na svého dědečka Drahoše Želenského – prvního ředitele Jiráskova divadla v Husově sboru a pozdějšího 
ředitele Národního divadla v Praze - vzpomínala významná česká loutkoherečka paní Jana Prachařová. 
Z nahrávky pozdravil přítomné i její syn David Prachař – herec Národního divadla. Z natočeného videa 
pozdravil a promluvil také architekt a herec David Vávra, v jehož ateliéru vzniká koncepce celkové revitalizace 
a znovuobnovení prostoru, který v duchu představ svých dávných zakladatelů má opět sloužit kulturním 
potřebám nejen vršovické veřejnosti. Na počátku své kariéry v tomto divadle vzpomínala i herečka Miriam 
Kantorková a další. Součástí večera bylo též uvedení fragmentů z první hry uváděné na prknech Jiráskova 
divadla před 80. lety - Vojnarky. Ochotnický soubor Divadlo Okko pod vedením režiséra Jana Kubíka sehrálo 
vybrané obrazy z této hry. Nesehrané části odvyprávěl Jiří Lábus. K poslechu zazněly během večera sborové 
skladby pro mužský a smíšený sbor v podání chrámového sboru husitského kostela ve Vršovicích Pražští pěvci 
pod vedením Stanislava Mistra. Dalšími hudebními vstupy posloužila skupina Zpětné zrcátko s Petrem 
Traxlerem a dalšími účinkujícími. 

 
Program pořadu byl následující: 
Úvodní slovo a přivítání – David Frýdl (farář Husova sboru). Pozdravy od čestných hostů – THDr. Tomáš 

Butta, VIII. Patriarcha Církve československé husitské a Ing. Milan Richter, starosta MČ Praha 10. 
Pražští pěvci – B. Smetana: Česká píseň 
Zahájení benefice – David Frýdl. 
Zpětné zrcátko (Petr Traxler/F. L. Čelakovský: Dívčina jako dobrá hodina). 
Historie Jiráskova divadla ve Vršovicích – čte Jiří Lábus a Elena Strupková 
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Pražští pěvci – B. Smetana: Česká píseň 
Představení pamětníků Jiráskova divadla 
Filmová projekce 
Zpětné zrcátko (R. Sršňová/K.H. Borovský: hudci k svátku a J. Pánková/K. H. Borovský: Modlitba) 
Přestávka 
Pražští pěvci – B. Smetana: Česká píseň 
Pokračování historie Jiráskova divadla – čte Jiří Lábus a Elena Strupková 
Představení herců Jiráskova divadla 
Zpětné zrcátko – (P. Traxler / K. H. Mácha: Idůna) 
Alois Jirásek – Vojnarka – dva obrazy ze hry. Hrají Divadlo Okko, režie Jan Kubík. 
Zpětné zrcátko – (P. Traxler: Božská Mana) 
Závěrečná projekce 
Slovo na závěr – David Frýdl 
Pražští pěvci – B. Smetana: Česká píseň. Pražští pěvci je chrámový sbor Husova sboru, který zpívá pod 

vedením Stanislava Mistra. 
Kapela Zpětné zrcátko hraje ve složení – Růžen Sršňová (housle a zpěv), Jarmila Pánková (zpěv a bicí), Petr 

Traxler ( zpěv a kytara), Jan Vrkoč (housle), Oldřich Bubrle (kytara). 
 
22. 3. proběhla tragikomedie Krásná vyhlídka od Slawomira Mrozka, 24. 3. Příhody včelích medvídků, 

27. 3. pohádka Mísa plná ovoce, 28. 3. Milan Uhde, Jitka Foltýnová – Výběrčí, Hrobnice, 31. 3. Laurychovo 
divadlo.  

 
Tragikomedie Krásná vyhlídka byla na programu i 14. dubna. Ve čtvrtek 21. dubna mohli diváci přijít 

na velikonoční biblické stolování po židovském způsobu. Na stolech byly různé druhy jídel inspirované Biblí. 
28. dubna proběhlo představení Improvizace pražského improvizačního studia Laurychovo divadlo. 29. dubna 
byl večer šansonu v podání Veroniky Garajové a skupiny Odřízni kotvu. Hrály se šansony, lidovky, písně vážné 
i nevážné. 

 
3. 5. byla uchystána Černá komedie Petra Shaffera, 17. 5. Krásná vyhlídka, 19.5. Edit & Gjango Live – 

Gabriela Fritschová (zpěv) a Péťa Korman, 22. 5. pohádka Mrazík a Stříbrný vítr, 26.5. Laurychovo divadlo – 
improvizační divadlo.  

 
Kromě představení Krásná vyhlídka (14. 6.), Agatománie (23. 6.) a přednášky architekta Zdeňka Lukeše 

Pražská moderní sakrální architektura (24. 6.) se konalo benefiční představení divadelních kroužků a dětského 
divadla Talent pod vedením Eriky Deutsch - 27. 6. se hrál Mrazík, Stříbrný déšť a Tip a top. 

21. 6. 2011 od 19:00 hodin proběhl také benefiční koncert symfonického orchestru Jaromíra Vogela 
Šarbilach. Dirigentem byl Pavel Trojan jr. Průvodní slovo měla Pavla Jahodová-Vondráčková. Vstupné činilo 
100 korun a šlo na obnovu vršovického divadla Mana. 

Program: Fanfára, Hašivenu (tradicionál, arr. P. Koronthály), Katja (J. Vogel), Lustig song (J. Vogel),  
L´chaim (J. Vogel),  Durme (tradicionál, arr. P. Koronthály), Hava nagila (tradicionál, J. Vogel), Ose shalom 
(tradicionál, J. Vogel), Ty víš (J. Vogel), Růže z Oděsy (J. Vogel), Mazl Tov (J. Vogel), Judith-Svatební 
(J. Vogel), Rozinky a mandle (tradicionál, J. Vogel), Kletzmerka (J. Vogel), Memory to Lustig (J. Vogel), Trajfe 
Tanz (J. Vogel). 

 
Po prázdninách bylo 15. 9. připraveno představení Normální okruh , v kterém se představili Viktor Preiss 

a Jiří Lábus jako informátor a vyšetřovatel v komorním dramatu s překvapivou pointou. 18. 9. hrálo Dřevěné 
divadlo Jana Hrubce Rozum a štěstí od Jana Wericha, 22. 9. Laurychovo divadlo Improvizaci. 

  
1. 10. zde vystoupil v rámci Dnů Prahy 10 instrumentální a pěvecký soubor Quern z Velké Británie hrající 

tradiční skotskou hudbu. 6. 10. v inscenačním čtení Obrázky ze starých Vršovic přiblížili historii Vršovic 
Miriam Kantorková a David Frýdl. 9. 10. připravilo divadlo Buchty a loutky dobrodružný loutkový komiks 
pro děti podle Lucie Lomové  - Anča a Pepík. 18. 10. vystoupil hudebník, skladatel a moderátor Jan Burian 
v autorském pořadu Burianova kulturní ozdravovna. 21. 10. Herec a režisér Miroslav Uhlíř z Divadla Bozděch 
uvedl pořad o Karlu Hašlerovi Ta naše písnička česká. Herecká dvojice komiků Oldřich Kaiser a Jiří Lábus 
v unikátním autorském projektu a benefici pro Divadlo Mana vystoupili 22. listopadu ve Výprodeji. 27. 11. se 
konala obnovená premiéra hry Vodník Mařenka. 

 
Bohatý program nechyběl ani v prosinci. 4. 12. hrálo divadlo Buchty a loutky Aničku a beránka. 5. 12. byl 

připraven poetický pořad o poselství vánočního času Setkání před Betlémem. Uváděl Víťa Marčík a jeho Teátr. 
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5. 12. proběhla tradiční mikulášská besídka Setkání s Mikulášem. Komponovaný pořad z poezie a hudby Jamese 
D. Morrisona nazvaná The Doors od Perception/Brány vzpomínání si našla své diváky 8. prosince. 

11. prosince již třetím rokem podpořil " Dětský talent" (divadelní kroužky s činností dětského divadla), 
dětský bazárek "Babyboom" a Divadlo Mana Domov pro seniory Malešice. Připravena byla divadelní pohádka 
Mrazík, dětský vánoční bazárek a divadelní improvizace. Diváci se mohli kromě jiného těšit i na dětský pěvecký 
sbor "Rolnička-Praha 12", představení Dětského talentu pro -náctileté "Stříbrný déšť" i dětskou módní přehlídku. 
Akce, která se konala od 17 do 20 hodin, byla určena pro všechny rodiče, děti a seniory, kteří mají rádi divadlo, 
zpěv a módu. Výtěžek z dobrovolného vstupného a prodaného dětského oblečení putoval na Domov pro seniory 
Malešice. 

Divadelní kroužky „Dětský talent" (www.detskytalent.cz) vznikl v září 2009 z iniciativy herečky Eriky 
Deutsch. Za dobu svého působení děti nazkoušely pohádky Mrazík, Hvězdička Betlémská, Jasanka, Pejsek 
a kočička, Stříbrný déšť, Tip a Top. Na Velikonoce 2010 zorganizoval „Dětský talent" s Danielou Hynkovou, 
majitelkou dětského bazárku Babyboom a obchodu s luxusním dámským oblečením „Le Glamour", 1. ročník 
této dětské charitativní akce. 

13. 12. proběhly ještě Jazzové Vánoce a 15. 12. byl připraven pořad Kytaristé z Londýnské. 
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2.2.5) Kulturní dům Barikádníků 
 
Kulturní dům Barikádníků se nachází na adrese Saratovská 20, Praha 10. 
Internetové stránky www.kulturnidumbarikadniku.com. 
Tel.: 274 770 789, e-mail: kd-barikadniku@volny.cz. 
 
Kulturní dům Barikádníků pořádá pravidelně některé akce. Návštěvníci KD Barikádníků vědí, 

že Filatelistické výměnné středisko se koná ve středu od 15:30 a v neděli od 7:30. Další pravidelné akce 
pořádají Staropražští heligonkáři (lidová zábava), a to každé úterý od 18 hodin. Taneční zábava Dechovka 
Vršovanka a Laurus nebo taneční odpoledne Hvězdný prach, na kterém se hrají melodie 60. let, jsou 
připraveny v neděli od 14 hodin. Jednou měsíčně je zde naplánována i Tančírna společenských tanců, kterou 
vede Blanka Vášová (pondělí od 19 hodin). Pravidelně dvakrát do měsíce se tu konají i prodejní akce, a to vždy 
ve čtvrtek a v pátek dopoledne. Na středu zase mohou dorazit příznivci country, neboť Jitka Bonušová pořádá 
od 19:30 hodin Country taneční. Jednou za měsíc je připraveno Setkání osad na Barče, na kterém pokaždé 
vystupuje jiná kapela. Skoro každý měsíc zde vystupuje i duo Eva a Vašek nebo lidová zábava Babouci.  

Sál má kapacitu 350 míst k sezení. Může se zde připravit stolová úprava, stejně jako taneční parket nebo sál 
pro koncerty. 

 
V lednu byly v Kulturním domě Barikádníků připraveny například tyto akce: 2. 1. Dechovka Vršovanka, 

4., 11., 18. a 25. ledna Staropražští heligonkáři, 16. a 30. ledna taneční zábava Laurus, 26. 1. hráli na Country 
bále Wousáči a 27. 1. Babouci. 28. 1. byl připraven 7. Ornitologický ples a 31. ledna se konalo Setkání osad 
na Barče, hrály skupiny Pacifik, Sekvoj, Tulák Charlie. 

 
V únoru se mimo zmíněných programů, např. Staropražští heligonkáři (1., 8., 15. a 22. 2.), Laurus (20. 2.), 

konal 26. 2. i rybářský ples ČRS MO Hostivař. Na trampském večeru Setkání osad na Barče zahráli 28. února 
Jitka Vrbová a Standa Chmelík, Paběrky a Zlatý orel. 

 
Březen nabídl zajímavé pořady, mezi nimi bych vyzdvihl Mosopustní taneční zábavu se Staropražskými 

heligonkáři, která se konala 8. března. 25. 3. se konal memoriál Jardy Kordy v trampské písni, na které hrály 
tyto skupiny: Kamarádi staré řeky, Sešlost, Duo Marcela a Iveta, Nový úsvit, Tulák Charlie, Šíny Ostrava. 
28. 3. proběhlo Setkání osad na Barče. Na tomto trampském večeru vystoupily kapely KTO, Žraloci a Šmidly 
boys.  

31. března poprvé v roce 2011 zahrála a zazpívala dvojice Eva a Vašek. Manželé Ševčíkovi, kteří tvoří tuto 
hudební dvojici, tak opět začali vystupovat v Kulturním domu Barikádníků poslední čtvrtky v měsíci. Tato 
dvojice patří mezi komerčně úspěšné české hudební interprety. Repertoár se skládá většinou ze starších 
převzatých hudebních hitů ve stylu lidové písně, dechovky, country, beatu, pop music, trampských písní, šlágrů 
50., 60. a 70. let minulého století a skladby, které v českém prostředí zlidověly nebo téměř zlidověly. Kromě 
toho se Eva a Vašek věnují i nahráváním dalších hudebních žánrů, jako jsou např. koledy či písničky 
z Chorvatska a vytvářejí své vlastní skladby. Svým repertoárem se obracejí zejména na starší a střední generaci. 

 
Také duben nabídl „klasické“ akce, navíc zde 7. dubna vystoupila Březovská desítka, 8. 4. byla Velká slezina 

trampských sešlostí T. S. Sešlost Praha, na které zahráli i hosté - skupiny Kamarádi staré řeky, Country Corbel 
Brothers. 

V sobotu 9. dubna ve 14 hodin začal v „Barče“ košt vína. Již popatnácté se zde sešli milovníci vína a folkloru 
na Výstavě moravských a českých vín, aby okoštovali 376 vzorků od 105 vinařů a vinařských firem ze všech 
regionů republiky a zazpívali si s cimbálovkou Slováckého krúžku. K ochutnání bylo nabízeno 224 bílých vín, 
131 červených, 18 rosé a 3 vzorky medoviny. Akci pořádal Slovácký krúžek v Praze. 

11. dubna měl v KD Barikádníků koncert Radek Tomášek, který si vydobyl muzikantské jméno ve skupině 
Rangers – Plavci. Zpěvák a kytarista Radek Tomášek zažil dobu největší slávy Rangers (1966-1973), pak dlouho 
vystupoval s vlastní skupinou. Dnes se na pódiu objevuje nejčastěji buď s Františkem V. Zikmundem, Tomášem 
Karmazínem, nebo s Radkem jr. V komorním pořadu sestaveném z nejznámějších hitů zpívá za doprovodu 
akustické kytary své posmutněle romantické písničky. 

Z hitů skupiny Plavci hraje například Kingston Town, Prázdné nádraží nebo 500 mil. Mezi nejúspěšnější hity 
z jeho vlastního repertoáru pak patří Duhová kulička. Jižní vítr, Srdce, Žádná jiná, Boxer, Dům na nároží nebo 
Pod šedou oblohou. K mnoha z nich složil hudbu nebo napsal text, jiné přejal od svých oblíbenců 
(José Feliciano, Jim Croce, John Denver). V posledních letech zařazuje Radek Tomášek víc písniček 
ovlivněných španělskou a latinskoamerickou melodikou, kterými se hlásí ke starým hudebním láskám. 
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V dubnu nechyběl ani trampský večer Setkání osad na Barče, na kterém 18. dubna hráli Kamarádi staré řeky, 
Eldorádo a Indigo. 20. 4. následoval Country bál se skupinou Barel sešlí a 28. dubna Eva a Vašek 

23. dubna zde měla vystoupit rocková legenda z Anglie Slade a ABBand Aleše Brichty. Pořadatel, kterým 
v tomto případě nebyl KD Barikádníků, však akci zrušil s odůvodněním, že prý o akci nebyl zájem. 

 
V květnu se -  kromě zmiňované Dechovky Vršovanky, Staropražské dechovky, Hvězdného prachu, skupiny 

Babouci a Staropražských heligonkářů - 23. května konal koncert Petra Spáleného, který se hudbě věnuje 
profesionálně od roku 1967, kdy nastoupil do tehdejšího hudebního divadla Apollo. V témž roce vychází jeho 
první gramofonová deska. Koncertoval a nahrával s Apollobeatem, později skupinou Apollo nepřetržitě 20 let. 
Nahrával i s velkými orchestry. V letech 1987 - 1992 skládal hudbu pro všechna představení Divadla Jiřího 
Grossmanna, kde také vystupoval. Počátkem sedmdesátých let je Apollobeat s Petrem Spáleným jednou 
z nejúspěšnějších kapel na československé scéně. V té době se skupina přejmenovává na Apollo. Velký úspěch 
zaznamenává i v prodeji gramofonových desek, kdy získává první Zlatou desku. V roce 1971 se Petr Spálený 
umísťuje na druhé příčce ankety Zlatý slavík. V polovině sedmdesátých let hrála skupina s Petrem Spáleným 
a Miluší Voborníkovou v Rokoku, pro divadlo E. F. Buriana složil hudbu k inscenaci „Šatra". Od roku 1995 Petr 
Spálený znovu koncertuje s novou skupinou Apollo a Miluškou Voborníkovou. V roce 1998 vychází první díl 
Největší hity - Díky. V dubnu téhož roku přijal nabídku k účinkování v připravovaném muzikálu Evita v roli 
argentinského diktátora Juana Domingo Perona.  V roce 2000 vyšly Největší hity 2 - Dáma při těle; za první díl 
Hitů získává nejdříve zlatou a počátkem roku 2001 platinovou desku. Od roku 2001 vystupuje s kapelou Apollo 
Band. V roce 2004 vyšlo bilanční dvojalbum Obyčejný muž - To nejlepší 1967 - 2004. Také toto dvojalbum 
získalo Platinovou desku. Největšími hity jsou písně Dáma při těle, Kdybych já byl kovářem, Až mě andělé, 
Bylo to fajn nebo Plakalo bejby. 

26. 5. vystoupilo ještě duo Eva a Vašek a 30. 5. proběhla Setkání osad na Barče se skupinou KTO a kytaristou 
Brentem Moyerem z Nashvillu v USA. 

 
Z červnových akcí bych zmínil country bál se skupinou Globus (15. 6.) a Setkání osad na Barče s kapelami 

Nový úsvit, Tuláci, Stařenky (20. 6.).  
 
Po prázdninách mohli diváci zajít zase na své známé – Dechovku Vršovanku, Staropražskou dechovku, 

Staropražské heligonkáře a Hvězdný prach. Trampský večer Setkání osad na Barče se konal 26. září a zavítali 
sem skupiny Kamarádi staré řeky, Eldorádo, Indigo. 28. září byl Country bál, na kterém hrála Appaloosa a tance 
vedla Jitka Bonušová. 

 
3. října se konal koncert Luboše Pospíšila a 5P, který zahájil svou hudební pouť v roce 1969 v řadách 

populárního C&K Vocalu. Zásadně se podílel např. na průlomové desce Generace. Postupně se však prosazoval 
s písněmi, které z tvorby mateřského souboru vybočovaly, a současně jezdil po tuzemských sálech sám 
s kytarou. První sólová desku mu vyšla v roce 1983 (LP Tenhle vítr jsem měl rád). Pospíšilův charakteristický 
rejstřík v kombinaci s poetickými texty básníka Pavla Šruta přinášel zcela unikátní styl, zpěvák se rázem postavil 
po bok interpretů typu Vladimíra Mišíka. S novou kapelou 5P, mezi jejímiž členy nechyběl Bohumil Zatloukal 
(ex-Jasná páka), David Koller nebo Michal Pavlík (dnes Čechomor), vyprodával v letech 1982-88 sály po celé 
republice. Na sklonku osmdesátých let Pospíšil a Koller podpořili Radima Hladíka v na čas obnoveném Blue 
Effectu. Po roce 1990 Pospíšil vydal několik dalších řadových alb včetně členů Hudby Praha. V létě 2007 se 
Pospíšil a Bohumil Zatloukal obklopili o dvě až tři generace mladšími muzikanty a připravili desku Příznaky 
lásky, která vyšla v únoru 2008. Na jaře ji pak podpořilo turné pod obnovenou značku 5P Luboše Pospíšila. Poté 
přišlo v dubnu 2011 nové studiové album Chutnáš po cizím ovoci.  

4. října v rámci Dnů Prahy 10 se v KD Barikádníků konal koncert zpěvačky Věry Špinarové.  Kvůli omezené 
kapacitě se lístky na tento večer vydávaly v informačních kancelářích MČ Praha 10 a v pokladně 
KD Barikádníků. 

10. října proběhl společný koncert ke „čtyřicetinám“ legendárních skupin Pacifik a Schovanky, jako gratulanti 
přišli Pepa Mladý a Milan Pitkin, 11. 10. vystoupila Staropražská dechovka. 27. 10. sem zavítalo duo Eva 
a Vašek a 31. 10. se konalo Setkání osad na Barče, na kterém hráli KTO a jejich hosté. 

 
V listopadu byl také pro návštěvníky tohoto kulturního domu připraven bohatý kulturní program, mimo jiné 

vystoupila dechovka Krajanka (10. 11.), konal se výroční koncert osady se skupinou Kamarádi staré řeky 
(12. 11.), přítomné potěšilo duo Eva a Vašek (24. 11.), děti mohly přijít na karneval (26. 11.) a ve stejný den, ale 
od 19 hodin, dorazila skupina Vlak na Dobříš. Jako host dorazila kapela Ponožky pana Semtamťuka. 
28. listopadu proběhlo Setkání osad na Barče, hrály kapely: Zlatý orel, Duo Blanice, Country coctail. 

V posledním měsíci roku 2011 organizátor připravil tyto akce: 17. 12. Setkání osad na Barče s J. Vrbovou 
a skupinami Chmelík, Hot Jazz Praha, Šporny a Tulák Charlie, 19. 12. byl připraven vánoční koncert Radka 
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Tomáška, 22. 12. koncert skupiny Aleš Brichta Band, 29. 12. předsilvestrovská zábava - Staropražští heligonkáři 
a 31. 12. Silvestr na Barče s Hvězdným prachem. 
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2.2.6) Trmalova vila 
 
Trmalova vila stojí ve Vilové ulici číslo 11 v Praze 10 -  Strašnicích. 
Internetové stránky jsou http://foibos.cz/cz/trmalova-vila/. 
Telefon je 274 772 362. 
 
Trmalova vila je kulturní památka ČR a jedna z prvních staveb slavného architekta Jana Kotěry. Ten postavil 

tento rodinný dům v letech 1902 až 1903 pro ředitele pražské Obchodní školy a významného českého pedagoga 
Františka Trmala (1866-1945). Stavba připomíná venkovskou chalupu, řada dřevěných prvků exteriéru i vnitřní 
schodišťové haly je bohatě barevně zdobena. V přízemí je prostorný obývací pokoj s verandou, v patrech byly 
ložnice. Spolu s domem Kotěra navrhl i zahradu a roubenou stavbu kůlničky s prostory pro hospodářská zvířata. 

Rodina Trmalova prodala dům již roku 1911. Až do roku 1945, kdy nad ním byla vyhlášena národní správa, 
patřil soukromým majitelům a sloužil své původní obytné funkci. Roku 1950 natrvalo přešel do vlastnictví státu 
a pod správu obvodního národního výboru. Do roku 1990 sloužil objekt pro účely Kulturního domu Prahy 10 
a velmi rychle chátral. Následně vila přešla do majetku městské části Praha 10. V letech 1998 až 2000 proběhla 
generální oprava Trmalovy vily. Postupně byl rekonstruován celý objekt, jeho interiér, střecha i fasáda. 
Obnoveny byly i zahradní stavby – altán a kůlna. Upravena byla také zahrada. Jediným prvkem, který nebyl 
obnoven v původní podobě, je kovový plot, který po roce 1920 nahradil plot plaňkový. 

Opravená stavba byla zpřístupněna veřejnosti. Trmalovu vilu má v pronájmu umělecká agentura Foibos. Díky 
ní je ve vile prostor na výstavy, nachází se zde knihkupectví architektury, vzniklo zde Kotěrovo centrum, které 
plní funkci instituce architektury rodinného bydlení. Dále se zabývá dějinami a současností středoevropské 
architektury a odkazem Jana Kotěry, architekta, který stál u zrodu české i evropské moderní tvorby. Centrum se 
neomezuje jen na historický výzkum, aktivně se zajímá o problematiku novodobého bydlení a svému okolí 
zároveň slouží jako kulturní a společenské centrum, místo setkávání. 

Od prosince 2009 je zde přístupná expozice Bydlení 1900-1920, která doplňuje již dříve vystavené soubory 
nábytku architekta Jana Kotěry. Výstava představuje vrcholový design (Jan Kotěra, Pavel Janák), ale ukazuje 
i anonymní sériový design předmětů denní potřeby. Významný soubor nábytku byl navržen v letech 1919-1920 
pro Dr. Antonína Heverocha, známého psychiatra. Kotěra mu vybavil jídelnu s pracovnou. Tento soubor je 
doplněn jídelním servisem, příbory, ale také dobovým dominem a dalšími kratochvilnými pomůckami. Soubor 
bílé ložnice z doby kolem roku 1916 zase představuje ukázku soukromého prostoru se všemi náležitostmi i dnes 
zapomenutými kuriozitami.  

Ve vile se pořádají kulturní programy, koncerty, výstavy, přednášky a akce zaměřené na tradice českého roku. 
Pořádají se tu rovněž prezentace nových knížek z populární edice českých, moravských i slovenských vil, které 
agentura Foibos vydává.  

 Trmalovu vilu si může návštěvník prohlédnout od úterý do pátku od 12.00, 14.00 a 16.00 hodin, o víkendu je 
navíc možné přijít na exkurzi i v 10.00 hodin. Prohlídky jsou zhruba hodinové. 

 
Během roku byl v Trmalově vile připraven tento program: 
25. 1. proběhla přednáška Co je národního na národním umění. 
1. 2. se konala přednáška v rámci cyklu Stezky (k) umění Sex a tabu ve vizuálním umění. 
Další přednáška se konala 17. února a tématem byl Anglický dům a reforma bydlení. 
24. února sem mohli přijít návštěvníci na přednášku Česká moderní a avantgardní architektura. 
 
Výstava oceněných aneb XI. přehlídka diplomových prací České komory architektů proběhla od 1. do 

27. února.  
 
Poté následovala výstava INDUSTRIALife: Obrazy ze života v postindustriálních oblastech. Výstava se 

zabývala skutečností, že někdejší významné průmyslové regiony Evropy v posledních letech více či méně 
utlumily svou industriální činnost. Cílem bylo zjistit, jaký to má vliv na život v dané oblasti a přiblížit možnosti 
řešení, kterých bylo využito v zahraničí.  

 
Od 1. do 17. 4. zde byla ukázka z orientálního salonu Dr. Ferdinanda Tondera (1902). Výstava představila 

unikátní zápůjčku z Uměleckoprůmyslového muzea.  
 
14. dubna od 20 hodin proběhl v Trmalově vile pěvecký recitál Josefa Brindzaka. Na programu bylo dílo 

autorů: G. Verdiho, G. Pucciniho, J. Masseneta, M. Malavasiho, G. Felisatiho, Zucchero-Bona, E. Santoriho 
a dalších.  
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V roce 2011 proběhlo 140. výročí narození architekta a zakladatele české moderní architektury Jana 

Kotěry  (1871-1923). Centrem těchto oslav byla samozřejmě Trmalova vila, kde byl v květnu zahájen Kotěrův 
rok. Ten měl za úkol připomenout život a dílo této významné osobnosti. Představen byl také právě vydaný 
kapesní průvodce Trmalovou vilou, jehož autorem je Ladislav Zikmund-Lender. 

Kotěrův rok byl ukončen položením kytice na architektův hrob na Vinohradském hřbitově v den 140. výročí 
jeho narození, které připadlo na 18. prosince. 

Jan Kotěra byl architekt, urbanista, designér, výtvarník a pedagog, který navrhl řadu staveb. Některé se 
nedochovaly, jiné nejsou veřejnosti přístupné. Naštěstí přístupná jsou jeho vrcholná díla - budova muzea 
a bývalý Okresní dům v Hradci Králové, Mandelíkův zámek v Ratboři u Kolína či Národní dům v Prostějově. 

Dále Kotěra navrhoval i nábytek, rodinné a letní domky, zpravidla pro své přátele.  
 
Od 10. do 29. 5. probíhala výstava Jany Trubačíkové. 
 
11. 6. od 19 do 1 hodiny se Trmalova vila připojila k Pražské muzejní noci. 
 
Výstava Jan Kotěra: Rodinný dům pojednávala o tvorbě architekta Jana Kotěry a probíhala od 15. 6. do 

18. 9. 2011. Výstava představila 13 příkladů rodinných domů Jana Kotěry. Divák mohl sledovat postupný 
architektův vývoj od ovlivnění anglickým rodinným domem a lidovými prvky přes Kotěrův tzv. přísný styl 
až ke klasičtějším formám.  

Představily se zde vily, s kterými začínal (Herbenova vila v Hostišově) přes rané realizace (vila Františka 
Trmala ve Strašnicích, Vendelína Máchy v Bechyni) k vrcholným stavbám (vila Baťova, vlastní vila 
na Vinohradech) až po pozdní spíše klasické stavby (Štencova vila, dům V. Rýdla). Rodinný dům je v Kotěrově 
tvorbě přítomný po celou dobu svého předčasně ukončeného trvání. Můžeme na něm sledovat proměny přístupů 
architekta, kdy postoupil od anglického domu přes modernistický ideál ztělesněný ve vlastní vile v Hradešínské 
ulici až po experimenty s kubismem (dvojdům bratrů Mandelíků) a tradičnější formy pozdní tvorby. Na Kotěru 
navazovali jeho kolegové (Kamil Hilbert) i žáci (Josef Gočár, Otakar Novotný či F. L. Gahura). Celý projekt 
si do budoucna klade za cíl zpracovat i další Kotěrovy vily a rodinné domy včetně hojného počtu 
nerealizovaných projektů (Kramářova vila Barbo Christo na Krymu či Peiskerův dům ve Žďáru u Borohrádku).  

Ke stěžejní části Kotěrova celoživotního díla nerozlučně patří i jeho interiérová tvorba. Na výstavě byl proto 
k vidění také Kotěrův nábytkový design a mobiliář. Byla zde Kotěrova židle z nábytkového souboru pro rodinu 
historika umění Antonína Matějčka z roku 1903, dále šestihranný stoleček z orientálního salonu pro mecenáše 
a milovníka umění JUDr. Ferdinanda Tondera z roku 1902 a křeslo z jídelny pro nakladatele Jana Laichtera 
z roku 1907 – 1908.  

 
13. 7. 2011 byla otevřena v 19 hodin zahrada Trmalovy vily v rámci Středečních večerů u Trmalů. Jaime 

Miguel z El Salvadoru zahrál tradiční latinské písně. Hostem byla zpěvačka Tereza Janoušková. 
 
27. července 2011 proběhl další koncert, kde se představilo folk-jazzové kvarteto Markéty Zdeňkové. 
 
10. srpna bylo na zahradě slyšet americký folk 60. let. Kapela Me & Julio  se představila jako Simon 

and Garfunkel Revival. Písně tohoto slavného dua zahráli a zazpívali Dan Mertl, Jiří Würtherle a Anna Burdová. 
 
24. srpna 2011 zazněla rómská hudba v podání nevidomého akordeonisty, pianisty a zpěváka Mária 

Biháriho . Ten v minulosti proslul zejména spoluprací se Zuzanou Navarovou v kapele KOA. Během jeho 
sólového koncertu zazněly autorské skladby i tradiční romské čardáše.  

 
Zářijové hudební podvečery na zahradě Trmalovy vily zahájila kapela Jull Dajen skladbami vycházejícími 

z bretaňského, skandinávského a irského folkloru. Kapela, ovlivněná legendárními Jethro Tull, zpívá v českém, 
francouzském a anglickém jazyce. Koncert proběhl 7. září 2011. 

 
Ve dnech 10. - 18. září 2011 byly prohlídky vily i zahrady zdarma v rámci Dnů evropského dědictví. 

 
Vernisáž nové výstavy Kabelky a milostné dopisy proběhla 22. září. Nahlédnout do galantních časů 

posledních let c. a k. monarchie a první Československé republiky bylo možné do 22. prosince 2011. Kabelce 
a milostnému dopisu zde byly připsány role symbolických atributů zamilovaného páru, jimiž je pohlédnuto 
na skryté podoby milostných vztahů té doby. K vidění zde byly kabelky z let 1900-1930 a milostné dopisy 
několika významných českých mužů, například spisovatele Vladislava Vančury či malíře sochaře Jana Štursy 
a další dobové doplňky.  
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Výstavu doprovázely komentované prohlídky s živou hudbou a to 13. 10., 10. 11. a 15. 12.  
 
Tradiční vinobraní na zahradě Trmalovy vily proběhlo v sobotu 24. 9. 2011 od 14 hodin. Připraven byl dobrý 

burčák a kvalitní víno. Samozřejmostí byla i dobrá muzika. 
 
Advent v Tramlově vile se konal ve čtvrtek 24. 11. Připraveno bylo tradiční i netradiční pojetí adventu, 

vánoční vazba (ukázka vánoční výzdoby z květinářství Plumérie), svařené víno a cukroví. 
 

V neděli 4. 12. byl připraven program Advent z Podještědí, který představil podještědské tradice, speciality 
a folklorní soubor Horačky. 
 

V neděli 11. 12. byl představen Advent z Polska, tedy včetně polských tradicí, národních specialit i koled. 
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2.2.7) Dům UM 
 
Dům dětí a mládeže – Dům UM se nachází na adrese Pod Strašnickou vinicí 23, Praha 10. 
Internetová stránka je: www.dumum.cz. 
Telefon je 274772081 a e-mail: info@dumum.cz. 
 
Středisko pro volný čas dětí a mládeže Dům UM je umístěno ve Strašnicích. Odloučená pracoviště má 

v Hostivaři - Petrovicích a v Uhříněvsi - Dubči. Posláním je pomoci dětem při účelném trávení volného času a to 
buď nabídkou volnočasových aktivit, nebo organizací soutěží. 

Dům UM poskytuje širokou nabídku zájmové činnosti, v takřka 160 zájmových útvarech (kroužcích, oddílech 
a souborech s různým zaměřením činnosti) na jednotlivých pracovištích Domu UM ve Strašnicích, Hostivaři 
a Uhříněvsi. Zájmové útvary realizují svou činnost i v tělocvičnách, klubovnách, na základních školách 
Hostýnská, Nad Vodovodem, Hornoměcholupská, Olešská, Starodubečská, Švehlova, U Roháčových kasáren, 
Vachkova, Kunratice, Praha-Petrovice a Bratří Jandusů. 

V rámci zájmové činnosti pořádá Dům UM i výukové a vzdělávací programy a kurzy (keramika, výtvarné 
činnosti, základy práce s počítačem a další). Od roku 2010 se navíc provozují na pracovištích Strašnice 
a Uhříněves Centra pro předškolní děti , kde jsou zabezpečeny dopolední programy pro předškoláky 
pod vedením zkušených pedagogů. Pro tyto děti jsou odpoledne připraveny také kroužky. 

Dům UM organizuje i velké množství otevřených akcí pro veřejnost -  dny dětí, čarodějnice, zahradní 
slavnosti, otevřené turnaje, přehlídky činnosti, výtvarná odpoledne a mnohé další. 

Dům dětí a mládeže – Dům UM ve spolupráci se základními a středními školami z obvodu Prahy 10 i letos 
organizoval a koordinoval obvodní kola předmětových soutěží, tzv. předmětných olympiád. Dům UM pořádá 
soutěže, ať již vyhlašované MŠMT či vlastní soutěže, stejně tak i organizuje sportovní soutěže. Cílem tohoto 
projektu je hledat nové talenty v jednotlivých oborech z řad žáků základních a středních škol. 

Velkou oblibu má zimní a letní táborová činnost v ČR i zahraničí a odborná specializovaná soustředění 
(lyžařská, vodácká, sportovní, turistická). V tomto směru organizuje také víkendové akce a příměstské tábory, 
ale i akce pro rodiče s dětmi.  

Celoročně Dům UM provozuje táborovou základnu Tři Studně na Vysočině, kde je k dispozici 40 lůžek 
v pevné budově a 100 lůžek v chatkách. Na této táborové základně se realizují tábory i akce se zájmovými 
útvary. 

V otevřených klubech ve Strašnicích, Uhříněvsi, Hostivaři a Petrovicích je zázemí i pro vlastní činnost 
neorganizované mládeže, kde se jim poskytuje volný prostor. 

Již osvědčené místo v činnosti Domu UM mají i akce v rámci projektů, např. Toulavý autobus, Sport 
pro všechny či Sedmikráska. 

 
Pracoviště Strašnice v ulici Pod Strašnickou vinicí 23 otevírá každoročně přes 50 zájmových útvarů 

z oblasti sportu, keramiky, výtvarné činnosti, tance, divadla, hudby a techniky s celkovým počtem přes 700 dětí. 
Dále spoluorganizuje sportovní a předmětové soutěže MŠMT. 

Dům UM má ve Strašnicích hlavní budovu a sídlo ředitelství. Jedná se o dvoupodlažní objekt s půdní 
vestavbou ve vilové zástavbě s přístupnou zahradou a víceúčelovým hřištěm. Pro zájmovou činnost je vybaven 
klubovnou, keramickým a výtvarným ateliérem, PC učebnou, tanečním sálem a otevřeným klubem pro mládež 
s přístupem na internet. 

Pro sportovní činnost využívá pracoviště Strašnice - Vršovice tělocvičny na ZŠ Hostýnská, ZŠ Brigádníků, 
ZŠ U Roháčových kasáren a halu Hagibor.  

Od 4. ledna 2010 byl v Domě UM ve Strašnicích ve spolupráci s MHMP otevřen Domeček - Centrum 
pro předškolní děti . Toto zařízení zabezpečuje od pondělí do pátku od 8 do 13 hodin dopolední program, 
který probíhá v rámci zájmového vzdělávání pro předškolní děti od 3 do 6 let pod vedením zkušených pedagogů. 
Jde o variantu pro ty rodiče, kteří mohou mít problémy se zajištěním dopoledních aktivit pro své děti.  

Rodiče si mohou zvolit, zda uhradí jednotlivý den 100 korun, nebo zaplatí za měsíc 850 korun. Za půl roku se 
platí 4 100 korun. CPD Domeček nabízí ratolestem příjemně strávené dopoledne v malém dětském kolektivu 
s pravidelnou činností, při které se dbá na rozvoj jejich komunikativnosti, tvořivosti a samostatnosti. Cílem je 
rozvíjet jejich celkový přirozený psychický a fyzický vývoj prostřednictvím programu, který zahrnuje jak herní 
činnosti (v prostorách CPD Domeček, na zahradě, na hřišti), tvůrčí aktivity (hudba, tanec, zpěv, výtvarná 
činnost), tak i vycházky do přírody. 

 
Kromě řady pravidelných akcí se v Domě dětí a mládeže konala ve čtvrtek 21. dubna od 10 do 12 a od 13 do 

16 hodin tradiční oslava Dne Země. Akce proběhla na hřišti Domu UM ve Strašnicích a byla zahájena slavnostní 
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vernisáží výstavy obrazů, které namalovaly kolektivy dětí z mateřských škol, speciálních škol a školních družin 
z Prahy 10. Letošním tématem byla společná tvorba mandal. Připraveny byly hry, malování na obličej a ruce, 
skákací hrad atd. 

 

 
 

Den Země v Domě UM 
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2.2.8) Knihovny 
 
Knihovní síť v Praze tvoří Ústřední knihovna, která se nachází na Mariánském náměstí 1/98 v Praze 1, 

informace o městské knihovně se dají dohledat na internetové adrese: http://www.mlp.cz/.  Městská knihovna má 
po Praze svou síť, tu tvoří ústřední knihovna, 43 poboček a dvě pojízdné knihovny, takzvané bibliobusy. 
Zřizovatelem je hlavní město. 

 
V Praze 10 se nacházejí tyto knihovny: 
 
Knihovna Korunní 
 
V knihovně Korunní, Korunní 68/2160, je sídlo ředitelství Obvodní knihovny pro Prahu 10 a 15. Je zde 

automatizovaná knihovna, bezplatný přístup na internet pro čtenáře městské knihovny, je zde literatura 
pro dospělé a děti, naučná beletrie, denní tisk a časopisy, audiomateriály (CD, MC, jazykové učebnice, 
audioknihy). Dále je tu nainstalovaná kamerová televizní lupa Spectra, která tištěný text mnohonásobně zvětší.  

Otevřeno je v úterý, ve středu, ve čtvrtek a v pátek od 9 do 19 hodin a v sobotu od 9 do 15 hodin. Telefon: 
224 257 661. 

 
V knihovně v Korunní je organizována řada kulturních akcí. 27. dubna byla připravena divadlem Minaret 

při ZŠ Kladská pohádka Studánka. 22. září se konal koncert V. Wajsarové. 10 listopadu proběhla beseda 
s J. Slánskou. Od 11. října do 5. listopadu 2011 v otevíracích hodinách knihovny byla zpřístupněna výstava 
z cyklu amatérských fotografů. Své fotografie představila Lucie Laštovková. Vstup byl volný.  

Ve středu 2. 11. v 9:30 byla v rámci projektu Storybridge slavnostně zpřístupněna nová sbírka obsahující 
více než 1300 anglických knížek pro děti. Akce se zúčastnil ředitel Městské knihovny v Praze RNDr. Tomáš 
Řehák a zástupce Velvyslanectví Spojených států amerických v Praze pan Robert Zimmerman.  

Název Storybridge (most příběhů) vychází z toho, že vyprávění příběhů lidi sbližuje a příběhy tedy mohou 
fungovat jako most mezi odlišnými kulturami. Cílem projektu je především přispět ke zkvalitnění a zpestření 
výuky angličtiny na základních školách, ale také zvýšit u dětí povědomí o multikulturalizmu a zavést 
dobrovolnictví do knihoven a základních škol. 

Autorkou projektu je paní Leah Gaffen, která je i jednou ze zakladatelek Class Acts, o. s., neziskové 
organizace, která sdružuje anglicky mluvící a dvojjazyčné rodiny žijící v Praze a pořádá nejrůznější aktivity 
a akce pro děti v angličtině. V roce 2010 toto sdružení obdrželo prestižní evropskou cenu LABEL za tvůrčí 
jazykovou výchovu. 

Projekt Storybridge byl zahájen na jaře roku 2011, kdy Clas Acts zorganizovalo sbírku anglických dětských 
knížek pro knihovnu Korunní. Knižními dary přispěli nejenom jednotlivci, ale i mnoho mezinárodních škol 
a organizací: Prague British School, Riverside School, International Women's Association of Prague, Prague 
Christian Library, English International School of Prague a Christian International School of Prague. Sbírka 
vynesla více než 1300 dětských anglických knížek, jejichž nabídka je opravdu široká – od leporel přes obrázkové 
knihy a první čtení až po dívčí romány, horory nebo sci-fi a fantasy. Děti v pobočce Korunní najdou knížky 
svých oblíbených autorů, které znají z českých překladů (Roald Dahl, Philip Pulman, Jacqueline Wilson), 
ale mohou také objevovat slavné spisovatele, jejichž tvorba je zatím českými nakladateli opomíjena 
(Julia Donaldson, Anne Fine, Michael Morpurgo). 

Na projektu Storybridge se kromě Class Acts a Městské knihovny v Praze podílí také Katedra anglického 
jazyka a literatury Pedagogické fakulty Masarykovy univerzity v Brně a celý projekt finančně podpořilo 
Velvyslanectví Spojených států amerických v Praze. 

Předáním knih projekt Storybridge neskončil. Leah Gaffen připravila v knihovně Korunní kurz Storytelling – 
interaktivní metody předčítání obrázkových knížek s využitím loutek a dalších divadelních prvků. Kurz je určen 
nejen pro učitele angličtiny, ale také pro dobrovolníky z řad rodičů a studentů. Zároveň se zde konala pravidelná 
předčítání anglických knížek pro děti, z nichž první proběhlo 9. listopadu 2011 v 16:00 hodin. 

15. prosince se konalo vánoční divadlo A. Bílka.  
 
Knihovna Vršovice 
 
Knihovna Vršovice, Charkovská 18/441, je automatizovaná, je zde bezplatný přístup na internet pro čtenáře 

městské knihovny. Ve fondu je literatura pro dospělé a děti, naučná beletrie, denní tisk a časopisy, 
audiomateriály – mluvené slovo. 
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Otevřeno je v úterý od 9 do 19 hodin, ve středu a ve čtvrtek od 12 do 19 hodin a v pátek od 9 do15 hodin. 
Telefon: 271 743 392. 

 
Knihovna Skalka 
 
Knihovna Skalka, Rubensova 2/2237, je automatizovaná, má bezplatný přístup na internet pro čtenáře MKP, 

obsahuje literaturu pro dospělé a děti, naučnou beletrii, ale i denní tisk a časopisy. 
Otevřeno je v úterý od 9 do 19 hodin, ve středu a ve čtvrtek od 12 do 19 hodin a v pátek od 9 do15 hodin. 

Telefon: 274 810 707. 
 
Knihovna Zahradní M ěsto 
 
Pobočka Městské knihovny Praha – Zahradní Město, Topolová 14/2961, vlastní literaturu pro dospělé a děti, 

naučnou beletrii, odebírá denní tisk a časopisy. Zdarma je tu také přístup na internet, kterému jsou vyhrazeny 
dva počítače. Připojit se k němu dá i prostřednictvím bezdrátové sítě přes notebook. 

Otevřeno je zde v úterý od 9 do 19 hodin, ve středu a ve čtvrtek od 12 do 19 hodin a v pátek od 9 do15 hodin. 
Telefon: 272 651 427. 

 
Knihovna Ruská – Dům čtení 
 
22. listopadu 2010 se po 4 letech slavnostně otevřela knihovna v Ruské ulici 192/1455, která je ve své nové 

podobě koncipována jako „Dům čtení", tedy jako knihovna specializovaná fondem, odborností i aktivitami 
na beletrii a na práci s ní.  

Po rekonstrukci zde vznikla nejmodernější pobočka Městské knihovny v Praze, a to nejen budovou, 
ale i vybavením interiéru a technickým zázemím. Knihovna má sloužit čtenářům z celé Prahy nejen 
pro půjčování knih, ale také pro klidné a příjemné posezení.  

Knihovna v Ruské - Dům čtení se specializuje na beletrii. Na své si zde přijdou nejen milovníci klasických 
děl či dobrodružné literatury, ale také detektivky, sci-fi, fantasy a hororu. Zvláště poslední tři jmenované žánry 
jsou zde zastoupeny silněji než ve většině ostatních poboček Městské knihovny. Nová knihovna se snaží svým 
zaměřením přilákat hlavně mladé čtenáře. 

Kromě krásné literatury je zde zastoupena i literatura naučná nebo knížky pro děti. Ve třech patrech je 40 tisíc 
svazků, z toho 20 tisíc beletrie a 17 tisíc naučné literatury. Půjčovat si mohou čtenáři nejen knihy, ale i časopisy, 
noviny, mluvené slovo na různých médiích, mapy či filmová DVD. Díky svému zaměření nese právem název 
Dům čtení.  

V knihovně je automatizované vyhledávání přes počítač, jak je dnes obvyklé, ale čtenáři si mohou knihy 
vyhledávat i klasicky v regálech.  

Pobočka v Ruské ulici, která patří k největším v Praze, je zvláštní tím, že její sídlo bylo od začátku postaveno 
jako knihovna a že tomuto účelu slouží celý dům. Budova knihovny byla poprvé otevřena čtenářům v roce 1983 
a původně byla pouze jednopatrovou stavbou, která vytvářela spojovací trakt mezi dvěma obytnými domy. Díky 
tomu, že dům patří Městské knihovně, respektive magistrátu, mohla být naplánována její rekonstrukce 
a přístavba. 31. 12. 2006 byla knihovna kvůli rekonstrukci uzavřena. Dům byl během čtyř let kompletně 
přestavěn a rozšířen. Díky tomu se plocha knihovny zhruba ztrojnásobila a nyní činí 1200 metrů čtverečních. 
Z jednopatrové budovy se stala pětipodlažní s šestým podlažím v suterénu, kde je centrální úložiště méně 
půjčované beletrie z poboček celé Prahy. V přízemí se půjčuje a vrací knihy, je zde i denní tisk. V prvním patře 
je beletrie, ve druhém je naučná literatura a klubovna, ve třetím je literatura pro děti a ve čtvrtém patře 
je technické zázemí. 

Pro návštěvníky je k dispozici klubovna, kterou je možné od zbytku knihovny oddělit vysouvacími dveřmi. 
Je zde také koutek pro děti, kde najdou leporela, omalovánky, skládačky, ale i hračky. V prvním patře je 
odpočinková terasa, která je přístupná občanům. Objekt má bezbariérové vstupy do každého patra pomocí 
moderních výtahů. Jsou zde bezbariérová WC nebo místa pro přebalení miminek. V budově jsou volně 
k dispozici stolní počítače napojené na internet i wifi připojení pro notebooky čtenářů. V roce 2011 zde začaly 
fungovat i tzv. elektronické knihy. 

Otevírací doba: pondělí zavřeno, v úterý a ve středu od 9 do 19 hodin, ve čtvrtek a v pátek od 12 do 19 hodin 
a v sobotu od 9 do 15 hodin. Telefon: 272 736 457. 

 
Dům čtení je zaměřen na čtení beletrie a tomu také odpovídá programová nabídka doplňkových aktivit. 

Každou první středu v měsíci se konají autorská čtení. Každou druhou středu probíhá večer nakladatelství nebo 
časopisů. Každá třetí středa v měsíci se věnuje jiným žánrům, první pololetí roku 2011 bylo věnováno komiksu 
a komiksovým autorům. Poslední středa v měsíci patřila programu Duše měst, míst a regionů. Šlo o pohledy 
z domova i ze světa. Navíc se zde konají besedy pro předškolní (Méďa Tulák) a školní děti a pro středoškoláky. 



 144 

Pravidelně se konají i setkání Magic – karetní hra a další kulturně vzdělávací a společenské akce jako literární 
kluby, setkání s autory a literárními kritiky, večery literárních časopisů nebo literární vycházky. Jednou měsíčně 
zde probíhá i prezentace moderních deskových her. Cílem knihovny je pořádat osm až deset akcí do měsíce. 
Na některé akce přijde přes 60 lidí, na jiné méně, ale průměrně to vychází na 25 lidí. Skoro všechny akce jsou 
zdarma a navíc na ně můžou přijít i lidé, kteří nejsou čtenáři knihovny. 

 
Program Domu čtení v roce 2011: 
Ve středu 5. ledna v 18:00 hodin bylo připraveno autorské čtení přední české prozaičky Petry Hůlové. 

Autorka mnoha románů a novel, například Paměť mojí babičce, Stanice Tajga, četla ze svého posledního románu 
Strážci občanského dobra.  

12. ledna proběhl večer portálu české literatury. Vystoupili Viktor Debnár a Jaroslav Balvín ml. za redakci 
Portálu a jejich hosté: prozaik a performer Milan Kozelka a básnířka a prozaička Irena Šťastná. 

13. ledna se konalo setkání s malířkou, scenáristkou, herečkou a spisovatelkou Ivou Hüttnerovou.  
19. 1. byla naplánována přednáška o komiksu a setkání s komiksovými tvůrci. V prvním večeru komiksového 

cyklu uvedl Sebastian Chum do teorie komiksu. Výtvarník Karel Jerie ukázal, jak kreslí a následně vyprávěl 
o své tvorbě.  

20. ledna bylo na programu Zelené peří BEST OF 2010. Jedná se rozhlasový pořad, který již přes dvacet let 
představuje mladé české básníky. Připraveny byly nejvydařenější básně za rok 2010 v podání autorů a známých 
interpretů poezie, kteří Zelené peří připravují. Vystoupili mladí autoři Vojta Diatka, Alice Hekrdlová, 
Aleš Misař, Milan Princ a tvůrci pořadu Mirek Kovářík a Radek Bláha. 

Duše měst, míst a regionů: Jihočeská literární scéna byla naplánována na 26. ledna. Pořad uváděl David 
Jan Žák, autor mystického krimithrilleru ze Šumavy Ticho a dalších prozaických a básnických knih. Během 
večera představil další autory z jižních Čech - Jana Cempírka a Miroslava Bočka. 

27. ledna se uskutečnilo první setkání Klubu čtenářů, které bylo zaměřeno na povídání a diskuzi o přečtených 
knihách, o oblíbených knihách čtenářů a jejich čtenářských zážitcích a též na výměnu názorů o knihách 
a literatuře obecně. Čtenářský klub byl pravidelně každý čtvrtý čtvrtek v měsíci. 

 
1. února byla prezentace moderních deskových her - Klubher.cz.  
2. 2. proběhl první večer autorů Literární akademie Josefa Škvoreckého, na kterém četla prozaička Katty 

Joyce, vl. jménem Kateřina Hejlová. 
9. 2. byl večer Nakladatelství Odeon. Nové knihy představil redaktor tohoto nakladatelství Jindřich Jůzl, který 

uvedl své hosty Arnošta Lustiga a Václava Chocholu, jejichž knihy Odeon vydává.  
10. 2. si připravilo program kulturní centrum Židovského muzea. Nejprve proběhla vernisáž výstavy Neztratí 

víru v člověka... Protektorát očima židovských dětí. Následovaly přednášky Dějiny Židů v Čechách a na Moravě, 
Život a kultura v období 16. století. Blok přenášek je za 40 korun. 

Komiksu patřil 16. únor. Vystoupil Tomáš Prokůpek s Dějinami československého komiksu 1 a malíř a kreslíř 
komiksů Jiří Grus, jedna z nejvýraznějších postav současného českého komiksu, držitel řady ocenění. Známý je 
jeho autorský komiks Voleman, spolupracuje s časopisy AARGH! nebo Crew, atd. 

17. 2. proběhla přednáška Vzdělávacího a kulturního centra Židovského muzea. 
Další díl cyklu Duše měst, míst a regionů tentokráte zaměřený na Jihoslovanský Balkán I proběhl 

23. 2. Jaroslav Otčenášek přednášel o bosenskohercegovské a chorvatské literatuře. Večera se zúčastnili i další 
odborníci na jihoslovanskou literaturu - Milada Nedvědová a Milica Petrik. 

Klub čtenářů byl připraven 24. 2.  Poté následoval program Duše měst, míst a regionů: Jihoslovanský 
Balkán II . Pokračování cyklu proběhlo spíše v cestovatelském duchu s autorským čtením Dominiky Prejdové 
z knih Mirjin dvor odehrávající se v poválečném Sarajevu a s vyprávěním diplomata a cestovatele Martina 
Brože, spoluautora průvodce Bosnou a Hercegovinou a Černou Horou. 

 
2. 3. se konal básnický večer. Hosty byli Milan D ěžinský, dvakrát nominovaný na Magnesii Literu, 

a básnířky Žaneta Lichtenbergová a Kristina Korbelová . 
3. 3. přednášela Františka Vrbenská na téma „Všechny velké a malé bytosti – zvířata jako literární postavy“  
Večer kulturního čtrnáctideníku A2 byl 9. 3. Uváděl ho vedoucí literární rubriky Karel Kouba. 
Další pořad Vzdělávacího kulturního centra Židovského muzea v Praze byl 10. 3. Nejprve byla zahájena 

vernisáž výstavy Anna Franková – odkaz pro současnost, následovala přednáška na téma Židovská literatura 
a potom se konala beseda s pamětníkem.  

Prezentace elektronických čteček a zahájení jejich absenčního půjčování připadlo na 15. března. 
16. 3. vyprávěl Tomáš Prokůpek na téma Dějiny Československého komiksu 2 a tvorbu představil 

A. Lachman. 
17. 3. byly připraveny přednášky Vzdělávacího kulturního centra Židovského muzea v Praze - Dějiny 

antisemitismu a Stát Izrael a současnost. 
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Cyklus Duše měst, míst a regionů zavedl návštěvníky 23. března do Prahy a to Vršovic, Strašnic a Nuslí. 
Od 16 hodin přednášela Dagmar Broncová na téma Literární a kulturní osobnosti Prahy 10. Od 18:00 hodin 
následovalo autorské čtení jednoho z nejvýznamnějších poválečných prozaiků, autora mnoha románů a novel 
Ivana Klímy a Mileny Slavické, přední české kunsthistoričky, autorky prozaické knihy Povídky Jamrtálské. 

30. 3. se otevřela terasa a prvním účinkujícím byl Jiří Dědeček, který hrál a předčítal básně. Za vedení 
vršovické radnice byla přítomna místostarostka Radmila Kleslová. 

31. 3. byl Klub čtenářů. 
 
V pátek 1. dubna proběhla již jedenáctá společná pohádková Noc s Andersenem. Pohádková dobrodružství 

se konala ve více než 933 řádně registrovaných čtecích místech - ve veřejných i školních knihovnách, školních 
třídách, klubovnách, ústavech i dalších komunitních místech. Akce, která je původem z Uherského Hradiště, 
se rozšířila do světa, takže dnes se pohádky čtou v australském Sydney, Polsku, Slovinsku, na Slovensku, 
v Českých školách bez hranic v Drážďanech, Ženevě, Paříži, Londýně i v zámořském státě Maryland 
v Baltimoru nebo Českém kroužku v Kodani. K akci se přidala i Městská knihovna v Praze (MKP). Báječnou 
noc plnou pohádek, dobrodružství i vesmírných příšer strávilo celkem 150 dětí v 9 pobočkách. Každá z nich 
měla svůj vlastní program a děti se mohly těšit na soutěže, čtení nebo malování.  

Jelikož Noc s Andersenem vznikla původně jako netradiční oslava narozenin velkého dánského pohádkáře 
Hanse Christiana Andersena, tak si v Domě čtení v Praze 10 řekli, že by to chtělo pozvat někoho z Dánska. 
Reprezentantem Dánského království se stal velvyslanec, pan Ole E. Moesby, který přečetl dětem jednu 
z Andersenových pohádek v dánštině a zahájil Velkou cestovatelskou hru; ta nocležníky provedla Evropou 
rozdělenou do všech pater této knihovny.  

Bohatý program byl i 6. dubna. To proběhlo setkání s autorem knihy Kryštofův vzdušný zámek Ladislavem 
Karpianem. Následovalo autorské čtení a soutěž pro děti o ceny. Potom bylo autorské čtení prozaika Stanislava 
Berana (povídky Až umřeš, nikdo už ti nebude chtít sahat na prsa a románu Hliněné dny) a básníka Tomáše 
Řezníčka (autora tří básnických sbírek Neprávem zvaný kozodoj), který četl z připravované knihy básnických 
textů Táta zůstal doma. 

13. dubna byla připravena revue pro literaturu a kulturu souvislosti. Večerem provázel šéfredaktor Martin 
Valášek a redaktor Petr Šrámek. 

Legendární rozhlasový pořad mladé poezie Zelené peří se vrátil do knihovny 14. dubna. Tento pořad založil 
před 35 lety Mirek Kovařík a propaguje mladou českou poezii. Od roku 1993 do roku 2010 byl i v rozhlasové 
verzi. Nyní se vrátil ve své původní podobě, tedy živě s publikem. 

20. dubna byla velikonoční výtvarná dílna pro děti. Následovalo setkání s komiksovými autory. Pavel 
Kořínek přiblížil současný alternativní komiks, HZA Bažant. 

27. dubna byl přichystán pořad nazvaný Berlín, metropole mnoha podob I. Hosty tohoto večera byly - autor 
čtyř knih (Nebe pod Berlínem, Konec punku v Helsinkách, aj.), publicista a autor průvodců po Berlíně Jaroslav 
Rudiš a chodec po periferiích měst, autor časopiseckých textů o Berlíně a jeho okrajích a básnicko-prozaických 
knih (mj. Hotel Bristol, Kostel v mlze) Josef Straka. 

O den později následoval Berlín, metropole mnoha podob II. Pozvání přijal básník, prozaik, překladatel 
a dramaturg literárních pořadů v kavárně Fra, autor mnoha básnických sbírek a také knihy básní a črt Berlínský 
sešit/Zápisky ze St. Nazaire Petr Borkovec. Berlínskou výtvarnou scénu přiblížil Jiří Adámek - divadelní 
režisér, pedagog, redaktor, autor oceňovaných divadelních inscenací tzv. alternativního sociálního divadla 
uváděných v České republice a Německu.  

 
3. 5. byla zahájena výstava Obnovené Krušnohoří. Výstava vznikla ve spolupráci se sdružením Antikomplex 

a byla přístupna celý měsíc. 
4. 5. proběhlo autorské čtení Jona Davise, česky píšícího Američana, který vydal dvě humorné knihy – 

Hezký víkend a Sousedi. Autor žije v Praze. 
Přehlídka animovaných filmů z festivalu Anifest proběhla 5. května. Tématem byla současná americká 

animace a 3D animace. 
Pravidelné setkání literárního obtýdeníků Tvar bylo 11. května. Své hosty představili redaktoři Božena 

Správcová a Michal Jareš. 
Významný český lesník prof. Ing. Erich Václav, DrSc., který kvůli stromům a lesům procestoval celý svět, 

vyprávěl 12. května na téma Stromy mezi našimi domy. Tentokrát s obrazovým doprovodem povídal 
o zajímavých dřevinách v okolí Domu čtení. 

Cyklus Komiks! pokračoval 18. května. Ondřej Krajtl měl přednášku Komiks jako brak a komiks jako umění 
– jak to tedy je?  

19. 5. proběhl odborný seminář se vzpomínkou na autora knihy Ekonomická psychologie a zakladatele tohoto 
oboru u nás a docenta Karla Riegela.  Své přednášky přednesli jeho bývalí kolegové z Psychologického ústavu 
UK a AV ČR.  
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Cyklus Duše měst, míst a regionů: Krajina Sudet se konala 25. května. Hosty tohoto večera byli: autor 
osmi básnických knih či knih krátkých próz, překladatel a tvůrce frotáží Radek Fridrich , výtvarník, hudebník 
a autor textů Martin Tomášek, zabývající se ve svých dílech sudetskou mytologií a vystavující doma 
i v zahraničí a autor knih o Sudetech a velmi oceňované výstavy Zmizelé Sudety Petr Mikšíček, který četl 
ze svých textů a seznámil přítomné s probíhající výstavou Obnovené Krušnohoří. 

26. 5. byl Klub čtenářů. 
 
9. 6. se konalo čtení Petra Vacka. 
Přednáška a setkání s autorem v rámci cyklu Komiks! proběhlo 15. 6.  
Promítání „Ozvěn Antifestu“ bylo 16. 6. 
Vyprávění nazvané Průvodce pro cykloturisty – Z Prahy do Bad Schandau bylo pořádáno 22. června. 
Literární večer s autory z Ostravy představil 23. 6. Jakuba Chrobáka a Petra Hrušku. 
29. 6. proběhlo dětské odpoledne o houbách, výpravách do lesa a prázdninách. 
30. 6. byl letní klub čtenářů. 
 
1. července byla přichystána výstava fotografií Lukáše Houdka Lačho lav sar maro – Dobré slovo jako 

chleba. Expozice byla sestavena z portrétů romských spisovatelů především z České republiky a Slovenska. 
V rámci výstavy si návštěvníci mohli přečíst jejich medailonky a ukázky z jejich tvorby. 

Na večeru romské literatury  předvedli 13. 7. svá díla tři různorodí autoři: prozaička Ilona Ferková je známá 
jako aktivistka a podporovatelka romské kultury, spisovatel Emil Cina je mistrný vypravěč příběhů, Renáta 
Berkyová patří k mladé generaci a přednesla své lyrické verše. 

20.7. Duše měst, míst a regionů: L´Italia . O atmosféře Benátek a benátského bienále a o svých grafikách 
inspirovaných Itálií mluvil výtvarník a kurátor Pavel Piekar. Petruška Hapková, Češka, která vyrostla v Římě 
a vystudovala tam bohemistiku, vyprávěla o tom, jak vidí Italové Čechy a naopak. Dále zazněly staré italské 
písně v podání P. Hapkové a hostů Pavla Piekara. 

 
10. 8. byla beseda, které se zúčastnili Jan Těsnohlídek, Jonáš Zbořil, Svatava Antošová, Petr Motýl a Alice 

Prajzentová. 
24. srpna se zde konalo literární setkání na téma Velká Británie a Irsko. Jedním z účastníků byla i v Praze 

píšící britská autorka Jane Kirwan.  
 
7. září proběhla prezentace kulturně-společenského portálu Topzine.cz 
V rámci večera literárního časopisu Psí víno vystoupili 8. září a své texty přečetli Ondřej Buddeus, Ondřej 

Holubec a Ondřej Zajac. 
Žánrový večer věnovaný literatuře sci-fi a fantasy byl 14. září. Znalec tohoto žánru, spisovatel a knihovník 

Miloslav Linc  uvedl spisovatele Jana Kotouče a další, kteří hovořili o knihách z oblasti sci-fi a fantasy. 
Na večeru kulturního magazínu Totem.cz vystoupili 15. září s vlastní tvorbou jeho autoři: Nataša Černá, 

Lenka Hábltová, Petula Heinriche, Jan Zbořil a Martin Zborník. Součástí večera bylo promítání krátkých filmů 
od Lukáše Hrdého. 

21. 9. proběhla beseda s Jánem Mattušem a autorské čtení Jorge Pavlova. 
22. září se konal „Čtenářův rádce“. 
27. 9. měla autorské čtení Eva Frantinová. 
 
5. 10. bylo připraveno autorské čtení, na kterém četl držitel ceny Magnesia litera za poezii, autor knih Hra 

na ohradu, Oblast ticha a dalších Stanislav Dvorský. Dále vystoupil básník, prozaik, překladatel a esejista Petr 
Král  a básník Jakub Řehák, autor nominovaný na cenu Magnesia Litera. 

6. října proběhla v Domě čtení benefiční vernisáž a indonéský večer, kterým provedla Marta Francová, 
znalkyně orientálních kultur, tanečnice, spisovatelka a malířka. V první části večera byli návštěvníci seznámeni 
s indonéskou hudbou a tradičním tancem, ale také s některými orientálními bojovými uměními nebo indonéským 
čarodějnictvím. Následovala vernisáž prodejní výstavy ryze pozitivních obrazů M. Francové, jejíž výtěžek šel 
ve prospěch občanského sdružení Letní Dům. Toto sdružení se věnuje dětem a mládeži z dětských domovů, 
pomáhá jim nalézat a využívat zdroje vnitřní jistoty a vyrovnanosti směřující ke spokojenému a plnohodnotnému 
životu. Výstavu bylo možné navštívit až do 5. 11.  

Dům čtení ve spolupráci s festivalem Anifest představil 12. 10. retrospektivu litevských animovaných 
filmů od počátku 20. stol. až do současnosti. Večer zahájil cestovatel a milovník litevské kultury Josef 
Miškovský vyprávěním o Litvě, tamějších lidech, zvycích a tradicích a také o svých zážitcích z Litvy. Poté se 
ochutnaly tradiční pokrmy a nápoje litevské kuchyně. Následovalo promítání litevských animovaných filmů. 

13. 10. bylo autorské čtení Davida Cajthamla Mořská dívka. Kromě autora četla i Johanka Schnidtnajerová. 
14. října se konalo divadlo pro děti v podání Dory Bouzkové. 
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Českobratrský farář ze Strašnic Pavel Klinecký provázel 20. 10. večerem a vyprávěl na téma duchovní 
tradice světa – protestantismus. 

Milovníci norské přírody František Prokop a Radek Rudinský vyprávěli 25. 10. v pořadu nazvaném Stopem 
po Norsku 2011. 

26. 10. byl další díl cyklu Duše měst, míst a regionů, tentokráte o Paříži a Bruselu (Ulice, město, periférie 
a každodenní život). Hostem večera byl básník, prozaik, překladatel a esejista Petr Král , který žil v Paříži 
od roku 1968. Estetička Helena Jarošová, spolupracující s francouzskými časopisy a zabývající se estetikou 
módy a dějinami výtvarného umění 20. století. 

27. října byl „Čtenářův rádce“ na téma společenské vědy a filozofie. 
 
2. 11. se konala tisková konference k 13. ročníku mezinárodního festivalu Den poezie za účasti jeho 

organizátorů. Proběhlo i autorské čtení českého básníka Víta Janoty, který je autorem pěti básnických sbírek, 
například v roce 2011 vydal Jen třídit odpad nestačí. Čtení bylo doprovázeno saxofonickými sóly autora. 

3. 11. hovořili knihovníci Jitka Kolá řová a Josef Straka o knihovnách, muzeích, galeriích, kavárnách 
v městě Vídni. Večer byl proložen autentickými texty známého vídeňského flamendra Petera Altenberga. 

5. 11. proběhla literární procházka. Od Domu čtení se šlo k Olšanským hřbitovům, kde se připojilo k oslavě 
výročí 200. narozenin básníka K. J. Erbena nad jeho hrobem. Básně K. J. Erbena přednesl Vítek Eliáš. 

8. 11. měli autorské čtení Markéta Hejná a Michael Lorenc. Hosty byli Nataša Burger a Andráž Polič 
(Slovinsko). 

Ze své nové knihy Bybi, ty máš nápady četla 9. 11. a o životě vyprávěla autorka oblíbených dětských knížek 
Blanka Čapková. Tento den proběhla také akce s malými nakladatelstvími a vydavatelstvími. 

10. 11. měla autorské čtení Markéta Pilátová, která je hispanistkou a pobývá několik let v českých 
komunitách v Latinské Americe. V současnosti je kulturní redaktorkou Lidových novin. 

V pátek 11. listopadu byl Multikulturní ve čer. Pro návštěvníky byla připravena lužicko-srbská a romská 
poezie, představili se František Kostlán, Marwan Al-Solaiman a Miroslav Brož. Večer byl pořádán ve spolupráci 
s Multikulturním centrem Praha. 

Literární dílna J. H. Čermákové byla 14. 11. 
Básnický večer Zory Šimůnkové a jejích hostů (Jana Jirásková, Radek Lehkoživ a Saša Gr.) 

byl 18. listopadu.  
19. 11. se konalo literární odpoledne kulturně-literárního časopisu H_aluze, na kterém se představili Jana 

Hradilová, Milan Šedivý, Miloš Makovský a Marie Bartůžková.  
23. listopadu vystoupili v Domě čtení přední plzeňští autoři – básník Josef Hrubý, držitel Ceny Magnesia 

Litera za poezii, básník a prozaik Jan Sojka a básník Petr Šimon. V druhé části večera se hovořilo o literárním 
životě v Plzni.  

24. listopadu byl Čtenářův rádce, který se zabýval duchovní literaturou. Následoval cyklus duchovní tradice 
světa – šamanismus. Vyprávěla Pavlína Brzáková. 

V pondělí 22. listopadu 2011 oslavil Dům čtení rok svého opětovného fungování. První narozeniny 
se slavily až 30. listopadu v 18:00 hodin, kdy proběhlo autorské čtení Radky Denemarkové a Tomáše 
Zmeškala. Dva z nejvýznamnějších současných českých prozaiků byli ohlášeni jako patroni Domu čtení pro rok 
2012. Radka Denemarková držitelka tří cen Magnesia litera za prózu, překlad a za publicistiku četla z letos 
vydané knihy Kobold. Tomáš Zmeškal získal Cenu Josefa Škvoreckého za román Milostný dopis klínovým 
písmem a je též autorem románu Životopis černobílého jehněte. 

 
1. 12. byl večer nakladatelství, knihkupectví a kavárny FRA s podtitulem Nijak to neprožíváme, prostě jsme 

rádi občas spolu. 
7. 12. zde četla autorka dětských knih Kamila Míková  ze své nové knihy Prababiččin klobouk, která se zde 

zároveň pokřtila. 
8. 12. představili zástupci nakladatelství Fraus svou edici Čti+, která rozvíjí čtenářskou gramotnost 

a čtenářské dovednosti dětí. 
13. 12. představil Jaroslav Balvín ml. při autorském čtení novou knihu Lásko, teď! Knihu uvedl redaktor 

Salonu Štěpán Kučera, na harmoniku zahrála a zazpívala Hana Lundiaková. 
14. 12. proběhlo setkání se třemi osobnostmi, které detektivkou žijí. Spisovatelka Inna Rottová představila 

a pokřtila svou nejnovější knihu Krásná netykavka a také vyprávěla o historii detektivního příběhu. Aleš 
Kolodrubec z České společnosti Sherlocka Holmese popsal nejslavnějšího detektiva jako obyčejného člověka. 
Juan Zamora ze Společnosti Agathy Christie vyprávěl o Herculu Poirotovi. 

15. 12. proběhl další večer z cyklu „Duchovní tradice“, tématem byl katolicismus. 
19. 12. byla beseda Radovana Charváta 
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2.2.9) InGarden  
 
Provozovatel centra InGarden je společnost Shock, s.r.o. 
Internetové stránky mají na adrese: http://www.ingarden.cz/.  
Telefon je 274 780 575 a email je ingarden@ingarden.cz. 
Od roku 2010 sídlí školící a kulturní centrum InGarden v nových prostorách Nad Primaskou 292/45 

ve Strašnicích. Zde je centrum ve zrekonstruovaných industriálních prostorách ve vnitrobloku nedaleko stanice 
metra Strašnická. InGarden nabízí několik sálů se zajištěním cateringu. Vhodné pro školení, kurzy, meetingy 
i kulturní akce. Školící a jednací sály jsou vybaveny moderní audiovizuální technikou. InGarden nabízí kulturní 
programy, pokračuje ve výstavách. Pořádají se zde kurzy olejomalby a první pomoci. Od září 2011 byl spuštěn 
kurz První pomoci pro kojence a děti, který byl určen rodičům, chůvám a pedagogickému personálu.  

 
Od 14. ledna byla připravena výstava Kabinet Járy Cimrmana  ve školícím centru InGarden. Ve foyeru 

i ve výstavním sále školícího centra byly dochované exponáty ze života J. Cimrmana ze sbírek Divadla Járy 
Cimrmana. Byly zde i jeho vynálezy, např. zařízení nazvané Sám sobě lodí a další veselé zajímavosti. Protože se 
tento génius věnoval i učitelství, mohli návštěvníci vidět jeho učitelské ukazovátko nebo učitelský pultík. 
U vstupu byl rovněž instalován model sochy Petra Šuty Jára Cimrman v mlze. 

Námět výstavy připravil Jaroslav Weigel a Václav Kotek. Autory výstavy byli Zdeněk Svěrák, Ladislav 
Smoljak a Václav Kotek. Sám Zdeněk Svěrák zavítal na výstavu a exponáty si prohlédl. 

Výstavu bylo možné navštívit každý pracovní den ve školícím centru InGarden od 9 do 17 hodin. Výstava zde 
byla až do 11. března.  

 
Vernisáž prodejní výstavy velkoformátových barevných fotografií Všechny barvy Nepálu proběhla 

21. března od 19 hodin ve školicím a kulturním centru v InGarden. Po 22. dubnu se výstava přesunula do Mladé 
Boleslavi, Hrádku nad Nisou a dalších měst.   

Výstava fotografií proběhla pod záštitou honorálního konzula Nepálu v ČR Rajendry Shresthy  a byla součástí 
stejnojmenného dobročinného projektu, který si klade za cíl podporovat vzdělání dětí v chudých regionech 
nepálských hor. Konkrétním smyslem projektu je shromáždění dostatečných finančních prostředků pro budování 
nových základních škol. 

Koordinátorem projektu a pořadatelem výstavy byl Jan Žalud, který ve spolupráci se svými přáteli 
a občanským sdružením Namasté Nepál (DCWC-CZ), o.s., vybral více než 60 fotografií z Nepálu od šesti autorů 
(Zuzana Jeriová, Lukáš Kolísko, Marek Matuštík, Jan Pradáč, Jaroslav Volšický a Jan Žalud). Všichni autoři se 
rozhodli věnovat veškerý výtěžek z prodeje svých fotografií ve prospěch projektu Všechny barvy Nepálu. 

Během vernisáže promluvil předseda občanského sdružení Namasté Nepál Tomáš Beránek a o projektu 
podpory vzdělání nepálských dětí pohovořil Akka Lama - prezident nepálské nadace Development of Children 
and Women Center (DSWC). Kromě krátkého filmu Davida Svárovského o životě horského průvodce 
v Himaláji návštěvníky čekalo i autentické občerstvení připravené v indické a nepálské restauraci ÖM.  

 
Kreslíř a karikaturista Pavel Kantorek zde představil své kresby na výstavě Pavel Kantorek – Tvorba 

z emigrace. Až do 22. července mohli návštěvníci zhlédnout výstavu vtipů z let 1970 až 1988. Jednalo se 
o výjimečnou akci, protože Kantorkovy vtipy z této doby, které jsou kresleny pouze tuší, nebyly v České 
republice doposud vystavovány.  

V rámci výstavy se prodávaly jak autorské tisky, tak i originály vystavených vtipů a knihy s ilustracemi pana 
Kantorka. Na vernisáži byl přítomen autor osobně a následovala jeho autogramiáda. V rámci vernisáže proběhla 
i dobročinná aukce originálů více než 80 kreseb.  

Nutno poznamenat, že Prof. RNDr. Pavel Kantorek, Ph.D. je na jedné straně uznávaným vědcem v Kanadě 
a na straně druhé je humorista, nacházející vtip v běžných situacích kolem sebe. První výstava Kantorkových 
vtipů s názvem Humor života byla v InGarden už na konci roku 2010. Díky tomu, že agentura Shock získala 
výhradní autorská práva Pavla Kantorka, může v následujících pěti letech vystavovat a prodávat jeho autorské 
tisky.  

Přes letní prázdniny od 1. 7. do 30. 8. byla tato výstava rozšířena a zpřístupněny byly všechny prostory. 
Celkem zde bylo přes 160 vtipů Pavla Kantorka, vše ve formátu 50 x 60cm. Prázdninová výstava obsahovala 
kresby jak ze současné, tak i ze starší doby, kdy ještě vycházely v Dikobrazu. V rámci výstavy bylo možné stále 
nakupovat knížky ilustrované Pavlem Kantorkem, tak i jeho obrázky ve formátu autorského tisku (A4 v barevné 
paspartě, s podpisem). Otevřeno bylo každý pracovní den od 10,00 do 18,00 hodin. 

Na podzim výstava P. Kantorka pokračovala a bylo přidáno dalších 60 vtipů s názvem Nová sebranka. 
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2.2.10) Galerie PRE 
 
Galerie PRE se nachází v budově B, Pražské energetiky, a.s., Na Hroudě 1492/4, Praha 10. Expozice je 

prodejní a vstup je do galerie zdarma.  Výstava je otevřena každý pracovní den od 12 do 18 hodin.  
Galerie PRE má bohatou historii. Ta se začala psát již v roce 1998 – zároveň se slavnostním otevřením nové 

provozní budovy ředitelství Pražské energetiky. Po dokončení přestavby suterénních částí v roce 2004 se galerie 
přesunula do nových reprezentačních výstavních prostor, kde sídlí dodnes. Za dobu své existence se zde konalo 
více než sto atraktivních výstav umělců zvučných jmen i začínajících talentů. 

Tyto kulturní akce se konaly za podpory - předsedy představenstva, generálního ředitele Pavla Elise, vedení 
společnosti Pražská energetika, a.s., a Agentury Gejzír. 
 

Od 11. do 27. ledna 2011 zde byla připravena výstava fotografií Radka Jaroše - Hory. 
Radek Jaroš je horolezec a fotograf. Narodil se v roce 1964 v Novém Městě na Moravě a zatím vystoupil 

na 11 osmitisícových vrcholů (např. v roce 1998 vystoupil jako druhý Čech bez použití kyslíkového přístroje 
na nejvyšší horu světa – Mount Everest). Dvakrát byl oceněn titulem Výstup roku ČHS. Na svém kontě má 
skalní i ledovcové vrcholy čtyř kontinentů. 

Je autorem knih Dobývání nebe a Hory shora, výstav velkoplošných fotografií Himálaj 1 000 až 8 848 m 
a filmových dokumentů z expedic vyrobených v koprodukci s ČT a dalších dokumentárních filmů.  Také byl 
vůdcem úspěšné expedice na Cho Oyu, kde společně s mistrem světa v běhu na lyžích Martinem Koukalem 
stanul na vrcholu. Vedl vrcholové družstvo Expedice Altaj – Cimrman, jejímž cílem bylo pojmenování 
bezejmenné hory po "největším Čechovi" Járovi Cimrmanovi. 

Součástí zahájení výstavy fotografií z expedic bylo i promítání filmů tohoto našeho současného nejlepšího 
profesionálního horolezce. 
 

Výstava obrazů Vladimíra Švece Třetí život se konala od 1. do 24. února. 
Vladimír Švec se narodil v roce 1959 v Praze. Tvorba akademického malíře docenta Vladimíra Švece je už 

několik desetiletí svázána s jeho působením v Ústeckém kraji. Nejprve jako malíře na volné noze a posléze jako 
dlouholetého pedagoga Fakulty umění a designu, kterou pomáhal zakládat a také ji jako děkan vedl. Během této 
doby se měnila jeho výtvarná podoba - od figurálních témat přes experimentování s tvarem po zcela 
nepředmětnou malbu. V posledních letech se intenzivně věnoval práci na drobnějších formátech, které vytvářel 
technikou akvarelu, kvaše či kombinací technik. V nich se objevují náměty, které potom rozvíjí ve svých 
velkoformátových plátnech. 

Název výstavy naznačuje určitý způsob výtvarného myšlení Vladimíra Švece, ve kterém jeho prožitky, jeho 
reflexe určitých dojmů či událostí procházejí třemi stádii, ve kterých mají svou pozici jako vjem, mentální 
koncept a dílo.  
 

Výstava obrazů Daniela Krejbicha „Globální oteplování, nej 2005-2008, fluorescentní žena a krajina“ 
byla připravena od 1. do 30. března. 

Malíř a architekt Daniel Krejbich se narodil v roce 1969. Vystudoval Fakultu architektury ČVUT v Praze, 
v letech 1991 – 92 studoval figurální kresbu u prof. Borise Jirků na VŠUP v Praze a v roce 1993 design nábytku 
na École Nationale d´Architecture de Strassbourg. 

Od roku 2005 samostatně vystavuje. Zúčastnil se sympozií Smalt Art ve Vítkovicích v r. 2007 a 2008. 
V letech 2005 a 2006 se účastnil výtvarného projektu Jižní Francie očima českých výtvarníků, v loňském roce 
pak akce České umění v Ekvádoru, spolupořádaných Galerií La Femme, kterou od roku 2006 pravidelně 
reprezentuje na veletrhu současného umění ART Prague. Přispívá do aukčních salonů výtvarníků pro Konto 
Bariéry Nadace Charty 77. Od roku 2008 se účastní Mezinárodního bienále kresby v Plzni. 

Daniel Krejbich je zastoupen ve sbírce současného umění v Alcorcónu v Madridu, Sbírce architektů Ekvádoru 
a v soukromých sbírkách v Americe a Evropě. Stálé zastoupení má v Galerii La Femme v Praze a Meller 
Merceux Gallery v Oxfordu. 
 

Výstavu obrazů Josefiny Marie Richtrmocové: Barevné rezonance bylo možné navštívit od 5. do 27. 4.  
Josefina Maria Richtrmocová se narodila v roce 1930 v Praze. Studovala na Karlově univerzitě a souběžně 

navštěvovala soukromou školu výtvarného umění. Nyní již mnoho let žije v Doksech. Okolím Máchova kraje je 
stále fascinována, proto svou tvorbu směřuje převážně na malbu krajiny a zachycuje její krásu a prchavé 
okamžiky světel a stínů. Spolu se svým manželem, uměleckým fotografem, se hodně věnovala kulturnímu 
životu. Organizovala a zúčastňovala se mnoha společných i samostatných výstav. Jejími oblíbenými výtvarnými 
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technikami jsou pastel, olej a v poslední době akryl. Jedinečnou technikou J. M. Richtrmocové je textilní koláž, 
která jí svým charakterem poskytuje možnost vytvářet díla zvláštní až snové barevnosti a fantazie.  

Autorčina díla jsou ve sbírkách či dotvářejí interiéry řady institucí i soukromých osob u nás i v zahraničí.  
 

Výstava a show skupiny nezávislých výtvarníků byla nazvána Lásky čas plamenný. Výstava se konala 
od 3. do 27. května. 

Představili se zde tito umělci: 
Umělecký kovář Bohumír Bob Hochman se narodil v roce 1958 v Jičíně. Absolvoval SUPŠ pro zpracování 

kovů a drahých kamenů. Zabývá se kaligrafií, experimentální malbou, bodypaintingem, tvoří šperky a objekty. 
Součástí projektů jsou i jeho básně a improvizace hudby a zpěvu. 

Grafik a malíř Vladimír Hochman se narodil v roce 1950 v Jičíně. Absolvoval SUPŠ pro zpracování kovů 
a drahých kamenů. Zabývá se výtvarnou činností – kresbou, malbou, grafikou a kaligrafií. Ilustruje a ztvárňuje 
pohádkové bytosti. Zpívá a hraje na kytaru, housle a foukací harmoniku. 

Umělecký kovář na volné noze Michal Jožák se narodil v roce 1984 na Košumberku. Rozvádí a vkládá 
myšlenky do tvářeného železa. Vymkl se většinovému přístupu k tvorbě. Se svým otcem, uměleckým kovářem, 
rozvíjí život ukrytý v kovu. 

Profesionální fotograf Petr Prokop se narodil v roce 1952 v Praze. Kromě fotografování květin a přírody se 
zaměřuje na figurální, portrétní a reklamní fotografii. Věnuje se fotografování aktů, při kterém klade důraz 
na zdůraznění krásy žen ve spojení s krásami přírody. 

Počítačový grafik v oboru užitá grafika, ilustrátor a fotograf, absolvent SPŠG Josef Spurný se narodil v roce 
1952 v Příbrami. Od roku 2006 se zúčastnil 20 kolektivních výstav volné grafiky a ex libris kreslených 
vektorovou grafikou v počítači. Na této výstavě nepředvádí dané téma v klasické podobě, ale v kontextu zážitků 
a vzpomínek. 

Grafický designér, ilustrátor, experimentální typograf, kaligraf, street-artista a fotograf Jakub Spurný se 
narodil v roce 1988 v Praze. Vystudoval VOŠG a SPŠG. Pohybuje se plynule mezi volnou tvorbou a užitou 
grafikou, přičemž k obojímu přistupuje jako k umění. Ve všem posedle vyhledává koncept, jehož absenci 
netoleruje. 

Umělecká rytkyně kovu Iveta Vlčková se narodila v roce 1969 v Praze. Své šperky mědirytiny dotváří malbou 
a polodrahokamy. Zajímá ji mystika a alternativní medicína. Vytváří i objekty z bylin a různých přírodních 
materiálů. 
 

Výstava autorů J. S. + N. B. V. nazvaná „Čtvrtstoletí aneb zastavení poutníci“ probíhala od 7. do 30. 6. 
 Malíř J. S. se narodil v roce 1953 v Praze. V letech 1975-1981 studoval na Filozofické fakultě Univerzity 

Karlovy v Praze. Do roku 1991 byl na částečný úvazek opravářem orientálních rukodělků. Od roku 1973 volná 
autorská tvorba. Autor a držitel užitných vzorů na přídavné sypací zařízení pro automobily a samosmršťovací 
PET lahev na sycené nápoje. 

Malířka Nora B. Vlášková se narodila v roce 1944 v Klatovech. V roce 1961 maturovala na gymnáziu. 
V letech 1961-63 byla na střední škole pedagogické v Sušici. Následně studovala Večerní akademie výtvarného 
umění v Karlových Varech. V letech 1965 až 1984 byla učitelkou v pražských mateřských školách. V letech 
1984 až 1997 se věnovala volné autorské tvorbě. Autorka mnoha dětských her, znalkyně přísloví, říkadel 
a zábavy 19. století. 
 

Výstava obrazů Václava Josefa Andrleho a soch a plastik Jiřího Fürsta nazvaná "Kouzlo inspirace"  
byla v Galerii PRE od 6. do 27. září 2011. 

Dvojice výrazných umělců, malíř Václav Josef Andrle a sochař Jiří Fürst, představili svá osobitá díla - obrazy 
a sochy z posledních let.   

Andrle i Fürst vyrostli z kořenů pražského výtvarného sdružení "Hruška", studovali u nejvýraznějších českých 
i evropských osobností a získali svou tvorbou pevné renomé doma i v zahraničí. Jejich osvědčenou zásadou 
kontaktu s okolím je umět se připomenout a rozsévat radost z prožitku nad krásou života. 
 

Výstava obrazů akademických malířů Karla Kupky a Mgr. Karla Kupky „Otec a syn“ byla vystavena 
od 11. 10. až do 16. prosince 2011. 

Akademický malíř Karel Kupka  se narodil v roce 1905 v Manětíně na Plzeňsku a zemřel 25. dubna 1971. 
Jeho učitelem malířství byl Alois Kalvoda, který Karla Kupku podporoval v zájmu o krajinu a její realistické 
ztvárnění. Nejdříve maloval krajiny a zátiší olejovými barvami, později se věnoval pro něj typickému akvarelu. 
Jeho obrazy zachycují krásu krajiny od severních Čech a Českého středohoří přes jižní Čechy, které tolik 
miloval, až po horské kopce Šumavy. Byl výborný výtvarník, ale i člověk. 

Akademický malíř Mgr. Karel Kupka  se narodil v roce 1932 v Postupicích u Benešova. Gymnázium 
absolvoval v Teplicích a vystudoval Pedagogickou fakultu UK v Praze a Vysokou školu pedagogickou. 
Následně absolvoval Filosofickou fakultu UK, obor výtvarné umění. Jeho učiteli byli profesor Karel Lidický 
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a profesor Cyril Bouda. Vliv na něj mělo působení s umělci Vincentem Benešem a Aloisem Moravcem i příklad 
jeho otce.  

Karel Kupka začínal v severních Čechách jako pedagog, ale brzy se věnoval pouze malování. 
Často vystavoval v Německu a Rakousku. Je krajinářem, a to jedním z mála, kteří malují v plenéru, citlivým 
malířem kytic a ilustrátorem. Nyní žije v obci Slaník v jižních Čechách. I ve svém věku denně pracuje a den 
bez malování považuje za ztracený.  

 

 
 

Galerie PRE 
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2.2.11) Produkční dům Vzlet 
 
Produkční dům Vzlet je na adrese Holandská 1, Praha 10. 
Telefon je 775 723 997, 267 310 112. 
Internetové stránky jsou www.biovzlet.cz a email servis@biovzlet.cz. 
 
Produkční dům Vzlet funguje v Holandské ulici od roku 2009. Tento památkový objekt prošel ojedinělou 

a náročnou rekonstrukcí, která zachovala architekturu art-deco skloubenou s novými prvky. Budova, kterou 
vlastní MČ Praha 10, byla v dezolátním stavu. Architekt Michael Klang získal podporu radnice a podařilo se mu 
získat i finance, za které v letech 2007 až 2009 zrekonstruoval budovu, která nyní slouží kultuře. 

Je zde multifunkční sál s kapacitou až 600 míst. Vybaven je i historickým křídovým plátnem z roku 1923, 
jediným svého druhu ve střední Evropě. To bylo díky umu architekta Michaela Klanga velmi elegantně 
zrestaurováno a je plně funkční. V sále je možné provozovat jakoukoli společenskou a kulturní akci 
od přednášek, tiskových konferencí, školení, pořádání kongresů, prezentací firem až po plesy, koncerty, módní 
přehlídky, výstavy a divadelní představení nebo promítání filmů.  

Ve třech patrech je kromě velkého sálu i prostor na výstavy a malé jednací salonky. Součástí je dvorana, 
ve které probíhají výstavy umělců. Od roku 2009 zde probíhá slavnostní vítání občánků Prahy 10. 

Původně tato budova sloužila jako sokolský biograf VZLET (1920 – 1921). Po druhé světové válce VZLET 
připadl Filmovému podniku, který ho v 60. letech zrušil. Postupem času však tato budova chátrala, byla ve velmi 
špatném stavu a hrozila jí demolice.  
 

V Produkčním domě Vzlet se natáčí TV pořad s Jiřím Krampolem Nikdo není dokonalý. Jedno z natáčení 
se konalo 11. 1. 2011 od 12:30 hodin a hosty J. Krampola byli K. Gott a J. Bohdalová. Od 16 hodin je vystřídali 
D. Morávková a M. Vašut.  

12. ledna od 17 hodin přišli M. Jandová a M. David, od 20 hodin bavili diváky P. Štěpánek a J. Bernášková. 
 
21. ledna byla připravena bláznivá divadelní komedie Nežárli! od autorek Zuzany Kožinové a Radky 

Stupkové. Ve hře se střídají tito herci: David Suchařípa nebo Tomáš Turek, Mojmír Maděrič nebo Roman 
Štolpa, Michaela Dolinová nebo Šárka Ullrichová, Radka Stupková, Lucie Kožinová, Zuzana Kožinová, Tereza 
Kocinová, Jakub Štěpán nebo Ondřej Bauer. 

 
2. února se konal koncert Bennewitzova kvarteta. Umělecký přednes obstaral Alfred Strejček. Dále bylo 

na pořadu Taneční divadlo Honzy Pokusila. V programu byl Smyčcový kvartet č. 1 "Z podnětu L. N. Tolstého 
Kreutzerovy sonáty“ a Smyčcový kvartet č. 2 "Listy důvěrné" od Leoše Janáčka. 

 
12. února bylo divadelní představení Vzlet S´tap Dance - večer plný stepu, hudby a zpěvu v podání 

nejúspěšnějšího tanečního stepařského studia v Praze s dlouholetou tradicí. 
 
13. a 16. února se znovu natáčel pořad Jiřího Krampola Nikdo není dokonalý. 
 
6. 3. bylo pro děti od 5 let připraveno tanečně – divadelní představení o dospívání dětí, o fascinaci moci 

a o cestě k osvobození Krabat, legenda o učni Mistra čaroděje. 7. března bylo představení Krabat pro školy 
a zájmové skupiny.  

 
Komedie Nežárli! se hrála 24. 3.  
 
Natáčení televizního pořadu Nikdo není dokonalý probíhalo i 26. 3. Od 15 hodin zde byl Miroslav Kalousek, 

Jan Kalousek a Andrea Verešová, od 18 hodin Saša Rašilov a Tereza Kostková. 
27. 3. od 12 hodin zasedli vedle J. Krampola Bára Munzarová a Martin Trnavský a od 15 hodin Hana 

Zagorová a Martin Chodúr. 
 
Jarní koncert žáků ZŠ Jakutská proběhl 30. března.  
 
26. dubna byl znovu připraven pořad Nikdo není dokonalý. Od 16:30 dorazil J. Nedvěd, J. Pomeje 

a od 19:30 V. Erbová a T. Řepka. 
 Nikdo není dokonalý se natáčelo i 27. 4., kdy v 18:30 vystoupili V. Žilková a M. Stropnický a od 21 hodin 

J. Čenský a I. Kubelková. 
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ZŠ Karla Čapka a MČ Praha 10 připravily přehlídku dětských divadelních souborů. Divadelní představení 

Karel Čapek – Z jedné i druhé kapsy bylo 9. června od 10 do 18 hodin a 10. června od 9:30 do 17 hodin. 
Mezi jednotlivými vystoupeními se četlo z knih Karla Čapka. 

 

 
 

Přehlídka dětských divadelních souborů 
 
 
1. srpna si J. Krampol přivedl do pořadu Nikdo není dokonalý další hosty - od 11 hodin sem zavítali Jan 

Přeučil a Jiří Šlégr, od 15 hodin Karel Schwarzenberg a Bára Štěpánová. 
 

Tanečně divadelní interaktivní představení pro děti POHÁDKA PO KAPKÁCH  - tělohraní o cestě za vodou 
-se uskutečnilo 19. 9. 2011 v 9:00, 10:30 a v 17:00 a 20. 9. 2011 v 9:00 a v 10:30. 
 

Pořadu "Nikdo není dokonalý" s Jiřím Krampolem a jeho hosty proběhlo i 25. 9. 2011. V 13 hodin byli 
připraveni pobavit diváky D. Šinkorová a L. Olšovský a v 16 hodin A. Háma a A. Valenta. 

Také 12. října se natáčela hned dvě přestavení - v 15 hodin byli představeni hosté B. Matragi a V. Postránecký 
a 18 hodin T. Vilhelmová a O. Sokol. 

5. 11. vystoupily od 14 hodin s Jiřím Krampolem J. Švandová a P. Janů. V následující sérii přišla 
K. Cajthamlová a T. Töpfer. 

 



 154 

 

2.2.12) Ostatní kulturní akce 
 
 

Klub K2 
 
Mateřský a dětský klub K2 sídlí od září 2009 na adrese Ostružinová 2933/9, Praha 10. Existuje od roku 2005. 

Klub K2 usiluje o zlepšení postavení žen s malými dětmi v soukromém i veřejném životě. Tato obecně 
prospěšná společnost chce podporovat matky před, na a po mateřské – rodičovské dovolené. 

Posláním klubu K2 je poskytovat komplexní podporu a služby rodičům s dětmi od 0 do 6 let a provádět 
osvětu rovných příležitostí žen a mužů. Otevřeno je od pondělí do pátku dle programového rozvrhu. Mají tu 
program pro děti (s doprovodem rodičů) a program pro rodiče (s hlídáním dětí).  

Pro děti jsou zde tyto akce: Cvičení nejen na míčích, Herna/semináře, Hřiště pod střechou, Mimi I s Ivou, 
Mimi II s Martou a kytarou, Mimi III s Martou a kytarou, Hrátky s kytarou a Martou, Yamaha. Dále zde funguje 
Dětský klub aneb zkusíme to bez maminek, kde je pro děti od dvou let každé úterý, čtvrtek a pátek připraven 
program na celé dopoledne. Platí se 130 korun na hodinu a 500 korun na celé dopoledne (od 8:30 do 12:30).  

Internetové stránky má www.klubk2.cz a telefon je 723824703. 
 
V klubu je připraven bohatý program – pořádají se zde přednášky (např. Jak na nočník, Jak naučit dítě spát), 

pohádky, výlety, atd. Například 8. února zde hrálo Divadélko Vysmáto pohádku O dvou neposlušných 
telátkách.  

Od 1. února do 17. června 2011 přibyl nový kurz Pojďte si hrát zaměřený na děti ve věku od 1,5 do 3,5 let. 
Kurz podobně jako známý animovaný seriál „Pojďte pane, budeme si hrát“ rozvíjel dětskou představivost 
a fantazii. Náplní jednotlivých lekcí byla tematická hra na něco. Cena kurzů byla 1200 Kč. 

 
V úterý 19. dubna od 16 do 18 hodin proběhla velikonoční dílna. V tvořivé dílně si přišli na své děti i rodiče. 

Maminky se naučily barvit vajíčka voskem, tatínkové plést pomlázku. Děti si vyrobily krásného velikonočního 
zajíčka. Jako doprovodný program byly připraveny soutěže za drobné odměny. Akci připravily dobrovolnice 
z Hřiště pod střechou Petra Svobodová a Sandra Karlíková. Vstupné činilo 80 korun na rodinu. 

 
Klub K2 pořádal v červenci a srpnu po pěti dnech od 8 do 17 hodin příměstský tábor pro předškolní děti  

v lesoparku Hostivař. Doporučený věk dětí byl od 3 do 6 let. Připraven byl program nazvaný Ferda Mravenec, 
který byl určen pro pobyt s dětmi v přírodě. S Ferdou Mravencem a Beruškou se putovalo lesem, povídalo se, 
četly se příběhy Ferdy Mravence a zpívaly se veselé písničky.  

Při programu Dinosauři se s dětmi vyrazilo do lesa za lovci dinosaurů. Děti měly k dispozici pracovní sešit 
s obrázky. Hledaly v lese stopy, kosti a části těla dinosaurů a přilepovaly je k obrázkům. Cena byla 
2500 za týden včetně stravy. 

 
Ve čtvrtek 24. 11. se vyráběly adventní věnce. Pro děti byl připraven doprovodný program: výroba 

papírového andílka a svíčka z včelího vosku. Vstupné: 200 Kč/rodina (cena včetně materiálu). 
 
5. prosince byla od 11 a od 17 hodin tradiční mikulášská besídka v K2. Na programu bylo mikulášské 

zpívání, malá výtvarná dílnička, mikulášská nadílka a focení s nebeskou trojicí. 
 
8. prosince proběhl adventní lampionový průvod.  
 
 

Hotel Villa 
 
Hotel Villa se nachází v ulici Okrajní 1, Praha 10 a má internetové stránky www.hotel-villa.cz. V prostorách 

hotelu se konají prodejní výstavy, které jsou otevřeny denně od 8 do 20 hodin. Vstup je zdarma. Vernisáže 
zahajuje RNDr. Karel Žižkovský. 

 
V prostorách hotelu Villa proběhla od 13. ledna do začátku března výstava Evy Haškové nazvaná Dotyky 

člověka.  
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Od 3. března do 2. května zde vystavoval Jiří Slíva svou výstavu „Happy Hour“. 
 
Od 5. května následovala výstava barevných litografií akademického malíře a grafika Pavla Sivka. Vernisáž 

výstavy prací s názvem Jak nakreslit ticho ...  zde byla do 27. června. 
 
Přes prázdniny (od 30. 6. do 29. 8.) zde návštěvníci mohli vidět výstavu Hledání jednoty světa v grafice 

od Jana Kavana.  
 
1. září začala výstava Ladislava Kuklíka Žena proč ne? Ta zde byla až do 31. října.  
 
Anna Khunová představila svou výstavu Nejen kočky od Andulky…, která  zde byla vystavena 

od 3. listopadu 2011 do 2. ledna 2012. 
 
 

Mateřské a otcovské centrum pohody Jablíčkov 
 
 Mateřské a otcovské centrum pohody Jablíčkov (Dvouletky 24) má internetové stránky www.jablickov.cz 

a email je mail@jablickov.cz. Telefon je: 724 349 241. 
Jedná se o občanské sdružení, které je otevřeno rodičům s miminky, batolaty a předškolními dětmi. Jablíčkov 

má prostor určený ke hře dětí ve věku do 6 let a k setkávání jejich rodičů. Mateřské centrum Jablíčkov nabízí 
celou řadu aktivit pro všechny věkové skupiny dětí - cvičení a masáže pro kojence, kombinované výtvarné, 
divadelní, hudební a pohybové programy pro děti a jejich rodiče, dopolední Školičku pro děti od 3 let 
i nepravidelné besedy a přednášky k péči a výchově dětí.  

Program pro děti a rodiče: Červíčci, Dramaťák I a II, Hravé keramikování pro děti a jejich mámy, Hudebníčci, 
Káčátka, Káčátka batolátka, Keramická dílna I a II, Mimihry, Neposedná pastelka, Nářez štětcem, Odpolední 
školička, Pohádková keramika a Žabičky. Pro rodiče funguje sociálně-právní pomoc, poradna potravin, 
keramická dílna III, soboty pro táty, relaxační cvičení, cvičení pro těhotné a tvořivé večery. 

 
Skupina malých výtvarníků pod vedením Laďky Polákové a Marcela Dejdara připravila 27. 2. od 15 hodin 

v Jablíčkově výstavu děl, které namalovaly děti, a tématem byl člověk.  
 
14. června se v Mateřském a otcovském centru Jablíčkov již tradičně uskutečnilo rozloučení se školním 

rokem 2010/2011. Letos bylo pro děti a jejich rodiče i prarodiče připraveno loutkové divadlo Princezna 
na hrášku. Začátek představení byl v 16:00 hodin a vstupné činilo 80 Kč na rodinu. Po skončení divadélka si 
děti zazpívaly jejich oblíbené písničky s lektorkou Věrou.  

 
6. září 2011 od 15 hodin se konal zápis dětí do programů ve školním roce 2011/2012. Připravena byla 

výtvarná dílnička vedená lektory programu Nářez štětcem Laďkou Polákovou a Marcelem Dejdarem a konalo se 
loutkové divadélko. Po celou dobu programu bylo možné se zapsat do vybraného programu.  

 
Dne 19. listopadu v 17 hodin se konal lampionový průvod - Martinská slavnost, kdy za doprovodu hudby 

a zpěvu šli jeho účastníci hledat velké překvapení. Tento rok byl ve znamení recyklace a lampiony se vyráběly 
z odpadového materiálu. Lampion si mohl každý přinést s sebou nebo si ho mohl od 15 hodin vyrobit 
ve výtvarné dílničce v Jablíčkově.  

 
Vánoční keramická dílnička v Jablíčkovském keramickém ateliéru byla v sobotu 26. 11. od 10 hodin 

pro rodiče s dětmi nebo samotné starší děti. Vstupné činilo pro rodiče a dítě 160 Kč, druhé a samotné dítě 
polovic, druhý rodič zdarma. Vyráběly se vánoční výrobky jako vánoční ozdoby, svícny, betlémy. 

 
Mateřské a otcovské centrum pohody Jablíčkov oslavilo v roce 2011 již deset let od svého založení. 

Vzniklo již 1. 11. 2001 a za tu dobu se v centru vystřídalo několik tisíc (cca 2600) dětí s rodiči a prarodiči. 
Centrum je známé nejen lokálně (Strašnice, Malešice), ale několikrát byli zástupci centra pozváni i do televize. 
Jablíčkov oslavil své kulatiny 10. prosince 2011. 

 
 

Klubový sklepní prostor HarOLD 
 
Internetové stránky: www.oldstars.cz. 
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Od roku 2008 funguje klubový sklepní prostor HarOLD ve vršovické Charkovské ulici 385/15. Ve sklepě 
vybudovali svoji scénu studenti pražských škol, sdružení v nezávislé umělecké skupině OLDstars. Prostředí 
sklepního sálu je velmi komorní a pohodlně se zde usadí třicet diváků. HarOLD vedle realizace vlastních 
projektů OLDstars poskytuje zázemí pro zkoušení a prezentaci obdobným sdružením či jednotlivcům.  

OLDSTARS o.s. pořádá nejrůznější kulturní projekty - ve svém klubovém sklepním prostoru HarOLD 
a mimo něj inscenuje nejrůznější texty české i světové dramatiky, pořádá divadelní happeningy a koncerty, 
organizuje divadelní festival na Petříně a festival studentských kapel Ve3fest. Skupina vznikla v roce 2002 
z absolventů Dismanova rozhlasového dětského souboru Českého rozhlasu, dnes již studentů pražských 
vysokých uměleckých škol. 

Herecké studio Oldstars v současnosti tvoří osm skupin různého věku, zaměření a zkušeností. OLDstars  
nabízí pro děti od devíti do třinácti let otevřený dramatický soubor Dětské studio Oldstars. Mladší členové se 
setkávají každé úterý od 15.30 a starší pak ve čtvrtek ve stejném čase. Na vedení souboru spolupracuje tým 
pedagogických a uměleckých lektorů - studentů a absolventů středních a vysokých uměleckých škol (Pražská 
konzervatoř, DAMU, JAMU).   

 
Členové Hereckého studia OLDstars v roce 2011 úspěšně reprezentovali Prahu 10 na studentském divadelním 

festivalu Modrý kocour v Turnově. Z festivalu vítězně, na prvním místě, postoupili na celonárodní přehlídku 
do Ústí nad Orlicí. Soutěžili s inscenací Shakespeare, kde se v koláži z jeho díla potkávají jednotlivé postavy 
v novém kontextu. 

 
Dále se v roce 2011 konala např. tato představení:  
7. 1. Vráťovo pozdní odpoledne, 21. 1. Ubu paroháčem, 30. 1. Dva bratři, 2. 2. Kabaret: Čarodějnice, 

14. 2. To i ono, 19. 2. Štika k obědu, 5. a 25. 3. Dva bratři, 11. 3. Shakespeare, 18. 3. Znalci. 1. a 8. dubna 
Minach, 2. 4. Shakespeare, 15. 4. To i ono, 16. 4. Ptačí koupel, 13. 5. Trůn milosrdenství, 14. 5. Festival Jeden 
svět – projekce, 23. 5. Minach, 27. 5. Ubu paroháčem, 28. 5. a 5. a 1. 6. Pasáček vepřů, 3. a 4. 6. Dva bratři, 
11. 6. Znalci, 16. 6. Minach, 27. a 28.6. Krásné ženy. 

Po prázdninách byla připravena další vystoupení - 23. 9. Minach, 1. 10. Sedmá pečeť, 2. a 4. 10. Znalci, 
5. 10. Oleanna, 6. 10. Ženy a panenky, 7. 10. Elevátor, 8. 10. Osm žen, 21.10. Elevátor, 4. 11. Oleanna, 
5. 11. Bosé nohy v parku, 18. a 19. 11. Mistr a Markéta, 25. 11. Harfový koncert, 26. 11. Dva bratři, 
2. a 3. 12. Elevátor, 10. 12. Osm žen, 16. 12. Znalci, 17. 12. Mistr a Markétka a 18.12. Večer monologů. 

 
 

Konferenční centrum GreenPoint 
 
KC GreenPoint, Dvouletky 529/42, Praha 10 
Internetové stránky: www.kc-greenpoint.cz. 
Tel: 274 775 726 
 
Klidné místo Konferenčního centra GreenPoint nabízí čtyři moderní konferenční sály a školící místnosti 

s návazností na terasu a zahradu. Konají se zde i kulturní akce včetně hudebních.  
 
Únorovým hostem hudebního večera ve strašnickém Konferenčním centru GreenPoint byl 22. února 

od 20 hodin Jiří Schmitzer. Známý český divadelní a filmový herec, který má na svém kontě mnoho výborných 
komedií i vážných filmů, je současně písničkářem.  

Jiří Schmitzer hraje sólo na kytaru a baví diváky všech věkových kategorií zábavnými a často velice 
ironickými texty. Od roku 1985 je členem souboru Studia Ypsilon a ve filmu debutoval v roce 1970. Hrál 
ve slavných filmech Marečku, podejte mi pero!, Postřižiny, Slavnosti sněženek, Vesničko má středisková, Černí 
baroni, Báječná léta pod psa, Kytice, Kráska v nesnázích, Kanárek a mnoha dalších. V roce 1997 získal Českého 
lva jako „nejlepší herec v hlavní roli" ve filmu Bumerang. Působí také jako skladatel, skládal hudbu 
pro divadelní inscenace (mj. i pro Národní divadlo). Vystupuje také jako písničkář a vydal již čtyři alba. Zpíval 
také na albu Bratří Ebenů Já na tom dělám a Ebeni v zahradě. V roce 2008 vydal knižně pod názvem Kanimůra 
ze Šardonu výbor svých textů.  

 
Během března a dubna mohli návštěvníci vidět autorskou výstavu obrazů básníka, kreslíře a prozaika Honzy 

Volfa, který své práce podepisuje originálním nápisem Honza Volf – ten, co neumí hrát golf. Honza Volf je 
znám zejména jako autor „sluníčkových“ kalendářů, plakátů a knížek. V roce 1996 založil Nakladatelství 
jednoho autora, v němž od té doby vydává svoje díla – knížky, plakáty nebo kalendáře. Postupem času získal 
řadu příznivců. Otevřeno bylo od pondělí do pátku od 9 do 17 hodin. 
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Na 29. března od 19.30 připravilo strašnické Konferenční centrum GreenPoint besedu s Janem Šibíkem, 
fotoreportérem a hlavním fotografem týdeníku Reflex. Je známý svými fotografiemi z válečných konfliktů, 
držitelem ocenění v soutěžích World Press Photo, Czech Press Photo. Je laureátem hlavní ceny Golden Prisma 
Award a také obdržel od města Plzeň Cenu 1. června, která bývá udělována za šíření myšlenek demokracie 
a obhajobu lidských práv.  

V poslední době zaujal třeba reportáží revoluce v Egyptě, reportáží po velkém loňském zemětřesení na Haiti, 
sérií fotografií ze severní Koreje a další atraktivní materiály. Jan Šibík podnikl od roku 1985 přes dvě stě cest 
do všech koutů světa. Fotografoval konec komunismu v Evropě, pád berlínské zdi i sametovou revoluci 
v Československu. Byl svědkem masakrů v Sieře Leone a Libérii, hladomoru v Súdánu, Somálsku a Etiopii. 
Zažil následky zemětřesení v Arménii i Turecku, exodus iráckých Kurdů do Íránu. Zaznamenal války 
v Afghánistánu, Chorvatsku, Bosně, Kosovu, v gruzínské Abcházii, Čečensku, ázerbájdžánském Náhorním 
Karabachu, Jihoafrické republice a Iráku. Genocidu ve Rwandě, uprchlické tábory v Tanzanii, Súdánu, Haiti, 
Angole a Somálsku.  

Jan Šibík vydal dosud tři fotografické publikace: Kdyby všechny slzy světa (1997), Ďábel v nás (2001) 
a knihu Stories, která mapuje Šibíkovu práci v letech 2001 - 2005. Vstupné na výstavu bylo 90 korun. 

 
Ve čtvrtek 27. října zde proběhlo ve spolupráci s centrem Araretama setkání s brazilskou výtvarnicí 

a terapeutkou Sandrou Epstein, která se již více než 20 let zabývá prožitkovým zkoumáním Atlantského 
deštného pralesa. Ten představuje jednu z největších biodiverzit na naší planetě. 

Večer byl vyústěním probíhající výstavy Kouzlo Atlantského deštného pralesa. Nedílnou součástí autorčiny 
kreativní artterapeutické praxe je také fotografování rostlin, z nichž vytváří esence. Pozoruhodné barevné 
fotografie nedokumentují jen vnější podobu mnohotvarého světa pralesa.  

Vstupné bylo dobrovolné a bylo odesláno organizaci The Nature Conservancy na podporu projektu výsadby 
nových stromů v Atlantském deštném pralese. 

 
Během listopadu a prosince zde byla připravena výstava malířky a grafičky Emmy Srncové. Emma Srncová 

vystudovala gymnázium, kde ji při tělocviku vybrali do školy manekýnek a toto povolání dělala do roku 1960, 
kdy na československé výstavě v Kyjevě (Ukrajina - SSSR) dostala nabídku stát se herečkou v Černém divadle 
Jiřího Srnce. V tomto divadle zůstala 20 let. V souboru byli výtvarníci a pod jejich vlivem začala taky malovat. 
Malovala jen pro své potěšení, později začala spolupracovat na divadelních výpravách a po rozvodu v roce 1980 
už měla malování jako svou profesi. Vystavovala na mnoha místech ve světě, ale nyní ji už nebaví cestovat, 
proto vystavuje jen v České republice. 

Výstava byla přístupná do 22. prosince a otevřeno bylo od pondělí až do pátku 9.00 - 17.00. Vstup byl 
zdarma. 

 
3. a 4. prosince se zde konala vánoční výstava květinových vazeb, dekorací a dárků.  
 
 

Kavárna V lese 
 
Za zmínku ještě stojí Cafe V lese v Krymské ulici 12, kde se také konají kulturní akce, především koncerty. 

Například 17. 11. to byla skupina Vermont joy parade (USA), 20. 11. post-punk duo Mueran Humanos 
a 12. prosince Balkan - Raggae. 

Internetové stránky jsou: www.cafevlese.cz. 
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2.3) Školy 
 
 

Středisko služeb pro děti a rodiče 
 
Středisko služeb pro děti a rodiče (jesle) na Praze 10 v Jakutské ulici číslo 4 provozuje Centrum sociální 

a ošetřovatelské pomoci Prahy 10. Provozní doba je od pondělí do pátku od 6:30 do 17 hodin. Pro zaměstnané 
rodiče je zde rozšířená doba od 17 do 19 hodin. Tato nadstandardní služba je hrazena rodiči navíc a to tak, 
že za celou hodinu činí poplatek 85,- Kč a další svačina se účtuje 8,- Kč.  

Středisko služeb pro děti a rodiče zajišťuje komplexní péči pro ratolesti od půl roku do věku tří let, celkem je 
zde možno umístit 55 dětí, které jsou rozdělené do 3 oddělení podle věku. Přednostně jsou přijímány děti rodičů, 
kteří mají trvalý pobyt v Praze 10 a jen ty zdravé a řádně očkované.  

Přístup je velmi individuální a je rozvíjena osobnost dítěte. Formou hry se děti učí hygienickým návykům, 
stolování, apod. Ve výchovných programech se klade důraz na rozvoj řeči, konstruktivní hru, výtvarnou, 
hudební, pracovní, etickou a tělesnou výchovu. Děti mají v průběhu dne dostatek prostoru k volné hře v hernách, 
ale také v prostorách zahrady s pískovišti a herními prvky. V letních měsících mají děti k dispozici bazén 
s přívodem teplé a studené vody. 

Stravování se řídí zásadami zdravé výživy, hygienickými předpisy a normami. Dětem je podávána strava 
4x denně v dostatečném množství. 1500 korun platí za pobyt měsíčně rodiče dětí z Prahy 10 a 5000 korun je 
měsíční částka za děti z jiné městské části. Celodenní stravné je za 35 korun.  

Péči o děti zajišťují čtyři zdravotní sestry, ošetřovatelka a dvě pomocnice. 
Vedoucí zařízení je Magda Dresslerová (telefon 271 737 749). 
Internetové stránky jsou www.csop10.cz. 
 
 

Praha 10 přispívá na vzdělávání pedagogů 
 
Dvacet mateřských škol obdrželo na vzdělávání pedagogů v letošním roce jako účelovou dotaci ve výši 

200 tisíc korun, 2 500 korun na každou třídu. Vzdělávání učitelů všech 13 základních škol bylo městskou částí 
podpořeno částkou 260 tisíc Kč, tedy 20 tisíc Kč pro každou školu. Samostatnou část tvoří příprava učitelů 
na kvalitní výuku cizích jazyků, zejména angličtiny; školné na pedagogických fakultách platí obec třem 
studujícím, kteří si rozšiřují odbornost pro tento jazyk, několik učitelů absolvovalo náročný a nákladný 
metodický kurz a letos na podzim ho absolvuje dalších 14 pedagogů.  

 
 

Ocenění vítězů předmětových soutěží a olympiád 
 
Koncem května proběhlo pod záštitou starosty Milana Richtera ocenění vítězů předmětových soutěží 

a olympiád. Sešlo se na 90 nejlepších účastníků z celkového počtu 3 216 žáků a studentů, kteří se v tomto 
školním roce předmětových soutěží a olympiád v 35 oborech účastnili. 

Ceny předávala zástupkyně starosty Radmila Kleslová, která ocenila vědomosti a schopnosti účastníků. Mezi 
nejlepšími byli např. Nina Laketič – 2. místa v AJ a NJ, Ladislav Havlíček – 1. místo v ČJ a 3. místo 
v biologické olympiádě a Milan Knapp - 1. místo v Pythagoriádě a 2. místo ve fyzikální olympiádě. Každý 
z oceněných pak převzal diplom a poukázky na knižní odměnu v hodnotě 600 korun za první místo, 
resp. 400 korun za druhé a 400 korun za třetí místo.  

Mezi školami se nejlépe vedlo Gymnázium Voděradská Praha 10 před Gymnáziem Omská Praha 10. 
Na třetím místě skončila ZŠ Bří. Jandusů z Prahy 22. Čtvrté místo společně obsadilo Ekogymnázium Praha 10, 
Křesťanské gymnázium Praha 10 a ZŠ Nad Vodovodem. V závěru setkání pak proběhl raut a turnaj v bowlingu. 
V něm nejlépe uspěla Magdalena Jirásková z OA Praha 10, která obvod Prahy 10 velice dobře reprezentovala 
i na městském kole v konverzační soutěži v AJ. 
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2.3.1) Mateřské školy 
 
 

Zápis do mateřských škol 
 
Zápis dětí do mateřských škol pro školní rok 2011/2012 se uskutečnil ve dvou dnech, a to 22. a 23. března 

2011. Přihlášky se odevzdávaly 5. a 6. dubna. Přednostně byly přijímány děti předškolního věku, tedy ty, které 
v následujícím školním roce nastoupily do základní školy.   

V případě, že nedostačuje kapacita školky zájmu rodičů o umístění dítěte, snaží se jim městská část Praha 10 
automaticky nabízet volná místa v okolních zařízeních. O přijetí či nepřijetí dítěte do mateřské školy vždy 
obdrželi rodiče písemné rozhodnutí ředitelky. 

 
 

Nová místa v mateřských školkách 
 
Každý rok se v Praze nedostanou do mateřských školek stovky dětí. Tento problém je obdobný ve všech 

městských částech. V roce 2010 se nepodařilo do školek v Praze dostat zhruba pět tisíc dětí.  Přitom ve školním 
roce 2010/2011 chodilo do mateřinek téměř 33 a půl tisíce dětí.  

Tento problém se řešil i u nás v Praze 10. V současné době je na území desáté městské části 26 mateřských 
škol. Ty jsou dnes vytížené na 110 procent. Obec kvůli tomu musí udělovat o výjimky. Je zde umístěno 
2620 dětí a i přes tento poměrně vysoký stav nebylo letos uspokojeno 440 žádostí. 

Převis dětí je hlavně ve Strašnicích a Vršovicích. Demografická studie, jejíž zpracování si radnice zadala, 
navíc předpokládá, že se Praha 10, která je dnes z pohledu věku obyvatel jednou z nejstarších v hlavním městě, 
v následujících 15 letech výrazně omladí. Dá se tedy předpokládat, že tlak na místa v mateřských školách bude 
ještě větší než nyní. Proto se v Praze 10 počítá s tím, že do roku 2014 vznikne v mateřských školách kolem 
400 nových míst. Obec buď postaví nové budovy, nebo rozšíří současné školy. Do roka by mělo být ve školkách 
168 nových míst. Tuto koncepci budoucího rozvoje mateřských škol v Praze 10 jednomyslně podpořili (koncem 
října 2011) zastupitelé napříč politickými stranami.  

Studie městské části navrhuje, aby v roce 2012 rozšířila mateřinku v Magnitogorské ulici (2 třídy), znovu 
otevřena by měla být v současné době nefungující školka Na Sychrově (2 třídy) a v dnes v prázdné vile 
v Mrštíkově ulici by měly být 2 třídy. Vzniknout by tak mělo šest nových tříd pro 168 dětí.  

V MŠ Magnitogorská obec využije tzv. kontejnery, kdy se na místo přivezou už hotové buňky, jež lze 
libovolně pospojovat. V novém pavilonu MŠ by měly být dvě třídy pro 50 dětí. Školka Na Sychrově je už 7 let 
uzavřená, ale v březnu 2011 již Zastupitelstvo m. č. Praha 10 projednávalo petici občanů na znovuotevření 
MŠ Na Sychrově. Kolik to bude stát, zatím vedení Prahy 10 neví, protože na to budou muset proběhnout veřejná 
výběrová řízení, ale hovoří se zhruba o 140 milionech korun. 

V roce 2013 má být přistaven pavilon k Mateřské škole Vladivostocká (2 třídy) a nová školka vznikne 
v areálu Základní školy Nad Vodovodem (4 třídy), dohromady pro 144 dětí. A o rok později chce radnice 
vybudovat další pavilon u Mateřské školy Chmelová (4 třídy), kam by do čtyř tříd chodilo 96 dětí.  

Připravený materiál také doporučuje, jak by měly budovy školek vypadat. Nemají mít více než dvě patra 
a děti mají mít k dispozici společný víceúčelový sál. V každé třídě by nemělo být více než 24 dětí. 

Opozice tuto koncepci podpořila, ale vyjádřila názor, zda není nevhodné rekonstruovat objekt v Mrštíkově 
ulici na mateřskou školu. V Mrštíkově jde o dům, který vlastní městská část, je prázdný a hledá se pro něj 
využití. Přitom podle odboru školství je právě v této lokalitě největší poptávka po místech ve školkách. Navíc 
ze studie od architekta vyplývá, že využití pro mateřskou školu v Mrštíkově je možné. 

Ve schválených lokalitách je rozšíření počtu míst nejjednodušší a jedná se o prostory, kde je nejvyšší převis. 
Přesto bude muset vršovická radnice i nadále místa ve školkách budovat. Operativně by se v budoucnu přiřadila 
další možná místa, aby se v těchto lokalitách vybudovaly nebo přistavěly další mateřské školy. Jistá rezerva je 
například v lokalitě Olešská, ale na Skalce je zatím převis nejmenší. Řeší se i další vhodná místa. Materiál 
navrhuje řešení nejen do konce tohoto volebního období, ale až do roku 2020.  

 
 

Přípravka pro děti 
 
M. č. Praha 10 přišla v roce 2010 s alternativním řešením pro rodiče, kteří pro své děti požádali o odklad 

školní docházky. K původní jedné přípravné třídě přibyly k 1. září 2010 další dvě: druhá třída 
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v ZŠ U Vršovického nádraží a jedna v ZŠ Hostýnská. V obou třídách v ZŠ U Vršovického nádraží bylo zapsáno 
26 dětí. Do třetí třídy, která byla otevřena v Základní škole Hostýnská, nastoupilo 14 dětí. Od září 2011 přibyla 
ještě jedna třída pro 15 dětí v ZŠ Břečťanová. 

 Otevření přípravných tříd umožňuje § 47 školského zákona. Na žádost rodičů a doporučení pedagogicko-
psychologické poradny  jsou do nich zařazovány především děti s odkladem školní docházky. Vzhledem k tomu, 
že ve třídě může být maximálně patnáct dětí, může jim být věnována maximální individuální péče. 

Základem činností jsou hry, rozhovory, učení (jinou formou než v základní škole), pracovní, pohybové 
hudební, a výtvarné činnosti, těžiště práce spočívá v rozumové výchově. Důraz je kladen na rozvíjení dovedností 
a návyků, které budou potřebovat v základní škole. Ve školním prostředí se děti naučí novému režimu, 
k dispozici jsou i zařízení základní školy a nejsou ošizeny o hračky. Děti mohou využívat i tělocvičny, 
počítačové pracovny, pokračuje i výuka anglického jazyka. Ve všech školkách je totiž v posledním roce před 
vstupem do základní školy zařazena výuka angličtiny zdarma.  

Touto službou se radnice snaží ulehčit přechodnému nedostatku míst v mateřských školách.  
 
 

Provoz mateřských škol m. č. Praha 10 v době prázdnin 2011 
 
Během prázdnin byl provoz mateřských škol zajištěn následujícím způsobem: od 4. do 15. 7. mohly děti 

z mateřských školek Bajkalská, Benešovská, Hradešínská, Dvouletky, Kodaňská, Magnitogorská, Omská, 
Jakutská, Tolstého, Tuchorazská, U Roháčových kasáren, U Vršovického nádraží, Ve Stínu, Vladivostocká 
navštěvovat MŠ U Roháčových kasáren. Od 18. do 29. 7. byla zajištěna MŠ U Vršovického nádraží, od 8. 8. do 
19. 8. to bylo Ve Stínu a od 22. do 31. 8. MŠ Dvouletky. 

Pro děti z mateřských školek Hřibská, Chmelová, Podléšková, Mládežnická, Nedvězská, Nučická, Přetlucká, 
Štěchovická, Rembrandtova, Troilova, Útulná, Zvonková byly otevřeny tyto prázdninové provozy: Troilova 
(od 4. do 15. 7.), Útulná (od 18. do 29. 7.), Zvonková (od 8. do 19. 8.) a Hřibská (od 22. do 31. 8.). 

 
 

Mateřská škola Bajkalská 1534/19 
 
Ředitelka: Anežka Voldřichová  
Počet zapsaných dětí: 55 dětí ve 2 třídách (u všech školek se jedná o počty žáků ve školním roce 2010/2011) 
Vzdělávací program: Na Zemi nežijí pouze lidé  
Zaměření školy: Škola rodinného typu podporující ekologickou výchovu a se zaměřením na spolupráci 

s rodinou a přípravu dětí na život.  
Webové stránky: www.materska-skola.cz/bajkalska  
Telefon: 272 741 003  
E-mail: msbajkalska@seznam.cz  
 
Přízemní dřevěná budova byla postavena jako nouzová stavba v roce 1950, kdy také školka zahájila provoz. 

V mateřské škole jsou dvě prostorné třídy a velká společná herna. K budově patří rozlehlá zahrada, která je 
vybavena vším potřebným k zajištění aktivního pohybu a sportovního vyžití. 

Mateřská škola pracuje podle školního vzdělávacího plánu se zaměřením na ekologickou výchovu, k čemuž 
využívá především školní zahradu, vycházky do ekologického centra v Toulcově dvoře, výlety do přírody, 
do ZOO, besedy i soutěže. Dále je pozornost věnována spolupráci s rodiči a přípravě dětí na život. 

Mateřská škola nabízí seznamování se s hrou na flétnu, plavecký výcvik na Slávii, přípravek JUWIM 
na posilování imunitního systému, otužování vodou i vzduchem, apod. Z ostatních akcí a aktivit, které doplňují 
program školy, lze uvést  výuku anglického jazyka, hudebně pohybovou výchovu, dramatickou výchovu, 
koncerty a karneval ve škole, návštěvy divadelních představení, besídky a jiné akce pro rodiče s dětmi. 

 
Dne 22. února 2011 mateřská škola ožila Masopustním rejem  masek. Celé dopoledne si děti užívaly 

soutěže, hry a tanec společně se svými učitelkami. Proběhla i soutěž o nejkrásnější masku. 
 
Ve čtvrtek  10. března 2011 od 17:00 hodin se v ZUŠ Bajkalská konal již tradiční společný koncert dětí 

ze Základní umělecké školy v Bajkalské ulici  a dětí z MŠ Bajkalská. Děti  si poslechly ukázky z hudebního 
vystoupení a zhlédly taneční představení. Na závěr na pódiu koncertního sálu ZUŠ Bajkalská zazpívaly děti 
z mateřské školy písničky, které se naučily. 

 
MŠ Bajkalská již druhým rokem spolupracuje s Lesy České republiky, které pro zdejší děti připravují 

interaktivní pořady o přírodě nazvané „Krásná zahrada“. Již na podzim 2010 proběhl pořad Stromy, kde byly 
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využity vzrostlé stromy na školní zahradě. V zimě žáci opět na zahradě vyráběli krmítka pro ptáčky v rámci akce 
Ptáčci v zimě. 

 12. dubna se konal pořad Po stopách Indiánů, který probíhal v Hostivařském lesoparku. Spolupráci s Lesy 
hl. m. Prahy zakončila MŠ Bajkalská v letošním školním roce pořadem "Krásná zahrada – Léčivé rostliny". 
Děti si na zahradě vyrobily, pod vedením instruktorek, sítko na sušení bylinek, vyprávěly si o léčivých rostlinách 
a nechaly klíčit  semínka řeřichy. 

 
Děti MŠ Bajkalská navštívily 2. března 2011 knihovnu v Ruské ulici. Byla to již jejich třetí návštěva a tentokrát 
si pro ně knihovnice Mgr. Tereza Fantlová připravila pořad „Z pohádky do pohádky“. Děti se aktivně 
zapojovaly, zpívaly, hrály divadlo či hledaly poklad.  

 
 
Mateřská škola Benešovská 28/2291 s odloučeným pracovištěm Hradešínská 17/1974 

 
Ředitelka: Květa Voržáčková  
Počet zapsaných dětí: 95 ve 4 třídách  
Vzdělávací program: Duhový dům  
Zaměření školy: Zdravá školka hrou s rozvíjením všestranných schopností a talentu v atmosféře rodinné 

pohody  
Telefon: 271 735 731  
E-mail: msbenesovska@seznam.cz  
 
Mateřská škola Benešovská byla v roce 2004 sloučena s pracovištěm v Hradešínské ulici pod jedno 

ředitelství. Jednopatrová zděná vila v Benešovské ulici byla postavena v roce 1933 a od roku 1948 slouží jako 
mateřská škola. V každém poschodí je jedna třída s příslušenstvím.  

V Hradešínské ulici je umístěna druhá, taktéž zděná vila, která byla postavena v roce 1925 a jako mateřská 
škola slouží od roku 1951. Také v této školce je v každém poschodí jedna třída s příslušenstvím. Obě budovy 
jsou umístěny v rozlehlých zahradách se vzrostlými stromy, které jsou vybaveny pro dětské hry.  

Mateřská škola poskytuje dětem předškolního věku výchovnou činnost podle vzdělávacího programu 
s názvem Duhový dům. Jeho hlavním úkolem je vytvořit dítěti příznivé podmínky, které napomáhají v jeho 
růstu, vývoji a učení. Důraz je kladen na fyzický a psychický, sociální, kognitivní a emocionální vývoj dítěte.  

Dále školka nabízí výuku anglického jazyka, hru na zobcovou flétnu, taneční a dramatický kroužek, 
Sokolínek. Rodiče mají možnost podílet se na životě školy při různých akcích, např. je připraveno bramborové 
školkohraní, anglický čaj o páté, vánoční besídka, víkendové turistické výlety za krásami Prahy, besídka ke Dni 
matek, povídání s rodiči se zajímavou profesí. Dále zde funguje předvánoční („pohádkové spaní dětí ve školce“) 
a květnové („čas pro tebe“) umístění dětí přes noc ve školce. 

Ve školním roce 2009/2010 obohatila školka vzdělávací program o dva roční projekty. Duhový život vznikl 
z iniciativy pedagogů, kteří negativně vnímají stav společnosti v oblasti závislosti dětí a mládeže, obezity 
a nadváhy u předškolních dětí a nutnosti provádět prevenci úrazů u dětí a seznamovat je s dopravní výchovou. 
Projekt předpokládá úzkou spolupráci s Policií ČR, Záchrannou službou a odborníky z řad rodičů.  

Duhový svět vznikl na základě vnímání důležitosti přírody a životního prostředí v životě dětí – jako následný 
projekt krátkodobějších ekologických projektů ve školním roce 2008/2009 a jako poutavý způsob vzdělávání 
dětí k trvale udržitelnému životu. 

 
Již druhým rokem se MŠ Benešovská a MŠ Hradešínská zúčastnily projektu vedeného studenty medicíny. 

Jeho cílem je pomoci dětem zbavit se strachu z lékaře a nemocničního prostředí.  
 
16. května byla pro všechny děti a rodiče uspořádána v MŠ Hradešínská Zahradní slavnost. Děti s pomocí 

paních kuchařek napekly pro rodiče sladké koláčky, a tak se mohlo hodovat, tančit a zpívat. 
 
17. května 2011 proběhlo v MŠ Benešovské tradiční Pasování školáků. Paní učitelky připravily pro rodiče 

s dětmi veselé odpoledne plné tance a písniček.  
 
V MŠ Benešovské a MŠ Hradešínské si děti zpestřily oslavy Dne dětí ekologickou akcí v hostivařském lese. 

Přivítali je zde paní hajná, vodní skřítek a víla Jahodnice. Hravou formou se děti seznámily s florou i faunou 
a poznávací dopoledne bylo zakončeno rejem lesních skřítků. Připravilo Středisko ekologické výchovy Lesů 
hl. m. Prahy. 

 
15. 6.2011 se děti z MŠ Hradešínské vydaly na pohádkový výlet do Pěnkavova dvora. Historické prostředí 

dvora sloužilo nejen k divadelnímu představení, ale i jako místo  ukázky středověkého života a prací.   
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Dne 20. 9. 2011 v 16 hodin se konalo setkání přátel školy a zahradní slavnost. A bylo co slavit - v říjnu 2011 
uplynulo 60 let od chvíle, kdy byla Mateřská škola Hradešínská otevřena. Dále se konalo slavnostní ukončení 
environmentálního projektu Duhová zahrada a křest založení vinice na zahradě školy. MČ Praha 10 na to 
věnovala grant 63 tisíc korun. 

Okolí školy se k radosti dětí proměnilo v barevné prostranství s pirátskou lodí a zákoutí se záhonky a stromy. 
Založena byla i zdejší „Hradešínská vinice“. Akce se zúčastnila také paní Eva Štrobachová - vedoucí Odboru 
školství MČ Praha 10. 

  
Jednou z podzimních akcí v MŠ Hradešínská byl naučný pořad EKODOMOVA   o tom, co vše se děje, než se 

jablíčko může sníst. Děti se prostřednictvím příběhu a modelových situací setkaly s několika postavami, které 
s nimi procházely celou cestu jablka ze sadu až do obchodu.  Pestré aktivity prožitkového výukového programu 
byly zarámovány představením několika kandidátů na nejlepší jablko a volbou se slavnostní korunovací 
královského jablka. 

 
 

Mateřská škola Dvouletky 8/601 
 
 
Ředitelka: Alena Hruzíková  
Počet zapsaných dětí: 112 ve 4 třídách 
Vzdělávací program: „Pojď se smát - pojď si hrát... tvořit, zpívat, pracovat.“  
Zaměření školy: Škola rodinného typu zaměřená na estetickou a pracovní výchovu  
Telefon: 274 810 657  
E-mail: ms_dvouletky@volny.cz  
 
Zděná třípodlažní budova mateřské školy byla postavena v roce 1956. Školka má čtyři třídy s příslušenstvím, 

hernu a oddělené ložnice. Budova je umístěna v klidném prostředí mimo hlavní komunikaci a je obklopena 
zahradou se vzrostlými stromy. Ve třech třídách jsou děti zařazeny podle věku, čtvrtá třída je smíšená a jsou v ní 
děti všech věkových skupin – lze tak vyjít vstříc přání rodičů, pokud chtějí, aby sourozenci chodili do jedné 
třídy.  

Učitelky pracují podle vlastního školního vzdělávacího programu. Hlavním záměrem školy je, ve spojitosti 
s rodinou, zkvalitňovat výchovnou práci s důrazem na estetický a pracovní program, hru a rozumové činnosti.  

Akce a mimoškolní aktivity: výuka anglického jazyka, výuka hry na flétnu, keramický kroužek, divadelní 
představení ve škole i mimo ni, cvičení dětí v TJ Sokol, besídky a jiná setkání s rodiči a dětmi při oslavách 
svátků a pořádání polodenních výletů. 

 
 

Mateřská škola Hřibská 1/2102 
 
Ředitelka: Martina Drbohlavová  
Počet zapsaných dětí: 100 ve 4 třídách 
Vzdělávací program: Radost, tvořivost, partnerství 
Zaměření školy: Estetická výchova a lidové tradice 
Telefon: 274 772 925  
E-mail: ms_hrib@volny.cz 
 
 Tato montovaná dvoupodlažní vyzdívaná budova stojí v zelené části sídliště Malešice, mimo hlavní 

komunikaci, od roku 1961. K budově patří rozlehlá zahrada s členitým terénem, s ovocnými a okrasnými stromy, 
pískovištěm i mlhovištěm.  

K doplnění programu výchovně vzdělávací práce školka organizuje celoročně plavání a zájmovou činnost 
v oblasti výtvarné, sportovní a hudebně pohybové výchovy, výuku hry na flétnu, připraveny jsou také ozdravné 
pobyty dětí v přírodě, tematické a rekreační zájezdy, výlety, divadelní představení ve škole i mimo ni, návštěvy 
koncertů, knihovny a galerií. Nechybí ani tvořivé tematické dílny pro rodiče a jejich děti, oslavy a slavnosti 
za aktivní účasti rodičů.  

 
 

Mateřská škola Chmelová 8/2921 s odloučeným pracovištěm Podléšková 26/3087 
 
Ředitelka: Mgr. Soňa Málková  
Počet zapsaných dětí: 265 dětí v 10 třídách  
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Vzdělávací program: MŠ Chmelová: Náš domeček,  
                                   MŠ Podléšková: Škola hrou  
Zaměření školy: MŠ Chmelová: Rozvoj estetického vnímání a podpora zdravého životního stylu,  
                            MŠ Podléšková: Škola rodinného typu se zaměřením na estetické vnímání a kompletní 

přípravu na vstup do ZŠ.  
Webové stránky: www.mschmelova.cz 
Telefon: Chmelová 271 752 060, Podléšková 272 658 825  
E-mail: mschmelova@gmail.czom; mspodleskova@volny.cz  
 
Ke sloučení mateřské školy Chmelová a Podléšková došlo koncem roku 2007. Budovy leží blízko sebe, obě 

jsou pavilónového typu a jsou umístěny ve velkých zahradách.  
V MŠ Chmelová jsou tři pavilóny, v každém z nich dvě třídy s pracovnou, hernou – ložnicí a příslušenstvím. 

Ve čtvrtém, hospodářském pavilonu je školní kuchyň. Rok dokončení celé stavby byl v roce 1967. 
Škola pracuje podle školního vzdělávacího programu se zaměřením na rozvoj estetického vnímání (rozšířené 

působení v oblasti výtvarné výchovy, prezentace na výstavách, výtvarné kroužky, rozvoj pěveckých a hudebně 
pohybových dovedností) a na podporu zdravého životního stylu (pravidelné cvičení ve sportovní hale Astra, 
plavecký výcvik předškolních dětí a zdravotní cvičení na balančních míčích). Vzdělávací činnost je doplňována 
různorodou činností a aktivitami jako jsou například hra na zobcovou flétnu, výuka anglického jazyka či taneční 
kroužek, turistika, pobyty dětí v přírodě, vycházky a návštěvy kulturních míst v Praze. Jsou organizovány akce 
směřující k získávání povědomí o lidových tradicích – vánoční a velikonoční oslavy, masopust, mikulášská 
nadílka, návštěvy v ekologickém centru, divadelní představení a koncerty. 

MŠ Podléšková byla dokončena v roce 1981 a má tři dvoupodlažní pavilony, z toho dva učební a jeden 
hospodářský. Jsou zde tři třídy s hernou, pracovnou, ložnicí a příslušenstvím. Školní vzdělávací program je 
rozšířen o další aktivity, ke kterým patří výuka angličtiny, taneční kroužek, výuka hry na zobcovou flétnu, 
plavání a ekologické vycházky. Škola pořádá pro děti besídky, návštěvy divadelních představení, oslavy svátků 
a účast na vystoupeních a soutěžích.  

 
18. března se z budovy mateřské školky ve Chmelové ulici ztratily dv ě dívky v předškolním věku. 

Nešťastná událost s dobrým koncem začala zhruba v 11 hodin dopoledne, kdy si učitelka ve třídě všimla absence 
dvou dívek. Ostatní děti jí na základě dalších dotazů sdělily, že dívky odešly na nákup do Tesca.  Pracovníci 
mateřské školky ihned zahájili pátrání ve školce i v jejím okolí a neprodleně kontaktovali Policii ČR. Policisté 
vyslechli další děti a na základě jimi poskytnutých informací začali prohledávat Tesco na Skalce a v Edenu. Tam 
byly obě dívky také o zhruba hodinu a půl později nalezeny v pořádku. Následně byli o jejich nalezení 
vyrozuměni rodiče, kteří si dívky měli vyzvednout přímo z rukou policistů. 

Obě dívky opustily samostatně třídu, překonaly několik bezpečnostních opatření a dostaly 
se až do obchodního domu Tesco v Edenu. Přitom je MŠ Chmelová zhruba rok a půl vybavena zabezpečovacím 
elektronickým kódovacím zařízením, které má podobným událostem zabránit. K opuštění budovy je do něj 
potřeba zadat bezpečnostní kód. Tímto případem se ukázalo, že někteří rodiče učí své děti kód do zařízení 
zadávat tak, aby je nemuseli vyzvedávat přímo v budově, ale před ní. Dívky navíc také překonaly mechanické 
zábrany u branky do školky. 

 Zřizovatel MŠ Chmelová - MČ Praha 10 byla o případu informována jednak pracovníky MŠ, tak 
i z krizového štábu. Na základě rozhodnutí vedení MČ bude paspartizován zabezpečovací systém ve všech 
mateřských školkách Prahy 10 a zavedena opatření k minimalizaci podobných rizik. Všechny podobné kódovací 
zařízení budou přesunuty výše mimo potenciální dosah dětí a rodiče budou vyrozuměni o potenciálních rizicích. 

 
 

Mateřská škola Kodaňská 14/989 
 
Ředitelka: Hana Haškovcová  
Počet zapsaných dětí: 132 v 6 třídách 
Vzdělávací program: Objevujeme svět pro život  
Zaměření školy: Systematický rozvoj osobnosti dítěte a podněcování jeho tvořivosti  
Webové stránky: www.mskodanska.cz 
Telefon: 271 720 261  
E-mail: mskodanska@volny.cz  
 
Zděná třípodlažní budova leží nedaleko Heroldových sadů. Do provozu byla uvedena v roce 1932 

a je nejstarší mateřskou školou na území MČ Praha 10.  
Program školy je zaměřen na celkový rozvoj osobnosti dětí a motivuje je k samostatné tvořivosti. Celoročně 

je kladen důraz na uspokojování potřeb ratolestí se snahou vyhovět požadavkům a přáním rodičů. Kolem budovy 
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je velká zahrada s novým vybavením pro pohybové aktivity dětí i jejich odpočinek. Program školy je doplňován 
nabídkou celé řady aktivit - výuka plavání, kroužky výtvarné výchovy, hudebně pohybový kroužek, dramaticko-
divadelní kroužek, výuka anglického jazyka, vlastivědný a tělovýchovný kroužek, cvičení v Sokole Vršovice. 
Dále škola zajišťuje pravidelné návštěvy divadelních představení, besídky, oslavy různých svátků, dvakrát ročně 
mají děti možnost zúčastnit se ozdravného pobytu v přírodě. MŠ se prezentuje na veřejných vystoupeních dětí - 
na Pražské Mateřince a na akcích pořádaných MČ Praha 10. 

 
 

Mateřská škola Magnitogorská 14/1430 
 
Ředitelka: Helena Kubizňáková  
Počet zapsaných dětí: 112 dětí ve 4 třídách 
Vzdělávací program: Všemi smysly poznávat, učit se a radovat  
Zaměření školy: Ve spolupráci s rodinou připravit děti na vstup do 1. třídy ZŠ 
Webové stránky: www.sweb.cz/magnitogorska 
Telefon: 272 733 723  
E-mail: ms.magnitogorska@tiscali.cz  
 
MŠ Magnitogorská 14 byla postavená jako čtyřtřídní MŠ sídlištního typu s celodenním provozem a kapacitou 

120 dětí v roce 1981. Školu tvoří tři pavilony. Přízemní hospodářský pavilon je určen pro školní kuchyni, 
kancelář ředitelky, sborovnu, kancelář vedoucí školní jídelny a sklady. Další dva pavilony jsou dvoupodlažní 
a jsou v nich umístěny vždy dvě třídy s příslušenstvím. Každá třída má vlastní prostorné zázemí. MŠ je 
situována v rozlehlé zahradě, která má 5 500 m².  

Ve školním roce 2009/2010 byl provoz školky rozšířen o čtvrtou třídu, kde dříve probíhalo vítání občánků 
a také sloužila jako obřadní síň. 

Jednotlivé třídy, které jsou každá samostatnou jednotkou, mají samostatné vchody. Je v nich pracovna 
pro děti spojená s hernou-ložnicí, kabinety na pomůcky, dětské umývárny a WC. U každé třídy je přípravná 
kuchyňka, ze které se servírují a podávají obědy, svačiny a přesnídávky. 

 Škola je obklopena rozsáhlou a členitou zahradou, která slouží pro sportovní aktivity, hry i odpočinek dětí. 
Školka má zpracovaný vlastní vzdělávací program, jehož mottem je: „Dejme dětem to, z čeho budou bohaté celý 
život. Dejme jim lásku, moudrost a výchovu. Nepotřebují drahé hračky, ale zájem a lásku.“ Snahou je rozvíjení 
samostatnosti a sebevědomí dětí cestou přirozené výchovy a položit u nich základy celoživotnímu vzdělávání.  

Škola nabízí i mimoškolní aktivity, jako je výuka plavání a výuka anglického jazyka, pravidelné návštěvy 
divadelních představení, besídky pro rodiče a celodenní výlety. 

 
 

Mateřská škola Mládežnická 1/3078 
 
Ředitelka:  Jiřina Provazníková  
Počet zapsaných dětí: 112 dětí ve 4 třídách 
Vzdělávací program: Hrajeme si a těšíme se na školu 
Zaměření školy: Estetická a pracovní výchova 
Webové stránky: www.materska-skola.cz/mladeznicka 
Telefon: 272 658 623 
E-mail: ms.mladeznicka@seznam.cz 
 
Jednopatrová budova mateřské školky s hospodářským zázemím je z roku 1983. Čtyřtřídní mateřská škola má 

dobře upravenou zahradu se vzrostlými stromy, bazén a pískoviště.  
Ve školní budově jsou v přízemí i v patře vždy 2 třídy s dětskými pracovnami a hernami, umývárnami 

a toaletou. Škola pracuje podle vlastního programu výchovně vzdělávací práce s názvem „Hrajeme si a těšíme se 
na školu“, kde je kladen důraz na pohodový pobyt dítěte v kolektivu a na bezproblémový přechod do ZŠ. Školka 
nabízí výuku anglického jazyka pro děti, které nebyly zařazeny do specializované třídy, hru na zobcovou flétnu 
a plavání. Předškoláci se mohou zapojit do zájmového pěveckého nebo do výtvarně pracovního kroužku. Třikrát 
ročně je organizován ozdravný pobyt dětí v přírodě, v zimních měsících i lyžařský výcvik. Pravidelně jsou 
zařazovány návštěvy kulturních zařízení, pořádány besídky a posezení s rodiči s kulturním dětským programem. 
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MŠ Mládežnická 
 
 

MŠ Nedvězská 27/2224 s odloučeným pracovištěm Nučická 42/1914 
 
Ředitelka:  Mgr. Lenka Čápová  
Počet zapsaných dětí: 214 dětí v 8 třídách 
Vzdělávací program: Začít spolu a dobře 
Zaměření školy: Rozvoj kulturně-estetických dovedností, vytváření zdravých životních návyků 
Webové stránky:  www.volny.cz/msnedvezska; www.msnucicka.estranky.cz 
Telefon: MŠ Nedvězská 274 815 142; MŠ Nučická 274 813 295 
E-mail: msnedvezska@volny.cz; msnucicka@volny.cz 
 
Stavba MŠ Nedvězské byla dokončena v roce 1972 a jedná se o dvoupodlažní budovu. MŠ Nučická byla 

otevřena v roce 1959 a je to zděná třípodlažní budova. Obě školky jsou umístěné v zahradách se vzrostlými 
stromy. K sloučení školek došlo v roce 2007. 

MŠ Nedvězská má v každém poschodí dvě třídy s příslušenstvím. Děti jsou do tříd rozděleny podle věku. 
V suterénu budovy rodiče svépomocí vybudovali tělocvičnu, saunu a společenskou místnost. Program školy je 
zaměřen na všeobecně rozvíjející pohybový program pro podporu zdravého vývoje. Škola nabízí dětem práci 
v keramické dílně, výuku anglického jazyka, plavecký výcvik, cvičení s rodiči, aerobik, divadelní představení 
a jiné kulturní akce. Učitelky zajišťují logopedickou péči. Pozornost je věnována ekologické výchově. 
Každoročně je pro nejstarší děti organizován pobyt v přírodě. Ve škole vykonávají pedagogickou praxi studenti 
střední pedagogické školy a budoucí pediatři. 

MŠ Nučická má v suterénu kuchyni a v každém patře jsou dvě třídy s příslušenstvím. Z původních teras byla 
po zateplení vybudována tělocvična a ložnice. Nejstarší děti mohou chodit na bruslení. K dalším nabídkám patří 
výuka angličtiny a tělovýchovný kroužek. Kromě pravidelných pobytů v přírodě nabízí školka i výlety, návštěvy 
divadelních představení a dalších kulturních akcí. 

 
 

Mateřská škola Omská 6/1354 
 
 
Ředitelka: Dita Škopánová  
Počet zapsaných dětí: 148 dětí v 6 třídách 
Vzdělávací program: Všestranná tradiční nabídka činností  
Zaměření školy: Kulturně estetická výchova 
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Telefon: 267 312 193  
E-mail: msomska@volny.cz  
 
Budova mateřské školy byla dokončena v roce 1962. Čtyřtřídní mateřská škola je umístěna ve vnitrobloku 

mimo dosah hlavních komunikací. Rozlehlá zahrada, která obklopuje školu, poskytuje dětem dostatek prostoru 
pro hry a stromy pak zajišťují v létě dostatek stínu. Je vybavena pískovišti, mlhovištěm, zahradními hračkami 
a průlezkami. Školní budova je dvoupodlažní, v přízemí je umístěna ředitelna, dětské šatny a školní kuchyň. 
V každém patře jsou dvě třídy s pracovnou a hernou-ložnicí, dětskou umývárnou a WC. 

Škola má vypracovaný vlastní výchovně vzdělávací plán práce, který je doplňován různými aktivitami 
a kulturními akcemi. Celoročně nabízí v pondělí a ve středu výuku anglického jazyka, v úterý výuku hry 
na flétničky, ve čtvrtek kroužek pohybových her a kroužek taneční. Pro předškolní děti plavecký výcvik 
na Slávii. Děti navštěvují divadelní představení v mateřské škole i mimo ni, zúčastňují se různých soutěží 
a výstav. Ve spolupráci s rodiči pořádají učitelky brigády na zahradě s táborákem, konají se besídky, posezení 
ve třídě s ukázkami práce učitelek s dětmi apod. 

V bočním křídle Základní školy Jakutská jsou od prosince 2010 v provozu dvě třídy mateřské školy 
pro 40 dětí. Mateřská škola má vlastní vchod a patří k ní část zahrady pro pobyt dětí. Prostory pro mateřskou 
školu byly nově zrekonstruovány, třídy jsou vybaveny novým nábytkem, je zde mnoho hraček a pomůcek 
pro předškolní vzdělávání. 

 
MŠ Omská 1354 pořádala již tradiční jarní a letní burzu pro děti a dospělé. V pátek 15. dubna od 16 hodin se 

vykupovaly hračky, oblečení, boty a další věci a prodej byl v sobotu 16. dubna od 9 hodin. 
Zimní a podzimní burza pro děti i dospělé proběhla v listopadu. Výkup oblečení, hraček, bot a dalších věcí se 

konal v pátek 11. listopadu od 16 hodin a prodej v sobotu 12. listopadu od 9 hodin.  
 

 
Mateřská škola Přetlucká 51/2252 

 
Ředitelka: Mgr. Jitka Janouškovcová  
Počet zapsaných dětí: 105 dětí ve 4 třídách 
Vzdělávací program: Společně rozplétáme složitosti světa 
Zaměření školy: Rozvoj sociálních vztahů  
Webové stránky: www.sweb.cz/pretluckams 
Telefon: 274 782 607  
E-mail: mspretlucka@volny.cz  
 
Budova se skládá z dvoupodlažního pavilonu mateřské školy a jednopodlažního hospodářského pavilonu. 

Stavba byla dokončena v roce 1973 a nachází se nedaleko stanice metra Skalka.  
Provoz v mateřské škole je zajišťován ve třech třídách v rámci standardního denního provozu od 6:30 

do 17:00 hodin. Čtvrtá třída je internátní s nepřetržitým provozem od pondělí od 6:30 do 18:00 hodin v pátek. 
Po dohodě lze využít kombinaci denního pobytu s internátním provozem dle individuální potřeby rodičů 
až do 19:00 hodin včetně večeře. 

Učitelky pracují podle školního vzdělávacího programu a tematických plánů. Pro děti je navíc připravena 
výuka angličtiny, plavecký výcvik, solné jeskyně, logopedie, hudebně pohybová výchova, práce v keramickém, 
tanečním a výtvarném kroužku. Pravidelně jsou organizovány tematické polodenní výlety, divadelní představení, 
ozdravný pobyt dětí v přírodě, zimní lyžařský výcvik a společné akce s rodiči, jako například besídky, táborák, 
drakiáda, malování kraslic nebo rozloučení s předškoláky. 

 
MŠ Přetlucká se připojila k projektu ,,Celé Česko čte dětem", neboť vidí, že se v dnešní době na knihy doma 

tak trochu zapomíná. Ve zdejší mateřské škole se kladný vztah ke knize u dětí vytváří již od prvních dnů 
po nástupu. Často se však ukazuje, že hodně dětí  není zvyklé na čtené slovo, neumí se soustředit a zaposlouchat 
se.  

Učitelé v MŠ Přetlucká po celý letošní školní rok četli dětem denně 20 minut  při odpoledním odpočinku  
nebo kdykoliv během dne. Dále vedli děti k výtvarnému zobrazení zážitků z přečteného. Některé práce byly 
zaslány do výtvarné soutěže ,,Plakát Celé Česko čte dětem". Za soubor prací získaly děti  zvláštní cenu  (celkem 
bylo do soutěže posláno 1902 obrázků). 

 
28. 4. 2011 byl pořádán na školní zahradě rej čarodějnic . Akce se kromě mnoha dětí a rodičů zúčastnily také 

čarodějnice Hermína a Apolena. Ty si připravily pro děti řadu úkolů – chůzi v sedmimílových botách, hod 
koštětem, výrobu vonného čarodějného sáčku, omalovánky čarodějnice a malování na obličej.  Za splnění těchto 
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úkolů získal každý špekáček a  sladkou odměnu v podobě hada. Po opékání buřtů následoval tradiční zvyk pálení 
čarodějnice a tanec. 

 
Tradiční tvořivé velikonoční odpoledne připadlo na 12. duben a konalo se v obvyklém čase od 15 do 

17 hodin. Učitelky připravily pět velikonočních předloh (ke každému stolku jedna), pomůcky z různého 
materiálu, rozmíchaly barvy a připravily šablony. Ostatní bylo na rodičích a dětech, kteří tvořili výrobky 
z papíru, vlny, krepového papíru, přírodnin a peří. Kromě rodičů přišli i prarodiče a starší sourozenci dětí.  

 
 

MŠ Štěchovická 4/1981 s odloučeným pracovištěm Rembrandtova 2/2240 
 
Ředitelka: Mgr. Renata Nedvědová  
Počet zapsaných dětí: 219 dětí v 8 třídách 
Vzdělávací program: Rok v mateřské školce  
Zaměření školy: Sepětí dětí s přírodou a její ochrana  
Webové stránky: www.ms-stechovicka.wz.cz 
Telefon: Štěchovická: 274 815 506; Rembrandtova: 274 813 358  
E-mail: msstechovicka@volny.cz; ms.rembrandtova@tiscali.cz  
 
Dne 1. září 1961 byla slavnostně otevřena MŠ Štěchovická. Provoz byl zahájen 4. 9. 1961 a škola měla 4 třídy 

s kapacitou 120 dětí. Zapsáno jich však bylo 150. Školka v té době díky svému architektonickému 
a interiérovému řešení patřila mezi špičková zařízení tohoto druhu. Proto ji také v prvním roce provozu 
navštívilo několik učitelských delegací a návštěv z různých zemí světa. 1. 10. 2001 se stala její součástí také 
MŠ Rembrandtova.  

 

 
 

Oslavy v MŠ Štěchovická 
 
Mateřská Rembrandtova je z roku 1972. Obě budovy MŠ leží v rozlehlých zahradách s různými druhy dřevin, 

kde děti najdou spoustu možnosti pro vyžití při pobytech venku. Ve Štěchovické jsou v provozu čtyři třídy, 
v Rembrandtově jsou od školního roku 2009/2010 v provozu také čtyři třídy. Celkem to tedy je osm tříd a z toho 
dvě třídy předškoláků.  

Výchovně vzdělávací náplň je rozpracována do tématických plánů v souladu s Rámcovým programem 
pro MŠ tak, aby byl zajištěn rozvoj mravní, tělesné a rozumové výchovy, estetického cítění a tvořivosti dětí. 
Škola se zaměřuje na ekologickou výchovu a nabízí možnost práce v různých kroužcích - keramickém 
a tanečním, i možnost výuky anglického jazyka. Je zajišťována řada akcí, jako například divadelní představení, 
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ozdravné pobyty dětí v přírodě, výlety, plavání, společné oslavy svátků s rodiči, besídky, karnevaly, prodejní 
výstavky předmětů, které děti vyrobily v keramickém kroužku nebo návštěva Městské knihovny. Pro veřejnost 
jsou pořádány dny otevřených dveří. 
Ředitelka Renata Nedvědová vede 26 zaměstnanců školy, z toho 15 pedagogických a 11 nepedagogických 

pracovníků. U nepedagogického personálu je kladen důraz na čistotu prostředí a zdravé stravování.  
 
V  roce 2011 oslavila škola jubilejní 50. výročí. Za tu dobu jí prošly tisíce dětí. Oslavy výročí otevření 

MŠ ve Štěchovické ulici proběhnou dne 11. května 2011.  
 

 
Mateřská škola Tolstého 2a/1353 

 
Ředitelka: Jitka Křížová  
Počet zapsaných dětí: 111 dětí ve 4 třídách  
Vzdělávací program: Harmonie  
Zaměření školy: Snaha vytvořit dětem dostatek příležitostí ke kladnému emotivnímu prožitku při pobytu 

v harmonickém prostředí mateřské školy. 
Telefon: 267 310 179  
E-mail: mstolsteho@volny.cz  
 
Budova mateřské školy je umístěna v klidném prostředí vnitrobloku a byla postavena v roce 1964. V každém 

poschodí jsou umístěny dvě třídy s příslušenstvím. Mateřská škola se nachází ve velké zahradě se vzrostlými 
stromy, kde děti najdou zahradní náčiní, pískoviště a mlhoviště.  

Vzdělávací program se zaměřuje na rozvoj osobnosti dítěte, podporu jeho tělesného rozvoje a zdraví, 
spokojenosti a pohody a snaží se ho motivovat k dalšímu poznávání a učení. Další aktivity, které školka nabízí, 
jsou například výuka angličtiny, plavání, kung-fu, sportovní kroužek nebo cvičení na balančních míčích. 
Nabízeny jsou i ozdravné pobyty dětí v přírodě, vycházky po stopách historie Prahy, spolupráce s ekologickým 
centrem Toulcův dvůr a uměleckým studiem v Bulharské ulici. Ve spolupráci s rodiči se konají ve školce jednou 
za měsíc divadelní představení. 

 
Začátkem května si děti pod vedením učitelek připravily truhlíky, do kterých zasely travní semeno. Učily se 

tím nejen vztahu k přírodě, ale také trpělivosti. Pozorovaly, jak semena klíčí, jak tráva pomalu roste, až se z ní 
stane krásný trávník. Následně trávník vyzdobily vyrobenými velikonočními ozdobami. 

 
Koncert na konci školního roku uspořádaly děti ze zelené třídy pro děti z celé školky. Malí hudebníci si 

23. 6. vyzkoušeli, jaké to je hrát před publikem.  
 
27. 6. se závěrečnou besídkou v mateřské škole Tolstého rozloučili s dětmi, které od září šly do školy. 

Předškoláci dostali šerpy, které jim měli připomínat nejen tento den, ale i léta strávená v mateřské škole.  
 
 

Mateřská škola Troilova 17/474 s odloučeným pracovištěm Útulná 6/2099 
 
 
Ředitelka: Mgr. Naděžda Hupcejová  
Počet zapsaných dětí: 209 dětí v 8 třídách 
Vzdělávací program: Společně to dokážeme a Barevné kamínky 
Zaměření školy: MŠ Troilova: Všestranný rozvoj osobnosti dítěte v podnětném prostředí, které přináší dětem 

dostatek příležitostí ke hře, vlastní aktivitě a osvojování dovedností, které uplatní nejen v ZŠ, ale i v životě 
        MŠ Útulná: Útulné prostředí, vlídné jednání – základ harmonického rozvoje dětí 

Webové stránky: http://www.ms-troilova-utulna.cz/ 
Telefon: 274 776 483 a MŠ Útulná 274 770 013 
E-mail: ms_troilova@volny.cz a mts.utulna@seznam.cz 
 
K administrativnímu sloučení školek Troilova a Útulná došlo 1. ledna 2009 a nástupnickou školou byla 

určena MŠ Troilova. Je to dvoupatrová čtyřtřídní budova, která byla postavena v roce 1964. Škola je umístěna 
v rozlehlé a velice pěkné zahradě. Zahrada je vybavená nářadím a náčiním umožňujícím dětem se plně realizovat 
při pobytu venku, volně si hrát i sportovat. V letních měsících je využíváno brouzdaliště se sprchami.  

Školka Útulná byla postavena v roce 1968 uprostřed zeleně na okraji vilové čtvrti, mimo dosah hlavní 
komunikace. Jedná se o třípodlažní objekt se čtyřmi třídami a s celodenním provozem. Školní zahrada, která 
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školu obklopuje, je prostorná, se vzrostlými stromy, vybavená pro hry a pobyt dětí venku, je zde pískoviště 
a mobilní plastový bazének, sestava průlezek, kolotoč a další mobilní vybavení.  

Dětem jsou nabízeny kroužky flétny, cvičení, keramiky a plavání. Je zajištěna i logopedická péče. V průběhu 
roku škola nabízí pestré kulturní akce – divadla, výlety, výstavy apod. Jsou nabízeny ozdravné pobyty dětí 
v přírodě. Samozřejmostí jsou i besídky, karnevaly a zábavná odpoledne. 

Cílem školy je především rozvíjet osobnost dítěte, podporovat jeho osobní spokojenost a pohodu, respektovat 
jeho individuální potřeby a možnosti.  

 
 

 
 

Mateřská škola Troilova 
 
 

Mateřská škola Tuchorazská 2a/472 
 
Ředitelka: Hana Ivanová  
Počet zapsaných dětí: 102 dětí ve 4 třídách 
Vzdělávací program: Celý den si hrajeme, zpíváme a povídáme 
Zaměření školy: Hudebně pohybová výchova s využitím hry na dětský instrumentář 
Telefon: 274 779 616  
Webové stránky: www.materska-skola.cz/tuchorazska 
E-mail: mts.tuchorazska@seznam.cz 
 
MŠ Tuchorazská má třípodlažní budovu, která byla postavena v roce 1961. Nachází se v  rozlehlé zahradě, 

která umožňuje sportovní aktivity. Je vybavena pískovištěm, průlezy a skluzavkami. Každá třída má vlastní 
pracovnu a hernu, která slouží k odpočinku dětí. 

Cíl a zaměření výchovy a vzdělávání vychází z rozšířeného programu o hudebně pohybové činnosti (hra 
na dětské foukací harmoniky, pětidírkové flétny a další instrumentář). Významnou součástí je i prezentace školy 
na veřejných vystoupeních, jako je například Pražská Mateřinka nebo akce pořádané MČ Praha 10, prezentace 
mezi odbornou veřejností – semináře pro pedagogy, publikace v odborných časopisech. 

Škola nabízí celou řadu aktivit, jako jsou předplavecký výcvik, naučné vycházky Prahou, ozdravné pobyty 
dětí v přírodě, výuka angličtiny, cvičení pro děti (aerobik), kulturní a společenské akce, besídky a výstavy 
pro rodiče. 
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Mateřská škola U Roháčových kasáren 14/1215 
 
Ředitelka: Jana Bendová  
Počet zapsaných dětí: 104 dětí ve 4 třídách  
Vzdělávací program: Barevné kostičky - estetické vnímání očima dítěte  
Zaměření školy: Estetická a tělesná výchova 
Webové stránky: www.rohacovky.cz 
Telefon: 267 310 191  
E-mail: msrohacovky@volny.cz  
 
Budova mateřské školy byla postavena v roce 1960. Mateřská škola je čtyřtřídní s celodenním provozem. 

Ve třech třídách jsou děti zapsány podle věku, jedna třída je věkově smíšená. Školní zahrada je členitá, 
prostorná, se vzrostlými stromy, s pískovišti, mlhovištěm  a vybavením pro hry dětí. 

Náplň školy doplňuje celá řada aktivit a zájmových činností, mezi které patří výuka angličtiny, hra na flétnu, 
cvičení kung-fu, taneční kroužek a výuka plavání. Je zde i výtvarný kroužek a kroužek míčových her.  

Děti pravidelně navštěvují divadelní a jiná kulturní představení, ekologické centrum Toulcův dvůr, dětské 
dopravní hřiště. Učitelé připravují výlety po Praze, organizují týdenní pobyty dětí v přírodě, na horách apod. 
Žáci se účastní různých dětských výtvarných soutěží i hudebně pohybových vystoupení. Velmi úzká je 
spolupráce se ZŠ U Roháčových kasáren a se ZUŠ v Bajkalské ulici (hudební výchova).  

 
 

Mateřská škola U Vršovického nádraží, Sámova 2a/1529 
 
Ředitelka: Ludmila Poršová  
Počet zapsaných dětí: 84 dětí ve 3 třídách  
Vzdělávací program: Hrajeme si od léta do léta  
Zaměření školy: Rodinný typ školy se zaměřením na celkový tělesný rozvoj dítěte 
Webové stránky: www.uvrsnadrazi.cz 
Telefon: 271 747 987 
E-mail: porsova@uvrsnadrazi.cz 
 
MŠ U Vršovického nádraží je z roku 1956 a nachází se vedle základní školy. Má tři pavilony a v každém je 

jedna třída s příslušenstvím. Mateřská škola je umístěna ve velké zahradě, která je od ulice oddělena zdí 
a zelenou stěnou živého plotu, kde děti najdou dostatek prostoru i vhodného vybavení pro své aktivity. 

Škola má zpracovaný vlastní plán výchovné práce, který je doplňován různými aktivitami jako například: 
plavání, výuka bruslení, cvičení na balančních míčích, kroužky výtvarné a hudebně pohybové výchovy, výuka 
anglického jazyka. Děti pravidelně navštěvují divadelní představení, chodí na výlety po Praze. Spolu 
s učitelkami a ve spolupráci s Klubem rodičů pořádají besídky a společné akce s rodiči (grilování, noční spaní 
ve škole, soutěže apod.). V zimě se děti účastní lyžařského kurzu na horách, další pobyt dětí v přírodě je 
organizován v jarních měsících. 

 
 Ve čtvrtek 10. března se v mateřské škole U Vršovického nádraží, v čase dopolední vycházky, konal 

masopustní průvod. Všechny třídy si vyrobily vlastní papírové masky zvířátek. Trasa vedla od školky 
až na jeden z mostů potoka Botiče. Tam za doprovodu básniček a různých jarních pokřiků utopili basu a nechali 
po vodě odplout Moranu. Celý průvod zakončily nejstarší děti, které předvedly pásmo tradičních masopustních 
písniček a říkadel. 

 
V dubnu byl připraven pořad městské policie v MŠ U Vršovického nádraží o bezpečnosti chování Medvídek 

Brumla na cestě. Tato akce navazovala na „získávání řidičského průkazu na koloběžku“. Děti se hravou 
formou školkových řidičských zkoušek seznámily se základními pravidly chování v silničním provozu.  

 
  

Mateřská škola Ve Stínu 10/2103 
 
Ředitelka: Mgr. Irena Benešová 
Počet zapsaných dětí: 98 dětí ve 4 třídách 
Vzdělávací program: Rehabilitačně psychomotorický program 
Zaměření školy: Rozvoj psychomotorických dovedností dítěte 
Webové stránky: www.msvestinu.unas.cz 
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Telefon:  274 770 140 
E-mail: msvestinu@volny.cz 
 
Mateřská školka, která byla postavena v roce 1968, se nachází v Praze 10 - Strašnicích ve vilové čtvrti. Škola 

má školní zahradu, která zajišťuje dostatečný prostor pro volné hry a pobyt dětí venku. Děti ve třídách jsou 
rozděleny podle věku, pouze jedna třída je smíšená pro děti s odkladem školní docházky a děti starší šesti let. 

Škola pracuje ve svém programu s netradičními terapeutickými a rehabilitačními pomůckami jako jsou 
overbally nebo rehabilitační padák. Dále doplňuje vzdělávací program předplaveckou výchovou a zajišťuje 
výuku hry na flétnu. Podle zájmu rodičů zabezpečuje školka výuku angličtiny, nabízí taneční kroužek a aerobik, 
který pořádá agentura Kroužky. Kromě toho škola nabízí i běžné aktivity jako jsou divadelní představení, různé 
besídky a kulturní akce pro děti a jejich rodiče (např. čarodějnice), pořádá podzimní, zimní a jarní pobyt dětí 
v přírodě, zajišťuje návštěvu Toulcova dvora, Planetária nebo ZOO. 

 
 

Mateřská škola Vladivostocká 8/1034 
  
Ředitelka: PaedDr. Dana Přiklopilová  
Počet zapsaných dětí: 134 dětí v 5 třídách  
Vzdělávací program: Pohyb je přirozený projev, touha i potřeba dítěte  
Zaměření školy: Prostřednictvím pohybových a estetických činností rozvíjet vlohy a schopnosti každého 

dítěte  
Telefon: 267 310 633  
E-mail: skolka@vladivostocka.cz  
  
Budova mateřské školy, která byla postavena v roce 1960, je čtyřtřídní a v každém patře jsou umístěny dvě 

třídy s příslušenstvím. Školka je umístěna ve velké udržované zahradě, kde mají děti možnost vyžití při hrách. 
Zaměření výchovy a vzdělávání vychází z motta školy „Pohyb je přirozený projev, touha i potřeba dítěte“ 

a respektuje obecné cíle předškolní výchovy. Školka se především zaměřuje na pohybové a estetické činnosti, 
kdy se důraz klade na uspokojování potřeb dětí a snahu vyhovět požadavkům rodičů. Děti mají možnost rozvíjet 
své schopnosti ve skupinových zájmových činnostech se zaměřením na činnosti výtvarné, pohybové, hudební 
a na zpěv, tanec, ale i na výuku angličtiny. Dále jsou připraveny kulturní akce, jako například divadelní 
představení ve škole, návštěvy divadel a výstav, besídky, společné akce s rodiči, výměnné pobyty dětí 
s MŠ v Ústí nad Labem nebo výtvarné výstavy. Každoročně pořádá škola ozdravné pobyty dětí v přírodě se 
zaměřením na  lyžování a jízdu na kole. Významnou činností je i prezentace školy na veřejnosti, a to i na akcích 
mimo Prahu, dále spolupracuje se SŠ i VŠ. Škola má svůj oddíl TJ Vlaštovka při ČASPV.   

V září 2010 bylo v prostorách základní školy Eden otevřeno odloučené pracoviště mateřské školy 
Vladivostocká. Prostory mateřské školy jsou úplně odděleny od základní školy a mají samostatný vchod. 
Pro pobyt venku je využívána zahrada mateřské školy, která leží v těsném sousedství. Je zde jedna třída 
s příslušenstvím pro 28 dětí. Prostory jsou vybaveny novým nábytkem, hračkami i pomůckami. 

 
Vernisáž tradiční výstavy výtvarných prací, tentokrát na téma Pohádkový rok, se konala v pondělí 27. června 

2011 ve 12:45 hodin. Výstava byla otevřena do čtvrtka 30. 6. 2011 od 8.00 do 16.00 hodin. 
 
 

Mateřská škola Zvonková 12/2901 
 
Ředitelka: Mgr. Dana Červíčková 
Počet zapsaných dětí: 112 dětí ve 4 třídách 
Vzdělávací program: Svět kolem nás 
Zaměření školy: Všestranný rozvoj dítěte na základě jeho individuálních potřeb, Využívání vlastní keramické 

pece k výrobě keramiky. 
Webové stránky: www.sweb.cz/mszvonkova  
Telefon: 272 653 572 
E-mail: mszvonkova@volny.cz  
 
Jedná se o školu pavilónového typu, která je umístěna v klidném prostředí starší sídlištní zástavby. Budova 

byla postavena v roce 1967. V jednom pavilónu je umístěna knihovna a ve druhém se nachází keramická dílna 
s pecí. Jednotlivé pavilony jsou rozmístěny v rozsáhlé a členité školní zahradě se vzrostlými stromy a keři. 
V zahradě jsou umístěna pískoviště, brouzdaliště se sprchou s přívodem teplé vody, skluzavky, prolézačky, 
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dřevěné domečky a další zahradní zařízení, která vytvářejí dostatečný prostor pro hry dětí, jejich sportovní vyžití 
i pozorování přírody po celý rok.  

Školka aktualizuje nabídku aktivit pro děti tak, aby byly plně uspokojeny jejich zájmy a individuální potřeby 
v průběhu celého dne. Ve škole fungují tři výtvarné kroužky (zaměřené i na práci s keramickou hlínou), dva 
kroužky tělesné výchovy, které využívají ke své činnosti tělocvičnu blízké základní školy. 

Podle zájmu rodičů škola zajišťuje výuku plavání, angličtiny a cvičení v Pop baletu. Pravidelná je spolupráce 
s Muzeem policie, děti navštěvují řadu kulturních akcí a divadelních představení. Organizují se také ozdravné 
pobyty dětí v přírodě, celodenní výlety a podle speciálně vypracovaného programu i vlastivědné procházky 
po Praze. S tvorbou keramiky a celkovým výtvarným zaměřením MŠ souvisí již tradiční pořádání vernisáže 
a výstavy dětských prací – „Výstavy na plotě“.  Nelze zapomenou ani na besídky, Dny otevřených dveří a další 
kulturní a společenské aktivity pro rodiče i pro širokou veřejnost.   

 
 V pondělí 6. 6. 2011 se v Mateřské škole Zvonková uskutečnila již 22. tradiční výstava dětských výtvarných 

prací Výstava na plotě. Každoročně se takto připraví ukázka celoroční práce dětí ze všech tříd i ze tří kroužků 
s výtvarným zaměřením, které zde jsou v rámci školního vzdělávacího programu organizovány pro nejstarší děti. 
Rodiče i veřejnost si tak mohli po celý týden prohlédnout výkresy dětí na plotě i v areálu školy, v zahradě pak 
různé prostorové výtvarné práce, například hrad i s princeznami, květiny, draka a také keramiku, která byla 
vystavena i v okolí vchodu a v šatně pavilonu, ve kterém se konala vernisáž této výstavy, které vystoupily děti 
ze 3. a 4. třídy s pásmem veršů a písniček. I přes nepřízeň počasí a přeháňky, které výstavu provázely po celý 
týden, bylo co prohlížet a rodiče i návštěvníci z řad veřejnosti této možnosti využívali v opravdu hojném počtu.   

 
35 dětí z Mateřské školy Zvonková se zúčastnilo v době od 21. do 27. května školy v přírodě v Krkonoších. 

Se svými učitelkami se děti vypravily do Boudy Slovanka v Černém Dole, kde strávily krásných šest dnů 
v nádherné přírodě, jejíž krásu umocňovalo slunečné počasí. Formou hravých činností motivovaných postavou 
Krakonoše se děti seznamovaly s přírodou, učily se ji chránit, zdokonalily svou obratnost a vytrvalost 
při zdolávání pěších túr, při pohybu v přírodním terénu i sportovních hrách, v neposlední řadě byla prověřena 
jejich samostatnost. Nechybělo ani hledání Krakonošova pokladu a krkonošský karneval.  
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2.3.2) Základní školy 
 
 

Zápisy do prvních tříd 
 
Zápisy dětí do prvních ročníků základních škol pro školní rok 2011/2012 se ve všech základních školách 

m. č. Praha 10 konaly ve dnech 18. a 19. ledna 2011 v době od 14:00 do 18:00 hodin.  
V Praze 10 je 13 základních škol zřizovaných m. č. Ve Vršovicích jsou tyto základní školy: ZŠ Jakutská 2; 

ZŠ Karla Čapka, Kodaňská 16; ZŠ U Roháčových Kasáren 19; ZŠ U Vršovického nádraží 1; ZŠ Eden, 
Vladivostocká 6. Ve Strašnicích to je -  ZŠ Brigádníků 14; ZŠ Gutova 39; ZŠ Olešská 18; ZŠ V Rybníčkách 31. 
V Malešicích je ZŠ Hostýnská 2; ZŠ Nad Vodovodem 81 a v Zahradním Městě je ZŠ Břečťanová 6 
a ZŠ Švehlova 12. 

 
 

Schodišťák 2011 
 
V sobotu 26. 3. se konal od 10 hodin již 9. ročník běhu do schodů Schodišťák 2011, a to tradičně 

na Zahradním Městě na schodech ve Sněženkové ulici vedle domova seniorů. Je to běh hlavně pro děti 
ze zdejších škol ZŠ Břečťanová a ZŠ Švehlova. 

 
 

Školní družina v létě 
 
Školní družina byla od 1. do 8. 7. 2011 zajištěna v Základní škole EDEN. Jelikož do školní družiny nebylo 

o prázdninách přihlášeno žádné dítě, ZŠ Eden zajistila provoz od 7,00 do 8,30 pro případ, že by nějaké dítě 
dorazilo. 

 
 

Nejlepší škola v metropoli sídlí v Praze 10 
 
Základní škola Karla Čapka v Praze 10 zvítězila v nové internetově-televizní soutěži Nejlepší česká škola 

v  pražském kole. Tu pořádal vzdělávací portál Učení Online společně s Českou televizí. Záštitu nad projektem 
převzalo Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy (MŠMT) a Ministerstvo kultury. Jeho cílem bylo pozvat 
veřejnost do „české školy“, ukázat originální příklady výuky, metod a výsledků žáků. Projekt kombinoval hned 
několik obsahových témat dohromady – atmosféru ve škole, jak například škola působí jako celek, know how 
školy – ukázky unikátních metod a výsledků žáků.  

Do projektu, který odstartoval během jarních prázdnin školního roku 2010/2011, hodnotící komise vybrala 
120 škol z celé republiky, ve kterých proběhlo televizní natáčení výuky a života školy vůbec. Česká televize 
i Český rozhlas natáčely ve vybraných základních školách pořady, kde přiblížily svět školy očima žáků 
i pedagogů. Průvodci byli sami žáci, jejichž úkolem bylo představit originálním způsobem svou školu, 
nahlédnout do oblíbených předmětů a seznámit diváky s pedagogickým sborem i školními aktivitami. Hodnocení 
bylo dvoufázové, ke školním výstupům se vyjadřovala odborná porota, následně i diváci a uživatelé internetu. 

Ve čtvrtek 8. 9. 2011 odvysílala Česká televize 1. díl, kde byly školy z Prahy a kde se ZŠ Karla Čapka 
představila hodinou fyziky v terénu (děti měřily délku železničního tunelu mezi hlavním nádražím a stanicí 
Vršovice), výrobou Čapkovy Dášenky z papíru v nadživotní velikosti a společným setkáním žáků a jejich rodičů 
při četbě Čapkových pohádek. Na odvysílaný díl navázala živá beseda se zúčastněnými školami v Českém 
rozhlasu 2 v rámci pořadu Domino. Na projektu se podílely i regionální Deníky. Od čtvrtka 8. 9. do 15. 9. 2011 
probíhalo hlasování.  

ZŠ Karla Čapka zvítězila jak u odborné poroty, tak u diváků i posluchačů rádia. V pondělí 19. září 2011 
Robert Neubert (zakladatel portálu UČENÍ ONLINE) slavnostně předal za přítomnosti zástupců tisku škole 
diplom za vítězství v pražském regionu. Ředitelka školy Mgr. Ivana Vaňková byla hrdá na svůj pedagogický 
sbor i školáky, jak se k soutěži postavili.  

Vítěz pražského kola i další vítězové ze všech českých krajů budou soutěžit dál o celostátní titul Nejlepší 
česká škola. Ten bude udělen na závěr školního roku, v červnu 2012.  
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Soutěže se zúčastnila ještě ZŠ Eden z Prahy 10, která se také prezentovala 8. září na druhém programu ČT. 
Mezi třemi vybranými školami v prestižní soutěži Nejlepší česká škola byly hned dvě z Prahy 10. ZŠ Eden 
skončila v hlasování druhá a Soukromá základní Škola Hrou, s.r.o., skončila třetí. 

Internetové stránky jsou: www.nejlepsiceskaskola.cz.  
 
 

Školní rok 2011-2012 v základních školách Prahy 10 
 

Podle zahajovacích výkazů 13 základních škol z Prahy 10 navštěvuje ve školním roce 2011/2012 celkem 
4 809 žáků včetně 59 ve 4 přípravných třídách. Tříd je 221. Prvňáků je letos 664 (o 68 více než loni), celkový 
počet žáků se oproti loňsku zvýšil o 111. Průměrný počet žáků ve třídě (bez přípravných) je 21,9. 

Kapacita škol je celkem 7100 dětí. Přestože tato kapacita není zcela naplněna, Praha 10 žádné změny 
v podobě rušení či slučování škol nechystá. 

 
 

 

ZŠ Brigádníků 510/14 
 
 
Ředitelka: Mgr. Alena Polanská 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání ZŠ Brigádníků 
Zaměření školy: běžné třídy 
Webové stránky: www.zsbrigadniku.cz 
Telefon: 274 820 796 
E-mail: brigadniku@seznam.cz  
Ve školním roce 2010/2011 školu navštěvovalo 352 studentů v 18 třídách. Ve školním roce 2011/2012 zde 

bylo 353 žáků v 18 třídách. 
 
Budova školy byla dokončena v roce 1954. Škola je přízemní, pouze ve středním traktu je patrová nástavba. 

Je to stavba pavilónového typu a jednotlivé pavilóny jsou spojeny hlavní chodbou. Škola má bezbariérový 
přístup.  

Během školního roku jsou naplánovány akce, jako například Den otevřených dveří, Vánoční tržnice 
s kavárnou, školní výtvarná soutěž, oslava Dne Země, setkávání s předškoláky, zájezdy do německy mluvících 
zemí a výukově zaměřené zájezdy do Velké Británie. Škola se snaží přispět i k naplnění volného času dětí 
a umožňuje jim v odpoledních hodinách navštěvovat kroužky sportovní, výtvarné, počítačové, přírodovědné 
a hudební.  

Zároveň škola spolupracuje s mnoha odborníky z různých odvětví. Snaží se rovnoměrně rozvíjet dovednosti 
žáků, které použijí v životě, a proto se používají různé metody, postupy a přístupy.  Vyučuje se anglický jazyk 
již od první třídy, výuka je tak pokryta po celou školní docházku, tak jako je to v případě práce s počítačem. 
Je zde oddělení anglické školní družiny. 

Škola chce vzdělávat všechny, proto vytváří podmínky i pro žáky se speciálními vzdělávacími potřebami. 
Ve škole pracuje speciální pedagog, kromě klasických tříd jsou zde i mikrotřídy pro žáky s poruchami učení. 
Vytváří se zázemí pro nadané děti, spolupracuje se s Mensou. 

 
ZŠ Brigádníků se účastní projektu Podpora inkluze žáků se speciálními vzdělávacími potřebami 

na základních školách v Praze 10, 15 a 22, který se zabývá začleňováním integrovaných dětí do jejich třídních 
kolektivů. Celoročně byla škola zapojena do projektů Mléko do škol a Ovoce do škol, které se snaží zlepšit 
jídelníček dětí formou dotovaných mléčných výrobků a ovoce. Škola se věnuje i sběru drobného 
elektrozařízení, baterií (projekt Recyklohraní), papíru a třídění odpadu. Žáci spolupracovali a zúčastnili 
se konference spojené s projektem Jazyky bez bariér; jde o využití software pro (nejen) dyslektické děti při 
výuce cizích jazyků. ZŠ Brigádníků je vzorovou SMART školou. Ve školním roce 2011/2012 se ZŠ Brigádníků 
zaměřila na rozvoj čtenářské gramotnosti a vybrané třídy se zapojily do projektu Čtení pomáhá. Opět 
se podporovaly různé charitativní projekty a akce. Škola je sponzorem projektu Pomozte dětem v Africe. 

Na škole probíhá od školního roku 2010/2011 projekt Počítačová hnízda pro prvňáčky. Základní škola 
Brigádníků totiž získala od soukromé firmy deset notebooků. Tento dar ve výši téměř 160 tisíc korun škole 
odsouhlasila Rada městské části Praha 10. Notebooky byly umístěny ve všech třech prvních třídách, aby je žáci 
mohli využívat individuálně, ale i ve skupinách kdykoli během výuky. Šedesát prvňáčků ve třech třídách tak 
pracuje s deseti dětskými notebooky, které si s sebou vezmou i do druhého ročníku.  
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V jednotlivých třídách vznikla takzvaná počítačová hnízda, do kterých mohou učitelé posílat úkoly přímo 
z řídícího počítače. Děti pracují s interaktivními nástroji přímo ve vyučovacích hodinách a práce může být 
diferencována dle tempa a potřeby žáka. Učitelé tvrdí, že taková forma výuky školáky více zajímá a dokonce 
i baví. Digitální hnízda však lze rozběhnout už při mnohem menším počtu počítačů, děti mohou touto metodou 
efektivně pracovat již od počtu tří či čtyř žákovských počítačů ve třídě. 

Učitelé za tímto účelem absolvovali školení v rámci projektu „Vzdělávání 21". Projekt Vzdělávání 21 je 
v současnosti jediný svého druhu v České republice, který ověřuje přímo ve vzdělávacím procesu smysluplné 
spojení moderní ICT prostředků s profesionálně připraveným digitálním obsahem a vzděláváním učitelů.  

ZŠ Brigádníků je tak jednou ze základních škol přejímajících úspěšný model Digitálních hnízd, který se 
rozvíjel během uplynulých tří let v Základní škole JUDr. Mareše ve Znojmě. Těmi dalšími jsou dvě školy 
z Prahy 6, ZŠ v Jílovém u Prahy, Novém Městě na Moravě či v Ostravě-Vítkovicích. 

 
Celý rok zde působí program Kompas - dobrovolnické volnočasové aktivity pro děti ve věku 6-15 let. Název 

programu vznikl spojením klíčových slov – KOMunikace-PArtnerství-Spolupráce – třech atributů nezbytných 
pro navazování kamarádských vztahů a nalezení svého místa ve světě.  

V KOMPASU se od září 2011 setkávají 2 skupinky po šesti dětech, každá vedená 2 dobrovolníky 
vyškolenými neziskovou organizací HESTIA, o.s. Program si děti a dobrovolníci plánují společně, náplní setkání 
jsou nejen hry, výlety a soutěže, ale i další aktivity zaměřené na získávání a rozvoj sociálních a komunikačních 
dovedností. Ve vzájemné interakci při hrách a kreativních činnostech se děti učí řešit konflikty, pozorně 
naslouchat a vyjádřit uznání či pochvalu. Děti získávají v bezpečném prostředí malé skupinky více pozornosti 
a prostoru pro sebeprosazení než se jim dostává ve třídě či školní družině.  

Webové stránky jsou: www.kompas.hest.cz. 
 
V lednu 2011 navštívili školu tradičně Tři králové. Taktéž proběhl zápis do I. ročníků, tentokrát ve znamení 

Sluníčka (k zápisu přišlo 50 dětí).  
29. ledna od 9 do 14 hodin proběhla tradiční Amatérská burza minerálů, kde amatérští i profesionální 

geologové nabízejí své nálezy. Akci připravila Mineralogická sekce Společnosti Národního muzea a Základní 
škola Brigádníků. Návštěvníci se mohli setkat s krystalovanými i leštěnými ukázkami našich i zahraničních, 
známých i neobvyklých a méně známých minerálů a případně je i zakoupit za velmi příznivé ceny. 
Vystavovatelé navíc pomáhali určit donesené ukázky. Dospělí zaplatili vstupné 20,- Kč, děti do 15 let a senioři 
10,- Kč. 

 
V únoru Školní parlament zorganizoval Valentýnský karneval určený pro žáky I. stupně.  
 
V březnu navštívili zástupci ZŠ kojenecký ústav v Praze Krči a předali finanční částku, kterou děvčata 

z 5. a 7. ročníků vybrala při prodeji výrobků na vánoční tržnici. Za odměnu se dívky mohly podívat na kojenecké 
oddělení. 

Školní parlament zorganizoval Talent show. Vítězkou se stala žákyně pátého ročníku se svým stepařským 
vystoupením. 

10. 3. 2011 se na škole uskutečnil odborný seminář „Škola a žák digitálního věku“ . Seminář byl věnován 
zájemcům o zavádění úspěšných strategií rozvoje interaktivní výuky. Připraven byl společností AV Media ve 
spolupráci se ZŠ Brigádníků. Seminář zahájila ředitelka školy ZŠ Brigádníků Mgr. Alena Polanská. Přednášející 
z AV Media Petr Borovička a Mgr. Iva Loužecká, DiS., ukázali na konkrétních případech, jak do rozvoje 
v oblasti efektivní výuky zasahuje stupeň technického vybavení a jak dovednostmi vybavený učitel.  

V závěru si mohli účastníci prakticky vyzkoušet, jak fungují digitální hnízda a jak ozvláštnit hodiny 
přírodních věd měřícími sondami PASCO. V rámci konference bylo předáno paní ředitelce ZŠ Brigádníků 
osvědčení, kterým byla zdejší škola zařazena mezi SMART Vzorové školy. To jsou takové školy, které 
podporují využívání moderních technologií ve výuce a užívají postupy práce s interaktivní tabulí SMART Board 
a dalšími moderními pomůckami.  

 
Jedličkův ústav si v roce 2013 připomene již sto let od svého založení. Do oslav byly zapojeny i některé 

základní školy, mezi nimi i ZŠ Brigádníků.  Žáci 6. tříd se 24. března sešli s Mgr. Radkem Musílkem 
a některými jeho žáky při vyprávění o Jedličkově ústavu, o dětech, které ji navštěvují, o vyučování a o životě 
s postižením. Šesťáci také shlédli dokumentární film o životě v tomto ústavu a převzali z rukou návštěvy 
speciální komiks s názvem „Stejně jako ty“ vydaný pro tuto příležitost. Žáci si také mohli vyzkoušet jízdu 
na invalidním vozíku. Na závěr vysadili společně v areálu školy jedličku. 

 
V dubnu se poprvé na škole uskutečnila Noc s Andersenem. Několik učitelů spolu s paní ředitelkou 

zorganizovalo program a strávilo noc s knížkami a maratónem čtení ve škole. 
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Na konci dubna všechny třídy školy uctily Den Země nějakou aktivitou. Žáci měli možnost navštívit 
provozovny, které se věnují recyklaci. V rámci Dne Země prodávali žáci a paní vychovatelky ze školní družiny 
výpěstky ze školního skleníku. 

Na konci dubna uspořádali členové parlamentu čarodějnické dopoledne pro žáky 1. stupně.  
 
V měsíci květnu proběhl květinový den, žáci podpořili další charitativní akci. 
Po letech studenti vyrazili na výukově - poznávací zájezd do Velké Británie. Londýn navštívilo 14 žáků 

ze druhého stupně. 
Proběhlo také sportovní odpoledne pod vedením partnerské skautské organizace Káňata. Na školní zahradě 

byly připraveny atrakce pro žáky i pro předškoláky.  
Pasovali se budoucí prvňáčci společně se skupinou historického šermu. 
 
1. června proběhl Den dětí, který pomáhali organizovat skauti. 
Škola se zapojila do humanitárního projektu Pomoc Africe. Nasbíralo se 12 pytlů hraček, oblečení a školních 

potřeb pro děti v Mosambiku. 
Žáci devátých ročníků poprvé obhajovali své závěrečné práce veřejně před porotou. Mohli tak zjistit jaké 

kompetence je potřeba ještě zlepšovat. 
Proběhlo slavnostní ukončení školního roku, při kterém byly vydány absolventské listy žákům 9. ročníků, 

kteří v září pokračovali ve své vzdělávací dráze na středních školách a učilištích. 
 
V průběhu letních prázdnin se uskutečnilo mnoho stavebních rekonstrukcí (namátkou výměna oken a dveří, 

instalace kamer na prvním stupni, přestavba WC u tělocvičny a v prvním patře, výměna svítidel…). 
 
Ve škole byli v září přivítáni prv ňáčci. Této slavnostní chvíle se zúčastnil i první místostarosta Prahy 10, 

Ing. V. Novák, který popřál škole i dětem hodně úspěchů. Součástí slavnostního uvítání nejmenších byl dort 
s datem vstupu do školních lavic. Otevřely se 2 první třídy, z nichž jedna používá prvky interaktivní výuky. 

 
Po celoškolních volbách bylo ustaveno nové složení školního parlamentu.  
Ve středu 15. 9. 2011 proběhlo v rámci projektu Pomozte dětem v Africe předání obrázků od dětí 

z mozambické Mavue dětem ze ZŠ Brigádníků. Předání proběhlo za přítomnosti paní ředitelky Mgr. Aleny 
Polanské, zástupců školního parlamentu – K. Liškové a M. Horvátha, ředitelky GTP Gabriely Dihelové 
a koordinátorky rozvojového programu Dany Neumanové. České děti s úctou přijaly kresby dětiček z Mavue 
i s fotografiemi z místního prostředí. Zpracované na plátnech budou vystaveny v prostorách této základní školy. 

Během této schůzky byly diskutovány možnosti jak konkrétně pomoci dětem v Mavue, co je úkolem a náplní 
této pomoci, jaké další programy budou postupně realizovány. Závěrem zástupci ZŠ Brigádníků slíbili, že se 
na tomto projektu budou nadále podílet.  

 
V rámci Dnů Prahy 10 proběhl v říjnu další Den otevřených dveří, při kterém měli návštěvníci možnost vidět 

dopoledne běžnou výuku ve všech třídách. Odpoledne pro ně žáci i vyučující připravili bohatý program 
(např. čajovnu, fyzikální a chemické pokusy, sportovní program v tělocvičně, výtvarné dílny apod.) 

Žáci vyhráli fotbalový turnaj a pohár starosty Prahy 10. Děvčata byla druhá v přehazované. 
Uskutečnila se druhá etapa výjezdu do Velké Británie. Žáci bydleli v rodinách v Brightonu, chodili 

do jazykové školy na výuku, absolvovali zájezd do Londýna a vrátili se nadšeni zpět. 
 
V listopadu proběhl den pro předškoláky (v rámci každoměsíčního Setkávání s předškoláky), kde měli 

budoucí prvňáčci možnost vyzkoušet si různé znalostní a tvořivé činnosti, které je ve škole budou čekat, a ještě 
si zaskotačit ve skákacím hradu. 

Škola se zúčastnila konference v projektu Jazyky bez bariér a vybraní žáci presentovali svůj soubor o Velké 
Británii. 

 
Žáci pěveckého kroužku při školní družině zpívali v prosinci na vánočních trzích. 
Proběhla Vánoční tržnice – tradičně se zde prodávaly výrobky žáků, opět s velkým zastoupením výrobků 

žáků 1. stupně. Byla otevřena kavárna pořádaná 8.A. (výtěžek jde na studium chlapce v Indii). Velký ohlas mělo 
vystoupení žáků a tentokrát i učitelů v tělocvičně školy na Vánoční show. Prodejem výrobků se také podpořil 
Kojenecký ústav v Thomayrově nemocnici v Krči. 
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ZŠ Břečťanová 6/2919 
 
Ředitelka: Mgr. Marie Mejsnarová 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Barevná škola pro radost 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou výtvarné výchovy č.j. 21 970/69-22 
Webové stránky: www.zsbrectanova.com 
Telefon: 272 651 063 
E-mail: škola@zsbrectanova.com 
Ve školním roce 2010/2011 zde bylo 295 žáků v 13 třídách a v roce 2011/2012 to bylo 302 žáků v 14 třídách. 
 
Stavba školy byla dokončena v roce 1967. Škola se skládá ze šesti dvoupodlažních pavilónů a jednoho 

přízemního, který je v současné době pronajat soukromé anglické mateřské škole. Dalším samostatným 
pavilónem je tělocvična. Podél pavilonů jsou zastřešené pergoly. 

ZŠ Břečťanová je pavilónová škola s několika zatravněnými a osázenými zelenými pásy mezi pavilony, 
se sportovním areálem, hřištěm a zahradou pro školní družinu. Děti tak mohou v areálu trávit přestávky, 
využívají ho taktéž děti ze školní družiny. 

Škola zajišťuje mnoho volnočasových aktivit, kroužky vedou učitelé, vychovatelky i rodiče. Škola nabízí 
počítačové kroužky nebo výuku anglického jazyka od první třídy. V rámci spolupráce s dánskou školou 
v Kodani – Ballerupu a v rámci členství v Asociaci Malých debrujárů pořádá škola výchovně vzdělávací zájezdy 
do Dánska, Německa, Francie, Anglie a na Slovensko. Žáci se s úspěchem zúčastňují mnoha soutěží a olympiád.  

Vedení školy zajišťuje odbornou praxi pro studenty FTVS, pedagogických fakult a odborných středních škol. 
 
 Na Vítězném náměstí v Praze 6 proběhl v pátek 23. září 2011 od 9 do 18 hodin Chemický jarmark , kterého 

se zúčastnili žáci VIII. třídy ZŠ Břečťanová společně s paní učitelkou J. Liškovou. Vyrostlo zde 25 stanů 
a dalších 10 expozic našli návštěvníci na přilehlém parkovišti. Akce se konala v rámci Mezinárodního roku 
chemie, který pro rok 2011 vyhlásilo UNESCO. Více než 15 vědeckých ústavů, škol, firem a institucí 
představilo atraktivní formou chemii. Například se vyráběla mosaz, šumák nebo mýdlo. Nechyběly ani 
pyrotechnické pokusy (tajemství ohňostrojů nebo zapálení vodou). Vojenské a zásahové vybavení předvedla 
31. brigáda radiační, chemické a biologické ochrany z Liberce. 

 
Školní vzdělávací program ZŠ Břečťanová je v 7. ročníku zaměřený hlavně na cizojazyčnou komunikaci. Žáci 

tohoto ročníku každoročně vyjíždějí na týdenní pobyt do středisek aktivit v Limbachu nebo Netzschau 
v Německu. Ve dnech 11. - 16. 9. 2011 byli žáci v Limbachu, kde byl pobyt byl zaměřen především na letectví 
a sport. Žáci se zde učili německému jazyku i díky společným aktivitám s německými dětmi. Připraven byl 
bohatý program včetně prohlídky muzea kosmonautiky, letělo se horkovzdušným balónem nebo se jezdilo 
na motorkách. 

 
ZŠ Břečťanová se v září přihlásila do projektu společnosti HP "Bezpečnost v sociálních sítích" a následně 

byla vybrána na seminář "Bezpečnost na Facebooku", který vedli zkušení lektoři Radka Malečková a Daniel 
Dočekal. Seminář se konal 29. 11. 2011 v budově společnosti HP ve Vyskočilové ulici. Mimo jiné se žáci 6.A 
a 8. třídy dozvěděli, jak si alespoň trochu nastavit soukromí na Facebooku a co jen je nutné pravdivě zadat. 
Dostali se i na téma šikany, kyberšikany a černé kroniky. Před odchodem dostal každý letáček se zásadami 
základních pravidel bezpečnosti na Facebooku a bezpečným nastavením svého profilu.  

 
25. 11. 2011 se žáci 8. třídy v rámci projektu Voda známá a neznámá navštívili Muzeum pražského 

vodárenství  v Podolí. Podolská vodárna je novoklasicistní budova a v současnosti slouží nejen jako muzeum, ale 
i jako záložní vodní zdroj a pomocná úpravna vody. Na závěr prohlídky si názorně na světelném panelu 
vyzkoušeli cestu vody ke spotřebiteli v domácnosti a zpět do řeky. 

 
Společný týden debrujárů ze ZŠ Břečťanová a ZŠ  Jakutská  strávený v německém Netzschkau byl 

ve znamení vědy, kreativity a sportu. Za vědou a poznáním debrujáři  vyrazili do leteckého muzea 
kosmonautiky. Žáci mohli vyrábět gelové svíčky, košíky či malovat na hedvábí, nechyběla ani tradiční keramika, 
práce s voskem nebo barevným pískem. Navíc byly připraveny sportovní aktivity jako jízda na bobech, minigolf, 
biatlon, střelba z laserové pistole, stolní fotbal a ping pong. Některé aktivity absolvovaly i německé děti z místní 
školy. 
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ZŠ Břečťanová 
 

 

ZŠ Eden, Vladivostocká 6/1035 
 
Ředitelka: PhDr. Bc. Jana Churáčková 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Se sportem za vzděláním 
Zaměření školy: sportovní 
Webové stránky: www.zseden.cz 
Telefon: 267 310 674 
E-mail: info@zseden.cz 
Ve školním roce 2010/11 zde bylo 494 žáků v 20 třídách a v roce 2011/12 to bylo 481 žáků ve 20 třídách. 
 
Objekt školy byl dokončen v roce 1960. Je to pětipodlažní skelet s plochou střechou. ZŠ Eden má svoji 

zahradu a dvě kombinovaná hřiště pro míčové hry, krátkou atletickou dráhu a prostor pro skok daleký. 
Pro ostatní sportovní disciplíny používají žáci hřiště Slavia Praha. Součástí školy jsou dvě zrekonstruované 
tělocvičny a gymnastická tělocvična. Škola disponuje tzv. infocentrem, které je přístupné v dopoledních 
i odpoledních hodinách a je využíváno jako učebna výpočetní techniky, školní knihovna i jako školní klub.  

Funguje zde školní družina, která pro svoji činnost využívá herny, ale také počítačové učebny, tělocvičny, 
školní dílnu, cvičnou kuchyň a venkovní prostory školního hřiště a zahrady. Výuka angličtiny probíhá již 
od 1. ročníku formou nepovinného předmětu. Škola je zapojena do projektu „Zdravá škola“ nebo Adopce 
na dálku. 

Základní škola se profiluje sportem a rozvíjí v tomto smyslu pohybové nadání žáků. Je zde nadstandardní 
počet hodin tělesné výchovy. V jiných školách jsou povinné dvě hodiny tělocviku týdně, zde to jsou čtyři, 
později dokonce pět. Chodit sem samozřejmě mohou i děti, které se sportu nevěnují, ale bydlí v okolí školy. 
V každém případě mají děti v Edenu ke sportovnímu rozvoji ideální podmínky. I proto patří tato ZŠ 
k vyhledávaným školám. Svědčí o tom fakt, že do ní chodí děti i z druhého konce Prahy 10. 

Žáci se účastní soutěží, především těch sportovních, ve kterých patří k jedněm z nejúspěšnějších v Praze i ČR. 
Když se vstoupí do budovy Základní školy Eden, jsou ve vitrínách, na poličkách v celém přízemí, ve třídách 
i v ředitelně poháry, medaile a diplomy. V průběhu let si žáci a týmy vybojovali stovky cen. 

 Probíhá zde pravidelné projektové vyučování, dny otevřených dveří a celoroční projekty. Škola pravidelně 
pořádá exkurze, výlety, koncerty, výstavy, divadelní představení, stejně jako školy v přírodě a lyžařské kurzy 
pro zájemce. Připraveno je množství zájmových kroužků ve spolupráci s agenturou Kroužky.  

 Funguje i spolupráce se školami v zahraničí. Základní škola Vladivostocká úzce spolupracuje se Slavií, 
sportovní třídy zde navštěvuje řada slávistů z mládežnických celků fotbalové i hokejové Slavie. Oba stadiony 
Slavie - fotbalový i hokejový - má škola v těsném sousedství. To se projevuje i tím, že bývalý hráč pražské 
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Slavie a české fotbalové reprezentace Vladimír Šmicer nebo bývalý trenér hokejové reprezentace a nyní 
hokejové Slavie Vladimír Růžička jsou patrony ZŠ Eden, kdy se například účastní zahájení školního roku. 

ZŠ Vladivostocká se v roce 2010 přejmenovala na ZŠ Eden. 
 
Do ZŠ Eden se pořídily drumbeny, což jsou hudební nástroje, jejichž použití je velmi široké. Společné 

bubnování prý zahání stres a zbavuje napětí. Hra na drumben napomáhá harmonizaci pravé a levé mozkové 
hemisféry, přispívá k lepší myšlenkové koncentraci a důkladnějšímu prokrvení horních končetin. Drumben je 
vyroben z ekologických a recyklovaných materiálů. Tyto nástroje jsou k dispozici učitelům pro příležitostné 
zařazení do vyučovacích hodin, ale i pro vlastní potřebu. 

 
Dne 1. března čekalo na prvňáčky školy milé překvapení, které si pro ně připravili žáci 2.A pod vedením paní 

učitelky Šumberové. Žáci se zúčastnili masopustu. Nejprve se dozvěděli, jak a proč se kdysi na venkově 
i ve městě tento svátek slavil a jaké masky se masopustního reje zúčastňovaly. Společně si všichni zazpívali 
hezké lidové písničky vztahující se k masopustnímu veselí. Děti viděly také hudební nástroje, na které se dříve 
hrálo. Představily se také masky, kočička, koník, řezník a další, které odříkaly veselé říkanky. 

 
Festival dokumentárních filmů Jeden svět je největším lidskoprávním filmovým festivalem v Evropě. 

Součástí tohoto festivalu, který se v České republice konal již potřinácté, jsou každoročně i projekce pro školy, 
kterých se žáci ZŠ Eden pravidelně účastní. Podařilo se zajistit čtyři typy projekcí podle věkových skupin 
pro všechny žáky 3. – 9. ročníku. Po každé projekci následovala tradiční beseda s odborníky na témata, která 
byla dokumentárním filmem otevřena.  

 
Při velikonočním jarmarku  se na chodbách a v školní jídelně nabízely na lavicích výrobky. Rodiče 

a návštěvníci školy si mohli zakoupit perníčky a zákusky, velikonoční ozdoby, osení, kameny zdobené 
ubrouskovou technikou, malované květináče a tašky, náramky a náušnice, zajíce, beránky, kuřátka, zdobená 
vajíčka nebo košíčky. Vydělané peníze použijí žáci různě, některé třídy za to pojedou na školní výlet, jiní využijí 
výdělek na poslední zvonění nebo na charitativní sbírky.  

Za budovou školy je školní zahrada, kde je od loňského roku postaveno indiánské „týpí“.   Stan je vybavený 
přírodními lavičkami, žáci tak mají možnost některé hodiny trávit mimo lavice. Za hezkého počasí si sem děti 
z druhé třídy chodí číst, povídat, zpívat nebo se učí prvouku.  Na jedno jarní sluneční dopoledne připravila paní 
učitelka pro děti procvičování násobilky, a když už se sedělo v týpí, tak se pracovalo s indiánskou 
tematikou. Děti si tohoto zábavného počítání v přírodě velmi užily a jistě si tyto znalosti odnesly i do školních 
lavic.  

 
U příležitosti Dne Země 22. dubna se žáci zamýšleli nad tématem odpad. Na školní zahradě žáci pod vedením 

pana učitele Pelcra založili hřbitov odpadků, kam do země uložili různé předměty a k tomu přidali označení 
uloženého materiálu. Před tím zjišťovali, jak dlouhá je doba rozpadu jednotlivých materiálů v přírodě. Za rok se 
na pohřbené věci podívají a budou zjišťovat, jak se věci rozložily, či spíše nerozložily, vždyť taková plastová 
láhev se rozpadne až za stovky let. 

 
„Veselé zoubky“ jsou aktivitou, jejímž cílem je edukace dětí z 1. a 2. tříd základních škol v oblasti péče 

o chrup. Připraven byl krátký film, který veselou a hravou formou vysvětlil, proč je nutné si zoubky čistit. Děti 
se dozvěděly, jak se mají správně čistit zuby, jak důležité je předcházet vzniku zubního kazu a jaké pomůcky 
používat pro správné čištění zubů. Navíc každé z dětí dostalo balíček zaměřený na péči o dětský chrup. 

 
Během prvního květnového pondělí si na pozemku školní zahrady vybudovali základnu členové občanského 

sdružení v uniformách amerických vojáků, kteří přibližovali žákům ZŠ Eden 2. světovou válku. Hodinovým 
programem prošly postupně všechny třídy školy. Vojáci ukázali dětem zbraně, které se používaly za druhé 
světové války: různé druhy samopalů, pistolí, brokovnic, nechyběly ani nože či bajonety. Vystaven byl 
i vojenský džíp a vybudované kulometné hnízdo. Děti se mohly seznámit i s vojenským zdravotním stanem, 
který byl vybaven různými předměty, které tehdy zdravotníci na frontě používali.  Na závěr byli žáci pozváni 
do stanu na počítačovou animaci druhé světové války. Zde mohli vidět, jak se měnila válečná fronta během bojů 
v Evropě. 

 
Ve středu 18. května 2011 v podvečer předvedli prvňáčci svým rodičům, jak se za první rok školní docházky 

naučili číst. Do školy dorazila i písmenková víla z Domu čtení v Ruské ulici, která nakonec všechny prvňáčky 
ze třídy 1.A a 1.B pasovala na „Čtenáře ZŠ Eden“. Malí čtenáři dostali pasovací dekret, pamětní medaili 
a knihu „Kiko a tajemství papírového motýla“. Akce se účastnil i místostarosta Vladislav Lipovský.  
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Mediální výchova je jedním z průřezových témat Rámcových vzdělávacích programů, v ZŠ EDEN věnovali 
žáci i učitelé tomuto tématu jeden den projektového vyučování. Na škole je již tradicí, že při projektovém 
vyučování pracují žáci v různě početných skupinách napříč jednotlivými ročníky. Taková forma práce umožňuje 
žákům lépe se navzájem poznat a zároveň podporuje společné učení dětí.  

Některé skupiny se vydaly na exkurze do rozhlasových či televizních studií, jiné odhalovaly „reklamní triky“ 
a natáčely vlastní reklamy, v dalších skupinách se z žáků alespoň na chvíli stali sportovní komentátoři 
či redaktoři školního časopisu. Celý den pak žáci uzavřeli a zhodnotili ve svých kmenových třídách, kde mohli 
svým spolužákům ukázat alespoň něco z toho, co oni sami během dopoledne objevili. 

 
 V polovině června 2011 převzali zástupci ZŠ Eden z řad žáků a učitelů pohár primátora pro nejlepší 

pražskou základní školu ve sportovních soutěžích POPRASKU.  V letošním školním roce proběhl již 
13. ročník této soutěže a zdejší žáci tento pohár vyhráli již dvanáctkrát, pouze jednou skončili na druhém místě. 
Letos děti ze ZŠ Eden získaly celkem 214 bodů a značnou měrou se podílely na vítězství městské části Praha 
10 v Poháru primátora. 

 
Učitelé uspořádali v červnu celoškolní dopravní soutěž. První část soutěže byla teoretická, kdy žáci 

zjišťovali, jak ovládají platné dopravní předpisy; ve druhé části absolvovali jízdu zručnosti. Soutěžilo se 
o zajímavé ceny – za třetí a druhé místo obdrželi žáci poukázku na sportovní výživu, za první místo krásné 
retrokolo. Ceny přišel žákům předat hokejista Michal Vondrka, který jim zároveň popřál mnoho hezkých 
zážitků, spojených s cyklistikou. 

 
Nejen prvňáčky, ale všechny žáky základní školy Eden čekalo 1. září v 7:45 ve škole příjemné a slavnostní 

přivítání. Poté, co si poslechli školní hymnu, jim do školního roku popřál hodně úspěchů starosta MČ Praha 10 
Milan Richter, patron školy, fotbalová legenda Vladimír Šmicer a  kapitán hokejové Slavie Petr Kadlec, který 
zastoupil nepřítomného druhého patrona školy Vladimíra Růžičku. Úvodní slovo pronesla ředitelka školy Jana 
Churáčková. 

 
V letošním školním roce zasadili prvňáčci na zahradě dva jehličnaté stromy – každá první třída jeden. Zahájili 

tak tradici, kdy každá první třída zasadí na školní zahradě či v okolí školy stromek, který bude všem připomínat 
vstup do školy. 

 
5. října 2011 se většina učitelů a žáků školy rozhodla věnovat svůj oběd hladovějícím v Somálsku. Peníze 

za oběd ve školní jídelně shromáždili na účtu školy, odkud budou převedeny na účet veřejné sbírky 
S.O.S. Somálsko. O hladomoru vyprávěla pracovnice organizace Člověk v tísni, která přišla na besedu se členy 
žákovské rady. Ta vysvětlovala, čím je hladomor v Somálsku způsoben, jak organizace Člověk v tísni pomáhá, 
ukazovala fotografie z postižené oblasti. 

 
Týden od 3. 10. do 7. 10. byl v obou prvních třídách ve znamení projektové výuky na téma „Jablíčkový 

týden“. V tomto týdnu jedly děti moučníky z jablíček, naučily se několik básniček o jablíčkách, poslechly si 
pohádku „O pyšném jablíčku“ a přečetly si článek o proměně jablůňky během ročních období. Jablíčka se také 
počítala, tancovala se mazurka na písničku „Měla babka čtyři jabka“. Úspěch zaznamenala i jablíčková výstava. 
Děti se projevily také jako zruční pomocníci v kuchyni při výrobě ovocného salátu a jablečného dortu.  

Po celý týden také probíhala „Velká jablíčková soutěž“ družstev. Úkolem bylo získat co nejvíce papírových 
jablíček na svoji papírovou jabloň. Jednotlivé disciplíny se týkaly různých předmětů. V pátek byl jablíčkový 
týden ukončen slavnostním vyhlášením výsledků z jablíčkové soutěže a předáním diplomů s drobným dárečkem 
– ořezávátka ve tvaru jablíčka 

 
Společný sportovní den žáků ZŠ Eden a MŠ Vladivostocká se uskutečnil 14. října 2011. Soutěže se 

účastnily tříčlenné týmy - prvňáci z tříd 1. A a 1. B k sobě dostali vždy jednoho předškoláka. Na malé sportovce 
čekalo na hřišti deset různých disciplín – hod míčkem na cíl, skákání v pytli, slalom, překážková dráha nebo 
třeba kuželky. Žáci z 9. C pomohli s organizací celého sportovního dne. Za každý splněný úkol dostávali 
soutěžící razítka na kontrolní kartičky. Na závěr se všichni soutěžící dočkali malé odměny. 

 
Na začátku prosince byl v ZŠ Eden v prostoru šaten instalován informační kiosek. Zařízení slouží především 

našim žákům a jejich rodičům, učitelům a ostatním příchozím lidem. Obsahuje charakteristiku školy, informace 
o chodu školy, školní řád, rozvrhy jednotlivých tříd, seznamy žáků, kontakty na jednotlivé zaměstnance školy, 
informace o zájmových kroužcích, fotogalerii ze školních akcí, také různé dokumenty, např. školní vzdělávací 
program, týdenní plán práce aj. 

  Z kiosku je možné okamžitě odeslat dotaz na pracovní e-mail jednotlivým učitelům a vychovatelům, 
popř. si odeslat fotku z nějaké školní akce. Celé zařízení sleduje webová kamera, která v souvislosti s odesíláním 
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e-mailové pošty, popř. využívání nějaké nepřípustné aplikace odešle informační foto odesílatele síťovému 
správci školy. 

 
ZŠ Eden byla vybrána v projektu vytvoření školní anglo-jazyčné knihovny „Grab The Reader”. Díky podpoře 

nadačního  fondu Prague Post, který dlouhodobě podporuje výuku anglického jazyka, obdržela škola 96 knih 
v 8 jazykových  úrovních. Knihy za školu od nadačního fondu převzali žáci 4. třídy. Tituly z řady Macmillan 
Explorers budou dětem půjčovány domů k individuálnímu studiu a též je budou učitelé využívat v hodinách  
jako rozšiřující materiál k výuce.  

 
 
 

ZŠ Gutova 39/1987 
 
Ředitel: Mgr. Bc. Jiří Voneš 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání - Gutovka 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou matematiky a přírodovědných předmětů 
Webové stránky: www.zsgutova.cz 
Telefon: 274 021 920 
E-mail: skola@zsgutova.cz 
Ve školním roce 2010/11 zde bylo 575 žáků v 24 třídách a v roce 2011/2012 to bylo 587 žáků v 24 třídách. 
 
Budova školy byla dokončena v roce 1963. Objekt školy tvoří hlavní budova s bočním křídlem. V areálu 

školy se nachází rozsáhlý sportovní areál (skateareál, lezecká stěna, beachvolejbal, dětské hřiště, vodní svět, 
ledové kluziště a další). Dále je v budově školní knihovna a dvě tělocvičny. Součástí školy jsou oddělení školní 
družiny a školní klub.  

Dlouholetou tradicí jsou zde třídy s rozšířenou výukou matematiky a přírodovědných předmětů od šestého 
ročníku. Od 1. ročníku probíhá ve škole výuka i prostřednictvím práce s PC. Žákům je nabídnuta velká nabídka 
zájmových aktivit. O školu je poměrně velký zájem, téměř polovina žáků sem dojíždí ze spádových oblastí 
jiných škol. 

Žáci vydávají školní časopis Tornádo, využívají barevnou schránku pro kontakt s ředitelem školy, sponzorují 
adopcí na dálku holčičku z Ugandy, přispívají na chov levharta obláčkového v pražské ZOO. Žáci se v rámci 
výuky úspěšně účastní vědomostních, sportovních a uměleckých soutěží, školních projektů a charitativních akcí. 

 
V pátek 25. 2. 2011 byl odpoledne v ZŠ Gutova tradiční masopustní průvod, který už několik let pořádá 

školní družina. Průvod, který tvořili vodníci, čarodějnice, čerti, princezny, ženiši a nevěsty, strašidla všech druhů 
a velikostí a mnoho jiných maškar, vyrazil do okolí školy. K reji masek, který zaznamenal rekordní účast, 
se přidali i mladší sourozenci žáků spolu s rodiči i s dětmi, které do školy nastoupily v září 2011.  

 
Poslední den před jarními prázdninami se žáci základní školy Gutova vydali na cestu kolem světa. Starší 

spolužáci připravili pro své mladší kamarády návštěvu vybraných 26 zemí světa přímo v prostorách školy. Děti 
mohly rýžovat zlato v Peru, ochutnat pravý anglický čaj, závodit s klokany v Austrálii, zatančit si nespoutaný 
keňský tanec za zvuku bubnů, navštívit supermoderní mrakodrap ve Spojených arabských emirátech nebo zkusit 
jíst jídelními hůlkami v Japonsku.  Nechyběli ani autentičtí představitelé některých zemí: zlověstný Dracula 
z Rumunska či Zeus v bílém řeckém rouchu. Žáci se navíc dozvěděli množství zajímavostí podaných slovem, 
divadlem, hudbou i interaktivní tabulí.  

 
28. března se slaví Den učitelů, proto žáci 9. tříd pogratulovali paním učitelkám srdečným přáním a krásnou 

gerberou.  Kytičku dostaly i paní uklízečky, vrátné, paní hospodářka i paní ekonomka. Ošizeni nebyli učitelé, 
kteří dostali 7 sklenic pikantních utopenců. 

 
Na fenomén zdravého životního stylu se zaměřil celoroční projekt v ZŠ Gutova. Od prosince 2010 do dubna 

2011 se napříč všemi vyučovacími předměty včetně tělocviku či hudební výchovy prolínal týden učiva 
o zdravém životním stylu. Vždy dle specifik věku žáků a vyučovacího předmětu. 

Finále projektu proběhlo 10. května. Ve skupinách po zhruba patnácti žácích se pod vedením učitelů 
uspořádalo neuvěřitelně pestré odpoledne. Ve škole se mohl navštívit relaxační salon s meditativní hudbou, 
výtvarný ateliér pro výrobu reklamních a protidrogových plakátů, fitness s měřením tělesné zdatnosti či módní 
ateliér s potiskem triček. V celodenní permanenci byla cvičná kuchyně, kde vzniklo množství zdravotně 
hodnotných jídel, předtím se žáci ve skutečném obchodě učili zdravě nakupovat. V počítačových učebnách žáci 
textově a graficky zpracovali informace, které dílem sestavili z vlastní diskuse a dílem získali dotazníkovým 
výzkumem od občanů Prahy 10. Žáci také sami sestavovali jídelníčky a seznamovali se s kulturou stravování 
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jiných národů a prakticky i statisticky byla provedena měření tlaku, teploty a objemu plic v různých situacích. 
Zdravé pískání na hudební nástroje učilo žáky, jak správně dýchat. Některé skupiny vyšly do terénu a navštívily 
farmářské trhy či ověřovaly tělesnou zdatnost na výkonnostních stezkách v lesoparku. 

 
Slavnostní uvítání prvňáčků a jejich rodičů, prarodičů a třídních učitelek proběhlo v tělocvičně školy. Zde je 

společně s vedením školy přivítala zástupkyně starosty m. č. Prahy 10 JUDr. Radmila Kleslová a známý 
televizní moderátor Karel Voříšek. Ti dětem popřáli hodně školních úspěchů a poté jim slavnostně předali 
pamětní medaile – výrobky školní keramické dílny. Paní místostarostka potěšila prvňáčky také dortem. Poté se 
prvňáčci odebrali špalírem tleskajících starších spolužáků do svých tříd a konečně zasedli do školních lavic, 
kde na ně čekaly další drobné dárky.  

 
Ve středu 14. 12. 2011 pořádala Gutovka Den otevřených dveří pro rodiče, přátele školy i pro širokou 

veřejnost. Pedagogický sbor i žáci se na tuto událost pečlivě připravili. Chodby školy se začaly plnit 
návštěvníky už v 7:50 hodin. První část návštěv dorazila do 12 hodin a následně bylo pro veřejnost otevřeno 
ještě od 13 do 15 hodin. 

Příchozí nejdříve prošli branou, vyrobenou žáky prvního stupně, která je přivedla na jarmark, kde si mohli 
nakoupit působivé výrobky žáků. V prvních třech patrech probíhala veřejná výuka hlavně prvostupňových žáků, 
nacházela se zde burza knih a časopisů, k nahlédnutí zde byly kroniky a výroční zprávy školy, učebnice 
pro výuku žáků prvního stupně, materiály protidrogové prevence, pomůcky pro výuku handicapovaných žáků 
a prezentace fotografií z různých akcí školy. V odborných učebnách fyziky, chemie, přírodopisu, dějepisu, 
v pracovnách s interaktivní tabulí a počítačových učebnách bylo možné zhlédnout zajímavé prezentace těchto 
předmětů, které vedli žáci školy. Příjemným zpestřením bylo i několik vánočních hudebně-dramatických 
vystoupení dětí v tělocvičnách. Rodiče budoucích prvňáčků zase konzultovali s vedením školy možnosti podání 
přihlášky na školu. V cvičné žákovské kuchyni se pro návštěvníky vyrábělo občerstvení. 

Díky hojnému zájmu návštěvníků se téměř vyprodaly všechny výrobky z jarmarku. Z těchto peněz 
se finančně pomůže adoptovanému chlapci Johnovi z Indie. Další část výtěžku poputuje do pražské zoo 
na podporu levharta obláčkového, kterého škola sponzoruje.  

 

 
 

Jarmark v Gutovce 
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ZŠ Hostýnská 2/2100 
 
Ředitel: Mgr. Albert Hotový 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Škola v pohodě – škola pro život 
Zaměření školy: anglický a německý jazyk v 5. a 8. ročníku 
Webové stránky: www.hostynska.cz 
Telefon: 274 770 046 
E-mail: skola@hostynska.cz 
Ve školním roce 2010/2011 zde studovalo 386 + 15 žáků v 19 + 1 třídě a v roce 2011/2012 to bylo 424 žáků 

v 21 třídách. 
 
Stavba školy byla dokončena v roce 1968 a tvoří ji  pětipodlažní skelet s plochou střechou. Je situována 

do klidného prostředí malešického sídliště. Areál dvou tělocvičen byl doplněn ve spolupráci s ČASPV 
o fitcentrum s posilovnou, rozcvičovnu a sál s aerobními trenažéry; vše je přístupno také po vyučování žákům, 
ale i veřejnosti. 

Nadané děti v různých oborech se mohou vzdělávat podle individuálního učebního plánu. Nabídka 
volitelných i nepovinných předmětů je široká; patří sem individuální logopedická péče, zdravotní tělesná 
výchova, cizí jazyky, dramatická výchova, chemická praktika, seminář z dějepisu, sportovní hry, informatika 
a tenis.  

V nadstandardu školy je řada kroužků: informatiky, výtvarné výchovy, hudební výchovy, Klubu mladých 
diváků. Pro zájemce se pořádá příprava na přijímací zkoušky. Ve spolupráci s dalšími subjekty nabízí 
ZŠ Hostýnská sportovní aktivity v kroužcích a oddílech: florbal, aerobik, karate, košíková, kopaná, sportovní 
hry, plavání, rock and roll, šachy nebo dáma. Každoročně jsou pořádány kurzy lyžařského výcviku, zeměpisně 
přírodopisné exkurze spojené s vysokohorskou turistikou. Kulturní rozhled žáků je rozšiřován pravidelnými 
návštěvami divadel, muzeí, památek, kulturních institucí, účastí v soutěžích pořádaných školou i dalšími 
subjekty. Funguje zde Školní klub. 

Pedagogové školy jsou zapojeni i do různých funkcí na obvodě i mimo něj – AŠSK,  ČASPV, jsou lektory 
projektu „Dokážu to“, vydávají knihy a publikují v časopisech. 

  
 
Komunitní centrum Kruh 
Škola spoluzaložila komunitní centrum KRUH  (internetové stránky http://kckruh.unas.cz/), které pořádá 

cvičení pro rodiče a děti a doprovodné akce, jazykové a počítačové kurzy pro dospělé, cvičení tai-či  a další 
aktivity. Klub Píďalek zase pořádá cvičení rodičů s malými dětmi. 

Kontakt je na Martinu Lázničkovou:732 759 499 nebo laznickova@hostynska.cz  
 
Základní škola Hostýnská v Praze 10 a Komunitní centrum Kruh při ZŠ Hostýnská ve spolupráci 

s nakladatelstvím Albatros a Fragment připravili pro malé i velké neobvyklou akci pod názvem „Knižní 
veletrh“. Akce se konala 23. 3. od 14 do 18 hodin v budově školy.  

Od podzimu 2010 probíhá již počtvrté na škole projekt pod názvem „vytvoř svoji vlastní knihu". Děti měly 
čtyři měsíce na to, aby vymyslely, napsaly či nakreslily svoji vlastní knížku - nebyly stanovené žádné pevné 
hranice, knihy mohly být napsány ručně či na počítači, děti tvořily leporela i komiksy. V letošním roce děti 
odevzdaly kolem 50 knih rozdělených do 5 kategorií podle zaměření. Projektu se tak zúčastnilo téměř 100 dětí 
školy.  

Projekt vyvrcholil během měsíce března, kdy se konal knižní veletrh, ale proběhla i prezentace knih 
vytvořených dětmi a prodejní výstavy dětských knih. Od 14.30 hodin byla připravena beseda a workshop 
s autorem legendárního Komisaře Vrťapky panem Petrem Morkesem. Pro větší čtenáře proběhla v rámci 
dopoledního vyučování beseda a autogramiáda autorky Michaely Burdové, kterou znají děti především z trilogie 
knih „Poselství jednorožce". Slavnostní vyhodnocení nejlepších dětských knížek proběhlo od 16.30 hodin. 

 
V období od listopadu 2010 do února 2011 probíhala jazyková soutěž Cambridge Competition, pořádaná 

nakladatelstvím Cambridge University Press pro žáky základních škol a víceletých gymnázií a jejich učitele. 
Soutěž byla v letošním roce zaměřena na čtenářskou gramotnost v anglickém jazyce. Zúčastnila se jí skupina 
deseti vybraných žáků VIII. A a v konkurenci 116 škol z celé ČR se umístili na výborném osmém místě 
(z pražských škol byli nejlepší).  

 
V termínu od 7. do 14. 5. 2011 se zúčastnili žáci školy v rámci jazykového  projektu výměnného pobytu 

v Hamburku. Děti byly ubytovány v rodinách. Německá strana připravila bohatý program. Pro děti byl připraven 
program ve škole i mimo ni; poznaly Hamburk, Brémy, Cuxhaven, kde ústí Labe do Severního moře. V té době 
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se zde konala přehlídka lodí. Po Labi defilovaly historické, vojenské i další typy lodí. Projekt byl realizován díky 
rodičům dětí a podpoře grantů MČ Praha 10 a Česko-německého fondu budoucnosti. 

 
Základní škola Hostýnská a Komunitní centrum Kruh připravily již potřetí pro malé i velké odpolední setkání 

na školním hřišti. Zahradní slavnost 2011 proběhla v pondělí 13. června od 14 do 18 hodin.  
Byla připravena spousta soutěží a malování na obličej. V 15.30 hodin začalo hudební vystoupení Myš a Maš. 

Součástí slavnosti byla i kreativní dílna a prodejní prezentace Bio produktů a potravin. Slavnost navštívil 
i kuchař, který pod širým nebem vařil. Na zahradě byla také malá hrnčířská dílnu, kde si mohly děti pod vedením 
lektora vyrobit drobné výrobky z keramické hlíny. Akce se uskutečnila díky finanční podpoře MČ Praha 10 
a dalších partnerů.  

 
Začátkem června letošního roku se vrátili žáci ZŠ Hostýnská z cyklisticko-jazykového kurzu na Korsice. 

Poznávání krás tohoto středomořského ostrova ze sedel jízdních kol je již několik let tradiční akcí školy. Bývá 
důstojnou a pěknou rozlučkou žáků devátých ročníků naplněnou nezapomenutelnými zážitky v překrásném 
přírodním prostředí. Akce se uskutečnila za podpory grantu městské části Praha 10. 

 
Komunitní centrum Kruh o.s. při ZŠ Hostýnská v Praze 10 připravilo pro děti z Prahy 10 v posledních dvou 

prázdninových týdnech od 22. 8. do 26. 8. 2010 a od 29. 8. do 31. 8. 2011 dobrodružnou výpravu, která byla 
určena školákům od 7 do 12 let.  

Celá akce byla obdobou příměstského tábora. Příchod dětí do centra byl v 8 hodin, odchod mezi 
16. až 18. hodinou, podle programu. Každý den byl pro děti připraven bohatý program – sportování, soutěžení, 
malování a hraní. Konaly se výlety do okolí Prahy, dobrodružství v lanovém centru nebo na horolezecké stěně, 
táborák a další spousta zajímavých aktivit. V posledních třech dnech prázdnin se navštívil také ateliér 
animovaného filmu, kromě toho se zájemci o tvorbu animovaného filmu mohli přihlásit na třídenní výrobu 
vlastního filmu pod vedením zkušeného lektora – animátora.  

Cena letní školy byla 300 Kč na den; v ceně bylo i celodenní stravování a pitný režim dětí. O děti se starali 
zkušení vedoucí a instruktoři. Letní škola proběhla již počtvrté a za dobu jejího trvání se jí zúčastnily desítky 
dětí.  

 
 
 

ZŠ Jakutská 2/1210 
 
Ředitelka: Ing. Bc. Sylva Taufmannová 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Klíč k úspěchu 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou hudební výchovy 
Webové stránky: www.zsjakutska.cz 
Telefon: 267 310 135 
E-mail: info@zsjakutska.cz 
Ve školním roce 2010/2011 to bylo 308 žáků v 14 třídách a v roce 2011/2012 to bylo 326 žáků v 15 třídách. 
 
Školní budova pochází z roku 1955 a je to zděný pětipodlažní objekt. Základní škola Jakutská je zaměřena 

na hudební výchovu v rámci Rámcového vzdělávacího programu pro základní vzdělávání i vlastního školního 
vzdělávacího programu s mottem Klíč k úspěchu.  Důraz se klade na individuální přístup k dětem. Školní 
družina navazuje na práci školy vlastním vzdělávacím programem.  

Žáci se pravidelně zúčastňují soutěží, olympiád, preventivního protidrogového programu, státního programu 
EVVO nazvaného M.R.K.E.V. (komplexní ekologická výchova)  a celé řady dalších zajímavých aktivit 
(Martinská pouť, Adventní koncert, Mikulášská besídka, Dětský den nebo Jarmark). Organizován je také 
plavecký a lyžařský výcvik, školy v přírodě, spolupráce s partnerskou školou v Dánsku a několik let i s italskou 
základní školou v Bibione.  

Od 1. ročníku je v souladu s učebním plánem zařazena výuka anglického jazyka. Od 6. ročníku žáci využívají 
nabídky dalších předmětů: anglická konverzace, zeměpisný seminář, dramatická a literární výchova, cvičení 
z matematiky, informatika. Od 7. ročníku povinně volitelné předměty: italský jazyk nebo německý jazyk. 
Program školy doplňují kroužky: keramický, turistický, dyslektické nápravy, kroužek debrujárů, sportovní 
(sportovní hry, florbal, kopaná), moderní tanec (aerobik, hip hop), výtvarný a počítačový. 

 
Jarní koncert žáků ZŠ Jakutská proběhl 30. března od 17 do 18 hodin v Bio Vzlet, Holandská 1, Praha 10. 

Základní škola Jakutská, škola s rozšířenou výukou hudební výchovy, připravuje každoročně velký Adventní 
koncert, aktivně se účastní prezentace škol na Vánočních trzích Prahy 10, jarních trzích na Staroměstském 



 185 

náměstí, pořádá hudební besídky a vystoupení pro rodiče a budoucí spolužáky z okolních mateřských škol. Letos 
do svého programu zařadila přípravu jarního koncertu, který vznikl ve spolupráci s instrumentálním souborem 
Gymnázia Jaroslava Heyrovského pod taktovkou pana učitele Petra Stratila. Získané pěvecké dovednosti a hru 
na sopránové zobcové flétny předvedli žáci 4. ročníku pod vedením pana učitele Petra Stratila a žáci z 5.A pod 
vedením Mgr. Lucie Pěkné. 

 
Činorodý Klub malých debrujárů při ZŠ Jakutská se významnou měrou přičinil o získání mimořádného titulu 

pro celou Asociaci malých debrujárů v České republice. V reprezentativních prostorách rezidence primátora 
Prahy byl na konci března debrujárům na období let 2011 až 2015 předán titul "Organizace uznaná MŠMT 
pro oblast práce s dětmi a mládeží". Ten přijala vedoucí Klubu malých debrujárů při ZŠ Jakutské Mgr. Zdenka 
Kočková.  

Debrujáři jsou děti i dospělí, kteří se baví vědou, technikou a ekologií. Děti ze ZŠ Jakutská samy pozorují, 
zkoušejí a nacvičují pokusy tak, aby je bezpečně mohly kdykoliv předvést svým spolužákům nebo rodičům. 
Vystačí přitom se zcela jednoduchými pomůckami. 

 
Kluby mladých debrujárů z Prahy 10 ze základních škol Jakutská a Břečťanová na letošním ročníku 

Bambiriády  spojily své síly a vytvářely obří bubliny. Debrujáři, jako každoročně pod vedením Zdenky 
Kočkové, reprezentovali Prahu 10 svými pokusy a hlavolamy na akci pořádané Českou radou dětí a mládeže, 
kde desítky pražských organizací pracujících s dětmi a mládeží představovaly svoji činnost. 

 
Na základní škole Jakutská se konal fotbalový turnaj pro mládež Prahy 10, kterého se zúčastnily čtyři týmy 

mladých fotbalistů. Každý tým se utkal s každým. Cílem bylo dokázat, že si problémová skupina mládeže 
ve věku 14 až 18 let přijde ráda zasportovat, pokud jsou jí pro to vytvořeny podmínky. Tento turnaj se uskutečnil 
za grantové pomoci městské části Praha 10. 

 
Vánoční koncert žáku ZŠ Jakutská proběhl 14. 12. 2011 od 17 hodin ve Farním sboru ČCE, Korunní 60, 

Praha 2. 
 
 
 

ZŠ Karla Čapka, Kodaňská 16/658 
 
Ředitelka: Mgr. Ivana Vaňková 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Škola pro děti 
Zaměření školy: všeobecné, práce s nadanými dětmi 
Webové stránky: www.zskodanska.cz 
Telefon: 271 722 018 
E-mail: skola@zskodanska.cz 
Ve školním roce 2010/2011 to bylo 295 žáků v 12 třídách a v roce 2011/2012 to bylo 330 žáků ve 14 třídách. 
 
Školní budova je z roku 1916 a je nejstarší v Praze 10. Jedná se o zděnou tříposchoďovou stavbu, která 

v uplynulých letech prošla celkovou generální rekonstrukcí.  
Mimořádně nadaní žáci pracují podle individuálních vzdělávacích plánů. Škola je zapojena do programu 

„TALNET“ pro zvídavou a nadanou mládež se zájmem o přírodní a technické vědy. Aktivita je organizována 
pod hlavičkou Národního institutu dětí a mládeže MŠMT. Je realizována Laboratoří distančního vzdělávání 
Katedry didaktiky fyziky Matematicko-fyzikální fakulty Univerzity Karlovy v Praze pod vedením 
RNDr. Stanislava Zelendy.  

Od roku 2009 je nositelem titulu Škola spolupracující s Mensou. Učitelé se snaží trochu jinak pracovat 
s dětmi, které vykazují vyšší nadání v některých předmětech, například matematice nebo češtině. Podařilo se 
na tuto práci získat pro tento rok grant od magistrátu. Nejde o to děti nějak selektovat, ale umožňuje se těm 
nadanějším, aby mohli rychleji postoupit dál.  

Vládne zde příjemná, někdy až rodinná atmosféra. Pedagogové se snaží propojovat první stupeň s druhým. 
Starší děti spolupracují s těmi mladšími - probíhají například tzv. projektové týdny, kdy se vytváří týmy napříč 
ročníky. 

ZŠ Kodaňská zajišťuje výjezdy na školy v přírodě, zimní lyžařský výcvik, vodácký kurz. Dále zde probíhá 
dlouhodobý program protidrogové prevence zajišťovaný odborníky. Funguje spolupráce s Centrem nadání, 
s Ústavem pro soudobé dějiny AV ČR, s MFF UK, s PedF UK, s Městskou knihovnou v Praze. Ve škole 
dlouhodobě probíhají obvodní kola matematických soutěží, žáci se účastní olympiád, soutěží a turnajů 
vyhlašovaných MŠMT, MČ Praha 10 a dalšími organizacemi.  
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Je zde velký výběr zájmových kroužků vedených přímo pedagogy školy nebo zajišťovaných specializovanou 
agenturou. Konají se zde Vánoční a Velikonoční jarmarky. Angličtina se učí už od prvního ročníku. Škola 
je zapojena do mezinárodního projektu e-trénink, kde spolu děti komunikují v angličtině přes počítač. Když 
se podaří najít dobrou školu, tak je to završeno výměnným pobytem. Ve škole se hodně věnují matematice 
a deskovým hrám, které podporují logické myšlení. Díky tomu žáci každoročně vítězí na olympiádě duševních 
sportů. 

Škola Karla Čapka v Kodaňské ulici ve Vršovicích nese tento čestný název od roku 2009. Důvodem tohoto 
názvu je, že Karel Čapek spolu se svým bratrem nedaleko odtud na Vinohradech bydleli. Škola se k odkazu 
Karla Čapka ráda hlásí, proto například organizuje Čapkiádu - zábavné sportovní odpoledne pro děti a rodiče, 
zaměřené na lepší poznání rodičů s učiteli.  

 
 Katedra matematiky a didaktiky matematiky PedF UK v Praze spolu se Společností učitelů matematiky 

JČMF pořádala ve dnech 17. – 18. 2. 2011 v prostorách PedF UK v Praze již patnáctý ročník konference 
Dva dny s didaktikou matematiky 2011. Obdobně jako v předchozích ročnících byla konference zaměřena 
na prezentaci osobních zkušeností učitelů s vyučováním matematiky a výsledků práce z různých oblastí 
didaktiky matematiky. V rámci konference měli učitelé z celé ČR možnost navštívit na vybraných školách 
tzv. otevřené hodiny matematiky. Jedna taková hodina proběhla i v ZŠ Karla Čapka. Mgr. Alena Vávrová 
předvedla se svými „sedmáky“, jak se i při úpravách výrazů dají využívat různé netradiční metody i hry. Učitelé 
kromě výuky samotné oceňovali i vybavení školy. 

 
Zápisu do prvních tříd, který proběhl ve dnech 18. a 19. ledna 2011 v ZŠ Karla Čapka, se budoucí prvňáčci 

zúčastnili v hojném počtu. Řada z nich do budovy školy nevstupovala poprvé, neboť velké množství předškoláků 
se již v květnu a červnu 2010 účastnilo školou každoročně pořádané „Školičky nanečisto“ pro budoucí žáky 
prvních tříd. Zápis předškoláků proběhl v pohádkové atmosféře, děti např. počítaly perníky na perníkové 
chaloupce, lovily barevné rybičky z kouzelné tůňky, dokázaly, že poznají české národní pohádky a v neposlední 
řadě si vyzkoušely práci na interaktivní tabuli. Stejně jako loni při zápisu pomáhali žáci druhého stupně. 
Řada dětí se se svou budoucí školou seznámila také prostřednictvím soutěže “Úkoly Čmeldy Pepíka“, která je 

určena pro předškoláky, kteří rádi řeší zajímavé úlohy z různých oblastí matematiky a logiky a je organizována 
ve spolupráci s Přírodovědeckou fakultou Univerzity Palackého v Olomouci v rámci projektu „Vzdělávání 
nadaných žáků“. 

 
Ve středu 26. ledna 2011 proběhlo opět na ZŠ Karla Čapka obvodní kolo Matematické olympiády. 

Kategorie Z5 se zúčastnilo 48 soutěžících, z nichž 26 bylo úspěšných. Mezi úspěšnými řešiteli byli i čtyři místní 
žáci: 4. - 11. Grim Jan a Kotěra Jan, 17. - 21. Havlová Vanda a Bruts Karol. Tato kategorie již nebyla dále 
postupová. 

Kategorie Z9 se zúčastnilo 22 soutěžících, z nichž polovina byla úspěšná. Jediný zástupce v této kategorii 
Daniel Baborák postoupil do celopražského kola. 

   
V pátek 28. 1. 2011 se konalo obvodní kolo Pythagoriády pro pátý ročník. Jejím zadavatelem byl od letošního 
roku NIDM a mimo jiné rozšířil kategorie (do loňského roku byla tato soutěž je pro žáky 6. a 7. ročníku). Zadání 
bylo náročné, přesto z 59 soutěžících bylo 28 úspěšných. Páťákům ZŠ Karla Čapka se nedařilo a čest školy 
nakonec obhájil čtvrťák Matěj Mrázek, který se umístil na 13. - 19. místě. 

   
Výukového pořadu s historickou tématikou – tentokrát se zaměřením na starověký Řím, římské legionáře 

a gladiátory se v půlce března zúčastnili žáci ZŠ Karla Čapka. Program byl organizován skupinou historického 
šermu Pernštejni a tentokrát se zaměřil na výjevy a praktické ukázky ze života Římanů, přičemž do programu 
byli zapojeni i žáci, kteří měli možnost si vyzkoušet např. bojovou taktiku legionářů nebo se seznámit 
s dobovými replikami zbraní. Pernštejni školu nenavštívili poprvé, žáci měli již dříve možnost absolvovat 
programy z období vrcholné gotiky, husitství, renesance nebo třicetileté války. 

 
Sedmáci ze ZŠ K. Čapka již potřetí věnovali zisk z vánočního jarmarku na adopci klokana Bennettova 

v pražské ZOO. Nápad vznikl před dvěma lety a ovlivnilo to i další život třídy. Děti převzaly označení Bennetti 
jako třídní podpis, stejné jméno nese i třídní blog (www.bennetti.blog.cz).  

 
Již čtvrtý ročník obvodního kola Soutěže hlídek mladých zdravotníků Prahy 10 se konal 7. dubna 

v základní škole Karla Čapka. Soutěže se zúčastnily pětičlenné hlídky ve dvou kategoriích – za první a druhý 
stupeň. Mladí zdravotníci prokazovali znalosti základů první pomoci, zasahovali např. při stavu bezvědomí, 
zvládali dýchání z úst do úst nebo transport raněných. Ošetření raněných proběhlo na profesionální úrovni. Žáci 
ZŠ K. Čapka obsadili v obou kategoriích 1. místa a postoupili do krajského kola. Porotu tvořili studenti Střední 
zdravotnické školy z Ruské ulice v Praze 10. 



 187 

 
Ve středu 6. dubna 2011 proběhlo už tradičně obvodní kolo Matematické olympiády pro 6. - 8. ročník.  
 
Žáci ZŠ Karla Čapka společně s dalšími dobrovolníky osázeli v sobotu 14. května 2011 části břehů rybníků 

Aloisov a Martiňák vrbovými proutky. Celkem došlo k vysazení cca 100 ks vrbových řízků. Cílem akce bylo 
zpevnění svahů a do budoucna vytvoření úkrytů pro ptactvo a jiné živočichy.  

 
9. 6. od 10 do 18 hodin a 10. 6. od 9:30 do 17:30 proběhla přehlídka dětských divadelních souborů základních 

škol Prahy 10 v Produkčním domě Vzlet. Letos se konala tato soutěžní přehlídka poprvé a byla pojmenována 
Karel Čapek z jedné i druhé kapsy. 

Projekt vznikl z iniciativy Základní školy Karla Čapka za finanční podpory MČ Praha 10 a pod záštitou 
starosty Prahy 10, Ing. Milana Richtera. Cílem bylo přizvat ke spolupráci základní školy z Prahy 10 a vytvořit 
tak novou kulturní tradici opírající se o divadelní ztvárnění Čapkova díla.  

Ke zhlédnutí bylo 22 představení z 9 základních škol, které posuzovala odborná porota. Hrály se nejen 
pohádky, ale starší žáci převedli do jevištní podoby i některé Čapkovy povídky. Jednotlivá představení byla 
doplňována veřejným předčítáním povídek či pohádek bratrů Čapkových. V hledišti zasedli nejen žáci, ale také 
rodiče a prarodiče malých herců. Divadelní přehlídka se setkala s velkým ohlasem ze strany zúčastněných, 
ale i ze strany diváků. 

 
Letos se konala Čapkiáda ve čtvrtek 23. června od 15 hodin v areálu školy a přilehlém okolí. Odpoledne 

plného her a soutěží bylo zakončeno grilováním. 
 
Jedenáctý ročník Olympiády duševních sportů s názvem Deskohraní proběhl ve dnech 8. - 16. 9. 2011 

v Tyršově domě v Praze. Mnoha soutěží od začátečnických až po špičkové turnaje se již tradičně účastnili i žáci 
ze ZŠ Karla Čapka z Prahy 10. Žáci měli možnost absolvovat miniturnaje v rámci programu pro školy 
s možností naučit se mnohé z různých druhů starších i nových stolních her.  

Deskohraní je určeno všem hravým lidem z celého světa, expertům i amatérům. Každoročně je připraven 
program pro děti a veřejnost, mistrovské turnaje i začátečnické soutěže. Pobavit se a zahrát si mohou hráči 
jakéhokoli věku. 

Vrcholem juniorských turnajů se stal olympijský turnaj v Zatre juniorů, kterého se zúčastnilo šestnáct hráčů. 
Vítězem a novým juniorským mistrem Evropy se stal Jakub Tesař z 8. třídy ze ZŠ Karla Čapka.  

Následně se J. Tesař zúčastnil i 7. mistrovství juniorů v deskové hře ZATRE, které se konalo o víkendu 
29. a 30. října v Berlíně. Na něj vyslal dětský klub Kapsa skupinu 15 dětí, přičemž výdaje na cestu byly hrazeny 
z dotace MHMP. Sobotní odpoledne strávily děti v Technickém muzeu a v nedělních partiích nedaly německým 
hráčům moc šancí. V první desítce zbyla pro mladé Berlíňany jen dvě místa (třetí a šesté pro loňskou vítězku). 
Absolutním vítězem se stal Jakub Tesař, který prošel turnajem bez jediné prohry. 

Zatre je domino 21. století. Takto charakterizuje svou hru autor deskové hry Zatre, kterou vymyslel v Berlíně 
v roce 1986. Hra se úplně prosadila až v roce 1992, kdy byla vydána celosvětově. Název hry pochází se slova 
„Zahlentreppe" (číselné schody). Hraje se na speciálním herním plánu, který je podobný hře Scrabble. Některá 
políčka zdvojují zisk. Hráč má za úkol přikládat dominové kostky, kterých je 121, s počty oček jedna až šest 
na herní plán tak, aby vytvořil součet 10, 11 nebo 12, za který pak získává body. 

 
 
 

ZŠ Nad Vodovodem 81/460 
 
Ředitelka: Mgr. Jana Jeřábková 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Učení pro život 
Zaměření školy: všeobecné 
Webové stránky: www.zsnadvodovodem.cz  
Telefon: 274 772 669 
E-mail: zsnadvodovodem@zsnadvodovodem.cz 
Ve školním roce 2010/2011 zde bylo 396 žáků v 18 třídách a v roce 2011/2012 to bylo 415 dětí v 18 třídách. 
 
Budova školy byla postavena v roce 1963 a objekt tvoří pětipodlažní budova s pravým křídlem. V části 

budovy sídlí Ekogymnázium. Přímo na hřiště navazuje Malešický park. Budova školy se postupně rekonstruuje. 
Škola má krásný sportovní stadion s multifunkčním hřištěm s umělým povrchem. 

Pro děti je připraven plavecký a lyžařský výcvik. Žáci mohou navštěvovat tyto kroužky: sportovní, výtvarné, 
počítačové, hudební a jazykové. Žáci 1. stupně mohou navštěvovat 6 oddělení školní družiny. 
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Škola je od 1. září 2006 zapojena do mezinárodního projektu Ekoškola. Jedná se o mezinárodně uznávaný 
proces certifikace, při kterém školy získávají prestižní světové ocenění – titul Ekoškola, ZŠ Nad Vodovodem ho 
obdržela v roce 2010. Slavnostní vyhlášení proběhlo 23. 6. v Senátu Parlamentu ČR. Tento projekt představuje 
ideální způsob, jak se vydat na smysluplnou cestu ochrany a zlepšování životního prostředí školy a jejího okolí. 
Žáci jsou zapojeni do plánování, rozhodování i vlastní realizace všech činností, ze čtyř témat Ekoškoly se zde 
zaměřili na třídění odpadů a prostředí školy - projekt Recyklohraní. V loňském roce byla navázána spolupráce se 
španělskou ekoškolou. 

Škola získala dvakrát titul Nejúspěšnější ZŠ Prahy 10 v obvodních kolech předmětových soutěží a olympiád.  
 
V úterý  1. 2. byli žáci 1. stupně a 6. a 7. tříd na pořadu „Smysly živočichů“ z cyklu Člověk a příroda. 

Do školy přijeli pánové ze záchranné stanice Merlin. Povídali o smyslech zvířat – nejen o čichu, zraku, sluchu, 
hmatu, chuti, ale i o echolokaci nebo o vnímání tepla infračidlem. Pouštěli také zajímavá videa a ukazovali 
neobvyklá zvířata – sovu pálenou, pavouka sklípkana a hroznýše královského.  

 
Dne 3. března proběhl  na škole tradiční projektový den – Pythagoriáda  pro 6. - 8. ročníky. Žáci nejen 

vyřešili matematickou soutěž, ale po celý den se věnovali starověkému Řecku. V hodině dějepisu se seznámili 
s událostmi doby života Pythagora, při zeměpisu si ukázali na mapách všechna místa, kde se Pythagoras 
pohyboval a do slepé mapy pak zakreslili vše, co se týká Řecka. Při výtvarné výchově se seznámili s bájnými 
řeckými bytostmi a zvířaty, která výtvarně zpracovali, např. Medusa, Chiméry, Hydra, Harpyje, Minotaurus, 
Pegas. Na závěr si žáci zasportovali, zasoutěžili a pohovořili o významu olympijských her dříve a nyní. 

 
Žáci 2. stupně ZŠ Nad Vodovodem navštívili v březnu několik projekcí filmů v rámci festivalu Jeden svět. 

Žáci 8. a 9. ročníků zhlédli dokument o africké dívce jménem Thembi, která trpěla nemocí AIDS. Dokument 
informoval nejen o prevenci, ale i o tom, jak se k nakaženým lidem chovat. Na závěr promítání proběhla diskuze 
s dobrovolnicí, která pomáhá nakaženým lidem v Namíbii vést normální život a získat dobrou práci. Žáci 
6. ročníků zhlédli sérii tří dokumentárních filmů o osudech tří děvčat z různých zemí.  

 
Dne 30. 3. 2011 se ve škole uskutečnil tradi ční karneval pro žáky 1. – 3. tříd. S výzdobou velké tělocvičny 

pomáhali žáci 5. a 9. ročníku, o zvučení se starali žáci 8. tříd. Moderátorkou celého odpoledne byla paní učitelka 
Kristýna Klinecká. Ve velké tělocvičně se sešlo nejen mnoho dětí, ale i rodičů a dalších diváků. Školu navštívila 
také paní Eva Štrobachová, vedoucí Odboru školství ÚMČ Praha 10.  

Porota hodnotila nejhezčí masky a vítězové v každém ročníku byli odměněni drobnými sladkými cenami. 
Také byli zvoleni a oceněni král a královna karnevalu. Odměny zajistilo Sdružení rodičů. Následoval 
karnevalový rej a různé zábavné soutěže.  

 
Škola obdržela grant od městské části Praha 10 na výlet do Drážďan, který se konal v pátek 13. května. Žáci 

si mohli během výletu prohlédnout zámecký park a zámek Pilnitz nebo historické centrum města Drážďan 
včetně prohlídky Zwingeru.  

 
 Ve dnech 29. 9. a 30. 9. se téměř celá ZŠ Nad Vodovodem proměnila ve sportoviště. Žáci 2. až 9. ročníku 

plnili disciplíny Odznaku všestrannosti olympijských vítězů (OVOV). Jednalo se o desetiboj: běh 
na 60 metrů, skok daleký, trojskok snožmo z místa, hod medicinbalem obouruč přes hlavu vzad, hod míčkem, 
dribling (2 minuty), leh – sedy (2 minuty), kliky (2 minuty), skákání přes švihadlo (2 minuty), shyby na šikmé 
lavičce (2 minuty). Každý den se sportovalo v pěti disciplínách. 

Žáci byli rozděleni do šesti skupin a střídali se na jednotlivých stanovištích. U každé skupiny bylo pět chlapců 
z 8. a 9. tříd, kteří nejen sportovali a ukazovali správné provedení cviku, ale byli i cennými pomocníky 
rozhodčích. Těmi byli všichni netřídní učitelé, ale i paní hospodářky a pan školník. 

Celkové bodové výsledky se vyhodnocovaly podle roku narození dětí. V každé kategorii byli odměněni tři 
nejlepší děvčata a chlapci. Za celou školu byli nejlepšími sportovci vyhlášeni Taisiya Harasym z 9.A  a  Tomáš 
Mudra z 8.A. 

 
V ZŠ Nad Vodovodem oslavili Den stromů (20. října) vysazením jinanu dvoulaločného (Ginkgo biloba) 

na školní zahradě. Tento strom snad bude vhodnou volbou do znečištěného prostředí měst, vždyť se jedná 
o živoucí fosílii, která roste již miliony let. 

 
Dne 28. 11. se konal ZŠ Nad Vodovodem projekt „Příběhy bezpráví“. Žáci 8. a 9. ročníku shlédli filmy – 

dokumenty týkající se naší nedávné minulosti (např. Swingtime) a zúčastnili se besedy s politicky vězněnou paní 
Evou Duškovou. Se zaujetím vyslechli její tragický životní příběh, kdy byla nespravedlivě obviněna 
a od sedmnácti let vězněna. Za mřížemi strávila celkem 5 let.  
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V prosinci žáci 7. - 9. ročníků navštívili filmovou projekci v kině Lucerna – Nickyho rodina. Se zaujetím 
a smutkem sledovali okolnosti dějin před vypuknutím 2. světové války. Příběh vyprávěl o Nikolasu Wintonovi, 
který dokázal zachránit více než 500 židovských dětí odjezdem z Československa do anglických rodin. Teprve 
nedávno vyšel jeho čin z mládí najevo a za své jednání sklízí po celém světě úctu a uznání. Na závěr projekce 
měli žáci možnost položit pár otázek režisérovi filmu panu M. Mináčovi a prohlédnout si kopii knihy, díky které 
se svět dozvěděl o událostech spojených s odjezdem dětí do Anglie. 

 
Ve středu 21. 12. 2011 ve škole přivítali vzácného hosta. Popovídat si s žáky přijela kajakářka Štěpánka 

Hilgertová, dvojnásobná olympijská vítězka a dvojnásobná mistryně světa ve vodním slalomu. Obě zlaté 
medaile – z Atlanty 1996 a Sydney 2000 přinesla úspěšná sportovkyně dětem ukázat. Besedy se zúčastnili žáci 
5. - 9. tříd, kteří vodní slalomářku zahrnuli spoustou zajímavých dotazů. V závěru této zajímavé besedy 
podepisovala úspěšná sportovkyně své fotografie, o něž byl mezi dětmi i dospělými velký zájem.  

 
 
 

ZŠ Olešská 18/2222 
 
Ředitelka: Mgr. Marie Trebulová 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – S chutí do školy 
Zaměření školy: 5. třída pro děti se specifickými poruchami učení, třídy s rozšířenou výukou  jazyků  
Webové stránky: www.zs-olesska.cz 
Telefon: 274 813 892 
E-mail: zs@zs-olesska.cz 
Ve školním roce 2010/11 zde bylo 316 žáků v 16 třídách. V roce 2011/12 zde bylo 303 žáků v 15 třídách. 
 
Školní budova je z roku 1974 a skládá se z několika učebních pavilonů propojených prosklenou chodbou. 

Jedná se o montovaný skelet se dvěma nadzemními a jedním podzemním podlažím. 
Jazykově nadání žáci mohou od 3. ročníku navštěvovat třídy s rozšířenou výukou jazyků, ale anglický jazyk 

se učí už od 1. třídy.  
Připraveny jsou zájmové kroužky (keramika, informatika, ekologický kroužek, jazykové a sportovní kroužky, 

country tance a další) a nepovinné předměty (dramatická výchova, flétna, sborový zpěv, logopedická péče). 
Pro rodiče se pořádají besídky, vystoupení, koncerty a vánoční setkání s rodiči. Žáci se pravidelně účastní 
olympiád a různých soutěží, v kterých slaví mnohé úspěchy.  

Škola má moderně vybavené odborné učebny, nová hřiště na fotbal a volejbal, vše slouží žákům i v době 
mimo vyučování, o přestávkách jsou pak studentům k dispozici rotopedy umístěné na chodbách nebo si můžou 
zahrát stolní tenis.  

Jelikož je škola hojně navštěvována cizinci byl připraven v prosinci 2008 unikátní projekt „ZŠ Olešská – 
šance zvládnout český jazyk pro děti cizinců“. Ten spočívá v rozvinutí systému výuky češtiny pro děti cizinců 
studujících ve škole, které mají různé stupně znalosti. Tyto děti se místo hodiny češtiny ve své kmenové třídě 
účastní hodin češtiny pro cizince, které jsou rozděleny do výkonnostních skupin a jsou volně prostupné, což 
zlepšujícím se dětem umožní postoupit výš a „rychleji“ dohnat svou kmenovou třídu. Projekt je spolufinancován 
Evropským sociálním fondem, rozpočtem hlavního města Prahy, státním rozpočtem ČR a Krajským sdružením 
Číňanů v ČR a probíhal do května roku 2011.  

 
Třída 1.B se ve školním roce 2010/2011 zúčastnila projektu Už jsem čtenář – knížka pro prvňáčka, jehož 

cílem je rozvíjet čtenářství a pozitivní vztah ke knihám už od počátku školní docházky.  
V říjnu děti navštívily knihovnu na Skalce, kde se dozvěděly, jak se má s knihami zacházet. Následně si děti 

knihy prohlížely a několik si jich půjčily do třídní knihovničky.  
Začátkem února si děti založily sešity Moje čtení, do kterých si zapisovaly to, co přečetly. Každé úterý se 

začala pořádat čtenářská dílna, kdy si žáci četli své knihy. Po přečtení si prvňáčci připravili prezentaci tohoto 
díla včetně základních informací o knize. Za každou prezentovanou knihu získala třída 1 motýla knihomola, 
kterého vybarvil žák, který knihu představoval.  

Dvakrát se knihy četly i za účasti rodičů. Za celoroční práci dostal každý žák knihu Zmizelá škola, která byla 
napsaná přímo pro projekt Už jsem čtenář.  

 
Dne 21. 11. 2011 proběhl na ZŠ Olešská výchovně vzdělávací projekt Faber, což je autorské dílo manželů 

Pěnkavových. Projektu byla v roce 2000 udělena Záštita České komise pro UNESCO a Záštita ministra školství, 
tělovýchovy a mládeže, byl součástí akce Praha – Evropské město kultury roku 2000.  

Ve školní tělocvičně se sešli žáci prvního a druhého stupně, aby osobně přivítali panovníka z roku 
Lucemburků. Během hodiny získali zajímavé informace o životě Václava IV. Dozvěděli se, jak se král oblékal, 
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jak stoloval, jak chodil na toaletu, jak se léčili lidé ve středověku, jak se razily mince. Proběhla ukázka heraldiky. 
Žáci si mohli vyzkoušet brnění, ženský dobový oděv, mohli se posadit na královský trůn nebo mohli zasednout 
k jednomu stolu s Václavem IV.  

 
V pátek 2. 12. 2011 navštívili žáci ZŠ Olešská, kteří se učí německý jazyk, předvánoční Drážďany. První 

kroky vedly do Galerie starých mistrů. Odpoledne si žáci prošli vánoční trh Striezelmarkt, kde si většina 
nakoupila drobné suvenýry.  

 
14. 12. 2011 připravila ZŠ Olešská Adventní setkání v andělské škole. Od 15 do 15:30 se prodávaly 

výrobky vyrobené v kreativních dílnách. Od 17:00 hodin následoval vánoční program. 
 

 
 

Prodej výrobků na vánočních trzích v ZŠ Olešská 
 
 

ZŠ Švehlova 12/2900 
 
Ředitelka: Mgr. Milena Repaská 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Moje škola 
Zaměření školy: všeobecné 
Webové stránky: www.zssvehlova.cz 
Telefon: 272 652 023 
E-mail: zssvehlova@zssvehlova.cz 
Ve školním roce 2010/11 zde bylo 322 žáků v 14 třídách a v roce 2011/12 to bylo 329 žáků v 15 třídách. 
 
Škola byla postavena v roce 1968 a jedná se o pětipodlažní skelet s plochou střechou. Škola má 

modernizovanou počítačovou pracovnu s připojením na Internet a 6 odborných pracoven, 2 tělocvičny, hernu 
stolního tenisu, školní klub, samostatnou školní družinu s terasou a dětským hřištěm. Je zde i nové víceúčelové 
hřiště a běžecký ovál s umělým povrchem. 

Vyučuje se zde od 1. ročníku anglický jazyk, od 7. ročníku je volitelný německý nebo francouzský jazyk. 
ZŠ Švehlova pořádá školy v přírodě, lyžařský výcvik, zahraniční vzdělávací zájezdy a exkurze k doplnění učiva, 
divadlo, kino, výstavy a galerie apod.  

Zájmovou činnost zajišťuje agentura Kroužky, jedná se o angličtinu, florbal, počítače a internet, keramiku 
(škola má vlastní keramickou pec), španělštinu a aerobik. Další kroužky organizuje sama škola - judo, 
taekwondo, basketbal, šachy, výtvarný kroužek Malvínek, sportovní hry. V roce 2010 se otevřel již druhý ročník 
Hudebních tříd.  
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21. ledna 2011 navštívila část 6. a 7. třídy Senát. Děti si mohly vyzkoušet senátorské židle, viděly celkové 

prostředí a byly jim předány zajímavé informace o fungování této instituce. 
 
Dne 1. 4. 2011 se v ZŠ Švehlova uskutečnila akce Noc s Andersenem. Děti odpoledne a celý večer hrály 

interaktivní hry spojené s pohádkami H. Ch. Andersena. Vytvářely návrhy na císařovy šaty, dokončovaly  podle 
své fantazie příběhy, dramaticky ztvárňovaly pohádky. Závěr večera tvořila noční hra po budově školy, kdy 
cestou sbíraly známé autorovy citáty. Poté děti ve svých třídách přespaly.  

 
27. 6. 2011 zazpívaly a zatancovaly děti  z hudebních tříd babičkám a dědečkům v Domě seniorů 

ve Zvonkové ulici.  
 
Zástupce starosty pan Bohumil Zoufalík přišel 1. září pozdravit prvňáčky ZŠ Švehlova a popřál jim úspěšný 

start školní docházky. Děti ocenily i donesené veliké dorty, které snědly ve školní družině.  
 
Dne 12. 10. 2011 navštívil školu pan Zaleš z Chotýčan, který se zabývá chovem dravců. Ukázal dětem orla, 

poštolku, puštíky a zároveň jim řekl hodně o jejich způsobu života v přírodě. Děti si mohly samy vyzkoušet 
různé techniky sokolnictví. 

 
Jelikož je v ZŠ Švehlova hodně cizinců, tak žáci na 1. stupni vytvořili na toto téma projekt. Od spolužáků – 

cizinců – se dozvěděli různé podrobnosti a mohli tak připravit přehled o všech oblastech života v dané zemi. 
Díky tomu se dozvěděli o Rusku, Moldavsku, Slovensku, Ukrajině, Bulharsku, Vietnamu, Číně, Švédsku 
a Nigérii.  

 
 
 

ZŠ U Roháčových kasáren 19/1381 
 
Ředitelka: Mgr. Jindra Pohořelá 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Pomůžeme ti úspěšně vplout do života 
Zaměření školy: všeobecné 
Webové stránky: www.zsrohacovky.cz 
Telefon: 272 089 221 
E-mail: info@zsrohacovky.cz 
Ve školním roce 2010/2011 zde bylo 340 žáků v 16 třídách a v roce 2011/2012 to bylo 364 žáků v 17 třídách. 
 
Stavba školy byla dokončena v roce 1965, tvoří ji pětipodlažní skelet s plochou střechou. V posledních letech 

škola prošla celkovou rekonstrukcí. Škola je fakultní školou Pedagogické fakulty UK, dlouhodobě spolupracuje 
s 3. lékařskou fakultou UK.     

Budova základní školy je obklopená parkovou zelení. Ve škole je pět učeben vybaveno interaktivní tabulí a je 
zde vybudováno infocentrum, ve kterém mají žáci volný přístup k odborné literatuře a internetu. Pro sportování 
žáci využívají 2 tělocvičny, běžeckou dráhu s umělým povrchem a doskočištěm pro skok do dálky a 2 venkovní 
víceúčelová hřiště, z nichž jedno má umělý povrch. 

ZŠ U Roháčových kasáren poskytuje všeobecně zaměřené základní vzdělávání, přičemž důraz klade na výuku 
cizích jazyků a ICT. Anglický jazyk se vyučuje od 1. ročníku a na druhém stupni se žákům v rámci volitelných 
předmětů nabízí konverzace v anglickém jazyce a výuka francouzského a německého jazyka. Ruský jazyk se 
mohou žáci učit v nepovinném předmětu. Pro žáky 1. a 2. ročníku se organizují kroužky, kde se seznamují 
s prací na PC. Od 3. do 6. ročníku je pro žáky výuka informatiky povinná. Od 7. ročníku mohou zájemci 
prohlubovat své znalosti ve volitelném předmětu. 

Každoročně je pro žáky připravena škola v přírodě, lyžařský kurz, interaktivní pobyt na Vysočině zaměřený 
na osobnostní rozvoj a sportovně turistický kurz.   

  Žáci 1. stupně mohou navštěvovat školní družinu. Sportovní aktivity se zde střídají s výtvarnými činnostmi, 
soutěžemi, společenskými hrami, četbou, dopravní a dramatickou výchovou. Pravidelnou součástí je návštěva 
divadelních představení, pro žáky je připraveno množství zajímavých akcí, např. Z pohádky do pohádky, 
Drakiáda nebo Slavíme masopust.  

Žáci 2. stupně mohou svůj volný čas aktivně trávit ve školním klubu. Zájmové kroužky pro všechny žáky 
zajišťují vyučující nebo agentura Kroužky. 

 
Každoročně vyrážejí žáci  osmých tříd ZŠ U Roháčových kasáren do krásného prostředí  řeky Sázavy. Letos 

prožili pobyt v Posázaví od 13. - 20. května, který byl financován z grantu a plánu prevence sociálně 
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patologických jevů a byl realizován pod názvem „Žijeme spolu.“ Od MČ Praha 10 opět škola obdržela finanční 
dotaci, která pomohla částečně pokrýt výdaje žáků na stravování a dopravu.  

  Program prožitkového týdne byl  zaměřen  na rozvíjení mezilidských vztahů, vzájemného poznávání, 
tolerance a respektování jeden druhého. Modelové situace pak pomáhaly respektovat zájmy celku i  jednotlivce 
a vytvářely potřebný prostor pro bezkonfliktní řešení problémových situací. Žákům byly vštěpovány základní 
zásady společenského chování, rozvíjeny jejich tvůrčí schopnosti v oblasti  výtvarné, estetické a dramatické. 

  Na modelových situacích získávali poznatky o nebezpečí návykových látek na organismus mladého člověka 
a rizikách spojených s gamblerstvím. V průběhu týdne si osvojili rovněž základní poznatky  o relaxačních 
technikách. Letos poprvé byla  součástí pobytu i interaktivní hra zaměřená na nebezpečí nechráněného 
pohlavního styku. Akce byla organizována pracovníky Státního zdravotního ústavu pod názvem Hrou proti 
AIDS. Žáci samozřejmě poznávali i region Posázaví a seznámili se s Českým Šternberkem a Lipnicí 
nad Sázavou. 

 
Na Základní škole U Roháčových kasáren 1. září přivítali 57 prvňáčků. Do tělocvičny, kde na ně čekalo 

oficiální přivítání, stužkování a zábavný program klaunky Hanky Šikulky, je přivedli jejich starší spolužáci 
z 8. a 9. tříd. Celý program s nimi sledovali i jejich rodiče. Po společném slavnostním zahájení odešli se svými 
učitelkami do tříd, kde na ně čekaly nové učebnice, pracovní sešity a dárky od městské části Praha 10.  

Většina prvňáčků nešla do neznámého prostředí, neboť již využili možnost školu navštěvovat díky projektu 
„Škola nanečisto“. Při něm se seznámili s prostředím školy, poznali svoji pani učitelku a hravou formou si 
zkusili některé dovednosti, které ve škole potřebují. 

 

 
 

Slavnostní otevření nového hřiště 
 

28. září dostali žáci ze školy U Roháčových kasáren od hlavního města a radnice Prahy 10 pěkný dárek 
v podobě zbrusu nového hřiště s tartanovým povrchem, které splňuje všechny požadavky pro rozvoj 
tělovýchovy. Na slavnostním otevření byl i starosta Milan Richter, který popřál žákům, aby se jim na novém 
hřišti dobře trénovalo a dosahovali výborných výsledků ve všech tělovýchovných soutěžích. Po krátkém projevu 
zdejší žákyně zatančily zumbu a starší žáci si zahráli na novém hřišti svůj první zápas v házené. 

V roce 2010 Základní škola U Roháčových kasáren na základě vyhlášení Celoměstských programů podpory 
sportu a tělovýchovy požádala o grant na projekt opravy povrchu školního hřiště. Důvodem žádosti byl 
především havarijní stav venkovního hřiště, který neumožňoval využívat hřiště pro výuku i mimoškolní aktivity 
a hrozilo nebezpečí zranění.  

Cílem projektu bylo zejména zvýšit kvalitu a možnosti výuky tělesné výchovy v rámci povinného vzdělávání, 
ale i rozšířit aktivity školního klubu a školní družiny. Škola chtěla získat prostředky na modernější hřiště, které 



 193 

umožní rozvoj i dalších sportů jako nohejbal, badminton a samozřejmě umožnit rozvoj tělovýchovných aktivit 
dětí sousední Mateřské školy U Roháčových kasáren, se kterou ZŠ dlouhodobě spolupracuje.  

Předpokládaná cena rekonstrukce byla 2 214 338,- Kč. Ještě před podáním žádosti o grant na pražský 
magistrát získala škola souhlas Prahy 10, že se bude na rekonstrukci podílet minimálně 30% nákladů. Nakonec 
se podařilo získat 800 tisíc z rozpočtu hlavního města a větší část z dvou a čtvrt milionového rozpočtu hradila 
městská část Praha 10. Škola hradila ze svého rozpočtu pouze nové sportovní vybavení, tedy branky, sloupky 
a sítě na přehazovanou, nohejbal či tenis. 

 
 
 

ZŠ U Vršovického nádraží 1/950 
 
Ředitel: Mgr. Luděk Jeřábek 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání – Směr života 
Zaměření školy: třídy s rozšířenou výukou informatiky 
Webové stránky: www.zsvrsovicka.cz 
Telefon: 271 746 944 
E-mail: zsvrsovicka@volny.cz 
Ve školním roce 2010/11 zde studovalo 177 dětí v 9 třídách a 29 dětí v 2 přípravných tříd. Ve školním roce 

2011/12 sem chodilo 202 žáků v 11 třídách. 
 
Budova školy patří k nejstarším v Praze 10 a byla postavena v roce 1930. Je to pětipodlažní architektonicky 

zajímavá budova se dvěma shodnými trakty, ty jsou spojeny částí, kde se nachází přednáškový sál o 200 místech 
a v přízemí je tělocvična. Tato budova prošla postupnou rekonstrukcí, ale i renovací, při níž byl kladen důraz 
na moderní, účelné a pro děti příjemné vybavení učeben, hal, družin, a dalších prostor.  

Hřiště je nové s umělým povrchem, které může v odpoledních hodinách využívat školní družina. K dispozici 
jsou dvě počítačové učebny. Ve třech třídách je instalována interaktivní tabule.  

Od školního roku 2004/2005 je ve škole otevřena jedna třída přípravného ročníku, od školního roku 
2010/2011 jsou otevřeny třídy dvě. Děti, které zdejší přípravnou třídou prošly, se velice dobře začleňují 
do 1. tříd. 

 Žáci mohou během svého volna využívat počítače nebo hrát stolní tenis. Po vyučování je nabízena žákům 
práce v mnoha zájmových kroužcích. Všeobecná vzdělanost a kulturní rozhled žáků je rozšiřován návštěvami 
výchovných koncertů, divadelních a filmových představení. Mnohé mohou proběhnout v přednáškovém sále. 

Žáci se zapojují do vědomostních olympiád a účastní se různých sportovních i jiných soutěží. Každoroční 
výjezdy žáků do školy v přírodě jsou dobrým přínosem pro stmelení třídních kolektivů. Plavecký výcvik je 
realizován v druhém a ve třetím ročníku.  
 

1. září přivítala prvňáčky za zřizovatele vedoucí Odboru školství ÚMČ Praha 10 paní Eva Štrobachová. 
Novým školákům zazpívali a zatančili starší spolužáci z 2. a 3. tříd. Po slavnostním zahájení se prvňáci 
seznámili se svou třídou, kde měli na lavicích připravené malé dárky. Od městské části Praha 10 navíc obdrželi 
dort. 

  
V listopadu 2011 se stolnímu tenisu v ZŠ U Vršovického nádraží dařilo, dívky vyhrály v obvodním kole 

kategorii mladších i starších žákyň, také starší chlapci zvítězili ve své kategorii. Všechna tři družstva postoupila 
do městského kola, které bylo pro zdejší žáky úspěšné. Dívky zvítězily a chlapci obsadili 3. místo.  

Ve dnech 14. a 15. listopadu se v Holicích konalo republikové finále starších žákyň, ve kterém Prahu 
reprezentovaly dívky ze ZŠ U Vršovického a obsadily v těžké konkurenci 9. místo. 

 

 
 

ZŠ V Rybníčkách 31/1980 
 
Ředitelka: Mgr. Petra Košťálová 
Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání ZŠ V Rybníčkách 
Zaměření školy: všeobecné 
Webové stránky: www.zsvrybnickach.cz 
Telefon: 274 810 332 
E-mail: zsvrybnickach@volny.cz 
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Ve školním roce 2010/11 zde bylo 396 žáků v 18 třídách. V roce 2011/12 to bylo 392 žáků v 19 třídách. 
 
Budova školy byla dokončena v roce 1961. Objekt se skládá ze dvou částí, hlavní budovy a pravého křídla se 

školní jídelnou a tělocvičnami. Základní škola V Rybníčkách se nachází ve starší panelové zástavbě.  
Žáci se pravidelně a úspěšně zúčastňují obvodních kol soutěží a olympiád (anglický jazyk, dějepis zeměpis, 

fyzika, matematika, český jazyk, přírodopis, Pythagoriády, výtvarné, recitační a sportovní soutěže).  
Škola podporuje výuku cizích jazyků. Anglický jazyk se vyučuje od 1. ročníku, ve vyšších ročnících je 

v nabídce němčina, ruština a anglická konverzace. Environmentální výchova probíhá všemi ročníky 
v předmětech: přírodopis, přírodověda, prvouka.  Ve škole jsou dvě počítačové pracovny. 

Pro žáky  1. stupně jsou zřízena oddělení školní družiny, která nabízí také zájmové kroužky vhodné pro malé 
děti. Starší děti mají též možnost zdarma navštěvovat zájmové kroužky zaměřené na uměleckou, sportovní 
a jazykovou průpravu. Škola poskytuje žákům 9. tříd přípravu na přijímací zkoušky z českého jazyka 
a matematiky. 

Žáci školy se učí separovat odpadové suroviny, za prostředky získané sběrem papíru a hliníku škola posílá 
finanční příspěvek pražské ZOO na adopci zvířete. Proběhl Sluníčkový den na podporu dětí z pěstounských 
rodin. Školní parlament zorganizoval vydávání školního časopisu. 

Základní škola V Rybníčkách organizuje výjezdy do škol v přírodě a jazykové kurzy do zahraničí. Téměř 
všichni žáci 1. -6. ročníku nejméně jednou vyjeli na školu v přírodě do Horského hotelu na Černé hoře. V tomto 
objektu probíhal i lyžařský kurz a adaptační kurz pro žáky 6. ročníku. 

V roce 2011 bylo zřízeno informační centrum a vybaveno novým nábytkem, kobercem a čtyřmi PC pracovišti 
s napojením na internet. Všechny učebny školní družiny byly již vybavené novým nábytkem. Podlaha ve velké 
tělocvičně získala nový sportovní povrch (grant MHMP). V přízemí školy byla položena nová dlažba 
a instalovány šatnové skříňky pro žáky 2. stupně. 

V roce 2011 byla dokončena výměna oken se žaluziemi na jižní straně budovy a všechny venkovní parapety 
jsou opatřeny zábranami proti holubům. Ve všech třídách je ergonometrický nábytek pro žáky. Další učebny 
byly vybaveny interaktivními tabulemi. 

Na pozemku školy byla dokončena rekonstrukce školní zahrady (letní učebna, naučná stezka, výsadba 
stromů a keřů, prořez starších stromů, kompostéry) za finanční podpory MHMP. 

Byla také dokončena rekonstrukce běžecké dráhy a doskočiště. Tuto rekonstrukci financovala MČ Praha 10 
a MPHP z grantu. MČ Praha 10 také financovala zřízení volejbalové hřiště s povrchem z umělé trávy. 

 
ZŠ V Rybníčkách byla postavena před 50 lety. 10. května proběhla slavnostní oslava k 50. výroční založení 

školy. Škola uspořádala výstavu dokumentů z historie školy, den otevřených dveří, výstavu prací a výrobků 
současných žáků. Na návštěvu na zahradní slavnost byli pozváni bývalí zaměstnanci školy, bývalí i současní žáci 
a jejich rodiče, představitelé MČ Prahy 10. Kvalitní program předvedli žáci 1. stupně, větší děti připravily 
naučnou stezku po školní zahradě, vědomostní kvíz a velké děti pomáhaly s opékáním buřtů. 

Tohoto slavnostního odpoledne se zúčastnil pan starosta Ing. Milan Richter, vedoucí Odboru školství 
MČ Praha 10 paní Eva Štrobachová a Dr. Eva Gladkovová a dalších asi 1000 hostů a účinkujících. 

 
Dne 19. 12. 2011 se v kostele ve Strašnicích konal již 7. ročník vánočního koncertu pořádaný 

ZŠ V Rybníčkách. Zaznělo mnoho koled i známých písniček z pohádek. Děti předvedly nejen své pěvecké 
dovednosti, ale řada z nich hrála na hudební nástroj. Posluchači z řad rodičů i pedagogického sboru se sešli 
v hojném počtu a na závěr si zazpíval  celý kostel.  
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2.3.3) Střední školy 
 

2.3.3.1) Střední školy zřizované hlavním městem Prahou  
 
 

Náměstek primátora Antonín Weinert navštívil školy v Praze 10 
 
Náměstek pražského primátora a dlouholetý radní Prahy 10 Antonín Weinert se vydal začátkem roku 2011 

na návštěvu středních škol zřizovaných hlavním městem Prahou. Nejprve zamířil do Prahy 10, kde navštívil čtyři 
zdejší školy. 

Při své obhlídce po desátém pražském obvodu Antonín Weinert navštívil Obchodní akademii v Heroldových 
sadech, Gymnázium v Omské, Střední zdravotnickou školu v Ruské ulici, Střední školu elektrotechniky 
a strojírenství v Jesenické. Problémy zdejších škol ho nepřekvapily, neboť je sám členem školní rady jedné 
ze škol sídlících v Praze 10. 

 
 

Výsledky státních maturit 
 
Nejúspěšnějším gymnáziem v zemi se podle výsledků státních maturit stalo pražské První obnovené reálné 

gymnázium (PORG) Václava Klause ml. Jako druhé nejúspěšnější skončilo státní Gymnázium Jana Nerudy, třetí 
se umístilo církevní Arcibiskupské gymnázium. V první desítce se umístilo celkem šest pražských gymnázií, 
čtyři gymnázia z hlavního města dokonce obsadila nejlepší příčky. Z Prahy 10 se do nejlepší desítky nedostalo 
žádné gymnázium.  

Mezi středními odbornými školami skončila první pražská Střední škola – Waldorfské lyceum. Na šestém 
místě skončila Obchodní akademie z vršovických Heroldových sadů z Prahy 10. 

Negativní žebříčky škol Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy nezveřejňovalo. Nicméně například 
11 škol mělo neúspěšnost 70 procent a vyšší. Ministr proto doporučil rodičům, aby se na školách, kam chtějí 
poslat své děti, ptali vedení na úspěšnost studentů u státních maturit.  

 
 
 

Gymnázium Omská 1300, Praha 10 - Vršovice 
 
 
Ředitel: Mgr. Miloslav Nápravník  
Webové stránky: www.omska.cz 
Telefon: 267 311 317 
E-mail: info@omska.cz 
 
Gymnázium Omská, jejímž zřizovatelem je hlavní město Praha, se nachází v poměrně klidné části starší 

činžovní zástavby s výbornou dostupností a dopravní obslužností. Ve třídách čtyřletého a osmiletého vzdělávání 
probíhá výuka podle vlastního školního vzdělávacího programu, ve kterém je posílena hodinová dotace živých 
jazyků. Škola je středně velká a v roce 2011 se zde vzdělávalo cca 600 studentů osmiletého a čtyřletého studia. 

Ve třídách osmiletého gymnázia (určené pro absolventy 5. ročníků základních škol) se od prvního ročníku 
vyučují dva cizí jazyky. Třídy čtyřletého gymnázia (určené pro absolventy 9. ročníků základních škol 
a absolventy odpovídajících ročníků víceletých gymnázií) jsou všeobecně zaměřené. Velký prostor je 
v posledních dvou letech studia ponechán volitelným předmětům, které si studenti volí sami a v nichž si budou 
rozšiřovat své znalosti v oborech, kterým se chtějí věnovat po maturitě. Z volitelných předmětů si studenti 
můžou vybrat tyto: konverzace v cizích jazycích, semináře z jednotlivých předmětů (v češtině a v angličtině), 
základy ekonomie, deskriptivní geometrie, výpočetní technika, programování, psychologie, filozofie, základy 
práva, výtvarná výchova aj.  

Vzdělání probíhá podle školního vzdělávacího programu s názvem Škola života a pro život. Ve škole lze 
studovat angličtinu, němčinu, francouzštinu, latinu, španělštinu a ruštinu. Z nepovinných předmětů si mohou 
studenti vybrat umělecký přednes, sportovní hry (míčové a aerobik). Škola pořádá lyžařské, adaptační, letní 
sportovní a výběrové sportovní kurzy (např. lyžařský, cyklistický, atd.). V roce 2011 proběhla i řada tradičních 
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poznávacích zájezdů – do Anglie, Francie, Švýcarska, Vídně, Berlína. Novinkou byl poznávací zájezd do New 
Yorku. Proběhly i výměnné pobyty – např. v rámci projektu Thale. Gymnázium prohlubuje spolupráci s řadou 
tuzemských i zahraničních institucí a organizací – např. s Britskou radou, Francouzským institutem, 
ale i s Pedagogickou a Přírodovědeckou fakultou UK, se vzdělávacími institucemi jako jsou NIDV, Descartes 
nebo CERMAT. 

Díky účasti Gymnázia Omská na programu Comenius - Hostitelská instituce (Program celoživotního učení 
EU) působí na škole zahraniční asistenti z různých evropských zemí; v roce 2011 konkrétně ze Švédska 
a Spojeného království. Asistenti se podílí zejména na realizaci hodin anglického jazyka, kde se věnují 
konverzačním aktivitám a výuce reálií. Asistují také při výuce vybraných témat v ostatních předmětech, 
např. v dějepise či společenských vědách (metoda CLIL, výuka nejazykových předmětů v cizím jazyce). 
Asistenti dále doprovázejí třídy na exkurzích a mimoškolních aktivitách. Studenti tak mají možnost rozšiřovat si 
své znalosti o kultuře, historii a geografii domovských zemí asistentů a používat angličtinu v autentických 
situacích ve výuce i mimo ni.  

Gymnázium se zapojuje také do mezinárodních simulačních projektů, probíhajících v anglickém jazyce. 
Prvním z nich je konference PRAMUN (Prague Model United Nations), která simuluje práci OSN. Studenti 
společně s delegáty z celého světa debatují o aktuálních problémech světové politiky, otázkách životního 
prostřední či ochrany lidských práv. Podobně v projektu Evropský parlament mládeže studenti diskutují 
o aktuálních evropských tématech. V roce 2011  delegáti Gymnázia Omská reprezentovali Českou republiku 
mj. na konferencích v Chorvatsku, Německu a Maďarsku.  

Studenti školy navštívili též několik divadelních a kulturních pořadů. Řada z nich je členem Klubu mladého 
diváka. Zúčastnili se v rámci výuky i řady besed - např. o problematice nových náboženstvích a sekt, dospívání 
a partnerských vztazích, atd. Zúčastnili se veřejného jednání soudu s následnou diskuzí.  

Gymnázium je plně vybavené. V budově se nachází kmenové i specializované učebny, kabinety, 
dvě tělocvičny, školní restaurace a víceúčelové hřiště s umělým povrchem, které je studentům zpřístupněno 
i v odpoledních hodinách, o víkendech i o prázdninách. Škola je připojena k internetu. Studenti mají v případě 
zájmu možnost pracovat s internetem v době mimo vyučování. 

V roce 2011 podpořili studenti charitativní činnost, kdy se aktivně zúčastnili charitativních sbírek – Srdíčkový 
den, Světluška, Bílá pastelka nebo každoroční sbírkou na vzdělávání afrického chlapce v rámci projektu Adopce 
na dálku. 

Škola, stejně jako v předchozích letech, vyhlásila řadu interních soutěží – např. řečnickou, sportovní utkání 
ve volejbale a v kopané, atp. Studenti gymnázia se v roce 2011 zúčastnili mnoha sportovních, jazykových 
a dalších soutěží, kde dosáhli mnoha vynikajících umístění a úspěchů. O tom svědčí mj. i rostoucí počet pohárů 
a ocenění ve školních vitrínách. 

I v roce 2011 se gymnázium Omská prezentovalo veřejnosti. Na škole proběhly dny otevřených dveří a také 
se studenti zúčastnili prezentace škol Schola Pragensis. 

Došlo i k několika rekonstrukcím. Tou hlavní byla oprava pláště a fasády budovy školy a výdejny obědů 
včetně zateplení střechy. Také bylo opraveno víceúčelové hřiště a oplocen školní areál. 

 
Jubilejní 30. mezinárodní festival ezoterických a duchovních směrů s názvem Miluj svůj život proběhl 

v Gymnáziu Omská od 11. do 13. února. Představil se zde léčitel Boris Tichanovský, ze Slovenska přijela 
dietoložka, regresní terapeutka a autorka Eva Rozsypalová. Nově zde svoji diagnostickou a léčitelskou metodu 
představil léčitel Dušan Tomek, který se zabývá akupunkturou a speciálně tzv. pulzovou diagnostikou déle než 
25 let. V sobotu se konal večerní koncert bubenické skupiny Gri-Gri, která zahrála africké rytmy. Téměř stovka 
firem zde představila svoji nabídku výrobků a služeb týkajících se ezoteriky, zdraví a zdravého životního stylu. 
Kromě klasických služeb, jako je např. výklad karet, snů, feng šuej, automatická kresba, masáže, focení aury, 
astrologie, numerologie a další, byla na tomto festivalu představena metoda Darkfield. To je mikroskopické 
vyšetření kapky živé krve, které na místě prováděla lékařka. V areálu byla i čajovna a stánky s občerstvením 
a nabídka vegetariánských jídel. 

 
 
 

Gymnázium Přípotoční 1337, Praha 10 - Vršovice 
 
Ředitel: Mgr. Roman Vlček 
Webové stránky: http://www.gsgpraha.cz/ 
E-mail: info@gsgpraha.cz 
 
Škola je umístěna v klidné lokalitě Vršovic a patří mezi středně velká gymnázia v Praze, neboť  v současnosti 

má škola 19 tříd, ve kterých studuje zhruba 520 studentů. 
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Gymnázium ve Vršovicích  bylo založeno v roce 1928 jako Státní reálné gymnázium v Praze 13 v Kodaňské 
ulici a v roce 1961 se přemístilo do nové budovy, kde sídlí dodnes.  

Gymnázium a Sportovní gymnázium Přípotoční má studijní obory - všeobecný, tělesná výchova a sportovní 
příprava. Gymnázium s profilací všeobecného vzdělávání má 2 až 3 třídy v ročníku. Obor má od 2. ročníku 
posíleny hodiny v jednotlivých předmětech dle orientace žáka a jsou to bloky humanitní a přírodovědné.  

Gymnázium s profilací výuky tělesné výchovy má 1 třídu v ročníku. Jde o modifikaci všeobecného studia se 
zaměřením na všestranný tělesný a pohybový rozvoj (4 hodiny týdně tělocvik) ve všech ročnících.  

Gymnázium se sportovní přípravou soustřeďuje talentované sportovce a současně nadané žáky z Prahy a okolí 
(vždy 1-2 třídy sportovního zaměření v příslušném ročníku). Kmenovými sporty jsou atletika, plavání, basketbal, 
odbíjená, triatlon. Denní režim školy v této třídě je přizpůsoben potřebám sportovní přípravy. Nevyučuje se 
předmět tělesná výchova, který nahrazuje sportovní příprava. Odborné znalosti získávají žáci v předmětu Teorie 
sportovní přípravy, tento předmět je volitelný od 3. ročníku. Úspěšným absolvováním tohoto předmětu, 
ukončeným maturitou, získávají žáci III. trenérskou třídu dle příslušného profilového sportu. Tréninkový proces 
je řízen na základě dlouhodobého plánu v rozsahu 16 -17 hodin týdně. Na základě plánu je pak následně 
sestavován měsíční program sportovní přípravy pro každou tréninkovou skupinu. Velmi důležitá je spolupráce 
školy se sportovními kluby příslušných kmenových sportů na škole. V atletice s klubem Slávia Praha, 
v basketbale s kluby USK Praha, Vyšehrad, Sokol Nusle, Sokol Pražský, ve volejbale s kluby OLYMP Praha, 
ČZÚ Praha, v plavání USK Praha, Bohemians Praha, v triatlonu SPORTPRESTIGE Praha. 

Na škole funguje projekt „Individuální mobilita žák ů“, který umožnil 2 studentům ve věku 17 a 18 let 
studovat 3 měsíce na partnerské škole I.E.S: Monte Castelo ve Španělsku. Gymnázium s touto školou 
spolupracuje více než 7 let a v rámci studentských výměn se realizovaly 3 bilaterální jazykové projekty 
Comenius. 

Dále je gymnázium zapojeno do partnerství škol "Objevování Evropy". Nositel projektu je Solitude 
Gymnasium Stuttgart v Německu a partnery jsou Gymnasium Sv. Uršuly ve Vídni v  Rakousku, Liceo Leonardo 
da Vinci ve Florencii v Itálii a Gymnázium  Přípotoční v Praze. Cílem projektu, který probíhá v letech 2010 – 
2012, je, aby se zástupci všech partnerských škol (učitelé, studenti a další) střídali podle dohodnutého časového 
harmonogramu v hostitelské funkci a zpracovávali příspěvky k jednotlivým navrženým tématům. 

V letech 2010 až 2012 funguje ještě projekt "Náš společný svět", jehož cílem   je integrovat globální 
rozvojové vzdělávání (GRV) do výuky a života školy s důrazem na rozvíjení kompetencí pedagogů pro kvalitní 
výuku témat GRV. Projekt, do něhož je zapojena i zdejší škola, je realizován Vzdělávacím programem Varianty 
společnosti Člověk v tísni, o.p.s. Projekt koordinují paní profesorky M. Belhová, J. Čierná, H. Máková, 
M. Stavovská. 

Varianty v rámci projektu poskytují zapojeným školám metodickou a finanční podporu a napomáhají jejich 
učitelům v aktivním zapojení se do procesu, aby se globální rozvojová témata (chudoba, nerovnost, světový trh, 
rozvoj, migrace, ekonomická globalizace, lidská práva, klimatické změny, atd.) staly dlouhodobě součástí 
jednotlivých předmětů i dalších aktivit školy. 

 
 

 

Gymnázium Voděradská 2/900, Praha 10 - Strašnice 
 
Ředitelka: Mgr. Jitka Fišerová 
Webové stránky: www.gymvod.cz 
Telefon: 274 817 655 
E-mail: info@gymvod.cz 
 
Hlavním cílem Gymnázia Voděradská je poskytnout žákům kvalitní všeobecné vzdělání a připravit je 

ke studiu na VŠ. Škola přijímá studenty do osmiletého (po ukončení 5. ročníku ZŠ), šestiletého (po ukončení 
7. ročníku ZŠ) a čtyřletého (po ukončení 9. ročníku ZŠ) studia.  

První ročníky jsou všeobecně zaměřené a všichni studenti jednoho ročníku mají stejné předměty. Ve všech 
třídách s výjimkou primy se vyučuje dvěma cizím jazykům.  V posledních dvou ročnících čtyřletého, šestiletého 
i osmiletého studia mají žáci možnost částečně přizpůsobit obsah učiva svému zájmu a svým potřebám, a to 
formou výběru z řady volitelných předmětů - seminářů. Součástí volitelných předmětů bývají často seminární 
práce nebo jiné samostatné projekty.  

Studenti se účastní řady soutěží a projektů, např. olympiády z matematiky, fyziky, chemie, biologie i dalších 
předmětů, stejně jako různých literárních, jazykových, sportovních a uměleckých soutěží. Skupina studentů je 
aktivně zapojena do celosvětového ekologického projektu Globe vyhlášeného americkým viceprezidentem 
Al Gorem.  

Škola pořádá řadu exkurzí, kurzů a zájezdů, stejně jako výměnné zájezdy a studijní pobyty v zahraničí. 
K důležitým akcím patří i návštěvy kulturních pořadů a výstav a pravidelné koncerty školního sboru. Zdařilá 
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jsou školní divadelní přestavení nacvičovaná v rámci semináře Kultura mluveného projevu. Pořádány jsou 
besedy s politiky, ekonomy, spisovateli nebo publicisty a přednášky známých vědců a odborníků.  

Studenti mohou všestranně rozvíjet své zájmy, je zde školní pěvecký sbor, který pravidelně pořádá 
velikonoční a vánoční koncerty a vystoupení v Jedličkově ústavu a v domově důchodců. Zájemci o výtvarné 
umění pracují ve výtvarném kroužku a přispívají k výzdobě školy, další studenti se mohou účastnit recitačních 
soutěží nebo přispívat do školního časopisu Smokvoň. Ve škole je i tenisový kroužek. 

Gymnázium Voděradská byla partnerskou školou v projektu Comenius, kterého se zúčastňuje 6 škol z pěti 
zemí. Projekt byl realizován v letech 2009 až 2011 a byl financován z prostředků účelově poskytnutých 
Evropskou unii. Jednacím jazykem projektu je angličtina. Při pracovních schůzkách se studenty a učiteli 
zahraničních partnerských škol měli studenti i učitelé Gymnázia Voděradská možnost se seznámit se svými 
vrstevníky, poznat jejich kulturní zvyklosti i životní styl a uvědomit si, v čem jsou si s námi podobní a v čem se 
liší. 

V programu Operační program Praha – Adaptabilita získalo v říjnu 2008 gymnázium grant ve výši 
5,8 mil. Kč na podporu projektu OBZORY - Projekt rozvoje nadaných žáků a žáků se speciálními 
vzdělávacími potřebami. Z tohoto grantu se mohou hradit zahraniční stáže studentů, specializované semináře 
na úrovni vysokoškolského studia vedené zdejšími pedagogy a pedagogy z vysokých škol a speciální doučování 
pro žáky se studijními problémy. Projekt probíhal od 1. ledna 2009 do 30. června 2011. 

Cílem bylo vytvořit systém podpory zvláště nadaných žáků a motivovat je k zájmu o vědu a další studium 
na VŠ. Díky tomuto projektu se mohlo na škole učit 25 volitelných předmětů. Vedle předmětu „robotika“, kde se 
studenti pod vedením pedagogů z ČVUT učili programovat elektronické roboty, se z jiných oborů vyučoval také 
předmět nazvaný kultura mluveného projevu, při kterém se studenti učili rétorice a základům uměleckého 
přednesu. Velmi vyhledávaným předmětem byly také základy práva, které vedla spolupracovnice z ministerstva 
vnitra. Druhou významnou oblastí byla podpora zahraniční spolupráce. Projekt umožnil spolupracovat se 
středními školami v Německu, ve Francii a ve Velké Británii.  

 
 

 

Střední průmyslová škola elektrotechnická, V Úžlabině 320, Praha 10 - 
Malešice 

 
Ředitel školy: Ing. Vladislav Jetenský 
Webové stránky: www.uzlabina.cz 
Telefon: 274 016 211 
E-mail: info@uzlabina.cz 
 
Střední průmyslová škola elektrotechnická je státní škola a zřizovatelem je hlavní město Praha. Je zde čtyřleté 

studium, které je pouze denní a je určeno absolventům základních škol a žákům víceletých gymnázií 
s ukončenou povinnou školní docházku. Studijní program všech oborů je zakončen maturitní zkouškou. Studenti 
získávají všeobecné a odborné vzdělání. Vyučuje se jednomu cizímu jazyku, v oboru technické lyceum dvěma 
cizím jazykům. Důraz se klade na výuku odborných předmětů a výuku cizích jazyků. V oboru Elektrotechnika se 
vyučuje angličtině, nebo němčině, v oboru Informační technologie se vyučuje povinně angličtině a od 2. ročníku 
volitelně němčině nebo odborné angličtině a v oboru Technické lyceum se vyučuje povinně angličtině 
a od 1. ročníku volitelně němčině, španělštině nebo ruštině. Žáci zpravidla pokračují ve studiu cizího jazyka, 
kterému se učili na základní škole. 

Výuka řady předmětů (převážně odborných) probíhá v moderně vybavených odborných učebnách, 
vybavených měřicí, výpočetní a audiovizuální technikou. Je zde téměř 20 odborných učeben určených pro výuku 
programování, programového vybavení, elektroniky, elektrotechnických měření, počítačových sítí či tvorby 
webových stránek, kde žáci pracují v malých skupinách. 

Součástí studia je lyžařský kurz v 1. ročníku, vodácký kurz ve 2. ročníku, cyklistický kurz ve 3. ročníku. 
Ve 2. a 3. ročníku žáci absolvují čtrnáctidenní odbornou praxi. 

Výuka je soustředěna do jedné budovy, ze dvou třetin probíhá ve specializovaných nebo odborných učebnách. 
Ve škole je pět WiFi AP, které pokrývají celou budovu. Pomocí nich se žáci mohou připojit k internetu 
s notebookem. Ve školní knihovně jsou žákům k dispozici počítače s připojením k internetu, tiskárna 
a kopírovací stroj, služby knihovny jsou zdarma. Škola má moderní a velmi široké sportovní zázemí, jehož 
součástí je sportovní areál s hřištěm na kopanou, běžeckou dráhou, hřištěm na míčové hry. Ve vnitrobloku je 
ještě univerzální hřiště a v budově školy velká posilovna. Velkou výhodou školy je vlastní kuchyně s domácí 
stravou a prostorná jídelna. 

V odpoledních hodinách mohou žáci navštěvovat různé kroužky: sportovní, zájmové, odborné. Největší zájem 
je o posilovnu (vstup je zdarma). Na škole působí Klub mladého diváka a studentský parlament. 
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Žáci se s úspěchem zapojují do nejrůznějších soutěží, např. soutěže v programování, angličtině 
či SOČ (středoškolské odborné činnosti). Pravidelně se účastníme prezentace středních škol Schola Pragensis 
a prezentace středoškolských žáků a jejich odborných prací na ČVUT (Stretech). Každoročně na podzim se žáci 
školy aktivně podílejí na humanitární akci Postavme školu v Africe, kterou organizuje Junák. 

Pro obory vyučované na škole byly MŠMT postupně vydány tzv. Rámcové vzdělávací programy. Na základě 
těchto RVP se od 1. září 2009 vyučuje podle nového školního vzdělávacího programu v oboru technické lyceum. 
Od 1. září 2010 se vyučuje podle nových školních vzdělávacích programů i u dalších studijních oborů: 
Informační technologie – programování a vývoj aplikací, Informační technologie – výpočetní a komunikační 
systémy a elektrotechnika – počítačové řídicí a informační systémy.  

Ve školním roce 2010/2011 studovalo 467 studentů v 19 třídách a ve školním roce 2011/2012 studuje 
ve škole 415 žáků v 17 třídách. 

 
 
 

Střední průmyslová škola Na Třebešíně 2299, Praha 10 - Strašnice 
 
Ředitel: RNDr. František Bártl 
Webové stránky: www.trebesin.cz 
Telefon: 222 355 000 
E-mail: sps@trebesin.cz  
 
Střední průmyslová škola Na Třebešíně nabízí tyto obory ve čtyřletém denním studiu s maturitou: Informační 

technologie a strojírenství, Informační technologie – aplikace osobních počítačů, technické lyceum. 
Obor Strojírenství - informační technologie a strojírenství nabízí komplexní technické vzdělání v oblasti 

konstrukční a technologické přípravy výroby. Velká část absolventů pokračuje ve studiu zejména na ČVUT.  
Podle zaměření pak pracují např. u firem zabývajících se projektovou činností v oblasti vytápění a klimatizace, 
u různých akciových společností ve funkcích technologicko-obchodních, uplatní se v oddělení konstrukce, 
technologie i v provozu. 

Obor Informa ční technologie – aplikace osobních počítačů umožňuje proniknout do základů hardwaru, 
softwaru, počítačových sítí a programování. Tematické plány obsahují využití textových a tabulkových 
procesorů, práce se sítí a internetem, prezentační programy, tvorbu webových stránek, databáze, programování, 
grafické systémy. Vedle technických oborů si žáci osvojují i základy počítačového konstruování a animace. 
Absolventi tohoto oboru najdou uplatnění jako programátoři, správci počítačových sítí, tvůrci webových stránek. 
Mnoho z nich pokračuje ve studiu na vysokých školách. 

Technické lyceum připravuje budoucí absolventy hlavně k dalšímu vysokoškolskému studiu, ale přitom 
poskytuje střední odborné vzdělání technického zaměření. Nabízí možnost výběru volitelných předmětů 
se zaměřením na strojírenství nebo informační technologie. Preferuje předměty matematicko-přírodovědné 
a základy odborného technického vzdělání. 

 
Radní hlavního města v úterý 28. června schválili přidělení 885.600 korun školám a školským zařízením 

zřízených hlavním městem na Celoměstský program podpory vzdělávání. Stalo se tak v rámci 2. kola grantového 
řízení. Peníze mají být vesměs využity na skupinové studijní pobyty žáků v zahraničí a na zahraniční prezentace 
základních uměleckých škol. Na studijní pobyty uvolnili radní 562 tisíc korun. Celkem rada dostala žádosti 
od 13 škol, které požadovaly 1,3 milionu korun. Při tomto rozdělování se jednalo již o druhé kolo, v tom prvním 
Praha rozdělila takřka 13 milionů. 

160 tisíc získala také Střední průmyslová škola Na Třebešíně na studentský projekt Cern - laboratoř fyziky 
elementárních částic a jeho prezentaci v partnerské škole v italském Janově a německém Bensheimu. 

 
 
 

Obchodní akademie Heroldovy sady 1, Praha 10 - Vršovice 
 
 
Ředitel: Mgr. Richard Žert 
Webové stránky: www.heroldovysady.cz 
Telefon: 271 742 313 (sekretariát) 
Email: skola@heroldovysady.cz 
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Škola se zaměřuje na výuku mezinárodních vztahů. Studenti si vybírají ze dvou zaměření: obchodní 
akademie a ekonomické lyceum. Oboje je čtyřletá denní forma vzdělávání ukončená maturitou. Škola má 
bezbariérový přístup a výtah. 

Škola má nově rekonstruovanou budovu a moderně vybavené odborné učebny, má k dispozici vlastní 
posilovnu a tělocvičnu. Na obchodní akademii se vyučují tyto jazyky: angličtina, němčina, francouzština, 
španělština a ruština. 

Škola umožňuje skládat studentům mezinárodně uznávané zkoušky z anglického jazyka (FCE), počítačové 
zkoušky (ECDL) nebo skládat státní zkoušku ze zpracování textu a státní zkoušku z kancelářského psaní 
na klávesnici. Dále škola nabízí studium předmětu PEK – rozšířené studium písemné a elektronické komunikace 
a sekretářských prací. 

Škola pořádá projektový den a studenti 3. a 4. ročníků organizují různé akce, například soutěž 
v ekonomických znalostech a účetnictví (i pro ostatní obchodní akademie). Funguje zde Klub mladého diváka. 
Studenti se účastní soutěží, každoročně se jedná o sportovní klání pražských středních škol POPRASK - 
basketbal, volejbal, fotbal, ping-pong, orientační běh. Žáci se účastní olympiád z českého, anglického a ruského 
jazyka, dále se zapojují do charitativních akcí, například do projektu Adopce na dálku.  

Studenti školy dosahují vynikajících výsledků na republikové úrovni v ekonomických soutěžích, obchodní 
akademie je nejlepší na světě ve zpracování textu, studenti i vyučující jsou několikanásobnými mistry světa 
v psaní na PC. Mimo již klasických nabídek pro studenty (veletrh FIF, jazykové a výměnné zájezdy, sportovní 
kurzy, maturitní plesy, klub mladého diváka) se nové akce a služby stávají rovněž běžnými – projektový den, 
noc na škole, úvodní seznamovací kurz, psaní maturitních zkoušek na PC, zavedení elektronických výkazů nebo 
přípravné kurzy na VŠ. 

 

 
 

Obchodní akademie Heroldovy sady 1 
 

Obchodní akademie má tradici v činnosti fiktivních firem a je pořadatelem každoročního Mezinárodního 
veletrhu studentských firem. V roce 2011 se na pražském Výstavišti v Křižíkově pavilonu B konal již 
17. ročník Mezinárodního veletrhu fiktivních firem, který připravili studenti čtvrtých ročníků Obchodní 
akademie Heroldovy sady.  

Veletrh byl zahájen 29. března za účasti významných hostů. Záštitu nad letošním ročníkem, tak jako v letech 
předchozích převzalo Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR, dále pak radní hlavního města Prahy 
Aleksandra Udženija a Velvyslanectví USA v Praze. Přítomen byl také náměstek primátora hl. m. Prahy Antonín 
Weinert, v jehož kompetenci je školství, dále Marie Kousalíková, starostka městské části Praha 6 a předsedkyně 
výboru pro výchovu a vzdělávání pražského zastupitelstva. 

Pro veřejnost byl veletrh otevřen ve středu 30. března od 9 do 17 hodin a ve čtvrtek 31. března od 9 do 13 
hodin. Vstup na akci byl zdarma. 

Projekt fiktivních firem slouží k aplikaci poznatků z odborných předmětů nabytých v době studia v oblasti 
ekonomiky, práva, účetnictví, obchodní korespondence i angličtiny. Aby si studenti vyzkoušeli fungování firmy 



 201 

v praxi, jsou v rámci fiktivního řízení vystaveni stejnému pracovnímu nátlaku jako v reálném životě. Fungování 
firmy nezáleží pouze na aplikaci praktických a teoretických dovedností studenta, avšak musí využít i schopnost 
komunikace s médii, zahraničními ambasádami, státními úřady, ministerstvem školství, Národním ústavem 
odborného vzdělávání, Centrem fiktivních firem i s tuzemskými a zahraničními školami. 

Během tří dnů konání veletrhu panuje obvykle atmosféra plná rivality i touhy vyhrát. Každoročně je totiž 
vyhlašováno několik soutěží o hodnotné ceny, kterých se jednotlivé fiktivní firmy mohou zúčastnit. V letošním 
ročníku se jednalo o soutěže o nejlepší reklamní spot, nejlepší katalog a stánek. V těchto soutěžích jsou firmy 
hodnoceny odděleně, tedy tuzemské a zahraniční. Firma, která dosáhne nejvyššího součtu bodů ze všech soutěží, 
získává nejvyšší cenu - titul absolutního vítěze. Volné chvilky vyplňuje kulturní program, který se skládá 
z vystoupení a prezentací účastníků, vystoupení členů jednotlivých společností či poutavých představení 
a exhibicí. 

Letošního ročníku se zúčastnilo 185 studentských firem ze 16 států Evropy: Albánie, Bulharska, Belgie, 
České republiky, Itálie, Chorvatska, Litvy, Maďarska, Německa, Polska, Rakouska, Rumunska, Ruska, 
Slovenska, Švédska a Velké Británie. 

 
 
 

Střední hotelová škola Vršovická 43, Praha 10 - Vršovice 
 
Ředitel: Mgr. Petr Vomela 
Webové stránky: www.shs.cz 
Telefon: 271 001 531 
E-mail: VomelaP@shs.cz 
 
Na Střední hotelové škole je možno studovat obor Hotelnictví a turismus, který je ukončen maturitou. 

Absolventi se mohou uplatnit ve funkcích středního managementu velkých hotelů, v recepcích i v obsluze, 
ale i v cestovních kancelářích nebo jiných organizacích, které se zabývají poskytováním služeb cestovního 
ruchu. 

Obsah odborného vzdělávání je vymezen a uspořádán tak, aby poskytl žákům odbornou přípravu zaměřenou 
na důkladné osvojení základů gastronomie a techniky služeb v oblasti stravování a ubytování a dále na pevný 
poznatkový základ ekonomických disciplin a obchodně-podnikatelských činností v hotelovém průmyslu. 
Mimořádný význam pro získání odborných dovedností má praxe žáků, vykonávaná v průběhu studia 
v tuzemských i zahraničních zařízeních. 

Škola je členem mezinárodní asociace prestižních evropských hotelových škol EURHODIP a dalších sdružení 
v České republice a jako jediná státní hotelová škola v Praze má padesátiletou tradici a zkušenosti ve výchově 
odborníků pro management hotelových a gastronomických zařízení i cestovních kanceláří. 

Od 1. září 2009 počínaje prvním ročníkem se vyučuje na Hotelové škole Vršovická 43, Praha 10 podle nově 
utvořeného a schváleného školního vzdělávacího programu HOTEL. 

 
 
 

Střední zdravotnická škola Ruská 91, Praha 10 - Vinohrady 
 
Ředitelka: PhDr. Ivanka Kohoutová, Ph.D. 
Webové stránky: www.szs-ruska.cz 
Telefon: 246 090 805 
E-mail: sekretariat@szs-ruska.cz 
 
SZŠ Ruská je zřizována hlavním městem Prahou a nachází se v areálu FNKV. Škola je rodinného typu a snaží 

se vychovávat studenty k flexibilitě a samostatnosti. Učební plán zahrnuje všeobecně vzdělávací předměty, 
odborné předměty a praktickou výuku. Výuku odbornou zajišťují z části odborné učitelky – interní členky 
pedagogického sboru, zčásti externisté – většinou lékaři. Všeobecně vzdělávací předměty vyučují učitelé 
příslušných předmětů. 

Střední zdravotnická škola nabízí pět oborů s maturitou, a to Zdravotnické lyceum, Zdravotnický asistent, 
Ortoticko - protetický technik  a Sociální činnost (dobíhá obor Sociální péče – pečovatelská činnost 
a od 1. 9. 2011 již jen obor Sociální činnost) a Bezpečnostně – právní činnost. 

Zdravotnické lyceum je vzdělávací program poskytující přípravu žáků ke studiu zdravotnických 
a medicínských oborů na vysokých školách a vyšších zdravotnických školách. Je založen na širším všeobecně 
vzdělávacím základě se zastoupením všech všeobecně vzdělávacích předmětů obvyklých u lyceálních oborů 
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(český jazyk a literatura, dva cizí jazyky, dějepis, zeměpis, občanská nauka, matematika, tělesná výchova, 
ekonomika, informační a komunikační technologie), avšak s rozšířenou výukou těch předmětů, jejichž hlubší 
znalost je požadovaným předpokladem pro další navazující vysokoškolské nebo vyšší odborné studium 
příslušného zaměření. Součástí vzdělávacího obsahu jsou i předměty aplikačního charakteru, které rozšiřují 
znalosti všeobecně vzdělávacích předmětů o učivo související s budoucím studijním zaměřením. Absolvent je 
vzdělán tak, aby získal vědomosti, dovednosti a návyky potřebné nejen pro terciární vzdělávání, ale i pro 
celoživotní vzdělávání a uplatnění se na trhu práce. Učební plán předpokládá, že absolvent nastoupí na vysokou 
školu, pokud tak neučiní, mohl by získat formou akreditovaných kvalifikačních kurzů oprávnění k výkonu 
některých nelékařských povolání ve zdravotnictví a sociální oblasti.  

Zdravotnický asistent – jedná se o vzdělávací program, který připravuje žáky pro práci středních 
zdravotnických pracovníků, kteří budou poskytovat ošetřovatelskou péči v rámci ošetřovatelského procesu, a to 
pod odborným dohledem nebo přímým vedením všeobecné sestry, popř. lékaře. Je koncipován tak, aby vedle 
odborného vzdělání poskytl žákům i širší všeobecné vzdělání a obecně přenositelné dovednosti, které mu umožní 
lépe se adaptovat na nové podmínky. Odborné vzdělávání poskytuje žákům základní odborné vědomosti 
nezbytné pro vytvoření požadovaných ošetřovatelských dovedností. Zdravotnický asistent se může dále 
vzdělávat na vyšších odborných nebo vysokých školách, zejména v ošetřovatelských oborech a odborných 
kurzech pro zdravotnické pracovníky. Obor je v rámci denního studia čtyřletý a končí maturitou, dále otvíráme 
i večerní studium. 

Studijní obor ortoticko-protetický technik  připravuje střední zdravotnické pracovníky pro oblast ortopedické 
protetiky dětí, dorostu i dospělých ve státních i soukromých zařízeních. Je stanoven tak, aby žák po ukončení 
studia a absolvování nástupní praxe mohl kvalifikovaně vykonávat činnosti ortotického protetika a byl připraven 
i ke studiu na VŠ. Dosažený stupeň rozvoje rozumových, etických a citových schopností mu umožňuje 
samostatný přístup k plnění svých pracovních úkolů, umí logicky myslet a jsou u něho vytvořeny předpoklady 
tvůrčího způsobu myšlení. Umí vyhledávat potřebné informace a samostatně s nimi pracovat. Odbornou složku 
tvoří odborné předměty, které rozhodujícím způsobem formují odborný profil absolventa. Jsou koncipovány jako 
otevřený dynamický systém, který respektuje mezní postavení oboru mezi technickým a zdravotnickým 
zaměřením. Obor je čtyřletý a končí maturitou. Není možné jej studovat večerně. Tento obor lze studovat v ČR 
pouze v Ruské ulici. 

Studijní obor Sociální činnost připravuje žáky pro činnosti spojené s poskytováním sociálních služeb 
a pomoci. Absolventi najdou uplatnění jako pracovníci sociální péče v různých typech sociálních zařízení 
(státních, obecních nebo soukromých), v terénní pečovatelské službě nebo jako referenti sociálních orgánů státní 
správy a samosprávy (např. okresní správy soc. zabezpečení, sociálních referátů okresních a obecních úřadů). 
Studijní obor je koncipován tak, aby umožnil žákům po absolvování společného povinného základu osobní 
profilaci a specializaci v jednom ze dvou odborných zaměření. Obor pečovatelská činnost připravuje žáky 
pro osobní práci s klientem, tj. zajišťování jeho osobních potřeb, aktivizaci a sociální terapii s cílem podpořit 
co nejdéle soběstačnost klienta a jeho sebeúctu. Vzdělávací obsah tvoří dvě základní složky: všeobecně 
vzdělávací a odborná. Prostřednictvím všeobecně vzdělávací složky se rozšiřuje obecná vzdělanostní 
a osobnostní úroveň žáků a realizuje jejich středoškolské vzdělání. Tvoří ho vzdělání jazykové, 
společenskovědní, matematicko-přírodovědné, estetické a tělesná výchova. Prostřednictvím odborné složky 
získávají žáci potřebné profesní znalosti a kompetence. Důraz se přitom klade na rozvoj jejich profesních 
osobnostních kvalit, zejména na bezpředsudkový přístup ke klientům, přiměřenou empatií, komunikativní 
dovednosti a profesní etiku. 

Bezpečnostně – právní činnost - toto vzdělání opravňuje absolventa k možnosti pokračování ve studiu 
na vyšších odborných školách nebo vysokých školách s výukou studijních oborů v rámci uplatnění v sektoru 
Integrovaného záchranného systému, zejména ve složkách  bezpečnostně právních a právních. V rámci praxe se 
absolvent uplatní v povoláních, vyžadujících kvalifikační předpoklad pro znalost a správnou aplikaci právních 
předpisů, zakotvených v právním řádu České republiky ve věcech veřejného pořádku a vnitřní bezpečnosti, 
v bezpečnostních a právnických agenturách a institucích státní správy. 

O přijetí do služebního nebo pracovního poměru se absolvent může ucházet v bezpečnostních sborech jako je 
Policie České republiky, Vězeňská služba, Justiční stráž, Celní správa, Hasičský záchranný sbor, Bezpečnostní 
informační služba, Úřad pro zahraniční styky a informace. 

Další obory jsou učební  - Ošetřovatel, tříletý učební obor s  výučním listem. Vzdělávací program připravuje 
žáky pro práci zdravotnických pracovníků, kteří budou poskytovat základní ošetřovatelskou péči v rámci 
ošetřovatelského procesu pod odborným dohledem všeobecné sestry, porodní asistentky a radiologického 
asistenta. Vzdělávání se proto zaměřuje zejména na zvládnutí ošetřovatelských výkonů a postupů a na vytváření 
žádoucích profesních postojů, návyků a dalších osobnostních kvalit zdravotnického pracovníka.  

SZŠ nabízí uchazečům o studium vedle zdravotnických oborů i obory z oblasti sociální péče, kvalifikační 
a rekvalifikační kurzy a v neposlední řadě i programy celoživotního vzdělávání. Funguje zde 23 akreditovaných 
kurzů jako např.: Sanitář, Mentor klinické praxe, Kvalifikační kurz pro pracovníky v sociálních službách atd. 
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Škola je napojena na zdravotnická zařízení v Praze, kde se také uskutečňuje praktická část výuky (obor 
Zdravotnický asistent). Především se jedná o Fakultní nemocnici Královské Vinohrady, dále docházejí žáci školy 
také do Fakultní nemocnice Motol, Kojeneckého ústavu Thomayerovy nemocnice, Ústřední Vojenské 
nemocnice ve Střešovicích, Všeobecné fakultní nemocnice, Agentury domácí péče Květa, Agentury domácí 
zdravotní péče a  do Domova  pro seniory v Rektorské ulici v Praze 10. Pro obor Ortoticko-protetický technik je 
smluvně zajištěna praktická výuka ve společnosti Ortotika s.r.o., Ortopedické pomůcky s.r.o., Ortopedické 
pomůcky JAMI, Ortopedická protetika Praha s.r.o. a Protetika s.r.o. 

Na škole funguje Klub mladých diváků, z mimoškolských aktivit zde funguje kurz znakové řeči, hlídky 
mladých zdravotníků nebo kroužek aerobiku. Škola zajišťuje zdravotnický dozor na sportovních dnech, 
při organizaci sportovních her seniorů DD Rektorská, účastní se prezentace středních škol Schola Pragensis nebo 
na charitativních akcích – Srdíčkový den, Červená stužka, Květinový den, Světluška, ADRA a Fond Sidus. 
Škola pořádá lyžařské kurzy. 

Budova školy byla nově postavena a zprovozněna v roce 1950 jako internát pro žáky pražských 
zdravotnických škol. Škola dostala v poslední době novou omítku, takže není poznat, že nedávno oslavila již 
šedesáté narozeniny. Navíc 19. března 2011 pořádala škola již 50. maturitní ples, který se konal v Paláci 
Lucerna. 
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2.3.3.1) Střední školy soukromé  
 
 

EKO GYMNÁZIUM Praha o.p.s., Nad Vodovodem 460, Praha 10 – 
Malešice 

 
Ředitelka: RNDr. Hana Pokorná 
Webové stránky: www.ekogymnazium.cz 
Telefon: 274 783 072 
E-mail: info@ekogymnazium.cz 
 
Soukromé EKO GYMNÁZIUM PRAHA, o.p.s., bylo založeno v roce 1993, takže v roce 2011 završilo 18 let 

své existence a má 535 absolventů. Škola poskytuje studijní základ ve čtyřletém, osmiletém denním a čtyřletém 
dálkovém vzdělávacím cyklu. V roce 2011 na škole studovalo 110 studentů v 8 třídách. 

EKO GYMNÁZIUM Praha o.p.s., je přidruženou školou UNESCO, fakultní školou Přírodovědecké 
a Pedagogické fakulty UK Praha. V letech 2003, 2004 a 2005 bylo gymnázium vyhlášeno Ekoškolou. Škola 
je zapojena do projektů UNESCO, spolupracuje se školami v Rakousku, Anglii, Belgii a Polsku a na Ukrajině. 

Ke stálým akcím školy patří: úvodní seznamovací soustředění nastupujících tříd, „Drakijáda“, Den otevřených 
dveří, lyžařské a vodácké kurzy, Ekoflorbalová liga, maturitní ples, oslavy Dne Země, pořádání soutěže RISK, 
„Kuli čkiáda“, Den životního prostředí, zahradní slavnost, besedy s představiteli vědy a kultury apod. Netradiční 
formou výchovného působení školy je možná spolupráce s tzv. patrony tříd. Na škole pracuje Rada školy 
a Studentská rada. Nejlepší studenti dostávají stipendium. Při škole pracuje Klub mladého diváka, jehož členy 
je 25 studentů, kteří navštěvují pravidelně v průběhu školního roku představení pražských divadel. 

Škola využívá vybavení specializovaných učeben přírodovědných předmětů ZŠ Nad Vodovodem, tělocvičny 
a školní jídelny. Žáci školy se účastní odborných seminářů, besed, sportovních soutěží, dále ekologických praxí 
a exkurzí. V programu RECYKLOHRANÍ  škola vzdělává studenty v oblasti třídění a recyklace odpadů 
a umožňuje jim odevzdávat vysloužilé baterie a drobná elektrozařízení do speciálních nádob umístěných 
v prostorách školy. Zdařilá byla rovněž komplexní ekologické exkurze pro studenty tercie do Chráněné 
krajinné oblasti České středohoří a na Českomoravskou vrchovinu v květnu a červnu 2011. 

U příležitosti dekády OSN „Vzdělávání pro udržitelný rozvoj“ byl škole propůjčen na léta 2009-2011 titul 
ŠKOLA UDRŽITELNÉHO ROZVOJE 1. stupn ě. Titul propůjčuje Klub ekologické výchovy a MŠMT ČR.  

Škola již tradičně pořádá obvodní kolo Zeměpisné olympiády pro základní a střední školy Prahy 10. 
Úspěchu dosáhl student sexty – Lukáš Zezula obsadil 1. místo v kategorii D. V soutěži Pražský globus obsadil 
v celoměstském kole 4. místo Šimon Kolář z kvarty. Škola organizuje rovněž léta krajské kolo Konverzační 
soutěže v ruském jazyce pro studenty středních škol z Prahy. I tady se zdejší studenti umístili na předních 
místech – Jiří Chmelař z oktávy na 2. místě (I. kategorie), Josua Zrzavý z kvarty na 3. místě (II. kategorie). 
V Konverzační soutěži v anglickém jazyce se v kategorii II.B umístila v obvodním kole na 3. místě Yen Bui 
Quynh z kvarty.  

Studenti sexty a septimy se zapojili do projektu Mladé fronty dnes „Studenti čtou a píší noviny“ . Úspěšné 
bylo zapojení studentů kvinty a sexty do 4. ročníku amatérské filmové soutěže Antifetfest pro žáky a studenty 
Prahy 10. Mladé filmaře EKO GYMNÁZIA Praha o.p.s., kteří postoupili se snímkem „Ze života studentů“ 
do finálového městského kola, přijal starosta Prahy 10 Ing. M. Richter. 

Škola se dlouhodobě věnuje pomoci potřebným – studenti se zúčastnili sbírek SRDÍČKOVÉHO DNE, Dne, 
kdy svítí světlušky, projektu ŠANCE, a 15. ročníku Českého dne proti rakovině (15. Květinový den) – škola se 
zúčastnila všech 15 ročníků a celkem vybrali studenti při těchto charitativních akcích více než  67.000,- Kč. 

Do projektu „B ěhám pro školu v Africe“ , kterou pořádá „Člověk v tísni, o.p.s.“, se zapojilo 32 studentek 
a studentů. Ocenění zaslouží jejich výkony – uběhli celkem 40 km a tím přispěli na školu v Africe částkou 
4.200,- Kč. Studenti v prosinci 2011 tradičně odevzdali 5.000,- Kč ZOO Praha na školou adoptovanou želvu 
sloní Eberharda. 

Ze sportovních úspěchů jmenujme alespoň úspěch na Mistrovství žáků a pedagogů soukromých škol 
v halové kopané v Chrudimi v květnu 2011. Družstvo školy pod vedením Mgr. Šimona Lánského, předsedy 
ŠSK a absolventa školy, obsadilo 3. místo a ocenění převzalo z rukou ministra školství ČR. 

Aktivní volejbalový kroužek Školního sportovního klubu pod vedením Mgr. Lukáše Kouckého, absolventa 
školy, reprezentuje Prahu 10 na turnajích doma i v zahraničí 

Škola každoročně vydává almanach, poslední je LETOKRUHY 2011/2012. 
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2.3.4) Střední odborné učiliště 
 
 
Střední odborné učiliště gastronomie,  U Krbu 45/521, 108 00, Praha 10 - 

Malešice 
 
Ředitelka: Mgr. Hana Líbalová 
Webové stránky: www.souukrbu.cz 
E-mail: soukrb2005@volny.cz 
Telefon: 274 019 111 
 
Škola se nachází v klidném prostředí a je moderně vybavena jak pro teoretické, tak praktické vyučování. 

K dispozici je zde osm pavilonů ve velké zahradě. V hlavní budově sídlí vedení školy, provozní kanceláře, 
knihovna, sborovna, školní kuchyně, prostorná jídelna a studijní oddělení. Dále je zde odborný pavilon 
s učebnami stolničení, učebnami pro laboratorní práce kuchařů a cukrářů, odborný výcvik cukrářů s barem 
a salonkem pro odborné akce. Najdeme zde i dvě multimediální učebny, které slouží především pro výuku 
informatiky a učebnu pro základy administrativy. V ostatních pavilonech jsou učebny pro teoretické vyučování, 
které jsou vybaveny  pro výuku jednotlivých předmětů. Ve třech učebnách je instalována interaktivní tabule. 
V jednom z pavilonů byla vybudována moderní posluchárna s kapacitou 63 míst, kde se kromě společných porad 
konají i odborné přednášky. Učebna je vybavena nejmodernější projekční technikou, zařízením pro demonstraci 
odborné výuky a pokladním systémem VECTRON. 

V pavilonu tělesné výchovy jsou dvě tělocvičny, posilovna, místnost pro stolní tenis. Pro výuku tělesné 
výchovy a další sportovní aktivity mohou žáci využívat i hřiště s oválem, víceúčelové hřiště a další venkovní 
prostory.  

Škola má obvykle osm set až tisíc žáků, letos se otevíralo jedenáct prvních ročníků. Žáci mají možnost 
hlouběji se vzdělávat prostřednictvím různých klubů, přednášek a exkurzí, funguje tu také barmanský kurz. 
Studenti se mohou věnovat tenisu, florbalu, gymnastice nebo fotbalu. Škola pořádá ve spolupráci se školami 
v Německu, Finsku a na Slovensku výměnné pobyty pro své žáky.  

Škola nabízí obory vzdělání s výučním listem - tříleté obory kuchař, číšník a cukrář, které lze doplnit 
dvouletou maturitní nástavbou. Obor vzdělání s maturitní zkouškou - čtyřletý obor číšník-servírka – byl v roce 
2010 nahrazen oborem Gastronomie. Nástavbové dvouleté denní studium Podnikání je zakončeno maturitou 
a je určeno absolventům tříletých učebních oborů z oblasti gastronomie a potravinářství. Všechny obory mají 
povinné dva jazyky - hlavně angličtinu a němčinu, o francouzštinu není takový zájem. Studenti se hlásí také 
na vysoké školy, většinou ekonomického nebo manažerského zaměření. Především však jdou absolventi 
do praxe.  

Odborný výcvik je i ve škole, ale hlavně probíhá na pracovištích, se kterými má škola uzavřenou smlouvu. 
Jedná se o velké pražské hotely a restaurace, jako například InterContinental, Clarion, Mandarin, Hilton, Four 
Seasons, Grand Plazza, Kings Court, Sheraton a další. Celkem je jich 30. Na odborný výcvik dohlíží 20 učitelů. 

SOU gastronomie spolupracuje i na mezinárodní úrovni. Dlouhodobá spolupráce je s hotelovou školou 
Hotelberufsschule Viechtach v německém Bavorsku, kam jeden rok jede 15 žáků a druhý rok je to naopak. 
Hostitelská škola má vždy výukový program a navíc představuje svou zemi. S německou školou se úzce 
spolupracuje i při soutěžích, týmy škol se účastní soutěží v Německu i v Praze. Ve spolupráci s organizací 
Tandem v Německu je zajišťována měsíční stáž studentů. Dále se spolupracuje se střední školou v Košicích. 
Tři roky se žáci účastní reciproční zahraniční praxe v hotelích v anglickém Blackpoolu. Studenti odjíždí vždy 
začátkem prosince a vrací se v lednu a naopak angličtí studenti přijedou do Prahy a pracují na zdejších 
pracovištích. 

Spolupracuje se s německou zprostředkovatelnou práce ZAV, která zajišťuje praxi v Německu. Výjimečnou 
výměnnou stáží je vzdělávací pobyt s thajskou školou v Bangkoku. Další formu spolupráce se školou v Košicích 
a Krakowě je Teleprojekt. Žáci zpracovávají projekty, např. Rok v gastronomii nebo odborné kalendáře. 

Dlouholetou smlouvu od roku 1992 má SOU gastronomie se švýcarskou školou v Churu, kam jezdí žáci 
na čtvrtletní praxi - letní nebo zimní turnus. Čtrnáct dní jsou ve škole, kde je výuka v německém jazyce a kde 
musí složit zkoušky, a pak následuje tříměsíční praxe ve špičkových hotelích, např. v Davosu nebo Saint 
Moritzu. U této školy platí pravidlo, že žáci musí zvládnout úvodní testy, které se dělají v České republice.  

Dobročinné aktivity: Srdíčkové dny (Občanské sdružení Život dětem) a sbírka šatstva pro středisko Dům 
Naděje Záběhlice, Praha 10. Díky členství v AKC ČR a AHR ČR se studenti účastní řady akcí a kurzů. AKC zde 
sídlí a škola jí pomáhá s organizací při řadě gastronomických akcí, např. při semifinále soutěže Kuchař roku, 
které se konalo ve zdejší škole, při vyhlašování Kuchaře roku v hotelu Clarion a na Mezinárodním dni kuchařů. 
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V roce 2006 oslavila škola již 120. výročí svého založení. V tomto období nebyla škola na jednom místě 
a v průběhu času se slučovala a rozdělovala. Původně to byla Škola u Nejsvětější Trojice ve Vladislavově ulici. 
Škola sídlila i U Doušů na Václavském náměstí, ve Štěpánské ulici, v budově nynější Vysoké školy ekonomické 
v Praze 3, v Hloubětíně, v Ondříčkově ulici v Praze 3. Těch míst bylo mnohem více. K poslednímu přemisťování 
a slučování školy došlo v roce 1996. Tehdy se škola přestěhovala z Ondříčkovy ulice do dnešního areálu v ulici 
U Krbu 521, Praha 10.  

Asociace hotelů a restaurací ocenila 26. 11. 2010 Střední odborné učiliště gastronomie U Krbu titulem Škola 
roku 2010. Hodnotící komise vyzdvihla dlouhodobý přínos oboru gastronomie a příkladnou přípravu žáků 
pro vykonávání budoucího povolání.  

 
Ředitelka školy, Mgr. Hana Líbalová, byla nominována do 18. ročníku prestižní soutěže manažerských 

osobností „MANAŽER ROKU 2010“ . V obrovské konkurenci postoupila mezi 72 finalistů a obdržela čestný 
titul Finalista soutěže Manažer roku 2010. Do finále bylo nominováno 61 mužů a 11 žen ve 23 odvětvích. 
V oblasti školství byly nominovány 3 osobnosti. Den úspěšných manažerů a firem se uskutečnil 14. dubna 2011 
v Paláci na Žofíně v Praze. Soutěž se konala pod záštitou předsedy vlády České republiky jako stěžejní akce 
programu Národní politiky kvality.  

 
Ve školním roce 2010/2011 probíhaly ve škole velké investiční akce. Ve všech pavilónech školy byla 

provedena rekonstrukce rozvodů vody a kanalizace. V pavilónu tělocvičen došlo k rozšíření prostoru WC 
o vedlejší místnost a část chodby. 
Bylo zde vybudováno také WC pro invalidy. Také v pavilónu C byla provedena komplexní rekonstrukce toalet. 
Ve třídách i kabinetech pedagogů byla instalována nová umyvadla včetně baterií, a veškeré rozvody vody byly 
dány do plastových trubek, které byly zakryty sádrokartonem. 

 
Ve středním odborném učilišti gastronomie U Krbu se koná každoroční měření sil budoucích kuchařů 

a cukrářů. 30. března zde proběhla od 12 do 15 hodin soutěž O pohár starosty Městské části Prahy 10. 
Letošním úkolem soutěžících bylo připravit studený předkrm podle nových trendů zdravé výživy. Přihlásilo se 
55 žáků, z toho 3 studenti byli z partnerské školy Hotelberufsschule Viechtach v Německu. 

Porota složená z šéfkuchařů předních pražských hotelů vyhodnotila 5 nejlepších. 1. místo - Strejc Michal 
za rajčatovou terinku s tvarohem, InterContinental Praha; 2. místo - Truneček Jiří za pošírovaného halibuta 
s pomerančovým olejem, citronovou šťávou a míchaným salátem, Mandarin Oriental Prague; 3. místo - Chládek 
Petr za sýrové noky z kozího sýru s pošírovanými hruškami, Mandarin Oriental Prague; 4. místo - Tománek 
Matěj za terinu z křepelčích prsíček s tartarem z tomatů, Food garden Geminy; 5. místo - Turek Petr za terinu 
z Provence pečených lilků podávanou s parfé z riccoty, tomatovým dipem, bazalkovou omáčkou a parmazánem, 
hotel Pyramida Praha. Porota dále udělila zvláštní ceny: za nejlepší dochucení, za nejnápaditější ztvárnění témat 
nebo za řemeslné zpracování. Poháry a ceny převzali vítězové z rukou místostarosty městské části Prahy 10 
Mgr. Vladislava Lipovského, ředitelky školy Mgr. Hany Líbalové a poroty. 

 
 

 
Střední škola elektrotechniky a strojírenství Jesenická 1, Praha 10 - 

Záběhlice 
 
Ředitel: Ing. Lumír Kymr 
Webové stránky: www.ssesp10.cz 
E-mail: info@ssesp10.cz 
Telefon: 222 351 043 
 
V roce 2006 došlo ke spojením tří škol (SOU v Dubečské 34, SOU telekomunikační v Jesenické 1 a SOU 

technické v Průhonické 6) a vznikla Střední škola elektrotechniky a strojírenství. V červnu 2009 došlo 
rozhodnutím Rady a Zastupitelstva hl. m. Prahy k dalšímu slučování, tentokrát se Střední odbornou školou 
U Vinohradského hřbitova 3, Praha 3 s tím, že nástupnickou organizací se stává od 1. 7. 2009 Střední škola 
elektrotechniky a strojírenství. Tím zde vzniká nový obor Strojírenská a elektrotechnická zařízení. Další obory, 
které střední odborná škola vyučovala (Přírodovědné lyceum a Chemicko-farmaceutická výroba) přecházejí 
na školy, které podobné obory vyučují a mají pro jejich výuku personální i materiální předpoklady a podmínky. 
Vyučování oboru strojírenská a elektrotechnická zařízení se přesunulo tedy do Jesenické ulice, chemická 
a farmaceutická výroba do školy na Alšově nábřeží a přírodovědecké lyceum do střední školy v Podskalské ulici 
v Praze 2. Důvodem byly malé počty žáků a přitom tyto školy vyučovaly obdobné obory. 
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Od 1. září 2009 zahajuje škola výuku všech oborů podle vlastních školních vzdělávacích programů, které se 
zpracovaly na základě Rámcových vzdělávacích programů, které vydalo ministerstvo školství. Předností 
vlastních vzdělávacích programů je důsledná prostupnost mezi jednotlivými obory, odklad definitivní volby 
oboru a rozhodnutí o maturitním nebo nematuritním výstupu až na konec 1. ročníku, kdy žáci skládají ročníkové 
zkoušky.  

Na základě jednání s magistrátem předává škola zřizovateli objekty U Pekáren 1, Praha 10 – Hostivař, U Trati 
27a, Praha 10 – Strašnice a Voctářova 14, Praha 8. Škola má v současné době tato pracoviště: Jesenická 1 
(teoretická výuka celé školy a praktická výuka telekomunikačních a elektrooborů) a Průhonická 8 (bez výuky) 
v Praze 10 – Záběhlicích,  Dubečská 34 v Praze 10 – Strašnicích (praktická výuka strojních a dopravních oborů). 

 
Přehled oborů: 
 
Studijní obory čtyřleté, zakončené maturitní zkouškou 
Strojírenství (Technická správa budov) 
Mechanik strojů a zařízení (Letecký mechanik) 
Mechanik seřizovač (Programátor počítačem řízených strojů) 
Mechanik elektrotechnik (Elektrotechnik) 
Telekomunikace (Telekomunikační mechanik) 
Provoz a ekonomika dopravy (Provoz a ekonomika dopravy) 
Ekonomika a podnikání (Finanční specialista)  
 
Učební obory tříleté, zakončené závěrečnými zkouškami 
Strojní mechanik (Zámečník) 
Strojní mechanik (Opravář letadel) 
Nástrojař (Nástrojař) 
Obráběč kovů (Univerzální obráběč) 
Elektrikář (Elektrikář) 
Spojový mechanik (Spojový mechanik) 
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2.3.5) Ostatní školy 
 
 

Vyšší odborná škola sociálně právní, Jasmínová 3166/37a 
 
 
Ředitelka: Ing. Milan Johanis  
Webové stránky: www.vossp.cz 
Telefon: 272661202 
E-mail: info@vossp.cz 
 
Vyšší odborná škola sociálně právní je státní škola s dlouholetou tradicí a zkušeností se vzděláváním 

sociálních pracovníků. V současné době je připravuje ve vyšším odborném studiu. Přijímací zkoušky mohou 
konat pouze uchazeči s ukončenou maturitní zkouškou.  

Studijní obor „sociální práce“ je možné studovat formou denního a kombinovaného studia (3 roky) nebo 
dálkového studia (4 roky). Po absolvování školy získají studenti titul „diplomovaný specialista“ (zkráceně 
„DiS.“).  

Absolventi se uplatní v širokém spektru státních, nestátních i církevních institucí a organizací sociálního 
zaměření. 

Na škole působí kvalitní pedagogický sbor doplňovaný externími učiteli – odborníky z praxe a při zajišťování 
odborné praxe studentů škola smluvně spolupracuje s více než 150 institucemi a zařízeními v oblasti sociálních 
služeb. 

 
 
 

3. lékařská fakulta UK Ruská 87 
 
Děkan: Prof. MUDr. Michal Anděl, CSc. 
Webové stránky: www.lf3.cuni.cz 
Telefon: 267102111 
 
3. lékařská fakulta se nachází ve vinohradském zdravotnickém areálu. Výuku zajišťují ústavy, centra, katedry 

a kliniky. Mezi výukové základny fakulty patří především Fakultní nemocnice Královské Vinohrady, Fakultní 
nemocnice na Bulovce, Fakultní Thomayerova nemocnice s poliklinikou v Krči, Ústřední vojenská nemocnice, 
Ústav péče o matku a dítě v Praze Podolí. Specializovaná výuka dále probíhá v  Psychiatrickém centru Praha 
a podílejí se na ní pracovníci Státního zdravotního ústavu v Praze.  

Dále výuka probíhá v těchto institucích: Endokrinologický ústav, Institut klinické a experimentální medicíny, 
Nemocnice na Homolce a další, kam studenti přímo na praktickou výuku docházejí nebo významní odborníci 
z těchto institucí vyučují přímo na fakultě. 

3. lékařská fakulta je zapsána na seznamu lékařských fakult Světové zdravotnické organizace. Její výuka byla 
akreditována i pro studium amerických posluchačů Ministerstvem školství USA. V rámci evropských iniciativ se 
fakulta podílí na jednotném evropském programu praktických dovedností pro absolventy lékařských fakult 
Euroskills. 

V anglickém výukovém programu studia medicíny studují či studovali posluchači z Norska, Řecka, Velké 
Britanie, Mauriciu, USA, Kanady, Izraele, Spojených arabských emirátů, Bulharska a Polska. Kromě výše 
uvedených zemí pracují zdejší absolventi ve Švýcarsku a Německu. Místní studenti vždy bez obtíží uspěli 
při národních nostrifikačních zkouškách v evropských zemích i v USA. 

V současné době byla uzavřena dohoda mezi 3. lékařskou fakultou UK a Universitou v Pittsburghu 
v americké Pensylvánii o možnosti plného postgraduálního výcviku v klinické medicíně pro dva kvalitní 
absolventy fakulty. 

Výzkum na 3. lékařské fakultě UK prodělává v posledních deseti letech velký rozvoj a zdejší fakulta, počtem 
pracovníků spíše menší,  patří v celostátním srovnání v počtu publikovaných článků, v počtu vydaných knih 
či získaných výzkumných grantů standardně mezi nejproduktivnější lékařské fakulty v celé České republice. 
Fakulta otevřela v posledních dvou letech další nové prostory určené zejména pro výzkum a má laboratoře 
molekulární a buněčné biologie, fyziologie, histologie či farmakologie vybavené nejmodernějšími přístroji.  
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Pro vědecky a výzkumně zaměřené studenty pregraduálního studia otevřela "přípravný program - 
PRAEDOC" pro budoucí  zájemce o postgraduální studium.  

 
Na 3. lékařské fakultě se dá studovat magisterské studium, jehož standardní forma je šest let. Je zde studijní 

program Všeobecné lékařství, jehož forma studia je prezenční a jde studovat v českém a anglickém jazyce. 
Po ukončení studia je udělován titul MUDr. 

Bakalářské studium trvá tři roky a lze ho studovat ve studijním programu Ošetřovatelství obor Všeobecná 
sestra a forma studia je prezenční i kombinovaná. Druhým studijním oborem je Specializace ve zdravotnictví, 
který má obory Fyzioterapie (forma studia je prezenční), Veřejné zdravotnictví (forma studia je prezenční 
i kombinovaná), Dentální hygienistka (forma studia prezenční). Po ukončení studia se přiděluje titul Bc. 

Kromě toho je zde možné studovat postgraduální doktorské studium se studijním programem  Biomedicína 
pro absolventy vysokých škol.  

 
 
 

Metropolitní univerzita Praha, o.p.s., Dubečská 900/10 
 
 
Rektor: Prof. PhDr. Michal Klíma, M.A., CSc.  
Webové stránky: www.mup.cz 
Telefon: 274815044 
E-mail: info@mup.cz 
 
Metropolitní univerzita Praha, o.p.s., (MUP) patří mezi nejstarší a největší soukromé vysoké školy v České 

republice. V akademickém roce 2011/2012 studuje na MUP přibližně 5 500 studentů. Od svého založení v roce 
2001 nabízí univerzita studijní obory v oblasti mezinárodních teritoriálních vztahů, právní specializace 
a mezinárodních ekonomických vztahů, a to jak v prezenční, tak v kombinované (dálkové) formě, v českém 
a anglickém jazyce. MUP působí v Praze a ve třech krajských městech - v Plzni, Liberci a Hradci Králové.  

Metropolitní univerzita Praha poskytuje vzdělání v sedmi bakalářských, sedmi magisterských a třech 
doktorských oborech, což ji řadí v České republice mezi jednu z mála soukromých vysokých škol s univerzitním 
statutem.  

Na škole jsou tyto studijní bakalářské obory (titul Bc.) – Anglofonní studia, Humanitní studia, Mediální 
studia, Mezinárodní obchod, International Relations and European Studies (studium v anglickém jazyce), 
Mezinárodní vztahy a evropská studia, Průmyslové vlastnictví a Veřejná správa. Magisterské studium (titul 
Mgr./Ing.) má obory - Anglofonní studia, International Relations and European Studies (studium v anglickém 
jazyce), Mezinárodní vztahy a evropská studia, Asijská studia a mezinárodní vztahy, Evropská studia a veřejná 
správa, Mezinárodní a regionální vztahy v průmyslovém vlastnictví, Politologie, Regionální studia 
a mezinárodní obchod. V doktorském studiu (titul Ph.D.) a rigorózním řízení (titul PhDr.) to jsou obory 
Mezinárodní vztahy a evropská studia, Mezinárodní a regionální vztahy v průmyslovém vlastnictví, International 
Relations and European Studies (studium v anglickém jazyce).  

Metropolitní univerzita Praha nabízí občanům se zdravotním postižením pohybového aparátu možnost získat 
vysokoškolské vzdělání v rámci komplexního programu „Škola bez bariér“, který realizuje od   akademického 
roku 2003/2004. Všechny pražské pobočky (Strašnice, Žižkov a Jarov) mají bezbariérové budovy. Komplexní 
podporu studentů s postižením realizuje MUP na bázi Denního centra. V současné době jich zde studuje více než 
sedmdesát. Za realizaci tohoto programu získala univerzita několik ocenění, jako např. mezinárodní cenu 
Handinnov Europe 2008, ocenění Výboru dobré vůle – Nadace Olgy Havlové nebo ocenění Stejná šance – 
Zaměstnavatel 2010, kde se v soutěži umístila na třetím místě. V rámci programu Erasmus studují studenti 
s tělesným postižením na vysokých školách v zemích EU.  

V rámci celoživotního vzdělávání Metropolitní univerzita Praha také realizuje programy dalšího vzdělávání 
pedagogických pracovníků a kurzy českého jazyka pro cizince.  

Pro studenty univerzity i pro veřejnost otevírá MUP každoročně přípravné kurzy na mezinárodně uznávané 
zkoušky z anglického jazyka - Cambridge Exams (PET, FCE, CAE, CPE). Absolventi těchto kurzů i zájemci 
z řad veřejnosti mohou skládat zkoušky přímo na půdě Metropolitní univerzity Praha, která je oficiálním 
zkouškovým centrem pro Cambridge Exams v České republice. MUP pro své studenty pořádá pravidelné 
zahraniční studijní cesty zaměřené na prohloubení znalostí studovaných oborů.  

Metropolitní univerzita Praha dlouhodobě rozšiřuje vlastní vědeckovýzkumnou činnost, čímž zvyšuje kvalitu 
vysokoškolského vzdělávání. Na univerzitě působí vědeckovýzkumná centra, která každoročně pořádají řadu 
odborných konferencí a seminářů. Na MUP působí Centrum pro studium Blízkého východu (CMES), 
Ústav právní ochrany průmyslového vlastnictví (ÚPOPV), Centrum bezpečnostních studií (C4SS), 
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Iberoamerické centrum (IAC), Centrum pro studia mezinárodních ekonomických vztahů (CMEV), Institut 
pro média (IPM) a Centrum pro studium globální etiky (CGEP). 

  
Univerzita vydává skripta, sborníky, odborné monografie nebo recenzovaný časopis Central European Journal 

of International and Security Studies, který si za dobu své existence vydobyl uznání na mezinárodní úrovni. 
Od roku 2010 vydává univerzita další recenzovaný časopis ACTA MUP – Právní ochrana duševního vlastnictví.  

Škola úzce spolupracuje s Ústavem mezinárodních vztahů, s Institutem pro evropskou politiku – Europeem, 
s Úřadem průmyslového vlastnictví, s Evropským patentovým úřadem v Mnichově a Světovou organizací 
duševního vlastnictví v Ženevě.  

Pro realizaci zahraničních aktivit vytvořila MUP širokou síť více než 100 spolupracujících univerzit jak 
v rámci Evropy v programu Erasmus, tak i v oblastech Ameriky či Asie. Metropolitní univerzita Praha uzavřela 
smlouvu s významnou britskou univerzitou Nottingham Trent University. Na jejím základě si obě univerzity 
budou vzájemně uznávat studium v rámci programu Double Degree v oborech Mezinárodní vztahy a evropská 
studia a International Relations and European Studies. Studenti obou univerzit, kteří splní podmínky smlouvy, 
obdrží po tříletém bakalářském studiu diplom Metropolitní univerzity Praha i Nottingham Trent University.  

Na Metropolitní univerzitě Praha vzniklo Centrum sportu, které úzce spolupracuje se Sportovním klubem 
MUP, o.s., jenž je členem České asociace univerzitního sportu a Pražské tělovýchovné unie. Centrum sportu se 
zaměřuje na využití volného času studentů (včetně studentů s tělesným postižením) a vytváří pro ně širokou 
nabídku aktivit v průběhu semestrů. Centrum také organizuje sportovní turnaje a týdenní sportovní kurzy 
(lyžařské a cykloturistické zájezdy) a nabízí studentům slevy ve vybraných sportovních centrech v Praze, 
oslovuje, vybírá a podporuje studenty startující v akademických soutěžích. 

 
Bohužel s Metropolitní univerzitou Praha byla spojena i jedna kauza. Zakladatelka školy a ředitelka Anna 

Benešová byla v úterý 24. května 2011 potrestána Obvodním soudem pro Prahu 10 za podplácení a porušování 
povinnosti při správě cizího majetku. Dostala dvouletý trest vězení s podmíněným odkladem na tři roky a pokutu 
300 tisíc korun. Rozsudek nebyl pravomocný.  

Podle obžaloby Benešová předávala v obálkách s prospekty univerzity úplatky lidem, kteří mohli ovlivnit 
využívání pronajatých prostor soukromé univerzity. V lednu 2008 prý dala 50 tisíc korun úřednici 
z královéhradeckého krajského úřadu, aby ovlivnila výši ceny pronájmu budovy pro univerzitu. 

O měsíc později chtěla celkem 20 tisíci korun uplatit ředitele a jeho zástupce pražské střední školy, jejíž 
prostory univerzita využívala, a to kvůli dodatkům ke smlouvám o nájmu těchto prostor. Podle obžaloby se 
Benešová provinila i tím, že si nechala rekonstruovat svůj pražský byt a dům v Dobřichovicích na útraty 
univerzity. Té fakturovala nové rolety a záclony, broušení parket, opravu kožených křesel nebo instalatérské 
práce v kuchyni a na WC. 
Ředitelka se obhajovala tím, že pracovala z domova a potřebovala si upravit domácí kancelář. 

Čtyřiašedesátiletá Anna Benešová navíc prý umožnila v rozporu s právními předpisy bezplatné studium 53 lidí. 
Univerzitě tak údajně způsobila škodu přes 7,5 milionu korun.  

Obžalované hrozilo v případě odsouzení až osmileté vězení. 

 
 
 

Vysoká škola finanční a správní, o. p. s., Estonská 500 
 
 
Rektorka: Dr. Bohuslava Šenkýřová 
Webové stránky: www.vsfs.cz 
Telefon: 210 088 800 
E-mail: info@vsfs.cz 
 
Vysoká škola finanční a správní, o. p. s., je první soukromá ekonomická univerzita v České republice. 

Na českém edukačním trhu působí přes deset let.  Poskytuje všechny stupně vysokoškolského vzdělání: 
bakalářské (titul Bc.), navazující magisterské (titul Ing. a Mgr.) a doktorské vzdělání (titul Ph.D.). Ve spolupráci 
se City University of Seattle dále nabízí a organizuje celosvětově uznávané manažerské studium MBA 
v anglickém jazyce. Pro zájemce o oba typy studia vznikl program Joint Degree, který umožňuje současné 
získání titulu Ing. a MBA. 

V roce 1999 školu založila Bankovní akademie a.s. a Czech Coal a.s. Regionální působení se rozšířilo mimo 
Prahu založením studijních středisek v Mostě a Kladně. K dispozici má škola vybavená PC pracoviště, studovnu 
a knihovnu.  Na univerzitě studuje 5 600 studentů a učí 300 pedagogů. Šedesát procent studentů navštěvuje 
kombinovanou formu studia. 
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Škola zřídila vlastní stipendijní fond, ze kterého financuje studium například talentovaným mladým lidem 
s fyzickým handicapem nebo dětem umístěným v náhradní rodinné péči, na tomto projektu spolupracuje 
s Prahou 10.  

Základem vzdělávacích programů, které Vysoká škola finanční a správní poskytuje, jsou studijní obory 
zaměřené na oblast financí, finančních služeb, pojišťovnictví, veřejné správy, podnikového managementu, 
marketingové komunikace a informatiky. Na většině oborů si posluchači mohou v závěru studia upřesnit 
profesní specializaci výběrem z několika studijních směrů. Mezi základní priority dalšího rozvoje školy patří 
permanentní zkvalitňování vzdělávacího procesu, rozvoj vědy a výzkumu a podpora zahraniční mobility 
studentů i pedagogů. Obsah všech studijních oborů je proto pravidelně hodnocen a formou reakreditací podle 
potřeby inovován.  

VŠFS organizuje vysokoškolská studia jak v prezenční, tak i v kombinované formě výuky. Během studia 
uplatňuje vůči studentům osobní přístup, vychází jim vstříc individuálním poradenstvím, v různých formách 
poskytuje konkrétní pomoc a zaručuje přátelské prostředí. Tematický plán odborných praxí všech oborů je 
koncipován takovým způsobem, aby umožnil dokonalé seznámení s pragmatikou podnikové i finančně-správní 
sféry a její zvládnutí. 

Bakalářské studium má program Informatika  s oborem Aplikovaná informatika, dále program 
Hospodářská politika a správa s obory Veřejné finance, Veřejná správa, Pojišťovnictví a Bankovnictví. 
Program Ekonomika a management má obory Marketingová komunikace a Řízení podniku a podnikové 
finance, který je i v anglickém jazyce. Dále je zde Právní specializace s obory Právo v podnikání a Právo 
ve veřejné správě. Program Sociální politika a sociální práce má obor Sociální politika a nově se otevřela  
Sociologie obor Sociologie. 

Navazující magisterské studium má program Informatika s oborem Aplikovaná informatika, dále je to 
program Hospodářská politika a správa s obory Finance a finanční služby, Pojišťovnictví, Veřejná správa 
a Veřejné finance. Program Ekonomika a management má obory Řízení podniku a podnikové finance 
a Marketingová komunikace, tento program je v české i anglické verzi. 

Doktorské studium bylo na škole zahájeno v akademickém roce 2010/2011, jedná se o program 
Hospodářská politika a správa – obor Finance. 

Funguje zde i čtyřletý program Bachelor of Science in Business Administration (BSBA), který je zaměřen 
na studium problematiky podnikové správy a je pořádán ve spolupráci s City University of Seattle, USA.  
Probíhá v anglickém jazyce a lze jej studovat souběžně s řádným bakalářským studiem na Vysoké škole finanční 
a správní. Po splnění všech požadavků získává student mezinárodně uznávaný diplom City University of Seattle.  

Program MBA  (Master of Business Administration) navazuje na bakalářské studium a zaměřuje se 
na vrcholové studium problematiky podnikové správy. Tento program je zřizován ve spolupráci s City 
University of Seattle a zahajuje se dvakrát do roka.  

Pro studenty akreditovaných bakalářských oborů VŠFS je možné souběžné studium bakalářských oborů 
na VŠFS a City University of Seattle, kdy mohou získat dva bakalářské tituly současně. Úspěšným absolventům 
VŠFS udělí titul Bc., uznávaný v celé EU, a při splnění povinností bakalářského studia v angličtině jim City 
University of Seattle udělí také mezinárodně platný titul BSBA.  

 
Při Vysoké škole finanční a správní vznikla v dubnu 2008 Bankovní akademie – Gymnázium, Střední 

odborná škola a Vyšší odborná škola, a.s. Gymnázium je osmileté denní a čtyřleté dálkové, které je určeno 
především pro zaměstnané a profesionální sportovce. Dálková forma studia vyhovuje také lidem se zdravotními 
potížemi, které jim neumožňují navštěvovat klasické denní studium. Škola je koncipována jako fakultní 
gymnázium Vysoké školy finanční a správní.  

Gymnázium se nachází v budově Kodaňská 54 v Praze 10. Bankovní akademie - Střední odborná škola 
a Vyšší odborná škola jsou na adrese Vlkova 12, Praha 3. SOŠ nabízí tyto studijní obory: Bankovnictví 
a pojišťovnictví - obor Ekonomika a podnikání, Média a marketing – obor Ekonomické lyceum a Cestovní ruch - 
obor Hotelnictví a turismus. Vyšší odborná škola je určena absolventům středních škol s maturitou, kteří 
po úspěšném završení studia na vyšší odborné škole získávají titul diplomovaný specialista. Bankovní akademie 
- vyšší odborná škola nabízí studijní obor Bankovnictví. 

V roce 2009 v Kodaňské 54 vznikly Kouzelné školy – mateřská škola a základní škola, š. p. o., jako školská 
právnická osoba s cílem využívat při vzdělávání metodu Montessori a tím rozvíjet přirozené nadání každého 
dítěte. Chování učitelů je postaveno na respektu k dítěti a jeho individualitě, učitel je rádce a partner. Je zde 
rozšířená angličtina. 

Slavnostní otevření budovy proběhlo 1. září 2010 za účasti zástupců Magistrátu hl. m. Prahy i městské části 
Praha 10, která přestavbu financovala. Kouzelné školy – mateřská a základní škola jsou nejmladším členem 
unikátního projektu Společenství škol (mateřská, základní, víceleté gymnázium, střední odborná, vyšší odborná 
a univerzita), které ve svém principu umožňuje vzdělání napříč generacemi.  

Internetové stránky jsou: http://www.kouzelneskoly.cz/ 
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2.3.6) Základní školy zřizované hl. m. Prahou 
 
Základní škola logopedická a Mateřská škola logopedická Moskevská 29 

 
Ředitelka: Mgr. Iva Prášilová 
Webové stránky: http://www.logopedickaskola.cz 
Telefon: 271720585 
 
Základní škola logopedická Moskevská 29 a Mateřská škola logopedická Sasanková 12 jsou státní školy 

zřízené hlavním městem Prahou. Je jednou z mála škol v Praze, která již od předškolního věku v rámci školních 
vzdělávacích programů zajišťuje pomoc dětem s vadami řeči tak, aby bylo možné jejich zařazení do kmenových 
základních škol nejpozději po pátém ročníku. 

Díky zkušenému kolektivu učitelů s logopedickou kvalifikací v součinnosti s klinickými logopedy se daří 
u dětí nejenom odstranit řečové vady, ale hlavně překonat psychické zábrany, kterým jsou často vystavovány, 
zahajují-li předškolní a školní docházku ve standardních vzdělávacích zařízeních. Dětem je přitom poskytována 
stejná úroveň výuky a zcela srovnatelná nabídka zájmové činnosti. 

Ve třídách s maximálně 10 žáky má výuka individuální charakter. Třídy jsou vybaveny nastavitelným 
žákovským nábytkem včetně relaxačního koutku. Žáci mohou využívat počítačovou učebnu, tělocvičnu nebo 
školní hřiště. Třídy mateřské a základní školy jsou v různých budovách a je tak zaručena klidná atmosféra. 
Základní škola je dislokována na třech pracovištích – v ulici Moskevská 29/408, K Botiči 177, Olešská 2222/18. 

Mateřská škola Sasanková 12 je dislokovaným pracovištěm Základní školy logopedické a Mateřské školy 
logopedické Moskevská 29, Praha 10. Nachází se v Zahradním Městě. Budovy jsou umístěny v pěkném klidném 
prostředí, obklopeny velkou zahradou, která zaručuje dětem dostatek volného a bezpečného pohybu. 

Děti mají zajištěno celodenní stravování a pitný režim, dostatek pohybu i odpočinku a v mateřské škole mají 
potřebné zázemí, klid, bezpečí i soukromí.  V MŠ Sasankové jsou přijímány děti s poruchou řeči na základě 
zápisu v řádném termínu, a to podáním přihlášky a doporučení odborníka z oboru logopedie nebo foniatrie.  

Kapacita MŠ je 44 dětí ve 4 třídách. O děti pečuje zodpovědný personál – speciální pedagogové, logopedky 
a provozní zaměstnanci. 

 
 

Základní škola Práčská 37/159 
 
Ředitelka: Mgr. Jaroslava Růžičková 
Telefon: 272 652 784 
Internet: http://www.zs-pracska.cz  
E-mail: zvs.pracska@zris.mepnet.cz 
 
Základní škola Práčská je podle zaměření ZŠ praktická, která spadá do speciálního školství a poskytuje 

základní vzdělání pro žáky se speciálními vzdělávacími potřebami. Součástí školy jsou přípravná třída, školní 
družina a školní jídelna. 

Škola organizuje sborový zpěv, který má dlouholetou tradici. Pracuje se ve dvou skupinách, mladší a starší 
žáci. Připravuje se zde repertoár na veřejná vystoupení. Je zde i kroužek vaření. 

 
 

Střední škola, Základní a Mateřská škola Chotouňská 476 
 
Ředitel: PhDr. Josef Novotný, CSc. 
Webové stránky: www.chotounska.cz 
Telefon: 274 772 936 
E-mail: pomocnaskola@volny.cz  
 
Základní škola speciální a Praktická škola jednoletá sídlí v Chotouňské ulici 476 v Praze 10 – Malešicích, 

součástí je také MŠ a ZŠ při Fakultní nemocnici Královské Vinohrady v Šrobárově ulici 50. 
Školní areál je umístěn v klidném prostředí Malešického parku a má vlastní velkou zahradu se skleníkem, 

hřištěm, stolem na stolní tenis, pískovištěm, altánem a krbem. Budova školy je dvoupatrová, panelového typu. 
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Jako učebny je využíváno deset místností. K dispozici je také cvičná kuchyně, logopedická pracovna, počítačová 
učebna, herna, malá tělocvična, keramická dílna v suterénu a jídelna. Součástí tří tříd jsou relaxační místnosti. 
V prvním poschodí se nacházejí pracovny Speciálně pedagogického centra. Škola je průběžně modernizována 
a přizpůsobována potřebám žáků, bohužel nemá bezbariérový přístup. Pro výuku tělesné výchovy využívá škola 
i tělocvičnu ZŠ Nad Vodovodem, která je v těsné blízkosti školy. Kapacita školy je 60 žáků. 

Praktická škola jednoletá je určena žákům s těžkým zdravotním postižením, zejména s těžkým stupněm 
mentálního postižení, žákům s postižením s více vadami a žákům s diagnózou autismus, kteří získali ucelené 
vzdělání na úrovni pomocné resp. zvláštní školy, ukončili povinnou školní docházku a ze zdravotních či jiných 
závažných důvodů se nemohou vzdělávat na jiném druhu a typu školy.  Kapacita praktické školy je ve školním 
roce 2011-2012 celkem 6 žáků. 

Škola v Chotouňské ulici byla vybrána jako pilotní zařízení pro tvorbu Rámcového vzdělávacího programu 
pro praktickou školu jednoletou a tvorbu a ověřování "Školního vzdělávacího programu pro vzdělávání žáků 
v praktické škole jednoleté". 

Součástí této instituce jsou také školy při Fakultní nemocnici Královské Vinohrady, kde pedagogové pracují 
s dětmi předškolního a školního věku. Výchovně vzdělávací proces probíhá na oddělení plastické chirurgie, 
oddělení popálenin a na dětské interně. Organizace výchovně vzdělávacího procesu je koordinována s provozem 
zdravotnického zařízení tak, aby nebyl narušen léčebný proces. V péči pedagogů jsou děti navštěvující 
mateřskou i základní školu, děti chronicky nemocné, s vývojovými vadami, se ztrátou nějaké funkce, infekčním 
onemocněním; děti po úrazech ohrožujících život, reparacích a kosmetických úpravách. Škola spolupracuje 
s Pedagogickou fakultou UK a VOŠ sociálně pedagogickou a teologickou JABOK. 
 

 

Základní škola speciální Starostrašnická 45 
 
Ředitelka: Mgr. Michaela Smrčková 
Webové stránky: www.starostrasnicka.cz 
Telefon: 274 817 133  
Email: zs.starostrasnicka@seznam.cz 
 
Základní škola speciální vychovává a vzdělává žáky mentálně postižené s kombinací smyslového, tělesného 

postižení a vadami řeči (žáky postižené dvěma nebo více na sobě kauzálně nezávislými druhy postižení), a to 
s takovými nedostatky rozumového vývoje a zdravotními obtížemi, pro které se nemohou vzdělávat ve zvláštní 
ani pomocné škole běžného typu. Zřizovatelem je hlavní město Praha, se sídlem Praha 1, Mariánské náměstí 2. 

O žáky pečuje ve třídě učitel a další pedagogický pracovník, případně asistent pedagoga. Cílem výchovně 
vzdělávací práce je, aby žáci ve vhodně upravených podmínkách a při odborné pedagogické péči získali základy 
vzdělání, základní vědomosti, dovednosti a návyky potřebné k orientaci v okolním světě, aby dosáhli maximální 
možné míry samostatnosti a nezávislosti na péči druhých osob a zapojili se dle svých možností do společenského 
života. 

Škola nabízí tyto aktivity: práci s keramickou hlínou, se dřevem a na zahradě, muzikoterapii, výtvarný 
a hudebně pohybový kroužek, plavání, jízdu na rehabilitačních kolech, výuku s počítačovými programy, 
doplňková výuka s interaktivní tabulí a výjezdy do školy v přírodě. 

Od 1. 9. 2010 probíhá řádné vyučování podle ŠVP pro ZŠS "Společně školou i životem". Ve třídě je 6 žáků, 
speciální pedagog a vychovatel. 

 
 

Základní škola speciální Diakonie ČCE Praha 10, Saratovská 159 
 
Ředitelka: Mgr. Vlasta Beščesová 
Webové stránky: http://www.ratolest-skola.cz/ 
Telefon: 274 821 297 
E-mail: ratolest@centrum.cz 
 
Speciální škola poskytuje vzdělávání žákům s těžkým mentálním a kombinovaným postižením. Byla založena 

v roce 1993 při středisku Ratolest, od roku 2004 má vlastní právní subjektivitu. Škola má dvě třídy a sídlí 
v budově střediska. Výuka probíhá na základě individuálních výchovně-vzdělávacích plánů, které vznikají 
ve spolupráci s rodinou. V každé třídě pracuje s učitelem i asistent pedagoga. Škole se daří s dětmi jezdit 
na plavání nebo se podařilo zajistit canisterapii.  

Výuka probíhá podle Vzdělávacího programu pomocné školy a přípravného stupně pomocné školy 
čj.24035/97-22, podle Rehabilitačního programu pomocné školy čj.15988/2003-24 a podle vlastního školního 
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vzdělávacího programu Spolu – já vím čj. 57/2010 s přihlédnutím k individuálním potřebám a možnostem 
jednotlivých žáků. 

 
 



 215 

 

2.3.7) Základní umělecké školy 
 
 

Základní umělecká škola, Praha 10, Bajkalská 11 
 
 
Ředitel školy: Mgr. Jiří Šesták  
Umělecké obory: hudební, výtvarný, taneční, literárně dramatický  
Webové stránky: www.zus-bajkalska.cz 
Telefon: 267 311 898 
E-mail: zus.bajkalska@iol.cz 
 
Základní umělecká škola Bajkalská zahájila vyučování 1. října 1960. V začátcích své existence sídlila v jedné 

budově, později dostala do užívání další dva pavilony (všechny vznikly v 50. letech jako nouzové budovy 
pro potřeby základní školy) a vzniklo také odloučené pracoviště v Kolovratech.  

Do hudebního oboru jsou přijímány děti od 5 let a mnohé z nich absolvují na škole nejen 1. a 2. stupeň 
základního studia, ale pokračují dále v odborném hudebním vzdělávání v návazném studiu pro dospělé. 
Smyslem hudebního oboru je poskytnout žákům základy pro aktivní provozování hudby, prohlubovat 
a rozšiřovat jejich hudební znalosti a dovednosti a prostřednictvím pěstování hudby kultivovat jejich osobnost. 
U nejmenších dětí se rozvíjí přípravná hudební výchova hravou formou, elementární smysl pro rytmus, 
intonaci a hudebně pohybové cítění -  vše na základě Orffovy metody. 

Od šesti let si žáci mohou zvolit hru na některý z nástrojů: klavír, housle, violoncello, flétna, akordeon 
či sborový nebo sólový zpěv. Starším žákům se nabízejí další možnosti: klarinet, saxofon, hoboj, trubka, 
trombon, kytara, bicí, keyboard, baskytara, elektrická kytara nebo varhany. Mnoho žáků se zapojuje do větších 
hudebních souborů: komorní pěvecké sbory (Kosáci), smyčcové soubory (Tutti Fiori), žesťový soubor, jazzový 
soubor nebo swingový orchestr UNISONO.  

Výchova v tanečním oboru rozvíjí pohybové a taneční předpoklady dětí už od pěti let. Děvčata i chlapci 
předškolního věku jsou přijímáni do PTV (přípravné taneční výchovy) a zde přiměřeně k jejich věku 
a schopnostem získávají základy pohybového vzdělání. Na I. stupni tanečního oboru jsou vyučovány předměty 
taneční průprava a taneční praxe. Ve vyšších ročnících klasická taneční technika, lidový tanec, současný tanec 
a taneční praxe. Žáci mohou pokračovat ve studiu i na II. stupni, kde se rozvíjí učivo z vyšších ročníků I. stupně. 
V tanečním oddělení si žáci mohou vybrat současný nebo lidový tanec (spolupráce s folklorním souborem 
Prstýnek).  

Výtvarný obor  mohou navštěvovat děti od 1. třídy ZŠ do osmnácti let. Ve výtvarném oddělení se děti 
v předmětech kresba, malba, grafika, dekorativní činnosti, modelování – keramika seznamují s různými 
výtvarnými technikami a materiály.  

Literárn ě dramatický obor nabízí žákům od 6 do 18 let širokou škálu činností: dramatickou hru, základy 
tvorby krátkých literárních a dramatických útvarů a práci v divadelním souboru. Žáci školy jsou velmi úspěšní 
v soutěžích a svou vyspělost předvádějí na vystoupeních a koncertech.  

 
 

Základní umělecká škola, Praha 10, Olešská 16 
 
Ředitel školy: Alexandr Béza  
Umělecké obory: hudební, taneční, výtvarný, literárně dramatický 
Webové stránky: www.zus-olesska.cz 
Telefon: 274819024 
E-mail: zus.olesska@zris.mepnet.cz 
 
ZUŠ Olešská byla založena v roce 1949 jako pobočka Hudební školy v Biskupské ulici. Od roku 1953 je 

samostatnou školou. Hlavní sídlo školy je v Olešské ulici 2295/16, pobočku má v ulici U Nových vil 1058/3.  
Škola pořádá interní i veřejné koncerty, výstavy, taneční vystoupení, účastní se celostátních soutěží 

a vystoupení pro společenské organizace, připravuje žáky ke studiu na středních i vysokých uměleckých školách. 
Žáci vystupují a vystavují své práce v Atriu na Žižkově, Zrcadlové kapli Klementina, velkém sále Městské 
knihovny, Sukově sále Rudolfina, Libeňském zámku, v kostelích u sv. Martina ve zdi, sv. Šimona a Judy, 
bývalém klášteře sv. Anežky české, Trmalově vile a mnoha dalších místech Prahy. 
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Hudební obor vyučuje nástroje klasické (klavír, housle, viola, violoncello,  kontrabas, kytara, zobcová 
a příčná flétna, klarinet, trubka, saxofon, akordeon, varhany, varhanní harmonium), nástroje elektronické 
(keyboard, basová kytara), sólový a komorní zpěv. Na škole je smyčcový orchestr, nástrojové soubory, pěvecké 
komorní soubory. Všichni pedagogové jsou aprobovaní absolventi konzervatoří a vysokých škol. Žáci jsou 
přijímáni od věku 4 let do věku středních škol. 

Taneční obor zahrnuje tanec klasický, lidový, moderní  a též gymnastickou průpravu. Vyučování probíhá 
v dobře vybaveném tanečním sále školy, pro veřejná vystoupení se pronajímají velká jeviště. Obor vede zkušená 
vysokoškolsky vzdělaná paní učitelka s velkou baletní a pedagogickou praxí. Žáci jsou přijímáni zpravidla 
do věku 9 let. 

Výtvarný obor  zahrnuje techniky kresebné, malířské, grafické, techniky prostorového vytváření 
a multimediální tvorbu. Zajišťuje přípravu ke zkouškám na střední umělecké školy, vysoké umělecké školy, 
zvláštní péče se věnuje přípravě k vysokoškolskému studiu architektury. Škola pořádá výstavy výtvarných prací 
žáků, vernisáže doprovází i autorská čtení žáků. Oblíbené jsou víkendové a prázdninové výtvarné plenéry. 
Vysokoškolsky vzdělaní učitelé rozvíjí zručnost i kreativitu žáků. Žáci jsou přijímáni od věku 5 let do věku 
středních škol. 

Literárn ě dramatický obor je zaměřen na rozvoj komunikace a přirozeného projevu, hereckou průpravu, 
hlasovou výchovu, nácvik dramatické hry a divadelního představení včetně  pantomimy, na  rozvoj přirozeného  
projevu žáků. Vysokoškolsky vzdělaným pedagogem vedená výuka připravuje pro studium herectví, režie apod., 
ale i pro uplatnění v povoláních, která vyžadují vysokou míru komunikačních dovedností (pedagogové nebo 
právníci). Žáci jsou přijímáni od věku 7 let do věku středních škol. 
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2.4) Církve 
 
 

Noc kostelů 
 
Celkem 86 chrámů v Praze se 27. května připojilo k akci s názvem Noc kostelů, která se uskutečnila 

už potřetí. Po celém Česku se zapojilo celkem 921 kostelů. Akce vypukla úderem páteční osmnácté hodiny, 
kdy se rozezněly kostelní zvony. V jejím rámci pořádají zúčastněné chrámy a modlitebny komentované 
prohlídky, koncerty, besedy, literární čtení, meditace, promítání, ale například i výtvarné dílny. Většina kostelů 
se vylidnila po 23. hodině, někde se však počítalo s půlnoční modlitbou či závěrečným varhanním preludiem. 

Noc kostelů si klade za cíl přiblížit křesťanství i těm, kteří se jinak církevním svatostánkům vyhýbají.  Rok 
od roku návštěvnost této akce v České republice přibývá. Zatímco v roce 2009 tak do českých a moravských 
kostelů a modliteben zavítalo 100 tisíc lidí, v roce 2010 této možnosti využilo více než čtvrt milionu obyvatel 
Česka. Jen v Praze si přitom noční atmosféru chrámů přišlo vychutnat 50 tisíc zvědavců. 

V Praze 10 bylo otevřeno šest kostelů: kostel Neposkvrněného Početí Panny Marie ve Strašnicích, Husův sbor 
Církve československé husitské ve Vršovicích, modlitebna Českobratrské církve evangelické ve Vršovicích, 
kostel sv. Václava ve Vršovicích, Bét-el - kostel Evangelické církve metodistické ve Strašnicích a Husův sbor 
Církve československé husitské na Vinohradech. 

 
 

Římskokatolická církev 
 
 

Farnost u kostelů sv. Václava a sv. Mikuláše 
 
Římskokatolická farnost ve Vršovicích má dva kostely – sv. Mikuláše na Vršovickém náměstí a sv. Václava 

na náměstí Sv. Čecha 84/6. 
Farářem je P. Stanislaw Góra. 
 
Mše svaté se konají od září 2011 takto: v neděli  od 8:30 a 10:30 v kostele sv. Václava, v úterý od 18 hodin 

v kostele sv. Mikuláše, ve středu od 18 hodin v sále u sv. Václava, ve čtvrtek od 8 hodin, v pátek od 18 hodin 
v sále u sv. Václava a v sobotu od 8 hodin v kostele sv. Mikuláše. 

Na internetových stránkách na adrese - http://www.farnostvrsovice.cz/ - se dají dohledat pravidelné aktivity 
kostela. 

Pondělí  13:30 - 14:30  
16:45 - 17:30  
 
17:40 
17:00 - 18:30 
18:00 - 21:00  
18:30  
19:00 - 21:00  

Mariina legie   
náboženství pro děti – 2. - 4. tř. + příprava na první svaté  
přijímání  
zkouška dětské kapely Minimissa 
kroužek vyšívání  
dramatický kroužek 
angličtina pro dospělé  
modlitební setkání  

FAR  
SAL 
 
SAL 
FAR  
SAL 
FAR  
SAK  

Úterý  15:30 - 17:30  
16:45 - 17:45  

možnost setkání s knězem ve farní kanceláři  
Biblická hodina - 2. a 4. úterý v měsíci  

FAR  
FAR  

Středa  10:00 - 12:00 
18:30  
19:00 - 21:00  
19:30  

maminky s dětmi  
zkouška pěveckého sboru  
setkání mladší mládeže od 15 – 19 let dle oznámení  
setkání farní charity – 2. středa v měsíci  

FAR  
SAL  
FAR  
FAR  

Čtvrtek  8:45 - 10:00  
15:30 - 17:00 
16:00 - 16:45  
16:45 - 17:30  
17:30 

setkání farníků při čaji – 1x měsíčně dle oznámení  
úřední hodiny farní kanceláře pro veřejnost 
náboženství pro předškolní děti + 1. tř.   
náboženství pro děti – 5. až 7. třídy  
divadelní kroužek pro děti  

FAR  
FAR  
FAR  
FAR  
FAR  
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18:00 
19:30 
20:00 
20:00 - 22:00  
20:00 - 21:00 

katechumenát 
příprava biřmovanců 
modlitba matek – 1. a 3. čtvrtek v měsíci 
zkouška kapely Missa  
eucharistická adorace 

FAR 
SAL 
FAR 
FAR 
MIK 

Neděle 7:30 - 8:30 
9:30 -10:30 
16:00 
19:00 

zkouška sboru 
zkouška scholy 
divadlo pro děti – každou poslední neděli v měsíci 
modlitba Taizé – každou poslední neděli v měsíci 

SAL 
SAL 
FAR 
SAL 

 
S tím, že zkratky znamenají místa konání jednotlivých akcí - FAR je fara, SAL je sál u sv. Václava, MIK je 

kostel sv. Mikuláše a VAC je kostel sv. Václava. 
 

 
 

Oprava věže kostela sv. Václava v roce 2011 
 

Při kostele vychází časopis Svatováclavská vinice a je zde pořádán bohatý kulturní program. Například 
ve středu 5. ledna 2011, v předvečer svátku Zjevení Páně (lidově Tří králů), se v 18 hodin v kostele sv. Václava 
uskutečnil Tříkrálový koncert  známého dětského pěveckého souboru Radost Praha. Zazněla díla B. Brittena, 
P. Ebena, C. Francka, J. J. Ryby a dalších. Vstupné bylo dobrovolné.  

Dětský pěvecký sbor Radost Praha vstoupil v roce 2011 do jubilejní 50. sezóny. Byl založen sbormistrem 
Vladislavem Součkem v roce 1961 jako sbor školního klubu ZDŠ v Praze 7. V současné době sdružuje už kolem 
200 dětských zpěváků ve věku od pěti do třiceti let. Repertoár koncertního sboru je velmi široký. Obsahuje 
duchovní i světské skladby, od děl starých mistrů polyfonie přes díla klasiků a současníků až po lidové písně 
zpívané většinou v původním jazyku. Soubor patří již po mnoho let k velmi dobrým hudebním tělesům u nás. 
Kromě četných koncertů v České republice děti zpívaly na mnoha místech v zahraničí. Soubor se s úspěchem 
účastnil mnoha soutěží. 

 
V úterý 10. května se v 19 hodin v kostele sv. Václava uskutečnil pod vedením dirigenta Jaroslava Brycha 

koncert Foerstrova komorního pěveckého sdružení. Na mimořádném koncertu zazněl pestrý sborový repertoár 
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připravovaný souborem na velmi obtížnou mezinárodní soutěž Florilège Vocal de Tours, kde FKPS na konci 
května reprezentoval Českou republiku. Pěvecká soutěž ve francouzském Tours patří mezi nejprestižnější 
soutěže amatérského sborového zpěvu v Evropě a řadí se do skupiny vrcholných cen Grand Prix.  

Na koncertě zazněly muzikantské sborové perly autorů T. L. de Victoria, J. N. Hummela, F. Mendelssohna-
Bartholdy, P. I. Čajkovského, P. Česnokova, F. Poulence, B. Martinů, J. Nováka, O. Máchy, Z. Lukáše a dalších 
skladatelů v podání jednoho z nejlepších českých ženských sborů. Vstupné na koncert bylo dobrovolné, vybraná 
částka byla věnována do sbírky na opravu varhan v kostele sv. Václava. 

 
Na podzim probíhala oprava věže kostela sv. Václava. Chybějící dilatační spáry zapříčinily praskání 

luxferových průhledů. U kostela bylo postaveno lešení s ochrannou sítí. Celá rekonstrukce byla financována 
z grantu hlavního města Prahy. Nutno připomenout, že kostel je dominantou náměstí Svatopluka Čecha a byl 
postaven v letech 1929 -1930. Autorem projektu je architekt Josef Gočár. 

 
Koncerty se konaly také v prosinci - 4. 12. od 17 hodin se v kostele sv. Václava konal koncert příchovické 

kapely KaPři pod vedením Jitky Mudrové.  
18. 12. proběhl koncert Ondřeje Škocha – zhudebněné překlady básní Suzanne Renaud. 
 
 

Kostel Neposkvrněného početí Panny Marie 
 
 
Farářem je P. Karel Kočí. 
Internetové stránky: www.farnoststrasnice.cz 
Telefon: 274782480. 
 
V Kostele Neposkvrněného početí Panny Marie, Ke Strašnické 10, se konají mše svaté od pondělí do pátku 

vždy od 18:00 hodin. V sobotu se konají v 7:00 a 18:00 hodin. V neděli od 7:00, 9:00 a 18:00 hodin, kromě 
letních prázdnin se v neděli koná od 10:30 i dětská mše. Ve Vinohradské nemocnici je pak mše ve čtvrtek 
od 15:00 hodin. 

K životu ve farnosti patří nejen bohoslužby, ale také mnoho jiných aktivit. Od pastorační činnosti v podobě 
výuky náboženství nebo výkladu katechismu až po posezení s lidmi z farnosti. 

Z dalších aktivit to je – kavárna, mateřské centrum, knihovna, charita, modlitební skupiny a farní chrámový 
sbor Kalokazhatia. V prostorách kostela funguje i chrámový sbor Cantus Amici. Při kostele vychází farní 
zpravodaj Vzkříšení. 

 
V roce 2011 došlo k výměně farářů; 1. července 2011 vystřídal P. Jana Balíka P. Karel Kočí. Mgr. Karel 

Kočí se narodil 16. července 1965 ve Vlašimi a je bývalý člen Řádu bratří kazatelů a římskokatolický kněz. 
Od 1. července 2008 do 30. června 2011 byl administrátorem v Roudnici nad Labem, odkud přešel do Strašnic. 

P. Jan Balík odešel ze Strašnic po šesti letech. Nyní vede a moderuje Sekci pro mládež. Dále má na starosti 
vzdělávání kněží, řeholníků a laiků, kteří se na službu mládeži připravují nebo jsou v ní zapojeni. Slavnostní 
rozloučení s panem farářem proběhlo 18. června v 18 hodin při mši svaté. 

 
8. ledna se konala Rybova mše vánoční v podání sboru Camerata a orchestru ZUŠ Hronov. 
Koncert duchovní hudby Píseň písní - Intavolatury pro varhany a cembalo barokní Itálie  (A. Vivaldi, 

A. Scarlatti, F. Rognoni a další) proběhl ve čtvrtek 3. března v 19 hodin. Návštěvníci kostela Neposkvrněného 
počení Panny Marie uslyšeli Alenu Hönigovou na cembalo a varhany. Vstupné bylo 100 korun, studenti 
a důchodci měli vstup zdarma. 

 
Římskokatolická farnost v Praze – Strašnicích a Karmelitánské nakladatelství připravily 8. června od 19 hodin 

v Divadle Miriam besedu z cyklu Iniciativa 17-11, na které vystoupil P. Jaroslav Brož: Skrytý oheň Matky 
Terezy. Autor je katolický kněz, biblista, vedoucí katedry biblických věd KTF UK. Duchovně doprovází sestry 
Matky Terezy v ČR a připomínkuje texty o Matce Tereze vycházející v češtině. Večerem provázel Pavel Mareš, 
vstup byl volný. 

 
2. října se zde konal Strašnický varhanní koncert: Dialogy muzikantek – Jeden večer pro dvě cembalistky 

a dvě varhanice. Vystoupily Eva Bublová a Lucie Žáková. 
 
10. prosince proběhl předvánoční koncert méně známých adventních a vánočních písní, které zazpívali 

zpěváci z Moravského Slovácka.  
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Pro děti a mládež byla v roce 2011 připravena řada akcí, například masopustní karneval (5. března), pletení 
pomlázek (23. dubna), letní tábor pro děti (1. – 12. srpna), drakiáda (15. října), zdobení adventních věnců 
(26. listopadu) nebo Mikulášská nadílka (5. prosince). 

 
 

Kostel Narození Panny Marie v Záběhlicích 
 
Kostel Narození Panny Marie v Záběhlicích spadá pod Římskokatolickou farnost u kostela Stětí sv. Jana 

Křtitele v Hostivaři, Domkářská 1/21, Praha 15 – Hostivař. Farářem je JCLic. Zbigniew Krzystof Ponichtera. 
Informace o farnosti a tedy i o záběhlickém kostele se dají dohledat na adrese www.centrumhostivar.cz. 
 
Mše svaté se konají v kostele Narození Panny Marie v Záběhlicích v neděli od 9:30 a ve středu od 18 hodin. 

V kostele Stětí sv. Jana Křtitele v Praze 15 v úterý, ve čtvrtek a v pátek od 18 hodin a v neděli 
od 8 a od 11 hodin. 

Nelze zapomenout ani na to, že se mše svaté konají v Domově důchodců v Praze 10 – Záběhlicích, 
Sněženková 2973/8 první a třetí čtvrtek v měsíci od 15 hodin.   

 
V roce 2011 došlo k výměně farářů. 28. června 2011 v 18.00 hodin zažila Hostivař velkou slavnost, pražský 

arcibiskup Dominik Duka sloužil bohoslužbu a současně se rozloučil s P. Mariuszem Kuźniarem a poděkoval 
mu za jeho službu v Hostivaři. P.ThLic. Mariusz Gerard Ku źniar  působil v Hostivaři pět let a skončil 
30. 6. 2011. Následně byl P. Kuźniar slavnostně uveden biskupem Václavem Malým do funkce kněze 
v Komunitním centru Matky Terezy v Praze 11 – Hájích. 

Od 1. 7. 2011 byl uveden do funkce kněze v Hostivaři P. Mgr. Jan Pata. Od 1. října se stal farářem 
v Hostivaři pater JCLic. Zbigniew Krzystof Ponichtera, který přišel z farnosti v Žebráku. Pater Pata ve farnosti 
nadále zůstal. 

 
11. září 2011 na dopolední mši svaté v Záběhlicích se slavil svátek kostela i svátek Narození Panny Marie. 

Po mši svaté, kterou sloužil bývalý farář pater ThDr. Jiří Svoboda JC.D., byl posvěcen obnovený misijní kříž. 
Ten pochází z roku 1861 a byl vztyčen při příležitosti duchovní obnovy farnosti na svědectví pro budoucí 
farníky. Zub času, povětrnostní podmínky i poškození způsobily na konci totality pád kříže a jeho rozlomení. 
Kříž byl pak po řadu let uložen u pana Holého, který jej nechal svařit. Letos se oprava dokončila a kříž byl znovu 
postaven. 

 
 

 

Českobratrská církev evangelická 
 
 

Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Praze 10 – Strašnicích, 
Kralická 4 

 
Farář sboru: Mgr. Pavel Klinecký 
Internetové stránky: www.volny.cz/kocna/sbor/sbor1.htm 
Telefon: 274 811 226 
 
Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Praze – Strašnicích patří od počátku mezi početně větší 

a aktivní sbory pražského seniorátu.  
 
Akce sboru jsou:  
Bohoslužby pro děti i dospělé (neděle 9.00 hodin) 
Setkání starší generace (středa 14.00 hodin) 
Setkání konfirmandů (středa 16.45 hodin) 
Setkání mládeže (středa 18.00 hodin) 
Biblické hodiny pro mladší i starší děti (čtvrtek 16.00 hodin) 
Dětská dramatická skupina (čtvrtek 17.00 hodin) 
Setkání - Chvíle ticha (pátek 18.00 hodin) 
Setkání střední generace (pátek 19.00 hodin) 
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Kromě toho pořádá sbor další akce. V lednu se konal již třináctý cyklus tří lednových koncertů. Na prvním 
koncertu 9. ledna 2011 zazněly skladby J. S. Bacha a J. D. Zelenky v podání D. Fleischmannové na varhany, 
P. Andrýskové na flétnu a sopránu P. Musilové. Dívčí pěvecký sbor "Bubureza" řízený M. Fouskovou přednesl 
16. ledna ve 12 skladbách díla od 16. století (G. P. da Palestrina) do současnosti (Truverská mše P. Ebena). Třetí 
koncert 23. ledna byl varhanní, Aleš Bárta zahrál díla J. K. Vaňhala, J. K. Kuchaře, A. Dvořáka, L. Janáčka, 
J. S. Bacha, F. M. Bartholdyho a L. Boëllmanna. Koncerty byly vždy doplněny biblickým zamyšlením. 

17. dubna proběhlo velikonoční sborové setkání na Květnou neděli. Nedělní odpoledne zahájil biblickou 
úvahou farář Klinecký. Dramatický soubor dětí pod vedením Daniely Stolařové zahrál "Příběhy soudce Ooky", 
strašnická mládež zahrála hru Majdy Šipkové "Velikonoce tady a teď" a další generace muzikantů tvořící nový 
strašnický komorní orchestr zahrála "Zvěst spásy" S. Wesley Martina a Kánon D-dur J. Pachelbela. Program 
velikonočního setkání ve Strašnicích doplnil společný zpěv a bohaté pohoštění s velikonočními beránky. 

16. září se konala vernisáž obrazů hudebníka a hudebního pedagoga Jana Balcara. 
4. prosince opět připravila mládež sborové adventní setkání. Biblickou úvahou zahájil setkání vikář Marek 

Feigl. Dramatická skupinka zahrála biblický apokryf „Dovolená v Egyptě“. Divadlo mládeže připravilo 
„Putování za hvězdou“ z pera Majdy Šipkové. Dětský komorní orchestr zahrál několik skladeb J. S. Bacha, 
G. F. Händla, J. Haydna a J. K. Vaňhala. Program adventního setkání ve Strašnicích doplnil společný zpěv 
vánočních písní, bohaté pohoštění a tradiční tombola na podporu střediska Diakonie Ratolest. 

11. prosince proběhl vánoční koncert souboru Nsango Malamu, který se zabývá autentickým zpěvem 
duchovních písní z Angoly a Konga. 

18. prosince se hrála vánoční hra „Zvln ěná naděje“  Tomáše Najbrta a Madlenky a Filipa Klineckého, 
kterou si připravilo čtyřicet strašnických dětí. 

Kromě toho se konal např. tábor strašnické nedělní školy v Dolním Bušínově, mládež vyrazila na Ohři nebo 
proběhl tradiční sborový víkend v Chotěboři. 

 

 
 

Farní sbor Českobratrské církve evangelické ve Strašnicích 
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Farní sbor Českobratrské církve evangelické - Vršovice, Tulská 1 
 
Kazatel sboru: Jiří Ort 
Internetové stránky: http://vrsovice.evangnet.cz/osboru.html 
E-mail: evang10vrs@atlas.cz 
 
Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Praze 10 - Vršovicích vznikl v roce 1951 vyčleněním ze sboru 

vinohradského, osamostatněním kazatelské stanice založené v roce 1941. 
Sbor při svém založení neměl vlastní ani pronajaté místnosti, opakované pokusy o výstavbu modlitebny 

neuspěly. Bohoslužby a nedělní škola se konaly ve škole. Po výpovědi ze školy byly získány do nájmu dvě malé 
místnosti v suterénu domu v Žitomírské ulici, občas své prostory propůjčily církve metodistická 
a československá husitská. V roce 1952 byly sboru v činžovním domě na rohu ulic Charkovská a Černomořská 
pronajaty prostory bývalé hospody, které po rozsáhlé adaptaci dobře sloužily jako modlitebna. Další přilehlé 
místnosti získal sbor do nájmu v roce 1982, takže celek, opět značným nákladem přestavěný, vyhovoval 
potřebám sboru a suterénní místnosti v Žitomírské ulici mohly být opuštěny. Po převodu činžovního domu 
v rámci "restitucí" zpět na dědice původních majitelů byl dům prodán. Nový majitel usiloval o uprázdnění 
sborem užívaných prostor.  

Před Vánoci 1995 sbor opouští po 43 letech svou modlitebnu a dává se za významné pomoci církve 
do nákladných stavebních úprav. Tentokrát ve druhém suterénu v Tulské ulici, prostor, které původně sloužily 
jako součást protileteckého krytu. Po dobu přestavby se nedělní shromáždění konala ve sboru církve husitské, 
ostatní schůzky ve sboru vinohradském nebo i po rodinách. Užívání svého nového sídla, upraveného moderně 
podle projektu ing. arch. Hany Seho-Münzové za výtvarného spolupůsobení akad. Malíře Miroslava Rady, 
má sbor zaručeno smlouvou na 10 let. 

 
Pravidelný program: 

pondělí 16.00 biblické hodiny pro dospělé 

úterý 15.30 biblické hodiny pro mladší děti 

 16.00 biblické hodiny pro starší děti 

 17.00 schůzka konfirmandů 

 19.00 schůzky mládeže - zamýšlíme se nad Apostolikem 

3. úterý v měsíci 19.30 biblické hodiny pro starší mládež a třicátníky 

středa 16.00 setkání maminek s dětmi 

2. čtvrtek v měsíci 14.00 setkání seniorů 

neděle 9:30  Bohoslužby 

3. pondělí v měsíci 19.00 filmový klub ve sboru na Vinohradech, Korunní 60 – schůzky mládeže 

 
27. 5. 2011 byla v modlitebně Farního sboru Československé církve evangelické v Praze 10 – Vršovicích, 

Tulská 1, připravena Noc kostelů. Od 17.30 do 18.30 se konala vernisáž výstavy kreseb malíře Ondřeje Rady 
Asijské maličkosti aneb pocta soudci Ti. 18.30 -19.30 představila Motýlí divadelní společnost aktovku Neila 
Simona podle povídek A. P. Čechova. 20.00 - 21.00 hodin proběhl jazzový koncert Wunder Bar Band.  

 
 

 

Církev Československá husitská 
 
 

Husův sbor Vršovice, Moskevská 34/967 
 
Farářem je David Frýdl. 
Internetové stránky: www.husuvsbor.cz 
E-mail: info@husuvsbor.cz 
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Po roce 1918 vznikla odštěpením od římsko-katolické církve zcela nová  - Církev československá husitská, 
která začala stavět nové chrámy. V roce 1930 byl postaven Husův sbor Církve československé husitské 
v Moskevské ulici, který navrhl architekt Karel Truksa. Stavba, která je pozoruhodným dokladem českého 
konstruktivismu, je výjimečná svojí mohutnou čtyřbokou téměř 26 m vysokou věží, zakončenou stylizovaným 
čtverhranným kalichem a křížem. Sbor je také jedním z prvních objektů v Praze, který byl postaven pomocí 
metody předpjatého betonu.  

Vznikla zde multifunkční budova, která kromě bohoslužebné síně nabízela další využití: urnové pohřebiště, 
takzvané kolumbárium, byty pro farníky, obchodní prostory pro záložnu, ze kterých sboru přicházely stálé 
příjmy z nájmu a také divadlo. Kromě divadelního sálu pro 290 sedících diváků zde byly šatny, maskérny, 
kanceláře, zkušebny. Vznikla zde profesionální scéna, jejíž repertoár se rozhodně nezaměřoval jen na hry 
s náboženskou tématikou. Komunistický režim divadlo zakázal v polovině 60. let a dokonce nechal zazdít 
přístupové cesty do divadla, dveře i okna. 

Postupně se podařilo v budově Husova sboru obnovit divadelní tradice. Jelikož bylo na rekonstrukci potřeba 
30 milionů korun, muselo se opravovat divadlo v několika etapách. Cílem první etapy bylo rekonstruovat 
dřívější technické prostory divadla. Díky tomu vznikl provizorní sál pro 40 diváků, který byl 23. května 2009 
slavnostně otevřen jako nízkoprahové centrum aktivit s názvem Mana, více informací o tomto projektu 
popisuji v kapitole 2.2.4) Nízkoprahové centrum aktivit Mana. 

 
Bohoslužby se zde konají každou neděli a o svátcích od 10 hodin, pravidelně se pořádají i tyto akce: 
Rozhovory nad Písmem (Biblické hodiny) – každou středu od 18 hodin v prostorách Farního úřadu.   
Klub Awana  – každý pátek od 14:30 je pro děti od 5 do 12 let připravena nejen biblická výuka, ale i hry. 
Schůze rady starších - zpravidla 3. pátek v měsíci od 18:30 hod. v sákristii Husova sboru.  
Modlitební chvíle - ve středu jednou za 14 dnů po biblické hodině od 19:00 hodin na farním úřadě. 
Komponované večery  v  Husově  sboru - konají  se  pravidelně každý  druhý  pátek  v  měsíci  od 19 hodin 

v Centru Mana. Témata komponovaných večerů zahrnují nejrůznější společenské a lidské fenomény, spojnicí 
všech je motiv cesty: cesta k člověku nebo za poznáním, duchovní cesta. Večery doprovází stylová hudba, 
projekce, občerstvení a mnohé další prvky. 

Posezení u kávy a čaje v Husově sboru - koná se po každé bohoslužbě.  
 
 

Husův sbor na Vinohradech, Dykova 1 
 
Farářem je Mgr. Daniel Majer. 
Internetové stránky jsou www.hs-vinohrady.cz 
E-mail je info@hs-vinohrady.cz 
 
Bohoslužby se konají každou neděli od 9 hodin s liturgií dr. Karla Farského. 
Setkání s farářem jsou druhou neděli v měsíci po bohoslužbách a při posezení a povídání u kávy a čaje. 
Biblická hodina se koná každé pondělí od 17:00. 
Ekumenická bohoslužba je první čtvrtek v měsíci od 19:00, eucharistická bohoslužba je společně se členy 

Církve českobratrské evangelické a Církve římskokatolické, atd. 
Sběr šatstva pro Diakonii je každou středu a čtvrtek od 13:00 do 16:00. 
 
Budova Husova sboru na Vinohradech sloužící jako modlitebna Československé církve husitské je 

význačná funkcionalistická stavba architekta Pavla Janáka (1882-1956) nejen v českém, ale i světovém měřítku. 
Leží v Dykově ulici 1 na rozhraní Vinohrad a Vršovic v Praze 10. Budova Husova sboru je zapsána v seznamu 
kulturních památek ČR. 

Základní kámen stavby byl položen v roce 1930 a v létě 1932 začaly stavební práce. Stavbu tvoří tři části – 
modlitebna, věž a obytný dům. Sálová modlitebna se nachází v patře a je vyzdobená freskami, ve sníženém 
přízemí pak vznikl divadelní sál. Pětipatrový dům obsahuje kanceláře a byty. Štíhlá třicet metrů vysoká věž 
s točitým schodištěm je zakončená bronzovým čtyřmetrovým kalichem a stojí osamoceně. Hlavní sál je 
přístupný z rampy, na níž se návštěvník dostane monumentálním schodištěm. Prostor sálu je přisvětlován 
střešními okny. Součástí je i naše největší kolumbárium. Měděný kalich (2,35 m, 700 kg) byl slavnostně 
vyzdvižen na věž vysokou 34,5 m v létě roku 1933. 

Od 7. května do 9. května 1945 se odsud dokonce vysílalo volání o pomoc Pražskému povstání – to se dělo 
na zařízení určenému k přenosu varhanních koncertů. To připomíná pamětní deska na severní stěně stavby.  

V komunistické éře objekt chátral a byl nešetrně a dost nahodile adaptován. Teprve v posledních deseti letech 
se dočkal citlivé opravy, která probíhala po etapách za finančního přispění církve, ministerstva kultury, hlavního 
města i městské části Praha 10. Autory rekonstrukce byli architekti Pavla Melková a Miroslav Cikán 
(MCA atelier). Začalo se opravami zatékajících střech, obnoveno bylo přirozené osvětlení střešními okny, 
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restaurována umělecká díla, znovu byla zprovozněna kašna v kolumbáriu a opraven byl obytný dům. V roce 
2009 byla rekonstrukce Husova sboru zakončena opravou kalicha na věži. 

Až v rámci rekonstrukce bylo zjištěno, že architekt P. Janák v původních plánech počítal s umístěním trojice 
zvonů do zdejšího horního patra věže. Příprava osazení zvonů v době výstavby kostela byla dovedena 
až k jednání s dodávající zvonařskou firmou. Z finančních důvodů však k jejich výrobě a osazení nedošlo. 
Ve věži byla pouze elektrická zvonkohra, která v dalších letech přestala být užívána a dnes již neexistuje.  
Československá církev husitská se rozhodla, že uskuteční původní záměr a do věže umístí tři nové zvony. 

Proto církev vyhlásila veřejnou sbírku a za stejným účelem se konaly benefiční koncerty. Tak se podařilo 
od věřících i ochotných dárců získat částku cca 1 840 000 korun, přičemž městská část Praha 10 darovala 
350 000 korun a části Prahy 2 a 3 po 50 000 Kč. Tím přispěly všechny tři městské části, na jejichž rozhraní se 
budova Husova sboru nachází. Nejmenší zvon vyšel na 150 tisíc.  

Praha 10 slíbila již v roce 2010, že podpoří koupi největšího zvonu částkou 350 000 korun. Toto rozhodnutí 
podpořila rada a následně i zastupitelstvo na svém zasedání. Desátá městská část se totiž snaží zejména 
v posledním období koncepčně pomáhat místním památkám. V roce 2010 finančně pomohla k tomu, aby mohla 
být podle původních plánů architekta umístěna socha sv. Václava na vršovickém kostele sv. Václava. V prosinci 
2010 byl slavnostně nasvícen záběhlický kostel Narození Panny Marie. V roce 2011 pak darovala Husovu sboru 
zvon, který nese jméno Naděje (je označen emblémem Prahy 10) a stojí na něm biblický citát: „Právě tak 
poznávej moudrost pro svou duši – když ji najdeš, máš budoucnost, tvá naděje nebude zmařena.“ (Přísloví 
24:14).  

Odlití nových zvonů bylo svěřeno renomované firmě zvonaře Manouška. Zvonařství Manoušků bylo založeno 
v roce 1900 v Husovicích na Brněnsku a současný pokračovatel tradice Petr Manoušek s dílnou ve Zbraslavi je 
i uznávanou autoritou v oboru kovoliteckém. Zvony se odlévají z druhu bronzu, který dostal označení 
"zvonovina", a obsahuje slitinu mědi a cínu (v poměru 1:5 – 78:22 %).  

V listopadu 2010 se letitý sen sboru začal naplňovat. Zvonař Manoušek přivezl do Husova sboru dva odlité 
nové zvony a o Velikonocích 2011 třetí a poslední zvon. Zvony nesou jména Víra, Naděje a Láska.  

Poprvé odbíjení zvonů zaznělo poslední květnovou neděli - 29. května. V 9 hodin proběhla slavnostní 
bohoslužba s požehnáním třem novým zvonům. Poté zvonař Manoušek zvony vyzvedl a upevnil ve zvonici. 
Při večerním koncertu od 19 hodin zazpíval sbor Zvoneček, po kterém následovalo první slavnostní zazvonění. 

 
 

Církev Československá husitská – Strašnice, Kralická 13 
 
Farářem je Josef Špak em. patriarcha. Bohoslužby jsou v neděli od 9 hodin. 
 
 
 

Evangelická církev metodistická 
 
 

Sbor Evangelické Církve Metodistické Praha 10 - Strašnice, Vilová 26 
 
Pastor sboru: Mgr. Petr Špirko 
Internetové stránky: http://sites.google.com/site/ecmvilova/ 
E-mail je: strasnice@umc.cz 
 
Nedělní bohoslužby se konají: od 10 hodin je shromáždění a od 10:30 je nedělní škola pro děti (kromě letních 

prázdnin). V pátek od 6:15 hodin je modlitební shromáždění (kromě letních prázdnin). Biblické hodiny jsou 
každý sudý kalendářní týden v úterý v 18 až 20 hodin. 

Sbor vydává jednou měsíčně svůj časopis Vilovák.  
 
 

Sbor Evangelické Církve Metodistické Praha 10 – Vršovice, 28. pluku 15 
 
E-mail je: vrsovice@umc.cz 
Telefon je: 272739575 
 
Kazatelem je Gustav Černý. Bohoslužby se zde konají v 9:30 a v 18 hodin.  
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Z dalších církví působí na Praze 10 
 
Církev bratrská  – Skalka sídlí v prvním patře na adrese Rubensova 2237, Praha 10 (www.cb.cz/skalka). 

CB Skalka se snaží vytvořit volnočasové aktivity pro co nejširší spektrum obyvatel Prahy 10 - pořádá kluby 
pro různé věkové kategorie, od dětí až po seniory, a křesťanské aktivity od diskuzních večerů pro širokou 
veřejnost až po nedělní bohoslužby. Je zde klub maminek s dětmi, klub seniorů (každé pondělí od 15 hodin), 
Kurzy Alfa nebo kurzy angličtiny, po hodině angličtiny následuje pro zájemce kurz seznámení s Biblí. 
Bohoslužby u stolů jsou každou neděli v měsíci od 10 hodin.  

 
 
Sbor svědků Jehovových má sál na adrese U Plynárny 750/87. 
 
 
 
 
 



 226 

 

3) Průmysl, obchod, služby 
 
 

Školní jídelna 
 
Ředitelem Školní jídelny U Roháčových kasáren19/1381, p.o., byl Marek Vitouš. Ten byl v dubnu 2011 

odvolán a bylo vyhlášeno konkurzní řízení na funkci ředitele této příspěvkové organizace. To vyhrál Bc. Jindřich 
Schenk a stal se od října ředitelem.   

 
 

Nákupní centrum Eden 
 

Nákupní centrum Eden se nachází na adrese U Slavie 1527, Praha 10. Je zde hypermarket Tesco Extra a více 
než 80 obchodů se širokým sortimentem zboží, 8 restaurací a kaváren. Je zde i bezplatné dvoupatrové kryté 
parkoviště s kapacitou 1.100 míst a s vyhrazenými místy pro postižené. 

 
V nákupním centru se konají i kulturní akce. Od pondělí 10. ledna se konala v 1. a 2. patře výstava fotografií 

– KOKTEJL FAKTOR . Magazín Koktejl vyhlásil ve spolupráci se společností Fotoplus soutěž pro fotografy 
amatéry s tématickým zaměřením na cestách po světě nebo Čechách a Slovensku, fauna a flóra, lidé v pohybu, 
pod vodou a makro. Ze stovek přihlášených fotografií, o jejichž vítězství rozhodovalo veřejné hlasování 
na webových stránkách, vzešlo třicet vítězných snímků. Z nich odborná porota vybrala patnáct výstavních, 
které tvořily výstavu. Ta se následně objevila v dalších městech České republiky.  

Koktejl, původní český geografický titul, vychází od roku 1992. Reportáže z celého světa jsou převážně dílem 
českých autorů. U jeho zrodu stály cestovatelské legendy jako Miroslav Zikmund, Miloslav Stingl, novináři jako 
Josef Klíma, Radek John, během času se řady spolupracovníků rozšířily o další známá jména jako Jiří Kolbaba 
či Leoš Šimánek.  
 

5. 3. 2011 bylo připraveno v 1. patře u kavárny zábavné odpoledne pro děti i dospělé plné hudby, písniček, 
tancování a soutěží nazvané Bobík road show. 
 

V sobotu 26. 3. se od 14:00 uskutečnila skateboardová exhibice před Nákupním centrem Eden ve spolupráci 
s Českou asociací skateboardingu. 
 

Festival „Hra ček pro chlapy“ proběhl 14. až 20. dubna. Připraven byl simulátor F1, outdoorové sporty, 
model železnice, exhibice minigolfu, pokerový turnaj, módní přehlídka, videohry a soutěže o ceny. Na akci 
dorazili jako hosté Antonín Panenka, Ready Kirken a Jakub Vágner. 
 

Ve dnech od 11. 5. do 14. 5. probíhala ve 2. patře kuchařská show. 11. května od 17 do 19 hodin předváděl 
kuchař Jiří Babica, jak co nejrychleji a nejjednodušším způsobem připravit chutná česká jídla. Akce byla 
nazvána Česká a italská kuchyně. 
Čínská a indická kuchyně byla na pořadu dne 12. května od 17 do 19 hodin. Jako host přišel finalista soutěže 

Česko hledá talent a Mistr ČR v moderní magii Radek Bakalář. 
13. května se konala akce nazvaná Mexická a americká kuchyně. Vařilo se s avokádem, koriandrem nebo 

limetkou. 
Akce Cukrářské speciality a španělská kuchyně proběhla 14. května od 14 do 16 hodin. Jako host vystoupila 

dívčí pěvecká a taneční skupina 5ANGELS. 
 
Bohatý předprázdninový program proběhl i koncem června. Od pondělí 20. června do 30. června byla před 

NC Eden trampolína, dětský koutek a poníci. 20. 6. mezi 15. a 19. hodiny zde byly pro děti čtyřkolky a od 17 do 
19 hodin probíhala exhibice na koloběžkách a skateboardu. Ve čtvrtek 23. června byly opět přichystány 
čtyřkolky pro děti (od 15 do 19 hodin), navíc proběhla exhibice ve skateboardu (od 17 do 19 hodin), současně 
vystoupila skupina 5Angels. Také v sobotu 25. června od 12 do 16 hodin zde byly čtyřkolky pro děti a od 14 do 
16 hodin byla uspořádána škola kouzel Radka Bakaláře. V pondělí 27. června sem znovu zavítal Radek Bakalář 
se školou kouzel (17 – 19 hodin). 29. června kouzlil od 17 do 19 hodin Radek Bakalář a děti se mohly od 15 do 
19 hodin povozit na čtyřkolkách. 30. června proběhlo kolo štěstí pro děti, které přinesly vysvědčení. 
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Od 1. 8. do 28. 8. se v NC Eden konala výstava fotografií Ing. Václava Špillara z jeho cest po Africe, 
Americe a Austrálii. Příroda a její fotografování přitahuje V. Špillara už desítky let. Ačkoliv svou původní 
profesí je strojní inženýr, turistika, cestování a focení přírody vždy vyplňovaly většinu jeho volného času. Již 
skoro dvacet let podniká s manželkou a později i se synem cesty po mnoha kontinentech a přiváží z nich kromě 
bohatých zážitků i tisíce snímků zajímavých přírodních scenerií. Před deseti lety se rozhodl věnovat svým 
koníčkům naplno a zúročit tak materiály „nasbírané“ na cestách. Založil s manželkou „rodinné“ nakladatelství, 
které vydalo již deset fotografických cestopisů, mapujících výpravy do Asie, Ameriky, Afriky i Austrálie. 
 

23. 9. od 14 do 20 hodin a 24. 9. od 10 do 19 hodin byl připraven 2. ročník vinného trhu pod názvem 
Vinobraní . Dvanáct nejlepších vinařů z České republiky představilo svá vína, která mohli návštěvníci ochutnat 
a následně zakoupit. Současně představila svá nejlepší vína firma Finest a společnost Tesco. Kromě vín byly 
připraveny ochutnávky sýrů, uzenářských specialit a oliv. Vstupenka za 150 korun zahrnovala skleničku, 
katalog, degustaci vín a drobná sousta k vínu.  

 
V rámci Dnů Prahy 10 byla městským úřadem Praha 10 před Nákupním centrem Eden uspořádána zajímavá 

výstava fotografií o historii dvou fotbalových klubů z Prahy 10 s dlouholetou tradicí. Výstava nazvaná Ráj 
českého fotbalu představila kluby SK Slavia Praha a Bohemians 1905 a návštěvníci si ji mohli prohlédnout 
od 3. 10. - 17. 10. 2011. 
   

 
 

Výstava Ráj českého fotbalu 
 
Od 10. října do 13. listopadu se v nákupním centru konala akce osmý div světa – Terakotová armáda. Jedná 

se o posmrtné hliněné vojsko, které bylo zbudované na popud prvního čínského císaře. Bylo zde vystaveno 
14 věrných kopií hliněných soch čínských bojovníků. 

Navíc také přibyla velká autodráha pro větší děti v prvním patře. 
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Mikulášská nadílka se konala 5. 12. od 16.00 do 19.00 hodin. NC Eden navštívil Mikuláš s andělem 
a čertem, kteří dětem rozdávali sladkosti a drobné dárečky za básníčky. 

 
Vánoční trhy  proběhly od 28. 11. až do 23.12. na náměstíčku před Edenem. V nabídce bylo klasické vánoční 

zboží jako jsou trdelníky, svařené víno, vánoční ozdoby a dekorace. Nechybělo i dárkové zboží a rukodělné 
výrobky, přírodní kosmetika, lahůdky, cukrovinky a mnoho dalšího.  

Otevírací doba byla od 10:00 do 19:00. Děti se mohly svézt na ponících a nechyběl dřevěný betlém s živými 
zvířaty pod vánočním stromem. 

 
 

Synot Tip Aréna 
 
Součástí multifunkčního komplexu v Edenu je nejmodernější fotbalový stadion v České republice, který 

pojme 21 000 sedících diváků na krytých tribunách a nabízí také speciální prostory pro VIP nebo klubové patro. 
Stadion Synot Tip Aréna se nachází na adrese U Slavie 1540/2a, Praha 10 – Vršovice a splňuje kritéria FIFA 
a UEFA pro pořádání domácích i mezinárodních fotbalových utkání na klubové i reprezentační úrovni. Trávník 
je vyhřívaný. Fotbalový stadion v Edenu byl slavnostně otevřen 7. května 2008. 

Na stadionu hraje domácí zápasy SK Slavia Praha a Bohemians 1905 (o tom se rozepisuji v kapitole Sport). 
Navíc je zde i Iris Congress Hotel, sport bar Synot Tip, Komerční banka, McDonald's, fanshopy a další 
kancelářské plochy. Je zde i podzemní a nadzemní stání. Majitelem je společnost E Side Property Limited, která 
zároveň provozuje služby podporující provoz komplexu, jako jsou catering, marketingová servisní společnost 
E Side Advertising a ticketingová společnost zabezpečující prodej vstupenek na akce pořádané v komplexu. 

Stadion je využíván také jako místo konání kulturních akcí včetně velkých koncertů. Podle radnice Prahy 10 
a Hygienické stanice hlavního města Prahy však nemá stadion Synot Tip Aréna kolaudační povolení na pořádání 
koncertů, proto se zde nesmí konat hudební a jiné produkce, při nichž může docházet ke zvýšení hlukové zátěže 
obyvatel v lokalitě. To však majitelé odmítají. 

 
20. června 2010 se na stadionu konal koncert zpěvačky Pink. Na akci byli přítomni i hygienici, kteří během 

koncertu provedli měření na dvou místech; zjistili, že hluk z koncertu převyšoval povolené normy o víc než 
dvacet decibelů. Naměřené hodnoty se pohybovaly kolem 69 až 70 decibelů, limit pro denní dobu je přitom 
45 decibelů. Naopak pořadatel dodržel to, že akce jsou povolené do 22 hodin. Následně pražští hygienici zahájili 
správní řízení s firmou Live Nation, která koncert pořádala, kvůli překročení hlukových limitů při tomto 
koncertu. 

Hygienici požadovali po organizátorovi pokutu milion korun, protože šlo o opakovaný prohřešek. Společnost 
Live Nation dostala v minulosti pokutu 200 tisíc korun za hlučný koncert skupiny Depeche Mode. Nakonec 
ve věci rozhodovalo v dubnu 2011 ministerstvo zdravotnictví a to určilo, že firma Live Nation, zaplatí 
za překročení hlukových limitů při akci pokutu 250 tisíc korun. Pokuta se snížila s přihlédnutím k tomu, že se 
koncert nekonal v nočních hodinách a nebyl tak hlučný jako předchozí koncerty pořádané v Edenu. Rozhodnutí 
byl pravomocné. 

Majiteli stadionu v Edenu udělila obec Prahy 10 pokutu 200 tisíc korun, protože stadion není zkolaudován pro 
jiné účely než pořádání sportovních zápasů. Pokuta však nebyla pravomocná a majitel se odvolal. 

 
Stadion v pražském Edenu zažil v roce 2011 i úspěchy. Na zasedání ve švýcarském Nyonu rozhodl v půlce 

června výkonný výbor UEFA, že se zde bude v létě 2013 hostit duel o fotbalový evropský Superpohár mezi 
vítězem Ligy mistrů a Evropské ligy. Duel o Superpohár se dosud hrál výhradně v Monaku u příležitosti 
losování skupinových fází evropských pohárů. UEFA se však rozhodla tradici změnit a přesunout dějiště 
do destinací, které nemohou hostit finále Ligy mistrů a Evropské ligy. Když se to dozvěděli představitelé 
Českomoravského fotbalového svazu (ČMFS), začali intenzivně pracovat. Výsledkem je pořadatelství ČR 
a velký diplomatický úspěch českého svazu na mezinárodním poli.  

Představitelé UEFA se byli v Edenu osobně podívat a Synot Tip Arena se jim velmi zamlouvala. Kapacita 
20 800 diváků je podle nich dostatečná. Na Superpohár totiž není potřeba mít stadion s vysokou kapacitou, jak 
tomu je u ostatních finálových utkání evropských pohárů, ale stačí stadion s kapacitou pouze kolem 
20 000 diváků.  

Superpohár je na konci srpna tradiční předehrou pro začátek nové pohárové sezony. Soutěž vznikla v roce 
1972 a až do roku 1997 se hrálo systémem na dva zápasy doma - venku. Od roku 1998 se pak vítězové 
Ligy mistrů a Poháru UEFA, respektive Evropské ligy střetávali v Monaku. Monacké knížectví bude Superpohár 
hostit naposledy v příštím roce. Finále Evropské ligy 2013 se uskuteční v Amsterdamu a několik měsíců poté 
přijde na řadu stadion v pražském Edenu. 
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Ve sportovním areálu SK Slavia v Edenu se konal 3. ročník prestižního a velmi kvalitně obsazeného 
fotbalového turnaje hráčů ročníku ’98 a mladších. Hrálo se od 17. do 19. června. Fotbalový turnaj All star cup 
2011 pořádala agentura All stars team ve spolupráci s městskou částí Praha 10 a klubem SK Slavia Praha. Záštitu 
nad turnajem držel Českomoravský fotbalový svaz a starosta městské části Praha 10 Milan Richter. Patrony 
turnaje byli fotbalisté Vladimír Šmicer s Petrem Jandou. 

Na turnaji se sešla velmi silná konkurence a špičkové týmy ze všech koutů Evropy. Šestnáct týmů, z nichž 
každý na turnaji sehrál devět zápasů, bylo rozděleno do čtyř základních skupin, které odehrály zápasy v pátek. 
V sobotu pak byly na programu zápasy v osmifinálové skupině a z té se utvořily dvě poloviny, které pak v neděli 
bojovaly o celkové umístění. Účastníci turnaje - skupina A: Viktoria Žižkov, Juventus Turín, Slavia Praha, Tým 
Evropa (tým českoněmecké fotbalové školy), skupina B: Bohemians 1905, Baník Ostrava, Lech Poznaň, Rapid 
Vídeň, skupina C: Sparta Praha, Frem Kodaň, MŠK Žilina, Sporting Lisabon, skupina D: Celtic Glasgow, Dukla 
Praha, CSKA Moskva, Zbrojovka Brno. 

Vítězem třídenního zápolení se stal portugalský tým Sporting Lisabon, který ve finále porazil 5:0 ostravský 
Baník. Bronzovou příčku vybojovala domácí Slavia, která porazila dánský Frem Kodaň 1:0. Oba závěrečné 
zápasy se hrály na trávníku Synot tip arény. Trenérem bronzových slávistů byl Petr Kovařík.  

Ceny nejlepším týmům i jednotlivcům předávala řada osobností ze sportovního i politického života. Starosta 
městské části Praha 10 Milan Richter, bývalý slavný slávista Pavel Kuka či současný generální ředitel Slavie 
Miroslav Platil. 

Nejlepším hráčem turnaje byl vyhlášen Tiago Dias z vítězného Sportingu. Na Slavii zůstala cena 
pro nejlepšího útočníka, kterou obdržel Daniel Turyna. Nejlepším brankářem byl Ross Doohan (Celtic 
Glasgow), nejlepším obráncem Luca Sperandio (Juventus Turín), nejlepším záložníkem Malte Jürgensen (Frem 
Kodaň), nejlepším střelcem Samuel Oppong (Rapid Vídeň) a nejlepším trenérem Joao Martins (Sporting 
Lisabon). 

 
V sobotu 18. června se uskutečnila v Synot Tip Areně akce Legendy 2011. Jednalo se o třetí ročník setkání 

fotbalových legend československé kopané, kterého se zúčastnily celky Slavie, Sparty, Dukly Praha i Bohemians 
1905. U příležitosti 80. narozenin Josefa Masopusta se uskutečnil i zápas Masopustovy jedenáctky proti výběru 
evropských fotbalových hvězd let minulých. 

Turnaj zahájilo ve 13.00 hodin derby veteránů pražských "S". Internacionálové Sparty a Slavie nakonec 
remizovali 4:4, když branky dali: 15. Janoušek, 46. Veselý III, 54. Řehák, 56. Příložný - 44. a 47. Stracený, 
22. Baranek, 58. Kabyl. Rozhodčím byl Pavlín Jirků a hrálo se 2x30 minut. 

Od 14.20 hodin bylo na programu utkání osobností Dukly Praha s Bohemians 1905 (klub z Ďolíčku nastoupil 
v mistrovské sestavě z ligového ročníku 1982/83). Dukla porazila Bohemians 1905 5:3, když na výhře měl velký 
podíl Jan Fiala, který se díky hattricku stal nejlepším střelcem dne. 

V 16 hodin se konal duel výběru ČR CFPA - jedenáctka Josefa Masopusta (tým stříbrných medailistů z ME 
v Anglii 1996 a svými hosty) a výběru Evropy EFPA - členové Asociace bývalých profesionálních fotbalistů 
EFPA. Slíbeny byly hvězdy v čele s Pavlem Nedvědem a Janem Kolerem, měli dorazit Bulhaři Christo Stoičkov, 
Krasimir Balakov nebo Chorvat Zvonimir Boban. Jenže nakonec se neukázaly ani některé slibované hvězdy, 
které se na poslední chvíli omluvily, ale hlavně nepřišli ani diváci, kterých bylo přibližně 500. 

I přesto se sobotní exhibice Legendy 2011 zúčastnila řada slavných jmen. Čestný výkop provedl Josef 
Masopust. Za výběr České republiky nastoupili: Šmicer, Vízek, Kuka, Siegl, Rada, Horňák, Ulich nebo Hašek. 
Kapitánem byl Straka. Evropu vedl jako trenér bývalý kanonýr Liverpoolu John Toshack a k dispozici měl 
hráče, kteří prošli slavnými kluby. První branku vstřelil Fran, jenž hrával v Deportivu La Coruňa. Druhou branku 
dal útočník Kodro, který prošel mimo jiné Barcelonou. A třetím střelcem byl Fanna, někdejší opora Juventusu. 
Remízu 3:3 zařídil Němeček a dvěma góly Ulich. V brance se objevil Vaniak, který těsně před tím ukončil 
kariéru. Do Edenu se s ním přišli někteří fanoušci rozloučit, protože poslední ligový zápas se hrál 
před zavřenými tribunami. 

Vstupenky na akci byly k dostání od 150 do 300 korun. 
 
Jak jsem již na jiném místě kroniky psal, tak se na stadionu v Edenu hrála Liga mistrů, ale bohužel si účast 

nevybojoval žádný vršovický tým, ale mistrovská Viktorie Plzeň. Ta nemohla hrát na svém stadionu kvůli jeho 
rekonstrukci, a tak domácí zápasy odehrála na stadionu Synot Tip Arena ve Vršovicích. Plzeň zde již odehrála 
utkání posledního předkola Ligy mistrů. Na hřišti dánského FC Kodaň si 16. srpna připsala senzační výhru 3:1. 

Na odvetný zápas, který se hrál ve středu 24. srpna, vyrazily tisíce fanoušků z Plzně. Část z nich jela 
speciálním vlakem, který pro ně klub vypravil. Vlak s jedenácti vagony odjížděl z Plzně okolo 17.30. Většina 
fanoušků vyrazila po 17. hodině po vlastní ose auty a autobusy po dálnici D5. Ze západočeské metropole 
až k hranicím Prahy je doprovázely jednotky pořádkové policie z Plzně, které musely zajistit bezproblémovou 
cestu stovkám vozů. 

Hladký průjezd hlavním městem pak zajistily desítky pražských policistů. Ti fanoušky doprovodili 
ke stadionu v Edenu, celkem bylo v metropoli připraveno 300 policistů z pořádkové, kriminální, dopravní 
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i cizinecké služby, antikonfliktního týmu, oddělení služební kynologie a v neposlední řadě i policisté ze speciální 
pořádkové jednotky.  

I tak tisíce fanoušků fotbalové Victorie Plzně zablokovaly dopravu v Praze - Vršovicích. Naštěstí policisté 
nemuseli zasahovat. Zadrželi pouze jednoho cizince, který kopal do tramvaje. Jelikož neměl doklady, putoval 
na služebnu cizinecké policie.  

Fotbalisté Viktorie Plzeň nakonec porazili ve středeční odvetě tým FC Kodaň 2:1. Na vedoucí branku 
Bolaňose odpověděli po přestávce Bakoš a Ďuriš. Speciál do Plzně odjížděl z nádraží Praha Vršovice ve 23:55. 

Plzeň tak postoupila jako třetí český tým v historii do základních skupin soutěže. Zde dostala do skupiny 
BATE Borisov, Barcelonu a AC Milán. I s těmito kluby hráli Plzeňáci na stadionu v Edenu. V prodeji byly tři 
cenově odlišené balíčky podle zvolené tribuny. Balíček na všechny tři zápasy za branku přišel na 3200 Kč, 
protilehlá tribuna byla k dostání za 3700 Kč a tribuna hlavní stála 4200 Kč. 

Bezpečnostní opatření přichystali pražští policisté i na další utkání základního kola Ligy mistrů. Na pořádek 
před a po zápase s Bate Borisov dohlížely přibližně tři stovky policistů z pořádkové, kriminální, dopravní 
i cizinecké služby. Dále členové antikonfliktního týmu nebo i policisté ze speciální a krajské pořádkové 
jednotky. Z výšky celou oblast stadionu monitoroval vrtulník. V rámci dohledu nad silničním provozem 
a veřejným pořádkem pomáhali policisté i strážníci městské policie. Zápas se hrál 13. září a Viktoria Plzeň 
s Bate Borisov remizovala 1:1.  

Další opatření včetně dopravního omezení byla nachystána i na následující dvě utkání, o tom se podrobněji 
rozepisuji v kapitole Úřad městské části Praha 10 podkapitola Dopravní opatření pro zápas Plzně s Barcelonou 
a Milánem v Praze 10. Na oba zápasy přijely opět stovky fanoušků Plzně, kteří do Prahy dorazili autobusy, 
vlakem na nádraží Vršovice, ale hlavně automobily. 

V pondělí 31. října krátce po 13. hodině dosedl na pražské letiště Ruzyně letecký speciál s fotbalisty 
a realizačním týmem FC Barcelona. O tom, že obhájce trofeje prestižní Ligy mistrů o velkou mediální pozornost 
nestojí, nasvědčovala už atmosféra v příletové hale ruzyňského letiště. Hráči Barcelony totiž prošli VIP vchodem 
nejen proto, aby se vyhnuli velké pozornosti fanoušků, ale také kvůli možným bezpečnostním rizikům. Krátce 
po svém příletu nasedla celá výprava do speciálního autobusu a s policejním doprovodem nabrala směr hotel 
Four Seasons na Starém Městě. 

Fotbalisté Barcelony si v pondělí od 19 hodin vyzkoušeli trávník na stadionu v Edenu. Samotný zápas Ligy 
mistrů mezi Plzní a Barcelonou proběhl v úterý 1. listopadu od 20.45 hodin.V něm nakonec španělský velkoklub 
FC Barcelona porazil Viktorii Plzeň 0:4.  

Poslední zápas proběhl 6. prosince a Viktoria Plzeň vyválčila s italským týmem AC Milán remízu 2:2. 
Výborný výsledek pomohl fotbalistům Viktorie Plzeň alespoň do Evropské ligy 

 
Vlastníkem fotbalového stadionu v Edenu je společnost E Side Property Limited, která řídila i jeho stavbu. 

Začátkem března se stal novým ředitelem společnosti E Side Property Limited bývalý reprezentační útočník 
a hráč Slavie Pavel Kuka. Ten se měl hlavně starat o fotbalové aktivity E Side, měl jednat s kluby, které hrají 
v Edenu - se Slavií a Bohemians 1905.  

V národním celku sehrál Pavel Kuka 87 zápasů a dal v nich 29 branek. V roce 1996 se stal vicemistrem 
Evropy. V lize nastoupil k 271 duelům, v kterých nastřílel 104 branek. Naposledy si v nejvyšší soutěži zahrál 
v květnu 2005. Po skončení profesionální kariéry u fotbalu zůstal v roli funkcionáře. V Příbrami pracoval jako 
generální ředitel, na Žižkově byl sportovním ředitelem.  

Nutno poznamenat, že společnost E Side Property Limited má neprůhlednou vlastnickou strukturu. Navíc se 
objevovaly zprávy, že stavební firma Hochtief, která slavistický stadion stavěla, zažalovala společnost E Side 
o 200 milionů korun. Psalo se i o tom, že dluží i České  spořitelně. 

 
11. října 2011 se finanční a investiční skupina Natland Group stala majoritním vlastníkem společnosti 

Eden Sport Investments Ltd., zastřešující skupinu firem kolem multifunk čního komplexu v Edenu. 
Mezi těmito firmami je i londýnská E Side Property, která je v českém katastru nemovitostí uváděna jako 
vlastník stadionu. Podnikatel Vladimír Kroužecký, dosavadní majoritní vlastník, má ve společnosti nyní držet 
jen 20 % procent akcií, 80 procent získal Natland. 

Nová vlastnická struktura společnosti je výsledkem širšího vyrovnání Vladimíra Kroužeckého s Natland 
Group. Kroužecký prý nesplatil včas své závazky vůči Natlandu, jenž měl stadion v zástavě. 

Firma uvedla, že je připravena plně respektovat závazky společnosti vůči všem věřitelům v čele s financující 
bankou a městskými částmi. Natland oznámil, že chce stadion dlouhodobě držet a cílem je celý areál obchodně 
a marketingově stabilizovat a vytvořit sportovně kulturní centrum dostupné pro širokou veřejnost. Proto se 
skupina Natland Group soustředí na analýzu současného stavu a přípravu obchodní strategie s důrazem 
na finanční stabilizaci a restrukturalizaci. Ředitelem společnosti Eden Sport Investments Ltd. zůstal Pavel Kuka.  

Na transakci skupina spolupracovala s právní kanceláří Smolíková Mikuláš Henrich Advokáti s.r.o. 
a s britskou advokátní kanceláří Salans LPP. Na straně ekonomických poradců působí Apogeo Group 
a poradenská společnost Ernst & Young s.r.o. 
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Skupina Natland se v roce 2011 angažovala už v oddlužení fotbalového klubu SK Slavia Praha. Slavistické 
akcie od Natlandu nakonec skončily v rukou někdejšího ministra dopravy Aleše Řebíčka. 

 
 

Ministerstvo životního prostředí 
 
V Praze 10 sídlí také Ministerstvo životního prostředí a to v ulici Vršovická 1442/65.  
Internetové stránky jsou: http://www.mzp.cz/. 
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4) Úpravy obce, doprava, spoje, životní prostředí 

4.1) Výstavba a bydlení 
 
 

Bytová výstavba v Praze 10 
 
 

Bytové domy Bohdalec 
 
Na jižní svah bohdaleckého kopce na hranicích Prahy 10 a 4 je situována novostavba tří bytových a jednoho 

polyfunkčního domu. V rámci první etapy zde byla postavena trojice bytových domů. Počet podlaží 
v jednotlivých objektech se mění od 5 do 10 v závislosti na umístění jednotlivých domů v rámci areálu, jelikož 
stávající území je charakteristické značnými výškovými rozdíly. Jednotlivé objekty proto charakterizují 
ustupující podlaží kopírující terénní profil lokality. Objekt A má 32, objekt B má 69 a objekt C má 95 bytů. 

I. etapa projektu byla zkolaudována v prosinci 2008. Následovala II. etapa, při které byl stavěn polyfunkční 
objekt D, kde jsou byty, ateliery, nebytové prostory a parkování. V 1.NP a 1.PP je umístěna prodejna, obchody 
a restaurace se samostatným vstupem a zásobováním. Objekt je navržen o 10 plných nadzemních podlažích 
(NP), 3 ustupujících NP a 2 plných PP. Severní část objektu je zapuštěna do terénu, na západní části navazuje 
na parkovací podnož. Hlavní vstup do objektu je pro majitele a návštěvníky bytů či ateliérů situován ze severní 
strany objektu na úrovni 1.NP. V úrovni 2.PP a 1.PP jsou umístěna parkovací stání, sklepní prostory 
a technologické místnosti. V jižní části objektu 1.PP a 1.NP jsou situovány komerční prostory. Ve vyšších 
podlažích jsou umístěny byty, pouze při jižní fasádě ateliery. Dále jsou v objektu umístěny sklepní kóje, 
schodiště, 2 výtahy, kočárkárna, technické místnosti. Každý byt a ateliér má balkón nebo lodžii. Střecha 
parkovací podnože a okolní terén okolo objektu jsou ozeleněny včetně vzrostlé a popínavé zeleně. Přístup 
a vstup do objektu je bezbariérový.  

Vzniklo zde 126 bytů - 1+kk (69 bytů o rozloze kolem 35 čtverečních metrů), 2+kk (30 bytů), 3+kk (10) 
a ateliérů 1+kk (17). Celkem je zde 24 sklepů a 100 garážových stání. Ceny bytů včetně DPH se pohybují 
v rozmezí od 1 880 000 do 3 979 200 korun. V ceně bytů a atelierů je jedno garážové stání. Další samostatné 
garážové stání stojí 308.000,- Kč včetně DPH. 

Stavba byla hotova na jaře 2011, ale ještě koncem roku zde bylo několik desítek volných bytů. 
Developerem je firma GEOSAN DEVELOPMENT a. s. 
Internetové stránky jsou: http://www.byty-bohdalec.cz. 
 
 

Byty Malešice 
     
Pozemek ohraničený ulicemi Počernická, Nad Úžlabinou, Plaňanská a budovami polikliniky a hotelu Rhea 

vlastnila společnost Sekyra Group, která zde chtěla stavět.  Koncem roku 2010 však tento pozemek v Praze 10 – 
Malešicích prodala developerské společnosti Sidi Prague.  

Již v roce 2011 se začalo na projektu polyfunkčního areálu ByTy Malešice pracovat. Vyrůst zde má celkem 
500 bytů. Projekt ByTy Malešice  je rozdělen do dvou přibližně stejných etap. V každé z nich se realizuje stavba 
tří budov. V rámci první etapy vznikne 286 bytových a nebytových jednotek. Kolaudace by měla být v lednu 
2013. Poté by měla následovat druhá etapa, ve které také vzniknou 3 budovy.  Komplex je rozdělen na bytové 
domy (8 pater) a bytové věže (15 až 20 pater). Každá z budov bude mít v přízemí komerční prostory a ve dvou 
podzemních podlažích budou garáže a sklepy. 

Obyvatelé by se měli dočkat také obchodů a stromových alejí, kam budou moci chodit za odpočinkem. 
Vzniknout zde má i komerční centrum, kde bude supermarket, drogerie, banka, restaurace a wellnes centrum.  

Projekt počítá se zelení, která má být na nepříliš obvyklých místech. Po fasádách se budou na speciálních, 
k tomu určených konstrukcích pnout květiny několika druhů. To se týká i obchodní části v přízemí, která bude 
zcela zahalena do zeleně. Plánují se zelené střechy, vyhlídka, aleje stromů a počítá se i s fontánou a lavičkami. 
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Kaskády u Botiče 
 
Obytný soubor „Kaskády u Botiče“ vzniká v Práčské ulici v Praze 10 – Záběhlicích a představuje soubor šesti 

bytových domů, jejichž výstavba je rozložena do 2 etap. V první etapě jsou zahrnuty domy A1 a A2. V rámci 
druhé etapy vzniknou 4 bytové domy, s nádhernými terasami orientovanými na jih s výhledem k Botiči. Celý 
komplex se nachází v sousedství přírodního parku Hostivař – Záběhlice a přírodní památkou Meandry Botič. 

Projekt je umístěn na mírném jižním svahu. Podél Práčské ulice jsou umístěny dva pětipodlažní 
a šestipodlažní bytové domy (A1, A2). V domě jsou převážně byty 1+kk až 3+kk, které jsou většinou 
orientovány na jih. Mezi domy je velká terasa, přímo napojená na chodník podél Práčské ulice. Z ní jsou 
přístupné komerční plochy v přízemí obou domů.  

Směrem k jihu dále projekt tvoří 4 kaskádové domy (B, C, E, F) postupně se snižující od pěti k jednomu 
podlaží. V těchto domech jsou převážně větší byty. Byty v horních patrech mají většinou terasy, byty 
ve spodních patrech předzahrádky. Domy jsou k sobě obráceny „zády“ tak, aby vjezdy do garáží mohly být 
ze společné komunikace a aby tak mohl vzniknout co největší prostor pro pěší. Domy C a E jsou propojeny 
vloženým podzemním parkovištěm, na jehož střeše je ozeleněná terasa. Mezi domy zůstaly dostatečné proluky 
pro veřejnou i soukromou zeleň předzahrádek. Samozřejmostí jsou garážová stání pod všemi objekty. 

V první etapě vzniká 102 bytů  v kategorii 1+kk až 3+kk a 2 nebytové prostory. Celkem je zde 99 vnitřních 
garážových stání. V říjnu 2011 již byla dokončena hrubá stavba. Kolaudace se plánuje na květen 2012. 

II. etapa projektu Kaskády u Botiče byla nazvána Zelený Botič. Celkem zde vznikne 114 bytů, pro které bude 
připraveno 105 vnitřních garážových stání. V budově B má být 33 bytů a 24 garážových stání. Budova C bude 
mít 34 bytů a 35 garážových stání. Budova E má naplánováno jen 24 bytů a 34 míst pro auta. Budova F má mít 
23 bytů a 12 stání. S výstavbou se začalo koncem roku 2011. Předpokládané datum kolaudace je na jaře 2013. 
Internetové stránky jsou http://www.zelenybotic.cz/cz/zakladni-informace/. 

Projekt má na starosti firma Geosan development v ulici U Plynárny 1533/73a, Praha 10 – Michle.  
Internetové stránky jsou: www.geosan-development.cz 
 

 
 

Kaskády u Botiče 
 
 

Rezidence Bohdalec 
 
Bytový dům Rezidence Bohdalec je umístěn v Praze 10, v lokalitě Bohdalec. Z jedné strany sousedí s ulicí 

Na Bohdalci a na druhé straně je obrácen k vrchu Bohdalec. Objekt tvoří dvě samostatná křídla spojená 
schodištěm a výtahem. Je celý bezbariérový a má čtyři podlaží, z toho v přízemí jsou umístěna parkovací stání, 
sklepy a technické zázemí. V ostatních třech podlažích je umístěno 19 bytů o velikosti 1+kk až 4+kk s terasami 
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včetně dvou mezonetových bytů. Vjezd i vchod do domu je napojen z ulice Na Bohdalci. Fasáda je převážně 
z minerální omítky, přední část bude z pohledového obkladu. Důraz je kladen na zvukovou izolaci, zejména 
na hluk z vnější strany objektu. 

Výstavba byla zahájena v říjnu 2010 a předpokládaná kolaudace je na jaře 2012. 
Internetové stránky jsou: http://www.rezidencebohdalec.cz/index.htm. 
 

 
 

Rezidence Bohdalec 
 
 

Rezidence Korunní 
 
Na Vinohradech v místě, které proslavila továrna na cukrovinky, vyrostl nový obytný soubor Rezidence 

Korunní navazující na tradiční vinohradskou „blokovou“ zástavbu. Před sto lety zde vedle sebe stával 
Měšťanský pivovar a hned na něj navazovala „továrna na orientálské cukrovinky Fr. Maršner“. Dnes tyto 
rozlehlé areály slouží k bydlení. Před pěti lety byl někdejší pivovar podle projektu architektů Víta Másla 
a Davida Richarda Chisholma přestavěn na Rezidenci Korunní dvůr. Fabrika, jež se od dvacátých let stala 
světoznámou pod názvem Orion a v níž po roce 1952 sídlil Ústav sér a očkovacích látek (Sevapharma), nebyla 
z hlediska památkové péče příliš cenná, a proto došlo na přelomu roku 2007/2008 k demolici. 

Pozemek získal developer - realitní skupina Sekyra Group, která oslovila architekty z ateliéru CASUA, 
aby na něm postavili moderní obytný soubor. Vyrostl tak bytový blok s byty a obchody, podzemní garážové 
stání a vnitroblok s parkovou úpravou. Obytný soubor má skoro tři stovky bytů a skládá se ze tří částí: 
Boulevard, Villa a Industrial.  

Soubor budov Rezidence Korunní má tvar čtverce a uvnitř je dvůr s vodní plochou, zelení a lavičkami. Odtud 
je přímý vstup do jednotlivých součástí komplexu. Zahradu, která od recepce překonává zhruba čtyřmetrový 
výškový rozdíl, navrhovala architektka Lucie Vogelová. V korytě umělého potoka bublá přes ohlazené říční 
valouny voda, travnatá plocha byla osázena už vzrostlými javory. 
Část Boulevard přiléhá k ulici Korunní a tvoří ji osmipatrový bytový dům s balkony. Východní a jižní část 

Rezidence Korunní, jež nese název Villa, je určena nadstandardnímu bydlení. Její výška se postupně svažuje 
směrem k ulicím Hradešínská a Říčanská a ve svém nejnižším bodě, kde je pět podlaží, citlivě navazuje 
na stávající zástavbu městských vil. Západní nadstandardní část Rezidence Korunní – Industrial – sousedí se 
stávajícím bytovým projektem Korunní dvůr.  

Dovnitř rezidence se vchází přes recepci, jejíž stěnu zdobí velká digitalizovaná fotografie původní továrny 
na cukrovinky Františka Maršnera. Na původní fabriku se vzpomíná i na dalších místech. V každém z osmi 
vchodů se odkazuje na osobnost Zdenka Rykra, legendárního grafika firmy Orion, který pro ni pracoval od roku 
1921 do roku 1940 a stal se tvůrcem jejích klíčových obalů, jako kupříkladu dodnes vyráběné čokoládové 
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tyčinky Kofila s černouškem pijícím kávu. V každém vchodu v přízemí je tapeta s jinou laskominou a podle ní je 
pak barevně pojaté schodiště.  

U tramvajové zastávky Orionka vzniklo nové náměstí, kde se dá sedět na lavičkách, jsou zde také menší 
zvlněné zelené partie a byly tu vysazeny stromy. Bylo to možné díky tomu, že se posunul objekt novostavby dále 
od uliční čáry. Na náměstí je kamenný pylon, do nějž sochař Michal Gabriel vysekal z každé strany nápis 
Orionka. Vznikl tak zajímavý objekt, který toto místo oživil. 

Přes ulici byl navíc upraven prostor na důstojné veřejné prostranství. Tato volná plocha vymezená ulicemi 
Benešovská a Korunní a bývalou vozovnou Městských elektrických drah Královských Vinohrad byla v letech 
1949 až 1972 využívána jako smyčka trolejbusu na trati Karlovo náměstí – Náměstí Míru – Orionka – 
Průběžná/Bělocerkevská. Většinu své existence sloužila jako smyčka manipulační. Dne 15. října 1972 vyjel 
ze smyčky Orionka poslední spoj linky 51 na Strahov, který byl také posledním spojem v historii trolejbusů 
v Praze. 

Plocha od té doby pustla a sloužila jako živelné parkoviště. Jen díky tomu, že nebyla upravována, dochovala 
se původní vozovka, dlažba i obrubníky. Praha 10 tuto plochu rekonstruovala a ve spolupráci s investorem 
Rezidence Korunní a Dopravním podnikem hl. m. Prahy připravila revitalizaci parčíku s pamětní trolejbusovou 
zastávkou. Dlažba byla doplněna o plochu zastávky, zastávkový označník s číslem linky, pamětní deskou 
a dvěma poli vedení na původních trolejbusových sloupech.  

Projektovou dokumentaci stavby zpracovala společnost Casua, s. r. o., architekti: Oleg Haman, Petr Jambor, 
Petr Neuman. Užitná plocha bytů je 22 540 m² a užitná plocha obchodů je 1000 m².   

Stavební povolení bylo vydáno 2008 a na podzim 2010 se sem mohli nastěhovat první nájemníci. K 4. březnu 
2011 však nebylo prodáno ještě sto třicet dva z dvou set sedmdesáti bytů vinohradské Rezidence Korunní. 

Internetové stránky jsou http://www.rezidencekorunni.cz/. 
 
 

 
 

Vila Augustus 
 

 
Vila Augustus 

 
Nízkoenergetická Vila Augustus je umístěna v klidné lokalitě vilové čtvrti v Praze 10 – Strašnicích v ulici 

Na Výsluní. Díky využití špičkových moderních technologií nabízí komfortní bydlení. Byty jsou zasazeny do tří 
podlaží s jedním ustupujícím patrem. Prostorné byty nabízejí v přízemí rozlehlé zahrady, ve vyšších podlažích 
terasy orientované na jižní stranu do zahrady. V posledním, ustupujícím patře se nachází luxusní apartmán se 
dvěma terasami.  
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Architektura vily je rozdělena do dvou třípodlažních hmot s vloženou hmotou komunikačního jádra, které 
tvoří prosklené schodiště s výtahem. Hlavní hmota vily bude hladce omítnuta ve světlém odstínu a bohatě 
doplněna tmavým dřevěným obkladem. K dispozici je zde celkem 9 bytových jednotek o velikosti 3+kk či 4+kk. 
Každý luxusní byt má k dispozici 2 garážová stání a prostorný sklep. 

 Vila Augustus nabídne luxusní byty v energetické třídě A, tedy nejvyšší. Je zde stále čerstvý vzduch díky 
automatickému systému řízeného větrání. Díky filtrům dochází k snížení prašnosti v bytech a při použití 
pylových filtrů je zde vynikající prostředí i pro alergiky. K vytvoření zdravého prostředí přispívá optimalizace 
vlhkosti vzduchu díky řízené výměně vzduchu. Zvukově izolační vlastnosti trojskel bez nutnosti otevírání oken 
zajistí snížení hlukové zátěže.  

Komfort vnitřního klima zajišťuje systém teplovzdušného vytápění a větrání s chlazením v letním období. 
Nízké provozní náklady na vytápění a ohřev TUV jsou docíleny pomocí tepelného čerpadla a solárního systému. 
Kvalitu dispozic všech bytů podtrhuje nadstandardní výška stropů 2,8 m a výrazné prosklení a proslunění všech 
obytných místností.   

Původně se plánovala realizace již v roce 2010, ale s demolicí se začalo až v březnu 2011. 26. září 2011 byla 
dokončena již hrubá stavba. Nejdražší je byt o 126 m², který se nachází ve 4. patře a stojí 17 milionů korun. 

Developerem stavby je společnost JRD, s.r.o., Vinohradská 3330/220a, Praha 10. Internetové stránky jsou 
http://jrd.cz/. 

 
 

Vila Pod Altánem 
 
Energeticky pasivní bytová vila Pod Altánem vyrůstá mezi vilami v klidné části Prahy 10 – Strašnicích. Vila 

má 3 patra a je navržena tak, aby poskytovala dostatek prostoru. Budoucí majitelé budou mít k dispozici výtah, 
vlastní garážová stání, nadstandardně velké sklepy, dostatek úložných prostorů.   

Vzniká zde 6 bytů o velikosti 3+kk a 4+kk o rozměrech od 82 do 152 m². V každém patře jsou 2 byty.  
Každý z energeticky pasivních bytů splňuje požadavky na úsporu energie. Při návrhu a výběru materiálů 

a výrobků  byl kladen vysoký důraz na tepelné ztráty objektu s ohledem na co nejnižší potřebu tepla na vytápění.  
Dispozice bytů, veškeré konstrukce a technologie domu jsou navrženy tak, aby vnitřní prostředí jednotlivých 

bytů bylo co nejzdravější a nejkomfortnější. Větrací systém s rekuperací tepla (zpětné získávání tepla 
z odtahovaného vzduchu) v každém bytě zaručuje dostatečnou výměnu vzduchu. Tepelně technické a akustické 
vlastnosti obvodových konstrukcí – okenní výplně s izolačními trojskly v masivních dřevěných rámech, 
extrémně zateplené vápenopískové zdivo obvodových stěn. Všechna tato opatření z velké míry eliminují tepelné 
ztráty bytů a snižují potřebu tepla na vytápění pod úroveň 15kWh/m2 za rok, omezují pronikání hluku 
do interiéru, díky filtraci přívodního vzduchu je v bytech minimální prašnost. Je zde možnost použití 
antialergických pylových filtrů usnadňujících život alergikům či astmatikům. 

V březnu 2011 byla zahájena výstavba. V říjnu 2011 se dokončovalo třetí nadzemní patro. 
V soutěži Český energetický a ekologický projekt roku byla Energeticky pasivní bytová vila Pod Altánem 

oceněna Českou komorou architektů. 
Developerem stavby je společnost JRD, s.r.o, která plánuje v Praze 10 ještě projekt energeticky pasivních 

bytových domů Ecocity Malešice. Ten má být rozdělen do dvou etap - první etapa nabízí 44 bytů, ve druhé 
etapě bude realizováno 66 bytů. V každém domě je v pěti podlažích 22 bytů, ale každé patro má zároveň jen 
4 byty. V posledním podlaží najdete 2 byty s velkými terasami. Stavba první etapy bytů je plánovaná na druhou 
polovinu roku 2012, dokončení a převod bytů je v plánu ke konci roku 2013. 

Tento projekt vzniká severně od ulice Malešická a navazuje na projekt Malešická stráň, kterou realizovala 
v letech 2003 až 2010 firma M. S. Stavební, s. r. o.  Ta zde plánovala ještě výstavbu čtvrté a páté etapy, 
ale nakonec výstavbu přenechala právě developerská společnost JRD, s.r.o. 

 
 

Prodej a výstavba nových bytů v Praze 
 
Letos se v hlavním městě prodalo 2492 nových bytů. Nejvíce se prodávalo v Praze 5, kde to bylo 673, tedy 

rovných 27 procent. Praha 5 se tak stala poprvé nejvyhledávanější lokalitou mezi zájemci o nový byt v hlavním 
městě. Přitom nejvíce nových bytů se nabízelo v Praze 9, kde bylo 1892 volných bytů. Poptávka 
po novostavbách se koncentruje do tří hlavních oblastí, které dohromady nabízejí 70 procent nových bytů 
v hlavním městě. Vedle Prahy 5 jsou vysoce poptávanými lokalitami ještě Praha 9 se 610 prodanými byty 
a Praha 10 se 455 byty. 

Ze srovnání počtu prodaných bytů v Praze za první až třetí čtvrtletí roku 2011 a 2010 vyplývá nárůst 
o 27,5 procenta, z 1954 prodaných bytů na 2492. Ve většině obvodů prodej stoupl, naopak v centru města, 
Praze 1, 2 a 3 byl zaznamenaný pokles. 
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Z analýzy české společnosti Ekospol, která už pátým rokem detailně monitoruje pražský rezidenční trh 
a všechny rezidenční projekty s 50 a více byty, vyplynulo, že developeři v nejbližších letech plánují vystavět 
v Praze téměř dvacet tisíc nových bytů. Na základě monitoringu databáze EIA, webových stránek 
developerských společností a dalších veřejně přístupných zdrojů spočítali analytici společnosti Ekospol, 
že k 30. září 2011 plánovali developeři v Praze výstavbu celkem 19 973 nových bytů v projektech s 50 a více 
byty. Nicméně, že se developerské projekty plánují, ještě neznamená, že se nakonec uskuteční. 

Z analýzy dále vyplynulo, že největší rozvoj čeká městské obvody Prahy 4, Prahy 9 a Prahy 10. Především 
v Praze 4 je plánováno celkem 5 026 nových bytů, tedy více než čtvrtina všech plánovaných bytů v metropoli. 
Na druhém místě následuje Praha 10 s 4 407 byty a podílem 22 procent, na třetím pak Praha 9 
s 3 727 plánovanými byty (18,7 procent). Tři největší rozvojové lokality v metropoli tak dohromady pokrývají 
téměř dvě třetiny veškeré plánované výstavby. Naopak potenciál Prahy 5, dlouhodobě jedné z nejvýznamnějších 
rozvojových lokalit metropole, postupně upadá.  

 
 

Pražské hřbitovy 
 
 V současné době se opravuje Německý evangelický hřbitov ve Strašnicích, který leží u Vinohradské ulice 

naproti Krematoriu Strašnice. Hřbitov byl zřízen okolo roku 1795 a dnes je kulturní památkou. V roce 1998 bylo 
na hřbitově 598 hrobů a 54 hrobek. Památka není běžně přístupná veřejnosti. 

Opravena byla zeď hřbitova, kaple, náhrobky a hroby – ty zajímavé i ty s památkovou ochranou. Kaple byla 
propůjčena k bezplatnému užívání Církvi československé husitské. Podle plánů by se na zrekonstruovaný 
hřbitov měl rozšířit urnový háj při strašnickém krematoriu.  

Převážnou část pražských hřbitovů a dva urnové háje spravuje magistrát, který musí pečovat také o značný 
počet památek. V posledním desetiletí do opravy a údržby těchto pietních míst investoval téměř půl miliardy 
korun. Peníze šly nejen na budování sociálního zázemí, údržbu cest, zeleně či opěrných zdí, ale také na obnovu 
umělecky cenných náhrobků a kaplí. Na hřbitově Vinohrady byla na smuteční obřadní síň zrekonstruována kaple 
svatého Václava, jejíž součástí je i lapidárium pro originály významných náhrobků z Malostranského hřbitova, 
například z dílny sochaře Václava Práchnera. Na hřbitově Malvazinky se dočkal rekonstrukce kostel svatého 
Filipa a Jakuba.  

Rozsáhlé opravy budou pokračovat také v příštích letech. Kompletní rekonstrukcí projde urnový háj 
ve Strašnicích. Opravovat se bude opěrná zeď kolumbárií mezi areálem urnového háje a Vinohradským 
hřbitovem a také samotná kolumbária.  
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4.2) Spoje, doprava a úpravy na Praze 10 
 
 

Tramvaje nejezdily kvůli prasklému potrubí 
     
Na křižovatce ulic Moskevská a Košická v Praze 10 prasklo ve středu 19. ledna ráno vodovodní potrubí. 

Kvůli jeho opravě byl přerušen tramvajový provoz mezi stanicemi I. P. Pavlova a Koh-i-noor, a to pouze 
ve směru od centra. Linky č. 4, 22, 57 a 59 byly odkloněny přes zastávky Bruselská, Otakarova a Nádraží 
Vršovice. Dopravní podnik hl. města Prahy v úseku zavedl náhradní autobusovou linku X22. 

Oprava skončila sice už ve středu v poledne, ale uvedení vozovky a kolejí do původního stavu probíhalo 
až do pátku 21. ledna. 

 
  

Úpravy v ulici V Korytech 
 
Do  31. 1.  2011 byla kvůli pracím na silnici uzavřena zpevněná krajnice v ulici V Korytech, a to v úseku 

mezi ulicemi Jesenickou a Na Vinobraní a v úseku mezi ulicemi Břečťanová a Na Vinobraní. Silničáři zde 
spravovali vozovku od listopadu 2010. 

Jako objízdnou trasu mohli řidiči využít tu, která vedla ulicemi Záběhlickou, Práčskou, Topolovou, 
Švehlovou a po Jižní spojce. 

 
 

Vlaky nejezdily do Vršovic 
 

Ve dnech 14. a 18. února vždy od devíti hodin do dvou odpoledne byla železniční trať v úseku mezi 
Vršovicemi a Hostivaří uzavřena kvůli opravám. Vlaky proto jezdily z hostivařské železniční stanice na hlavní 
nádraží přes Libeň. Lidé tak nemohli v tu dobu využívat zastávku Vršovice. 

 
  

V Malešicích plánovaně netekla voda 
 
V rámci plánované výluky netekla ve čtvrtek 14. 4. 2011 od 8:00 do 15:00 v Malešicích a Hrdlořezích voda. 

Jednalo se o práce z důvodu provádění plánovaných oprav, udržovacích a revizních prací.  
Náhradní zásobování bylo zajištěno na základě požadavků odběratelů a dle dopravních a technických 

možností přistavením cisteren s pitnou vodou na adresy: Káranská/Bydžovského, Troilova 474/17 (do MŠ), 
Malešická/Mistrovská, Na universitním statku/Bacháčkova, Malešická/Malešické nám., Tomsova 144/15 
(před hotel), Janderova/Chládkova, U tvrze/Strnadova, Ungarova, Pod Táborem 17/4 (areál SOŠ), U Smetanky 
192/7.  

 
 

Uzavírka v křižovatce Ruská x Francouzská 
 
Dne 8. 4. 2011 byla firmou Metrostav zahájena rekonstrukce vodovodního a kanalizačního řadu v křižovatce 

ulic Ruská a Moskevská. Investorem akce byla Pražská vodohospodářská společnost. Stavební práce byly 
spojeny s uzavírkou cca 20 m úseku v Ruské ulici u křižovatky s ulicí Moskevská. Průjezd křižovatkou 
mezi Ruskou a Francouzskou ulicí nebyl po celou dobu stavby možný. 

 Na několika místech byly umístěny tabule informující řidiče o uzavírce (např. na náměstí Míru, v ulici 
Francouzská, Korunní a Ruská). Dopravní obslužnost zaslepeného úseku Ruské ulice od křižovatky s ulicí 
Estonská zůstala zachována, stejně jako průjezd křižovatkou mezi ul. Francouzská a Moskevská. 

Objízdná trasa autobusové linky MHD číslo 135 byla vedena ulicemi Chorvatská, Korunní (po tramvajovém 
tělesu), Blanická. Zastávka „Jana Masaryka“ byla v obou směrech zrušena, naopak byla zřízena zastávka 
„Šumavská“ v ulici Korunní v obou směrech. 

Uzavřena byla současně i ulice Na Šafránce v krátkém úseku nad schody do Ruské ulice. Dopravní obsluha 
obou zaslepených úseků zůstala zachována jejich zobousměrněním. 

 S ukončením prací a obnovením běžného dopravního režimu se počítalo k 15. 5. 2011. 
 



 239 

Stavební práce v křižovatce Vršovická x Moskevská 
 
Dne 18. 4. byly zahájeny stavební práce v křižovatce Vršovická x Moskevská. Investorem akce bylo 

hl. m. Praha, dodavatelem firma ELTODO dopravní systémy. Do 19. května zde byla naplánována rekonstrukce 
stávajícího světelného signalizačního zařízení. Křižovatka byla do té doby řízena zastaralým zařízením, které 
komplikovalo průjezdnost (zejména tramvají) touto dopravně vytíženou křižovatkou. 

Na podnět městské části Praha 10 byly s obnovou světelného a signalizačního zařízení realizovány stavební 
úpravy křižovatky, které zlepšily podmínky pro pohyb chodců v křižovatce a okolí. 

Přechody pro chodce přes Vršovickou ulici byly rozděleny bezpečnostními ostrůvky a zastávka tramvaje 
Koh-i-noor ve směru z centra byla propojena s ostrůvkem přechodu pro chodce. Dále byl rozšířen chodník 
na nároží továrny Koh-i-noor. Veškeré práce probíhaly za plného provozu, bez uzavírek.  

 

 
 

Křižovatka Vršovická x Moskevská se změnila 
 
 

Midibusy linky 296 jezdí častěji 
  
V rámci projektu midibusových linek zaměřeného na zlepšení dopravní obslužnosti obtížně dostupných 

oblastí Prahy 10, 14 a 15 byla od 12. prosince 2010 zavedena midibusová linka 296. 
 Za první měsíce provozu byl na uvedené lince zaznamenán značný nárůst počtu cestujících, přičemž 

v některých úsecích dokonce vznikla potřeba zvýšení frekvence spojů (sídliště Na Groši, Černý Most). 
 Z tohoto důvodu byl od 3. května 2011 rozšířen provoz této linky, která jede v trase Sídliště Skalka – 

Štěrboholy –  sídliště Na Groši – Černý Most – Nádraží Horní Počernice. Více spojů nejezdí jen ve špičkách 
pracovních dní, ale také o víkendech.  

V ranní špičce pracovního dne se zkrátil interval v úseku Na Groši - Sídliště Skalka ze 30 na 15 minut 
zavedením vložených jednosměrných spojů. V odpolední špičce pracovního dne se zkrátil interval ze 30 na 
15 minut v úsecích Nádraží Horní Počernice – Bryksova (obousměrně). O víkendech se zkrátil interval ze 30 na 
10 až 20 minut obousměrně v úseku Sídliště Skalka – OC Štěrboholy. Celotýdenně je prodloužen provoz linky 
až do cca 23:30 hodin. Přitom ještě nedávno jezdila jen zhruba do devíti hodin večer. 

V prosinci pak došlo u autobusové linky 296 ke zkrácení intervalů v pracovní dny odpoledne v úseku Sídliště 
Skalka – Na Groši a k prodloužení intervalů v pracovní dny odpoledne v úseku Černý Most – Nádraží Horní 
Počernice. 
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Zastávky na znamení 
 
Po vyhodnocení první etapy rozšíření počtu zastávek "na znamení", ke kterému došlo v lednu 2011, došlo 

od 1. července 2011 k jejich dalšímu rozšíření, a to o 154 zastávek na území Prahy a o 18 zastávek v regionu. 
I nadále platil nový režim, kdy již při čekání na zastávce není na přijíždějící autobus nutné mávat, ale autobus 
zastaví, pokud je někdo na zastávce. 

Po realizaci 2. etapy je na znamení již naprostá většina zastávek v okrajových oblastech Prahy a některé méně 
využívané zastávky i v jejím širším centru. Díky rozšíření zastávek na znamení se předpokládá zrychlení a větší 
plynulost autobusové dopravy v hlavním městě. 

 
 

Uzavření Rektorské ulice 
 
Do půlnoci 7. 7. 2011 byla kvůli pracím na plynovém potrubí obousměrně uzavřená ulice Rektorská 

v Malešicích vedoucí kolem nové zástavby. Uvedené omezení bylo v úseku mezi Bakalářskou a Malešickou 
ulicí. 

 
 

Úpravy u nástupní tramvajové zastávky Radošovická 
 
Od čtvrtka 7. července 2011 od 7.00 hodin byla přibližně měsíc zrušena nástupní tramvajová zastávka 

Radošovická pro linky 19, 24 a 51. Nástupní zastávka byla dočasně přemístěna do zastávku Nádraží Strašnice 
ve směru na centrum.  

Do 15. srpna pak byla kvůli opravě inženýrských sítí obousměrně uzavřena ulice Radošovická mezi ulicemi 
Strančická a Průběžná a jeden jízdní pruh ze směru z centra v ulici Průběžná. Uvedené omezení platilo v úseku 
ohraničeném ulicemi Ke Strašnické a Radošovická. 

 

 
 

Průjezd křižovatkou Vršovická – Bělocerkevská byl značně omezen 
 
 

O prázdninách nejezdily tramvaje mezi Koh-i-noorem a Kubánským náměstí 
 
Průjezd křižovatkou Vršovická - Bělocerkevská v Praze 10 byl omezen a obousměrný provoz tramvají 

v úseku Koh-i-noor - Kubánské náměstí byl od pátku 22. července do 8. srpna zcela uzavřený. Důvodem byla 
oprava horkovodu a výměna tramvajových kolejí. Podle Pražské teplárenské nešlo opravu horkovodu odkládat, 
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neboť se jím napájí teplem jedna třetina Vršovic. Během oprav se vytvořil šedesátimetrový výkop. Dopravní 
podnik přistoupil k opravě dílčí tramvajové tratě, protože měl být úsek rozkopaný a stejně zde nejezdily 
tramvaje. 

Během oprav měly tramvajové linky číslo 6, 7, 22, 24, 55, 57 a 59 změněné trasy. Linky číslo 6, 7 a 24 byly 
ve směru z centra ukončeny v nově zřízené zastávce Čechovo náměstí (v ulici Moskevské na Čechově náměstí); 
ze zastávky Oblouková jely jednosměrným objezdem z ulice Vršovická přes ulice Moskevská a Minská zpět 
do zastávky Oblouková a dále po svých trasách. Linka číslo 55 byla ve směru z centra ukončena v zastávce 
Čechovo náměstí (v ulici Minské); ze zastávky Oblouková jela jednosměrným objezdem z Vršovické přes ulice 
Minská a Moskevská zpět do zastávky Oblouková a dále po své trase. Linky číslo 22, 57 a 59 byly ve směru 
z centra ukončeny v zastávce Čechovo náměstí, odtud jely tramvaje jednosměrným objezdem z ulice Moskevská 
přes ulice Vršovická a Minská do zastávky Vršovické náměstí a dále po svých trasách.  

Denní tramvajové linky číslo 4, 6, 7, 22 a 24 byly v oblasti Čechova náměstí vedeny polookružně, to znamená 
bez nutnosti výstupu v zastávce Čechovo náměstí. 

Pro zajištění přestupu na náhradní autobusovou dopravu byla zřízena pro linky číslo 6, 7 a 24 zastávka 
Čechovo náměstí (v Moskevské ulici na Čechově náměstí), v zastávce autobusové linky číslo 106. V trase 
Čechovo náměstí – Kubánské náměstí byla v nepřetržitém provozu zavedena náhradní autobusová doprava X-7. 
V trase Kubánské náměstí – Nádraží Hostivař byla v nepřetržitém provozu zavedena náhradní tramvajová 
doprava linka číslo 32 (náhrada za linky číslo 22, 57 a 59) a v trase Kubánské náměstí – Ústřední dílny DP byla 
v nepřetržitém provozu zavedena náhradní tramvajová doprava linka číslo 37 (náhrada za linky číslo 7 a 55). 

Současně se změnily ve směru k zastávce Slavia také trasy autobusových linek číslo 135, 136, 150 a 213. 
Tato změna nepotěšila ani řidiče automobilů, neboť se omezily jízdní pruhy a k dispozici byl pouze jeden 

jízdní pruh. Kromě osobních automobilů uvízly v dlouhých kolonách i autobusy městské hromadné dopravy. 
Autobusy tak nabíraly i patnáctiminutové zpoždění. 

 
 

Havárie plynu  
 
Z důvodu havárie plynu a následným pracím na plynovém potrubí prováděných Pražskou plynárenskou byly 

v ulici Jabloňová od soboty 23. července po 3 dny vedeny autobusové linky číslo 195, 506 a 609 v oblasti 
Zahradního Města po objízdných trasách. Pro linku číslo 195 byly zrušeny zastávky Poliklinika Zahradní Město 
a Hlohová, pro linky číslo 506 a 609 byly zrušeny zastávky Poliklinika Zahradní Město, Hlohová, Centrum 
Zahradní Město a Topolová. 

Do 28. 7. 2011 byla kvůli havárii plynu také uzavřena ulice Pod Sychrovem I mezi ulicemi Na Křivce 
a Výstupní. 

 
 

Letní opravy a omezení 
 
Koncem července byla kvůli pracím na silnici uzavřena ulice K Rybníčkům, a to v úseku ohraničeném 

ulicemi Foerstrovou a Dubečskou. Uzavřena byla ulice Kolodějská a křižovatka ulic Kolodějské 
a K Rybníčkům.  

Koncem července byla také kvůli pracím na silnici uzavřena Jevanská ulice, a to v úseku ohraničeném ulicemi 
Křenickou a Královickou.  

Koncem července a v srpnu byla kvůli pracím na opravách vodovodního potrubí zúžena vozovka 
ve Šrobárově ulici na jeden jízdní pruh. Omezení se nacházelo v úseku ohraničeném ulicemi Květnou 
a U Zdravotního ústavu. Do 2. srpna byly kvůli práci na silnici a rekonstrukci chodníku zúžené jízdní pruhy 
ve Šrobárově ulici v úseku mezi ulicemi U Zdravotního ústavu a Bratří Čapků. 

V půlce srpna byla uzavřena křižovatka ulic Estonská a Hradešínská kvůli pracím na inženýrských sítích 
a rekonstrukci kanalizace. Ve stejné době byla uzavřena kvůli pracím na plynovém potrubí ulice Mistrovská. 

Do 18 8. byla kvůli pracím na plynovém potrubí uzavřena ulice Střemchová a to v úseku ohraničeném ulicemi 
Konvalinková a Meruňková. 

 
 

Autobus 193 končí před Vršovickým nádražím 
 
Od 1. září 2011 byla prodloužena autobusová linka 193 do zastávky Nádraží Vršovice, kde zastavuje přímo 

před nádražní budovou. To umožní pohodlný přestup na vlaky linky S9 ve směru Uhříněves, Říčany, Strančice, 
Benešov, ale také na známý „Posázavský pacifik“ ve směru Davle, Jílové u Prahy či Dobříš (linky S8 a S80). 
Ve stanici Praha-Vršovice zastavují také rychlíky od Tábora a Českých Budějovic. 
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Do té doby byla linka 193 ukončena v zastávce Náměstí Bratří Synků. Tato změna mohla být provedena 
po dokončení stavebních úprav v oblasti nově zřízené zastávky. 

 

 
 

Výstavba nového mostu na Štěrboholské radiále 
 
 

Štěrboholská radiála získala novou větev 
 
29. srpna byla na hranicích Prahy 10 zprovozněna pro motoristy nová více než kilometrová větev 

Štěrboholské radiály, a to mezi tzv. Lanovým mostem a mostem DP - Metro. Tato hlavní větev byla vybudována 
v šířce 2 jízdních pruhů směrem z centra a do centra se jezdí po stávající vozovce. 

Touto stavbou se výrazně zlepšila propustnost radiály i bezpečnost provozu v daném úseku, snad se tím 
zmenší i kolony vznikající v úseku zúžení před Lanovým mostem. Otevření tohoto úseku ocenil i první náměstek 
primátora hlavního města pro dopravu Karel Březina.    

Investorem stavby byla Technická správa komunikací hlavního města Prahy. Stavět se začalo v červnu roku 
2009. Vznikly zde tři nové mosty a současně se budoval v zářezu u Jižní spojky sjezd pro napojení na stávající 
komunikaci před mostem, který převádí horkovod a trubní sítě.  

Nová větev radiály ale představuje pouze první fázi stavby, ve druhé, která by měla začít v roce 2012, bude 
kompletně zrekonstruována současná komunikace v upravovaném úseku včetně mostů i moderních 
protihlukových stěn z pohltivých materiálů, které minimalizují odrazy. Po dobu rekonstrukce bude doprava 
v obou směrech převedena na otevřený nový úsek. 

Nový jízdní pás by měl být v budoucnosti součástí mimoúrovňové křižovatky na Městském okruhu, stavba 
Balabenka – Štěrboholská radiála. Úprava má začínat zhruba 140 metrů za lanovým mostem ve směru z centra. 
Její součástí bude osm mostních objektů, z toho pět nových. Celá komunikace bude osazena veřejným 
osvětlením. Ve svahu kolem Rabakovské ulice bude retenční nádrž.      

Investorem nové větve bude TSK, generálním projektantem SUDOP Praha a HIP Jiří Řehoř. Zhotovitelem 
mají být Pražské silniční a vodohospodářské stavby, a.s. 

Kvůli výstavbě byla na Jižní spojce a v okolí dopravní omezení. V srpnu byla kvůli pracím na rozšíření 
komunikace za Lanovým mostem zúžena vozovka na Jižní spojce na dva jízdní pruhy ve směru na Prahu 4 mezi 
ulicemi Rabakovská a Klučovská. Do 31. 12. 2011 byl kvůli stavebním pracím na Jižní spojce uzavřen levý 
jízdní pruh ve směru na Černý most, v úseku ohraničeném ulicemi Klučovskou a Rabakovskou, uzavřena byla 
také Klučovská ulice. 
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V některých ulicích Prahy 10 netekla voda 
 
21. září od 7:30 do 13:00 hodin byla omezena až přerušena dodávka vody v některých ulicích v Praze 10 – 

Vršovicích, Strašnicích a Vinohradech. Náhradní zásobování bylo zajištěno na základě požadavků odběratelů 
a dle dopravních a technických možností rozvozem pitné vody autocisternou.  

 
 

Zářijové omezení dopravy 
 
Začátkem září byl kvůli pracím na plynovém potrubí uzavřen jeden jízdní pruh v Průběžné ulici v úseku 

ohraničeném ulicemi Pitkovická a Čestlická.  
Ve stejném období byly kvůli stavebním pracím a výstavbě světelné signalizace zúženy jízdní pruhy v ulici 

Nad Vršovskou horou na křižovatce U Vršovického hřbitova. 
V září a v říjnu byla kvůli pracím na silnici částečně uzavřena ulice Doubravčická a do 11. září i ulice 

Tehovská.  
Do 12. 9. 2011 byla kvůli pracím na plynovém potrubí uzavřena ulice Malá Bylanská. 
 
 

Trvalé změny v MHD 
 
Od 1. října 2011 došlo k některým dílčím úpravám autobusových linek Pražské integrované dopravy. V Praze 

10 se to týkalo těchto linek: 
 Linka 133 byla zkrácena do trasy Florenc – Sídliště Malešice a nasazeny byly autobusy standardní délky. 

V úseku Florenc – Staroměstská byla nahrazena novou linkou 207, v úseku Sídliště Malešice – Depo Hostivař 
prodlouženou linkou 155. U linky 175 se zrušily vložené spoje ve špičkách pracovních dnů vedené v trase 
Florenc – Skalka. U linky 195 byly nasazeny kloubové autobusy na všechny spoje včetně ranní špičky 
pracovního dne. 

 
 

Úprava zastávky Průběžná 
 
O víkendu 8. a 9. října proběhla konečná úprava tramvajové zastávky Průběžná. První fází bylo uklizení 

zastávky, které proběhlo při brigádě v sobotu 24. září. Byl zde odstraněn nelegální výlep, zpevněná plocha byla 
zbavena plevele a nakonec brigádníci vnitřní prostor natřeli na bílo. Pár dní po brigádě byla bílá plocha zastávky 
opět poničena několika graffiti. 

Druhou fází proměny zastávky bylo vytvoření uměleckého graffiti. Bílý nátěr byl podkladem pro nové a již 
legální graffiti, které zastávku zdobí právě od druhého říjnového víkendu. Cílem bylo zpříjemnit čekání 
na tramvaj a odradit nelegální sprejery. 

 
 

Oprava kolejí na Náměstí Bratří Synků ovlivnila dopravu i v Praze 10 
 
Od 22. října 2011 probíhala ve dvou etapách oprava tramvajových kolejí na Náměstí Bratří Synků. Dočasná 

změna vedení tramvajových linek se dotkne i části Vršovic. V první etapě od 22. – 27. 10. 2011 byla zrušena 
zastávka Náměstí Bratří Synků. Pro linky 11 a 18 se zřídila zastávka Otakarova, pro linky 11, 18, 53 a 56 se 
přesunula zastávka Náměstí Bratří Synků do ulice Na Zámecké. 

Během druhé etapy se od  28. 10. – 14. 11. 2011 nejezdilo v úseku Náměstí Bratří Synků – Spořilov, Vozovna 
Pankrác. Linka 6 byla zrušena a částečně nahrazena odkloněnou linkou 11. Linky 11, 53 a 56 byly odkloněny 
přes zastávky Otakarova, Nádraží Vršovice a Oblouková do zastávky Čechovo náměstí. Linka 18 byla ve směru 
od Divadla Na Fidlovačce odkloněna přes zastávky Otakarova, Nádraží Vršovice, Oblouková, Koh-i-noor 
a Slavia do zastávky Kubánské náměstí. Zřízena byla náhradní doprava o nepřetržitém provozu, linka X11 
jezdila v úseku Otakarova – Michelská – Spořilov – Lešanská a X18 na trati Otakarova – Pražského povstání – 
Vozovna Pankrác. 
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Doprava o Památce zesnulých 
 
Organizátor pražské dopravy ROPID posílil od 28. do 30. října tramvajové linky číslo 11 a 19 v souvislosti se 

svátkem Památka zesnulých nebo-li Dušičkami. Tyto linky vedou k Vinohradskému a Olšanskému hřbitovu 
a lidé je využívají především o víkendu k návštěvě hřbitova.  

Linka číslo 11 jela místo původního intervalu 7,5 minuty každých šest minut a z původních deseti minut 
každou 7,5 minutu. U linky číslo 19 byly nasazeny dvouvozové soupravy. 

 
 

Údržba tratí v úseku Vinice - Ústřední dílny Dopravního podniku 
 
Dopravní podnik v první polovině listopadu prováděl údržbu pražských tramvajových tratí, která si vyžádala 

celou řadu krátkodobých výluk. Tramvaje nejezdily i v úseku Vinice - Ústřední dílny Dopravního podniku 
ve dnech 7., 8., 9. a 14. listopadu, a to vždy mezi 9. a 15. hodinou. To si vyžádalo změny v trasách linek 7 a 11. 
Linka 7 byla ve směru od Radlické ze zastávky Strašnická odkloněna přes zastávky Krematorium Strašnice 
a Želivského do zastávky Olšanské hřbitovy, kde byla ukončena. Linka 11 byla ve směru od Želivského 
ze zastávky Vozovna Strašnice odkloněna přes zastávky Strašnická a Průběžná do konečné zastávky Kubánské 
náměstí. V trase Vozovna Strašnice a Ústřední dílny Dopravního podniku byla zavedena náhradní autobusová 
doprava X-7. 

 
 

Přerušení provozu v úseku Otakarova – Oblouková 
 
Z důvodu opravy tramvajové trati byl od úterý 22. listopadu 2011 od přibližně 0:30 hodin do středy 

30. listopadu 2011 do přibližně 0:30 hodin přerušen obousměrně provoz tramvají v úseku Otakarova – 
Oblouková. 

Linka číslo 4 byla ve směru od Smíchovského nádraží respektive Sídliště Barrandov ze zastávky Čechovo 
náměstí prodloužena přes zastávky Koh-i-noor, Strašnická, Černokostelecká a Depo Hostivař do zastávky 
Ústřední dílny Dopravního podniku, kde byla ukončena. Zároveň byla linka v provozu celodenně a celotýdenně 
jako náhrada za odkloněnou linku číslo 7. 

Linka číslo 6 byla v úseku I. P. Pavlova - Koh-i-noor odkloněna přes zastávky Náměstí Míru, Vršovické 
náměstí a Čechovo náměstí (v Moskevské ulici). 

Linka číslo 7 byla ve směru od Radlické ze zastávky Divadlo Na Fidlovačce odkloněna přes zastávky Náměstí 
Bratří Synků a Pražského povstání do zastávky Vozovna Pankrác, kde byla ukončena. 

Linka číslo 24 byla ve směru od Kobylis ze zastávky Divadlo Na Fidlovačce odkloněna přes zastávky 
Náměstí Bratří Synků, Horky a Chodovská do zastávky Spořilov, kde byla ukončena. 

Linka číslo 53 byla v úseku Divadlo Na Fidlovačce - Nuselská radnice odkloněna přes zastávku Náměstí 
Bratří Synků. Linka číslo 55 byla rozdělena na dvě části. Ve směru od Vozovny Kobylisy ze zastávky Divadlo 
Na Fidlovačce byla odkloněna přes zastávky Náměstí Bratří Synků a Pražského povstání do zastávky Vozovna 
Pankrác, kde byla ukončena. Ve směru od Ústředních dílen Dopravního podniku ze zastávky Koh-i-noor byla 
odkloněna na Čechovo náměstí, kde byla ukončena. Linka číslo 56 byla v úseku Nuselské schody - Horky 
odkloněna přes zastávku Náměstí Bratří Synků. 

Na Čechově náměstí, ve směru na Vršovické náměstí, byla zřízena zastávka Čechovo náměstí. V trase 
Čechovo náměstí - Náměstí Bratří Synků - Koh-i-noor byla v nepřetržitém provozu zavedena náhradní 
autobusová doprava X-7. Linka číslo 193 byla prodloužena o úsek Nádraží Vršovice - Koh-i-noor (výstupní 
zastávka) / Čechovo náměstí (nástupní zastávka). 

 
 

Tramvaje nejezdily v úseku Průběžná – Vozovna Strašnice 
 
Tramvaje v úseku Průběžná – Vozovna Strašnice nejezdily od 22 hodin 30. 11. do 4 hodin 1. 12. Z toho 

důvodu byla linka číslo 7 ve směru od Radlické ze zastávky Průběžná odkloněna přes zastávky Na Hroudě, 
Radošovická a Na Groši do zastávky Nádraží Hostivař, kde byla ukončena. Linka číslo 19 ve směru od Lehovce 
byla ze zastávky Vozovna Strašnice odkloněna přes zastávky Solidarita a Nové Strašnice do zastávky 
Černokostelecká, kde byla ukončena. Linky číslo 26 a 51 ve směru od Divoké Šárky byly ze zastávky Vozovna 
Strašnice odkloněny přes zastávku Solidarita, Černokostelecká a Depo Hostivař do zastávky Ústřední dílny 
Dopravního podniku, kde byly ukončeny. Linka číslo 55 byla ve směru od Vozovny Kobylisy ze zastávky 
Průběžná odkloněna přes zastávku Na Hroudě do zastávky Nádraží Strašnice, kde byla ukončena. V trase 
Průběžná – Vozovna Strašnice byla zavedena náhradní autobusová doprava X-51. 
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Posílení předvánoční dopravy 
 
Před vánočními svátky v období 26. 11. až 18. 12. 2011 došlo v hlavním městě k posílení nejvytíženějších 

linek Pražské integrované dopravy.  
Intervaly metra byly na všech linkách metra zkráceny, a to v sobotu cca mezi 9:00 a 20:00 ze 7,5 na 6 minut 

a v neděli cca mezi 9:00 a 12:00 z 10 na 7,5 minuty a mezi 12:00 a 20:00 z 6-8 na 6 minut. 
Na všech tramvajových linkách došlo k posílení provozu. U páteřních linek 9, 17, 22 a také u linek 7 a 11 

byly zkráceny intervaly ze 7,5 na 6 minut, na ostatních tramvajových linkách došlo ke zkrácení z 15 na 12 minut. 
Adekvátně bylo posíleno i období v neděli dopoledne, kdy jsou běžné intervaly delší.  

Ke zkrácení intervalů došlo i na autobusových linkách 133, 135, 136, 193, 207 a 213, a to z 15 na 12 minut. 
Od 26. 11. 2011 byla posílena také linka 263 ve všední dny i o víkendech, kdy byl zkrácen souhrnný interval 
mezi Depem Hostivař a Obchodním centrem Štěrboholy v podvečerním období a o víkendech celodenně tak, aby 
ve stanici Depo Hostivař navazoval autobus směr OC Štěrboholy na každý spoj metra A. 

 
 

Dělníci udělali tmu v části Vršovic 
 

4. prosince zapršelo a přestala svítit část veřejného osvětlení ve Vršovicích; týkalo se to ulic Tolstého, 
Bulharská, Ruská, Konopišťská, Bělocerkevská, Jakutská, Na Míčánkách a 28. pluku. Potíže byly způsobeny 
v důsledku stavebních prací, kdy dělníci poškodili kabely. Kabely pro osvětlení nejsou ve dne pod proudem, 
a dělníci proto často nejsou moc opatrní. Ve chvíli, kdy zaprší, pronikne ale do kabelů vlhkost a osvětlení 
přestane fungovat. 

Společnost Eltodo, která má osvětlení na starosti, zde musela umístit provizorní vedení. Vše začalo fungovat 
8. prosince. 

 
 

Provoz Pražské integrované dopravy na Vánoce a Silvestra 
 
Podobně jako v předcházejících letech byl během Vánoc a Silvestra upraven provoz. V sobotu 24. 12. na 

Štědrý den byl provoz dle sobotních jízdních řádů cca do 18:00. Poté byl ukončen provoz denních linek tramvají 
a autobusů a nahradily ho noční linky. Provoz metra byl ukončen cca v 1:00 (včetně sobotního prodlouženého 
provozu), od 19:00 byl na všech linkách metra prodloužen interval na 15 minut. Noční tramvajové linky 52, 
57 a 58 byly provozovány ve dvouvozových soupravách, souběžně s nočními autobusovými linkami. 

V neděli 25. 12.  a v pondělí 26. 12. byl provoz dle nedělních jízdních řádů.  
Od úterý 27. do čtvrtka 29. prosince se jezdilo dle jízdních řádů pro „pondělí až čtvrtek – prázdniny“. 

Omezení zejména v přepravních špičkách bylo cca o 10–15%, u tramvajových linek byl celodenní interval 
10 minut (u páteřních linek 9, 17 a 22 interval 5 minut).  

V pátek 30. prosince se jezdilo  dle jízdních řádů pro „pátek – prázdniny“. V sobotu 31. prosince 2011 byl 
provoz dle sobotních jízdních řádů (včetně prodlouženého provozu metra a návazné povrchové dopravy). Noční 
tramvajové i autobusové linky jely v polovičním intervalu, všechny noční tramvajové linky budou provozovány 
ve dvouvozových soupravách. 

  
 

Ve Strašnicích praskl vodovod 
 
Kvůli havárii vodovodu byly ve čtvrtek 29. prosince odpoledne odkloněny tramvaje číslo 19 a 26, jezdící 

Starostrašnickou ulicí v Praze 10. Praskl zde vodovodní řad o velikosti 300 milimetrů. 
K havárii poblíž křižovatky s ulicí Vinohradskou došlo před čtrnáctou hodinou. Kvůli havárii byla omezena 

dodávka vody, která se týká ulic Vinohradská a Starostrašnická.  
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4.3) Životní prostředí 
 
 

Malešická spalovna - Zařízení ekonomického využití odpadu 
     
V sobotu 23. dubna proběhl v malešické spalovně den otevřených dveří. Akce se konala od 10.30 do 16 

hodin v areálu ZEVO (Zařízení na energetické využití odpadu) Malešice v Průmyslové ulici. Vstup byl zdarma 
a program pořádala společnost Pražské služby, a.s.  

Pražané si mohli prohlédnout nejen Zařízení na energetické využití odpadu, ale i kogenerační jednotku 
a seznámit se tak s tím, jak funguje toto ekologické zařízení, které patří k nejmodernějším v Evropě. 

Připraven byl také bohatý doprovodný program pro malé i velké. Návštěvníkům zazpívala Ewa Farna nebo 
skupina Maxim Turbulenc, vystoupil i herec a moderátor Petr Vágner. Připraveny byly i další atrakce, 
představen byl také moderní vozový park společnosti Pražské služby. Lidé si mohli vyzkoušet, jak se například 
sedí v popelářském autě. Děti se mohly povozit na ponících.  

 
V srpnu radní hlavního města schválili záměr na přednostní energetické využití směsného komunálního 

odpadu v malešické spalovně v Praze 10 před jeho uskladněním na skládce v Ďáblicích. Přednost dostala 
výroba tepla a elektřiny před skládkováním. Důvodem tohoto kroku bylo to,  že provozovatel skládky razantně 
zvýšil cenu za uložení odpadu, proto bylo nutné zvážit, jakým způsobem se bude v budoucnu se směsným 
komunálním odpadem nakládat. Město následně chtělo vypracovat návrh dodatku ke smlouvě o komplexním 
systému nakládání s komunálním odpadem uzavřenou mezi městem a společností Pražské služby, pod které 
malešická spalovna patří.  

Spalování odpadu podporuje i fakt, že Pražské služby vloni dokončily výstavbu kogenerační jednotky 
v ZEVO Malešice za 1,1 miliardy korun. Tato nová speciální turbína umí při spalování vyrobit nejen teplo, 
ale také elektřinu. Nyní je jednotka připravena na plný provoz a je schopná ročně zpracovat zhruba 300 tisíc tun 
odpadu. 

Pro Prahu to znamená, že může energeticky využít veškerý směsný odpad vyprodukovaný na jejím území. 
Při použití přibližně 270 tisíc tun komunálního odpadu může ZEVO Malešice vyrobit asi 60 tisíc MWh elektřiny 
a 800 tisíc GJ tepla do veřejné sítě, což je dostatečné množství pro zhruba dvacet tisíc pražských domácností. 

Pražské služby také v uplynulých letech investovaly do nových technologií pro čištění spalin a díky tomu je 
možné považovat ZEVO za technologickou špičku. Navíc je podle magistrátu osm z deseti sledovaných emisí 
škodlivin z malešické spalovny pouze na zhruba jedné desetině povoleného limitu, zbývající dvě pak pod limitní 
polovinou.  

Pro letošek se počítalo s celkovým objemem komunálního odpadu ve výši 272 tisíc tun a pouze 210 tun mělo 
být využito energeticky, zbytek měl být vyvezen na ďáblickou skládku.  

 
 

Sběrné dvory 
 
K bezplatnému předání bioodpadu, objemného odpadu a také ostatních domácích odpadů včetně 

nebezpečného a tříděného odpadu nebo elektroodpadu lze využít sběrné dvory hlavního města Prahy. V  Praze 
10 je sběrný dvůr v  ulici Teplárenská v Malešicích (tel. 272 700 952). V  dostupné vzdálenosti je ještě v  ulicích 
Perucká v Praze 2 - Vinohrady (tel. 236 040 000) a  Zakrytá v Praze 4 – Záběhlice (tel. 272 764 058). Sběrné 
dvory jsou otevřeny od pondělí do pátku od 8,30 do 17,00 hod., a v sobotu od 8,30 do 15,00 hod. 

Odevzdání odpadu ve sběrném dvoře je pro fyzické osoby trvale hlášené na území hl. m. Prahy 
zdarma.Ve sběrných dvorech je možné si domluvit i zajištění odvozu odpadu. Cena této nadstandardní služby je 
stanovena za naložení (rozhoduje množství odpadu) a za ujeté kilometry. Odvézt je možné veškerý odpad, který 
lze odevzdat v jakémkoliv sběrném dvoře hlavního města Prahy. 

 
 

Bioodpad patří do sběrného dvora v Dřevčické ulici 
 
Od 1. února 2011 začalo znovu fungovat stabilní sběrné místo bioodpadu v Malešicích v ulici Dřevčická, 

které slouží občanům pro odkládání odpadu biologického charakteru (bioodpadu). Jedná se o jediné zařízení 
svého druhu na území hlavního města. Provoz zařízení byl prodloužen s tříměsíční výpovědní lhůtou, a to 
od 1. 2. 2011 do 16. 12. 2011.  
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Sběrné místo můžou využívat nejen občané hlavního města, ale i soukromé firmy. Pro občany s trvalým 
bydlištěm v Praze je ovšem předání biologických složek komunálního odpadu bezplatné. Odevzdat je možné 
odpad, který vznikl při běžném provozu domácnosti či údržbě zahrady, jako například listí, větve, trávu, zeminu, 
dřevo, kůru, ovoce, zbytky rostlin nebo jiný biologicky rozložitelný odpad (ne živočišného původu). Podmínkou 
pro ukládání bioodpadu občany zdarma je předložení občanského průkazu s vyznačením trvalého bydliště 
v Praze a odložení bioodpadu v max. množství 250 kg. Doprava bioodpadu občany je povolena pouze osobními 
vozidly o hmotnosti do 3,5 t (s přívěsnými vozíky).  

Sběrné místo je otevřeno od pondělí do pátku v čase od 7,00 do 18,00 hod. (v době zimního času 
do 17,00 hod.) a v sobotu od 7,00 do 15,00 hod. V místě je možné také zakoupit výrobky jako kompost, rašelinu, 
kůru, směsi, substráty, apod.  

Občan, který doveze bioodpad, získá zdarma 35 % vyrobeného kompostu (přepočítávací koeficient je 
0,175 z odevzdaného množství odpadu). Nárok na odběr kompostu je nepřenosný, vypočítává se jako suma 
ze předcházející rok. Odběr musí být proveden v období od 1. 4. do 30. 11. následujícího roku po roce, kdy byl 
bioodpad odevzdán. Jinak nárok na poskytnutí kompostu propadá.  

Pravidelná zimní odstávka provozu sběrného místa pro sběr bioodpadu v ulici Dřevčická probíhala od pondělí 
19. prosince 2011 do 1. března 2012. V  době odstávky lze bioodpady odkládat ve sběrných dvorech hlavního 
města Prahy, například v již zmiňované ulici Teplárenská, Perucká nebo Zakrytá. 

 
 

Kontejnery na objemný odpad 
 

Navíc byly v roce 2011 občanům k dispozici kontejnery na objemný odpad. Kontejnery jsou zajišťovány 
ze strany magistrátu hlavního města a jsou umisťovány na stanovištích, na kterých bývá produkce odpadů 
největší. Celková kvóta kontejnerů se oproti loňsku nelišila. 

Od září bylo možné využívat  kontejnery na objemné složky komunálních odpadů v rozšířeném počtu. Během 
běžného týdne bylo přistaveno celkem 24 kusů kontejnerů a to až do konce letošního roku. Kontejnery byly 
přistavovány na 86 určených stanovištích. 

Velkoobjemové kontejnery se přistavovaly během dopoledních hodin, nejpozději ve 12:00 hodin a odvážely 
se po naplnění druhý den v dopoledních hodinách. Do kontejnerů je možné vkládat pouze domovní odpad 
objemného charakteru - nábytek, podlahové krytiny, kovové odpady, zdravotní keramika, zrcadla, lyže apod. 
Do kontejnerů nepatří nebezpečné odpady (vč. ledniček, monitorů, televizorů, autobaterií apod.), pneumatiky, 
stavební odpad. Kontejnery je zakázáno používat k odkládání odpadů z podnikatelské činnosti. Odpady není 
povoleno odkládat mimo kontejner ani v případě, kdy je již naplněn.  

  
 

Kontejnery na bioodpad 
 
Zajišťovány byly také kontejnery na bioodpad, které byly k dispozici pouze v určitých dnech a časovém 

rozmezí dle stanoveného harmonogramu. Letos na jaře byl oproti předešlým rokům rozšířen počet přistavených 
velkokapacitních kontejnerů pro odložení biologických odpadů ze zahrad rodinných domů. Tato bezplatná 
služba samozřejmě fungovala i v průběhu podzimu. 

Do kontejneru bylo možné vkládat výhradně odpad biologického charakteru, jako jsou větve, tráva, listí, 
spadané ovoce, zbytky rostlin, případně jiné bioodpady ze zahrádek rodinných domů. Pro přistavení byla 
vybrána místa, kde je s ohledem na charakter zástavby předpokládána vyšší produkce biologických složek 
odpadů, případně kde pravidelně dochází ke vzniku černých skládek tvořených právě bioodpadem. Na místě byla 
obsluha, která dohlížela na to, aby se do nádob nedostal odpad, které nešlo předat v kompostovacím zařízení.  

 
 

Svoz nebezpečných odpadů 
 
V tomto roce byl na náklady města opět zajištěn i mobilní sběr nebezpečných složek komunálních odpadů 

na území hlavního města. Mobilní sběr byl v roce 2011 opět zajišťován společností Pražské služby, a.s. 
na základě smlouvy s hl. m. Prahou. Dle této smlouvy byl mobilní sběr zajištěn od února do konce listopadu. 
Celkem bylo v roce 2011 zajištěno 279 tras mobilního sběru po celém území hl. m. Prahy, tj. na území všech 
MČ Praha 1 - 57. Na území Prahy 10 probíhal svoz na čtyřech trasách a první začal 28. března. 

Odpady se předávaly v určeném místě osádce svozového vozidla. Při svozu nebyly odebírány lednice, 
televizory nebo jiný elektroodpad, který je možné bezplatně odevzdávat ve sběrných dvorech. Mimo svozové 
dny lze nebezpečný odpad odvézt i do některé ze dvou stabilních sběren nebezpečných odpadů v Praze 10 
v ulicích Moskevská a Dřevčická. 
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V rámci organizovaného mobilního sběru nebezpečných odpadů mohli občané bezplatně odevzdat 
k odstranění následující druhy nebezpečných odpadů: baterie, akumulátory, nepoužitelné léky, teploměry, barvy, 
lepidla, pryskyřice (včetně nádob od takových přípravků), nádoby od sprejů, mazací oleje a tuky (kromě 
jedlého), zářivky a jiné odpady s obsahem rtuti, domácí a zahradnické chemikálie, detergenty (odmašťovací 
přípravky), pesticidy (přípravky na hubení plevele, hmyzu apod.), kyseliny, hydroxidy, ředidla,  fotochemikálie. 

 
 

Starý textil 
 
138 tun starého textilu bylo v roce 2010 vybráno prostřednictvím speciálních sběrných kontejnerů 

pro charitativní účely. Ty zakoupila městská část pro zajištění sběru použitého či již nenošeného textilu. 
Manipulaci se shromážděným textilem zabezpečuje občanské sdružení Diakonie Broumov. Tato organizace se 
dlouhodobě věnuje pomoci lidem, kteří se z různých důvodů ocitli v krizové životní situaci.  

Nádoby jsou vyváženy několikrát do týdne, přičemž četnost svozu se upravuje dle potřeby, aby nedocházelo 
k přeplňování a odkládání textilu v okolí nádoby. Sesbíraný textil je nejdříve skladován a poté vytříděn na kusy 
ještě nositelné, které jsou využívány v rámci sociálních programů Diakonie. Poškozené či již nenositelné 
oblečení odebírají odpadové společnosti, které se zabývají recyklací textilních odpadů. Výtěžek z recyklace je 
opět využíván při činnosti Diakonie. 

 V rámci celého procesu sběru separace textilu jsou zaměstnáváni klienti azylových domů, jejichž provoz 
Diakonie zajišťuje. Smyslem této aktivity je kromě pomoci potřebným také snižovat podíl odpadů odkládaných 
do běžných popelnic a tím i napomoci čistějšímu prostředí veřejných ploch, protože nepotřebné oblečení často 
končí pohozené u popelnic.  

 Kontejnery na textil jsou v Praze 10 na sedmi různých místech. Staré oblečení či jiné textilní materiály je 
možné donést i do stabilní sběrny, která sídlí v Taškentské ulici. Otevřeno zde mají od pondělí do pátku, v době 
od 12,30 do 17,30 hodin. 

 
 

Stanoviště tříděného odpadu a rozšíření jejich počtu 
 
 Začátkem roku 2011 zahrnoval tříděný sběr v Praze 10 celkem 251 stanovišť, na kterých byly umístěny 

nádoby na papír, sklo a plasty. Na většině míst pak bylo ještě možné třídit nápojové kartony (tetrapack) 
a na 42 místech šlo odděleně třídit sklo na bílé a barevné. Navíc v roce 2010 nechala Praha 10 zřídit v ulici 
U Vršovického nádraží podzemní nádoby na tříděný odpad. Toto stanoviště je prvním svého druhu v Praze, které 
umožňuje vytřídit všech pět komodit tříděného sběru, tzn. včetně bílého skla a nápojových kartonů. 

 Podzemní stanoviště na tříděný komunální odpad si lze představit jako velikou vanu, která se vloží pod zem 
a na povrchu zadláždí. Tato vana je pak složena z několika oddělených boxů, nádob, ve kterých se shromažďuje 
vhozený odpad. Tyto nádoby mají velikost většinou 3 m³, což představuje trojnásobek objemu běžných 
kolečkových kontejnerů, které jsou rozmístěny v ulicích města. Na povrchu kontejner poznáme podle vhozového 
otvoru velikosti odpadkového koše a čtvercové pochozí plochy, většinou z pryže, někdy dlažby, kryjící strop 
podzemní nádoby. Vhozová část je popsána dle sbíraného materiálu a barevně vyznačena. Některé podzemní 
boxy jsou dělené vnitřní přepážkou, což je případ nádoby na čiré a barevné sklo. V takovém případě je možné 
nádobu vyprazdňovat postupně dle konkrétní složky. Vývoz podzemních kontejnerů probíhá podobně jako 
v případě povrchových sběrných nádob na sklo, které se hákem uchopí v horní části, vyzvednou nad korbu 
vozidla a táhly dojde k uvolnění dna sběrné nádoby a tím výsypu odpadu. Podzemní kontejnery představují 
z funkčního hlediska vhodnější variantu pro sběr tříděných odpadů oproti běžným sběrným nádobám, 
a to převážně s ohledem na jejich využití v centrálních částech měst. 

 
Provozovatelem systému třídění na území města je sice pražský magistrát, rozsah a dostupnost třídění 

v jednotlivých městských částech ovšem do značné míry závisí na aktivitě místní radnice. Proto se v Praze 10 
každým rokem upravuje rozsah tříděného sběru komunálních  odpadů. Ke změnám dochází díky pravidelným 
kontrolám, které průběžně zjišťují, kde dochází k opakovanému přeplňování sběrných nádob a kde je jich 
nedostatek. Následně jsou na magistrát zasílány požadavky k zvýšení četnosti svozu jednotlivých komodit 
tříděného odpadu, k přistavení další nádoby na stanovišti nebo ke zřízení stanoviště nového. Díky tomu v květnu 
přibylo v Praze 10 pět míst s nádobami na tříděný odpad.  

Nové nádoby je možné využívat v ulicích Černokostelecká (při Vykáňské), V Dolině (vedle nové zástavby), 
Říčanská (také při novém bytovém objektu), na rohu ulic Oblouková a Žitomírská a na rohu ulic Minská 
a Orelská. V posledních dvou případech se jednalo o lokality, kde byla kapacita stávajících nádob silně vytížená 
a vhodná místa pro nové nádoby se z důvodu dopravně bezpečnostních parametrů těžko hledala. Na nových 
místech je možné kromě běžných tříděných složek (papír, sklo, plast) odkládat i nápojové kartony. 
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Souběžně s tím došlo k rozšíření četnosti svozu tříděných komodit, nejvýrazněji plastů a papíru. V případě 
stanoviště při ulici Donská a Francouzská se nově papír a plast sváží dokonce 6x za týden. U 13 stanovišť došlo 
k nahrazení malé sběrné nádoby na nápojové kartony velkým kontejnerem.  

 
 

Odvoz elektrospotřebičů 
 
Radnice Prahy 10 ve spolupráci se společností Elektrowin umožnila občanům, aby se snadno a ekologicky 

zbavili starých domácích elektrospotřebičů formou „mobilního“‘ dvora. V průběhu října byly na vytipovaných 
místech v městské části Praha 10 přistaveny tzv. Wintejnery, což jsou kontejnery určené na sběr vysloužilých 
elektrozařízení. Wintejnery jsou na určená stanoviště přistavována v 8,00 hodin a staré elektrospotřebiče je 
možné přinášet až do 18. hodiny. Na místě byl přítomný pracovník, který elektroodpad převzal a zaevidoval, 
stejně jako tomu je ve sběrných dvorech hlavního města. Přítomná obsluha ohlížela i na to, aby nedocházelo 
k ukládání jiných odpadů než elektroodpadu, případně k jeho odcizení.  

Elektrowin je státem pověřeným provozovatelem kolektivního systému pro oddělený sběr, zpětný odběr, 
zpracování, využití a odstranění elektrozařízení a elektroodpadu. Podobná akce již proběhla ve dvou jiných 
městských částech. 

Do přistavených Wintejnerů mohli občané odevzdávat: velké a malé domácí spotřebiče (pračky, ledničky, 
mikrovlnné trouby, vysavače, fény, žehličky apod.), elektrické a elektronické nářadí (pily, vrtačky, brusky, 
řezačky, aku šroubováky, pily, křovinořezy, elektrické sekačky apod.), prostě vše, co funguje na bázi 
elektrického proudu či na baterie. 

Elektroodpad lze bezplatně odkládat ve sběrných dvorech, např. v ulici Teplárenská, Zakrytá či Perucká. 
Nádoba na drobné elektrospotřebiče je k dispozici i v budově úřadu městské části, vestibul budovy B, vedle  
informačního střediska.  
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5) Sport. Péče o obyvatele – zdravotnictví a sociální 
pomoc 

5.1) Sport 
 

Fotbal 
 
 

SK Slavia Praha 
 
Internetové stránky SK Slavia Praha jsou: www.slavia.cz. 
 
Fotbalisté Slavie se sešli 4. ledna 2011 k prvnímu tréninku zimní přípravy. Cílem trenéra Michala Petrouše 

bylo udržet klub v nejvyšší soutěži. Jenže hned z kraje přípravy se ukázalo, že je to složitý úkol, protože Slavia 
se v průběhu roku 2010 ocitla v tíživé finanční situaci. Proto prodávala a pouštěla drahé hráče. Klub opustili 
Tunisané Hocine Ragued a Tijani Belaid. Defenzivní záložník Hocine Ragueda přestoupil do tureckého 
Karabüksporu. Tijani Belaid odešel do druholigového anglického týmu Hull City. Třiadvacetiletý Belaid působil 
ve Slavii od léta 2007, kdy přišel z Interu Milán. Ve Slavii měl brát na české poměry královský plat (podle 
neoficiálních informací byl prý výdělek přes půl milionu korun měsíčně). V české nejvyšší soutěži Belaid 
odehrál 64 zápasů a vstřelil 15 gólů. Se Slavií získal dvakrát mistrovský titul. 

Petr Trapp zase dal v listopadu 2010 výpověď, protože mu Slavia neposlala několik měsíců výplatu. Následně 
byl přeřazen do béčka a v přestupním termínu odešel do Plzně. Brankář Ansi Jaakkola odešel na svou žádost 
do Kilmarnocku. Jelikož v A týmu zůstali jen dva gólmani, musel trenér Slavie povolat zpět čtyřicetiletého 
brankáře Martina Vaniaka. 

Fotbalové Slavii na jaře v boji o záchranu nepomohl ani talentovaný Adam Hloušek. Dvaadvacetiletý 
ofenzivní záložník odešel na půlroční hostování do německého klubu 1. FC Kaiserslauternu.  Na případu tohoto 
fotbalisty se ukázala tíživá situace Slavie, neboť šéf severočeského klubu Miroslav Pelta poskytl pražskému 
klubu finanční injekci a výměnou získal procentuální podíl z Hlouškova dalšího transferu. 

Po vypršení smlouvy přešel Jaroslav Černý do Ankaragücü. Devatenáctiletý záložník Filip Duranski šel 
na hostování do Mladé Boleslavi. Do Rostova na Donu měl přestoupit Milan Černý, ale z tohoto odchodu 
nakonec sešlo. Navíc měla Slavia dlouhodobé marody - útočníka Riste Naumova a Josefa Kaufmana. 

Slavii se naopak podařilo získat na půlroční hostování útočníka Zbyňka Pospěcha, který však přes rok a půl 
nehrál kvůli administrativním komplikacím. Tento poměrně riskantní tah kouči Slavie Michalu Petroušovi vyšel 
a Pospěch dal na jaře za Slavii ve dvanácti utkáních 7 branek. 

 
Slavia odehrála v jarních kolech sezóny 2010/2011 tyto zápasy: 

 

25. 2. 2011  18. kolo SK Slavia Praha  FC Zbrojovka Brno 1:1 

5. 3. 2011  19. kolo FC Slovan Liberec SK Slavia Praha  0:2 

13. 3. 2011  20. kolo SK Slavia Praha  FK Teplice 4:1 

20. 3. 2011 21. kolo SK Sigma Olomouc SK Slavia Praha  0:0 

3. 4. 2011  22. kolo SK Slavia Praha  FC Hradec Králové 0:0 

11. 4. 2011 23. kolo AC Sparta Praha SK Slavia Praha  2:0 

18. 4. 2011 24. kolo SK Slavia Praha  1.FC Slovácko 2:0 

25. 4. 2011 25. kolo FC Viktoria Plzeň SK Slavia Praha  2:2 

1. 5. 2011  26. kolo SK Slavia Praha  FK Ústí nad Labem 3:0 

8. 5. 2011  27. kolo Dynamo České Budějovice SK Slavia Praha  1:1 

16. 5. 2011  28. kolo SK Slavia Praha  1. FK Příbram 3:2 

21. 5. 2011  29. kolo FK Baumit Jablonec SK Slavia Praha  2:2 

28. 5. 2011  30. kolo SK Slavia Praha  Bohemians 1905 3:0 
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Některé zápasy podrobněji: 
Fotbalisté Slavie a Zbrojovky Brno se utkaly 25. února v předehrávce 18. kola Gambrinus ligy v Edenu. 

Bohužel se jednalo o záchranářský duel, neboť předposlední Brno ztrácelo na čtrnáctou Slavii jediný bod. Zápas 
sledoval wimbledonský vítěz Jan Kodeš jako patron zápasu. 

Na zápas v Synot Tip Areně dohlíželo přibližně 300 policistů dopravní, pořádkové i kriminální služby, služby 
cizinecké policie, policisté na koních, psovodi se služebními psy, členové antikonfliktního týmu a v neposlední 
řadě i policisté speciální pořádkové jednotky a krajské pořádkové jednotky. 

Zápas skončil 1:1 a tento výsledek byl zklamáním i pro trenéra fotbalistů Slavie Praha Michala Petrouše. 
Slavia totiž prohrávala a musela otáčet utkání. Branku nakonec vstřelil střídající Stanislav Vlček, který hrál kvůli 
různým zdravotním problémům teprve svůj osmý zápas v sezoně. V zimě absolvoval artroskopickou operaci 
kolena a během přípravy odehrál jenom tři poločasy.  

 
Dalším vypjatým zápasem bylo derby se Spartou, které se hrálo 11. dubna na Letné. Fanoušci Slavie se sešli 

před Edenem, odkud se přibližně ve čtvrt na šest začali přesouvat prostředky hromadné dopravy na Letnou. Ještě 
v Edenu museli řešit policisté první incident, kdy dva mladíci z řad fanoušků poškozovali veřejný telefonní 
automat. Byť se jednalo o delikt přestupkového charakteru, i tak skončili mladíci na policejní služebně. 

Z Prahy 10 doprovázeli policisté do centra a následně na stadion téměř tři stovky fanoušků. Přesun samotný 
proběhl bez jakýchkoliv problémů. K dílčím konfliktům došlo až u sparťanského stadionu, kdy museli policisté 
speciální pořádkové jednotky fanoušky obou celků od sebe oddělit kordonem. Díky tomu nebyl nutný razantnější 
zákrok ze strany těžkooděnců, nicméně i tak došlo ke zranění dvou osob předměty létajícími vzduchem. 
Osoby musely vyhledat lékařské ošetření. Celkem skončilo na policejních služebnách v rámci bezpečnostního 
opatření devět osob.  

Navíc museli specialisté z oddělení vnitřní kontroly pražského policejního ředitelství řešit incident, při kterém 
těžkooděnec zranil ranou obuškem do hlavy fanouška Slavie, ležícího na zemi. Policisté dospěli k závěru, že je 
na místě podezření z trestného činu zneužívání pravomoci úřední osoby s nepřiměřeným použitím donucovacího 
prostředku. 

Fotbalisté Slavie nakonec v zápase podlehli Spartě 0:2 a byli na 11. místě, zatímco Sparta byla druhá 
za Viktorií Plzeň.  

 
1. května vyhrála Slavia nad posledním celkem tabulky FK Ústí nad Labem 3:0 a definitivně se zachránila 

v soutěži. Nakonec SK Slavia Praha skončila se 40 body devátá, když ve 30 zápasech dokázala 9x zvítězit, 
13x remizovat a 8x prohrála při skóre 41:36. 

 
28. května se hrálo vršovické derby, v kterém Slavia porazila v Edenu Bohemians 1905 3:0, před prázdnými 

ochozy kvůli trestu Slavie za řádění „sešívaných“ fanoušků. Branky dali Koreš, Zbyněk Pospěch a Čelůstka. 
Slavia postavila do branky Martina Vaniaka, pro kterého to byl poslední zápas kariéry, loučil se také Karol 
Kisel, který se vracel zpátky do Austrálie. S klubovým fotbalem se loučil i trenér Bohemians Pavel Hoftych, 
který odešel do Trnavy. Fotbalistům poděkoval za reprezentaci Prahy 10 i starosta Milan Richter, který předal 
dárek končícímu Pavlu Hoftychovi. 

Sestava SK Slavia Praha byla následující: Vaniak - Josef Kaufman, Hubáček, Čelůstka, Trubila - Koreš 
(54. Hora), Janda, L. Jarolím, M. Černý (73. Milutinovič) - Kisel - Zb. Pospěch (65. Vlček). Trenérem byl 
Michal Petrouš. 

Za Bohemians 1905 nastoupili: Sňozík - Jindřišek, Cseh, Nikl, Lukáš - Moravec, M. Sedláček (58. Potočný), 
Kraus (90. Hauer), Držík, Bartek - Hartig (40. M. Nešpor). Trenérem byl Pavel Hoftych. 

 
Na jaře 2011 hráli fotbalisté Slavie i zápasy Ondrášovka Cupu. 14. dubna sice prohráli v Teplicích 

čtvrtfinále 2:1, ale díky vítězství 21. dubna 1:0 v Edenu postoupili přes FK Teplice do semifinále. V něm se 
střetli s týmem SK Sigma Olomouc. Jenže zápas hraný v Edenu 5. května nedokončili kvůli řádění fanoušků 
a Slavia prohrála kontumačně 3:0. V odvetě 11. května skončil zápas 1:0 pro Olomouc a hráči Slavie 
z Ondrášovka Cupa vypadli, zatímco Olomouc narazila ve finále na Mladou Boleslav. 

 
Proměny Slavie na jaře 2011 
V roce 2011 neřešili fanoušci Slavie jen zápasy svého týmu, ale museli sledovat i nefotbalové dění, které 

rozhodovalo o bytí a nebytí samotného klubu.  
Ve čtvrtek 24. února rezignoval na svou funkci předseda představenstva fotbalového klubu SK Slavia 

Praha Tomáš Rosen. Rosen byl zvolen předsedou představenstva v březnu roku 2008, když v předchozí době 
působil jako člen představenstva. Slavia pod jeho vedením získala dva mistrovské tituly a v sezoně 2007/08 
poprvé ve své historii postoupila do Ligy mistrů. 
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O tom, že má Slavia finanční potíže se mluvilo již v roce 2010. Z loňského roku si totiž Slavia nesla dluh 
110 milionů korun vůči britské společnosti ENIC, bývalému majoritnímu majiteli klubu. Dluh vznikl tak, 
že firma ENIC financovala Slavii formou půjček. Slavie dluh od počátku uznávala, ale chtěla splátkový 
kalendář. Koncem roku 2010 rozhodly anglické soudy, že na splacení dluhu má klub čas do 4. listopadu 2011.  

Jenže letos se ukázalo, že dalších deset milionů korun klub dluží hráčům a dalším subjektům. Splacení této 
částky bylo podmínkou pro zisk prvoligové licence na sezonu 2011/2012.  Slavia navíc prohrála v únoru spor 
s útočníkem Alešem Bestou, kdy arbitráž rozhodla, že hráč loni v prosinci obdržel neprávem od klubu výpověď. 
V dubnu arbitrážní komise svazu rozhodla, že je v právu útočník Goce Toleski, jenž si za své působení v Edenu 
nárokoval dlužnou částku v řádech statisíců. 

Je s podivem, že klub, který postoupil do Ligy mistrů (srpen 2007), získal dva mistrovské tituly (2008 a 2009) 
a navíc výhodně prodával hráče, má najednou finanční problémy. Jen za účast v Lize mistrů získala Slavia 
200 milionů korun, dále prodala své odchovance Tomáše Necida a Marka Suchého za více než sto milionů 
korun. Výhodně se prodal i M. Tavares nebo D. Švento. Podle výpočtů České televize si Slavia za bonusy 
v evropských pohárech a za prodej hráčů vydělala přes 650 milionů korun. Částka se ale rozplynula, údajně 
za posily, které se ale vůbec neuplatnily, nebo za přehnaně nastavený rozpočet klubu. Slavia měla dokonce 
v jednu chvíli pod smlouvou 84 fotbalistů. Vedení totiž počítalo s tím, že klub znovu postoupí do Ligy mistrů, 
ale Slavia nedokázala přejít přes Tiraspol a neštěstí bylo hotovo.  

Za hlavní viníky této situace byli označováni Rosen, Doležal a bývalý kouč Karel Jarolím, kteří už v té době 
v klubu nepůsobili. Rosena v čele klubu vystřídal v červnu 2010 bývalý bezpečnostní manažer ČMFS Miroslav 
Platil, který zahájil úsporná opatření a klub také prodal některé hráče.  

Slavia dlužila, kam se podívala, proto se například koncem března internetové stránky Slavie na den a půl 
zastavily a nebylo možné tam vkládat nové informace. Vedení klubu se s firmou, které dlužilo, dohodlo a v pátek 
1. dubna 2011 již byly internetové stránky www.slavia.cz obnoveny. Tiskové oddělení pražského klubu mezitím 
využilo portál www.slavistickenoviny.cz, na nichž několik zpráv zveřejnilo.  

 
Finanční problémy Slavie měl vyřešit nový vlastník klubu, jenže jeho hledání nebylo vůbec jednoduché. 

Vstup do Slavie byl totiž příliš nákladnou a rizikovou investicí. Kromě již zmíněného dluhu vůči firmě ENIC 
(110 milionů korun) a hráčům (10 milionů) měla Slavia nějaké nesplacené úhrady i vůči majiteli stadionu 
v Edenu firmě E Side Property Limited. Ta je však v té době nevymáhala. Navíc zde mohly být ještě další 
pohledávky z minulosti, nemluvě o 80 milionech, které by nového majitele stál roční rozpočet Slavie. Navíc 
další částku by tvořila kupní cena Slavie. Na druhou stranu se dalo počítat se zisky (za prodej hráčů se mohlo 
vydělat 50 milionů korun, za reklamu 30 milionů a za vstupné 15 milionů). 

Kromě dluhů odrazovala případné zájemce o vstup do slavného klubu i nejistota, zda by o podíl nepřišli 
v případě, že ENIC vyhraje soudní při o to, že je skutečným majitelem.  

O co šlo? Britská investiční společnost  ENIC koupila v roce 1997 celkem 54 procent akcií Slavie od finanční 
skupiny PPF. Během několika let navýšila podíl až na 96,7 %. V roce 2008 však došlo k valné hromadě 
SK Slavia Praha - fotbal a. s., na které byl v nepřítomnosti zástupců britské společnosti navýšen základní kapitál 
o 618 milionů korun na 1,04 miliardy korun. Navýšení provedla formou nepeněžitého vkladu společnost 
Key Investments. Předmětem vkladu se stala teoretická suma maximálního pojistného plnění z životních pojistek 
fotbalistů Slavie. ENIC tímto krokem přišel o majoritu ve Slavii. Následně noví majitelé zmizeli za firmou 
Key Investments, jež akcie spravovala pro třetí subjekt v pozadí. V březnu 2008 bylo oznámeno, že většinovými 
majiteli klubu (61 procent) jsou jeho tehdejší šéfové, generální ředitel Petr Doležal a člen představenstva akciové 
společnosti Tomáš Rosen.  

S tím se však zástupci firmy ENIC nesmířili.  Spornou valnou hromadu neuznali, neboť o ní nebyli 
informováni a stále se považovali za většinového majitele akcií. Podvodnou valnou hromadu později soudně 
napadli. 

 
O řadě nových majitelů se spekulovalo. Nejbohatší Čech Petr Kellner si vstup do Slavie rozmyslel.  

Kellnerova skupina PPF přitom ve Slavii už působila v letech 1994 až 1997, byla i majoritním vlastníkem. Akcie 
však postupně odprodala.  

Začátkem března se říkalo, že zájemcem je sázková společnost Synot, která je dlouhodobým partnerem klubu, 
a její název nese i stadion v Edenu. Firma to však popřela. 23. března Platil oznámil, že klub ovládne pět 
drobnějších investorů. Jenže ani to se neuskutečnilo. Podle Platila sice jednání s několika investory proběhla, 
ti ale nakonec vycouvali kvůli utajované vlastnické struktuře klubu.  

V dubnu nabídla pomoc fotbalové Slavii česká akciová společnost Diamonds International Corporation 
(D.I.C), která se zaměřuje především na výrobu a prodej diamantových šperků, diamantů a velkoobchod 
s drahými kameny. Neobrátila se však přímo na Slavii, ale pouze poslala tiskovou zprávu do médií. Spolupráce 
hned druhý den vyšuměla a vše nasvědčovalo spíše tomu, že si firma udělala jen bezplatnou reklamu. Společnost 
jako důvod odstoupení od pomoci uvedla nepřehlednou vlastnickou strukturu v pražském klubu a také nezájem 
ze strany Slavie.  



 253 

Mluvilo se i o veřejné sbírce na pomoc slavnému klubu pod hlavičkou sdružení Sešívaní drží spolu. Následně 
přišel s nabídkou na pomoc i bývalý předseda vlády a člen ČSSD Jiří Paroubek. Ten byl ochoten skomírajícímu 
klubu darovat 250 tisíc korun, ale i on tak chtěl učinit až v okamžiku, kdy Slavie odkryje svou majetkovou 
strukturu.  

28. dubna vyhlásilo Občanské sdružení SK Slavia Praha, že v případě pádu klubu do konkurzu je schopná 
po něm převzít členství a provozovat tým v nižších soutěžích s ročním rozpočtem 40 milionů korun. Hnutí 
avizovalo, že chce zabránit případnému vyvedení aktiv ze zkrachovalého slávistického klubu na jiný subjekt, 
aby se neopakovala kauza "Bohemians". 

Do toho oznámil generální ředitel pražského celku Miroslav Platil, že 26. dubna by měl údajný současný 
vlastník Slavie Antonín Franc představit příštího majitele klubu. Jenže ten stále nepřicházel.  

Po řadě spekulací o tom, kdo je skutečným majitelem klubu, totiž Miroslav Platil 15. dubna odhalil identitu 
vlastníka Slavie. Za majoritního akcionáře označil člena představenstva Antonína France. Této skutečnosti 
však nechtěli věřit novináři ani fotbaloví fanoušci. Spekulovalo se, že Franc je jen nastrčenou figurkou "bílým 
koněm" kontroverzního podnikatele Petra Sisáka, který je skutečným majitelem. Tomu nasvědčovala i řada 
skutečností, ale dokázat se to nikomu nepodařilo. Podle deníku Mladá fronta DNES byl Franc například 
v minulosti řidičem exšéfa fotbalového svazu Františka Chvalovského a Petra Sisáka. Jméno France bylo navíc 
spojeno s firmami, kde se angažoval také třiačtyřicetiletý Petr Sisák.  Tento vlivný podnikatel  za posledních 
20 let zbohatl, ale také zanechal stopy v řadě kauz. Několikrát se v minulosti dostal kvůli podezření z tunelování 
až před soud, ale jediným trestem byla osmiměsíční podmínka „za porušování povinností při správě cizího 
majetku“ v případu krachu První slezské banky. 

Jednapadesátiletý podnikatel Antonín Franc se na veřejnosti moc neukazoval. Hráčům byl podle tisku 
představen až v roce 2011 na soustředění na Kanárských ostrovech, kde byl označen za pomocníka generálního 
ředitele Slavie Miroslava Platila. Sám Antonín Franc však odmítal spojení s Petrem Sisákem. 

 
Vraťme se však ještě na začátek dubna. 4. dubna byl totiž poslední termín, do kdy mohly prvoligové 

a druholigové fotbalové kluby podat na Českomoravský fotbalový svaz (ČMFS) žádost o udělení profesionální 
licence, která byla nezbytnou podmínkou pro start v sezoně 2011/12.  

Zadlužená Slavia nakonec podala žádost o licenci v poslední možný den. Následně bylo na licenční komisi, 
aby posoudila, kdo splňuje podmínky řízení a kdo dostane profesionální licenci pro příští ročník. Licence mohly 
dostat jen kluby, které nedlužily hráčům a zaměstnancům nebo měly souhlas obou stran na domluvení 
splátkového kalendář. Kdyby Slavia dluh neuhradila, hrozilo by, že spadne až do třetí ligy. Klub by se tak 
poprvé v historii ocitl v nejvyšší amatérské soutěži. Slavia první ligu neopustila od sezony 1964/65. V případě 
úplného krachu by musela začínat od nejnižší soutěže. Navíc hrozila i možnost, že tento tradiční klub zanikne 
úplně. Toho se bálo i vedení fotbalového svazu. Proto na jednání výkonného výboru vyzvalo neznámého 
majitele Slavie Praha, aby začal ve spolupráci s ČMFS okamžitě řešit záchranu tohoto českého klubu. 

Pokud by Slavia zanikla, klesla by sledovanost samotné ligy, neboť tento klub patří mezi divácky 
nejatraktivnější týmy.  Lidé na ni chodí v Edenu i mimo Prahu. Venkovní i domácí zápasy Slavie převyšují 
ligový průměr. Liga by přišla také o nejslavnější český zápas, derby Sparty se Slavií. Obě letošní derby 
pražských „S“ sledovalo na stadionu dohromady 34 015 fanoušků (15 142 v Edenu, 18 873 na Letné), v televizi 
jej pak sledovalo vždy více než 330 tisíc diváků, sledovanější byl letos jen souboj Plzně se Spartou. 

Ve čtvrtek 21. dubna se setkali slávističtí zástupci s šéfem fotbalového svazu. Za Slavii dorazil údajný majitel 
Antonín Franc a generální ředitel Miroslav Platil, kteří řešili s předsedou ČMFS Ivanem Haškem situaci 
v zadluženém klubu. Svazového šéfa během krátké schůzky seznámili s kroky, které hodlají udělat, 
aby zachránili klub a obdrželi licenci.  

28. dubna pak licenční manažer Českomoravského fotbalového svazu (ČMFS) Stanislav Rýznar navrhl 
neudělit profesionální licenci klubům SK Slavia Praha, FC Zbrojovka Brno a FK Ústí nad Labem. Licenční 
komise se měla sejít na svém zasedání 5. května, kdy měla návrhy posoudit a rozhodnout o dalším postupu. Zde 
měla Slavia prokázat, že má peníze na financování nadcházející sezony. Případně se mohla odvolat a do konce 
května doplnit žádosti o udělení licence. 

29. dubna oznámil bývalý vlastník Slavie ENIC, že požaduje po klubu okamžité splacení dluhu přes 
100 milionů korun. Odvolával se na rozhodnutí londýnského soudu, který zvrátil původní verdikt, podle něhož 
byl slávistický závazek splatný do listopadu. ENIC o rozhodnutí britského soudu informoval v dopise předsedu 
ČMFS Ivana Haška a licenčního manažera Stanislava Rýznara. 

Trochu naděje vnesla do celé záležitosti investiční skupina Natland Group, která se 2. května přihlásila jako 
první konkrétní subjekt se zájmem vstoupit do Slavie a vstoupila do jednání se zástupci klubu. Jenže jednání 
mezi šéfy Slavie a akcionáři klubu s investiční skupinou Natland Group žádné výsledky nepřinesly a dohoda 
nebyla uzavřena. Dohodli se jedině na tom, že ve čtvrtek 5. května půjdou zástupci Slavie společně 
s představiteli Natland Group na jednání licenční komise ČMFS. 
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A pak nastal 5. květen, který se stal černým dnem Slavie i českého fotbalu. Na jednání licenční komise 
fotbalového svazu, které se konalo v hotelu Pyramida, dorazili po 17. hodině generální ředitel klubu Miroslav 
Platil s údajným majitelem Antonínem Francem a dva zástupci společnosti Natland - výkonný ředitel Lubor 
Svoboda a právník Pavel Pražák. Čtveřice mužů předstoupila v 17:30 před licenční komisi fotbalového svazu 
a představila společný plán. V 21:18 komise rozhodla, že Slavii nebyla udělena licence pro následující ročník 
profesionálních soutěží, bez které nelze hrát první ani druhou ligu. Důvodem bylo, že Slavia nepředložila 
vlastnickou strukturu akciové společnosti. Nebylo doloženo, že by Slavia nedlužila hráčům a zaměstnancům, jak 
ukládá licenční manuál. Dále nebylo doloženo, že by Slavia splatila závazky vůči státu a také nedoložila 
informace, jak má vypadat její hospodaření na příští sezonu. Licenci neobdrželo ani Ústí nad Labem, naopak 
Brnu se podařilo licenci před komisí obhájit.  

Slavii nepomohlo ani to, že společnost Natland Group v ten den splatila hráčům a realizačnímu týmu třetinu 
z desetimilionového dluhu a spolu se zástupci vršovického klubu dorazila na jednání licenční komise. 

Proti rozhodnutí bylo možné se do sedmi dnů odvolat a podmínky řízení splnit dodatečně. Poté by šlo 
odvolání licenčnímu manažerovi Stanislavu Rýznarovi, který ho měl do pěti dnů prostudovat a předat svůj 
posudek odvolacímu orgánu - licenčnímu tribunálu. Ten o udělení licence musel definitivně rozhodnout 
do 31. května.  

 
Zatímco licenční komise jednala o tom, jestli Slavia bude hrát první ligu, fanoušci Slavie se rozhodli 

protestovat v pražské Synot Tip Areně v Edenu během utkání semifinále Ondrášovka cupu mezi celky 
SK Slavia Praha a SK Sigma Olomouc proti vedení a vlastníkovi SK Slavia Praha, který dostal klub do těžko 
řešitelné finanční situace. Jelikož se o protestu vědělo dopředu, přijala pražská policie příslušná bezpečnostní 
opatření. Do akce byli nasazeni jak policisté pořádkové, dopravní i kriminální služby, tak i jejich kolegové 
z antikonfliktního týmu. Pro případ, že by došlo k protiprávnímu jednání uvnitř stadionu a pořadatelská služba 
by situaci nezvládala, byla v záloze připravena speciální pořádková jednotka, psovodi i policisté na koních. 
Vstup do VIP v Edenu hlídali kromě ochranky i státní policisté a městští strážníci. 

Ačkoliv fotbalisté  SK Slavia Praha nedostali výplaty několik měsíců, dokázali se zachránit v nejvyšší soutěži 
a dařilo se jim i v poháru. Patronem utkání, které mělo začít 5. května v 18:30, byl režisér Miloš Forman. 

Fanoušci Slavie naplánovali pokojnou akci, která měla proběhnout v případě, že skutečný majitel Slavie 
do čtvrtka neoznámí další kroky při řešení ekonomické krize klubu, což se nestalo, a tak před úvodním hvizdem 
zápasu v 18:25 začaly stovky fanoušků přeskakovat hrazení a zamířily  ke středovému kruhu. Na fotbalové ploše 
se odhadem sešlo 1 500 lidí. Ti se otočili směrem k hlavní tribuně s velikým transparentem „Vedení, čekáme ..“ 
Dav na hrací ploše pokřikoval například „My jsme Slavie, vy nejste nic,“ "My chceme pravdu. Ať žije Slavie!"  
nebo „Sisáku, ty hovado," což bylo adresováno údajnému vlastníku klubu. 

 

 
 

Na začátku byl pokojný protest ... 
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Vstup na hrací plochu je zakázán pod trestní sankcí a pokutou. Přesto s tímto protestem počítali hráči 
i realizační tým. K zatím poklidně protestujícím dorazil v 18:30 mluvčí skupiny Natland Rostislav Starý. 
Následně přišel i kapitán fotbalistů Karol Kisel, který vyzval fanoušky, aby odešli ze hřiště, neboť je vše 
na dobré cestě a společnost Natland uhradila hráčům, realizačnímu týmu i pořadatelské službě třetinu z dlužné 
částky. Hráči vyjádřili přání, že chtějí hrát, ale fanoušci zůstali na ploše. Uklidnit situaci se pokusil 
i místopředseda občanského sdružení SK Slavia Praha Josef Mixa, který slíbil bonus 5 milionů korun jako 
jednatel Phoenix-Zeppelin, která se zabývá stavebními a zemními stroji, pokud „sešívaní“ pohár vyhrají. V 18:44 
za fanoušky dorazili i zbylí hráči Slavie, teprve potom se fanoušci začali rozcházet. 

Dvacetiminutová čekací lhůta, kterou měl k dispozici rozhodčí Královec, sice vypršela, ale pokud je v jejím 
závěru vidět řešení problémů, může sudí podle vlastního zvážení výkop ještě o chvíli posunout. Což se stalo 
a první semifinálové utkání Ondrášovka Cupu mezi Slavií Praha a Sigmou Olomouc bylo v 18.54 zahájeno. 
První poločas skončil nerozhodně 1:1, branky vstřelili v 32. minutě hostující Hořava a za Slavii v 35. minutě 
z penalty Karol Kisel. 

Jenže po odehrání poločasu situace na stadionu eskalovala. Původně poklidný protest fanoušků proti krizové 
situaci ve fotbalové Slavii se začal pomalu měnit a hřiště obsadili radikální fans. Ředitel Slavie Miroslav Platil, 
který předtím na Strahově absolvoval jednání licenční komise ČMFS, se pokusil v poločase fanoušky uklidnit. 
Bylo 19:45 a Platil říká fanouškům na ploše, že se dělá vše za záchranu Slavie. Jenže po několika větách na něj 
přilétl kelímek s pivem a další předměty. Proto se stáhl do tunelu, jenž spojuje hřiště se šatnami. Tam ho 
následovalo několik desítek nejradikálnějších fanoušků, které nedokázala zastavit ochranka. Z těchto prostor je 
vytlačili až policejní těžkooděnci, před kterými se protestující rozprchli po hřišti. Po chvíli se k policistům 
vrátili a házeli na ně světlice. 

Hlasatel vyzýval fanoušky, aby se vrátili na místo. Dav však neposlechl. Naopak nejradikálnější skupinka se 
pokusila v 19:51 dostat přes tribunu do VIP sektoru, kde si to chtěla vyřídit z lidmi z vedení. Pořadatelé začali 
vyklízet první patro stadionu a novináři opouštěli svá místa. Radikálové začali demolovat prosklené VIP zóny 
a do některých se jim podařilo dostat. To už ale zasáhli policejní těžkooděnci, kteří fanoušky – chuligány 
vytlačili. Ti po nich házeli sedačky, světlice a dýmovnice. 

Situace byla v tu dobu nepřehledná. Fanoušci Slavie na tribunách chtěli pokračovat v zápase a na radikály 
pískali. Příznivci Olomouce chtěli na hřiště, takže i zde zasahovala ochranka. Hlasatel vyzýval ke klidu 
a opuštění hrací plochy. Kolem 20. hodiny do mikrofonu mluvil Martin Vaniak, brankář Slavie, ale bezvýsledně. 
Výsledkem bylo hození několika světlic a dýmovnic do tunelu stadionu. 

Následoval tvrdý zásah těžkooděnců. Ti vhodili mezi fanoušky strategické rozbušky, které mají ohlušující 
a lekavý efekt. Během chvíle bylo hřiště prázdné a fanoušci byli zahnáni na tribuny, především na tribunu 
za bránou. Dorazili policisté se psy a stáli před kotlem Slavie, kde drželi fanoušky v šachu. Policie odvedla 
prvního zadrženého.  

 
 

... na konci zasahovala policie 
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Asi ve 20:06 bylo utkání předčasně ukončeno, dohodl se na tom rozhodčí Pavel Královec s delegátem 
svazu. Hlasatel vyzýval k odchodu ze stadionu v zájmu vlastní bezpečnosti. Na hřiště dorazila další jednotka 
těžkooděnců, která se rozmístila před kotel, kde v tu dobu byly asi tři stovky lidí. Fanoušci křičeli na policisty: 
„Bráníte zloděje!“ 

Ve 20:13 se dali policisté do pohybu. V té době bylo v kotli asi 150 lidí, další fanoušci byli v jiných 
sektorech. Jak se postupně přesouvali fanoušci, přesouvali se i policisté. Za dalších deset minut byli těžkooděnci 
na tribunách a vytlačovali fanoušky ze stadionu. K žádným bitkách nedošlo. Fanoušci nakonec před těžkooděnci 
a policisty se psy ustoupili. V 20:30 byl stadion skoro prázdný a policisté se přesunuli k VIP vchodu. 

Pokojná akce fanoušků, která měla najít odpovědi na jejich otázky, nakonec přinesla jen násilí na stadion. 
Policisté zakročili až na žádost pořadatele, kdy fanoušci začali ničit vybavení stadionu, vytrhávali sedačky 
a demolovali toalety. Celkem na hřišti zasahovala zhruba stovka těžkooděnců. Nikdo z hráčů nebyl naštěstí 
zraněn. 
Česká televize přímý přenos z obav o poničení techniky ukončila krátce před osmou hodinou večerní. 

Důvodem byla i snaha ochránit zaměstnance před příznivci sešívaných. K technice se dostali zaměstnanci 
ČT až poté, co byl stadion prázdný a za asistence policie. České televize vyčíslila škodu na technice na 200 tisíc 
korun, jednalo se o poškozené kamery, přeřezané kabely a zničené mikrofony. 

Majitel stadionu společnost E-Side stanovila předběžně škody na 200 tisíc korun. Největší podíl na tom měla 
poškozená tvrzená skla ve skyboxech - v klubovém patře, jimiž se fanoušci snažili dostat do útrob stadionu. 
Zdemolované byly i toalety za východní tribunou. Klub byl proti podobným incidentům pojištěný. 

Zástupci Slavie byli z jednání některých fanoušků velmi zklamáni. Odsoudili násilné protesty fanoušků i to, 
že díky řádění bylo utkání předčasně ukončeno a hráči tak s největší pravděpodobností přišli o možnost zvítězit 
v Ondrášovka Cupu a dostat se do evropských pohárů. Naštvaní byli i samotní hráči Slavie. Ti 8. května 
po remíze 1:1 v Českých Budějovicích nešli za svými fanoušky, ale šli rovnou do šaten. Řádění na stadionu 
vyvolalo debatu i mezi samotnými fanoušky Slavie, někteří to schvalovali, druzí naopak odsoudili. 

Tomuto tématu se věnovaly všechny noviny a čtenáři si tak mohli přečíst například články: „Na Slavii zuřila 
válka.“ „Protest se zvrhl, fanoušci demolovali Eden.“ „Z Edenu bylo peklo.“ 

Tento zápas měl však dohru u disciplinární komise ČMFS. Verdikt byl přelomový, neboť zatím se nikdy 
v historii české ligy či domácí pohárové soutěže nestalo, aby byl zápas ukončen po masových výtržnostech 
fanoušků. V pondělí 9. 5. bylo utkání svazovým oddělením profesionálního fotbalu kontumováno ve prospěch 
Olomouce 0:3. 

Disciplinární komise Českomoravského fotbalového svazu 12. 5. potrestala klub SK Slavia Praha 
za pochybení při nedohraném pohárovém střetnutí se Sigmou Olomouc pokutou 750 000 korun a uzavřením 
domácího hřiště na nejbližší tři soutěžní utkání. Slavia dohraje I. ligu bez diváků. Komise přihlédla k tomu, 
že sice došlo k masovým výtržnostem, ale pokud se diváci rozhodnou vzít stadion útokem, tak jim v tom žádní 
pořadatelů ani ochranka nezabrání. Podle disciplinárního řádu bylo uzavření stadionu na tři utkání nejvyšším 
možným trestem. Finanční trest byl úměrný tomu, že šlo spíše o nedbalost než o nějaký úmysl. Horní hranice 
finančního trestu přitom byla až deset milionů korun. 

Slavia tak odehrála za zavřenými dveřmi střetnutí s Příbramí a vršovické derby s Bohemians 1905 
v závěrečném ligovém kole. Jeden zápas se přenesl do příštího ročníku. Zavřením stadionu na tři domácí zápasy 
přišel navíc zadlužený klub také o téměř milion korun, které mohl vybrat ze vstupného. Toto rozhodnutí bylo 
těžké především pro brankáře Martina Vaniaka, který se chtěl rozloučit s fotbalovou kariérou před svými 
příznivci. 

13. května obvinila policie dva výtržníky z pohárového zápasu mezi Slavií Praha a Sigmou Olomouc. První 
čelil obvinění z trestného činu násilí proti úřední osobě. Druhý byl obviněn z výtržnictví a poškozování cizí věci. 
Ke 14. červnu již kriminalisté obvinili 26 fotbalových fandů. Všichni byli obviněni z výtržnictví, poškození cizí 
věci, případně z násilí proti úřední osobě. Pražští kriminalisté dál pátrali po totožnosti dvaceti nejradikálnějších 
fanoušků, kteří v tubusu zaútočili na vedení Slávie a poté vnikli do VIP prostor, kde poničili zařízení několika 
místností. Vyšetřovatelé totožnost obviněných zjistili z veškerých videozáznamů, které byly na stadionu 
pořízeny, ať už ze záběrů z bezpečnostních kamer, televizních záznamů nebo vlastních videonahrávek. Podařilo 
se jim přitom odhalit i ty, kteří si maskovali obličej, popřípadě se během incidentu převlékali. Řada z nich byla 
zachycena přímo při páchání protiprávního jednání. Škoda byla vyčíslena na 700 tisíc korun. 

 
Ani řádění fanoušků ani neudělení licence neodradilo investiční společnost Natland od snahy pokračovat 

v jednání se Slavií. 6. května začala jednat s britskou společností ENIC, která mezitím svoji pohledávku vůči 
Slavii předala společnosti Debt Collect London Limited. Natland 7. 5. v tiskové zprávě uvedl, že se snaží 
rozplést složité vlastnické a ekonomické pozadí Slavie a jednání prý výrazně pokročila.  

12. května pak převzala společnost Natland Group od údajného majitele fotbalového klubu SK Slavia Praha 
Antonína France za symbolickou cenu všechny akcie, které ve Slavii držel. Získala tak majoritní podíl 
51 procent akcií Slavie. Natland uvedl, že si Slavii koupil pro sebe, ale nevyloučil možnost, že by do Slavie 
vstoupil další subjekt. 
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Firma Natland  pokračovala v jednáních se všemi stranami, které byly do problému Slavie zataženy – 
s akcionáři, managementem, fanoušky „sešívaného“ klubu, věřiteli v čele s britskou společností ENIC, která 
držela ve Slavii 16 procent akcií, dále vlastníkem stadionu v Edenu (společností E-Side) a také zástupci 
Českomoravského fotbalového svazu. 

 
Natland Group je česká investiční a finanční společnost registrovaná se sídlem na Kypru. Specializuje se 

na poskytování finančních služeb a investice do akcií a realit. Skupina spravuje prostředky investorů, které 
vkládá do projektů se silným růstovým potenciálem hlavně na trzích střední a východní Evropy. Skupinu vlastní 
partneři, kteří se na jejím řízení podílejí, přičemž rozhodující podíl drží Tomáš Raška a Jan Koťátko. Na českém 
trhu působí od roku 2001. Největší část investic směřuje Natland do nemovitostí a firem. V květnu 2010  
Natland koupil stavební a developerskou společnost Prominecon (dříve Navatyp). Natlandu patří většinový podíl 
ve společnosti Energy 21, významném hráči v solární energetice. Firma se například podílí na obří stavbě 
solárních elektráren pro ČEZ u Ralska. Natlandu patřila do roku 2010 společnost Smart Office&Companies, 
specializovaná na zřizování prázdných firem zakládaných "na klíč" pro další zákazníky. 

Kdo jsou menšinoví podílníci Natlandu a čí kapitál firma investuje, není známo. V tisku se objevily 
spekulace, že Natland může být přes různé firmy propojen s kontroverzním podnikatelem Petrem Sisákem, 
o němž se hovořilo jako o skutečném vlastníkovi klubu. Tomáš Raška i jeho mluvčí Rostislav Starý opakovaně 
vyloučili jakékoliv spojení či spolupráci se Sisákem a jeho lidmi. 

Firma se angažuje i ve sportu - podporovala basketbalový klub BK Pardubice i alpské lyžování, například 
reprezentanta Kryštofa Krýzla. V březnu byla jedním ze sponzorů Světového poháru ve slalomu žen 
ve Špindlerově Mlýně. Vedle sportu firma sponzorsky přispívá i na kulturu a vzdělávání nejmladších, například 
dětí z dětských domovů. 

Fotbalový klub SK Slavia Praha se 17. května odvolal proti rozhodnutí licenční komise Českomoravského 
fotbalového svazu, která klubu neudělila profesionální licenci pro soutěžní ročník 2011/12. Slávistické odvolání 
nejprve prostudoval licenční manažer Stanislav Rýznar, který následně předal posudek odvolacímu orgánu - 
licenčnímu tribunálu ČMFS. Rozhodnuto mělo být do 30. května, aby bylo možné provést losování Gambrinus 
ligy.  

Společnost Natland Group 20. května vyrovnala zbylé dluhy fotbalové Slavie vůči hráčům, realizačnímu týmu 
a zaměstnancům klubu k 31. prosinci 2010, což bylo nezbytnou podmínkou pro dodatečné udělení profesionální 
licence pro příští ligový ročník. Celkem se jednalo o 15 milionů korun, z toho třetinu dluhu uhradil Natland 
začátkem května. Uhrazeny byly také nedoplatky klubu vůči státu (Slavia podle všeho neplatila zdravotní 
a sociální pojištění svých zaměstnanců). Současně předložila ČMFS i vlastnickou strukturu Slavie, kde se 
uvádělo, že firma Natland Group je majoritní vlastník společnosti SK Slavia Praha fotbal a.s. a vlastní 
50,97 procent akcií. Slavia doložila také splátkový kalendář se lhůtou do 30. června týkající se závazků za rok 
2011. Součástí dodatečné dokumentace bylo také prohlášení auditora o společnosti Natland Group o výši 
kapitálu a vlastních finančních prostředků, jimiž firma jako majoritní vlastník garantuje rozpočet pro příští 
sezonu. Rozpočet Slavie pro příští sezonu se měl pohybovat přibližně ve výši 100 milionů korun, Natland Group 
měl přispět asi 40 miliony. Před pár lety byl přitom rozpočet Slavie rozpočet asi 330 milionů korun. Slavia tak 
dodala ČMFS všechny dokumenty, které byly potřeba pro udělení licence – bezdlužnost, splátkový kalendář, 
zajištění na sezonu 2011/2012 a vlastnickou strukturu. 

Fotbalový klub SK Slavia Praha nakonec získal 24. května na základě rozhodnutí licenčního tribunálu 
Českomoravského fotbalového svazu (ČMFS) profesionální licenci na soutěžní ročník 2011/12. Licenčnímu 
tribunálu předsedal šéf ČMFS Ivan Hašek, dalšími členy byli ředitel oddělení profesionálního fotbalu Ivo Lubas, 
generální sekretář svazu Rudolf Řepka a zástupce legislativního oddělení Jan Obst. V 9:45 všichni čtyři hlasovali 
pro to, aby Slavia zůstala v první lize.  

Dodatečně udělená licence obsahuje tři podmínky, které musí klub splnit. Slavia musí čtvrtletně dokládat 
účetní výkazy. Do 31. července bylo nutné uhradit závazky vůči hráčům, realizačnímu týmu a zaměstnancům 
za rok 2011. Třetí podmínkou bylo, že tribunál chtěl znát závěry valné hromady klubu. Ta byla rozhodující 
pro definitivní potvrzení akcionářské struktury, kterou Slavia prostřednictvím knihy akcionářů doložila. Slavia  
musela do 30. září předložit notářsky ověřený zápis z valné hromady, potvrzení vlastnické struktury a případně 
změny ve statutárních orgánech.  

Licenční tribunál vyhověl i odvolání klubu FK Ústí nad Labem, který tak mohl hrát v sezoně 2011/2012 
II. ligu s tím, že začne pracovat na rekonstrukci stadionu. Jednoznačně byla přislíbena podpora města i kraje.  

Natland současně oznámil, že nyní drží 51 procent slávistických akcií a že třetinový podíl v klubu má 
politik a podnikatel Aleš Řebíček jako fyzická osoba, za níž stojí silná skupina spojená se společností Viamont. 
A. Řebíček byl ministrem dopravy za ODS v letech 2006 až 2009 v Topolánkově vládě a začátkem května byl 
uváděn jako jeden ze zájemců o koupi Slavie. Jednání se zkomplikovala, neboť A. Řebíčka měl postihnout 
akutní zápal slepého střeva, proto byl urgentně operován v Ústřední vojenské nemocnici v Praze-Střešovicích. 
Řebíček do Slavie majetkově vstoupil v květnu, když koupil třetinový podíl od podnikatele Tomáše Rosena. Oba 
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nejsilnější akcionáři, Natland a Řebíček, se dohodli, že budou spolupracovat. Akcionářská struktura by tak měla 
být: 50,97 % Natland Group, 33 % Aleš Řebíček, 0,03 % drobní akcionáři a 16 % ENIC. 
Čtyřiačtyřicetiletý Aleš Řebíček byl zakladatelem a vlastníkem akciové dopravní společnosti Viamont. Ta má 

akcie na majitele, tedy na toho, kdo je právě drží v ruce. Svůj podíl v podniku měl Řebíček prodat před vstupem 
do vlády. V době, kdy byl ministrem, získala stavební firma Viamont miliardové zakázky od státu. Řebíčka kvůli 
tomu vyšetřovala protikorupční policie, ale případ letos v březnu odložila. Firma Viamont sídlící v Ústí nad 
Labem existuje od roku 1992. Má přes 800 zaměstnanců, roční obrat přes 3 miliardy korun. Hlavními činnostmi 
jsou realizace staveb a provozování železnice.  

Dluh přes 110 milionů korun vůči ENIC, bývalému majoritnímu vlastníkovi, nebyl považován 
za tzv. fotbalovou pohledávku mezi subjekty podléhajícími předpisům ČMFS. Z právního hlediska patřila 
do sféry obchodních sporů mezi akcionáři.  

V polovině června se finanční a investiční skupina Natland Group Limited domluvila s britskou společností 
ENIC  (English National Investment Company), které byl uhrazen celý dluh ve výši více než 100 milionů 
korun. Vyrovnání dluhu proběhlo 15. června přes akciovou společnost Viscontia, jejímž jediným akcionářem je 
finanční skupina Natland Group. Firma Natland se s ENIC dohodla i na tom, že Britové už netrvají 
na majetnických právech. Naopak, za nespecifikovanou sumu prodali zbylých 16 procent akcií, jež měli 
nezpochybnitelně v držení. Nynější dohodou fakticky končí všechny soudní spory mezi Slavií a ENIC. 

Aleš Řebíček nejprve jednal s Brity na vlastní pěst, později s nimi jednal ve spolupráci s Natlandem. Měl se 
podílet i na uhrazení dluhu. Oba noví majitelé se dohodli, že dají všechny nynější akcie do společnosti Viscontia 
a jejím prostřednictvím budou klub vlastnit společně. Akcionářská struktura společnosti SK Slavia Praha - fotbal 
a.s. tak byla následující: Natland Group 65 %, Aleš Řebíček jako fyzická osoba 33 %, drobní akcionáři 2%. 

K další změně v akcionářské struktuře společnosti došlo 3. srpna 2011, kdy se majoritním vlastníkem 
prvoligového fotbalového klubu SK Slavia Praha stal Aleš Řebíček, který odkoupil podíl společnosti Natland 
Group ve společnosti Viscontia a nyní vlastní 98 procent klubových akcií. Zbylá 2% mají drobní akcionáři 
včetně občanského sdružení. Skupina Natland do Slavie během čtyř měsíců vložila kolem 200 milionů korun. 
Aleš Řebíček se následně stal prezidentem klubu. 

 
Mladí slávisté získali bronz ve Varšavě 
Nejmladší fotbaloví žáci Slavie, ročník narození 2000, si připsali na jaře úspěch na klubovém mistrovství 

Evropy v polské Varšavě. Pražané obsadili třetí místo díky závěrečné výhře nad Valencií 4:3 po penaltách. 
Turnaj vyhrála Barcelona. 

 
Fotbalistky Slavie prohrály finále Poháru KŽF se Spartou  
Fotbalistky Slavie ve finále Poháru Komise ženského fotbalu (KFŽ) prohrály 12. června se Spartou 

po penaltách, když utkání skončilo bez branek. Slávistky se v utkání dokázaly vypořádat s neuvěřitelným počtem 
zranění a neustálým přeskupováním řad. Již do zápasu musely nastoupit bez fotbalistky roku Petry Divišové. 
Po čtvrt hodině se zranila druhá nejlepší střelkyně týmu Voňková a o chvíli později byla zraněna Pincová 
po tvrdém střetu s Kožárovou, která jí trefila kopačkou do hlavy, a ještě skončila na plotu za pozemní čárou. 
Pro zranění v prvním poločase nedohrála ani Kulichová.  

Zápas skončil 0:0 a došlo na pokutové kopy, ve kterých byla šťastnější Sparta. Vyhrála 5:4 po šestém 
rozstřelu. 

Za Slavii nastoupily hráčky: Taušová - Kulichová (36. Beštová), Pincová (24. Odehnalová), Králová, 
Benýrová - Tomášková, Budošová, Pěničková, Krůzová (82. Necidová) - Voňková (24. Nepokojová), 
Danielová. Sparta měla tuto sestavu: Sloupová - Malinová, Čulová, Vyštejnová, Bartoňová (57. Sedláčková) - 
Ringelová (60. Krejčiříková), Ondrušová, I. Martínková, Chlastáková (69. Danihelková) - L. Martínková, 
Kožárová. 

Domácí ligu opanovaly hráčky Sparty s tříbodovým náskokem právě před hráčkami z Edenu. 
 
Hráčské výměny během letních měsíců 
Slavia musela během léta počítat především ztráty ve svých řadách. Odešel kapitán Karol Kisel, který se vrátil 

do Austrálie do FC Sydney a kariéru ukončil čtyřicetiletý brankář Martin Vaniak, který dostal na starost výchovu 
brankářů všech mládežnických kategorií. Již koncem května ohlásila Slavia, že neprodlouží smlouvu 
s Benjaminem Vomáčkou a hostování skončilo brankáři Zdeňku Zlámalovi, který se vrátil do Udine.  

Dalším oslabením byl odchod obránce Ondřeje Čelůstky do Trabzonsporu, Milana Černého do tureckého 
Sivassporu a útočník Jakub Hora ukončil hostování v Slavii. Do Trnavy odešel obránce Jiří Koubský a skončil 
Riste Naumov, který podstoupil další operaci v Makedonii. Útočník Radek Gulajev odešel do Hradce Králové, 
brankář Martin Berkovec a útočník Pavel Vyhnal odešli na hostování do Sezimova Ústí a obránce Petr Mareš 
do Vlašimi.   
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Slavia naopak získala brankáře Kamila Čontofalského, někdejšího brankáře Bohemians 1905, který 
s ruským Zenitem Petrohrad vyhrál Pohár UEFA. Poté působil v celku AEL Limassol a naposledy v řecké 
Larisse, která sestoupila do druhé ligy. 

Posilou byl šestadvacetiletý slovenský defenzivní univerzál Róbert Cicman, kterému skončila smlouva s MFK 
Košice. Ve slovenské lize odehrál 160 zápasů a vstřelil 8 branek. Překvapivě se do Slavie vrátil po půlročním 
působení v Kaiserslauternu dvaadvacetiletý záložník Adam Hloušek, který v bundeslize stihl odehrát celkem 
třináct zápasů. Německý klub na něj nedokázal uplatnit finanční podmínky opce, proto se vrátil do Jablonce, 
kterému po zimní dohodě se Slavií patřil. Jenže odtud zamířil na hostování do pražského Edenu.  

V srpnu se podařil uskutečnit příchod obránce Milana Nitrianského z Českých Budějovic. Dále Slavia získala 
mladé útočníky – Petra Kovaříka, Martina Voráčka a Jiřího Vondráčka. 

Jelikož mnoho posil nepřišlo, musel trenér Michal Petrouš sáhnout do dorosteneckých týmů, odkud si 
do přípravy s A mužstvem vytáhl reprezentanty v mládežnických kategoriích: útočníka Luboše Tusjaka, 
záložníky Václava Proška a Viktora Šimečka. V září se podařilo uskutečnit ještě několik přestupů – z Baníku 
Ostrava přišel záložník Tomáš Frejlach, z Liberce útočník Jan Blažek a z Panionisu Atény obránce Martin Latka. 
Šestadvacetiletý Latka trénoval se Slavií již od 5. září, předtím dva a půl měsíce netrénoval, neboť podstoupil 
blíže nespecifikovaný chirurgický zákrok. V letech 2003 až 2009 hrál za Slavii a na svém kontě má 125 ligových 
zápasů a deset vstřelených branek. V červenobílém dresu získal dva mistrovské tituly a nastupoval také v Lize 
mistrů. 

 
Slavia odehrála v podzimních kolech sezóny 2011/2012 tyto zápasy: 

 

29. 7. 2011  1. kolo Bohemians 1905 SK Slavia Praha  2:0 

6. 8. 2011  2. kolo FC Slovan Liberec SK Slavia Praha  2:1 

14. 8. 2011  3. kolo SK Slavia Praha  1. FK Příbram 3:1 

22. 8. 2011  4. kolo FK Teplice SK Slavia Praha  0:0 

26. 8. 2011  5. kolo SK Slavia Praha  FK Mladá Boleslav 1:1 

11. 9. 2011  6. kolo FK Baumit Jablonec SK Slavia Praha  4:0 

16. 9. 2011  7. kolo SK Slavia Praha  FK Dukla Praha 0:0 

26. 9. 2011  8. kolo AC Sparta Praha SK Slavia Praha  3:0 

2. 10. 2011  9. kolo SK Slavia Praha  SK Sigma Olomouc 1:0 

17. 10. 2011  10. kolo FK Viktoria Žižkov SK Slavia Praha  1:0 

23. 10. 2011  11. kolo SK Slavia Praha  Dynamo České Budějovice 2:0 

30. 10. 2011  12. kolo 1. FC Slovácko SK Slavia Praha  1:3 

6. 11. 2011  13. kolo SK Slavia Praha  FC Viktoria Plzeň 2:1 

20. 11. 2011  14. kolo FC Hradec Králové SK Slavia Praha  1:1 

28. 11. 2011  15. kolo SK Slavia Praha  FC Baník Ostrava 0:0 

3. 12. 2011  16. kolo SK Slavia Praha  FC Slovan Liberec 1:3 

 
Přesto, že hráči Slavie na jaře nedostávali peníze, dokázali dojít až do semifinále Ondrášovka Cupu, 

kde vypadli především díky kontumaci domácího zápasu. V ročníku 2011/2012 však zdaleka tak úspěšní nebyli. 
10. srpna sice porazili fotbalisté Slavie ve 2. kole FK Meteor Praha VIII 1:6, ale 31. srpna ostudně podlehli 
diviznímu SK Převýšov 3:0. Tímto propadákem „sešívaných“ se zabývalo klubové vedení. Následně dostalo  
mužstvo pokuty, trenér Petrouš prozatím svou pozici ustál. 

 
Některé zápasy podrobněji: 
Tým fotbalistů Slavie Praha vyhrál 14. srpna na domácím hřišti v Edenu nad 1. FK Příbram 3:1. Hrálo se bez 

diváků, neboť disciplinární komise zamítla žádost pražského klubu o prominutí zbytku trestu, jenž byl Slavii 
udělen za výtržnosti fanoušků během duelu Ondrášovka Cupu proti Olomouci. 

 
26. srpna se hrál zápas fotbalistů pražské Slavie a Mladé Boleslavi, který skončil 1:1. Hrálo se konečně před 

diváky a před zápasem se ve 20 hodin rozloučil s aktivní hráčskou kariérou brankář "sešívaných" Martin Vaniak.   
 
„Červenobílí“ prohráli v Jablonci 11. září vysoko 0:4 a navázali tak na nepovedené výsledky v sezoně - Slavii 

patřilo v tabulce dvanácté místo s pěti body ze šesti duelů.  
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Po zápase několik desítek slávistických příznivců vytvořilo kordon u výjezdu ze stadionu ve snaze zabránit 
týmovému autobusu v cestě do Prahy. Zároveň vzkázalo vedení klubu, že chce vysvětlení posledních neúspěchů. 
Na místo dorazili policisté a pořadatelé. 

Trenér Michal Petrouš byl v tu dobu již na cestě do Prahy, ale své si vyslechli fotbalisté Slavie. Do debaty se 
zapojili jako první David Hubáček a Stanislav Vlček, kteří poukazovali na fakt, že tým je mladý a že sbírá 
zkušenosti. To ale fanoušky příliš neuspokojilo. Dav příznivců Slavie s hráči diskutoval zhruba pětadvacet 
minut. 

Následně vedení fotbalové Slavie přikročilo ke změnám v realizačním týmu, když vyměnilo oba asistenty 
trenéra Michala Petrouše. Místo Petra Vrabce a Luboše Přibyla přišli Martin Vaniak a Martin Poustka. 

 
26. září se v rámci 8. kola fotbalové Gambrinus ligy hrálo na Letné tradiční, již 275., derby pražských "S" 

mezi Spartou a Slavií. Na zápas vyrazilo několik stovek fanoušků fotbalové Slavie od stadionu v pražském 
Edenu po 17. hodině. Slávisti se přesunuli na Staroměstské náměstí, ze kterého už 700 členný dav vyrazil pěšky 
na letenský stadion. Fanoušci házeli dělobuchy a zapalovali světlice. 

Před letenským stadionem na tvrdé jádro slávistických fanoušků čekali příznivci Sparty. Mezi oběma tábory, 
které od sebe drželi těžkooděnci a jízdní policie, začaly létat dělobuchy, lahve i kameny. Policie na místě 
zadržela deset fanoušků, z toho asi sedm fandů Slavie. Záchranka na místě ošetřila jednoho člověka s úrazem 
hlavy. 

Zápas, který skončil 3:0 pro Spartu, sledovalo 18 299 diváků. SK Slavia Praha nastoupila v sestavě: 
Čontofalský - Nitrianský, Cicman, D. Hubáček, Hurka - Jan Blažek (85. Paprčiak), Petrák, L. Jarolím, Frejlach 
(46. Trubila), Hloušek (62. S. Vlček) - Zb. Pospěch. 

Oba kluby spolu před tímto zápasem odehrály 274 zápasů, ve kterých slavila Sparta 126 vítězství, 85x vyhrála 
Slavia a 63 zápasů skončilo remízou. Vše při celkovém skóre 498:410. 

Oba týmy spolu odehrály 159 ligových zápasů. Ligová bilance: 78 vítězství Sparty - 34 remíz - 45 výher 
Slavie; vše při celkovém skóre 273:202. 

Nejvyšší vítězství Sparty: doma 8:1 (14. 6. 1952). Nejvyšší vítězství Slavie: venku 1:9 (24. 11. 1907). Nejvíce 
gólů padlo v zápase hraném 3. 7. 1943, v němž Sparta podlehla Slavii 4:8. Slávista Bican dal celkem v derby 
35 gólů a jeho sparťanský protějšek - Ludl - 19 gólů. 

 
Na podzim se vedení Slavie rozhodlo, že změní trenéra. Což o to, po bídných výsledcích to byl asi krok 

správný, ale nesprávnou se ukázala volba nového trenéra. Aleš Řebíček si vybral bývalého hráče a trenéra Sparty 
a zarytého sparťana Františka Straku. Dopředu bylo jasné, že červenobílí fanoušci tohoto muže na lavičce 
Slavie nepřijmou.  

Vše začalo 2. října, kdy Slavia vyhrála nad Sigmou Olomouc 1:0. Trenér Michal Petrouš byl z výsledku 
nadšený, když se ke svému překvapení oficiálně dozvěděl, že ho od pondělí střídá na pozici hlavního trenéra 
A mužstva František Straka. To oznámil po zápase na mimořádné tiskové konferenci generální ředitel SK Slavia 
Praha Miroslav Platil. Michalu Petroušovi bylo nabídnuto, aby se ujal B mužstva. 

Současně požádal o uvolnění z funkce tiskový mluvčí fotbalové Slavie Praha Ondřej Zlámal, který nechtěl 
spolupracovat s třiapadesátiletým Františkem Strakou. Ten při každé příležitosti zdůrazňoval, že má sparťanské 
srdíčko. Straka nebyl prvním trenérem, který šel ze Sparty do Slavie, jenže Straka byl modlou sparťanských 
fanoušků. Fanoušci Slavie ihned oznámili, že budou proti tomu protestovat. Následně sice došlo k jednání, 
kterého se zúčastnili čtyři zástupci fanoušků a oba majitelé klubu – bratři Řebíčkové. Na konec jednání dorazil 
i Straka. Výsledek však byl, že fanoušci potvrdili, že se s novým trenérem nehodlají smířit. 

První protest připravilo tvrdé jádro fans fotbalové Slavie v noci na sobotu 8. října. Na tréninkovém hřišti 
vyrobili čtyři symbolické hroby se jmény členů vedení klubu Aleše Řebíčka, Adama Řebíčka, Miroslava Platila 
a trenéra Františka Straky. 

Příchod někdejšího hráče a trenéra Sparty do týmu "sešívaných" vyvolal velkou nevoli v obou 
fanouškovských táborech pražských "S". Neznámí vandalové a příznivci Sparty mu pomalovali dům urážlivými 
nápisy. 

Další protesty pokračovaly 17. října, kdy se fotbalisté Slavie Praha představili poprvé pod vedením nového 
trenéra Františka Straky. Malé pražské derby se hrálo na hřišti ligového nováčka Viktorie Žižkov od 18.30. 
Slavia šla do zápasu z 12. místa a Žižkov byl dokonce předposlední. 

Příznivci Slavie se před zápasem sešli v 16:30 před stadionem v Edenu, kde dávali najevo nespokojenost 
s vedením klubu a především s příchodem trenéra Františka Straky. Většina účastníků se oblékla do protestní 
černé. Někteří si přinesli transparenty, na kterých bylo: „Strako, táhni na Spartu!“ „Platil, ven!“ nebo „Straka je 
škodná“. Odtud se asi tři stovky příznivců Slavie přesunuly na Žižkov. Celý průvod probíhal v klidu, bez 
jakýchkoliv problémů. Fanoušci při pochodu křičeli: „Straka ven!“ Všechny transparenty potom pečlivě 
kontrolovali pořadatelé u vstupu na žižkovský stadion, kam fanoušci zhruba po hodině došli. Vulgární vzkazy se 
přes prohlídku nedostaly, ostatní transparenty byly na stadionu rozvěšeny. Po celý zápas byly slyšet pokřiky 
a skandování proti trenéru Strakovi.  
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Sešívaní na Žižkově prohráli 0:1. Během zápasu měl Straka kolem sebe dva bodyguardy, kteří se spíše starali 
o to, aby moc nevybíhal z lavičky a nebyl případně ničím zasažen. 

 

 
 

Fanoušci Slavie protestovali proti trenéru Strakovi 
 

19. 10. se prezident klubu Aleš Řebíček a člen představenstva Slavie Adam Řebíček sešli se zástupci 
fanouškovského sdružení Sešívaní drží spolu. Schůzka vedení s fanoušky, kde se mimo jiné řešily marketingové 
aktivity klubu či síň slávy, trvala dvě a půl hodiny. 

Ve čtvrtek 20. října odpoledne se sešli fotbalisté Slavie Praha Lukáš Jarolím, Martin Latka, Stanislav Vlček 
a David Hubáček se zástupci fanoušků, zejména ze slávistického kotle, Tribuny Sever. Řeč byla především 
o protestech vůči trenéru Strakovi. Setkání trvalo přes hodinu a obě strany si vyříkaly věci, které se staly 
v zápase na Viktorce Žižkov. Domluvili se, že dočasně nebude probíhat klasická děkovačka. 

23. října se v Edenu střetla Slavia s českobudějovickým Dynamem a vyhrála 2:0. Přestože si připsal František 
Straka první výhru, tak opět po celý zápas zaznívalo z tribun skandování "Straka ven". Fanoušci červenobílých 
naopak během utkání oslavně vyvolávali jméno Františka Cipra a kouče Dynama České Budějovice. Ten je totiž 
ikonou Slavie, se kterou získal v roce 1996 titul a pak v ní působil ještě několikrát v různých rolích. 

Protesty proti Strakovi pokračovaly i v dalších venkovních a domácích zápasech, kdy fanoušci sešívaných 
žádali Strakův odchod. 

28. listopadu se konal zápas mezi celky SK Slavia Praha a FC Baník Ostrava. Pražská policie v této 
souvislosti přichystala bezpečnostní opatření, na kterém se podílely přibližně tři stovky policistů z pořádkové, 
kriminální, dopravní i cizinecké služby, antikonfliktního týmu a v neposlední řadě i policisté ze speciální 
a krajské pořádkové jednotky. V rámci dohledu nad silničním provozem a veřejným pořádkem policistům 
pomáhali i strážníci Městské policie Praha. Situaci opět monitoroval policejní vrtulník. Při přípravě 
bezpečnostních opatření pražská policie velmi úzce spolupracovala nejen s pořadateli, ale i s vedením obou 
klubů.  

Po 16. hodině dorazilo asi 120 fanoušků ostravského Baníku do hlavního města, ve vlaku i po cestě na stadion 
se chovali slušně a policie neměla žádný důvod zasahovat. 

Před zápasem se několik desítek fanoušků fotbalové Slavie Praha a Baníku Ostrava pokusilo poprat 
v Centrálním parku v Praze 4. Při rvačce asi 25 příznivců Baníku a 40 slávistů zasahovali policisté, kteří byli 
nasazeni na bezpečnostní opatření. Většinu lidí zadrželi na místě. Jeden z fanoušků utrpěl zranění, které si 
vyžádalo lékařské ošetření. Fanoušci se podle policistů dopustili přestupků proti občanskému soužití. Dvacet 
fanoušků dostalo pokuty ve výši osmi tisíc korun, dalších šestnáct šlo před správní orgány. Jeden fanoušek 
skončil na policii poté, co na stadionu napadl pořadatele. Z policejní služebny většinu fanoušků policisté 
doprovodili až na nádraží. 

Samotný zápas skončil nerozhodně 0:0. 
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Fotografie Bicana zmizela ze stadionu 
Obří fotografie nejslavnějšího kanonýra historie fotbalového klubu SK Slavia Praha Josefa Bicana se 

nacházela na průčelí stadionu v Edenu od 30. března 2009. V září však Ivan Bican, syn slávistické legendy, 
požadoval, aby byla sundána, neboť nechtěl, aby jméno Bican bylo spojováno se současným vedením Slavie. 
19. září proběhla schůzka vedení SK Slavia s panem Bicanem, nicméně nedošlo ke shodě ohledně umístění 
fotografie Josefa Bicana. Vedení Slavie nechalo nakonec tento motiv ze Synot Tip Areny sundat. 

 
Slavia otevřela nové Fotbalové centrum mládeže  
Ve čtvrtek 3. listopadu byla na Slavii slavnostně otevřena nová budova Fotbalového centra mládeže. Akce se 

zúčastnil prezident klubu Aleš Řebíček, který předal symbolický červenobílý klíč od mládežnického centra 
talentům ze slávistické líhně - reprezentantům a dorostencům kategorie U18 Janu Proskovi a Stefanu Simičovi. 

Slavnostní akce se zúčastnili: generální ředitel Slavie Miroslav Platil, člen představenstva Adam Řebíček, 
generální ředitel společnosti Phoenix-Zeppelin Josef Mixa a další hosté. Nechyběli ani zástupci sportovního 
úseku a hráči - trenér brankářů Martin Vaniak, záložník A-týmu a slávistický odchovanec Ondřej Petrák 
nebo tým Slavie U12 trenéra Jana Bauera. 

Nové zázemí pro mládežnické celky sešívaných se nachází v areálu v Edenu mezi atletickým stadionem 
a tréninkovými hřišti fotbalistů, na místě původních objektů. Ve dvoupatrové budově našly zázemí všechny 
mládežnické týmy od nejmenších přípravek až po U17 (slávisté U18 a U19 hrají na Strahově). Druhé patro bylo 
vyhrazeno ženskému fotbalu a šatnám pro hostující týmy. 

Ve starém objektu docházelo každou sezonu k velké k rotaci týmů. V novém objektu budou mít oproti tomu 
všechny týmy od U10 a výše svoji šatnu, která jim bude přidělena až do dorostu. Pouze přípravky budou 
využívat šatny vyhrazené během soutěžních zápasů týmům hostí. 

V přízemí objektu se nachází zázemí pro technické pracovníky (trávníkáři, údržba hřišť a podobně). Bude zde 
sídlit i sekretariát a trenéři mládeže. Dvě přístupová schodiště zdobí velkoplošné fotografie Martina Vaniaka 
a Vladimíra Šmicera. Ty tvoří zároveň bezpečnostní prvek schodiště. 

Na přípravě centra se podílel tým technického oddělení Slavie, Josef Mixa (slávista a generální ředitel 
společnosti Phoenix-Zeppelin, která byla investorem a dodavatelem stavby), Jan Blecha (ředitel půjčoven 
Phoenix-Zeppelin), Petr Pína - ředitel občanského sdružení SK Slavia Praha (majitel pozemku) a zástupci firmy 
Koma Modular Construction Vizovice (výrobce celého modulu). 

Původní buňkoviště mělo být pouze provizorním řešením, nakonec zde bylo sedm let. Pronájem buněk byl 
však pro Slavii finančně nevýhodný. Cílem akce byla likvidace celého provizoria, navíc je provoz objektu 
ekonomický a je snadné provádět i případné úpravy. 

 
1. prosince 2011 se od 17 hodin v OC Park Hostivař podepisovali fotbalisté SK Slavia. 
 
Internacionálové Slavie znovu triumfovali na tradičním vánočním turnaji 
Stejně jako v roce 2010 a podeváté ze sedmnácti ročníků se z vítězství na turnaji internacionálů v Edenu 

radovali fotbalisté Slavie. Ve vyrovnaném finále zdolali tým Nike složený hlavně z bývalých sparťanů 3:2.  
Souboje dvou největších favoritů Slavie a týmu Nike orámovaly celý program. Oba celky se setkaly hned 

v zahajovacím duelu skupiny B, který lépe zvládl Nike, jehož barvy hájili například Jozef Chovanec, kanonýr 
Horst Siegl nebo bývalý brankář Petr Kouba.  
Červenobílým se pak ve finále povedla odveta. Hlavním strůjcem úspěchu byl Vladimír Šmicer, který v první 

půli nejprve zvýšil na 2:0 a po změně stran pak vstřelil vítězný gól.  
Nejlepším střelcem se stal František Koubek ze Slavie, o jehož vítězství rozhodl los, protože dal šest branek 

stejně jako Josef Jarolím ze Sparty. 



 263 

 

Bohemians 1905 
 
Internetové stránky jsou: http://www.bohemians1905.cz/ 
 
Ředitelem klubu je Ladislav Valášek a prezidentem klubu je Antonín Panenka. Hlavním trenérem týmu byl 

na jaře 2011 Pavel Hoftych a od léta převzal tým Pavel Medynský. 
Tradiční stadion Ďolíček neodpovídá požadavkům svazu, proto Bohemians 1905 hrají od sezony 2010/11 své 

domácí zápasy v Synot Tip Aréně. Proti tomu se postavili fanoušci, kteří do Edenu chodí v menším množství než 
na svůj oblíbený stadion. 

 
Klokani mohli od února nakupovat hráče 
Fotbalisté Bohemians 1905 uhradili v únoru Teplicím dlužnou částku za přestup Jana Štohanzla a arbitrážní 

komise ČMFS jim uvolnila přestupy. Pražský celek tak mohl jako posily zaregistrovat Michala Sedláčka 
z Mladé Boleslavi a Josefa Marka ze Struhařova. 

Klokani měli pozastavené přestupy od 4. ledna, kdy arbitrážní komise vyslyšela Teplice, které si stěžovaly 
na dluh za Štohanzlův přestup. Jako důvod prodlení splátek vršovický klub uvedl, že sám má pohledávky 
u jiných celků.  

 
V jarní části v sezóně 2010/2011 odehráli hráči Bohemians 1905 tato utkání: 

 

26. 2. 2011  18. kolo 1.FC Slovácko  Bohemians 1905  1:3 (0:2)  

4. 3. 2011  19. kolo Bohemians 1905  FK Jablonec  0:1 (0:0)  

13. 3. 2011  20. kolo České Budějovice  Bohemians 1905  1:1 (0:0)  

20. 3. 2011  21. kolo Bohemians 1905  Ústí nad Labem  1:0 (0:0)  

2. 4. 2011  22. kolo 1. FK Příbram  Bohemians 1905  0:1 (0:0)  

10. 4. 2011  23. kolo Bohemians 1905  FC Zbrojovka Brno  2:1 (2:0)  

16. 4. 2011  24. kolo Baník Ostrava  Bohemians 1905  0:0 (0:0)  

24. 4. 2011  25. kolo Bohemians 1905  Mladá Boleslav  3:1 (1:1)  

29. 4. 2011  26. kolo Slovan Liberec  Bohemians 1905  1:0 (0:0)  

8. 5. 2011  27. kolo Bohemians 1905  Sigma Olomouc  2:1 (1:1)  

13. 5. 2011  28. kolo Sparta Praha  Bohemians 1905  2:0 (2:0)  

21. 5. 2011  29. kolo Bohemians 1905  FK Teplice  1:1 (1:0)  

28. 5. 2011  30. kolo Slavia Praha  Bohemians 1905  3:0 (2:0)  

 
Některé zápasy podrobněji: 
26. února porazili hráči Bohemians 1905 celek 1. FC Slovácko 1:3. Tří výher dosáhli fotbalisté Bohemky 

v listopadu 2010, kdy dokázali porazit soupeře z Teplic, Hradce Králové i Plzně. Čtyři výhry v řadě naposledy 
Bohemians získala v roce 1989. Bohužel hned následující zápas prohráli fotbalisté Bohemians s Jabloncem 0:1. 

 
2. dubna vyhráli hráči Bohemians 1905 v Příbrami 0:1 a brankář Radek Sňozík vychytal za klokany 

už 25. nulu v lize, což žádný jiný jeho předchůdce v klubu od rozpadu federace nedokázal. Sňozík překonal 
někdejšího slovenského brankáře Bohemians Kamila Čontofalského. 

Zelenobílý tým v posledních osmi kolech šestkrát zvítězil, jednou remizoval a jednou prohrál a usadil se 
v horní polovině tabulky na sedmém místě. Přitom podle prognóz měl bojovat o udržení. Klub Bohemians se 
ale naopak stal jedním z nejpříjemnějších překvapení soutěže. Fotbalisté Bohemians 1905 se umístili na konci 
ligy v první polovině tabulky naposledy v sezoně 2001/02, tehdy v bráně zářil právě Slovák Kamil Čontofalský. 

V návštěvnosti patřil Bohemians 1905 na rozdíl od minulých let k podprůměru. Mohlo za to stěhování 
z tradičního Ďolíčku do Edenu, což se fanouškům nelíbilo. Na zápasy sem chodilo průměrně 3606 diváků. 

 
28. května od 17.30 hodin se mělo hrát vršovické derby mezi fotbalisty Slavie Praha a Bohemians 1905. To se 

však hrálo z rozhodnutí disciplinární komise bez diváků kvůli řádění fanoušků při poháru Slavia – Olomouc. 
Proto se vedení Bohemians 1905 ve spolupráci s městskou částí Praha 10 rozhodlo umístit velkoplošnou 
obrazovku přímo na hrací plochu v Ďolíčku, kde mohli  fanoušci Klokanů sledovat přímý přenos posledního 
zápasu sezony.   
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Vedení klubu Bohemians 1905 přistoupilo k utkání, jako by se jednalo o ligový duel v Ďolíčku. Fanoušci si 
mohli koupit pamětní vstupenku v hodnotě 80 Kč, otevřen byl fanshop, klubové muzeum i stánky 
s občerstvením. Utkání lidé sledovali přímo z hlavní tribuny stadionu. Jelikož se na stadionu v Ďolíčku nemohou 
hrát prvoligové zápasy, tak si diváci alespoň užili přímý přenos. 

Brány stadionu Ďolíček pořadatelé otevřeli v 15 hodin, kdy startoval koncert z řad ultras. V té době již byla 
na hrací ploše LED obrazovka, na které běžela videa ze slavných utkání Bohemians.  

Po zápase přijeli ze Synot Tip Arény do Ďolíčku hráči s realizačním týmem a fanoušci jim tak mohli osobně 
poděkovat za úspěšnou sezonu. Proběhlo i loučení s úspěšným trenérem Pavlem Hoftychem, který od nové 
sezony odešel do Trnavy. Na závěr se dražily věci z kabiny, například známé tričko Pavla Hoftycha, ve kterém 
koučoval zápasy. Výtěžek putoval ve prospěch sdružení Šance - sdružení rodičů a přátel hematologicky 
a onkologicky nemocných dětí z Olomouce. 

Slavia nakonec porazila Bohemku 3:0, ale i přesto bylo konečné 6. místo pro Bohemians 1905 obrovským 
úspěchem. 

Oslavy a sledování zápasu však v Ďolíčku neprobíhaly v klidu. Ke konci zápasu začali fanoušci napadat 
pořadatelskou službu, a když té přispěchala na pomoc policie, fanoušci napadali i ji. Jeden muž proto skončil 
na služebně pro podezření z trestného činu násilí proti úřední osobě a pět lidí spáchalo přestupek. 

 
Spory fotbalových klubů Bohemians 
1. dubna rozhodl Městský soud v Praze, že klub Bohemians 1905 získal v roce 2005 všechna práva 

po FC Bohemians Praha a.s. v konkursu v rozporu se zákonem a není jeho nástupcem. Městský soud v Praze 
ve Slezské ulici se v pětihodinovém veřejném líčení zabýval takzvanou vylučovací žalobou, kterou vznesl proti 
správci konkursní podstaty FC Bohemians Praha a.s. Janu Draslarovi prvoligový  klub Bohemians 1905. 
Žalobou chtěl dosáhnout neplatnosti kroků konkursních správců, kteří zapsali na pokyn soudu do konkursního 
majetku FC Bohemians Praha práva k soutěžím, práva k přestupům a k hráčům, s nimiž poté Bohemians 1905 
nakládali. Bohemians 1905 za vysoké sumy prodali hráče Václava Kadlece do Sparty a Jana Morávka 
do Schalke 04, což bylo podle věřitelského výboru FC Bohemians v rozporu se zákonem. 

Soud rozhodl o tom, že smlouva o převodu nástupnických práv ze 6. dubna 2005, kterou v té době posvětil 
Českomoravský fotbalový svaz, je neplatná. To by znamenalo, že Bohemians 1905 není nástupnickým 
subjektem FC Bohemians a nositelem jeho historie, a tím pádem ani členem ČMFS. Současně by se podle 
stávajícího rozsudku musela Bohemians 1905 přihlásit znovu do svazu a začít hrát v nejnižší soutěži. 

Rozhodnutí soudu naopak podpořil Michal Vejsada, předseda představenstva FC Bohemians Praha a.s., který 
je v konkurzu. Ten uplatňuje škodu ve výši 21 milionů korun. 

Za neoprávněné nakládání s majetkem FC Bohemians Praha už byli v březnu 2011 obžalováni bývalý 
generální ředitel Bohemians 1905 Lukáš Přibyl a člen představenstva Petr Svoboda, kteří nedbali upozornění 
správců konkursní podstaty a pokynů soudu. 

S rozhodnutím soudu se vedení ligového klubu Bohemians 1905 nehodlalo smířit a odvolalo se k Vrchnímu 
soudu v Praze. Klub Bohemians 1905 zastupoval jako právník senátor Jiří Dienstbier mladší. 

  
V roce 2005 klubu FC Bohemians hrozil kvůli finančním problémům zánik. Z toho důvodu vznikla společnost 

AFK Vršovice (použit byl starý historický název klubu) a na tu ČMFS převedl 6. dubna 2005 nástupnictví. Poté 
se AFK Vršovice  přejmenoval na Bohemians 1905 a přihlásil se do ČFL.  Mezitím se FC Střížkov po dohodě 
s TJ Bohemians přejmenoval na Bohemians a používal i klokana ve znaku. Tím začaly všechny spory. 

Chaotický případ Bohemek vyústil v to, že fotbalový svaz nyní registruje tři pražské subjekty s variací názvu 
Bohemians. Bohemians 1905, který považují fanoušci za nástupce nositele slavného jména,  jako jediná hrála 
v tomto ročníku nejvyšší domácí soutěž. FK Bohemians Praha hrála ČFL a FC Bohemians Praha působila 
ve třetí pražské třídě. 
ČMFS nezaujal k případu konkrétní stanovisko. Loni v listopadu odvolací a revizní komise dospěla k závěru, 

že nemá právo spletitou kauzu rozseknout. Vše je na soudech, ale již v říjnu 2009 bylo mezi subjekty se jménem 
Bohemians 13 soudních žalob a 18 trestních oznámení. 

Neshody a hádky okolo "Bohemky" se projevily také na jaře 2010 na fotbalovém hřišti. V Gambrinus lize 
tehdy působily Bohemians 1905 i FK Bohemians Praha, střížkovský tým ale na příkaz svého majitele Karla 
Kapra odmítl nastoupit k zápasu s Bohemians 1905 a odvolával se na to, že jejich soupeř není platným členem 
FA ČR. Disciplinární komise tehdy FK Bohemians Praha odečetla dvacet bodů a klub sestoupil do druhé ligy. 

Trvalá nejistota poškozuje Bohemians 1905 hlavně u sponzorů. Dořešený není ani přestup Jana Morávka 
do Schalke 04.  Za tohoto reprezentačního záložníka měl německý klub v červnu 2009 zaplatit 2 250 000 eur. 
Německý klub poslal ve prospěch Bohemians 1905 zálohu na trasferovou sumu ve výši 300 000 eur. 
Po upozornění, že tyto platby mají přijít na konto správce konkursní podstaty FC Bohemians Praha, zastavil další 
splácení a záležitost předal právníkům. Morávkova transferová karta byla několik měsíců zablokovaná, protože 
ČMFS se nechtěl dostat do rozporu se zákonem. Klub Schalke 04 měl dokonce v úmyslu smlouvu s Morávkem 
zrušit. 
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Fotbalový brankář prvoligového klubu Bohemians 1905 Radek Sňozík prodloužil v květnu smlouvu o dva 
roky, nový kontrakt mu vyprší v červnu roku 2013. Pětatřicetiletý brankář působí v Bohemians od roku 2006, 
kdy tam přestoupil z Příbrami. Od té doby je v dresu "Klokanů" v pozici jedničky, trenér Hoftych mu navíc 
svěřil kapitánskou pásku. 

V neděli 5. června pak Radek Sňozík vyhrál desátý ročník ankety Společnosti Vlasty Buriana 
o nejsympatičtějšího brankáře sezony. Druhý skončil v hlasování členů společnosti Roman Pavlík z Plzně a třetí 
Jaromír Blažek ze Sparty Praha. Vyhlášení proběhlo v Divadle pod Palmovkou.  

Pětatřicetiletý Sňozík pomohl Bohemians 1905 v sezoně 2010/2011 k šestému místu v Gambrinus lize 
a osmkrát vychytal čisté konto. Sňozík nasbíral v anketě 27 bodů, Pavlík o deset méně a o další dva pak zaostal 
Blažek, který už vyhrál v sezoně 2003/2004. V anketě se nehodnotí jen výkony v ligových zápasech, ale také 
komunikace s médii, vystupování mimo hřiště, ve společnosti či jakékoliv vtipné a komické situace. 

 
Změny hráčů a dresu v sezoně 2011/2012 
Fotbalisté prvoligového klubu Bohemians 1905 od ligového ročníku 2011/2012 oblékli dresy značky adidas 

a vrátili se tak k tradici z mistrovské sezony 1983. Společnost Benesport, která zajišťuje spolupráci značky 
Adidas se sportovními kluby, uzavřela smlouvu s Bohemians 1905 k 1. červenci. "Klokani" nastupovali na hřiště 
v zeleném trikotu a bílých trenkách se třemi pruhy. Kromě zápasových dresů a tréninkového oblečení mají hráči 
i kopačky Adidas. Dále klub využíval pro trénink a zápasy míče této značky. 

V novém zeleno-bílém dresu poprvé vyběhli fotbalisté Bohemians 1905 na trávník vršovického stadionu 
v Ďolíčku při přípravném utkání v sobotu 23. července proti druholigovému Baníku Sokolov. Zápas byl zároveň 
vyvrcholením sobotní akce pro fanoušky Bohemky Léto s Klokanem. Před samotným výkopem utkání 
v symbolických 19.05 hodin byl fanouškům přímo z hrací plochy představen kompletní tým Bohemians 1905 
včetně nových posil a také nová zápasová kolekce pro sezonu 2011/2012. 

V létě opustil Bohemians 1905 záložník Jan Štohanzl, který přestoupil do Mladé Boleslavi, a koncem srpna 
i útočník Lukáš Hartig, který odešel na hostování do Slovanu Bratislava. V Bohemians dále skončil brankář Jiří 
Havránek, obránce Jan Hauer odešel do Varnsdorfu, obránce Jiří Ptáček se přesunul do Sezimova Ústí, záložník 
Igor Držík odešel na hostování do Nitry, záložník Michael Gröbl přešel do Hlavice, záložníku Michalu 
Sedláčkovi skončilo hostování a šel do Brna, útočník Josef Marek se vrátil do Struhařova a útočník Aziz 
Ibragimov odešel do Číny. 

Tým již v květnu posílil odchovanec – záložník Lukáš Budínský. V létě přišli obránci Michael Žižka, Jiří 
Ptáček a Jan Růžička, záložníci Nicolas Šumský, Tomáš Borek a Tomáš Michálek. Tým posílili i útočníci 
Vladimír Bálek a Ondřej Kraják. 

 
Fotbalisté Bohemians 1905 odehráli v podzimní části sezony 2011/2012 tyto zápasy: 

 

29. 7. 2011  1. kolo Bohemians 1905  Slavia Praha  2:0 (2:0)  

7. 8. 2011  2. kolo Bohemians 1905  Viktoria Plzeň  2:1 (1:1)  

15. 8. 2011  3. kolo FK Jablonec  Bohemians 1905  5:0 (2:0)  

21. 8. 2011  4. kolo Bohemians 1905  České Budějovice  2:1 (1:0)  

27. 8. 2011  5. kolo Baník Ostrava  Bohemians 1905  0:1 (0:1)  

10. 9. 2011  6. kolo Bohemians 1905  1.FC Slovácko  1:1 (0:0)  

18. 9. 2011  7. kolo Hradec Králové  Bohemians 1905  2:0 (1:0)  

25. 9. 2011  8. kolo Bohemians 1905  Slovan Liberec  1:1 (1:1)  

1. 10. 2011  9. kolo Viktoria Žižkov  Bohemians 1905  0:1 (0:0)  

16. 10. 2011  10. kolo Bohemians 1905  Dukla Praha  0:0 (0:0)  

23. 10. 2011  11. kolo Mladá Boleslav  Bohemians 1905  2:0 (1:0)  

28. 10. 2011  12. kolo Bohemians 1905  Sigma Olomouc  1:1 (1:1)  

5. 11. 2011  13. kolo 1.FK Příbram  Bohemians 1905  3:0 (1:0)  

21. 11. 2011  14. kolo Bohemians 1905  Sparta Praha  0:4 (0:1)  

27. 11. 2011  15. kolo FK Teplice  Bohemians 1905  2:0 (1:0)  

2. 12. 2011  16. kolo Viktoria Plzeň  Bohemians 1905  4:1 (3:1)  

 
 
V Ondrášovka Cupu 2011/2012 vyřadili hráči Bohemians 10. srpna Novou Paku 0:7, ale v následujícím 

utkání 30. srpna podlehli ve Znojmě 1:2 a v domácí pohárové soutěži skončili.  
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Některé zápasy podrobněji: 
Fotbalisté Bohemians 1905 se 16. října během utkání 10. kola Gambrinus ligy proti Dukle Praha připojili 

k celoevropské akci nazvané "FARE týden proti rasismu", která probíhala od 12. do 25. října na všech 
evropských utkáních.  

„Týden fotbalu proti rasismu v Evropě" (FARE) sdružuje fanoušky, kluby a všechny ostatní, kterým záleží 
na tom, aby se rasismus a diskriminace staly minulostí napříč celou Evropou. FARE si klade za cíl zvýšit 
povědomí veřejnosti o problematice rasismu a sociálního vyloučení a snaží se sjednotit při řešení tohoto 
problému. FARE bojuje všemi možnými prostředky proti každému způsobu diskriminace ve fotbale: 
na stadionu, v hledišti, v kancelářích i ve školách, zejména s pomocí fanoušků, hráčů, trenérů, funkcionářů nebo 
manažerů fotbalových klubů. 

Podobnou akcí se "Klokani" prezentovali i v minulých letech. Do FARE týdnu proti rasismu se aktivně 
zapojují pouze fanoušci Bohemians 1905 a příznivci FC Slovan Liberec. 

Malé pražské derby mezi Bohemians 1905 a Duklou skončilo 0:0.  
 
V půlce prosince se trenér „béčka“ fotbalových Bohemians 1905 Dalibor Slezák stal novým asistentem 

trenéra A-mužstva. Někdejší populární útočník zelenobílých nadále působil i jako trenér rezervy. 
 

 
 

V Ďolíčku dál probíhají tréninky mužstva Bohemians 1905 
 
 

Funkcionáři Bohemians opět u soudu 
Ve čtvrtek 22. září řešil soud pro Prahu 10 případ bývalých funkcionářů Bohemians 1905 Lukáše Přibyla 

a Petra Svobody. Podle obžaloby se měli dopustit porušování zákona o konkurzu tím, že v dubnu 2009 prodali 
hráče Jana Morávka do německého klubu Schalke 04. Morávek byl však zapsaný do konkurzní podstaty a Přibyl 
se Svobodou o prodeji neinformovali konkurzního správce, bez jehož souhlasu se prodej nemohl uskutečnit. 

Trestní senát oba bývalé funkcionáře odsoudil k tříletému trestu s podmíněným odkladem na čtyři roky, 
k osmiletému zákazu činnosti a navíc musí uhradit škodu přes osm milionů korun. Oba bývalí funkcionáři se 
proti rozhodnutí odvolali, případem se tak bude zabývat Městský soud v Praze. 

 
Klokan je pouze Bohemians 1905 
Vrchní soud v Praze ve středu 30. listopadu rozhodl, že název Bohemians a klokana ve znaku smí mezi 

fotbalovými kluby používat pouze vršovický Bohemians 1905. Soud zamítl odvolání týmu FK Bohemians Praha 
proti verdiktu soudu první instance z minulého roku, protože bylo podáno pozdě. Tento druholigový fotbalový 



 267 

klub ze Střížkova tak musí nejpozději do 60 dnů změnit svůj název. Totéž platí pro FC Bohemians Praha 
(původní Bohemians), který je od roku 2005 v konkurzu a hraje druhou pražskou třídu. 

Rozsudek Vrchního soudu zakazuje střížkovskému klubu užívat v jakýchkoliv sportovních souvislostech 
název Bohemians, verdikt je nyní pravomocný a nezvratný. Právní zástupci FK Bohemians Praha tvrdili, že soud 
závažně pochybil a okamžitě na něj podali žalobu pro zmatečnost. 

Letos v červenci rozhodl Úřad průmyslového vlastnictví, že práva na ochrannou známku v podobě klokana 
v dvojkruží a nápisu Bohemians Praha pro provozování činnosti oddílu kopané náleží Bohemians 1905. 

 
Mladí fotbalisté ze střední a východní Evropy se představili v Ďolíčku 
Praha v posledním červencovém týdnu hostila mladé a nadějné hráče ze střední a východní Evropy. Na třech 

pražských stadionech se v prvním ročníku turnaje Tesco CEE Cup, který organizovala společnost CTE Tourism, 
představily fotbalové týmy s hráči do devatenácti let.  

Tesco CEE Cupu, který probíhal v Praze od 25. do 31. července, se zúčastnilo celkem dvanáct týmů, které 
přijely ze Slovenska, Rumunska, Bulharska, Chorvatska, Slovinska a Maďarska. Českou republiku na turnaji 
reprezentovala mužstva AC Sparta Praha, Bohemians 1905, FK Mladá Boleslav a 1. FC Slovácko. 

Vstup na zápasy základní i vyřazovací části kromě finále byl zdarma. Zápasy se hrály na Strahově, 
v Satalicích a finále turnaje spolu se závěrečným ceremoniálem proběhlo v neděli 31. července v 17:00 
na stadionu Bohemians 1905 v Ďolíčku ve Vršovicích. Od 16:00 hodin byl pro diváky připravený pestrý 
doprovodný program, jehož součástí byl slavnostní ceremoniál pro 3. - 12. místo, atraktivní přehlídka freestyle 
footballu a freestyle frisbee.  

Cena lístku na finálový zápas byla 150 Kč pro dospělé a 75 Kč pro děti. Výtěžek ze vstupného byl věnován 
organizaci UNICEF, která finanční prostředky využije na podporu projektů ve východní Africe postižené 
velikou humanitární krizí vlivem dlouhotrvajícího sucha. Díky této akci se podařilo shromáždit více než 
70 000 korun. 

Ve finále porazila FK Mladá Boleslav svého soupeře PFC Levski Sofia 1:0 a převzala si pohár pro šampióna 
turnaje.  Do Mladé Boleslavi putovalo i ocenění za nejlepšího střelce, kterým se stal díky šesti vstřeleným gólům 
její hráč Jan Boček spolu s Karolem Meszárošem z ŠK Slovan Bratislava.  Nejlepším hráčem turnaje byl 
vyhlášen talent z týmu Bohemians 1905 Petr Nerad. Ocenění za nejlepšího brankáře si převzal Iliev Dimitar, 
brankář stříbrné PFC Levski Sofia. Zápas o třetí místo sehrály již v sobotu týmy RNK Split a Bohemians 1905. 
Chorvati vyhráli 3:0 a vybojovali si tak bronzové medaile.  

Konečné pořadí Tesco CEE Cup: 1.  FK Mladá Boleslav, 2. PFC Levski Sofia, 3. RNK Split, 4. Bohemians 
1905, 5. ŠK Slovan Bratislava, 6. FC Universitatea Cluj, 7. 1. FC Slovácko, 8. FC Brasov, 9. Vasas Akadémia, 
10. NK Krško, 11. AC Sparta Praha, 12. ND Triglav. 

Hlavním partnerem fotbalového turnaje se stala společnost Tesco. Patronát nad turnajem převzaly organizace 
FAČR, Junior Football i hlavní město Praha a m.č. Praha 10. 

 
 

 
V Praze 10 jsou kromě uvedených fotbalových klubů ještě tyto: 

 
AFK Záběhlice – U Záběhlického zámku 120, Praha 10 (www.afkzabehlice.cz), 
CU Bohemians Praha – Lopuchová 1, Praha 10, 
ČAFC Praha – K Vodě 2, Praha 10 (www.cafcpraha.cz), 
Rapid Malešice – Heldova 1, Praha 10 (www.rapidmalesice.wgz.cz),  
SK Union Vršovice – Na Vrších 1503/1, Praha 10 (www.skunionvrsovice.webnode.cz), 
TJ Junior Praha – V Úžlabině 320, Praha 10 (www.juniorpraha.vysledky.com). 
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Hokej 
 
 

HC Slavia Praha 
 
Klub HC Slavia Praha byl založen v roce 1900 jako SK Slavia. Extraligové mužstvo HC Slavia Praha hraje 

od roku 2004 své domácí zápasy v nové O2 areně (dřívější název Sazka Arena) na Praze 9 na pomezí Libně 
a Vysočan, u stanice metra Českomoravská. Kapacita stadionu je 18 tisíc lidí.  

Na hokejovém stadionu v Edenu se také hraje, konají se tu vyjma rozbruslení před zápasem a domácích utkání 
A týmu všechny další hokejové akce. Pro Slavii je však držení haly v Edenu a pronájem O2 areny finančně 
náročné. Podle generálního manažera a trenéra Slavie Vladimíra Růžičky je to možné jen díky tomu, že Slavia 
pravidelně hraje ve vyřazovací části Tipsport extraligy a za vstupné v play-off se pronájem stadionu doplatí. 
Jinak by hokejisté museli nejmodernější hokejový stánek ve střední Evropě už dávno opustit. Slavia má navíc už 
několik let od Českého svazu ledního hokeje (ČSLH) výjimku, že může přesídlit do nevyhovujícího Edenu.  

Největšího úspěchu klub dosáhl v sezóně 2002/2003 a 2007/2008, kdy získal mistrovský titul. V letech 2004, 
2006 a 2009 tým skončil na druhém místě. 

Adresa klubu je Vladivostocká ulice 1460/10, Praha 10. 
Internetové stránky klubu jsou: http://www.hc-slavia.cz. 
Generálním manažerem a současně trenérem je Vladimír Růžička. 
 
Změny hráčů v sezoně 2010/2011 
Během sezony 2010/2011 přišel na hostování z Chomutova obránce Jan Benda a z Komety Brno Tomáš 

Pospíšil. Střídavý start byl z Chomutova domluven pro útočníky Zdeňka Skořepu, Pavla Selingra, Petra Jíru 
a Milana Krafta. Střídavý start byl domluven i pro útočníky Jana Hrušku (z Hradce Králové), Marka Čurillu 
(z Ústí nad Labem) a Miroslava Třetinu (z Havlíčkova Brodu). 

Naopak Slavia přišla o útočníky: Daniel Branda odešel do Cortiny, Juraj Štefanka do Mladé Boleslavi a Jan 
Benda po ukončení hostování do Mladé Boleslavi. 

 
Hráči hokejového klubu HC Slavia Praha odehráli v sezóně 2010/2011 v roce 2011 tato utkání: 
 

36. kolo  2. 1. 2011  Slavia  Kladno  4:3 

37. kolo 4. 1. 2011  Třinec  Slavia  5:3 

38. kolo 6. 1. 2011  Slavia  Mladá Boleslav  5:2 

39. kolo 9. 1. 2011  Slavia  Kometa Brno  4:1 

40. kolo 14. 1. 2011  Litvínov  Slavia  2:3 sn 

41. kolo 6. 1. 2011  Slavia  Zlín  3:4 sn 

42. kolo 18. 1. 2011  Mountfield Č. Budějovice  Slavia  3:0 

43. kolo 21. 1. 2011  Sparta  Slavia  3:0 

44. kolo 23. 1. 2011  Slavia  Vítkovice  4:3 

45. kolo 28. 1. 2011  Slavia  Liberec  2:1 p 

46. kolo 30. 1. 2011  Karlovy Vary  Slavia  3:2 sn 

47. kolo 1. 2. 2011  Slavia  Plzeň  4:3 sn 

48. kolo 4. 2. 2011  Pardubice  Slavia  1:3 

49. kolo 6. 2. 2011  Kladno  Slavia  3:4 sn 

50. kolo 15. 2. 2011  Slavia  Třinec  2:1 

51. kolo 18. 2. 2011  Mladá Boleslav  Slavia  1:0 

52. kolo 20. 2. 2011  Kometa Brno  Slavia  1:5 

 
S tím, že p = po prodloužení a sn = po samostatných nájezdech. 
 
Hráči Slavie se sice neprobojovali do první šestky, která zaručovala čtvrtfinále play-off, jako sedmý tým si 

však alespoň zahráli předkolo a tím pádem měli šanci nadále bojovat o titul. Slavia přišla o šesté místo 
v předposledním kole v utkání s Mladou Boleslaví.  
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Bilance Slavie v play-off je přesto skvělá. Od roku 2001 nechyběli hokejisté Slavie v této soutěži ani jednou. 
A to i přesto, že Slavii opustila v minulých sezónách řada opor, například Bednář nebo Červenka. Za úspěchy 
červenobílého týmu vězí práce trenéra Vladimíra Růžičky. 

Jestli se Slavii někde nedařilo, tak to bylo na pozici brankáře. Letos však podával dobré výkony brankář 
Miloslav Kopřiva (91.9%). Z obránců vyniká především velezkušený bek Petr Kadlec se statistikou 2+20. Žádný 
útočník Slavie v sezoně 2010/2011 nebojoval o čelo kanadského bodování. Nejvíce bodů měl Michal Vondrka 
s 35 kanadskými body. Pražané se však spoléhali především na týmový výkon. Kromě Vondrky (14 gólů) 
zaznamenalo více jak deset branek hned pět hráčů - Svoboda (16), Micka (11), Krenželok (13) a Tomica (10). 

 
Play-off 
Hokejisté Slavie dostali do předkola Česká pojišťovna play-off Tipsport extraligy celek Karlových Varů. 

V prvním zápase 23. února porazili hráči Slavie na domácím ledě Karlovy Vary 4:3 po samostatných nájezdech. 
Také druhý zápas vyhráli hokejisté Slavie a to 3:1. 
Následující dva zápasy se hrály v Karlových Varech, kde však hráči z Prahy prohráli 26. února 

4:3 po prodloužení a 27. února dokonce 7:0.  
Stav série byl srovnán a rozhodoval pátý zápas hraný v Praze 1. března. V něm Slavia porazila Karlovy Vary 

3:1 a především díky dvěma gólům Tomáše Žižky postoupila mezi osm nejlepších týmů soutěže. 
 
Ve čtvrtfinále play-off 5. března dokázali hráči Slavie zvítězit 5:4 na ledě favorizovaného Liberce. Ještě sedm 

minut před koncem vedli Severočeši 4:3, pak ale hosté dvakrát udeřili a domácí už odpovědět nestihli. 
6. března se žádný obrat nekonal a Liberec zvítězil 5:1. 
9. března se hrálo v O2 areně a hokejisté Slavie Praha vyhráli nad Libercem 5:2 a ujali se vedení v sérii 2:1 

na zápasy. Hlavním hrdinou duelu byl útočník domácích Lukáš Krenželok, který vstřelil dvě branky.  
Slavia dokázala zvítězit i 10. března a to 4:3. 
V sobotu 12. března udolali hokejisté Liberce v pátém duelu čtvrtfinále doma Slavii 2:0 a vynutili si šestý 

zápas. 
14. března hráči Slavie podlehli hostům z Liberce na samostatné nájezdy 2:3 a zápas se opět přesunul na sever 

Čech, kde se mělo o postupujícím rozhodnout. Ještě čtyři minuty před koncem sedmého utkání 16. března vedli 
Bílí Tygři z Liberce 3:1, ale v 56. minutě nejdříve snížil Sklenář a minutu před koncem zařídil Pražanům 
prodloužení Svoboda. V něm v 74. minutě poslal Svoboda svým druhým zásahem v utkání Slavii do semifinále, 
kde se střetla s Třincem. 

 
21. března skončil zápas Třince se Slavií 5:3. O den později vyhráli hráči Slavie v Třinci 2:3 na samostatné 

nájezdy. Také v domácím prostředí slávisté vítězili. 25. března skončilo utkání 4:3 po prodloužení pro Slavii 
a 26. března dokonce 4:0. 

Jenže v pátém semifinálovém utkání Česká pojišťovna play-off Tipsport extraligy 28. 3. rozstříleli hokejisté 
Třince doma Slavii 6:1. 

Šesté utkání se hrálo v Praze, ale 30. března prohráli hráči Slavia 3:5 s Třincem.  
O postupujícím tak rozhodoval až sedmý duel hraný v Třinci. Bohužel 1. dubna zvítězil Třinec 5:2 a Slavia se 

nakonec do finále neprobojovala. Třinec přitom prohrával na zápasy 1:3, ale nakonec vyhrál 4:3. Ve finále si 
Třinec zahrál o mistrovský titul s Vítkovicemi. 

Hráči HC Slavia Praha nastoupili ve svém posledním zápase proti Třinci v tomto složení: M. Kopřiva 
(31. Furch) - Kadlec, Žižka, Roth, Krejčík, Kolařík, Vašíček, Kuboš - Micka, P. Jelínek, Doležal - T. Pospíšil, 
T. Svoboda, Tomica - Krenželok, Sklenář, Vondrka - Jaškin, Třetina, Poletín. Trenéři: Vladimír Růžička a Jiří 
Čelanský. 

Sestava týmu HC Oceláři Třinec byla: Hamerlík - Hrabal, Zíb, Krajíček, Seman, Lojek, Richter, S. Hudec - 
M. Růžička, Bonk, Varaďa - D. Květoň, V. Polák, Kohn - Adamský, Polanský, Hrňa - Orsava, Peterek, 
Koudelka - McGregor. Trenéři: Pavel Marek a Břetislav Kopřiva. 

 
Změny hráčů před sezonou 2011/2012 
Přišel útočník Petr Kalus z Jokeritu Helsinky, útočník Tomáš Kůrka ze Sparty Praha a obránce Jakub Šulc se 

vrátil z hostování v Č. Budějovicích. 
Naopak odešel útočník Michal Vondrka do finského Kärpätu Oulu a hokejová Slavia ztratila svého 

nejproduktivnějšího hráče letošní sezony. Obránce Tomáš Žižka odešel do Komety Brno, stejně jako útočník 
Miroslav Holec, který se nedohodl s Pražany na nové smlouvě. Útočníku Tomáši Pospíšilovi skončilo hostování 
a vrátil se do Komety Brno. 
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Hráči hokejového klubu HC Slavia Praha odehráli v sezóně 2011/2012 v roce 2011 tato utkání: 
 

2. kolo 18. 9. 2011  Slavia  Karlovy Vary  2:1 

3. kolo  20. 9. 2011  Mladá Boleslav  Slavia  1:5 

4. kolo 23. 9. 2011  Mountfield Č. Budějovice  Slavia  3:2 

5. kolo 27. 9. 2011  Slavia  Litvínov  3:4 

6. kolo 30. 9. 2011  Třinec  Slavia  4:0 

7. kolo 2. 10. 2011  Slavia  Plzeň  3:5 

8. kolo 4. 10. 2011  Kladno  Slavia  1:4 

9. kolo 7. 10. 2011  Slavia  Pardubice  1:2 

10. kolo 9. 10. 2011  Liberec  Slavia  4:3 sn 

11. kolo 14. 10. 2011  Slavia  Kometa Brno  5:9 

12. kolo 16. 10. 2011  Vítkovice  Slavia  3:5 

13. kolo 18. 10. 2011  Slavia  Sparta  1:0 sn 

14. kolo 21. 10. 2011  Slavia  Zlín  4:5 sn 

15. kolo 23. 10. 2011  Karlovy Vary  Slavia  6:2 

1. kolo 25. 10. 2011  Zlín  Slavia  0:3 

16. kolo 28. 10. 2011  Slavia  Mladá Boleslav  0:2 

17. kolo 30. 10. 2011  Slavia  Mountfield Č. Budějovice  0:3 

18. kolo 2. 11. 2011  Litvínov  Slavia  6:5 sn 

19. kolo 4. 11. 2011  Slavia  Třinec  3:2 sn 

20. kolo 6. 11. 2011  Slavia  Plzeň  0:3 

24. kolo 14. 11. 2011  Kometa Brno  Slavia  4:0 

21. kolo 16. 11. 2011  Kladno  Slavia  5:1 

22. kolo 18. 11. 2011  Pardubice  Slavia  2:3 

23. kolo 21. 11. 2011  Slavia  Liberec  1:3 

27. kolo 23. 11. 2011  Zlín  Slavia  4:3 sn 

25. kolo 27. 11. 2011  Slavia  Vítkovice  4:2 

26. kolo 29. 11. 2011  Sparta  Slavia  2:1 sn 

29. kolo 5. 12. 2011  Slavia  Mladá Boleslav  4:3 

30. kolo 9. 12. 2011  Slavia  Mountfield Č. Budějovice  0:5 

31. kolo 11. 12. 2011  Litvínov  Slavia  3:2 

32. kolo 20. 12. 2011  Slavia  Třinec  3:1 

33. kolo 22. 12. 2011  Plzeň  Slavia  4:3 

34. kolo 28. 12. 2011  Slavia  Kladno  3:1 

35. kolo 30. 12. 2011  Slavia  Pardubice  2:6 

 
Zápasům nového ročníku hokejové extraligy předcházela minuta ticha jako vzpomínka na letecké neštěstí, 

při kterém se zřítilo letadlo s hráči hokejového klubu Lokomotiv Jaroslavl. Tragédii nepřežili i tři čeští hokejisté. 
18. září se začalo druhým kolem, v němž Slavia porazila Karlovy Vary 2:1.  

 
18. 11. vyhráli sice hokejisté Slavie v Pardubicích 3:2, ale před tímto zápasem hráči z Prahy v sedmi utkáních 

hned šestkrát prohráli. Trenér Vladimír Růžička se proto snažil přivést nové posily, jako první dorazili Michal 
Vondrka s Jonathanem Simem. Kanadský útočník J. Sim přišel na měsíční hostování z Pardubic. Následně 
posílil extraligový hokejový tým HC Slavia Praha útočník prvoligového Ústí nad Labem Jan Alinč v rámci 
střídavých startů. Zkušený devětatřicetiletý forvard byl v té době druhým nejproduktivnějším hráčem druhé 
nejvyšší soutěže. Ve 24 zápasech posbíral v barvách Lvů 28 bodů za 8 gólů a 20 asistencí. Litvínovský 
odchovanec se v extralize objeví po dlouhých pěti letech, v sezoně 2005/2006 oblékal dres Karlových Varů, 
v letech 2000 až 2002 hrál i za Slavii. 
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27. listopadu zabrali hokejisté vršovické Slavie a porazili a na svém ledě houževnaté Vítkovice 4:2. Šlo teprve 
o druhé tříbodové vítězství doma od začátku sezony. 

 
V prosinci se Slavia dohodla s hokejovým klubem z Brna na vzájemné výměně dvojice hráčů, která měla oba 

trápící se kluby probudit. Do Prahy putoval slovenský obránce Juraj Valach a útočník Tomáš Pospíšil, opačným 
směrem šel bek Jiří Vašíček a forvard Tomáš Svoboda.  

 
18. prosince se od 14:00 hodin podepisovali hokejisté HC Slavia Praha v OC Park Hostivař. 
 
 
 

SOKOL 
 
V Praze 10 jsou podle oficiálních stránek Sokola tyto jednoty:  
TJ Sokol Vršovice, Vršovické náměstí 2. Jsou zde tyto sporty a oddíly: házená (minižactvo, žáci, žákyně, 

dorostenci, dorostenky, muži, ženy), jóga, judo (koťata, žáci, žákyně, dorostenci, dorostenky, muži, ženy, 
veteráni), kulturistika, kuželky (muži, ženy), lukostřelba (žáci, žákyně, dorost, muži, ženy), lyžování – alpské 
disciplíny, sportovní gymnastika (žáci, žákyně, dorost, muži, senioři), šachy (muži), šerm (žáci, žákyně, dorost, 
muži, ženy), tenis (závodní složka – žáci, žákyně, rekreační složka – všechny věkové skupiny), volejbal 
(dorostenky, ženy), sokolská všestrannost (rodiče a děti, předškolní žactvo, žáci, žákyně, dorostenci, dorostenky, 
muži, ženy), věrná garda (kulturně-společenská akce) a Sokolínek (dopolední cvičení pro předškolní děti). Tato 
organizace je součástí župy Jana Podlipného. 

TJ Sokol Vršovice II., Magnitogorská 1531/16, má sportovní oddíl – tenis pro cvičence všech věkových 
kategorií a je součástí Scheinerovy župy. 

TJ Sokol Záběhlice, Na Vinobraní 91/230, s oddílem všestrannosti pro rodiče a děti, předškolní děti, žactvo, 
dorost, zdravotní tělocvik, jóga, rytmická gymnastika, florbal, muži-posilovna. Sportovními oddíly jsou: 
estetická skupinová gymnastika - přípravka žactvo. Sokol Záběhlice je součástí Scheinerovy župy. 

TJ Sokol Malešice se nacházela na Malešickém náměstí 35 a byla součástí župy Jana Podlipného. 
K 28. červnu 2011 byla zrušena. 

 
Navíc je v Praze 10 i TJ Sokol Praha Strašnice, který sídlí na adrese Saratovská 4/400, Praha 10 – Strašnice. 

Internetové stránky  jsou - http://www.sokol-strasnice.cz/. 
TJ Sokol Praha Strašnice má oddíly: rodiče a děti, předškolní děti, mladší žákyně, mladší žáci, starší žákyně, 

starší žáci, muži a dorostenci, ženy a aerobik, věrná garda. Dále jsou zde oddíly florbalu žáků, oddíl volejbalu 
žen, badmintonu a také oddíl stolního tenisu.  

 
 

TJ SOKOL Praha Vršovice 
 
Internetové stránky  jsou - http://www.sokolvrsovice.cz/ 
TJ Sokol Praha Vršovice se nachází na adrese Vršovické náměstí 2/111, Praha 10 – Vršovice. 
Telefon: 271 741 081. 
 
Sokolská všestrannost 
Mirka Sedláčková, členka oddílu Sokolské všestrannosti TJ Sokol Praha Vršovice, si 29. ledna 2011 

na Novém Zélandu doběhla pro zlatou medaili v běhu na 800 m. M. Sedláčková je od narození nevidomá. 
Vystudovala Právnickou fakultu UK a při zaměstnání a studiu ještě trénuje. V TJ Sokol Praha Vršovice se 
věnuje koordinačnímu a kondičnímu cvičení, bez kterého se nevidomý závodník těžko obejde.  

 
Sokolská všestrannost Sokola Praha Vršovice uspořádala 27. března ve vršovické sokolovně již 4. ročník 

Memoriálu V. Straky – VršoviceGym. I letos se přišla na děti podívat manželka V. Straky, na jehož počest se 
závod pořádá. Závod je určen hlavně nejmenším cvičencům. 

Memoriál začal v roce 2007 nultým ročníkem. Jde o atraktivní závod šesti až dvanáctičlenných smíšených 
družstev ve skocích na malé trampolínce a akrobacii a pořadatelem je vršovická všestrannost společně s župou 
J. Podlipného. Letošního závodu se zúčastnilo ve 33 družstvech 270 cvičenců, převážně ve věku do 12 let. 
Memoriál letos navštívili i mimopražští, do Vršovic totiž přijela družstva z Bedřichova, Písku, Hořátve 
a Strakonic. Každý závodník si odnesl malý dárek, družstva diplom a vítězná družstva medaile. 
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Oddíl sokolské všestrannosti T.J. Sokol Praha Vršovice v dubnu sbíral medailovou úrodu. Ženy TeamGym 
Junior prošly sítem různých oblastních závodů a probojovaly se až na mistrovství ČR v Ostravě. Zde 
o Velikonocích poměřily svoje síly nejen se sokolskými, ale i gymnastickými oddíly z celé republiky. Dokázaly, 
že tvoří perfektní kolektiv, a z MČR přivezly do Vršovic stříbrné medaile. Je to zatím jejich největší úspěch 
v soutěži TGJ.  

Zrakově postižená Mirka Sedláčková cestovala až do Turecka, kde si na atletickém MS zrakově postižených 
společně s trasérem Michalem doběhla pro zlaté medaile v běhu na 800 m a 1 500 m. Díky pořadatelům, kteří 
z finančních důvodů zredukovali MS ze 6 na 5 dní, se M. Sedláčkové nepodařilo vytvořit světový rekord v běhu 
na 5 km. Tento závod pořadatelé zařadili 30 minut po doběhu závodu na 800 m. 

Žákyně SV se v dubnu účastnily třídenních župních přeborů všestrannosti (plavání, atletika, šplh 
a gymnastika). Na stupně vítězů se v různých věkových kategoriích postavily Agáta Rázgová, Míša Treglerová, 
Ráňa Avukatu a další. Děvčata postoupila do celorepublikového finále. 

Medaile z župních přeborů si odnesli i naši nejmenší – předškoláci. Jako družstvo zvítězili v celé Praze 
a v jednotlivcích získali v župě 2 zlaté medaile. 

 

 
 

Budova Sokola Vršovice 
 
 
Jarní cena Sokola Vršovice  
Za podpory městské části Praha 10 se konal v neděli 29. května od 8 do 17. hodin v Heroldových sadech 

čtvrtý ročník turnaje mladších žákyň v házené. Soutěže se zúčastnila děvčata Sokola Vršovice, Slavie Praha, 
Astry Praha, Písku, Havlíčkova Brodu, Ústí nad Labem a Pardubic, pro která byly připraveny pěkné ceny. 
Lákadlem byla také účast patronky turnaje a interligové vítězky s reprezentačními zkušenostmi Moniky 
Jedličkové. 

 
Sokol Praha Judo Vršovice  
Vloni judisté z Vršovic vybojovali doma i ve světě tolik medailí, že je Český svaz juda vyhlásil nejlepším 

klubem roku 2010. Extraligový tým mužů v roce 2010 poprvé v historii oddílu získal stříbrnou medaili, družstvo 
žen získalo mistrovský titul už čtvrtým rokem po sobě, Tereza Patočková přijela z mistrovství Evropy juniorů 
s bronzem na krku a další zástupci se prosazovali ve Světovém poháru dospělých. 

Excelentně však vstoupili i do nového roku. V sobotu 5. března 2011 vkročil tým mužů do další extraligové 
sezony, v níž obhajoval loňský titul vicemistra. V Brně se družstvu kolem olympionika Jaromíra Ježka a dalších 
reprezentantů dařilo - v pětičlenné skupině skončilo druhé. Svěřenci trenéra Zdeňka Kasíka prohráli pouze 
s Libercem, který patří ke klubům s největším rozpočtem a judisty pro nejprestižnější domácí soutěž si kupuje. 
Vršovice naopak jako jeden z malá klubů staví na svých odchovancích.  

Kromě extraligy se rozjela i světová sezona - začal Světový pohár, ze kterého judisté získávají body 
do olympijské kvalifikace. Šanci dostat se do Londýna mají tři judisté z Vršovic. Asi nejblíže je olympijské 
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účasti Jaromír Ježek, jenž byl už v Pekingu v roce 2008. Do své hmotnostní kategorie do 73 kilogramů shazuje 
sedm i víc kilogramů.  

Jaromír Ježek,  student tělovýchovné fakulty, získal už začátkem února na Grand Slamu v Paříži páté místo. 
V polovině února si na mezinárodní scéně připsal další úspěch. Na Grand Prix v Düsseldorfu skončil pátý. 
Na turnaji Světového poháru prohrál jen s pozdějším vítězem Dirkem van Ticheltem z Belgie. Ve světovém 
žebříčku se posunul až na hranici top30. 

Spolu s ním by se do Londýna mohli probojovat i Jaromír Musil a Lucie Chytrá, která do Sokola Vršovice 
přestoupila začátkem roku, protože tam už dlouhé roky trénovala. Lucie Chytrá, třiadvacetiletá judistka, která se 
pere v kategorii do 52 kilogramů, získala začátkem roku bronz ve Světovém poháru v Rakousku.  

Předsedou klubu je Jaroslav Banszel.  
 
Vršovický judista Jaromír Ježek získal na dubnovém mistrovství Evropy v Istanbulu bronzovou medaili. 

Stal se tak prvním mužem v historii samostatné České republiky, který to dokázal. K tomu navíc byli Jaromír 
Musil sedmý a Lucie Chytrá devátá. 

 
V Sarajevu se v červnu poprvé v historii uskutečnilo univerzitní mistrovství Evropy v judu. Jan Zavadil 

z vršovického juda vybojoval v hmotnostní kategorii do 60 kg druhé místo. Karel Musil skončil o váhu výš 
na páté příčce. 

 
Judistka Tereza Patočková z T.J. Sokol Praha Vršovice se stala potřetí za sebou juniorskou mistryní 

České republiky. 
 
Věrná garda 
Věrná garda Sokola Praha Vršovice uspořádala v pátek 15. dubna v klubovně této jednoty pro své členy 

a přátele, mezi které patří i četní příznivci folkloru, své tradiční „Jarní setkání“ . 
Na programu bylo 20. pokračování pořadu Toulky sokolskou minulostí, tentokrát to byla vzpomínka 

na osobnost, na kterou se téměř zapomnělo. Byl jí Josef Sousedík (1894-1944), zvaný též „Valašský Edison“ – 
sokol a vlastenec. 

Pořad uváděl vzdělavatel jednoty L. Kleinhampl a župní vzdělavatelka J. Viktorinová. Program doplnily 
sokolské muziky Kyčera a Dolina. 

 
Sokol Praha Vršovice – vzdělavatelský sbor – Věrná garda ve spolupráci s Valašským krúžkem v Praze 

připravili „Podzimní setkání“ v pátek 11. listopadu 2011 v 18 hodin v klubovně vršovické sokolovny. Jednalo 
se o 21. pokračování pořadu Toulky sokolskou minulostí. Vzpomínalo se na tragické události před 70 lety.  

Na akci zahrály a zazpívaly valašské muziky Dolina a Kyčera. 
 
10. 12. se od 16. hodin konalo ve vršovické sokolovně vánoční setkání. Jako hosté vystoupily děti z dětského 

folklorního souboru Vonička z Čestlic za hudebního doprovodu mladých sokolských muzikantů vršovického 
souboru Kyčera. Vršovické soubory Dolina a Kyčera pracují převážně s valašským folklórem, tak jako dětský 
soubor Vonička. Také koledy dětí pocházely z valašského prostředí. 

Muzika Dolina připravila koledy s hudebním doprovodem vedeným Lubošem Kryčerem. Mladá cimbálová 
muzika Kyčera připravila pásmo z valašských koled a lidových písní pod vedením Jirky Šilhana. 

 
Světová gymnaestráda  
Světová gymnaestráda (WG) je jednou z nejvýznamnějších akcí Světové gymnastické federace a vytváří 

příležitost pro mezinárodní nesoutěžní předvedení pohybových skladeb a porovnání národních pojetí jejich 
vývoje. WG se koná jednou za 4 roky v různých evropských zemích. Akce se účastní i sokolové z Vršovic. 
Převážně cvičitelé oddílu sokolské všestrannosti se WG účastní pravidelně již od roku 1991. Před rokem 1989 se 
kvůli totalitnímu režimu nemohlo těchto akcí zúčastnit. 

Letošní 14. světová gymnaestráda proběhlo ve dnech 10. - 17. 7. ve švýcarském Lausanne. TJ Sokol Praha 
Vršovice tam reprezentovalo 12 cvičenců, převážně dobrovolných cvičitelů mládeže, v hromadné skladbě 
s názvem Kontrasty autorek Anny Jurčičkové a Heleny Peerové. Nácviky na vystoupení probíhaly celý rok 
o víkendech, aby celou skladbu a složitou choreografii zvládli. Celkový počet cvičenců této skladby byl 360 
a ve skladbě byli zastoupeni cvičenci z celé republiky. V polovině května se v Praze na Mrázovce konal jeden 
z posledních nácviků zakončený malou generálkou v úborech. Na ní byl pozván i autor hudby Zdeněk Barták 
a zástupci ČOS. Velká generálka byla v červenci v Řepích. 

Letošní gymnaestrády se účastnilo přes 22 tisíc cvičenců z více jak 50 států celého světa. Sokolové předvedli  
v Lausanne skladbu Kontrasty na olympijském stadionu celkem dvakrát. Díky úžasné choreografii a koncepci 
celé skladby sklidilo vystoupení sokolů mezi hromadnými skladbami největší úspěch.  
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Házenkáři TJ.Sokol mají novou halu 
Letos došlo k zastřešení hřiště v Heroldových sadech. 10. září proběhlo slavnostní otevření zbrusu nové haly, 

ve které se budou hrát domácí zápasy. Program začal v 13. hodin. Součástí akce byly rozličné házenkářské 
soutěže pro děti a jejich rodiče. Lákadlem bylo setkání s hvězdou mužského celku, rumunským internacionálem 
Emilem Laurentiu Hirsoveanu. 

Výstavba sportovní haly začala v druhém červencovém týdnu. Hala je dlouhá 44 metrů, široká 27 metrů a míč 
vyletí v hale až do výšky 3,5 metru. 

Prozatím se zde hrálo stále na tartanu, ale do budoucna se plánuje umělý povrch. Hala je prostornější než 
dosavadní azyl na Lokotce, proto je i zázemí pro diváky příznivější. Do budoucna se plánuje i menší tribuna. 

 
Oddíl kulturistiky a silového trojboje 
Členové Sokola Vršovice, oddílu kulturistiky a silového trojboje závodí nejen v soutěžích jednotlivců, ale 

i v soutěžích družstev. Na podzim se sportovci ze Sokola „B“ probojovali do 1. ligy a zástupci Sokola „A“ se 
dostali do extraligy. Tento oddíl má ve Vršovicích téměř dvacetiletou tradici. 

Kromě mistrovských soutěží se členové oddílu zúčastňují s úspěchem i různých pohárových soutěží. Jednou 
z nich byl i letošní PURE benchpress cup v raw benchi se stoptlakem, konaný dne 31. 7.  Závodníci Sokola 
Praha Vršovice vyhráli v soutěži družstev a obsadili i první 4 místa v celkovém pořadí. Nejlepšího umístění 
dosáhl Martin Šafář, který se umístil na prvém místě výkonem 192,5 kg. 

 
Dne 1. 10. se v Sokolově konal další ročník Národní ligy družstev v silovém trojboji. Sokol Vršovice sestavil 

družstvo – Šafář, Limon, Kadlec a Bachan. Ti obsadili 3. místo z devíti soutěžících družstev a M. Šafář získal 
ocenění za nejlepší individuální výkon v pozvedu. 

 
Oddíl šermu 
13. Magistrátní turnaj v šermu fleretem se konal 1. října v T.J. Sokol Praha Vršovice. 
 

 

 
Házená 

 
 

DHC Slavia Praha 
 
Házená byla v rámci SK Slavia Praha založena 10. září 1919 a byly to právě ženy, které začaly hrát jako 

první. Desetileté období činnosti bylo korunováno prvními tituly Mistra republiky v letech 1926, 1929, 1933 
a 1935. V této době byla Slavia dvorním dodavatelem žen do reprezentačních družstev Čech a Moravy, později 
ČSR. Po těchto úspěších však nastal útlum.  

Zlepšení nastalo až v roce 1949 postupem do první ligy. V roce 1952 skončilo družstvo na třetím místě 
a od tohoto roku také přešla SK Slavia na mezinárodní házenou. Další titul ale získala až v roce 1960. Během 
sedmdesátých a osmdesátých let družstvo žen nedosahovalo významných výsledků a pohybovalo se na pomezí 
národní a první ligy. Od roku 1988 nastal obrat a SK Slavia se stala pravidelným účastníkem první ligy. 

V ročníku 1990/91 získalo družstvo žen SK Slavia po jedenatřiceti letech opět titul mistra republiky, na který 
navázalo shodným úspěchem v ročnících 1992/93, 1993/94, 1998/99, 1999/2000, 2000/01 a 2001/02.  

V sezóně 2002/2003 začaly hrát nejlepší české a slovenské kluby s rakouským Hypo Niederösterreich 
společnou ligu (WHIL). V ní dokázaly červenobílé dvakrát slavit triumf. 

Úspěchy celku - Mistryně republiky 1925/26, 1928/29, 1932/33, 1934/35, 1959/60, 1990/91, 1994/95, 
1998/99, 1999/00, 2000/01, 2001/02, 2006/07, 2009/10. 

V sezoně 1960/61 dosáhlo družstvo na finále druhého ročníku PMEZ, ve kterém podlehlo rumunské Stiintii 
Bukurešt. 

V sezoně 2000/01 se družstvo DHC Slavia Praha probojovalo do semifinále poháru EHF, kde podlehlo 
chorvatskému družstvu Podravka Koprivnica.  

V letech 2009/10 a 2010/11 zvítězila sešívaná děvčata v mezinárodní WHIL. 
DHC Slavia Praha sídlí na adrese Vladivostocká 1460/10, Praha 10 a internetové stránky jsou: 

www.dhcslavia.cz. 
 
Házenkářky Slavie postoupily do finále české části interligy, když v květnovém  semifinále porazily Olomouc 

3:0 na zápasy.  
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Ve finále se střetly s Veselím nad Moravou. Nakonec házenkářky Slavie nedokázaly obhájit titul, i když 
vyhrály základní část a staly se tak československými mistryněmi, paradoxně nedosáhly na snadnější metu, 
na český titul. V pátém rozhodujícím finále českého play-off nestačily 25. května na domácí palubovce Veselí 
nad Moravou a po výsledku 21:28 zůstaly hráčkám v červenobílých dresech jen stříbrné medaile. 

Po zápase skončil trenér házenkářek pražské Slavie Petr Pína a v pětašedesáti letech odešel do trenérského 
důchodu.  

 
 

Lokomotiva Vršovice 
 
Lokomotiva Vršovice hraje na hřišti LOKO Vršovice, Sportovní 1380, Praha 10.  
Házená je kolektivní míčový sport, který je finančně nenáročný a v odborně vedeném sportovním oddílu 

zajišťuje rozvoj zdravého pohybu, samostatnosti, rozhodnosti, sebedůvěry a v neposlední řadě výchovu k fair 
play. 

Handball, tj. házená hraná dle mezinárodních pravidel, se na LOKO Vršovice hraje již od roku 1967, kdy 
nahradila tzv. národní házenou, která se zde hrála dokonce od roku 1945. Až do sezóny 2008/2009 setrvávali 
muži v pražské divizi. Tato sezóna byla pro oddíl průlomová. Následně se podařil postup do Středočeské 
regionální ligy (3. liga) a jako nováček se Lokomotiva po podzimu usídlila na 3. místě tabulky a nebyla tedy bez 
šance na postup do 2. ligy. To se nakonec nepodařilo, ale i tak bylo vedení klubu se sezónou spokojeno. 

Jeden ze zdejších mladých trenérů Jiří Ešner byl dokonce Českým svazem házené vybrán jako trenér 
pro projekt „Olympijské naděje", který si klade za cíl najít talenty mezi pražskou házenkářskou mládeží. 

Mnoho klubů sází na přebírání talentovaných hráčů odjinud. Lokomotiva Vršovice jde cestou výchovy 
z vlastních řad. 

Internetové stránky jsou: http://www.lokovrsovice.cz/.  
 
V Praze 10 jsou ještě tyto oddíly házené: 
 
Bohemians Praha – Slovenská 2, Praha 10 (www.bohemianstj.cz);  
TJ Astra Praha – V Korytech 157/27, Praha 10 (www.hazena-astra.wz.cz);  
TJ Sokol Praha Vršovice - Heroldovy sady 632/1, Praha 10. 
 
 
 

Volejbal 
 

V Praze 10 jsou dva týmy, jejichž haly od sebe dělí dvě tramvajové zastávky – SK Slavia Praha a PVK 
Olymp Praha. Tyto týmy si to v březnu rozdaly ve čtvrtfinále play-off volejbalové extraligy. Derby o královny 
Vršovic nakonec vyhrály hráčky Olympu. 

Volejbalistky Olympu v dubnu nestačily na protivnice z Prostějova a prohrály ve třech zápasech. 
Volejbalistky Prostějova si přesvědčivým vítězstvím ve finálové sérii poradily i s Olomoucí 3:1 na sety 
a zajistily vítězství v letošní extralize. 

Hráčky Olympu v boji o 3. místo prohrály se soupeřkami z Brna 2:3 a skončily na 4. místě.  
Slávistky porazily Frýdek Místek 0:3 a vybojovaly konečné 5. místo. 
 
PVK Olymp Praha v Přípotoční ulici 300 v Praze 10 (www.pvk-olymp.cz). 
SK Slavia Praha sídlí ve Vladivostocké ulici 1460/10 v Praze 10 (www.slaviapraha.cz). 
 
V Praze 10 jsou ještě tyto volejbalové týmy: 
 
PSK Union Praha, Školní klub AŠSK ZŠ Hostýnská, Školní sportovní klub EKO gymnázium Praha, TJ Astra 

Zahradní Město, TJ Bohemians Praha, TJ Junior Praha, TJ Malešice, TJ Sokol Praha Vršovice. 
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Pozemní hokej 
 
 
Reprezentace pozemních hokejistek 
2. května se konalo zasedání Zastupitelstva městské části Praha 10, kde bylo přivítáno družstvo pozemních 

hokejistek národní reprezentace do 21 let včetně trenéra pana Miloslava Kavana a dalších členů realizačního 
týmu. Tento tým totiž trénuje na Slavii. 

Starosta Ing. Milan Richter a místostarostka JUDr. Radmila Kleslová předali všem květiny a pamětní listy 
za reprezentaci a umístění na 3. místě na Mistrovství Evropy 2011 ve skotském Stirlingu. Starosta jim také 
poděkoval za vzornou reprezentaci Prahy 10 na evropském šampionátu. 

 
Juniorské Mistrovství Evropy v pozemním hokeji se hrálo v Edenu 
V Praze ve sportovní hale v Edenu se konal od 14. do 16. ledna vrcholný podnik pozemního hokeje -

Mistrovství Evropy juniorů (EuroHockey Indoor Junior Nations Championship (M) U21 2011 Prague). Jednalo 
se o nejvýznamnější akcí letošní halové sezóny v pozemním hokeji, které se účastnilo osm nejlepších 
juniorských týmů kontinentu.  

Evropská hokejová federace (EHF) vybrala pro místo konání Prahu. Akci podpořila vršovická radnice 
a vyhlašování vítězů se účastnil i starosta Milan Richter. Také magistrát hl. města Prahy toto ME juniorů 
podpořil. 

V historii šampionátu získali čeští reprezentanti pět medailí, jimž vévodilo zlato z Porta v roce 2002.  
V Praze byly rozlosovány dvě skupiny, ve skupině A bylo Polsko, Švédsko, Rusko a Bělorusko. Ve skupině B 

byla Česká republika, Rakousko, Švýcarsko a Skotsko. 
Reprezentační dres ČR oblékli hráči: Martin Capouch, Tomáš Drastík, Tomáš Rybáček, Vilém Ťopek, Ondřej 

Vacek (všichni Slavia Praha), Jan Erlebach, Tomáš Pauer, David Pazdera (všichni Bohemians), Jakub Koryťák, 
Reinhard Nicklas, Tomáš Rumplík, Radovan Sochor (všichni Litice), Jakub Beneš, Martin Seeman 
(oba Rakovník) a Stanislav Zdeněk (Mnichovice). Trenéry byli Michal Toms a Petr Troníček. 

Šampionát zpestřilo v sobotu 15. ledna i exhibiční utkání těch nejmenších, benjamínků do osmi let. Představili 
se sportovci z Litic a Rakovníka a děvčata z Mnichovic a Hostivaře.  
Český národní tým do 21 let uspěl ve svém posledním vystoupení na halovém mistrovství Evropy 

v pozemním hokeji, když porazil ve skupině o udržení Bělorusko 7:1. Češi díky výhře splnili základní cíl, s nímž 
do turnaje vstupovali, tj. udržet se v A divizi ME. 

16. ledna od 12:30 se hrálo o třetí místo. Bronz vybojovali hráči Polska, když porazili soupeře ze Švédska 7:2. 
V souboji o třetí místo doufali Švédové v historickou bronzovou medaili, pro Polsko byla před turnajem medaile 
samozřejmostí. 

 Od 14:00 hodin následovalo finále o mistra Evropy. V něm si Švýcaři poradili s Rakušany 4:1 a získali zlato. 
Konečné pořadí: 1. Švýcarsko, 2. Rakousko, 3. Polsko, 4. Švédsko, 5. Rusko, 6. Česká republika, 7. Skotsko, 

8. Bělorusko. 
 

Mistrovství Evropy pozemních hokejistek se hrálo v Edenu 
Mistrovství Evropy pozemních hokejistek do 18 let divize B proběhlo od 10. do 15. července 2011 v Edenu. 

Mezi účastnicemi byly samozřejmě i české hráčky, které usilovaly o postup do nejvyšší kategorie. Českým 
hráčkám unikl postup v roce 2009 v Madridu jen těsně.  

Letos se pozemní hokejistky střetly ve skupině B s Litvou, Walesem a Švýcarskem, ve skupině A se 
představilo Rusko, Ukrajina, Polsko a Itálie. Dva nejlepší týmy z každé skupiny postoupily do finálové části, 
kde už se rozhodovalo o dvou postupujících do elitní divize.  
České pozemní hokejistky do 18 let nakonec obhájily na domácím mistrovství Evropy divize B bronzové 

medaile. V utkání o třetí místo 15. července porazily Itálii po samostatných nájezdech 2:1. 
Titul v Praze získaly semifinálové přemožitelky českého týmu Rusky po vítězství 2:1 nad Walesem. Oba 

týmy si za dva roky zahrají v divizi A. 
 
 

SK Slavia Praha 
 
 
SK Slavia Praha – pozemní hokej sídlí ve Vladivostocké ulici 1460/10 v Praze 10. 

 
Extraligové soutěže v pozemním hokeji skončily v červnu 2011 triumfem obou týmů Slavie Praha. Muži sice 

v základní části kralovali, jenže v prvním finálovém duelu prohráli s Presidentem 1:2 a hrozilo, že jim 
extraligové zlato unikne stejně jako loni. Hráči Slavie vyhráli 5:0 a ve třetím rozhodujícím zápase zvítězili 3:1. 
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Také finálová série žen se protáhla na maximální počet tří utkání. Praga vyhrála druhý zápas na penalty, 
v třetím duelu však koncem června hráčky Slavie vyhrály 1:2 a obhájily titul. 
 

 

HC Bohemians 
 
V letošním roce pořádal HC Bohemians, oddíl pozemního hokeje, již 45. ročník Pragochema CUP (18. až 20. 

listopadu 2011 v hale SK Slavia Praha). Z turnaje Pragochema CUP se stal v průběhu let jeden z největších 
evropských halových turnajů, o čemž svědčí i neustále se zvětšující zájem zahraničních družstev, nejen 
z Evropy, ale i Ameriky a Kanady. 

45. ročníku se zúčastnilo deset mužských týmů včetně české reprezentace a klubů z Irska, Ruska nebo 
Skotska - Railway Union (IRL), Grove Menzieshill HC (SCO), Grasshopper Club Zuerich (SUI), KPH Rača 
(SVK), Kolos Sekvoya Vinnitsa (UKR), HC Minsk (BLR), Czech Republic (CZE), Dinamo Ekaterinburg (RU), 
HC Bohemians Praha (CZE) a Rakovník (CZE). 

Mezi ženami nechyběly nejlepší české týmy včetně Slavie. Ze zahraničí přijely týmy z Německa nebo Irska -
SG Rotation Prenzlauer Berg Berlin (GER), Railway Union (IRL), KPH Rača (SVK), HC Praga (CZE), 
HC Slavia Praha (CZE), HC Bohemians Praha (CZE), HC Rakovník (CZE) a Slavia Hradec Králové (CZ).  

 
Dále HC Bohemians připravil 12. ročník Memoriálu Dr. Pošíka (5. - 6. 11. a 12. -13. 11. 2011 v hale Hagibor 

Bohemians), který  je určen především českým družstvům a z něhož se již stává tradice. Setkávají se zde chlapci 
a děvčata všech věkových kategorií od 7 do 14 let. V 5 termínech se na palubovce haly Hagibor a Slavie Praha 
odehrálo 50 utkání za účasti více jak 400 hráčů a hráček.  

17. listopadu se pořádal, v rámci Světového dne studentstva a jako součást Memoriálu Dr. Pošíka, v hale 
Slavia Praha II. ročník turnaje dorostenců. Pozvánku obdrželo 5 nejlepších družstev ČR složených ze studentů 
středních škol. 

Významná je podpora vyjádřená převzetím záštity starosty MČ Prahy 10 a věnováním pohárů pro nejlepší 
družstva, hráče i střelce, stejně jako finanční podpora turnaje dětí ze strany Magistrátu hl. města Prahy. 

 
 
 

Sportovního klubu Slavoj SPMP Praha 
 
V druhém lednovém týdnu se na Pomezních boudách konaly republikové lyžařské závody Speciálních 

olympiád ČR. Členové sportovního klubu Slavoj SPMP Praha (Společnost pro pomoc lidem s mentálním 
postižením) z Prahy 10 zahájili rok velmi úspěšně. Ze závodů v běžeckých disciplínách přivezli dvě stříbrné 
(1 km a 10 km), tři bronzové medaile ze závodů na 1 km, 3 km a 5 km a čtyři čtvrtá místa. Štafety klubu se 
umístily na druhém a třetím místě. Ze soutěží v alpských disciplínách si sportovci přivezli stříbrnou a bronzovou 
medaili ze slalomu, v obřím slalomu obsadili 4. místo.  
Členové klubu hrají stolní tenis, přehazovanou, trénují na plavecké a atletické závody, oblíbili si bowling, 

hrají bocce (hra odvozená z petanque) a lyžují.  
 
Koncem května proběhlo slavnostní vyhodnocení turnaje družstev O pohár MČ Prahy 10, pořádaným SK 

Slavoj SPMP Praha. Již 6. ročník turnaje probíhal opět pod záštitou Prahy 10 a starosta Milan Richter předal 
vítězům poháry a všichni pak obdrželi navíc dárek. Turnaje se zúčastnilo 40 sportovců s mentálním postižením 
v 8 družstvech.  

Soutěž byla odehrána během února až dubna - první kolo v Praze, druhé kolo v Zásmukách, kde sportují 
účastníci z Domova sociálních služeb Magistrátu hl. m. Prahy. Sportovci byli v družstvech zařazeni tak, 
aby v jednom družstvu hráli silnější i slabší hráči. Hráči ze všech klubů jsou členy ČHSO (České hnutí 
speciálních olympiád, oficiální akreditovaný národní program Special Olympics Inclusiv).  

 
Ve dnech 11. - 13. listopadu se ve Dvoře Králové nad Labem konalo již 19. mistrovství republiky ve stolním 

tenisu ČHSO (Českého hnutí speciálních olympiád). Sportovci SK Slavoj SPMP Praha (Společnost pro pomoc 
lidem s mentálním postižením) pracující v Praze 10 byli letos opět velmi úspěšní. 

Všech šest účastníků si domů přivezlo medaile. Soutěžili ve čtyřhře unified (mentálně postižený sportovec 
s trenérem), kde získali čtvrté a páté místo. Dále bojovali ve čtyřhře mix a získali zlatou medaili. Ve čtyřhře 
mužů v kategorii A dosáhli na druhé místo. Ve dvouhrách ženy získaly první a třetí místo, v kategorii muži A si 
domů přivezli stříbrnou medaili a v kategorii B mají 1., 2. a 3. místo. 
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Gymnastky TJ Bohemians 
 
Oddíl sportovní gymnastiky TJ Bohemians Praha se nachází na adrese - Slovenská 2, Praha 10. Jedná se 

o jeden z největších oddílů sportovní gymnastiky v ČR, který působí v moderní gymnastické hale vybavené 
kvalitním nářadím.  

V TJ Bohemians Praha je gymnastická přípravka pro děvčata od 4 let (po a st 16.30 - 18.00), kondiční cvičení 
pro dívky od 7 let (út a čt 16.00 - 18.00) a výkonnostní sportovní gymnastika na republikové úrovni pod vedením 
profesionálních trenérů (možno denně dle výkonnosti a věku dívek).  

Telefon je: 222517817. 
Email: info@sgbohemians.cz. 
Internetové stránky: www.sgbohemians.cz. 
 
V lednu se konal Memoriál Jana Palacha ve Všetatech. Gymnastka TJ Bohemians Terezka Kovaříková 

vyhrála v kategorii ročníku narozených 2003. Mezi nejstaršími vybojovala stříbro Klára Kalašová a bronz 
Dominika Víchová. Tereza Rejchrtová skočila v kategorii desetiletých děvčat na 4. příčce. 

 
 
 

Jiří Ježek vybojoval pro DAS Praha 10 další zlato mistra světa 
 
Titul mistra světa ve stíhacím závodě na 4 km získal v pátek 11. března Jiří Ježek v barvách DAS Praha 10 

na velodromu v italském Montichiari a obhájil tím vítězství z posledního šampionátu v Manchesteru 2009. 
K pěti zlatým medailím z paralympijských her tak do své sbírky přidal už šestý duhový trikot světového 
šampióna.  

Přestože tři týdny před šampionátem onemocněl a měl horečky, jel v kvalifikační jízdě od startu naprosto 
suverénně a do boje o zlato postoupil z prvního místa skvělým časem 4:41,895. Byla to druhá nejrychlejší jízda 
v historii, o sekundu zaostal za svým vlastním světovým rekordem. Ve finále porazil Jiří Ježek i špičkového 
britského dráhaře Jody Cundyho. 

Jiří Ježek (* 1974) je český profesionální handicapovaný cyklista. Po autonehodě z roku 1985 má 
amputovanou pravou nohu pod kolenem. Účastní se zejména silničních a dráhových závodů handicapovaných 
sportovců na nejvyšší světové úrovni. 

 
 
 

Stolní tenis - Lokomotiva Vršovice 
 
Lokomotiva Vršovice má hernu stolního tenisu na adrese Sportovní 1380, Praha 10. 
Internetové stránky jsou: http://www.lokopinces.cz. 
 
Oddíl stolního tenisu byl založen při TJ v roce 1945. Vznik jednoty se traduje již od roku 1923, původně jako 

Železničářský klub a dlouhodobě patřil k nejlepším družstvům v pražských soutěžích.V současné době je jednota 
složena z oddílů házené, stolního tenisu a turistiky.   

V sezóně 2009/2010  oddíl ekonomicky i manažersky značně posílil a vzhledem k sestavě, která se skládala 
ze dvou bývalých reprezentantů M. Hořejšího a T. Janáska, které doplní P. Seibot a  M. Štepka, byla extraliga 
rozšířena na 13. družstev. V této sezóně se klub umístili na 4. místě extraligy i mistrovství ČR družstev a získal 
3. místo v Českém poháru.  

V následující sezóně posílilo družstvo o slovenského reprezentanta Michala Bardoně a Luboše Jančaříka; díky 
těmto oporám Lokomotiva vyhrála Český pohár a získala 2. místo v mistrovství ČR družstev, když ve finále 
play-off podlehla dlouhodobě nejlepšímu klubu v ČR SKK SF El Ninu 0:3 na zápasy. Jednotlivé zápasy však 
byly velmi vyrovnané (2:3, 2:3 a 1:3). Ve finále play-off hrál nejlépe Michal Bardoň, jehož skóre bylo 3:2, když 
se mu jednou dokonce podařilo porazit nejlepšího českého reprezentanta a 48. hráče světového žebříčku Dimu 
Prokopcova. 

V sezóně 2011/2012 posílil stolní tenisty Loko Vršovice dvacetiletý reprezentant Japonska Kentu Matsudairu, 
juniorský mistr světa z roku 2006 a 49. hráč světového žebříčku.  Díky této posile si klub zajistil účast 
v nejprestižnější evropské klubové soutěži - Lize mistrů. Další výraznou posilou je český reprezentant Jiří 
Vráblík a na trenérské lavičce legenda českého stolního tenisu, mistr Evropy z roku 1974, Milan Orlowski. 
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Americký fotbal - Prague Panthers 
 
Prague Panthers hrají americký fotbal. Své domácí zápasy pořádají na atletickém stadionu Slavie Praha. Jsou 

dvanáctinásobnými nositeli titulu Mistr České republiky (1994, 1995, 1996, 1999, 2000, 2001, 2002, 2003, 2007, 
2008, 2009, 2010). V roce 2011 byli finalisty České ligy, když podlehli týmu Prague Black Hawks. 

Prague Panthers hrají rakouskou nejvyšší soutěž, v premiérové sezoně skončili pátí z osmi celků, stejně jako 
v roce 2011.  

Internetové stránky jsou: http://www.praguepanthers.cz/ 
 
 

 
Lakros 

 
Mistrovství světa v boxlakrosu 
V Praze se konalo v půlce května mistrovství světa v boxlakrosu. Akce probíhala ve sportovní hale 

v pražském Edenu. Světové hráče lakrosu uvítal i starosta Milan Richter. Zahájení akce se konalo 21. května. 
Akce se zúčastnil i národní tým České republiky, který se dostal na domácím boxlakrosovém mistrovství 

světa poprvé v historii do semifinále. Češi ve čtvrtfinále 26. května porazili Anglii 12:7. V semifinále se v pátek 
27. 5. od 19 hodin střetli s výběrem Irokézů. Soupeřem jim byl tým Irokézů, obhájci světového stříbra, a celek, 
s nímž český výběr prohrál ve skupině jasně 5:25. Ačkoliv Česká reprezentace v semifinále prohrála 6:19,  
splnila svůj nejdůležitější úkol a byla z evropských týmů na turnaji nejlepší.  

Ve druhém semifinále se od 16 hodin utkaly celky USA a Kanady. Kanada nakonec zvítězila 15:10. 
Česká reprezentace sehrála vynikající utkání o bronz, ale na USA přece jen nestačila. Zápas skončil 16:7 

pro USA. I tak bylo čtvrté místo vynikajícím úspěchem. Češi zaznamenali od minulého MS určitě největší 
zlepšení ze všech týmů. Lví podíl na tom měl určitě trenér Jim Veltman, jehož zkušenosti znamenaly pro výkon 
týmu mnoho. Své udělalo i domácí prostředí a vynikající a neúnavné fandění kotle kolem českého fanklubu. 

Ve finále pražského mistrovství světa v boxlakrosu porazil 28. května tým Kanady výběr Irokézů 13:6 
a obhájil titul mistrů světa. Kanada přivezla na mistrovství vynikající tým, který nenašel soupeře a zaslouženě 
získal svůj třetí titul boxlakrosových mistrů světa. 

Dekorování vítězů proběhlo ihned po finále. Kapitán Kanady Colin Doyle převzal štít pro vítěze z rukou 
prezidenta Mezinárodní lakrosové federace Stana Cockertona a Petra Břízy, který byl tentokrát v roli zástupce 
Magistrátu hlavního města Prahy. 

Konečné pořadí: 1. Kanada, 2. Irokézové, 3. USA, 4. Česká republika, 5. Anglie, 6. Austrálie, 7. Irsko, 
8. Slovensko 

All Stars World Team: brankář: Matt Vinc (CAN); obrana: Sid Smith (IRO), Kyle Rubish (CAN); 
přechodový hráč: Cody Jamieson (IRO); útok: Casey Powell (USA), Dan Dawson (CAN). Nejužitečnější hráč 
turnaje: Casey Powell (USA). 

Podrobné výsledky a další informace se dají dohledat na stránkách: www.wilcprague2011.eu. 
 
Lakrosový Prague Cup 
Tradiční mezinárodní Prague Cup ve fieldlakrosu a ženském lakrosu se konal v areálu SK Slavia v Edenu. 

Následoval netradiční Prague Cup Relaxed. Lakros byl v Edenu k vidění od 6. do 12. července.  
Výběr českých lakrosistů hrající pod hlavičkou Prague Sports porazil ve finále Prague Cupu 9. 7. českou 

juniorskou reprezentaci 12:8. 
Konečné pořadí turnaje mužů: 1. Prague Sports, 2. ČR U19, 3. LC Slavia Praha, 4. Big3Lax (USA), 5. Team 

Poland. 
Ženský turnaj byl tradičně o poznání kvalitnější. Ve finále se utkaly české Fighters a Američanky z AIST, 

které vyhrály 9 : 7. Michaela Srchová se 17 body vyhrála kanadské bodování turnaje a společně s Gregory Kylie 
z AIST skončila se 16 góly i na čele tabulky střelců. 

Konečné pořadí turnaje žen: 1. AIST (USA), 2. Fighters (CZE), 3. ČR U19, 4. Německo U19, 5. Big 3 Lax 
(USA+SWE), 6. Prague Sports Team (CZE). 

Bližší informace se dají dohledat na internetových stránkách:  www.lacrossepraguecup.cz.  
 
 

 
Sportovní areál HAMR 

 
Sportovní areál HAMR se nachází na adrese K Prádelně 183/1, Praha 10 - Záběhlice.  
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Na pozemku o rozloze více než 6 hektarů se nabízí sportovní vyžití pro širokou veřejnost. První sportoviště 
bylo otevřeno na podzim roku 2000 a postupně se areál rozšiřoval až na dnešních 18 kurtů tenisových, 
12 squashových, 2 sály pro aerobik, indoor cycling a ping pong, travnaté plochy na petangue. Na podzim roku 
2008 využili návštěvníci poprvé nové fitness a masáže, v roce 2010 přibylo 6 beachvolejbalových kurtů. 
Všechna sportoviště jsou vybudována nejmodernější technologií. 

Internetové stránky jsou: www.hamrsport.cz. 
 
Začátkem dubna se v záběhlickém Hamru konal po dva dny tenisový turnaj handicapovaných. Starosta Milan 

Richter předal medaile a ocenění závodníkům. Turnaje, který se konal pod záštitou starosty, se účastnila téměř 
dvacítka vozíčkářů. 

 
 

 
Vzpěrači Bohemians Praha 

 
V polovině dubna se veteráni vzpěrači Bohemians zúčastnili Mistrovství České republiky Masters v Meziboří 

u Litvínova. Na soutěži startovalo celkem 81 závodníků. V soutěži družstev mužů zvítězila suveréně Bohemka 
ve složení Václav Popilka, Luděk Bečvář a Petr Kolář s náskokem 50 bodu před druhým Sokolem Vyšehrad 
a třetím Bohumínem. Nejlepší závodnicí na mistrovství a držitelkou titulu Grand Masters se stala Michaela 
Prchalová se 171,95 bodů. Nejlepším závodníkem také s titulem Grand Masters se stal díky výbornému výkonu 
nestárnoucí Václav Popilka se ziskem 430,02 bodu. Oba z Bohemians Praha. 

V soutěži jednotlivců získala Bohemka celkem 6 zlatých, 3 stříbrné a 2 bronzové medaile. Nejstarším 
závodníkem na mistrovství byl Václav Popilka, který letos oslavil 82 let. Popilka všem ukázal, že ani v jeho 
věku pro něj není problém zvednout nad hlavu činku vážící 60 kg.  

 
 

 

Vodní pólo SK Slavia Praha 
 
Mládežnická družstva oddílu vodního póla SK Slavia Praha obsadila v letošních soutěžích vypsaných Českým 

svazem vodního póla dvě úspěšná umístění. V kategorii starších žáků vybojovali hráči po dlouhých devíti letech 
mistrovský titul. Jejich mladší spoluhráči skončili v Poháru ČSVP mladších žáků druzí.  

Družstvo starších žáků pod vedením trenéra Miroslava Blažka postoupilo po základní části soutěže z prvního 
místa. V semifinálových zápasech dokázali třikrát porazit tým KPS Opavu a tím si zajistili postup do finálové 
skupiny. V konečných bojích o titul zaváhali pouze jednou, a to v posledním utkání, kdy remízovali s týmem 
Slavia Hradec Králové, který skončil v letošní soutěži druhý. K velkým oporám týmu pařili hráči Roman 
Semrád, Petr Bísek a Filip Brenner, kteří již letos nastupovali i v soutěžích mladšího dorostu, se kterým obsadili 
čtvrté místo. Roman Semrád se dokázal probojovat i do reprezentačního družstva juniorů, které se letos 
pokoušelo v kvalifikaci postoupit na MEJ. 

Dva body, tedy jedno vítězství, dělilo od mistrovského titulu i mladší žáky, kteří v letošní sezóně vybojovali 
druhé místo a tímto výsledkem si trenér Petr Mareš připsal již třetí stříbro s touto věkovou kategorií v řadě. I zde 
hráči postoupili ze základní části bez ztráty bodu a do finálových zápasů šli měřit síly s týmy Sl. Hradce Králové, 
SK Děčín a Fezko Strakonice. Velkým rivalem se hráčům stal oddíl Slavie Hradce Králové, který nakonec 
obsadil první místo. Tým měl velkou oporu v podobě Martina Jiroty, který v roli kapitána dokázal jít po celou 
sezónu dobrým příkladem všem spoluhráčům. 

 
 

 

Mistrovství ČR v atletických vícebojích 2011 bylo v Edenu 
 
Mistrovství ČR v atletických vícebojích 2011 se konalo od 27. do 29. května na vršovickém atletickém 

stadionu v Edenu. Hlavní kategorie národního šampionátu ve vícebojích suverénně ovládli Adam Sebastian 
Helcelet a Jana Korešová. Ceny vítězům předávali zástupci místní radnice.  

Devatenáctiletý Adam Sebastian Helcelet z Dukly nasbíral v dvoudenní soutěži celkem 7969 bodů 
a od stříbrného medailisty, jímž je David Sazima z USK Praha, ho dělilo 476 bodů. Třetí muž pořadí, František 
Staněk z téhož klubu, nasbíral celkem 7410 bodů. Historicky jsou vícebojařskými rekordmany Věroslav Valenta 
se ziskem 8289 bodů a Zuzana Lajbnerová s 6167.  

Jana Korešová plně potvrdila roli favoritky ženského závodu a spíše než se soupeřkami bojovala o co nejvyšší 
bodový součet. Ten se nakonec zastavil na 5663 bodech. Mezi juniory neměl rovnocennou konkurenci Václav 
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Sedlák, který ze soutěže vytěžil 7260 bodů a k dřívějšímu limitu na MEJ z překážek přidal splněné kritérium 
i ve vícebojích.  Stříbro patřilo Davidu Štefkovi ze Slezanu Frýdek-Místek (6589 b), třetí byl Dominik Dvořák 
z pořádající Slavie Praha (6446). Kategorii mladších žáků vyhrál taktéž domácí Jan Kisiala (2307), mezi dívkami 
byla nejlepší Patricie Gamonová z Poruby (3065). 

 
 

 

Hokejbal 
 

 

TJ Kovo Praha - hokejbalový oddíl 
 

TJ Kovo Praha - hokejbalový oddíl sídlí na adrese Nad Kapličkou 15/3324. 
Internetové stránky jsou: http://tjkovo-hokejbal.cz/. 

 
„Final Four“ Českého poháru proběhlo v Edenu 
Potřetí v řadě se z vítězství v Českém poháru radoval tým Hradce Králové. Final Four se konalo 4. a 5. června 

na zimním stadionu v pražském Edenu. Hradec Králové nejprve zdolal domácí Kovo z Prahy 10, ve finále si pak 
poradil s vítězem extraligy Alpiqem Kladno. Z bronzu se nakonec radovalo Kovo, které porazilo Opavu 8:1.  

Nad akcí převzal záštitu i starosta Prahy 10 Milan Richter. 
 
 

 

MS ve Freestyle fotbalu a ve Freestyle disku proběhlo v Edenu 
 
Ve dnech 10. - 13. srpna se v areálu atletického stadionu Slavia Praha v Edenu uskutečnilo historicky první 

Mistrovství světa ve Freestyle fotbalu a zároveň 34. mistrovství světa ve Freestyle disku (frisbee). Díky účasti 
300 hráčů z obou sportů se jednalo o největší freestylovou akci letošního roku. S ohledem na předpokládaný 
počet startujících a veliký zájem ze strany diváků byla jako místo konání vybrána hlavní hala atletického areálu 
SK Slavia Praha ve Vladivostocké ulici.  

V průběhu čtyř dnů se v rámci obou sportů představily největší legendy, které usedly v porotě, a stejně tak 
současné hvězdy těchto sportů, které se postaraly o nevídanou podívanou během soutěžních disciplín. Pro diváky 
byl připraven doprovodný program, při kterém byly v průběhu jednotlivých klání na hlavní ploše k vidění 
exhibiční vystoupení mistrů světa i Evropy ve footbagu, frisbee, bmx flatlandu a dalších dovednostech. 

Freestyle disk nebo také známější název Frisbee (který je však pouze obchodní známkou), je na pohled 
nejatraktivnější hrou s létajícím talířem. Jeho základem jsou nejrůznější triky s rotujícím diskem. Jelikož se jedná 
o freestylovou disciplínu, je dovoleno použití všech prvků bez jakýchkoli omezení. Hráči si disk posílají 
rolováním přes záda, kopem šajtlí nebo ho jen volně nechají točit na nehtech svých prstů. Triky zakončují 
efektním chycením, například po otočce o 720 stupňů a výskoku metr a půl nad zemí. Rozhoduje originalita, 
kreativita, technická zručnost i fyzická náročnost předvedených triků. Soutěží se ve dvojicích nebo trojicích. 
Týmy předvádí svoji sestavu v časovém limitu čtyř minut (páry) nebo pěti minut (trojice). O výsledku rozhoduje 
devítičlenná porota, která hodnotí tři kategorie. V obtížnosti se hodnotí technika a fyzická náročnost nezbytná 
pro zvládnutí triku. Druhou kategorií je provedení, ve kterém je důležitá čistota hry. Každá chyba je 
penalizována snížením celkového skóre. Trojici doplňuje umělecký dojem, ve kterém je zahrnuto hodnocení 
souhry týmu při provádění triků, originality, kreativity i celkového dojmu z předvedené sestavy. 

Největšími mezinárodními hvězdami turnaje ve Freestyle disku byli loňští vítězové dvojic Ital Matteo 
Gadooni a Arthur Coddington, reprezentant USA. Dále byli v Praze k vidění i čtrnáctinásobný mistr světa 
a legenda sportu z USA Larry Imperiale, který na turnaji soutěžil ve dvojici s českým reprezentantem Janem 
Zahradníčkem. 

Freestyle fotbal hraje pouze několik málo tisíc sportovců. Hlavní rozdíl mezi fotbalem a freestyle fotbalem 
spočívá v obtížnosti a kreativitě. I když jsou sporty svým původem zdánlivě propojené, jediným společným 
prvkem je fotbalový míč. Vše ostatní se mění, není potřeba fotbalového hřiště, branek ani spoluhráčů. Postačí 
pouze míč, pár metrů čtverečních na betonové ploše a samozřejmě obratnost a rychlé nohy. Ve Freestyle fotbalu 
jsou totiž k vidění i trojitá obtočení kolem míče. 

Od svého vzniku na konci minulého století se tento sport rozvíjí, tehdy existovalo několik málo prvních triků, 
dnes jich existuje již téměř pět set. Dají se přitom provádět vsedě, vleže na zádech a dalších neobvyklých 
pozicích. Hlavně díky akcím, které pořádají různé společnosti či seskupení, se tento sport dostal do podvědomí 
širší masy lidí. Zlomovým okamžikem bylo také loňské, historicky první Mistrovství Evropy, které se 
uskutečnilo v Praze pod záštitou České Freestyle Fotbalové Asociace. 
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Největšími hvězdami sportu, které se turnaje zúčastnily, byl Nor Anders Solum, úřadující vítěz celosvětové 
série Red Bull Streetstyle a švédský reprezentant Rickard Sjölander, který je autorem téměř třetiny konceptů 
všech existujících Freestyle fotbalových triků. Účastnil se také aktuální mistr České republiky Lukáš Škoda. 

Od středy do pátku se konaly kvalifikační boje. V sobotu 13. srpna se konalo finále. Soutěž ve Freestyle 
fotbalu probíhala ve čtyřech disciplínách, z nichž nejdůležitější byl „Battle“, kde přímo na hrací ploše poměřují 
dva soutěžící své dovednosti. Tuto disciplínu jednoznačně ovládl polský reprezentant Szymon Skalski, který se 
ve finále utkal se svým krajanem Pawlem Skórou. Třetí skončil britský závodník Andrew Henderson. Dalšími 
disciplínami byly dvouminutová Rutina, kde hráči předvádí předem nacvičenou sestavu s hudební synchronizací, 
a Sick-3, kde je účelem předvést kombinaci tří co možná nejtěžších, na sebe navazujících triků. Vítězem Rutiny 
se po napínavém souboji stal Krystof Golonka z Polska. V Double Rutina zvítězili zástupci Francie Gautier 
Fayolle a Clem. V disciplíně Sick-3 zvítězil polský reprezentant Pawel Skóra. Nejlepší české umístění 
ve Freestyle fotbalu zaznamenali mistři světa ve footbagu Václav Klouda a Jan Weber, kteří se v Sick-3 umístili 
na 5, respektive 6. místě.  

Ve Freestyle frisbee se soutěžilo pouze v disciplínách Rutin s hudebním doprovodem, kde těmi hlavními byly 
dvouminutové sestavy dvojic a tříminutové sestavy trojic. Dvojice ovládli Italové Claudio Cigna a Marco Prati, 
ve trojicích zvítězilo americké seskupení Randy Silvey, Tom Leitner a Dave Lewis. Nejlépe umístěnými Čechy 
ve Freestyle frisbee byli Jan Zahradníček v disciplíně dvojic na 3. místě a Irena Kulišanová taktéž na 3. místě 
v kategorii dvojic žen. Celkový počet diváků byl 3 tisíce. V Rutině dvojic – ženy vyhrály zástupkyně USA – 
Lisa Hunrichs a Mary Lowry. Ve Smíšených párech Fabio Sanna a Eleonora Imazio (Itálie). 

Pořadatelé akce: Česká Federace Freestyle Disku, Česká Freestyle Fotbalová Asociace, Cirkus Freestyle. 
Více informací se dá dohledat na adrese www.freestyleworlds.com. 
 
 

 
Sportoviště v Praze 10 

 
Pokud se bavíme o sportu v Praze 10, tak bych měl zmínit ještě několik sportovišť, která se v naší městské 

části nacházejí. O areálu Gutovka v Gutově ulici 39 (www.gutovka.cz) se zmiňuji na jiném místě, takže jen 
připomenu, že jsou tam beachvolejbalová hřiště, lanové centrum, lezecká stěna, multifunkční hřiště a skatepark. 
Právě kvůli skvělému zázemí ve sportovním areálu Gutovka tady funguje klub plážového volejbalu Bison Beach 
Volleyball Club, který založila v roce 2008 společnost United Sport Partners. Klub je občanským sdružením, 
podporujícím rozvoj plážového volejbalu v České republice. Jeho úkolem je sdružovat nejlepší české hráče, 
vyhledávat talenty a zajišťovat jejich sportovní růst. 

Více informací naleznete na stránkách klubu www.bisonbeachclub.cz.  
 
V Praze 10 se dá také věnovat bruslení a lednímu hokeji. Kromě zimního stadionu v Edenu ve Vladivostocké 

ulici 1460/10 je ve Vršovicích ještě zimní stadion Hasa v Sámově ulici 1476/1. Zde funguje Univerzitní 
sportovní klub Praha - krasobruslení (www.krasobrusleniusk.cz). Dveře jsou tu otevřené pro všechny zájemce 
už od 5 let a dá se zde bruslit i v srpnu.  

Bruslení je možné i v areálu Gutovka, a to v zimním období. Za vhodného počasí mohou příznivci zimních 
sportů vyrazit i na Hamerský rybník. 

 
Ve Vršovicích je i plavecký stadion Slavia s velmi dlouhou historií. V areálu plaveckého stadionu, který se 

nachází ve Vladivostocké ulici 10, je krytý, 25 metrů dlouhý plavecký bazén (ten bývá přes prázdniny zavřený 
a probíhají zde opravy). Vnitřní bazén má skokanské zařízení, takže jeho hloubka je od 3,8  do 1,6 metru. 
V prvním patře vedle restaurace je výukový dětský bazén.  V létě funguje také venkovní padesátimetrový 
plavecký bazén, je zde také brouzdaliště 20x20, kde je vody od kotníku až po pás. 

Stadion je určen především pro sportovní i rekreační plavání. Součástí rozlehlého areálu je i beachvolejbalový 
kurt a asfaltové hřiště. Za slunných dní si sem najde cestu i 3,5 tisíce lidí.  
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5.2) Péče o obyvatele - zdravotnictví a sociální pomoc 

5.2.1) Zdravotnictví 
 
 

Léčebna dlouhodobě nemocných Vršovice 
 
Budova Léčebny dlouhodobě nemocných Vršovice se nachází v Obloukové ulici 837/7. Provoz v nově 

zrekonstruovaných prostorách zahájila léčebna 1. prosince 2008. Při zahájení provozu nabízela léčebna dvacet 
nadstandardních lůžek ve 3. patře. Během roku 2009 se otevírala další oddělení a jako poslední bylo 21. dubna 
2010 otevřeno 1. patro a zároveň zde zahájily kompletní provoz další pracoviště jako fyzioterapie nebo 
vodoléčba.  

Léčebna Vršovice, jejímž zřizovatelem je m. č. Praha 10, je v současné době co do kapacity jedním 
z největších zdravotnických zařízení následné péče v Praze. Kromě dlouhodobé ošetřovatelské péče o chronicky 
nemocné pacienty nabízí také rehabilitace zaměřené na včasnou mobilizaci a aktivizaci pacientů 
s kardiovaskulárními onemocněními nebo po úrazech či operacích. Zařízení nemá fungovat jen jako pobytový 
komplex pro delší hospitalizaci, ale také jako rehabilitační a fyzioterapeutické centrum zaměřené na ambulantní 
léčbu pro docházející klienty. 

 Léčebna dlouhodobě nemocných Vršovice se stala nejmodernější léčebnou pro dlouhodobě nemocné v celé 
České republice, je vybavena řadou moderních pomůcek a přístrojů a nabízí pro pacienty nejlepší péči a komfort. 
Léčebna je nově vybavena a nabízí tak pacientům nová revoluční zařízení, jako jsou speciální postele, termální 
masážní lehátko nebo přístroj pro vakuově - kompresní terapii. Každé oddělení v Obloukové je nově vybaveno 
i hygienickými, rehabilitačními a manipulačními pomůckami pro usnadnění práce personálu - pojízdnými 
vanami, hygienickými sprchovacími křesly, zvedáky, stavěcími pomůckami, čističkami vzduchu či zvlhčovači. 
Součástí je i ultrazvukový diagnostický přístroj pro celkové vyšetření včetně Doppleru i nové EKG přístroje, vše 
s možností napojení na ústavní počítačovou síť a ukládání výsledků přímo do digitálního chorobopisu pacienta.  

Díky rekonstrukci je zde celkem 109 míst. Ty jsou převážně v dvoulůžkových pokojích - 49 standardních 
a 60 nadstandardních lůžek. Zde mají pacienti k dispozici vlastní sociální zařízení - koupelnu se sprchovým 
koutem, umyvadlem a WC. Součástí vybavení je také televize, lednička a možnost připojení na internet. 
Základní péče je hrazena zdravotní pojišťovnou, za speciální požadavky nebo nadstandard si však pacienti 
připlatí.  

V LDN Vršovice je od 4. 1. 2010 k dispozici rehabilitační oddělení poskytující komplexní péči – vyšetření 
rehabilitačním lékařem, fyzioterapii, kompletní spektrum rehabilitačních procedur včetně fyzikální terapie 
(elektro a vodoléčebných procedur). Jsou zde vany pro celotělové koupele a vířivé vany pro dolní a horní 
končetiny. Rehabilitace poskytuje komplexní léčbu pro klienty hospitalizované i ambulantní. Tu poskytují 
rehabilitační lékaři a fyzioterapeuti spolupracující s doc. PaedDr. Pavlem Kolářem, Ph.D., který je odborným 
garantem tohoto pracoviště ve Vršovicích, a rehabilitační klinikou FN v Motole.  

Zájem o přijetí nemocných do léčebny je veliký. Klienti jsou přijímáni na základě podaných žádostí, 
kdy hlavním kritériem přijetí je zdravotní stav nemocného a předpokládaný prospěch ze zdejšího pobytu. Jelikož 
je zřizovatelem městská část Praha 10, je zařízení určeno především nemocným tohoto pražského obvodu. Pokud 
to lůžková kapacita umožňuje, jsou přijímáni i klienti z jiných částí Prahy a mimopražští.  

Největší část pacientů je zde po mozkových příhodách nebo mají potíže se srdcem. Zařízení se zaměřuje 
i na doléčení pacientů po složitějších operacích nebo těžkých úrazech. V případě zhoršení stavu je pacient 
odvezen sanitkou do vinohradské nemocnice. 

Budova LDN byla postavena v roce 1935 jako penzion pro přestárlé řádové sestry. Od roku 1992 fungovala 
pod jménem Vršovická nemocnice, p. o. jako samostatná organizace řízená m. č. Praha 10. V roce 2003 bylo 
rozhodnuto celou nemocnici postupně přeměnit na Léčebnu dlouhodobě nemocných. Generální rekonstrukce 
začala v roce 2006 a realizovala ji společnost Skanska. 

Léčebna má své internetové stránky -  http://www.ldnvrsovice.cz/. Telefon je: 271 008 111.  
Ředitelem Léčebny dlouhodobě nemocných Vršovice je MUDr. Václav Ptáček.  
 
V budoucnu chystá Léčebna dlouhodobě nemocných, p. o. velké změny a chce nabídnout ještě lepší služby. 

Městská část Praha 10 se totiž po podrobném zmapování situace v péči o seniory v tomto zařízení rozhodla 
převést 37 ze 109 zdejších lůžek do jiného režimu a zřídit zde dvě nová oddělení - oddělení dlouhodobé 
intenzivní ošetřovatelské péče (DIOP) a oddělení pro poskytování následné rehabilitační péče. Nově 
zřízené oddělení DIOP by se 13 lůžky poskytovalo péči pacientům se závažným, nejčastěji neurologickým 
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postižením. Stav takovýchto pacientů již nevyžaduje umělou plícní ventilaci, ale dlouhodobou ošetřovatelskou 
péči o dýchací cesty. V praxi to znamená, že pacient, který už nemusí být napojen na přístroje v nemocnici 
na Jednotce intenzivní péče, ale odhaduje se jeho dlouhodobější léčba, by v ní mohl pokračovat právě v nově 
zřizovaném oddělení DIOP.  

Rehabilitační oddělení bude s dvaceti lůžky poskytovat komplexní rehabilitační služby, které připraví 
pacienta na návrat do domácího prostředí.  

Následně se plánuje zřízení několika dalších lůžek díky přestavbě a dalšímu stavebnímu rozšíření LDN. Počet 
lůžek se tak zvýší ze 109 na 118. Projekt má financovat městská část Praha 10. Plánovaná cena se odhaduje 
včetně vybavení na 35 milionů korun. 

Důvodem vzniku nových oddělení je i velký počet obyvatel seniorského věku v Praze 10. Senioři v MČ Praha 
10 tvoří téměř čtvrtinu populace.  

 
 

Pohotovost v Praze 10 
 
Hlavní město ze zákona odpovídá za zajištění zdravotní péče včetně lékařské služby první pomoci na svém 

území. Magistrát přestal od ledna 2008 finančně podporovat třináct stanic lékařské služby první pomoci, které 
měly do té doby v pravomoci jednotlivé radnice, a hlavní město od té doby dotuje pouze pět pohotovostí 
ve fakultních nemocnicích a pohotovost v Městské poliklinice. Pro občany z městské části Praha 10 to je v rámci 
spádové oblasti pohotovost ve vinohradské nemocnici - Fakultní nemocnice Královské Vinohrady 
ve Šrobárově ulici 50 v Praze 10, která ošetřuje pouze dospělé.  

V Praze 10 díky zdejší radnici mohou občané využívat nejen FNKV, ale také pohotovost pro děti a dospělé 
v Poliklinice Malešice v Plaňanské ulici v Praze 10. Otevřena je zde i nonstop lékárna a jsou zajištěny výjezdy 
lékaře z malešické pohotovosti za pacientem domů. V Praze 10 je také dětská zubní pohotovost ve Strašnicích. 
Vše funguje jako nadstandard pro zdejší obyvatele díky radnici, která na to vyčleňuje peníze ze svého rozpočtu. 
Praha 10 je jednou z mála městských částí, které si financují svou místní pohotovost. 

Na začátku ledna rozhodli radní pražského magistrátu, že částku ve výši 4,7 milionu korun dá Praha 
na zajištění provozu Lékařské služby první pomoci (LSPP) na 1. čtvrtletí roku 2011. Během roku byly tyto 
pohotovosti průběžně dotovány, takže obyvatelé Prahy mohli využívat tato zařízení: Městská poliklinika 
(Spálené ulici 12, Praha 1) - zajišťuje všeobecné praktické lékařství a zubní pohotovost. Fakultní nemocnice 
v Motole (V Úvalu 84, Praha 5) - zajišťuje všeobecné praktické lékařství, praktické  lékařství  pro děti a dorost, 
zubní lékařství (dětské). Fakultní nemocnice Na Bulovce (Budínova 2, Praha 8) - zabezpečuje všeobecné 
praktické lékařství, praktické  lékařství  pro děti a dorost. Fakultní Thomayerova nemocnice s poliklinikou 
(Vídeňská 80, Praha 4) - zajišťuje všeobecné praktické lékařství, praktické  lékařství  pro děti a dorost, zubní 
lékařství.  Fakultní nemocnice Královské Vinohrady (Šrobárova 50, Praha 10) - zabezpečuje všeobecné 
praktické lékařství. Všeobecná fakultní nemocnice v Praze (Ke Karlovu 2, Praha 2) - obstarává praktické  
lékařství  pro děti a dorost. Stomatologická klinika VFN a 1. LF UK v Praze (U nemocnice 2, Praha 2) - 
poskytuje od 1. března 2011 stomatochirurgickou pohotovostní službu, to znamená ošetření akutních 
chirurgických onemocnění úst a obličeje, zejména kolem čelistních zánětů a úrazů, krvácení různého původu 
a komplikací chirurgických výkonů. 

 
Poliklinika Malešice, Lékařská služba první pomoci pro děti a dospělé a nonstop lékárna 
Jak jsem již uvedl, vedení Prahy 10 se rozhodlo, že bude svoji Lékařskou službu první pomoci pro děti 

i dospělé v malešické poliklinice podporovat z vlastních zdrojů. Pohotovost tak zde funguje od roku 2009 
v nezměněné podobě.  

LSPP je zajištěná prostřednictvím firmy Medifin s. r. o. v budově polikliniky Malešice, Plaňanská 1, Praha 
10. Společnost Medifin, která má objekt v nájmu, zabezpečuje Lékařskou službu první pomoci pro Prahu 10, 15 
a 22. Tato služba funguje v pracovní dny od 19.00 do 7.00 hodin a o víkendu a svátcích nepřetržitě.  

Lékařská služba první pomoci zajišťuje vyšetření a ošetření nemocných s náhlou změnou zdravotního stavu, 
zhoršení průběhu onemocnění vzniklého mimo pravidelný provoz ambulantních zdravotnických zařízení.  
Rozsah služeb LSPP odpovídá zdravotnickým službám poskytovaných praktickým lékařem pro dospělé. 
Základní vyšetření mohou být doplněna o měření krevního tlaku, glykémie, CRP či orientační stanovení 
přítomnosti krve nebo bílkoviny v moči. 

Pohotovost zajišťuje i výjezdy k pacientům. Praha 10 tak zajistila svým občanům nadstandardní péči. Městem 
zřízené pohotovosti ve fakultních nemocnicích jsou totiž od ledna 2008 bez výjezdů lékařů k pacientům.  

Telefon na pohotovost pro děti v Plaňanské ulici je 281 019 244 a pro dospělé - 281 019 213 nebo 
274 810 990.  Internetové stránky jsou: www.medifin.info. 

V malešické poliklinice jsou pacientům k dispozici všechny lékařské odbornosti. Firma  Medifin zajišťuje 
veškerou odbornou zdravotní péči, jsou tu i specializované laboratoře, pracoviště radiologie a dalších 
zobrazovacích metod, například skiagrafie či sonografie. 
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Navíc zde je otevřena lékárna s nepřetržitým provozem. Ta je otevřena od pondělí do čtvrtka od 7 do 18 
hodin, v pátek od 7 do 17 hodin a mimo tuto dobu (včetně dnů pracovního volna, pracovního klidu a svátků) je 
zajištěn výdej léků přes pohotovostní okénko.  

 
 

Fakultní nemocnice Královské Vinohrady (FNKV) 
 
Fakultní nemocnice Královské Vinohrady je na adrese Šrobárova 50, Praha 10. 
Nemocnice v současné době disponuje 1279 nasmlouvanými lůžky. Na těchto lůžkách je ročně 

hospitalizováno více než 48000 pacientů. Ve více než 60 ambulancích ročně se ošetří takřka 600 000 pacientů. 
Veškerá činnost lůžkových pracovišť je poskytována v nepřetržitém provozu. Péči pacientům a činnosti spojené 
s provozem zajišťují zaměstnanci FNKV, kterých je přes 2500. 

FNKV poskytuje komplexní lékařskou a ošetřovatelskou péči. Specializuje se v oblasti traumacentra (úrazová 
medicína), které je největší v republice. Vysoké renomé a celostátní působnost mají i kliniky plastické chirurgie, 
popáleninové medicíny a rehabilitačního lékařství. V nemocnici funguje největší kardiologické pracoviště v ČR. 
V současnosti je zde 34 klinik.  

Funguje zde Lékařská služba první pomoci pouze pro dospělé v pavilonu N. Telefonní číslo je 
267 163 778. 

Internetové stránky jsou http://www.fnkv.cz. 
Telefon: 267 161 111.  
 
Dermatovenerologové Fakultní nemocnice Královské Vinohrady v Praze (FNKV) pod vedením 

prof. MUDr. Petra Arenbergera, DrSc, MBA a v Ostravě tým dermatovenerologů Fakultní nemocnice Ostrava 
pod vedením prim. MUDr. Yvetty Vantuchové, PhD vyšetřili během 5 dní na Václavském náměstí (2. a 3. 5.), 
na letišti Ruzyně Praha (9. a 10. 5.) a v Ostravě (13. 5.) 3542 návštěvníků. Celkem bylo zjištěno 98 zhoubných 
kožních nádorů (konkrétně 69 bazaliomů, 5 spinaliomů a 24 melanomů).  

Vyšetřovalo se ve speciálně upravených stanech, které tu byly instalovány v rámci kampaně upozorňující 
na nebezpečí rakoviny kůže. Akce „Stan proti melanomu" se konala již 5. rokem a je součástí celoevropské 
kampaně dermatologů, která má upozornit na nebezpečí výskytu rakoviny kůže a apelovat na důslednou 
prevenci. Stan navštívilo 62 % žen a nejmladší pacientce s melanomem bylo 26 let. Ve stanu byl velký zájem 
i o vyšetření dětí a mladistvých, kteří tvořili více než 10 % zájemců o preventivní prohlídku. Melanom patří mezi 
nejagresivnější nádory vůbec.  

Všichni pacienti ze stanu, kterým byl diagnostikován podezřelý kožní nález, byli dále sledováni 
na dermatovenerologické klinice FNKV Praha a FN Ostrava a pacienti s nádorem dostali termín k operaci. 
Letošní kampaň byla zacílena na osoby, které hojně cestují k jižním mořím, a na letecký personál, který v rámci 
svého povolání navštěvuje často exotické destinace. Proto se i Stan proti melanomu tento rok přesunul 
na ruzyňské letiště, kdy vyšetření využili právě zaměstnanci leteckých společností, pracovníci letiště a cestující. 
Akce měla vzhledem ke svému letošnímu rozšíření na ruzyňské letiště a Ostravský shopping park Avion 
rekordní účast. Opět splnila nejen svůj účel ve vyhledávání kožních nádorů v populaci, ale i v připomenutí, 
že kůži si má nechat každý, komu se objeví podezřelý útvar, včas vyšetřit dermatovenerologem.  

 
Klinika pracovního a cestovního lékařství Fakultní nemocnice královské Vinohrady nabízí služby 

praktických lékařů pro obyvatele přilehlých čtvrtí, tedy především Prahy 10. Vzhledem k obecnému nedostatku 
praktických lékařů a z toho vyplývajícího velkého zájmu o jejich služby, rozšířila klinika počet svých 
praktických lékařů ze dvou na tři. Lidé se zde mohli registrovat.  

Mít svého praktického lékaře ve fakultní nemocnici má řadu výhod, především je to snadná dostupnost 
dalších vyšetření, na která praktický lékař svého pacienta pošle. U složitějších případů praktičtí lékaři postup 
dalších vyšetření a případných zákroků koordinují v rámci FNKV. Další výhody vyplývají z toho, že praktičtí 
lékaři působí v rámci Kliniky pracovního a cestovního lékařství. Ta mimo jiné nabízí i komplexní škálu 
očkování jak povinných, tak nepovinných a očkování vyžadovaných při cestách do ciziny. Tato očkování mohou 
aplikovat i všichni praktičtí lékaři na této klinice. Nadstandardní službou, kterou Klinika pracovního 
a cestovního lékařství nabízí, je možnost on-line objednání. Na adrese www. objednavky.fnkv.cz se lidé mohou 
objednat k registraci k praktickému lékaři, na prohlídku k němu nebo na jakékoliv vyšetření, které klinika 
poskytuje. 
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Dům zubní péče o dítě a rodinu 
 
Dům zubní péče o dítě a rodinu se nachází na adrese Nad Olšinami 4, Praha 10 - Strašnice. Cílem tohoto 

celorepublikového unikátního projektu je zavést zlepšení poskytování zubní péče pro dětské pacienty v celé 
městské části s důrazem zejména na efektivní prevenci formou preventivních programů a pravidelnou péči. 
Preventivní prohlídky jsou určeny registrovaným pacientům zejména dětem školního a předškolního věku 
s trvalým pobytem v Praze 10.  

Radnice se snaží tímto projektem pomoci svým občanům, neboť v poslední době je těžké najít zubního lékaře, 
což především platí pro malé pacienty. Zubaři odmítají nabírat děti zejména proto, že péče o ně vyžaduje více 
času a trpělivosti. Důvody jsou i ekonomické, neboť dětští pacienti nevyžadují tolik nadstandardních služeb. 
Navíc péče o dětské zuby v České republice zaostává, neboť se rozpadly dříve zavedené programy primární 
i sekundární zubní prevence - fluorizace pitné vody i kolektivní školní prohlídky. Po roce 1989 byly zrušeny 
povinné školní prohlídky, které probíhaly dvakrát ročně, a rodiče návštěvu ordinací často zanedbávají a k zubaři 
jdou s dětmi až ve chvíli, kdy je zuby bolí. Výsledkem je vyšší výskyt zubního kazu i dalších onemocnění než 
ve vyspělých zemích Evropské unie. Proto Dům zubní péče o dítě a rodinu poskytuje také preventivní programy 
zaměřené na děti předškolního věku a žáky 1. tříd. 

Dům zubní péče byl otevřen v září 2008 v prvorepublikové vile, kde bývala lékařská služba první pomoci. 
Budova prošla od roku 2007 do otevření kompletní rekonstrukcí, kterou hradila Praha 10 za přispění účelové 
dotace Ministerstva zdravotnictví ČR.  

 Dům zubní péče má v pronájmu soukromý subjekt, MUDr. Jiří Pekárek, zkušený dětský stomatolog 
a dlouholetý prezident České stomatologické komory, který tu provozuje několik dětských ordinací s vysoce 
kvalitním moderním vybavením. Jelikož se jedná o ordinace určené dětským pacientům, jsou veškeré interiéry 
laděny do příjemných barev a pro nejmenší pacienty jsou k dispozici i hračky, které zkrátí čekání na ošetření. 
Toto zařízení má 4 zubní ordinace. 

Pro celkové zkvalitnění péče se podařilo postupně otevřít poradny v oborech parodontologie, dětské protetiky 
a ortodoncie, které jsou zajištěny externími odborníky. Neméně významným faktorem v kvalitě péče je 
i moderní vybavení digitální zobrazovací technikou (ortopantomogram), která umožňuje při minimálním zatížení 
dítěte rtg (rentgenovými) paprsky včas odhalit vývojové odchylky při růstu zubů a tím i předejít pozdější 
finančně i časově náročnější péči. Zařízení je uzpůsobeno i pro příjímání handicapovaných dětských pacientů. 
Ve třetím patře je přednáškový sál pro osvětové programy pro základní školy. Zubní péče poskytovaná pro děti 
a mládež do osmnácti let věku je samozřejmě standardně hrazena zdravotními pojišťovnami.  

Ordinační hodiny jsou od pondělí do pátku od 8 do 19 hodin a telefon je - 733 15 15 15. Další informace 
je možné také zjistit pomocí webových stránek www.pekarek.eu.  

Klinika poskytuje i zubní pohotovost pro děti a mládež do 18 let, která funguje od 20. dubna 2009. 
V sobotu a ve svátek je dětská pohotovost otevřena od 8 do 14 hodin, v neděli od 14 do 20 hodin. Ve všední dny 
je zde otevřeno od 17 do 21 hodin. Služby zubní pohotovosti jsou poskytovány pouze dětem po předchozí 
telefonické domluvě.  Městská část Praha 10 tuto pohotovost plně hradí. 

Přestože je toto zdravotnické zařízení primárně určeno obyvatelům desáté městské části, neodmítají tady ani 
dětské pacienty z jiných koutů Prahy a celé ČR, to se týká především možností během prázdnin. Pohotovost 
pro dospělé funguje ve Spálené ulici.  
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5.2.2) Senioři a sociální pomoc 
 
 

Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10 
 
Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci (CSOP) se sídlem Sámova 7 v Praze 10 je příspěvkovou organizací 

zřízenou městskou částí Praha 10 a slouží občanům Prahy 10 jako organizace s širokým okruhem činností. 
Poskytuje sociální a ošetřovatelské služby seniorům, tělesně postiženým, občanům zbaveným způsobilosti 
k právním úkonům, ale i těm nejmenším - dětem z městské části Praha 10.  

Hlavním posláním a účelem zřízení je poskytovat kvalitní podporu a pomoc občanům, kteří mají sníženou 
soběstačnost z důvodu věku, chronického onemocnění nebo zdravotního postižení a jsou odkázáni na pomoc jiné 
osoby.  

Sociální služby jsou poskytovány formou pobytovou, ambulantní i terénní. CSOP tak nabízí v MČ Praha 10 
zejména seniorům a jejich rodinám pomoc při vytváření důstojných podmínek pro život v jejich přirozeném 
prostředí a pomáhá jim překonávat osamění. 

CSOP zejména poskytuje pečovatelskou službu, domácí zdravotní péči, tísňovou péči a dobrovolnou 
službu, kterou využívají stovky seniorů z našeho obvodu. V městské části Praha 10 žije téměř 110 tisíc lidí, 
z toho kolem 32 tisíc občanů je starších 60 let. V Praze 10 podle Českého statistického úřadu žije nejvíce seniorů 
z celé Prahy.  

 Pečovatelská služba je odborná péče vykonávaná zkušeným týmem odborníků, kteří se starají o člověka, 
který se sám o sebe nedokáže postarat. Prostřednictvím domácí zdravotní péče se řeší zdravotní a sociální 
problémy seniorů, kteří žijí v osamělosti a jsou nemocní. Cílem je komplexní zdravotní péče o klienta v jeho 
vlastním bytě nebo v domě s pečovatelskou službou. Tato služba je díky dotacím Prahy 10 poskytována zdarma 
na doporučení praktického lékaře denně včetně víkendů a svátků. Určena je starším občanům nemocným 
krátkodobě, dlouhodobě, po hospitalizaci nebo po úrazech. Šíře služeb zahrnuje i komplexní péči 
o nepohyblivého klienta, rehabilitační a kondiční cvičení, ošetřování proleženin a pooperačních ran, aplikaci 
léků a injekcí. Domácí zdravotní péče patří mezi nejžádanější a také nejoceňovanější služby poskytované 
Centrem sociální a ošetřovatelské pomoci. Je zajišťována vysoce kvalifikovaným týmem registrovaných 
zdravotních sester. 

Tísňová péče je nepřetržitá distanční hlasová a elektronická komunikace s osobami vystavenými stálému 
vysokému riziku ohrožení zdraví nebo života v případě náhlého zhoršení jejich zdravotního stavu nebo 
schopností. Služba se poskytuje prostřednictvím centrálního dispečinku a elektronického systému instalovaného 
v bytech uživatelů 24 hodin denně. Výhodou této služby je fakt, že lidé mohou být doma, v prostředí, které znají 
a kde se cítí dobře, a přesto mají po stisku tlačítka možnost okamžité pomoci.  

Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci se proto snaží o propojení jednotlivých služeb pro seniory 
a potřebné občany z Prahy 10 v domech s pečovatelskou službou, kde jsou byty zvláštního určení. Ty jsou 
v Sámově ulici 5 a 7 (145 bytů) a Zvonková 6 (42 bytů).  

Dále CSOP zajišťuje provoz dvou domovů pro seniory. Ty poskytují v nepřetržitém provozu pobytové 
služby osobám, převážně seniorům se sníženou soběstačností, které potřebují při zajištění životních potřeb 
pravidelnou pomoc jiné osoby z důvodu věku, chronického onemocnění, zdravotního postižení či nepříznivé 
situace. Přednostně jsou přijímány osoby z městské části Praha 10. Domovy pro seniory jsou ve Zvonkové 6 
(ubytovací kapacita je 20 lůžek v deseti dvoulůžkových pokojích), v Gercenově ulici 911 (ubytovací kapacita je 
45 lůžek ve 2, 3, 4, a 5 lůžkových pokojích). 

Seniorům jsou k dispozici 2 dietní jídelny, 2 střediska osobní hygieny, 2 prádelny a půjčovna kompenzačních 
pomůcek. Hotová jídla pro dovoz, rozvoz a donášku v rámci pečovatelské služby CSOP v Praze 10 dodává 
Školní jídelna (U Roháčových kasáren 19). 

CSOP pořádá také pravidelné a nepravidelné akce ve čtyřech klubech seniorů. 
CSOP mimo jiné provozuje Středisko služeb pro děti a rodiče - Jesle Jakutská, které je určeno pro zdravé, 

řádně očkované děti od půl roku do 3 až 4 let věku dítěte. O děti pečuje kvalifikovaný personál – dětské 
zdravotní sestry a ošetřovatelky. Zaměstnanci zajišťují péči o všestranný rozvoj dítěte s ohledem na jeho 
individuální schopnosti a potřeby tak, aby byla vhodně doplňována výchova v rodině. Děti se učí hygienickým 
návykům, stolování, sebeobsluze. Formou hry se ve výchovných programech klade důraz zejména na rozvoj 
řeči, konstruktivní a napodobivou hru, jemnou motoriku, výtvarnou, hudební, etickou a tělesnou výchovu.  
Ředitelkou CSOP je Jana Vojtová.  
Internetové stránky jsou: http://www.csop10.cz/. 
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Od roku 2011 využívají pečovatelky z CSOP díky podpoře městské části Praha 10 moderní technologie. 
Zatímco dříve museli terénní pracovníci při každé návštěvě klienta vytáhnout tužku a do formuláře zaznamenat 
celý průběh návštěvy, dnes jim v tom pomáhá kapesní počítač (PDA - personal digital assistant). Na tomto 
kapesním počítači s GPS je nový systém TOPS. Pečovatelka tak při příchodu ke klientovi načte speciálním 
přístrojem čárový kód, který je natrvalo umístěn v domácnosti u klienta. Jednoduchým kliknutím pak do přístroje 
zaznamenává provedení úkonu (např. mytí oken, nákup, venčení psa, úklid v bytě) i jeho délku. Navíc může 
centrum sledovat díky GPS pohyb svých pracovníků v terénu mezi klienty. 

 
Zástupci vedení radnice navštívili již druhým rokem seniory v domech seniorů a léčebnách a předali jim 

v první jarní den jarní kyti čku.  
 
Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci v Praze 10 se jako moderní poskytovatel sociálních služeb snaží 

tyto služby neustále zkvalitňovat a rozšiřovat. To mohla posoudit koncem května také skupina studentů 
z Rodinné zemědělské školy v Saint-Broingt-le-Bois ve francouzském regionu Champagne, která navštívila 
Domov seniorů Zvonková. Tato střední škola se nezaměřuje jen na zemědělství, jedním ze studijních oborů je 
i sociální práce. A právě studenti tohoto oboru přišli do DS Zvonková na exkurzi. Prohlédli si v doprovodu 
pracovníků CSOP celé zařízení, od jídelny po vybavené pokoje. Viděli i středisko osobní hygieny, kadeřnictví 
a klub seniorů, v němž se právě scházeli klienti k pravidelnému rekondičnímu cvičení. Studenti oceňovali 
moderní zařízení pokojů a provozoven, líbila se jim aromaterapie, zaujalo je i využívání canisterapie. Celé 
prostředí studenty nadchlo, líbilo se jim i zaujetí personálu, který během exkurze viděli. I jejich pedagogové 
ujišťovali, že DS Zvonková snese srovnání s podobnými sociálními zařízeními ve Francii. 

 
Zdravotní sestra Ivana Blahutová, která pro Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci zajišťuje domácí 

zdravotní péči, se dostala až do finále celostátní soutěže Sestra roku 2010. Zúčastnila se tak slavnostního 
večera na Žofíně, kde byly 22. února 2011 vyhlašovány výsledky XI. ročníku této soutěže. Na titul v kategorii 
„Sestra v sociální péči" ji navrhla praktická lékařka Mária Dědičová, s níž dlouhodobě spolupracuje. Ve svém 
nominačním dopise napsala: „… spolupracujeme od r. 2004. Ihned jsem si všimla její obětavosti, zkušenosti, 
spolehlivosti a poctivosti. Vynikala mezi ostatními především nevšedním přístupem k pacientům. Poslední 
dobou jsem právě pro ni vybírala obtížnější případy a také komunikativně obtížně zvládnutelné osoby i rodiny. 
Všech úloh se zhostila s přehledem." Uvedla zároveň řadu konkrétních případů, kdy Ivana Blahutová svou 
profesionalitou, obětavostí, intuicí a lidskostí zachránila klientům nejen zdraví, ale leckdy i život. 

Ivana Blahutová je všeobecná sestra, celou profesní kariéru zasvětila zdravotnictví. Pracovala v různých 
odvětvích - jako sestra na novorozeneckém oddělení, v domově důchodců, v chirurgické ambulanci 
i v léčebných lázních. Poslední léta pracuje jako sestra v domácí péči. Přestože je tato práce velmi náročná – 
a nejen proto, že jde o práci terénní, tedy práci ve ztížených podmínkách - dělá ji velmi ráda. Sama říká, že ji 
právě tato specializace skutečně naplňuje, poskytuje jí řadu pozitivních prožitků a nových podnětů a dodává jí 
sílu a novou energii, tak potřebnou pro její další práci. Klienti Ivany Blahutové oceňují kromě jejích profesních 
kvalit především její spolehlivost, zodpovědnost a lidskost.  

 
 
 

Domy s pečovatelskou službou 
 
Domy s pečovatelskou službou jsou v Sámově ulici 5 a 7 a Zvonkové 6. V Sámově ulici je 145 bytů (1+1 se 

sociálním zařízením) a ve Zvonkové ulici je 42 bytů (garsoniéry se sociálním zařízením, pro manželské dvojice 
jsou k dispozici byty dvoupokojové).  

Domy s pečovatelskou službou mají byty se zvláštním určením, jedná se o malometrážní obecní nájemné 
byty, jejichž vlastníkem je MČ Praha 10 a které jsou určené pro bydlení nejen seniorů a zdravotně postižených 
občanů, ale i těch občanů, kteří žijí osaměle. Tito lidé jsou sice v základních životních úkonech soběstační, ale 
potřebují pro zajištění některých potřeb pomoc druhé osoby z důvodu věku nebo zdravotního stavu. V těchto 
domech jsou i bezbariérové byty. 

Byty jsou vybaveny kuchyňskou linkou s vařičem. Ostatní vybavení bytu je ponecháno na rozhodnutí klienta, 
který si byt může vybavit na základě svých představ, možností a zvyků. Obyvatelům domů s pečovatelskou 
službou, stejně jako lidem z domovů pro seniory, poskytuje pečovatelská služba pravidelné nákupy, úklid, dovoz 
oběda, praní prádla, pomoc při celkové hygieně apod. To je možné jen díky financím, které Praha 10 dává 
ze svého rozpočtu na sociální oblast. Ve vstupních halách domů jsou recepce, které zajišťují nepřetržitý provoz 
24 hodin denně včetně sobot, nedělí a svátků. V domech s byty zvláštního určení je k dispozici kadeřnice, 
pedikérka a masérka. Nezbytnou součástí těchto domů je i jídelna, středisko osobní hygieny a prádelna. Velmi 
oblíbený je i klub seniorů. 
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Také fungující tísňová péče je obrovskou výhodou a přináší obyvatelům domů s byty zvláštního určení klid 
a pocit bezpečí. Klienti se mohou spolehnut na to, že v případě ohrožení zdraví nebo života jim vždy bude 
poskytnuta pomoc. 

 
V prosinci 2011 se dokončovala vedle Domu s pečovatelskou službou v Sámově ulici  výstavba jednoho 

z nejmodernějších sociálně-zdravotních zařízení pro seniory v hlavním městě a možná v celé republice. 
Celkem by zde mělo vzniknout 37 pokojů se zajištěním pobytových služeb pro 45 klientů. Bytová jednotka je 
koncipována pro jednoho až dva klienty, má vlastní sociální zázemí a malou kuchyňkou. Jsou to standardy 
srovnatelné s obdobnými zařízeními v Evropě. Kromě toho by zde měl vzniknout i týdenní stacionář, který by 
měl zajišťovat potřebnou péči seniorům v době, kdy se o ně jejich blízcí nemohou starat. Jednalo by se o seniory, 
kteří žijí v domácím prostředí, ale jejich příbuzní z důvodu práce nebo dovolené by se o ně nemohli postarat. 

Z velké části bude nově vzniklé zařízení sloužit jako penzion pro seniory s kvalitním ošetřovatelským, 
ale i zdravotnickým zázemím. Vzniknou zde totiž další služby jako rehabilitace. Kromě toho jsou v prostorách 
budovy plánovány i dva operační sály se zaměřením zejména na ortopedii a chirurgii. V zařízení nechybí ani 
lůžková část pro krátkodobou hospitalizaci. 

Cílem radnice bylo nejen zkvalitnění a rozšíření stávajících sociálních služeb, ale současně se při rozšíření 
areálu v Sámově ulici vytvořily zdravotnické služby, které v obdobných zařízeních nejsou, a senioři jsou nuceni 
za nimi cestovat po celé Praze. Vytvořila se tak komplexní nabídka služeb s lékařskými obory, které senioři 
nejčastěji potřebují. Navíc díky tomu bude zajišťována lékařská pohotovost seniorům v rámci sousedního 
domova s pečovatelskou službou. S tím, že zdravotní služby by měly být bezprostředně doplňující a navazující 
na poskytované služby LDN Vršovice. Tím by se měly zkrátit dlouhé čekací doby pacientů na běžné operace 
a návazné rehabilitace. 

Výstavba domu sociálních a zdravotních služeb v Sámově ulici byla zahájena na podzim 2010. Jde 
o historicky největší investiční akci v sociální oblasti městské části Praha 10, ta do ní investuje více než 
285 milionů korun. 

Současně se pracovalo na zateplení fasády, rekonstrukci hlavní recepce a bezbariérového vstupu do budovy 
Domu s pečovatelskou službou Sámova. 

 

 
 

Dům sociálních a zdravotních služeb Sámova v prosinci 2011 
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Kluby seniorů  
 
 
CSOP provozuje také 4 kluby seniorů, které fungují v pracovní dny od 14.00 hodin. Scházejí se zde senioři 

a povídají si u kávy nebo čaje. Připraveny jsou zde však také programy, které pro ně CSOP pravidelně zajišťuje. 
Jsou to přednášky na různá témata, koncerty, zahradní slavnost, taneční odpoledne, turnaj v ruských kuželkách, 
koktejl párty, šachy, bridž, Hovory o víře, Nejsme tady náhodou nebo rekondiční cvičení pro seniory. 
Mimořádně se také pořádají akce k oslavě Velikonoc, Dne seniorů nebo vánoční posezení atd.  Dále to jsou 
nepravidelné akce jako zájezdy, rekreace a prezentace různých firem. Nechybí ani praktické vzdělávací kurzy, 
jako jsou práce s počítačem a internetem či výroba uměleckých předmětů v rámci chráněné dílny ve spolupráci 
se sdružením Symbióza. 

Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci provozuje tyto kluby: v domě s pečovatelskou službou Sámova 
7, v domě s pečovatelkou službou Zvonková 6, v Karpatské 19 a v objektu 28. pluku 1393  

 
V klubech seniorů se koná bohatý kulturní program, proto na přiblížení popisuji program v lednu 2011. 

V klubu seniorů Sámova 7 se 5. ledna konala beseda s P. Stanislawem Górou „Hovory o víře“. 11. ledna 
proběhla přednáška Ing. Michala Hrdličky na téma „Jiří z Poděbrad, husitský král bez kalicha“ a 17. ledna 
přednášela Jarka Marková na téma „Inkontinenční pomůcky a jejich používání“. Následovaly besedy 
s cestovatelem Jiřím Veselým na téma „Toulky po Madeiře“ (18. 1.), s Mgr Janem Rücklem „Hovory o víře“ 
(26. 1.) a s Michalem Navrátilem z ČČK na téma „Lázeňské pobyty seniorů“ (31. 1.). Navíc ve čtvrtek 6., 13., 
20. a 27. 1. proběhlo taneční odpoledne, na kterém hrálo Branické duo Michala Kotase.  

V klubu seniorů Karpatská 19 přednášela 11. ledna Alena Krčálová na téma „V hlavní roli Oldřich 
Nový…“. Ve čtvrtek 13. 1. proběhla beseda s pastorem Romanem Hampacherem „Nejsme tady náhodou“, 
18. ledna byla přednáška Blanky Volbrechtové na téma „Kondiční cvičení, rehabilitace v domácím prostředí“. 
20. 1. následovala beseda s Miroslavem Víškem na téma „O rybách a rybářích – s rybářem…“ (1. díl) a 25. 1. 
beseda s prof. Ing. Erichem Václavem nejen o jeho cestě kolem světa nazvaná „Jak český lesník procestoval 
svět“.  

V klubu seniorů 28. pluku 1393/22a přednášel 11. ledna Ing. Vlastislav Linhart z cyklu „Kroky české 
historie: Krizové mezidobí (1172)“. 17. ledna se konala beseda s Evou Trellovou „Čína – tajemná Říše Středu. 
20. ledna přednášela Jana Uhrová na téma „Zdravá výživa v seniorském věku“ a 24. ledna Ing. Michal Hrdlička 
na téma „Jiří z Poděbrad, husitský král bez kalicha“. 31. ledna si Michal Navrátil z ČČK připravil besedu 
na téma „Lázeňské pobyty seniorů“. 

6. ledna proběhla v klubu seniorů Zvonková 6 beseda s pastorem Romanem Hampacherem „Nejsme tady 
náhodou“. 11. ledna následovala beseda s cestovatelem Jiřím Veselým „Portugalsko – provincie Algarve“. 
Ve středu 12. a 26. 1. byl naplánován kurs trénování paměti vedený Boženou Oprchalovou. 17. ledna besedoval 
M. Navrátil na téma „Lázeňské pobyty seniorů“. Přednáška Ivany Blahutové na téma „Senioři a zdravý životní 
styl“ byla 19. ledna. Koncem ledna proběhly ještě dvě besedy - s prof. Ing. Erichem Václavem „Jak český lesník 
procestoval svět“ (24. 1.) a s Miroslavem Víškem na téma „O rybách a rybářích – s rybářem…“ 1. díl (31. 1.). 
V úterý 4., 11., 18. a 25. 1. proběhlo rekondiční cvičení s lektorkou Stanislavou Drozenovou.  

 
V únoru byla v klubech seniorů připravena beseda s prof. Ing. Erichem Václavem na téma „Zajímavá setkání 

na pěti kontinentech“, přednáška Ing. Michala Hrdličky na téma „Jiří z Poděbrad, husitský král bez kalicha“, 
beseda s pastorem Romanem Hampacherem „Nejsme tady náhodou“, beseda s Miroslavem Víškem na téma 
„O rybách a rybářích – s rybářem…“ (2. díl), beseda s Kristýnou Štědronskou z České pojišťovny o letošních 
novinkách v pojišťovnictví, beseda s Jaroslavem Lehečkou na téma „Bylinky pro zdraví i potěšení“, beseda 
s Mgr. Tamarou Svrčkovou o humanitárních projektech českých organizací (Adra aj.) u nás i v zahraničí 
a společná návštěva „solné jeskyně“ (Solná jeskyně RELAX, Budějovická 9, P4). Pro všechny kluby byl v úterý 
8. 2. připraven Turnaj klubů ve hře Člověče, nezlob se XXL v hale DS Zvonková.  

Navíc proběhlo 1. února v klubu seniorů Sámova 7 rekondiční cvičení s lektorkou Stanislavou Drozenovou.  
7. 2. bylo připraveno setkání u klavíru s M. Víškem a lidovými písničkami nazvané „Půlhodinka pouhá…“. 
V únoru se konalo i několik besed - ve středu 9. 2. proběhla beseda s P. Stanislawem Górou „Hovory o víře“, 
22. 2. s cestovatelem J. Veselým na téma „Krásy Andalusie“ a 23. 2. s Ing. Bc. Pavlem Švarcem „Hovory 
o víře“. 15. a 22. 2. bylo rekondiční cvičení s Blankou Volbrechtovou.  Tradičně proběhlo taneční odpoledne, 
na kterém hrálo Branické duo Michala Kotase, a to ve čtvrtek 3., 10. a 17. 2. a výjimečně v pondělí 21. 2.   

V klubu seniorů 28. pluku byla 7. února beseda s MUDr. J. Protivenským na téma „Čínská medicína“. 
Ing. Vlastislav Linhart vyprávěl 21. února z cyklu „Kroky české historie: Čechy dědičně království (1197 – 
1230)“ a 24. 2. proběhla beseda s Evou Chvalovou na téma „Arménie – kolébka křesťanství“ – 3. závěrečná část.  

V klubu seniorů Zvonková se 9. a 23. 2. trénovala paměť pod vedením Boženy Oprchalové. Každé úterý zde 
probíhalo od 10 hodin rekondiční cvičení s lektorkou Stanislavou Drozenovou. 15. 2. vyprávěl cestovatel Jiří 
Veselý na téma „Sicílie“.  
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Besedy, přednášky, koncerty a cvičení byly připraveny po celý rok kromě července a srpna, kdy kluby seniorů 

nefungují.  
Kromě tradičních programů bych z konce roku vyzdvihl listopadové besedy s prof. Ing. Erichem Václavem 

tentokrát nejen o cestách po světě, ale i o jeho spisovatelské činnosti, s Miroslavem Víškem na téma Můj život 
s hudbou (vyprávění nejen o Pěveckém sdružení pražských učitelů) a následně i na téma Vltava (rozbor 
Smetanovy symfonické básně s hudebními ukázkami), s Jaroslavem Lehečkou na téma Na návštěvě v polských 
lázních (Kudowa-Zdrój, Duszniki, aj.). V listopadu se konala i přednáška Jiřího Bluchy věnovaná románu 
L. Feuchtwangera „Židovka z Toleda“, Bronislavy Odehnalové (CSOP) Dna, nejen nemoc králů, 
Ing. Vlastislava Linharta z cyklu Kroky české historie: Braniboři v Čechách (1278-1284), Ing. Michala Hrdličky 
na téma Neblahá Bílá hora a následně i staroměstská exekuce 1521.   

V klubu Zvonková navíc proběhlo 22. listopadu vystoupení pěveckého sdružení seniorů z Prahy 2 „Buena 
Vista Vinohrad“ nazvané Senioři seniorům. 28. 11. se konalo i zábavné tematické setkání s členkami 
o. s. SEPPIA nazvané Odpoledne na Havaji. 

Také v prosinci proběhla v KS Sámova tradiční beseda s P. Stanislawem Górou „Hovory o víře“ (1. 12.) 
a s Ing. Bc. Pavlem Švarcem „Hovory o víře“ (15. 12.). Také zde hrálo Branické duo Michala Kotase (2., 9. a 16. 
12.). 7. prosince zde proběhla beseda s cestovatelem J. Veselým na téma Švýcarsko III (Savojské Alpy) a 14. 12. 
adventní koncert v podání skupiny Musica Bohemica. 

V klubu seniorů 28. pluku byla 2. 12. přednáška Aleny Krčálové na téma „V hlavní roli Oldřich Nový…“ 
a 6. 12. s Ing. Vlastislava Linharta z cyklu „Kroky české historie: Čechy opět královstvím (1140-1170, Vladislav 
II.). 16. 12. ještě proběhla beseda s Evou Chvalovou nazvaná Arménie – kolébka křesťanství 2. část. 

V KS Zvonková proběhl 3. prosince koncert Čas radosti, veselosti – vystoupil soubor staré hudby Alla breve 
a soubor historických tanců Anello. 8. 12. byl kurs trénování paměti vedený Boženou Oprchalovou a 14. 12. 
beseda s cestovatelem Jiřím Veselým na téma Mystická Kréta – západní pobřeží. Dále v prosinci probíhala 
rekondiční cvičení s lektorkou Stanislavou Drozenovou. 

Napříč kluby byla připravena předvánočně laděná přednáška Ing. M. Hrdličky Vánoční překvapení. Senioři 
mohli také navštívit tradiční sváteční setkání s Ninou Kmentovou – hudebně-dramatické pásmo Vánoce jsou 
v prosinci a přednášku Jiřího Bluchy na téma Vánoční povídky včera a dnes. Beseda s pastorem Romanem 
Hampacherem „Nejsme tady náhodou“, tentokrát ve svátečním duchu, s kytarou a koledami se konala 
2. prosince v KS Zvonková a 9. prosince v KS Karpatská.  

 
 

Brýle pro Afriku 
 
Senioři z Prahy 10 se zapojili do sbírky Brýle pro Afriku. Senioři z klubu v ulici 28. pluku předali na jaře 

2011 dalších 150 kusů dioptrických brýlí zástupci České katolické charity. Do sbírky nazvané Brýle pro Afriku 
významně přispěli i členové ostatních klubů CSOP, kteří brýle do KS 28. pluku sami nosili či posílali.  

Dioptrické brýle jsou v rozvojovém světě, především pak v mnoha afrických zemích, zbožím velmi drahým 
a pro některé vrstvy obyvatelstva téměř nedostupné.  

 
 

Koncerty pro seniory 
 
21. 6. 2011 se uskutečnil koncert pro seniory „Svátek hudby“ v CSOP Gercenova v Praze 10 - Hostivaři. 
 
V rámci Dnů Prahy 10 se uskutečnily koncerty k Mezinárodnímu dni seniorů, na kterých vystoupil Švejk 

Band a Josef Zíma. Koncerty proběhly - 3. 10. 2011 v CSOP Sámova, 4. 10. 2011 v DPS Rektorská, 5. 10. 2011 
v CSOP Zvonková a 6. 10. 2011 v DPS Sněženková. 
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Koncert Josefa Zímy ve Zvonkové 
 
 

Adventní koncerty 
 
MČ Praha 10 a Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci Praha 10 připravily adventní koncert, který se konal 

pod záštitou starosty městské části Praha 10 Ing. Milana Richtera 19. 12. 2011 ve 14 hodin v jídelně Domova 
pro seniory CSOP Sámova 7, Praha 10 – Vršovice. Účinkovalo komorní trio: Canto, corno e organo. 
Mezzosprano Radka Kyralová, varhany Věra Trojanová a lesní roh Tomáš Kyral. 

Na programu byly adventní písně, vánoční koledy, Biblické písně Antonína Dvořáka, Mozartova „Gloria“ – 
árie z Dominikánské mše pro soprán, lesní roh a klavír a mnoho dalších. 

 
V úterý 20. 12. 2011 ve 14 hodin následoval další adventní koncert ve společenském sále Domova seniorů, 

Rektorská 277, Praha 10 – Malešice. Účinkoval komorní soubor Maurice. Na violoncello hrál Bledar Zajmi, 
na klavír Richard Pohl a zpívala Pavla Vejmelková. 

Na programu byla díla Antonína Dvořáka, Antonia Vivaldiho, G. F. Händela, J. S. Bacha, Césara Francka, 
Nicola Porpora, Pietra Mascagniho, Dava Brubecka a výběr vánočních koled a adventních písní. 

 
Další dva koncerty byly z důvodu státního smutku odloženy na leden. 21. 12. se měl v 14 hodin konat 

adventní koncert v jídelně Domova pro seniory Gercenova 911. Na něm mělo zahrát komorní trio: Canto, corno 
e organo, ve složení mezzospran Radka Kyralová, varhany Věra Trojanová, lesní roh Tomáš Kyral. Koncert se 
uskutečnil 5. ledna 2012.  

Koncert z 22. 12., který se měl konat od 14 hodin v jídelně Domova seniorů ve Sněženkové ulici 8, byl 
odložen na 4. ledna 2012. Senioři si tak na koncert komorního souboru Maurice (ve složení violoncello Bledar 
Zajmi, soprano Pavla Vejmelková, klavír Richard Pohl) museli počkat až na začátek roku 2012. 
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Domovy seniorů 
 
 

Domov pro seniory Zvonková  
 
Domov pro seniory Zvonková se nachází na adrese Zvonková 2902/6, Praha 10 – Zahradní Město. 
Provoz zajišťuje Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci. Ubytovací kapacita je 20 lůžek v deseti 

dvoulůžkových pokojích. 
Telefon na recepci je 272 173 011. 
Vedoucí zařízení je Voráčková Helena. 

 
 

Domov pro seniory Gercenova  
 

Domov pro seniory Gercenova je na adrese Gercenova 911/12, Praha 10 – Hostivař. 
Provoz zajišťuje Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci. V Gercenově ulici je ubytovací kapacita 45 lůžek 

ve 2, 3, 4, a 5 lůžkových pokojích. 
Vedoucí zařízení je Bicková Jaroslava. 

 
 

Domov pro seniory Zahradní Město 
 
Domov pro seniory Zahradní Město se nachází v ulici Sněženková 2973/8 v Praze 10 a je příspěvkovou 

organizací, jejímž zřizovatelem je hlavní město Praha. Je zařízením sociálních služeb pro seniory se sníženou 
soběstačností, kteří potřebují trvalou pomoc jiné fyzické osoby. Uživatelům služeb poskytuje pobytové služby, 
sociální a zdravotně ošetřovatelské v rozsahu příspěvku na péči dle zákona č.108/2006 Sb., o sociálních 
službách. Celková kapacita zařízení je 269 lůžek.  

V domově jsou také pokoje se zvýšenou ošetřovatelskou péčí se signálním zařízením. Většina pokojů je 
vybavena novým a účelným nábytkem. Je možné i napojení na kabelovou televizi. Možnost zútulnění osobními 
věcmi a vlastními doplňky je samozřejmostí. 

V zařízení je taktéž poskytována sociální služba - Domov se zvláštním režimem (169 lůžek). 
Všem klientům je poskytována 24 hodinová ošetřovatelská péče. Pokoje v domově jsou dvou nebo třílůžkové. 

V současné době se přistavuje cca 60 lůžek za účelem zvýšení komfortu bydlení v jednolůžkových pokojích. 
V domově je ordinace praktického lékaře, nachází se zde kadeřník, rehabilitační pracovník (vodoléčba, masáže), 
pedikúra. Domov zajišťuje návštěvy odborných lékařů přímo u klientů. Je zde vlastní kuchyň, prádelna 
a kantýna.  

Domov pro seniory Sněženková se maximálně snaží svým obyvatelům zpříjemnit jejich pobyt a navodit jim 
pocit domácí atmosféry. Součástí zařízení je přilehlý park, ovocný sad, který je v letních a jarních obdobích 
maximálně využíván klienty domova. Obyvatelé rádi využívají možnosti práce v keramické dílně, četbě 
ve společenské místnosti atd. 

Od května 2010 je otevřen nový pavilon „D“ a v roce 2011 probíhala stavba a komplexní modernizace 
lůžkového fondu pro seniory Zahradní Město II. a III. etapa. Ta by měla být hotova koncem roku 2013. 
Ředitelem je Mgr. Zbyněk Holan. 
Telefon je 272654151-3. 
Internetové stránky jsou: www.dssnezenkova.cz. 

 
 

Domov pro seniory Malešice 
 
Domov pro seniory Malešice se nachází v Rektorské ulici 557 v Praze 10 – Malešice a je příspěvkovou 

organizací, jejímž zřizovatelem je hlavní město Praha. Domov pro seniory Malešice zajišťuje celoroční pobyty 
pro 218 seniorů na odděleních A a B. Oddělení A má 98 lůžek a jsou zde ubytováni soběstační senioři, je zde 
90 jednolůžkových a 4 dvoulůžkové pokoje. Oddělení B je pro částečně nebo plně nesoběstačné seniory. Celkem 
je zde 120 lůžek v 16 jednolůžkových, 20 dvoulůžkových a 16 čtyřlůžkových pokojích. 

Pro starší spoluobčany se zde organizuje celá řada kroužků, výletů a jiných aktivit. V Rektorské jsou 
k dispozici i služby jako kadeřnice, pedikérka, prodejna s kavárničkou, knihovna či výtvarná a řemeslná dílna. 
Je zde k využití i počítač s internetem, tělocvična a upravený venkovní areál. Přímo v budově domova se nachází 
ordinace praktického lékaře, zubního lékaře a fyzioterapie.  
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Internetové stránky jsou http://www.malesiceds.cz/. 
 
Primátor Bohuslav Svoboda již po svém nástupu do funkce avizoval návštěvy v pražských domovech 

pro seniory, na kterých chce od starších spoluobčanů získat zpětnou vazbu na sociální služby poskytované 
městem. 

Na začátku února se stal B. Svoboda společně s houslistou Jaroslavem Svěceným hostem pořadu Petra 
Horáčka Pohovka pro hosta v Domově pro seniory Malešice. Zaplněná společenská místnost si vyslechla 
primátora, který slíbil desítkám posluchačů, že se město bude i nadále snažit vytvářet prostředí, ve kterém budou 
moci starší spoluobčané žít plnohodnotný život.  

Senioři se postupně osmělili, pokládali dotazy a jedna čtyřiaosmdesátiletá paní B. Svobodovi předala vlastní 
báseň, ve které vyznávala lásku ke Strašnicím. Vlastní výtvor, podepsaný rukopis své poslední skladby, dal 
Bohuslavu Svobodovi i Jaroslav Svěcený, který během pořadu zahrál na více než sto let staré housle. K příjemné 
atmosféře přispělo také pěvecké vystoupení klánovického dětského sboru Claireton Chorale. 

 
V Domově pro seniory Malešice probíhala od 10. května výstava obrazů Ivy Fryčové. Ta se narodila v roce 

1962 a je dcerou akademického malíře Milana Staňka a vnučkou řezbáře Josefa Staňka. Vystudovala Střední 
umělecko-průmyslovou školu v Praze, obor užitá malba.  

 
Vernisáž výstavy architekta Aloise Doležala Pohledy a přání – kresby se konala v úterý 14. 6. v 15 hodin 

v kavárně U Cestovatele ve zdejším domově seniorů. Průvodní slovo k prohlídce přednesl vystavovatel. 
Na závěr bylo připraveno pohoštění. 

 
Paní Aloisie Pražáková, která žije v domově pro seniory v Malešicích, se 17. června dožila 106 let. Byla tak 

druhou nejstarší obyvatelkou republiky. Paní Pražáková pochází ze Žižkova a celý život pracovala jako 
švadlena. 

 
Dne 8. prosince 2011 se uskutečnilo slavnostní položení základního kamene pavilonu pro klienty 

s Alzheimerovou nemocí v Domově pro seniory v Malešicích. S otevřením se počítá na jaře roku 2013. Jeho 
součástí bude i denní centrum. 

 
 
 

Senioři 
 
 

Point 50+, o.p.s 
 
Infocentrum pro seniory poskytuje komplexní informační servis seniorům Prahy 10 o možnostech sociálních 

služeb, volnočasových aktivit, zdravém životním stylu, pomoc při orientaci v internetové síti. Point50+, o.p.s., 
pořádá pravidelné besedy se seniory na téma zdraví, finance, cestování, setkání s osobnostmi z oblasti kultury, 
sportu. Organizuje jednodenní výlety za památkami Středočeského kraje vždy spojené s turistickou procházkou. 

Hlavní náplní je realizace projektu „První pražská Mozkocvična“, kde senioři ve spolupráci s odborníkem 
pravidelně trénují a aktivizují svůj mozek, procvičují jeho kognitivní funkce (jako paměť, pozornost, prostorová 
orientace, rychlost zpracování informací, vyjadřovací schopnosti) a exekutivní funkce (např. plánování, 
organizování, řešení problémů…). Díky finanční podpoře městské části Praha 10 je zapojení seniorů do tohoto 
programu zdarma. 

Point50+, o.p.s., sídlí na adrese Ostružinová 3/2936, Praha 10. 
Telefon je 233 322 855. 
Internetové stránky jsou: www.seniorrevue.cz 
 
Dům zahraničních služeb ve spolupráci s Informačním centrem pro seniory Point50+, o.p.s., a časopisem 

Revue 50plus připravily informační setkání k možnostem zapojení organizací pracujících s osobami ve věku 50+ 
do evropských projektových aktivit. Akce se uskutečnila 9. února od 13 do 15 hodin v Ostružinové 3/2936. 

Během této doby se představil evropský program Grundtvig zaměřený na oblast vzdělávání dospělých, 
dobrovolnické projekty a projekty partnerství Grundtvig. Dále zazněly rady a tipy, jak podat žádost o projekt. 
Účast na informačním setkání byla bezplatná. 
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Svaz důchodců ČR, městský výbor Praha 
 
Svaz důchodců ČR, městský výbor Praha, provozuje kontaktní centrum, ve kterém pořádá pravidelné akce 

pro seniory, zejména přednášky a další aktivity. Dále organizuje sedmidenní pobyty v lázeňském prostředí. 
Adresa je Rektorská 580/7, Praha 10. 
Internetové stránky Svazu důchodců ČR jsou: www.sdcr.cz. 
 
Výroční schůze důchodců – organizace 10/26 proběhla 9. února v 14:30 v Domově důchodců ve Sněženkové 

na Zahradním Městě. Na programu byla zpráva o činnosti, volba nového výboru. Následovaly informace 
zástupců Elpidy o jejich práci a možnostech zapojení důchodců. Hovořilo se i o trénování paměti. 

 
Ve čtvrtek 5. května v 15 hodin v restauraci Mars, Kubánské náměstí, pořádal Svaz důchodců Prahy 10, 

společenské odpoledne s hudbou k poslechu a tanci. Vstupné bylo 25 korun. 
 
Svaz důchodců základní organizace Zahradní Město pořádal 7. 12. v 14:30 v Domově důchodců 

ve Sněženkové schůzi. Senioři obdrželi vánoční balíčky, navíc se dozvěděli informace o vycházkách a zájezdech 
na rok 2012. 

 
Svaz důchodců ČR, o.s. Praha 10, připravil předvánoční setkání pro seniory v hotelu Regina (Konojedská 38, 

Strašnice), které se konalo 11. prosince 2011 od 14 hodin. Připravena byla hudba, malé občerstvení a vystoupení 
hostů. 

   
 
 

Sociální pomoc 
 

 
Centrum Paraple, o.p.s. 

 
Centrum Paraple pomáhá lidem ochrnutým po poškození míchy vyrovnat se s novou životní situací, zlepšit 

fyzický a psychický stav, dosáhnout co největší soběstačnosti a nezávislosti, vrátit se do svého přirozeného 
prostředí a získat předpoklady ke společenskému a pracovnímu uplatnění. 

Mezi hlavní služby poskytované Centrem Paraple patří sociálně-rehabilitační pobyty, odborné sociální 
poradenství, odlehčené služby, PC kurzy, tématicky zaměřené specializované pobyty (Máma – táta na vozíku, 
Zdravý životní styl, sportovní pobyty, arteterapeutické víkendy) a další aktivity. Kromě uvedených programů 
nabízí Centrum Paraple vozíčkářům ambulantní rehabilitaci, sportovní instruktážní a výcvikové pobyty mimo 
centrum (lyžování na monoski, jízda na kole handbike aj.). Součástí pomoci je také podpora rodiny klienta, aby 
se co nejlépe přizpůsobila vzniklé situaci a snížilo se její psychické, fyzické a ekonomické zatížení v souvislosti 
s péčí o postiženého člověka. 

Adresa je: Centrum Paraple, o.p.s., Ovčárská 471/1b, Praha 10. 
Telefon: 274 771 478. 
Internetové stránky: www.paraple.cz 
 
 
Centrum pro rodinu – Středisko prevence a léčby drogových závislostí DROP IN, 

o.p.s. 
 
Centrum pro rodinu poskytuje odborné sociální poradenství, ambulantní léčbu, vzdělávání pedagogů a školení 

metodiků prevence. Posláním služby sociální poradenství je poskytování včasné a snadno dosažitelné pomoci při 
řešení problémů se závislostí, partnerského, rodinného soužití a mezilidských vztahů celkově. Cílem této služby 
je podpora klienta natolik, aby službu přestal potřebovat. Odborné a základní sociální poradenství je specifickou 
službou, při které terapeut pracuje jednak s jednotlivcem, ale také s celou rodinou. Jedná se o ambulantní formu 
pomoci. 

Adresa je: Litevská 8, Praha 10. 
Telefon: 272 111 704. 
Internetové stránky: http://www.slunecnicovazahrada.cz/. 
 
 



 296 

Centrum Sámovka – O. S. Vhled 
 
Centrum Sámovka – O. S. Vhled nabízí všestrannou pomoc a podporu dětem a dospívajícím, kteří žijí 

v dětských domovech, v pěstounských rodinách i v zařízeních pro děti vyžadující okamžitou pomoc. Poskytuje 
první samostatné bydlení spojené s provázením sociálním pracovníkem, informace a praktické rady, které mohou 
pomoci při řešení problémů spojených se vstupem do samostatného života. Pro výše uvedené děti se realizují 
víkendové relaxační a poznávací pobyty v Praze, výtvarné dílny a pohybové terapie. Provozuje se kontaktní 
místo a zprostředkovává se odborné psychologické poradenství pro tyto děti a mládež. 

Koncept zařízení, Centrum SÁMOVKA, vznikl na základě dvouleté spolupráce Pražské správy nemovitostí, 
spol. s r.o., zadavatele projektu a současného generálního sponzora a občanského sdružení Středisko náhradní 
rodinné péče, partnera a odborného garanta. Podkladem pro tvorbu programové náplně zařízení byl roční 
monitoring práv a potřeb mládeže žijící v ústavních zařízeních ČR a v pěstounské péči. Monitoring byl 
realizován na základě zakázky generálního sponzora Střediskem náhradní rodinné péče. 

Adresa je: Sámova 6, Praha 10. 
Telefon: 271 495 098. 
Internetové stránky: www.samovka.cz. 
 
Tradiční vánoční trh chráněných dílen probíhal od středy 30. listopadu do čtvrtka 22. 12. v Centru Sámovka.  

Nabízeny zde byly vánoční přáníčka, látkové hračky, svíčky, svícny, tkané koberce, hrníčky, šperky a další 
předměty. 

 
 

Diakonie ČCE – středisko Ratolest v Praze 10 
 
Středisko Ratolest poskytuje dvě sociální služby: 
- služba denního stacionáře je určena pro klienty s mentálním a kombinovaným postižením ve věku 

od 7 do 64 let; 
- služba rané péče podporuje rodinu s dítětem s postižením ve věku do 7 let. 
Adresa je: Saratovská 159, Praha 10. 
Telefon: 274 821 297. 
Internetové stránky: www.ratolest-stredisko.cz nebo http://www.diakoniecce.cz 
 
 

Dům Naděje Praha – azylový dům 
 

Dům Naděje Praha – Vršovice – azylový dům 
Pomáhá ženám v nepříznivé sociální situaci spojené se ztrátou bydlení při návratu k běžnému způsobu života. 

Bydlení zde ženy najdou zpravidla na jeden rok, sociální poradenství a další služby. Úhrada za služby prvních 
90 dnů pobytu stojí 70 korun za den, dále 100 korun. 

Adresa je: Rybalkova 31, Praha 10 – Vršovice. 
Telefon: 271 741 360. 
Internetové stránky: www.nadeje.cz 
 
Dům Naděje Praha – Záběhlice – azylový dům 
Pomáhá lidem v nepříznivé sociální situaci spojené se ztrátou bydlení při návratu k běžnému způsobu života. 

Funguje zde ubytování zpravidla nepřevyšující jeden rok, sociální poradenství a další služby. Úhrada za službu – 
prvních 90 dnů pobytu stojí 70 korun za den, dále 100 korun. Tento Dům Naděje je zaměřen především 
na starobní a invalidní důchodce, kteří ztratili bydlení a jejichž zdravotní stav významně neomezuje jejich 
soběstačnost. 

Adresa: K Prádelně 2, Praha 10. 
Telefon: 272 660 460. 
 
 

Elio, o.s. 
 
Občanské sdružení poskytuje psychologické služby veřejnosti a školským zařízením. Ve všech oblastech 

činnosti se Elio zaměřuje především na člověka a jeho konkrétní potřeby. Cílem je ukázat mu možnosti vedoucí 
k řešení či vyrovnání se s problémovými životními situacemi a tedy k jeho celkové životní spokojenosti. 
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Elio, o.s., nabízí poradenství, individuální, párové a rodinné psychoterapie. Dále rozvojové kurzy a vzdělání. 
Pro školy jsou to programy pro třídní kolektivy, programy pro pedagogické pracovníky. 

Adresa: Vršovické náměstí 2/111, Praha 10. 
Telefon: 773 125 255. 
Internetové stránky: www.elio.cz. 
 
 

HEWER – občanské sdružení 
 
Smyslem osobní asistence jsou služby, které seniorům, zdravotně, tělesně či mentálně znevýhodněným 

spoluobčanům bez rozdílu věku umožňují zůstávat i přes mnohá omezení co nejdéle ve svém domácím prostředí. 
Služby osobní asistence jsou poskytovány nepřetržitě 24 hodin denně včetně víkendů a svátků, s minimálním 
střídáním asistentů u jednoho klienta. 

Občanské sdružení pomáhá s péčí o klienty, s osobní hygienou a koupáním, s vařením a podáváním jídla, 
s péčí o domácnost a nákupy, s doprovody k lékaři, na úřady, na procházku nebo za kulturou a s dalšími úkony 
běžného života. 

Adresa: Pod Strašnickou vinicí 13/191, Praha 10. 
Telefon: 274 781 341. 
Internetové stránky: www.pecovatel.cz. 
 
 

HoST Home – Start Česká republika 
 
Cílem služby je posilování pocitu rodičovské identity a podpora stability rodičů k vytváření harmonického 

prostředí pro zdravý vývoj dítěte. HoST Home – Start Česká republika se zaměřuje na rodiny, kterým chybí 
životní zkušenosti nebo se ocitají v sociální izolaci. Služba funguje na principu dobrovolné přátelské pomoci 
zkušeného rodiče - dobrovolníka nezkušenému rodiči – klientovi a spočívá především v docházení dobrovolníků 
do rodin, kde pomáhají nejčastěji s výchovou a péčí o dítě. 

Adresa: Holandská 22, Praha 10. 
Telefon: 272 656 031. 
Internetové stránky: http://www.hostcz.org/. 
 
 

Občanské sdružení Pevnost 
 
Díky podpoře starosty Milana Richtera se podařilo v září 2011 přesunout sídlo občanského sdružení Pevnost 

do Prahy 10. Toto pražské občanské sdružení pořádá již více než deset let různé typy kurzů znakového jazyka 
vedené neslyšícími lektory a její partnerská organizace Institut téměř pět let vzdělává odborníky, kteří se díky 
své profesi dostávají do kontaktu s neslyšícími lidmi (tj. kurzy pro zdravotníky, tlumočníky, úředníky státní 
správy).  

Občanské sdružení sídlí na adrese Záběhlická 1728/75, kde poskytuje Pevnost nově v pondělí a ve středu 
od 17:30 do 19:30 hodin (v ostatní dny po dohodě) sociální služby pro osoby se sluchovým postižením 
a s kombinovaným postižením, které je omezuje v běžné komunikaci s okolím bez pomoci jiné fyzické osoby. 

Úplná nabídka služeb bude fungovat od roku 2012, kdy dojde ke kompletnímu přestěhování. 
Sociální služby (tj. tlumočnické služby) pomáhají lidem řešit nepříznivé sociální situace a celkově napomáhají 

sluchově postiženým aktivně žít a začleňovat se do běžné společnosti. Součástí těchto služeb je základní sociální 
poradenství a osvěta o problematice sluchového postižení. 

 
 

Společnost DICRE o.s. 
 
Společnost se zabývá problematikou mentálně postižených lidí. Zajišťuje sociálně-rehabilitační pobyty 

pro mentálně postižené členy sdružení, pořádá kulturní a sportovní akce, soutěže i nejrůznější výlety. Provozuje 
lékařskou poradnu a sportovní klub pro lidi s mentálními postiženími. 

Adresa: Holandská 46, Praha 10. 
Telefon: 731 106 759. 
 Internetové stránky: http://dicre.ic.cz/. 
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Svaz tělesně postižených v ČR, o.s. – Obvodní organizace Praha 10 
 
Jedná se o samostatnou, nezávislou a neziskovou organizaci, která pomáhá zajišťovat potřeby a zájmy svých 

členů, ale i všech tělesně postižených občanů v Praze 10. Obvodní organizace informuje o změnách v sociální 
oblasti, pomáhá s výběrem i doporučováním vhodných kompenzačních pomůcek. Pořádá přednášky, besedy, 
rehabilitační pobyty pro postižené na horních a dolních končetinách a každý rok připravuje rehabilitační pobyty 
u moře. Je zde kroužek šití, ale chodí se do divadla a na koncerty. 

Adresa: Moskevská 61, Praha 10. 
Telefon: 736 509 857. 
 
 

SYMPATHEA, o.p.s. – organizace rodičů a příbuzných duševně nemocných 
 
Sympathea poskytuje rodičům, příbuzným a přátelům duševně nemocných včetně duševně nemocných 

informace o činnosti podobných rodičovských skupin z celé Evropy sdružených v organizaci EUFAMI 
prostřednictvím do češtiny přeložených měsíčních bulletinů a přednášek, na které jsou pravidelně zváni hosté 
z této evropské organizace. Dále informuje o stavu a pokrocích v léčbě zprostředkováním přednášek 
profesionálů. Poskytuje podporu prostřednictvím telefonní poradny a pravidelnou edukaci rodičů vedenou 
psycholožkou z PCP Bohnice, která poskytuje konkrétní rady k soužití s duševně nemocnými v rodině. 

Adresa: Bulharská 26, Praha 10. 
Telefon: 777 240 504. 
Internetové stránky: www.sympathea.cz. 
 
 

WS Handicap, s.r.o 
 

Společnost WS Handicap dlouhodobě zaměstnává osoby se zdravotním postižením. Vytváří pro ně nová místa 
a příležitosti uplatnit se na otevřeném trhu práce. Společnost se zabývá výrobou a balením reklamních 
a dárkových předmětů – dekoračních předmětů vyráběných speciálními výtvarnými technikami, vánočních, 
velikonočních a jinak tematicky zaměřených dekorací, náhrdelníků, náušnic, náramků a dalších výrobků 
z korálků, zdobením ručně řezaných svící. Dále společnost prostřednictvím zaměstnanců poskytuje venkovní 
úklidové práce, úklidy vnitřních prostor, zajišťování obsluhy recepcí a vrátnic, pomocné administrativní práce. 

Adresa: Žirovnická 3133/6, Praha 10. 
Telefon: 234 090 300. 
Internetové stránky: www.wshandicap.cz 
 
 

Židovská obec v Praze – DSP Hagibor 
 
Služba Domov pro seniory nabízí seniorům takové bydlení a péči, aby se cítili co nejvíce jako doma a aby si 

mohli v maximální míře zachovat svůj navyklý způsob života. V DSP Hagibor jsou dodržovány židovské 
tradice, svátky a košer stravování. 

Nabízejí se zde i odlehčovací služby, kdy se pomáhá i rodinám, které o seniory pečují v domácím prostředí. 
Cílem je alespoň příležitostně ulehčit situaci pečujících osob a umožnit způsob jejich vlastního života tak, 
aby osoby s omezenou soběstačností mohly co nejdéle bydlet v domácím prostředí. 

Denní stacionář nabízí aktivní způsob trávení dne v bezpečném prostředí pro seniory, kteří v důsledku 
zhoršení svého zdravotního stavu a mírného snížení soběstačnosti potřebují během dne pomoc či dohled druhé 
osoby. 

Adresa je: Domov sociální péče Hagibor, Vinohradská 1201/159, Praha 10. 
Telefon: 226 235 251. 
Internetové stránky: www.dsphagibor.cz 
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6) Pohyb obyvatelstva, každodenní život obyvatel obce 

6.1) Pohyb obyvatelstva 
 
 

Statistické údaje o MČ Praha 10 
 
Podle údajů Českého statistického úřadu (ČSÚ) měla Praha 10 k 1. 1. 2011 rozlohu 1860 ha a hl. město Praha 

49 613 ha. Počet obyvatel k 31. 12. 2010 měla desítka 110 971 a hlavní město 1 257 158. Zatímco hustota 
zalidnění byla k 1. 1. 2011 v Praze 10 - 5 952 osob na km², v celé Praze to bylo 2 523. 

Jestliže měla Praha 10 celkem 110 971 obyvatel, tak z toho žen bylo 58 298. Ve věku do 14 let zde žilo 
11,6% obyvatel, ve věku 15 – 64 to bylo 66,0% a ve věku 65 a více to bylo 22,3% lidí. Přitom v celé Praze činil 
podíl starších 65 let 16,4%. To se odrazilo i na průměrném věku obyvatel Prahy 10, který činil 44,4 let (v celé 
Praze byl průměr 41,6 let). Muži měli k 31. 12. 2010 věkový průměr 41,9 let a ženy 46,6. 

V roce 2010 se narodilo 1 284 dětí a naopak ve stejném období zemřelo 1 497 lidí. Přirozeným přírůstkem 
ubylo 213 lidí, ale 136 lidí se přistěhovalo, i tak se však počet obyvatel Prahy 10 snížil o 77 obyvatel. 

V Praze 10 bylo k 31. 12. 2010 celkem 39 830 ekonomických subjektů (celkem v Praze bylo 506 273). Z toho 
se 311 subjektů věnovalo zemědělství, lesnictví a rybářství, 5 těžba a dobývání, 2 759 zpracovatelskému 
průmyslu, 42 výrobě a rozvodu elektřiny, plynu, tepla a klimatizovaného vzduchu, 108 zásobování vodou 
a činnosti související s odpadními vodami, odpady a sanacemi, 3 334 stavebnictví, 9 771 velkoobchodu 
a maloobchodu, opravě a údržbě motorových vozidel, 1 138 dopravě a skladování, 1 486 ubytování, stravování 
a pohostinství, 1 807 informační a komunikační činnosti, 348 peněžnictví a pojišťovnictví, 4 293 činnosti 
v oblasti nemovitostí, 8 055 profesní, vědecké a technické činnosti, 1 333 administrativní a podpůrné činnosti, 
21 veřejné správě a obraně, povinnému sociálnímu zabezpečení, 724 vzdělání, 544 zdravotnictví a sociální péči, 
970 kulturní, zábavní a rekreační činnost, 2 175 ostatní činnosti, 2 činnosti exteritoriálních organizací a orgánů. 

Z 39 830 ekonomických subjektů bylo 23 795 soukromých podnikatelů, 45 samostatně hospodařících rolníků 
a zemědělských podnikatelů, 10 195 obchodních společností, 457 družstev, 73 příspěvkových organizací, 
1 987 zahraničních osob, 979 sdružení (svazů a spolků), 184 organizačních jednotek sdružení, 31 zájmových 
sdružení právnických osob a 39 nadací a nadačních fondů. 35 269 ekonomických subjektů bylo 
bez zaměstnanců. 

K 31. 12. 2010 bylo neumístěno 2 357 uchazečů o zaměstnání, z toho bylo 1 194 žen. Ve věku do 24 let to 
bylo 283 lidí a nad 50 let to bylo 649 občanů. 882 občanů bylo v evidenci přes 6 měsíců a 426 přes 12 měsíců. 
V té době bylo 385 volných pracovních míst.  

V roce 2010 bylo dokončeno 474 bytů, z toho 416 jich bylo v bytových domech, 7 v rodinných domech, 
3 v nebytových domech a 48 v domech s pečovatelskou službou. 

V roce 2010 bylo v Praze 10 celkem 167 požárů. 
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6.2) Každodenní život obyvatel obce 
 
 
Zařízení pro volný čas dětí a mládeže v Praze 10 
 
 
BABY CLUB JUKLÍK 
Adresa: Přípotoční 1337, Praha 10 
Telefon:  271 726 567 
Email: pripotocni@juklik.cz 
Internetové stránky: http://www.juklik.cz 
 
Pracoviště akreditované Ministerstvem školství mládeže a tělovýchovy nabízí program pro rodiče a děti 

od prenatálního období do předškolního věku. Jedná se o cvičení pro těhotné, „plavání“ kojenců a batolat 
od 2 měsíců do 4 let, cvičení rodičů s dětmi od dvou let, týdenní pobyty se zaměřením na pohybovou výchovu 
a plavání. 
 

 
ČESKÁ TÁBORNICKÁ UNIE ( ČTU) ústředí - Nejvyšší rada 
Adresa: Kazašská 1426/6, Praha 10 – Vršovice 
Telefon:  272 730 289, 272 731 700, fax: 272 730 292 
Email: ctu@tabornici.cz  (ústředí) 
Internetové stránky: http://www.tabornici.cz 
 
ČTU pořádá mimo své pravidelné celoroční klubové činnosti stovky prázdninových táborů v celé republice, 

letní a zimní tábornické školy včetně specializovaných se zaměřením na vodáctví, horolezectví, potápění, 
jezdectví, ochranu přírody apod. 

 
 

Česká tábornická unie, tábornický klub (ČTU TK) Ká ňata 
Ing. Jakub Jura, 732 614 129 
Email: jakub.mazal.jura@seznam.cz 
Internetové stránky: www.kanata.cz 
 
Klubovna se nachází v Michelangelově ulici nedaleko metra Skalka. Základní činností je pořádání výprav 

do přírody, letních táborů a jednou týdně schůzek v klubovně. Okrajově se zabývají vodáctvím a horolezectvím. 
  
 
Český svaz ochránců přírody – 01/14 ZO ČSOP "Natura, quo vadis?" 
 
Oddíl Ginkgo 
Klubovna je na adrese: Nad Úžlabinou 18, Praha 10 – Malešice 
Email: info@ginkgo-praha.org 
Internetové stránky: www.ginkgo-praha.org 
 
Mladí ochránci přírody, turistika a hry. 
 
01/14 základní organizace Českého svazu ochránců přírody "Natura, quo vadis?" realizuje od roku 

2004 prostřednictvím programu EkoCentra vDomě (Rektorská 22, Praha 10) svoje zejména osvětové působení 
na širší vrstvy veřejnosti s důrazem na komunitu městské části Praha 10, především pak na děti a mládež. Během 
roku pravidelně pořádá více než desítku akcí pro veřejnost či školy s cílem rozšiřovat environmentální povědomí 
a umožňovat setkávání různých lidí se společným zájmem o zdravou přírodu a kvalitní životní prostředí. 
ZO ČSOP se snaží o spolupráci s nejrůznějšími neziskovými, příspěvkovými, státními i dalšími organizacemi 
a o postupné rozšiřování aktivit a působnosti.  
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Den Země 
V sobotu 16. dubna mezi 10. až 16. hodinou se konal v Malešickém parku (na horním kopci) již 8. Den Země. 

Letos se návštěvníci této tradiční akce mohli podívat na naši planetu trochu jiným - kosmickým pohledem. Děti 
si opět mohly vyzkoušet svoje dovednosti v připravených soutěžích, projely se na jupiterském koni, podívaly se, 
jak to vypadá na jiných planetách naší sluneční soustavy, a získaly zajímavou odměnu. Pro nejmenší 
předškoláky byl připraven speciální „dětský koutek“, k vidění byly nejlepší snímky národní fotografické soutěže 
Pohledy do přírody. Vstup na akci byl bezplatný.  

 Akci pořádala 14. pražská organizace Českého svazu ochránců přírody „Natura, quo vadis?“ – EkoCentrum 
vDomě a oddíl Mladých ochránců přírody Ginkgo za finanční podpory Úřadu městské části Praha 10, Magistrátu 
hl. m. Prahy a MŽP a MŠMT v rámci programu Národní síť EVVO. 

 22. duben je od roku 1970 slaven jako mezinárodní Den Země a po celém světě probíhají akce a setkání 
na podporu zdravé přírody, naší planety a lepšího životního prostředí spojené s alternativní zábavou vůči dnešní 
masové kultuře. 

 
Islandský nekončící den  
Cestovatelské promítání o Islandu "Islandský nekončící den" se konalo ve čtvrtek 9. 6. od 19 do 21 hodin 

v DDM Praha 10 - Domu UM, Pod Strašnickou vinicí 23, Praha 10. O svých zážitcích vyprávěl cestovatel 
a fotograf Martin Krajíček. Vstup na akci byl volný. 

 Akci pořádala 01/14 základní organizace ČSOP "Natura, quo vadis?" - EkoCenturm vDomě a oddíl Mladých 
ochránců přírody GINKGO ve spolupráci s DDM Praha 10 - Domem UM. Akce probíhala za podpory: 
Magistrátu hl. m. Prahy, městské části Praha 10, MŽP a MŠMT v rámci programu Národní síť EVVO. 

 
Den s přírodou  
14. pražská organizace ČSOP „Natura, quo vadis?" - EkoCentrum vDomě a oddíl Mladých ochránců přírody 

Ginkgo připravili nejen pro děti a rodiče tradiční podzimní akci Den s přírodou. Letošní soutěžní den byl na téma 
Jeskyně a mimo připravených her a dovedností proběhla také ukázka netopýrů s přednáškou odborníka.  

Na své si přišly děti každého věku i hraví dospělí. Každý účastník získal zajímavou odměnu. Projet se dalo 
na huculském koni a vyprávělo se o zajímavostech přírody. Pro nejmenší předškoláky byl připraven speciální 
„dětský koutek", k vidění byly nejlepší snímky národní fotografické soutěže Pohledy do přírody. Vstup na akci 
byl bezplatný. 

Akce se konala v sobotu 10. září od 10 do 16 hodin v Malešickém parku - horní kopec, ulice U Krbu. 
Den s přírodou finančně podpořila městská část Praha 10, Magistrát hl. m. Prahy a Národní síť EVVO. 

 

 
 

Den s přírodou 
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Pod plachtami La Grace kolem Peloponésu 
V úterý 20. 9. 2011 od 19 hodin se v DDM Praha 10 - Dům UM v ulici Pod Strašnickou vinicí 23 v Praze 10 

konalo cestovatelské povídání a promítání o zajímavé cestě a plavbě plachetnicí kolem pobřeží Řecka. Akce 
nazvaná Pod plachtami La Grace kolem Peloponésu proběhla za podpory Magistrátu hl. m. Prahy, městské části 
Praha 10 a Národní sítě EVVO. 

 
Vernisáž výstavy "Historie Malešic" 
Slavnostní otevření výstavy "Historie Malešic" věnující se historii této městské části proběhlo ve středu 

28. 9. 2011 v 18 hodin v klubu Garáž v Rektorské ulici 30 v Praze 10 - Malešicích. Návštěvníci si mohli 
prohlédnout řadu zajímavých historických fotografií, map a písemností, které poskytli místní občané. Výstava 
byla později prodloužena do 11. 11. 2011.  

Cílem výstavy bylo zavzpomínat na minulost, ale také sehnat od starousedlíků další materiály - historické 
pohlednice a fotografie, ale také textové materiály či staré deníky. Organizátorem byl Tomáš Klouček – místní 
rodák a člen ČSOP. 

Organizátorům se postupně podařilo shromáždit desítky fotografií a starých map. Následně by chtěli připravit 
naučnou stezku v Malešicích. Tato městská naučná stezka svatého Josefa by měřila 4 kilometry a věnovala by se 
nejen přírodě, ale i historii a architektuře. Podle plánů by mělo vzniknout 9 zastavení a dvě odbočky. Jedna 
z nich by vedla i ke kostelu svatého Josefa, který v Malešicích nikdy nevyrostl, ačkoliv jeho základy 
po 2. světové válce vysvětil arcibiskup Beran.  

Jedna zastávka by byla i v Rektorské ulici, kde je kaplička v zanedbaném stavu. Naproti ní je léta 
nevyužívaná modlitebna Československé církve evangelické. Ta tu vyrostla na začátku 50. let, ale protože 
později odtud odešli věřící, farní sbor církve na Jarově ji uzavřel. Tento objekt je ve špatném technickém stavu 
a Československá církev evangelická o rekonstrukci v současné době neuvažuje. 
Členové ČSOP by také rádi vytvořili webové stránky o Malešicích. 
 
01/14 základní organizace ČSOP "Natura, quo vadis?" - EkoCenturm vDomě a oddíl Mladých ochránců 

přírody Ginkgo pořádala ještě tyto akce:  
2. 10. Ptačí budky – čištění a přednáška (MČ Praha 10) 
15. 10. Drakyáda (Divoká Šárka) 
8. 12. Ozvěny Ekofilmu 2011 (Strašnické divadlo) 
 
Clean Up the World (Ukliďme svět!) 
Český svaz ochránců přírody se již tradičně připojil k celosvětové aktivitě Clean Up the World (Ukliďme 

svět!). Sraz byl v neděli 9. října od 9:00 hod. u zdi Malešického parku, roh ulic Cerhenická a Káranská. 
Pro dobrovolníky, kterým nebylo lhostejné jejich životní prostředí, byl připraven guláš a každý dostal jednu 
úspornou žárovku dle vlastního výběru. 

K akci se připojila také radnice Prahy 10, která pro úklid poskytla rukavice a pytle na shromáždění odpadu. 
Odvoz odpadu byl následně rovněž zabezpečen. Akce byla zajišťována odborem životního prostředí, dopravy 
a rozvoje v rámci kampaně městské části Chceme čistou Prahu 10. 

Clean Up the World (Ukliďme svět!) je mezinárodní kampaň, v jejímž rámci organizují skupiny dobrovolníků 
na celém světě úklid svého okolí, parků, cest, břehů řek a potoků, chráněných území, likvidaci černých skládek, 
atd. Smyslem akce však není pouze uklízet, ale přimět lidi k zájmu o stav životního prostředí, ve kterém žijí 
a přimět je k aktivnímu postoji. V roce 2011 proběhla již 19. rokem. Každoročně se do akce zapojí asi 
35 miliónů dobrovolníků z více jak 100 zemí. Celosvětové aktivitě Clean Up the World (Ukliďme svět!) 
je směřována na jarní a podzimní období roku.  

 
Norskem za polární září 
Cestovatel a fotograf Martin Krajíček vyprávěl a promítal o svých zážitcích z Norska v úterý 15. 11. od 19 do 

21 hodin v Klubu Garáž, Rektorská 30, Praha 10 - Malešice. Vstup na akci byl bezplatný.  
 
 
D-Fit JIDÁŠ  - soukromé středisko pohybu 
Adresa: Nupacká 9, Praha 10 
Telefon: 274 817 975, fax: 274 817 975 
Email: posta@dfitjidas.cz 
Internetové stránky: http://www.dfitjidas.cz 
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D-Fit JIDÁŠ  organizuje cvičení pro ženy, děti a mládež,  sportovní  víkendy a turnaje, dovolené v tuzemsku 
i v zahraničí, sportovní a společenské akce a komplexní akce pro firmy a kolektivy. Otevřeno je v pondělí 
a ve středu od 13:00 do 18:00 hodin.  

 
 

JUNÁK – SVAZ SKAUTŮ A SKAUTEK V ČR  
Klubovny se nacházejí v různých částech Prahy 10.  
Internetové stránky jsou: http://orj10.webnode.cz/pro-rodice 
 
Středisko Jaroslava Rady 
Klubovny jsou v Černokostelecké 50 (oddíl Střelka - chlapci od 11 do 15 let) a U hranic 11 (oddíl Střelka – 

chlapci od 6 do 11 let a oddíl RS Exit chlapci a dívky od 15 do 18 let).  
Internetové stránky jsou: www.strelka.unas.cz. 
Klubovna je také v ulici Za Poštou 3 (oddíl Vlčáci – chlapci od 6 do 11 a od 11 do 14 let a oddíl Sýkory – 

dívky od 6 do 11 a od 11 do 14 let). 
Internetové stránky jsou: www.skauti-strasnice.unas.cz. 
 
Středisko Rod Sovy 
Soví oddíl pro chlapce od 11 do 15 let a smečka vlčat pro chlapce od 6 do 10 let sídlí na adrese Bělocerkevská 

3, Praha 10.  
Telefon je 777 800 254 a internetová stránka www.301.rodsovy.cz. 
Oddíl Káňata pro chlapce a dívky od 6 do 15 let je na adrese Černokostelecká 50.  
Telefon je 607 247 290 a internetová stránka www.311.rodsovy.cz. 
Oddíl Watuta je pro chlapce a dívky od 6 do 15 let na adrese Oblouková 758/19. 
Telefon je 272 760 721 a internetová stránka www.302.rodsovy.cz. 
 
Středisko Scarabeus 
Oddíl Orongo pro chlapce od 6 do 7 a od 8 do 15 let a oddíl Hesperia pro dívky od 6 do 15 let sídlí na adrese 

Taškentská 1416/2, Praha 10. 
Internetové stránky jsou www.orongo.cz. 
 
 Středisko „Stovka“ 
148. oddíl Rys pro chlapce a dívky od 6 do 15 let sídlí na adrese Přípotoční 19. 
Internetové stránky jsou: www.kotata.com. 
 
Střediska Šípů 
Oddíl Lvíčata pro chlapce a dívky od 4 do 11 let a oddíl Camelot pro chlapce a dívky od 10 do 14 let sídlí 

v Práčské 49. 
Internetové stránky jsou www.1lvicata.wz.cz. 
 
 
KÁJA A PÁJA  - d ětský a mateřský klub 
Adresa: Kodaňská 17, Praha 10 (vchod z ulice Estonská) 
Telefon: 271 740 845. 
Email: dufino.praha@volny.cz 
Internetové stránky: http://volny.cz/dufino.praha 
 
Odpolední herna, babyškolička s hlídáním dětí starších 20 měsíců, pohybové kroužky pro děti, cvičení 

pro maminky a děti, cvičení pro ženy a těhotné, výtvarná a hudební výchova, výuka jazyků pro děti, plavání 
kojenců a dětí, babymasáže. 

 
 
KLUB KAPSA 
Adresa: Norská 5, Praha 10 
Telefon: 271 740 917 
Email: kapsa@kapsa.club.cz 
Internetové stránky: http://kapsa.club.cz 
 

    Dětský počítačový klub Kapsa je nezisková organizace, která se zabývá seznamováním dětí s výpočetní 
technikou. Kurzy práce s počítačem, internetem a programování, dále výuka elektroniky, angličtiny, papírového 
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modelářství a deskových her. V rámci přípravy do školy se zde vyučuje matematika, fyzika a český jazyk 
v rozsahu ZŠ i SŠ. 

 
 

KONDOR  sk. ODVÁŽNÝCH 
Klubovna je v Práčské ulici. 
Kontakty: Jan Strnad  - telefon 603 829 711 a  e-mail: honstr@email.cz 

             Marek Neuman - telefon 606 517 207 a e-mail: marekn@p10.mepnet.cz 
Internetové stránky: http://www.kondor.info 
 
 Cílem organizace je účelné trávení volného času, turistické oddíly se scházejí v klubovnách a pořádají 

víkendové akce zaměřené na pobyt v přírodě, v období prázdnin pořádají tábory. 
 

 
PIONÝR - Pionýrské centrum  Praha 10 
Adresa: Záběhlická 83, Praha 10, /trakt ve dvoře/ 
Telefon a fax: 274772165 
Předseda: Antonín Unger, Chotutická 6/491, Praha 10, telefon: 603 265 779 
 
 Pionýrské centrum sdružuje oddíly a pionýrské skupiny z různých lokalit Prahy 10, zprostředkovává umístění 

dětí do oddílů, skupin i na tábory, ale také celoročně organizuje a zajišťuje činnosti se zaměřením na kulturu, 
historii, turistiku apod. 

 
73. PS Praha 10 
Adresa: Limuzská 17, Praha 10 – Malešice 
Telefon: 723 415 987 
Email: ps_vodovod@quick.cz 
Internetové stránky: http://web.quick.cz/ps_vodovod/ 

 
 Celoroční činnost se zaměřením – oddíl vodácké turistiky, turistický oddíl, vodácké a turistické letní tábory, 

zahraniční tábory, víkendové akce. 
 

76. PS Jánka Fábryho 
Adresa: Záběhlická 83, Praha 10 
Kontakt: Jaroslava Vokurková, telefon 776 625 877 
 
87. PS Javor 
Adresa: Bělocerkevská 3, Praha 10 
Telefon: 242 487 323 
Internetové stránky: http://www.javor87.cz/ 
 
Zaměření na turistiku, sport a letní tábory.  

 
188. PS Bobříci 
Klubovna je na adrese: Saratovská 27, Praha 10 
Telefon: 774 218 130 
Email: info@bobrici.cz 
Internetové stránky: http://www.bobrici.cz/ 

 
Zaměření: táboření, turistika, lesní moudrost, netradiční sporty, oddílová činnost, prázdninové aktivity, letní 

tábory. 
 

Dětský oddíl Bobříci, který působí v Praze 10 již mnoho let, pořádal 8. září odpoledne plné zábavy, soutěží, 
her a zajímavých činností pro děti s názvem Bobří tahák na Kubánském náměstí. Program byl tematicky laděn 
do oblastí, ke kterým mají v oddíle blízko, tedy táboření, indiáni, rytíři, netradiční sporty, rukodělné činnosti. 
Akce byla určena především pro děti od 1. třídy a trvala od 12 do 18 hodin. Ve stejnou dobu se na náměstí 
konaly i tradiční farmářské trhy. 

 
PS Beta 
Adresa: Záběhlická 83. 
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Telefon: 603 265 779. 
 
Zaměření na vodáckou turistiku, táboření, kulturu, prázdninové aktivity, letní vodácký tábor, lyžařský výcvik. 
 
 
TANEČNÍ ŠKOLA INDANCE POP BALET o. s. 
Adresa: Zvonková 3048/2, Praha 10 
Internetové stránky: http://www.indance.cz 
 
Taneční škola se zaměřuje na jazz dance, hip hop, funky, contemporary, TV + theatre dance, musical dance. 

Prevence vadného držení těla a svalových dysbalancí ve spolupráci s Rehabilitací Medicavera.      
 
 

TULÁCI MALEŠICE 
Email: tulaci@beruna.cz nebo info@beruna.cz 
Internetové stránky: http://tulaci.beruna.cz/kontakt 
 
  Oddíl působí pod Českým svazem ochránců přírody a činnost významně podporuje Sdružení mladých 

ochránců přírody. 
 

 
UMĚLECKÉ STUDIO V BULHARSKÉ 
Adresa: Bulharská 11, Praha 10 
Telefon: 271 723 091, 608 653 613 
Internetové stránky: http://www.babyskolicka.cz/ 
 
  Umělecké studium v Bulharské připravilo v roce 2011 pro děti od 2 do 18 let tyto programy: Přípravná 

hudební výchova a sborový zpěv (od 3 let), výtvarná výchova a keramika (od 4 let), taneční přípravka (od 3 let), 
moderní a lidový tanec, herecká přípravka a literárně-dramatický odbor (od 4 let), hudební nástroje - sólové: 
klavír, kytara, housle, flétna a violoncello, Dětský pěvecký sbor Slavíček (od 6 let), oděvní návrhářství 
a příprava na SŠ pro dívky (od 12 let), angličtina s malováním (od 4 let), zumbatomic – zumba děti (od 3 let), 
cvičení pro žena a maminky: pilates, jóga.  

Dále je zde Babyškolička Panda pro nejmenší děti od 2 do 4 let, která je otevřena od pondělí do čtvrtka vždy 
od 8:30 do 12:30. Pro děti je připraveno malování, modelování, zpívání, tanečky, cvičení, čtení a hraní pohádek, 
společné hry a stolování, hygienické návyky, barevná skluzavka. 

Umělecké studio Bulharská oslavilo v roce 2010 šestnáct let od založení.  
 
Umělecké studio v Bulharské připravilo v úterý 21. června 2011 v 18.00 hodin koncert žáků a studentů 

školy v roce 2010/11. Koncert se konal v Praze 2 v sále Korunní 60.  
 
  
YWCA v ČR  - ústředí a základní pobočka 
Adresa: Rybalkova č. 33/186, 101 00  Praha 10 – Vršovice 
Telefon/fax: 271 742 915 
Email: info@ywca.cz 
Internetové stránky: http://ywca.cz 
 
    Rodinné centrum YWCA (Young Women’s Christian Association - Křesťanské sdružení mladých žen) je 

nezisková dětská organizace, která se zabývá výtvarnou, pohybovou, hudební a etickou výchovou. Je zde klub 
maminek a jejich dětí, psychologická poradna, jazyková výuka s hlídáním, výuka práce s PC a Internetem, 
rehabilitační cvičení. Do celého přízemí (tzn. do herny, mateřského klubu i sálu - tělocvičny) je bezbariérový 
přístup.  Navíc se zde konají přednášky a monotematické diskuse s odborníky.  

YWCA zřídila pro Prahu 10 YWONKu - školičku, kterou mohou navštěvovat děti od 2,5 let a délku pobytu si 
volí sami rodiče. Děti mohou chodit do YWONKy denně nebo jen vybraný den v týdnu a domů odcházet 
v poledne či v 16 hodin. Jednou děti cvičí jógu, jindy zpívají nebo se učí angličtinu. Během dne si děti hrají, 
malují, tančí, zpívají, atd. Děti chodí do Gröbovky či do vlastní tělocvičny.  

Dále jsou pořádány divadelní představení, mikulášská nadílka, vycházky po Praze, dětský karneval, oslava 
Dne matek nebo Dětského dne.  

Organizován je také seniorklub. Právě do něj zavítal 20. ledna 2011 Ing. Jiří Kolařík, který vyprávěl o pobytu 
v Japonsku. 3. února zde měl besedu Antonín Pfeifer o pražských řemeslech a podnikání. 17. února sem zavítala 
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K. Vavrušová, která vyprávěla nejen o sousedech z Domu Naděje. 17. března bylo připraveno setkání s paní 
PhDr. Jiřinou Fikejzovou – bývalou atletkou a dnes velmi oblíbenou autorkou písňových textů. 14. dubna 
do seniorklubu zavítala Dr. Z. Dvořáková – historička a biografička JUDr. M. Horákové. 28. dubna přišla 
na besedu paní Lenka Köpplová, jedna z tzv. „Wintonových dětí“. 12. května na klubové setkání zavítal 
Mgr. K. Stehno, bývalý člen Čsl. zastupitelského sboru, který působil v několika exotických zemích. 26. května 
přednášel Antonín Pfeifer o obyčejném životě našich předků v průběhu 19. a na začátku 20. století podle knížky 
„Z dějin české každodennosti“. 9. června bylo v seniorklubu připraveno povídání s paní S. Kopeckou – 
nakladatelkou, novinářkou, spisovatelkou. 

Dále se v roce 2011 konaly kreativní dílny pro matky na mateřské dovolené, kdy bylo zajištěno hlídání dětí. 
Například 21. ledna probíhaly základy háčkování a 3. června výroba kytiček a zvířátek. 

26. února byl připraven rodinný karneval ve zdejším sále Klempírna, 25. 3. dobročinná burza šatstva 
pro celou rodinu na podporu YWCA a 6. 6. dobročinná burza dětských her, knížek a hraček. 

24. dubna se konal Mezinárodní den YWCA – nejdelší snídaně na světě. Motto roku 2011 znělo: Ženy 
vytvářejí bezpečnější svět. 

12. května proběhla oslava Dne matek spojená s oslavou Dne rodiny a Dnem otců. Tradiční součástí 
slavnostního odpoledne bylo Výroční shromáždění YWCA. Děti z Ywonky předvedly rodičům i babičkám, co se 
vše v YWCA naučily. Vedle ukázky z výuky to byly písničky, básničky, zdramatizovaná pohádka 
„O kůzlátkách“ a ukázka z cvičení jógy. Na závěr rozdaly děti všem své dárečky – srdíčka. Seniorky z kurzu šití 
předvedly na módní přehlídce své modely. Bilancoval se rok 2010 a proběhly volby do Výboru YWCA. Jeho 
novými členkami se staly A. Fenclová, M. Bergerová a P. Vopálková. 

Během roku se pořádají výlety po Praze, po České republice, ale v červnu zdejší senioři vyrazili i na zájezd 
do Rakouska. Během léta se pak pořádal rodinný tábor a seniorklub měl garden party.  

 
 

Cirkus Cirkus Festival 2011 
 
Na Hagiboru v Praze 10 se uskutečnil ve dnech 16. – 20. února 2011 již druhý ročník mezinárodního festivalu 

cirkusového umění Cirkus Cirkus Festival 2011. Divákům se představilo čtrnáct soutěžních týmů, které se 
prezentovaly v sedmi jedinečných představeních. O vítězi rozhodovala odborná a VIP porota. Jako čestný host 
a předseda odborné poroty se představil známý český mim Bolek Polívka. Dále v porotě zasedl zpěvák Ondřej 
Hejma, Markéta Konvičková, Marián Labuda nebo Monika Bagárová. 

Připravena byla show s programem světové úrovně v jednom z největších luxusních vyhřívaných stanů 
v Evropě. Šest účinkujících českého festivalu si dokonce vyzkoušelo účast na cirkusovém festivalu v monackém 
Monte Carlu, který je označován jako špičková světová cirkusová událost. 

  Mezi soutěžícími byl akrobat na řetězu Roman Konanchuk z Ukrajiny, drezuru paviánů předvedlo duo Mike 
a Jörg Probstovi z Německa a vycvičené papoušky Anthonio Zatta z Itálie. Na létajících hrazdách skákala 
čtyřčlenná brazilská akrobatická skupina The Flying Costa. Z Brazílie dorazila skupina DIORIOS  s takzvaným 
Glóbusem smrti. Do něj najíždělo šest motorkářů, až byli postupně všichni v jedné ocelové kouli. Při rychlosti 
padesát km v hodině se vzájemně míjeli uprostřed koule o průměru 4,5 metru.  

Dále se představili: Tomáš Ringel z České republiky s drezurou lvů, Georgo - Jiří Hromádko z České 
republiky - diablo show, Helena Faltýny z České republiky - žonglérka s míči a tenisovými raketami, 
Sudarchikovi z Ruska - kouzelnická show, Zdeněk Polách  z České republiky - nožní žonglér, Yuri 
Volodchenkov z Ruska - vysoká škola na koni, Anastasia Makeeva z Ruska - vzdušná akrobacie, Jimmy Folco 
z Itálie - celovečerní klaun a Triberti Nistorov z Itálie - show na kolečkových bruslích. 

1. místo festivalu Cirkus Cirkus získala skupina DIORIOS. 2. místo si vybojovala skupina The Flying Costa 
a bronzová byla Anastasia Makeeva. Udělena byla také Cena diváků, Cena novinářů, Cena za celoživotní přínos 
českému cirkusovému umění a Cena prezidenta festivalu. 

Vstupenky byly v ceně od 450 do 790 korun. 
Prezidentem festivalu byl Artur Kaiser. 
Další informace jsou na webových stránkách www.cirkusfestival.cz. 
 
 

Vlastivědné vycházky Pražské informační služby 
 
V neděli 30. ledna pořádala Pražská informační služba vycházku z Roztyl k Hamerskému rybníku. Výlet 

o délce cca 4,5 km vedl zajímavým územím na rozhraní Prahy 4, 10 a 11. Začátek akce byl ve 13 hodin 
u východu z metra C Roztyly.  

 
Pražská informační služba připravila 9. listopadu prohlídku interiéru mimořádně hodnotné sakrální stavby 

architekta Josefa Gočára - kostela sv. Václava ve Vršovicích a následnou procházku po okolí. S průvodcem se 
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prošla vršovická stráň, Heroldovy sady, kolem vršovických domků a vily Jitřenka. Začátek akce byl 
na tramvajové zastávce Vršovické náměstí. Cena byla 100 a 70 korun. Průvodkyní byla Pavla Lešovská. 

 
 

Březen Měsíc knihy oslavili i spisovatelé z Prahy 10 
 
V paláci knih Luxor na Václavském náměstí 41, Praha 1 probíhala v březnu akce nazvaná Měsíc knihy. 

Každý den (mimo sobot a nedělí) po celý měsíc březen od 14:00 do 15:30 hodin v 1. patře v literární kavárně 
probíhaly autogramiády a krátké besedy se známými osobnostmi. Nechyběla ani výstavka archivních fotografií 
a ilustrací, kde byla přiblížena podoba tehdejších knihkupectví, ale i propagačních plakátů, kreseb, archivních 
portrétů známých osobností spojených s knihami.  

 Celkem se zde představilo 150 hostů - spisovatelů, ilustrátorů, překladatelů, fotografů, herců a zpěváků. Proto 
nepřekvapí, že se zde objevila řada spisovatelů z Prahy 10. V pondělí 7. března zde byl spisovatel a novinář 
Miroslav Sígl a 28. března sem zavítali spisovatelé a pragensisté Josef a Eva Hrubešovi. Slovem provázel Vráťa 
Ebr, který také v Praze 10 několik let žil. 

 
 

Trojmezí v roce 2011 
 
Jak vedení Prahy slíbilo, tak se i v roce 2011 stalo. V polovině března nejprve radní hlavního města a na konci 

měsíce i zastupitelé odmítli změnu územního plánu a zabránili tak, aby se v Trojmezí stavělo. V dotčeném 
území byla vyhlášena stavební uzávěra a tato část Prahy by tak měla zůstat zelená. Důvodem tohoto hlasování se 
stalo nesouhlasné stanovisko odboru životního prostředí na pražském magistrátu i odpor místních občanských 
sdružení – Koalice Trojmezí. S verdiktem magistrátu souhlasili i starostové Prahy 10, 11 a 15. 

  Trojmezí je rozsáhlým nezastavěným územím na pomezí Prahy 10, 11 a 15. Lokalita pokrývá rozsáhlé 
území mezi Záběhlicemi, Hostivaří a Chodovem, jehož součástí je přírodní park Hostivař - Záběhlice a chráněné 
území Meandry Botiče, kde žijí chráněné druhy živočichů. 

Lokalita o 120 hektarech je převážně využívaná jako pole. Je tu také rozsáhlý sad, o který se dnes nikdo 
nestará, a přebývají zde bezdomovci. Území využívají k rekreaci především obyvatelé okolních sídlišť Chodov, 
Spořilov, Záběhlice, Zahradní Město, Hostivař a Košík. 

  Koncept změny územního plánu navrhoval vznik obytných domů na úkor zeleně. Dokonce podle některých 
verzí hrozilo, že zde vzniknou stovky bytů, dvě třetiny území měly být zastavěny bytovými domy. Toho se 
zalekli místní občané, pod petici za zachování zeleně v daném území se podepsalo šestnáct tisíc lidí. Proti 
výstavbě se postavila i řada odborníků, plán se také nelíbil neziskovým organizacím, hygienikům nebo Agentuře 
ochrany přírody a krajiny ČR. 

  Původní souhlas odvolala Praha 15. Nové vedení městské části zrušilo starý verdikt rady, který zástavbu 
v Trojmezí umožňoval. Vznik rekreačních ploch podpořili představitelé Prahy 11. Také nové vedení hlavního 
města složeného z ODS a ČSSD se po volbách v koaliční smlouvě zavázalo, že z Trojmezí vytvoří relaxační 
park.  

Vedení Prahy 10 má v plánu, aby v Trojmezí vznikl veřejně přístupný park. Starosta Milan Richter dostal 
v březnu mandát od Rady Prahy 10, aby na pražském magistrátu prosazoval odkup pozemků od jednotlivých 
vlastníků. Těmi jsou desítky drobných majitelů a pár developerských firem. 

2. června proběhla v jednacím sále Stavebního bytového družstva Zahradní Město ve Zvonkové ulici 3048/2 
od 15 do 17 hodin akce, na které ukázali studenti architektury své návrhy na budoucí podobu nezastavěné oblasti 
Trojmezí. Zúčastnit se mohl každý. V závěru proběhla diskuse o tom, kam by Trojmezí mělo dále směřovat. 

29. července se majitel části území v Trojmezí, společnost Development Doupovská, která patří 
pod společnost Orco, rozhodl, že zabrání lidem, aby přes jeho pozemky chodili. Na místě byla ochranka, která 
bránila vstupu do sadu, kam lidé z okolí chodí na procházky, venčí zde psy nebo zde jezdí na kole. Členové 
ostrahy lidem rozdávali letáky s omluvou a vysvětlením.  

Tímto krokem chtěla firma upozornit na zdejší problém a přimět magistrát k tomu, aby začal řešit, co bude 
s tímto územím dál. Společnost zde chtěla na těchto pozemcích stavět domy, ale nyní musela od tohoto záměru 
ustoupit. Po rozhodnutí zastupitelů tak musela řešit, co bude s pozemky – jestli je prodat, pronajmout nebo 
vyměnit.   

Zastupitelstvo městské části Praha 15 přijalo usnesení, ve kterém žádalo hlavní město Prahu o výkup 
dotčených pozemků v Trojmezí. Výkup pozemků podpořila i Koalice Trojmezí - občanské sdružení, které se 
ve věci dlouhodobě angažovalo a bojovalo o to, aby zde vznikl park. Výhrady však mělo k výši výkupní ceny 
za metr čtvereční, kterou firma Doupovská požadovala. Pražský magistrát se během léta s realitní společností 
Orco nedohodl na odkoupení 18 hektarového pozemku.  

Majitel pozemku Jaroslav Kubeš se spojil s několika dalšími vlastníky a koncem srpna k přístupovým cestám 
postavil tabule s nápisem Zákaz vstupu! Vlastníkům se nelíbilo, že na jejich půdu chodí cizí lidé a nedodržují 
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práva soukromého vlastnictví. Navíc se sem stahovali bezdomovci a narkomani a vznikaly zde černé skládky, 
které museli majitelé pod pohrůžkou pokuty neustále uklízet. Současně vyhlásili, že pokud cedule nepomůžou, 
tak své pozemky oplotí.  

Kubešova rodina se přitom počítá k místním starousedlíkům. Statek Práče v Záběhlicích, k němuž patří 
30 hektarů přilehlých pozemků, koupila už v roce 1907. Jeho předkové tu žili až do 50. let, kdy statek znárodnili 
komunisté. Majetek se jim částečně vrátil až po vleklých tahanicích v roce 1995. Pozemky by rodina i nadále 
využívala pro zemědělství, provozování zahradnictví a pěstování sadu, ale věnovat se v Praze zemědělství je 
podle nich prakticky nemožné. 

Majitelům vadilo i to, že s nimi nikdo z magistrátu nemluvil o výkupu pozemků nebo o jakékoliv spolupráci 
za účelem vytvoření parku. Proto následně prostor částečně oplotili, uzavřeli závorami a vybavili cedulemi 
„Vstup zakázán“. Tyto cedule byly návštěvníky postupně ničeny. 

Představitelé magistrátu, kteří ještě v březnu plánovali vznik veřejného městského parku, tak v záři přiznávali, 
že na hromadný odkup nemá Praha peníze. Podle odhadu by musel zaplatit magistrát za všechny pozemky asi 
jednu miliardu, proto se měly pozemky skupovat postupně. V půlce září se zastupitelé na pražském magistrátu 
dohodli, že se bude s majiteli v lokalitě Trojmezí jednat o výkupech nebo směně pozemků. S tím, že by se první 
peníze vyčlenily z rozpočtu na rok 2012. 

V říjnu pověřil Výbor pro životní prostředí Zastupitelstva hlavního města Radu hlavního města vstoupit 
v jednání s vlastníky pozemků v lokalitě Trojmezí. S vlastníky začala jednat radní Aleksandra Udženija, která 
nechala obeslat majitele všech pozemků. Magistrát tak chtěl zjistit, zda by měli zájem své parcely prodat, 
případně vyměnit za jiné.  

Vlastníci většinou proti prodeji své půdy nic neměli, ale za pozemky chtěli jinou částku než si představoval 
magistrát. Například firma Development Doupovská nabízela odprodej za 1 200 korun za metr čtvereční. 
Magistrát chce naopak kupovat pozemky v cenové relaci zeleně. 

Do konce roku nedošlo mezi magistrátem a majiteli pozemku k dohodě. Naopak magistrát v říjnu opětovně 
požádal Prahu 10 o stanovisko k uvažovanému prodeji pozemku parcely č. 2868/3 o 20 010 m² v katastru 
Záběhlic v této lokalitě. Proti tomu vyslovili zásadní nesouhlas radní Prahy 10, kteří vyzvali občany i občanská 
sdružení, kterým není Trojmezí lhostejné, aby se proti tomuto záměru s nejasným cílem také postavili.  

Svůj nesouhlas vyslovila radnice přitom již v září 2008, kdy se proti prodeji postavil tehdejší starosta Prahy 
10 Vladislav Lipovský. Tehdy také radnice avizovala svůj cíl, aby z lokality téměř dvousethektarového 
Trojmezí ležícího na hranicích Prahy 10, 11 a 15 vznikl park se všemi souvisejícími návaznostmi – výletními 
trasami, cyklostezkami či zajištěním dopravní obslužnosti území při respektování generelu Botiče. 

 
 

Sčítání lidí  
 
V roce 2011 proběhlo v České republice sčítání lidu, domů a bytů. Informace v něm uvedené byly platné 

k okamžiku půlnoci z pátku 25. na sobotu 26. března 2011. Poprvé v historii sčítání zjišťovalo tzv. faktické 
bydliště, tedy místo, kde lidé skutečně žijí.  

Roznos dotazníků měla na starosti Česká pošta, jenže celou akci provázel chaos. Na některých místech přišel 
komisař s formuláři dříve, než plánoval, v domě o tom nevyvěsil žádné informace, neuvedl ani náhradní termín 
a odešel. Jinde nedorazili komisaři vůbec, a když přišli, tak na některé dotazy občanů neznali odpověď a lidé si 
to museli zjišťovat sami na internetu. 

Sčítání lidu, domů a bytů 2011 si „užili“ především lidé ve Strašnicích, kde ohlášení sčítací komisaři v sobotu 
12. března po domech nechodili a lidé na ně marně čekali. Kdo se následně vydal pro tiskopis a pro kód 
na centrální Poštu Prahy 10, tak si užil nekončící fronty jako za totality. Jenže davy lidí neubývaly ani v dalších 
dnech a komisaři se doslova ztratili. Lidé sice mohli vyplňovat formuláře přes internet, ale museli k tomu mít 
kód. Pro občana, který by sčítání bojkotoval, hrozila až desetitisícová pokuta. 

Sčítání lidu zajišťovala pro Český statistický úřad (ČSÚ) Česká pošta, která tvrdila, že všechny práce 
probíhají standardně. Podle vedení České pošty mělo ve Strašnicích nastoupit sedm komisařů, z nichž část 
onemocněla a externí pracovníci prostě na poslední chvíli odmítli nastoupit. Noví komisaři byli z bezpečnostních 
důvodů nahrazeni až po 24 hodinách. Jméno komisaře každé konkrétní oblasti muselo být totiž uvedeno 
na webových stránkách sčítání lidu a na vývěsce obecního úřadu. 
Česká pošta podle statistik za prvních osm dnů roznesla 8,7 miliónu formulářů, tedy více než 50 procent 

z celkového objemu sčítacích lístků. 
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V Malešicích zranil bagr dělníka  
 
Záchranáři a policisté zasahovali v pondělí 4. dubna dopoledne v průmyslovém areálu v pražských 

Malešicích, kde bagr přimáčkl dělníka. Událost byla na tísňovou linku oznámena 15 minut po 10. hodině. Dělník 
utrpěl zhmoždění ruky a hrudníku, se kterými byl převezen do nemocnice.  

 
 

Sdružení Seppia připravilo soutěže pro děti 
 
Sdružení Seppia ze Zahradního Města uspořádalo na jaře obrázkovou soutěž pro děti. Výstava obrázků byla 

po dva měsíce připevněna na oplocení pískoviště a děti a maminky si tak mohly svoji výzdobu prohlížet 
při každé návštěvě hřiště. 

 Zahájení soutěže spojené s instalací a slavnostní vernisáží obrázků proběhlo v polovině dubna na dětském 
hřišti sídliště Nové Zahradní Město. Maminky připravily pro děti zábavné soutěže a hry, malí umělci si 
vyzkoušeli malbu na chodník i obličej, chytání bublin z bublifuků a připraveno bylo i občerstvení. Současně byly 
vyhlášeny i ceny za nejlepší sladké, slané a vizuální dobroty, za které maminky obdržely diplomy. Návaznou 
akcí bylo hodnocení obrázků seniorkami v Klubu seniorů ve Zvonkové. Poroty se zúčastnily i zástupkyně 
sdružení se svými dětmi, které babičkám předali kytičku a zároveň popřáli ke Dni matek. Maminky babičkám 
jako poděkování za spolupráci přinesly nazdobený domácí perník. Celá akce tak byla velmi příjemným 
setkáním.  

Na konci května zároveň s vyhlášením výsledků probíhalo i ukončení soutěže spojené s oslavou 
Mezinárodního dne dětí. Občanské sdružení Seppia připravilo na dětském hřišti dětské sportovní odpoledne. 
Rodiče pomáhali s organizací dovednostních a sportovních soutěží. Soutěže byly připraveny i pro maminky 
a dvě se hned zapsaly do nově založené knihy rekordů Nového Zahradního Města, když dokázaly udělat 
200 dřepů na jeden zátah. 

 Sdružení Seppia funguje v Praze 10, kde se snaží propojovat a podporovat společný život všech obyvatel 
s důrazem na matky na mateřské, seniory a handicapované. 

 
 

Jarní úklid Trojmezí 
 
V sobotu 16. dubna od 14 do 16:30 se konal v oblasti Trojmezí již tradiční jarní úklid, který pořádala Koalice 

občanských sdružení Trojmezí. V tomto území se nachází přírodní park Hostivař-Záběhlice a přírodní památka 
Meandry Botiče. Trojmezí slouží k rekreaci obyvatel Záběhlic a sídliště Zahradní Město.  

Jedním z velkých problémů této lokality jsou černé skládky, které likvidovali dobrovolníci. Kontejnery byly 
připraveny na panelové cestě ulice U Záběhlického zámku vedoucí k sadu a na asfaltové cestě vedoucí 
k Toulcovu dvoru u nepoužívané oplocené retenční nádrže. Odbor životního prostředí radnice Prahy 10 
vypomohl dobrovolníkům přistavením kontejnerů a poskytnutím pracovních pomůcek a nářadí včetně rukavic 
a pytlů. 

Úklid této chráněné lokality se soustředil na přístupových cestách do Trojmezí. Zájemci o úklid se mohli 
v sobotu odpoledne hlásit na cestách vedoucích do Trojmezí ze všech světových stran. Sraz v Praze 10 byl 
na panelové cestě v prodloužení ulice U Záběhlického zámku, v Praze 15 na asfaltové cestě u nepoužívané 
oplocené retenční nádrže, v Praze 4 u zatáčky ulice Ke Spořilovu a U Záběhlického zámku a v Praze 11 na konci 
Milínské ulice. 

Celkem přišlo uklízet 250 Pražanů, kteří během 2 hodin nasbírali 4 tuny odpadků. Jenže se ukázalo, 
že likvidace černých skládek v Trojmezí je nad jejich síly. Proto Koalice občanských sdružení Trojmezí jednala 
s městskými částmi, aby vyzvaly vlastníky pozemků k likvidaci těchto letitých skládek a pokud tak neučiní, 
aby je MČ uklidily a náklady spojené s revitalizací pozemků soudně vymáhaly po majitelích.  

     
 

Křivoklátský expres 
 
23. a 24. dubna se konala akce nazvaná Velikonoce na Křivoklátě. Parní vlak sestavený z historických vozů 

včetně vozu bufetového dovezl cestující až na hrad Křivoklát, kde se konala velikonoční akce.  
Parní vlak odjížděl z branického nádraží v sobotu a neděli vždy šest minut po deváté dopoledne, příjezd 

na Křivoklát byl naplánován na 11:12. Cestující jeli po trase Praha-Braník - Vršovice - Smíchov - Beroun – 
Křivoklát. Zpět z Křivoklátu do Prahy odjížděl vlak dvě minuty po čtvrté hodině odpoledne. Zpáteční jízdenka 
z Prahy na Křivoklát stála 240 korun. 

Internetové stránky o nostalgických jízdách jsou na stránce: www.parnijizdy.ic.cz. 
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V Záběhlicích u Hamerského rybníka zasahovali hasiči 
 

Dvě hasičské jednotky zdolávaly 16. května dopoledne požár střechy rekonstruované sportovní haly v ulici 
K Prádelně nedaleko Hamerského rybníka. Hasiči byli k požáru objektu v rekonstrukci přivoláni v půl desáté. 
Požárníci v dýchací technice zjistili, že hořet začalo dřevěné podbití střechy. Proto museli následně při hašení 
rozebírat konstrukci střechy. 

 
 

Světový den životního prostředí oslavili úklidem Hagiboru  
 
Na  podporu  Světového  dne životního prostředí uspořádala největší světová pivovarská společnost 

Anheuser-Busch InBev koncem května akci spojenou s ochranou životního prostředí. Dobrovolný sběr odpadků 
probíhal v Praze 10 v oblasti Hagiboru ve spolupráci s Odborem životního prostředí Prahy 10.  

Akce se zúčastnilo 22 dobrovolníků z řad zaměstnanců uvedené společnosti a během 3 hodin se jim podařilo 
naložit 2 velké nákladní kontejnery vysbíranými odpadky.  

 
 

Mezinárodní rok lesů  
 
Při příležitosti Mezinárodního roku lesů proběhla v sobotu 11. června od 8:00 do 14:00 hodin na Kubánském 

náměstí osvětová akce, kterou připravil Ekocentrum Koniklec ve spolupráci s MČ Praha 10. Ve stánku, který byl 
připraven vedle farmářského tržiště, se mohla veřejnost informovat především o tématu udržitelného lesnictví.  

Pro dospělé byly připraveny informační materiály, pro děti všech věkových kategorií zase poučné hry. 
Šikovné děti si mohly odnést malý dárek vyrobený ze dřeva pocházejícího z lesů, kde se hospodaří šetrně 
k přírodě. K dispozici byly i ekoosvětové materiály radnice Prahy 10 - mapy životního prostředí, balíčky 
pro pejskaře, cyklomapy apod. 

 
 

V Botiči u Bohemky se topila žena  
 
V Praze 10 - Vršovicích nedaleko fotbalového stadionu Bohemians 1905 se 18. června před 18. hodinou 

topila žena v potoku Botič. Záchranáři ji z potoka vytáhli a převezli do nemocnice. Potok má v tomto místě 
hloubku několik desítek centimetrů. 

 
 

Den s Policií ČR 
         
Policie České republiky připravila pro širokou veřejnost IV. Den s Policií ČR u příležitosti oslav jejích 20 let. 

Akce se konala 19. června 2011 od 12 hodin v areálu účelového zařízení Krajského ředitelství policie hlavního 
města Prahy v Praze 10 - Strašnicích v Kruhové ulici. Proběhly zde ukázky policejních činností a techniky 
integrovaného záchranného systému (IZS). 

Od 12 do 12:10, kdy byla akce zahájena, zahrála Hudba hradní stráže PČR a proběhl nástup čestné jednotky 
a četnictva. Následovalo přivítání návštěvníků a představení jednotlivých složek PČR. Od 12:30 do 12:50 hrála 
Hudba hradní stráže a PČR. Konalo se také vystoupení mažoretek. Poté následovala ukázka uniforem a činnosti 
četnictva. Od 13:20 do 14 hodin se předvedla speciální pořádková jednotka – zákrok proti demonstrantům. 
Od 14:00 do 14:35 proběhla ukázka výcviku služebních koní. Od 14:35 do 15:00 představila své činnosti 
cizinecká policie a pyrotechnické služby. Potom vystoupila hudební skupina Lokomotiva s Petrem Vondráčkem. 
Od 15:20 do 15:35 byla ukázka pohotovostní motorizované jednotky (zastavení ujíždějícího vozidla). Od 15:35 
do 16:00 podruhé zahrála hudební skupina Lokomotiva s Petrem Vondráčkem. Dalších 30 minut následovala 
ukázka výcviku služebních psů. Od 16:30 do 17:00 předvedla své umění zásahová jednotka s vrtulníkem 
a proběhla záchranná akce. Od 17 hodin následovalo losování věcných cen a následně byla akce ukončena. 
Vstup byl na celý program zdarma. 

  
 

Muž se zřítil z umělé horolezecké stěny v Gutovce 
 
28. června večer se zřítil jednatřicetiletý muž z umělé horolezecké stěny v Gutovce. Muž se při pádu 

z desetimetrové výšky zranil a byl s podezřením na vnitřní poranění převezen do vinohradské nemocnice. 
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Odstávky teplé vody 
    
Pražská teplárenská prováděla v červenci údržbu svých zařízení. Během odstávek probíhala řada důležitých 

revizí a oprav teplárenských zařízení, které nešlo provádět za plného provozu a které byly nezbytné pro celoroční 
bezproblémové fungování dodávek tepla a teplé vody.  

Obyvatelé Prahy se museli obejít bez dodávek teplé vody. Odstávky ovšem trvaly různě dlouho. Obyvatelé 
ulic U trati, Kruhová a Strašnická v Praze 10 byly bez teplé vody skoro 14 dní, a to od 11. do 24. července. 
Nejprve bylo nutné vodu ze zařízení vypustit, pak zhruba den počkat na vychladnutí a pak se prováděly 
jednotlivé opravy. Ty se mohly dělat jen do konce srpna, s prvním zářím už začala topná sezona. 

Odstávka vody v Praze 10 byla následující: Malešice – U tvrze 11. - 12. 7., Solidarita 11. - 13. 7., Strašnice – 
Průběžná, Srbínská, Gutova 11. - 14. 7., Vršovice 11. - 16. 7., Zahradní Město 18. - 24. 7., Skalka – 
Michelangelova 19. 7., Skalka - Limuzská 25. - 28. 7. 

 
 

U psychicky rozrušené ženy zasahovaly záchranné složky 
 
Všechny záchranné složky vyjely 4. července po poledni k případu psychicky rozrušené ženy v pražských 

Vršovicích. Žena byla zabarikádovaná v bytě a promlouval s ní vyjednávač. Na místě byla i policie a záchranáři. 
Připraveni byli také hasiči, kteří by se v případě neúspěchu vyjednavače, slanili do okna uzamčeného bytu. 
Dvacetiletá žena otevřela byt až po více než hodině. Záchranáři potom pacientku převezli do nemocnice 
na Karlově náměstí, kde si ji převzali specialisté. 

 
 

PhDr. Jiří Hoskovec, CSc. 
 
11. července 2011 zemřel v Praze profesor psychologie PhDr. Jiří Hoskovec, CSc., který se narodil 19. února 

1933 v Ústí nad Labem. Jeho rodina utekla před nacisty ve 30. letech do Prahy a od té doby žil v Praze 10 – 
Vršovicích. 

Věnoval se zejména psychologii dopravy a historii psychologie. Jeho četné knihy a články v oblasti obecné 
a aplikované psychologie vycházely doma i v zahraničí. Na základě mezinárodní spolupráce a studijních pobytů 
integroval západní a východní trendy psychologie. Byl vedoucím redaktorem časopisu „Československá 
psychologie“ a byl členem redakčních rad dalších odborných časopisů v různých zemích. 

 
 

Prudký vítr řádil v ulicích Prahy  
 
Tři osobní vozy v Ruské ulici v Praze 10 poničil padlý strom po prudkém poryvu větru 19. srpna 

při dopolední bouřce, která se přehnala nad metropolí. Jeden z vozů měl zcela vysklená okna. Na místě 
zasahovala jednotka hasičského sboru, která motorovou pilou odstraňovala padlý strom a odklízela rozřezané 
dřevo. Hasiči museli kvůli padlému stromu zasahovat i v pražských Modřanech v ulici K Vltavě.  

Po 16. hodině se přihnala další bouřka. Hasiči museli v hlavním městě opět vyjíždět k vyvráceným stromům; 
ty blokovaly Klostermannovu ulici v Modřanech, ulici U Záběhlického zámku v Záběhlicích a U Kaštanu 
na Břevnově. Strom se vyvrátil i ve Fillově ulici v Krči a poničil dvě zaparkovaná auta, na Strakonické zase 
po nárazu do spadlého stromu havarovalo osobní auto. Vážnější zásah si připsali hasiči na Smíchově, kde se 
vyvrátil strom v objektu pro zrakově postižené, nikdo ale nebyl zraněn. Bez zranění se obešel i pád větve 
do zahradní restaurace ve Spálené ulici.  

 
 

Mladá žena zemřela po otravě plynem 
 
Mladá 27letá žena zemřela v neděli 21. srpna večer po otravě zplodinami z průtokového plynového ohřívače 

vody v bytě v činžovním domě v pražských Vršovicích. Neštěstí se stalo před osmou hodinou večerní 
v koupelně bytu v Moskevské ulici. Rodiče našli ženu ležet v bezvědomí ve vaně. Přivolaní záchranáři se ji 
snažili oživovat, jejich snaha však byla marná.  
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Dny evropského dědictví v Praze 10 
 
Každoročně se pod záštitou Rady Evropy v mnoha městech a obcích po celé Evropě konají Dny evropského 

kulturního dědictví (European Heritage Days, EHD). Jejich posláním je posilování historického povědomí 
se zvláštním důrazem na vnímání mezinárodního kontextu národního kulturního dědictví. Národním tématem 
v roce 2011 bylo: Památky – tvůrci panoramatu našich měst a městeček. Dny evropského dědictví proběhly letos 
v týdnu od 10. do 18. září. 

V rámci Dnů evropského dědictví byly bezplatně zpřístupněny objekty církevní, ale i vily postavené 
významnými architekty. Městská část Praha 10 se akce účastní od roku 2002. Letos se do projektu zapojila 
Praha 10 s 12 památkami, které nejsou jinak veřejnosti většinou běžně zpřístupněny. Letos byly poprvé 
zpřístupněny tyto památky: krematorium Strašnice, stadion Bohemians, německý evangelický hřbitov 
ve Strašnicích nebo záběhlický vodní mlýn. 

V letošním roce příslušela Praze 10 výjimečná čest a organizovala závěrečný koncert Dnů evropského 
dědictví 2011, který se uskutečnil v pondělí 19. 9. od 19 hodin v kostele sv. Václava na Čechově náměstí 
ve Vršovicích. Během něj vystoupili špičkoví umělci. Vystoupila zde Hudba Hradní stráže a Policie ČR 
pod taktovkou plk. Jiřího Kubíka a Pražský smíšený sbor vedený jeho uměleckým šéfem Jiřím Petrdlíkem. 
Jako sólisté vystoupili František Zahradníček a Dana Burešová z Národního divadla. Zazněla díla Claudia 
Monteverdiho, Antonína Dvořáka či Petra Ebena.  

Hudba Hradní stráže a Policie ČR je velký dechový orchestr, který již více než šedesát let profesionálně 
reprezentuje českou hudební kulturu. Svým vznikem v roce 1945 navázal na bohatou tradici vojenských, 
policejních i četnických hudeb z období první československé republiky. Mezi prvořadé povinnosti Hudby 
Hradní stráže a Policie ČR patří zajištění hudebního doprovodu při všech státních ceremoniích na Pražském 
hradě, především státních návštěv a nástupních audiencí velvyslanců. Současným ředitelem a šéfdirigentem 
je plk. Václav Blahunek.  

Pražský smíšený sbor se orientuje především na hudbu 20. a 21. století. Své publikum si po celém světě 
získává interpretací děl Antonína Dvořáka a mnoha dalších českých skladatelů. Úspěšně se věnuje také 
provádění kantátových a oratorních děl ve spolupráci s profesionálními dirigenty, sólisty a orchestry. Nedílnou 
a vždy s velikým ohlasem přijímanou součástí programu sboru, zejména v zahraničí, jsou české, moravské 
a slovenské lidové písně.  

Koncert pořádalo Sdružení historických sídel Čech, Moravy a Slezska ve spolupráci s městskou částí Praha 10 
a farností Vršovice. Koncert měl záštitu starosty MČ Praha 10 Milana Richtera. Za Prahu 10 přivítala přítomné 
zastupitelka MČ Praha 10 za Stranu zelených a předsedkyně výboru pro regeneraci památkové zóny Ivana 
Cabrnochová. 

Vstup byl zdarma, k dispozici bylo 308 míst k sezení a 100 míst k stání. 
 
Bezplatně zpřístupněny byly v září 2011 tyto památky Prahy 10: 
 
Husův sbor ve Vršovicích 
Husův sbor ve Vršovicích se nachází v Moskevské ulici 34 v Praze 10. 
Stavba je příkladem českého konstruktivismu s funkcionalistickými prvky. Je výjimečná mohutnou 

čtyřbokou, téměř 26 metrů vysokou věží, zakončenou stylizovaným čtverhranným kalichem a křížem. Husův 
sbor byl postaven podle projektu architekta Karla Truksy. Budova byla dokončena v roce 1930 a vznikla během 
jediného roku. 

Otevřeno pro veřejnost bylo 10. 9. 2011 od 10 do 17 hodin. 
 
Husův sbor na Vinohradech 
Husův sbor na Vinohradech se nachází na adrese: Dykova 51/1, Vinohrady. 
Internetové stránky jsou: www.hs-vinohrady.cz/. 
Husův sbor na Vinohradech je funkcionalistická stavba od Pavla Janáka z roku 1932. Třídílná stavba se 

skládá z modlitebny, věže a obytného domu. Je zde sálová modlitebna s freskami, skeletová otevřená věž 
s točitým schodištěm a divadelní sál přestavěný v roce 1940 na naše největší kolumbárium. Z areálu vysílal 
rozhlas během Pražského povstání na konci druhé světové války. 

Památka je běžně přístupná veřejnosti. Modlitebna je otevřena v neděli od 8.30 do 12.00, kolumbárium 
od dubna do října ve středu, v pátek a v sobotu od 9 do 17 hodin a od listopadu do března od 9.00 do 15.00. 
Celoročně se sem může v neděli od 8.30 do 12.00 hodin. 

Ve dnech EHD 2011 bylo otevřeno 10. 9. od 12.00 do 16.00 hodin a 11. 9. 2011 od 10.00 do 16.00 hodin. 
Vstup byl zdarma. 
 
Kostel sv. Václava 
Kostel sv. Václava se nachází na náměstí Svatopluka Čecha v Praze 10 – Vršovicích. 
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Internetové stránky jsou: www.farnostvrsovice.cz/. 
Kostel sv. Václava je jednou z nejvýznamnějších památek Prahy 10, má 58 metrů vysokou věž, která je 

dominantou Vršovic. Kostel byl postaven v roce 1930 podle návrhu Josefa Gočára ve stylu konstruktivismu. 
Stupňovitá střecha lodi kopíruje svažitý tvar terénu, loď využívá denního osvětlení a je zakončena půlkruhovým 
kněžištěm s vitrážemi. V roce 2010 byla nově umístěna nad hlavním vchodem socha sv. Václava, která byla 
pořízena díky finančnímu příspěvku MČ Praha 10. 

Památka je přístupná veřejnosti během mší. 
Během Dnů evropského dědictví 2011 byl kostel otevřen: 17. 9. 2011 od 14.00 do 17.00 hodin. 
Vstup byl zdarma. 
 
Vila Ladislava Šalouna s ateliérem 
Vila Ladislava Šalouna s ateliérem se nachází na adrese: Slovenská 1566/2, Praha 10 - Vinohrady. 
Vila byla postavena v roce 1908 a jedná se o secesní památku. Svou koncepcí ve spojení se zahradou, 

plastickou výzdobou a výtvarným pojetím interiérů se blíží architektuře symbolistní. V ateliéru se scházeli 
například F. Bílek, O. Březina, A. Mucha, E. Destinová, J. Kubelík či J. Váchal. Rekonstrukce z roku 2008 
získala cenu primátora hl. m. Prahy. Dnes zde sídlí Akademie výtvarných umění.  

Památka není běžně přístupná veřejnosti. 
Ve dnech EHD 2011 otevřeno: od 10. 9. do 11. 9. 2011 od 10.00 do 18.00 hodin. 
Vstup byl zdarma. 
 
Krematorium Strašnice 
Krematorium Strašnice se nachází na adrese: Vinohradská 218, Praha 10 – Vinohrady. 
Internetové stránky jsou: www.pohrustav.cz/krematorium-strasnice.html. 
Stavba krematoria byla započata v roce 1929 dle návrhu A. Mezery. Slavnostně byla otevřena pražským 

primátorem K. Baxou roku 1932. Rozlohou je největší v Evropě. Základem dispozice je velká obřadní síň, strop 
je ve výšce 16 metrů a katafalk je vysoký 2,5 metru. Nad katafalkem je umístěna plastika J. Palouše, na které je 
znázorněno pět životních etap. 

Památka je běžně přístupná veřejnosti. Od ledna do února je otevřeno od 7.30 do 17.00, v březnu a dubnu 
od 7.30 do18.00, od května do října od 7.30 do19.00 a v listopadu a prosinci od 7.30 do 17.00 hodin. 

Ve dnech EHD 2011 bylo otevřeno: 18. 9. 2011 od 10.00 do 16.00 hodin. 
Vstup byl zdarma. 
 

 
 

Německý evangelický hřbitov Strašnice – hrobka rodiny Groebe (Gröbe) 
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Německý evangelický hřbitov Strašnice 
Německý evangelický hřbitov Strašnice se nachází ve Vinohradské ulici 218 v Praze 10 – Strašnicích. 
Zřízen byl okolo roku 1795 a uzavřen byl v roce 1945. Nejstarší náhrobek pochází z roku 1828. Hřbitovní 

kaple byla roku 1955 svěřena Církvi československé husitské. Ze známých osobností je zde pohřben železniční 
stavitel August Gröbe, hudební skladatel Ludwig Grünberger či lékař Hugo Rex. V roce 1998 bylo na hřbitově 
598 hrobů a 54 hrobek. 

Památka není běžně přístupná veřejnosti. 
Ve dnech EHD 2011 otevřeno: 18. 9. 2011 od 10.00 do 16.00 hodin. 
Vstup byl zdarma. 
 
Kostel sv. Mikuláše ve Vršovicích 
Kostel sv. Mikuláše se nachází na Vršovickém náměstí 6v Praze 10 – Vršovicích. 
Informace o kostele se dají dohledat na internetové stránce: www.farnostvrsovice.cz/o-farnosti/kostel-sv-

mikulase. 
Na místě dnešního kostela sv. Mikuláše stála původně románská kaple zasvěcená Máří Magdaleně. Jméno 

sv. Mikuláše nese tento kostel od gotické přestavby a rozšíření v r. 1374. V roce 1704 byl rekonstruován 
v barokním slohu. Ve věži jsou dva zvony, a to z r. 1511 a 1671. U kostela stojí socha svatého Jana 
Nepomuckého z r. 1725. 

Památka je přístupná veřejnosti během mší. 
Během Dnů evropského dědictví 2011 byl kostel otevřen 10. 9. 2011 od 14.00 do 17.00 hodin. 
Vstup byl zdarma. 
 
Vršovická záložna 
Vršovická záložna stojí na Vršovickém náměstí 67/8 v Praze 10 – Vršovicích. 
Informace o této stavbě se dají dohledat na internetových stránkách: www.slavnevily.cz/stavby/stavby-prahy-

10/vrsovicka-zalozna 
Vršovická záložna byla postavena v roce 1911 podle návrhu Antonína Balšánka. Interiéry stavby zdobí 

dekorativní výzdoba ornamentálního stylu pozdní secese a střídají se tu prvky geometrické s florálními. 
Na průčelí je bohatá sochařská výzdoba, dvě monumentální sochy jsou od Ladislava Šalouna. Josef Pekárek je 
zase autorem figurální výzdoby vestibulu. 

Památka je běžně přístupná veřejnosti. Otevřeno je od pondělí do čtvrtka mezi 9. –17. hodinou a v pátek 
od 9.00 do 16.00 hodin. 

Ve dnech EHD 2011 bylo otevřeno: od 12. 9. do 15. 9. 2011 od 9.00 do 17.00 hodin a 16. 9. 2011 od 9.00 do 
16.00 hodin. 

Vstup byl zdarma. 
 
Evangelický sbor Strašnice 
Evangelický sbor Strašnice je na adrese: Kralická 4, Praha 10 – Strašnice. 
Internetové stránky jsou: www.volny.cz/kocna/sbor/sbor1.htm 
Současná modlitebna Evangelického sboru Strašnice pochází z roku 1930. Zvenčí je nenápadná, vchází se 

dovnitř činžovním domem, který nevybočuje z fronty ostatních domů. Interiér však zaujme architekturou 
v konstruktivistickém slohu. Prošel sice několika přestavbami a rekonstrukcemi, na čistotě jeho stylu to však nic 
neubralo. 

Památka je běžně přístupná veřejnosti. Otevřeno je při bohoslužbách pro děti i dospělé (neděle 9.00 hodin), 
setkání starší generace (středa 14.00), setkání konfirmandů (středa 17.00), setkání mládeže (středa 18.00), 
biblické hodiny pro mladší i starší děti (čtvrtek 16.00), dětská dramatická skupina (čtvrtek 17.00 hodin). 

Ve dnech EHD 2011 bylo otevřeno: 11. a 12. 9. 2011 v 9.00 - 18.00 hodin. 
Vstup byl zdarma. 
 
Vodní mlýn v Záběhlicích 
Vodní mlýn v Záběhlicích se nachází na adrese: Práčská 10, Praha 10 – Záběhlice. 
Informace o mlýnu se dají dohledat např. na internetových stránkách: 

www.mistopis.eu/mistopiscr/praha/praha10/prace.htm 
Bývalý vodní mlýn se nachází v Záběhlicích na pravém břehu Botiče.  Budova má klasicistní fasádu 

z 18. století. Dosud funkční náhon se z Botiče odpojuje na jezu 600 metrů nad mlýnem, těsně před mlýnem 
napájí dnes vybetonovanou nádržku. Prvně zmiňován byl v roce 1450, kdy již zjevně nějakou dobu existoval, 
protože byl předmětem obchodu. 

Památka není běžně přístupná veřejnosti. 
Ve dnech EHD 2011 bylo otevřeno: 10. 9. a 11. 9. 2011 od 10.00 do 18.00 hodin. 
Vstup byl zdarma. 
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Vodní mlýn v Záběhlicích 
 
 
Stadion Bohemians 
Stadion Bohemians je na adrese: Vršovická 29, Praha 10 -Vršovice. 
Informace se dají dohledat na internetových stránkách: www.rvibohemkapage.wz.cz/dolicek_historie_02.htm 
27. března 1932 byl u Botiče slavnostně otevřen moderní stadion s kapacitou 18 000 diváků, po jednom 

ze svých zakladatelů, řediteli Vršovické záložny, nazvaný Dannerův stadion Bohemians. Autorem Ďolíčku byl 
známý vršovický architekt A. Vejvoda. 

Památka není běžně přístupná veřejnosti. 
Ve dnech EHD 2011 bylo otevřeno: 10. 9.2011 10.00 - 17.00 hod. a 17. 9. 2011 10.00 - 17.00 hodin. 
Vstup byl zdarma. 
 
Trmalova vila 
Trmalova vila se nachází na adrese: Vilová 91/11, Praha 10 - Strašnice. 
O vile se dá dočíst na webových stránkách: http://www.slavnevily.cz/trmalova-vila/historie-vily. 
Secesní vila z roku 1902 byla postavena podle návrhu od Jana Kotěry. Stavba je ukázkou špičkové vilové 

architektury první poloviny 20. století. Je zde patrný vliv anglického stylu, ale i prvky české lidové architektury 
v ornamentice. Vila je propojena se zahradou. Dnes se zde pořádají výstavy o architektuře rodinného bydlení. 

Trmalova vila je běžně přístupná veřejnosti. 
Ve dnech EHD 2011 bylo otevřeno: 10. až 11. 9. 2011 od 10 do 17 hodin. 
 
 

Klub irských tanců - Rinceoirí 
 
Škola irského tance Rinceoirí Irish Dance Academy působí v Praze 10 v tělocvičně hotelové školy 

na Vršovické 43. V roce 2011 otevírala opět kurzy, které byly určeny pro všechny od nejmenších dětí 
až po dospělé. Pod vedením zkušených lektorů souboru Rinceoirí (čte se Rinkojrí) se zájemci mohli již za pár 
lekcí naučit základy tohoto druhu tance. Ve všech třídách se věnovalo irskému tanci zhruba 200 tanečníků 
od dětí po dospělé, od začátečníků až po ty nejpokročilejší. 

Internetové stránky jsou: www.rince.cz. 
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Pohřeb Pavla Vrby 
 
V pravé poledne 15. září začalo ve strašnickém krematoriu poslední rozloučení s Pavlem Vrbou, který zemřel 

7. září ve věku 73 let. Do Velké obřadní síně přišla za jedním z nejznámějších textařů české populární hudby 
řada zástupců tuzemské hudební scény. Přišla zpěvačka Yvonne Přenosilová, Marta Kubišová, Jitka Zelenková, 
Petra Janů, Marcela Holanová, Helena Vondráčková, Lucie Bílá. Dorazil zpěvák Michal David, Petr Janda ze 
skupiny Olympic, Václav Neckář, Ondřej Soukup, Petr Hapka, Karel Šíp nebo Karel Vágner. 

Za víc než 40 let vytvořil Pavel Vrba přes dva tisíce textů, jen na gramodeskách jich vyšlo přes třináct set. 
Vrbu proslavily texty pro Karla Gotta, Martu Kubišovou, Waldemara Matušku a Marii Rottrovou či skupiny 
Blue Effect a Olympic. Vrba byl spoluautorem hitů jako V stínu kapradiny, Říkej mi nebo Jasná zpráva. Stejně 
tak byl úspěšným básníkem a libretistou. 

Slovy opatřil i několik českých muzikálů a podílel se na divadelních inscenacích Slaměný klobouk, Můj 
hříšný muž, Zahraj to znovu, Same či Povečeříme v posteli. Přebásnil také britský muzikál Líp se loučí v neděli. 

 
 

Hasiči likvidovali požár u bezdomovců 
 
K rozsáhlému požáru objektu obývaného bezdomovci vyjely 12. září odpoledne do Vršovic čtyři jednotky 

hasičů. U požáru zasahovali hasiči s třemi cisternami a žebříkem. Nikdo nebyl zraněn a hasičům se navíc 
podařilo uchránit druhou polovinu domu s kancelářemi soukromé firmy.  

Asi 20 lidem se ale podařilo z objektu dostat už před jejich příjezdem hasičů. Zachránili se jak bezdomovci, 
tak i zaměstnanci soukromé firmy. Ta sídlila v jedné části objektu, druhá sloužila za přístřešek právě lidem 
bez domova. Oheň pravděpodobně způsobila nedbalost. 

 
 

Kniha Proč kluci milují fotbal slavila úspěch v divadle Ypsilon 
 
V úterý 13. září se od 16.30 křtila v pražském Studiu Ypsilon nová kniha Zuzany Maléřové Proč kluci milují 

fotbal za účasti řady osobností, mezi nimi nechyběli herci tohoto divadla a fotbaloví reprezentanti Verner Lička 
a Jan Suchopárek. Kniha vyšla v krásné grafické úpravě Filipa Skaláka a její součástí bylo téměř 70 fotografií 
Vlada Bohdana. Jak řekla autorka: „Kniha je z prostředí fotbalu, ale je o životě. O zkoumání našich povah a cest. 
Je o dětech, ale je napsána pro dospělé. I když i děti ji svým citem budou velmi dobře rozumět. A ač je věnována 
skutečným klukům, které jsem poznala na fotbalových trávnících, je víc než o tréninku jejich nohou o hledání 
jejich hodnot. Přála jsem si, aby kniha byla zábavná, napínavá a poetická. Plná citu a prchavých okamžiků, které 
když nezastavíme, rozplynou se, aniž bychom si my i naše děti uvědomili, čeho jsme byli svědky.“ 

Zuzana Maléřová a Vlado Bohdan žijí v Praze 10. Z desítky jsou také hlavní aktéři knihy, parta chlapců 
ročníku 2000, a ústředním týmem, ze kterého kluci vzešli, je klub Union Vršovice. Jery, Manďas, Švarcík, Raty 
a další jsou prostě kluci z Vršovic. 

Místo pro křest knihy bylo vybráno záměrně, neboť Z. Maléřová má k Studiu Ypsilon velmi vřelý vztah. 
Kmotři V. Li čka a J. Suchopárek ocenili originalitu knihy, která pojednává o fotbale trochu jinak. Následně 
fotbalovými zážitky pobavili přítomné herci zdejšího divadla – Martin Dejdar, Jiří Lábus a další. 

Zuzana Maléřová se spolu s fotografem Vladem Bohdanem stali výraznou autorskou dvojicí. Jejich knihy 
Počítání času, Viděla jsem jitro, Celá viola tvé duše, Ticho v květu violy či Šťastná hodina (právě vyšla v novém 
vydání) byly oceněny kritikou i čtenáři. Narození dětí je inspirovalo ke vzniku knihy Jak potkat děti. Titul se 
dočkal několika vydání a vzbudil velký ohlas. Právě na něj volně navazuje nová kniha Proč kluci milují fotbal.  

 
 

Den otevřených dveří v areálu Depo Hostivař 
 
Dopravní podnik přichystal ve svém Depu Hostivař a ústředních dílnách den otevřených dveří. Akce se 

uskutečnila v sobotu 17. září od 10 do 16 hodin. 
Pro návštěvníky byla připravena prohlídka areálu, expozice jednotlivých typů vozů metra, tramvají 

a autobusů, se kterými se lze potkat v běžném provozu. Nechyběly ani historické vozy nebo speciály jako školní 
tramvaje či pracovní vozy – motorový posunovací a nákladní. Proběhlo zde také rozloučení s klasickými 
pražskými tramvajemi T3. Předvedeny byly řídící a informační systémy v dopravě aj. Otevřeno bylo i v dílnách. 

Děti si mohly hrát na strojvedoucího metra nebo na řidiče tramvaje. Kdo však chtěl usednout do moderně 
vybavené kabiny řidiče ForCity, musel si vystát dlouhou frontu. Své umění předváděli také hasiči. Návštěvníci si 
mohli prohlédnout ukázky hasičské techniky nebo moderních technologií, které se používají v pražské MHD. 
Nechyběly ani hasičské vozy a návštěvníci si užili hromadu pěny vyvinutou generátorem pěny. 
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V jednotlivých areálech byl doprovodný program proložený soutěžemi pro děti i dospělé. Děti hned po vstupu 
do areálu hledaly stanoviště, kde by mohly splnit úkol a získat za to razítko. Celkem zde bylo pět stanovišť, 
kdo je absolvoval, získal dárky od Dopravního podniku. 

Účastníci Dne otevřených dveří mohli využít k přepravě metro do stanice Depo Hostivař, odkud jezdila 
zvláštní autobusová linka po celém areálu nebo tramvajovou linku č. 7 do stanice Ústřední dílny, kde byl druhý 
vstup do areálu.  

Díky krásnému počasí zavítalo do areálu více jak deset tisíc spokojených návštěvníků. Exkurze do prostor 
běžně veřejnosti uzavřených nadchla všechny věkové kategorie v depu, garážích i vozovně. Vstup byl zdarma. 

 
 

 
 

Den otevřených dveří v areálu Depo Hostivař 
 
 

Rekord na elektrickém skútru 
 
Pražský velodrom ve Strašnicích nabízel 19. a 20. září výjimečnou akci. Organizátoři se zde pokoušeli 

o vytvoření světového rekordu v počtu ujetých kilometrů za dvacet čtyři hodin na elektrickém skútru. Jednalo se 
o ojedinělou akci svého druhu nejenom v České republice, ale i ve světě. Cílem akce bylo demonstrovat jízdní 
vlastnosti a využitelnost elektrického skútru. Pro rekordní jízdu byl použit sériový elektroskútr značky Akumoto 
bez jakékoliv úpravy. 

Pokus o světový rekord se konal v rámci Evropského týdne mobility. Start proběhl na velodromu v pražských 
Strašnicích v pondělí 19. 9. přesně v 11 hodin za účasti Petra Kuchaře, předního světového freestyle 
motokrosaře. Do cíle skútr dorazil přesně o 24 hodin později. Během této doby si v hodinovém intervalu 
předávalo elektrický skútr značky Akumoto pouze pět pro tuto akci speciálně proškolených jezdců – to vše 
za dohledu komisařů z agentury Dobrý den, u které je světový rekord zaregistrován. 

Komisař kontroloval nejen počet ujetých kol, počet výměny baterií a pochopitelně také to, aby rekord vytvořil 
jeden skútr. Během 24 hodin se značce Akumoto ve spolupráci se skupinou ČEZ podařilo ujet na elektrickém 
skútru 1 136,3 kilometru a tím stanovit světový rekord v počtu ujetých kilometrů na tomto elektrickém vozidle.  

Elektromobilům, motorkám a elektroskútrům by měla patřit budoucnost. Jde totiž o ekologický a velmi levný 
způsob dopravy. Se skútrem se ujede 100 kilometrů za 5 korun. Na ujetí 1 136,3 kilometru stačilo pouhých 
40,8 kWh, které představují náklady za vlastní (silovou) elektřinu ve výši 71 Kč včetně DPH. 

Akci moderoval Standa Berkovec. 
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Festival Zažít město jinak 
 
V sobotu 24. září od 10 do 22 hodin se konal pod záštitou radní Aleksandry Udženije již pošesté festival Zažít 

město jinak. Cílem festivalu bylo ukázat, jak by se v Praze dalo žít, kdyby ulice nesloužily jen k projíždění 
a parkování aut. Hlavní město by tak bylo čistší, klidnější a bez hluku. Praha by tak byla příjemnější pro život. 

Heslem letošního roku bylo sousedské setkávání. Proto se letos neslavilo na jednom místě, ale slavnost 
vypukla hned v třinácti pražských čtvrtích, kde probíhaly od rána akce pro děti, koncerty a výstavy. Kavárny 
a restaurace rozšířily své zahrádky. Pouliční slavnosti se vedle již tradičních vinohradských ulic konaly před 
budovou Národní technické knihovny v Praze 6, ale také na Letné, na Žižkově, na Smíchově nebo ve Vršovicích. 
V ulicích se lidé bavili a na silnicích bylo minimum aut. Společnost Auto*Mat napomáhala s produkcí 
a propagací. 

Festival se poprvé konal ve Vršovicích v Krymské ulici a jejím okolí a organizovalo ho občanské sdružení 
Start a Café Sladkovský ve spolupráci s restaurací HamTam a Café V lese. V ProLuce mezi Krymskou 
a Moskevskou byla open-air galerie, kterou uvedl výtvarník a zástupce sdružení Start Vršovice Krištof Kintera.  
Připraven byl cyklosprint do vrchu (11:30), nechyběly ani hodnotné cyklo ceny. Španělská paella se 
připravovala na obří pánvi přímo na ulici. Připraveni byli Tawatt Dj´s, program pro děti, fotbálek, deset hodin 
s kapelou Chlupy, hodinka a půl s kapelou Byl pes, Spirt Child Slam poetry NYC, design market, bleší trh, 
občerstvení se staropražskými specialitami a další. 

Občanské sdružení Start by rádo obnovilo tradici trhu na místě, kde dnes parkují auta. Jenže auta zmizí 
z tohoto místa nanejvýš jednou do roka. Na rozdíl od loňských pouličních trhů, které majitel blízké kavárny 
Mahďák také organizoval, se už letos nepodařilo přesvědčit místní radnici, aby v den konání akce zakázala 
v ulici parkování aut. 

Tradičním vyvrcholením festivalu byla Velká podzimní cyklojízda, která startovala ve 13 hodin z Rumunské 
ulice. Cyklojízdy se zúčastnilo přes osm tisíc lidí. Projeli trasu z Vinohrad přes Václavské náměstí a magistrálu 
do Holešovic a zpátky na Letnou, kde na Letenské pláni jízda skončila zvedáním kol nad hlavu. To byl podle 
organizátorů symbolický výraz toho, že cyklistika do města patří. 

Praha a další města v podpoře cyklistiky stále pokulhávají za evropskými metropolemi. Mezi nimi drží prim 
Kodaň, kde do práce či školy dojíždí téměř třetina lidí na kole. Centrum Prahy je velmi podobné Vídni, kde se 
před několika lety rozhodli, že budou snižovat počet aut ve městě. 

Jestliže před několika lety museli příznivci a propagátoři cyklistiky kvůli této akci bojovat o povolení, 
tak dnes obliba cyklistiky mezi Pražany stále stoupá a radnice si to dobře uvědomují. 

 
 

Hasiči závodili ve vyprošťování lidí z havarovaných aut 
 
V hasičské stanici HZS hlavního města Prahy v Praze 10 probíhal 5. října závod hasičů ve vyprošťování lidí 

z havarovaných aut. Sedmnáctý ročník Memoriálu Františka Kohouta byl pro hasiče závodem a zároveň 
realistickým cvičením.  

Jednalo se o mezinárodní soutěž, kromě českých týmů zde byly dva slovenské. Celkem se přihlásilo 18 týmů 
do soutěží v družstvech. Čtyřčlenná družstva měla během patnáctiminutového limitu za úkol vyprostit z vraku 
auta figurantku a následně ji poskytnout základní lékařskou pomoc. Figurantky byly do aut vklíněny velmi 
precizně. K jejich vyproštění musely týmy používat i hydraulické nůžky. 

 
 

4+4 dny v pohybu 
 
Na stadionu Bohemians v Ďolíčku proběhl 22. října jedinečný sportovně-umělecký večer „Bohémové 

na Bohemce“, který se konal v rámci festivalu současného umění 4+4 dny v pohybu. Akce s podtitulem Co se 
stane, když se umělec netrefí do míče? byla věnována legendárnímu stadionu a klubu ve Vršovicích a jeho letité 
historii. Festival 4+4 dny, stejně jako spolupořadatel akce Start Vršovice o.s., se zabýval veřejným prostorem 
z hlediska utváření sociálních vztahů. Zároveň tématem doprovodné výstavy letošního festivalu bylo Štěstí. Pocit 
štěstí spoluvytváří domov a domovem jsou Vršovice, ke kterým patří právě Ďolíček. 

Na tribunách se sešlo několik stovek diváků. Ti sledovali trénink fotbalistů divizní rezervy Bohemians 1905, 
během kterého se představili umělci ze světa tance, divadla a zpěvu. Na vršovickém stadionu tak například tančil 
balet. 

V Ďolíčku vystoupili: Ondřej David, Petra Hauerová, Phase, Stage Code, Howie Lotker, Kolouchův sen, 
Ondřej Socha, OLDStars, The Tchendos DJs, Dan Walter, Vojtěch Sýkora, Zuzana Malá, Barbora Králová, 
Pavlína Červenková a další. Akci podpořila městská část Praha 10. 
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Událost měla především ukázat, že Ďolíček není na odpis a že fanoušci "Klokanů" ani samotný klub se 
nehodlají smířit se stěhováním ze stadionu, který nesplňuje parametry pro nejvyšší soutěž. Na představení se 
přišli podívat lidé z Vršovic, nejen fotbaloví fanoušci. 

 
Již v úterý 18. 10. od 16 hodin se uskutečnila procházka po průmyslové architektuře Vršovic s Lukášem 

Beranem a Vladislavou Valchářovou (Výzkumné centrum průmyslového dědictví FA ČVUT v Praze). Sraz byl 
v Café Sladkovský v Sevastopolské ulici 17. Od 19 hodin zde přednášel Václav Hájek na téma Kulturní dějiny 
Botiče. 

 
 

Projekt Šance začal fungovat v Praze 10 
    

Sdružení Šance získalo od Úřadu pro zastupování ve věcech majetkových (ÚZSVM) do výpůjčky nebytové 
prostory v Moskevské ulici v pražských Vršovicích. Občanské sdružení Projekt Šance poskytuje zázemí mládeži 
z dětských domovů, která žije na okraji společnosti, tzv. dětem ulice. 

Záměrem občanského sdružení je zapůjčený nebytový prostor na vlastní náklady upravit a vybudovat z něj 
kulturně osvětové, poradenské, vzdělávací a školicí centrum pro mládež s rizikovým chováním a zároveň školicí 
centrum pro sociální pracovníky v této odborné oblasti. 

Smlouvu o výpůjčce uzavřel ÚZSVM s občanským sdružením Projekt Šance na jeden kalendářní rok. 
Po vzájemné dohodě smluvních stran může být smlouva o výpůjčce prodloužena opět o jeden rok, 
popř. i na delší časové období. 

Toto kontaktní centrum mohli navštěvovat od konce listopadu 2011 mladí lidé z rozvrácených rodin 
a dětských domovů, kteří se často živí třeba jako prostituti. Prostory dříve odmítaly poskytovat městské části. 
Nakonec dočasně na rok pomohl stát. 

 

 
 

Vzpomínka 93. výročí vzniku Československé republiky 
 
 

Legionáři se sešli u Stromu republiky ve vršovických Heroldových sadech  
 

25. října se od 11 hodin konala v Heroldových sadech v Praze 10 - Vršovicích pietní vzpomínka k 93. výročí 
vzniku Československé republiky. Akci pořádala městská část Praha 10, Obvodní výbor Českého svazu 
bojovníků za svobodu Praha 10 a Jednota Československé obce legionářské Praha 10.  

Setkání proběhlo u Stromu republiky, který připomíná památku 28. října 1918. Prahu 10 zastupovala vedoucí 
Odboru školství Eva Štrobachová, která připomněla význam 28. října. Dále promluvil plukovník Antonín Štícha 



 320 

- místopředseda Českého svazu bojovníků za svobodu. Slavnostního aktu se zúčastnili také žáci z blízké 
Základní školy Karla Čapka. Tato škola obdržela z rukou Antonína Štíchy pamětní medaili Českého svazu 
bojovníků za svobodu (ČSBS). Ocenění se dostala i paní Sojkové z ČSBS za její pomoc a spolupráci. 

 
 

Hřbitovy byly na Památku zesnulých déle otevřeny 
 
V souvislosti s Památkou zesnulých prodloužily ve středu 2. listopadu pražské hřbitovy - Olšany, Vinohrady, 

Vyšehrad, Malvazinky a Ďáblice - otevírací dobu ze 17 na 20 hodin. Ostatní místa nechala Správa pražských 
hřbitovů (SPH) otevřená podle běžné pracovní doby do 17 hodin. 

Památka všech zemřelých nebo lidově Dušičky se slaví od 10. století. Připadá na 2. listopadu, kdy je 
v římskokatolické církvi dnem liturgického roku a církev se modlí za zemřelé. V zemích s křesťanskou tradicí je 
zvykem během tohoto dne nebo období navštívit hřbitov a rodinný hrob, rozsvítit na něm svíčku nebo položit 
živé květiny. To symbolizuje víru ve věčný život a přesvědčení, že život hrobem nekončí. 

 
 

Gabriela Vránová 
 
Společnost Otokara Březiny v Jaroměřicích nad Rokytkou, České centrum Pen klubu a Knihovna Václava 

Havla připravily v listopadu pořad „Můj kraji, rozpleteným copem bych ti nohy utírala“ z textů spisovatelky 
a básnířky Ludmily Klukanové. Texty přednesla 16. 11. v 17 hodin v knihovně Václava Havla v Řetězové ulici 7 
v Praze 1 Gabriela Vránová, obyvatelka Prahy 10, za hudební spolupráce Ondřeje Urbana. Autorka na závěr 
pořadu přečetla ukázku z právě dokončené knihy Pozdní čas nastal nám. Vstupné bylo dobrovolné jako 
příspěvek na režii. 

 
 

Mikulášská show v cirkuse  
 
Mikulášská v cirkuse se konala v pátek 2. 12. 2011 od 17:30 hodin v Praze 10 na Hagiboru. Během dvou a půl 

hodiny proběhla řada vystoupení, jako například drezůra chrtů a lam, kouzelnická show s převleky, drezůra 
bílých lvů, akrobacie na horizontálním laně, vysoká škola na koni, Hula Hop na koni, akrobacie na válečcích, 
skupina skákačů a vystoupeni s noži a kušemi. 

 
 

Kniha 14 míčů pro Bohemians 
 
Petr Hugo Šlik napsal knihu 14 míčů pro Bohemians o zájezdu tehdejšího AFK Vršovice do Austrálie, která 

byla v prosinci 2011 slavnostně pokřtěna. Příběh vypráví o tom, jak se fotbalisté AFK Vršovice vydali 7. dubna 
1927 z tehdejšího Wilsonova nádraží na víc než 20 tisíc kilometrů dlouhou pouť do Austrálie, kde vyhráli 
14 z dvaceti zápasů. Ve světě si vydobyli slávu a dostali i klokana, který se následně dostal i do znaku klubu. 
Na zájezd jim byl propůjčen kvůli reprezentačním účelům název Bohemians, ale díky jejich úspěchu jim tento 
název již zůstal. 

Petr Hugo Šlik, v civilu zeměměřič a fanoušek vršovických Bohemians, na 200 stranách svižně líčí průběh 
zájezdu od jeho příprav až po návrat "zatoulané" trojice hráčů do Prahy. Kromě samotných fotbalistů do příběhu 
vstupují i další postavy, které během cesty fotbalisté potkávají. 

 
 

Ve Strašnicích proběhlo poslední rozloučení s výtvarníkem Zdeňkem Milerem  
 

Desítky lidí se 9. prosince v krematoriu v pražských Strašnicích rozloučily s výtvarníkem Zdeňkem Milerem. 
Vedle rakve stála postavička, která k umělci neodmyslitelně patřila, a to figurka Krtečka.  

Na pohřeb dorazilo mnoho slavných tváří, například herec Jan Potměšil, Chantal Poullain, Dagmar Patrasová 
či šéf Ústavního soudu Pavel Rychetský. Přišli i zástupci americké ambasády.  
Český filmař, ilustrátor a režisér animovaných filmů Zdeněk Miler zemřel ve věku 90 let 30. listopadu 

v sanatoriu Na Pleši. 
Kladenský rodák začínal ve zlínských filmových ateliérech a od roku 1945 spolupracoval v barrandovském 

studiu Bratři v triku s legendárním Jiřím Trnkou. Vytvořil postavu Krtečka, jednu z nejpopulárnějších 
animovaných postav české kinematografie. První příběh vznikl v roce 1957. Kromě této postavičky přivedl 
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na svět spoustu dalších figurek z kreslených filmů nebo seriálů, například zvířecí postavičky Cvrčka a Štěňátka 
a ilustroval řadu knih pro děti, například Cesty formana Šejtročka nebo Kubula a Kuba Kubikula.  

Postava Krtka ho proslavila v celém světě. Krtek dokonce zavítal do vesmíru. Dvaceticentimetrovou 
postavičku si totiž vzal s sebou na misi do vesmíru americký astronaut Andrew Feustel. Nápad přibrat Krtečka 
do vesmíru na předposlední misi raketoplánu Endeavour a propagovat vědu mezi dětmi měla astronautova 
manželka Indira, která má české předky. Jméno po Milerovi nese od dubna 2011 ve vesmíru planetka číslo 
20364 Zdeněkmiler, kterou objevili astronomové z Observatoře Kleť.  

Jako ilustrátor pracoval pro nakladatelství Albatros. Na sériích o Krtkovi pracoval až osmnáct hodin denně. 
Posledním epizodám se věnoval v jednaosmdesáti letech. V roce 2001 obdržel Cenu za celoživotní práci 
s dětskou knihou. 

 
 

Dárky pro psí útulek 
 
Jako v předchozích letech měli psi z Prahy 10, především ti z Vršovic a Vinohrad, svůj vánoční stromek 

v oplocené části Heroldových sadů. V pondělí 19. prosince od 14 do 16 hodin byly pod ozdobeným stromkem 
pro psy připraveny různé pamlsky a pro majitele psů pak osvětové materiály vztahující se ke společnému soužití 
psů s člověkem ve městě. Ve stejném čase bylo možné ke stromku přinést dárek pro psy žijící v některém 
z pražských útulků. V loňském roce byl obdarován soukromý útulek v Modřanech a útulek v Tróji. Vítaným 
dárkem byly psí konzervy, granule nebo třeba piškoty. Akce byla spolupořádána městskou částí Praha 10, která 
pro pejskaře připravila balíček s informačními materiály radnice. 

 
 

Zemřel operní pěvec Václav Zítek 
 
Ve věku 79 let zemřel bývalý sólista Národního divadla, držitel Ceny Thálie za celoživotní operní mistrovství, 

barytonista Václav Zítek, který žil přes třicet let u nás v Praze 10. Do povědomí širší veřejnosti se asi nejvíce 
zapsal jako Přemysl ve Smetanově Libuši, kterého ztvárnil po boku Gabriely Beňačkové ve slavnostním 
představení, jímž bylo v listopadu 1983 po rekonstrukci znovu otevřeno Národní divadlo.  

Svůj život zasvětil svému milovanému zpěvu a divadlu, proto i po svém předčasném odchodu z Národního 
divadla z důvodu vážné nemoci nerezignoval, ale s radostí a oddaností předával svou vynikající pěveckou 
a výrazovou techniku mladým zpěvákům a pomáhal jim k úspěšné pěvecké kariéře.  

Operní pěvec Václav Zítek se narodil 24. března 1932 v Tisé u Ústí nad Labem. Zpěv studoval soukromě 
mimo jiné i u sólistů Národního divadla Miloše Linky a Zdeňka Otavy. V letech 1952-1955 účinkoval 
v Armádním uměleckém souboru Víta Nejedlého, následně byl členem sboru Národního divadla a sólovou dráhu 
začínal v opeře v Ústí nad Labem v letech 1960-1969. 

Od roku 1969 byl v Národním divadle, kde vydržel až do roku 1991 a stal se jedním z největších barytonistů, 
kteří zde kdy vystupovali. Na první české scéně zpíval krále Vladislava v Daliborovi, Kalinu v Tajemství nebo 
Petra Voka v Pauerově Zuzaně Vojířové. Ze světového repertoáru patřil k jeho největším rolím Mozartův Don 
Giovanni, Čajkovského Evžen Oněgin, Giorgio Germont ve Verdiho La traviatě, ale i Musorgského Boris 
Godunov. 

Vyučoval také na pražské a pardubické konzervatoři a od roku 1977 byl externím pedagogem na Hudební 
fakultě Akademie múzických umění. Dlouhá léta působil jako hlasový poradce Opery Národního divadla 
v Praze. 

Hostoval na operních scénách a koncertních pódiích v mnoha evropských městech. Divákům se představil 
v Itálii, Rusku, Francii, Holandsku, Švýcarsku, Německu, Velké Británii, Rakousku, Španělsku, Dánsku, 
Maďarsku, Jugoslávii, Rumunsku, Bulharsku, ale i v USA, Japonsku nebo Arménii. 

Nahrál velkou řadu operních kompletů, kantátových děl nebo operních árií a písní pro Supraphon, Panton, 
Český rozhlas a televizi. Nahrával nejen pro domácí, ale i světové firmy. To bylo korunováno v roce 1981, 
kdy obdržel americkou cenu Grammy za nahrávku role Šiškova v Janáčkově opeře Z mrtvého domu. V roce 
1981 se Václav Zítek stal laureátem Státní ceny a v roce 1985 národním umělcem. Ve stejném roce získal Zlatou 
desku Supraphonu. Cenu Thálie za celoživotní dílo dostal Václav Zítek v roce 2008. 

Václav Zítek zemřel 20. prosince 2011. Poslední rozloučení s ním proběhlo 27. 12. 2011 v Národním divadle. 
 

 
CHAIM BE TIKVA 

 
28. prosince 2011 byla v Betlémské kapli v Praze 1 uvedena světová premiéra symfonické svity CHAIM BE 

TIKVA hudebního skladatele Jaromíra Vogela, který žije v Praze 10. 
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Toto hudební dílo bylo vytvořeno jednak na počest sira Nicholase Wintona, zachránce 669 židovských dětí 
na počátku 2. světové války, ale i k uctění památky obětí holocaustu a všech ostatních postižených touto válkou. 

Kompozice symfonie od hudebního skladatele Jaromíra Vogela je čtyřvětá a jednotlivé časti jsou propojeny 
intermezzy, která rozpracovávají témata skladby a jsou uváděna dětským kvartetem v kombinaci s virtuózním 
triem. 

Celou první větou Život s Davidovou hvězdou prostupuje nářek tušené hrůzy. Lidé, kteří žili dosud 
normálním spokojeným životem byli donuceni podřídit se ponižujícím norimberským zákonům, jsou zbavováni 
lidských práv, musí pod hrozbou smrti nosit na prsou Davidovu hvězdu. 

V druhé části - V ghettu - jsou židé deportováni do ghett. Přestože zde lidé stáli na hranici života a smrti, 
snažili si udržovat kulturní cítění. Proto také v této větě zaznívá motiv naříkajících matek a dětská melodie. 

Transport - třetí věta – je vzpomínkami na domov, které zde evokuje motiv klezmerských houslí. Věta končí 
smutečním pochodem. 

Naděje - čtvrtá věta svity je silně ovlivněna českou lidovou písní a především jejím geniálním zpracováním 
v symfonické básni Vltava v cyklu Má vlast od Bedřicha Smetany. Autor nechtěl své dílo končit tragicky, proto 
právě toto téma zakomponoval do závěrečné části. Finále je proto optimistické. Skladba vrcholí chorem andělů 
Aleluja. 

Celý tento opus je komponován pro rozšířený symfonický orchestr, sbor, dětský sbor, dětský kvartet a trio. 
Účastí dětí chtěl skladatel vyvolat vzpomínky pamětníků na pobyt v Terezíně, proto dětský sbor působí skromně 
a "ne umělecky". 

Na premiéře účinkovaly rozšířené spojené orchestry, Camerata filarmonica Bohemia Šarbilach Jaromíra 
Vogela, koncertní trio Ady Slivanské a dětský kvintet, dětský pěvecký sbor Camerata a vokální solisté: 
E. Adlerová, M. Fousková, K. Dušková, D. Krausová, L. Pecharová, M. Foršt, R. Klimt, dirigent Jiří Havlík, 
moderátor Milan Hein, produkce B. Vogelová. 

Koncert záštitou podpořili: předseda vlády české republiky Petr Nečas, Izraelské velvyslanectví, Pražská 
konzervatoř, senátor Tomáš Töpfer, Centrum Franze Kafky, Ethno radio, sir Nicholas Winton, Škola Nicholase 
Wintona v Kunžaku, Konzervatoř a Vyšší odborná škola Jaroslava Ježka. 

Internetové stránky Jaromíra Vogela jsou: www.vogelavos.cz. 
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6.3) Kriminalita 
 
 

Ve Strašnicích skočil muž pod vlak 
 
V pražských Strašnicích v ulici U Trati skočil 6. ledna odpoledne do kolejiště muž ve věku 77 let. Projíždějící 

osobní vlak jej okamžitě usmrtil. Podle strojvůdce osobního vlaku vstoupil muž do kolejiště ve chvíli, kdy 
zastavit vlak nepomohla ani rychlobrzda. Následně byl provoz na dvoukolejné trati směrem na vršovické 
vlakové nádraží omezen. 

 
 

Strážníci Městské policie z Prahy 10 získali medaile 
 
Začátkem ledna se v Brožíkově sále Staroměstské radnice sešli strážníci, kteří jsou v nepřetržitém pracovním 

poměru u městské policie více než 10 a 15 let. Ocenění za věrnost obdrželo celkem 46 strážníků, kteří byli 
u pražské městské policie 15 let. Slavnostní stužkování strážníků probíhá od roku 2002.  

Primátor navíc některým z nich předal medaile, které se udělují v rámci stužkování Za statečnost, Za záchranu 
lidského života a Za věrnost. To se týkalo i dvou strážníků z Obvodního ředitelství Městské policie Praha 10 
Zdeňka Vostárka a Radima Pokorného, kteří ve Strašnicích pomohli zachránit život muži při vážném úrazu 
tramvaje. Tito strážníci cestovali 8. září 2010 před třetí hodinou odpoledne tramvají číslo 22, která v zastávce 
Na Hroudě srazila muže přecházejícího tramvajový pás. Muž byl zaklíněný před předními koly tramvaje. 
Strážníci poskytli muži první pomoc a v jeho ošetřování pokračovali podle instrukcí operátorky zdravotnické 
záchranné služby až do příjezdu sanitky. Vyznamenání strážníkům z Prahy 10 dalo i vedení radnice desáté 
městské části. 

 
 

Marihuana se k zákazníkům nedostala 
 
Pražští policisté obvinili v lednu muže a ženu z Prahy z nedovoleného pěstování drog. Osmadvacetiletý muž 

s dvacetiletou ženou pěstovali v pronajatém bytě v Praze 10 marihuanu. K tomu používali speciálně 
nainstalované technologické zařízení, složené ze závěsných svítidel osazených vysokotlakými sodíkovými 
výbojkami, a z potrubních ventilátorů, které zajišťovaly osvětlení, vytápění, ventilaci a cirkulaci vzduchu, 
s nutností manuálního zavlažování. Vypěstovat a zpeněžit tyto rostliny se jim již nepodařilo, neboť zasáhla 
policie. Ta při domovní prohlídce zajistili bezmála sto rostlin konopí. 

 
 

Nehody 
 
V neděli 30. ledna krátce před třetí hodinou odpoledne srazila tramvaj na strašnické zastávce Na Hroudě 

čtyřletého chlapce. Dítě utrpělo tržnou ránu na hlavě. Po základním ošetření byl chlapec převezen na oddělení 
dětské chirurgie v Thomayerově nemocnici v Krči. 

 
2. února došlo před 18. hodinou v ulici V Olšinách k tragické nehodě. Muž ve věku kolem 25 let byl smrtelně 

zraněn tramvají číslo 22. I přes pomoc přivolaných záchranářů těžce zraněný muž svým vážným mnohačetným 
zraněním na místě podlehl. Tramvajová doprava byla přerušena přibližně do 21. hodiny.  

Smrt mladého muže vyšetřovali dopravní policisté, kteří ihned vyslechli přímého svědka nehody. Ten byl 
z události otřesen, proto mu byla přímo na místě poskytnuta pomoc psychologa.  

 
1. března kolem devatenácté hodiny srazil vlak v pražských Vršovicích člověka, který srážku nepřežil. 

Nehoda se stala nad Švehlovou ulicí. Mezi stanicemi Hostivař a Strašnice byl provoz zastaven. Po necelých dvou 
hodinách byl provoz obnoven po jedné ze dvou traťových kolejí, kde museli strojvedoucí jezdit sníženou 
rychlostí a dbát zvýšené opatrnosti. K normálu se doprava vrátila po 22. hodině. 

 
21. dubna 2011 kolem sedmé hodiny ráno na ulici Průběžná došlo k tragické dopravní nehodě, při které 

zemřela důchodkyně. Čtyřiadvacetiletý řidič vozidla tovární značky Ford Transit při couvání od domu č. p. 62 
k domu č. p. 60 srazil jednaosmdesátiletou ženu, která šla po chodníku, a na místě ji usmrtil.  
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Třicetiletá žena pod vlivem alkoholu vstoupila 2. září dopoledne v bezprostřední blízkosti krematoria v Praze 

10 – Strašnicích do kolejové dráhy tramvaje číslo 11. Žena utrpěla otřes mozku a byla transportována 
do vinohradské nemocnice.  

 
Dvacetiletý řidič se 24. října večer zabil v Praze 10 v Průmyslové ulici, když se svým vozem narazil do lampy 

veřejného osvětlení. Záchranáři se na místě snažili mladého muže oživit, ale marně. V autě Škoda Favorit 
cestoval sám. Mladík pravděpodobně nezvládl řízení, v zatáčce vyletěl ze silnice a narazil do lampy. Auto náraz 
rozpůlil, přední část se zastavila o sto metrů dál. Policie v místě nehody odklonila dopravu. 

 
 

Mrtvý muž v tržnici 
 
4. února po třetí hodině ranní byl v areálu bývalé vietnamské tržnice ve Vršovické ulici (naproti stadionu 

Bohemians a vedle gymnázia v Přípotoční ulici) nalezen mrtvý muž. K případu vyjeli kriminalisté z Obvodního 
ředitelství Policie České republiky Prahy IV. Lékařem bylo předběžně vyloučeno cizí zavinění.  

 
 

Lupi č přepadl banku ve Strašnicích 
 
V pátek 28. ledna krátce před druhou hodinou odpolední přistoupil neznámý muž ve věku mezi 30 až 35 lety 

k pokladní přepážce na pobočce banky ve Starostrašnické ulici v Praze 10 a vyžadoval po obsluze vydání 
finanční hotovosti. V ruce tisknul válcovitý předmět s údajnou výbušninou, pokladní tak z obavy o svůj život 
vydala hotovost a pachatel z místa odešel směrem do ulice Věšínova. 

 
 

Strážníci odhalili také opilce za volantem 
 
V únoru řešili strážníci šest případů, kdy při řešení jednoho řidičova přestupku odhalili další protiprávní 

jednání. Hned 2. února po jedenácté večer si hlídka srážníků všimla v ulici Pod Altánem auta, které při jízdě 
nesvítilo. Když strážníci auto zastavili, zjistili, že šestatřicetiletý řidič je pravděpodobně opilý. Dechová zkouška 
prokázala 2,47 ‰ alkoholu v dechu. V tu chvíli se možný přestupek stal podezřením ze spáchání trestného činu, 
strážníci proto muže z Prahy předali Policii ČR.  

Den poté narazili strážníci v Bohdalecké ulici na auto ve velmi špatném technickém stavu. Ukázalo se, 
že jeho dvaatřicetiletý řidič má vyslovený zákaz řízení motorových vozidel. I ten skončil na policii. Stejně 
dopadl muž, který přes zákaz řízení sedl za volant a cestu si zkracoval zákazem vjezdu v Niederleho ulici. A také 
v dalších případech zjistili strážníci při řešení přestupku, že mají co dělat buď s řidičem pod vlivem alkoholu, 
nebo s řidičem porušujícím zákaz řízení motorových vozidel.  

 
 

Zloději na střeše kostela sv. Václava ve Vršovicích 
 
14. února v půl desáté večer bylo na operační středisko Městské policie Praha 10 oznámeno, že na střeše 

kostela sv. Václava na náměstí Svatopluka Čecha se nacházejí dvě osoby, které tam kradou měděné okapy. 
Na místo byly ihned vyslány dvě autohlídky městské policie. Zloději se před strážníky dali na útěk po střeše 
kostela směrem k ulici Tolstého. Tam se oba muži snažili slézt po hromosvodu na zem. První z podezřelých, 
který slézal, byl hlídkou strážníků zadržen. Druhý muž, který pod sebou spatřil strážníky, po hromosvodu 
vyšplhal zpět na střechu kostela a tam se ukryl. Hlídky neprodleně informovaly o situaci Policii ČR, a protože se 
nepodařilo kontaktovat nikoho, kdo by hlídkám umožnil přístup na střechu, byla na místo přivolána jednotka 
Hasičského záchranného sboru hl. m. Prahy. Ta po příjezdu na místo přistavila ke střeše kostela žebřík, 
po kterém strážníci a policisté z místního oddělení Vršovice vylezli. Následně byl i druhý muž strážníky zadržen. 
Po prohlídce střechy v místě, kde se muži nacházeli při příjezdu hlídek městské policie, byl nalezen velký 
šroubovák, ocelová tyč a v okapu byly ukryty kleště. Oba podezřelí muži, pětadvacetiletý obyvatel Prahy 
a devětatřicetiletý Středočech, byli předáni Policii ČR. 

 
 
 
 
 



 325 

Lupi č okradl seniorku v Limuzské ulici 
 
Ve středu 9. února přepadl asi třicetiletý lupič v Limuzské ulici ve Strašnicích pětaosmdesátiletou stařenku. 

Neznámý pachatel si starou paní pravděpodobně předem vytipoval. Do domu, kde dotyčná bydlí, vstoupil 
hlavními vchodovými dveřmi krátce před čtrnáctou hodinou. Za seniorkou šel do prvního patra až k jejímu bytu. 
Ve chvíli, kdy odemykala dveře, do ní strčil tak silně, až upadla na zem. Vnikl dovnitř, kde prohledal všechny 
místnosti. Mezitím do ženy ještě jednou strčil, až znovu upadla. Z jedné z místností poté odcizil kolem 150 tisíc 
korun v hotovosti, které si stařenka dlouhá léta šetřila. Lupič pak z bytu odešel směrem k ulici Černokostelecká. 
Žena z přepadení vyvázla nezraněna. 

 
 

Zloději vykrádali auta 
 
Kriminalisté z Prahy 10 v únoru zadrželi trojici mladíků, která od začátku letošního roku vykrádala osobní 

auta v obvodech Prahy 4 a 10. Mladíci brali zejména navigace, avšak pouze z vozů Škoda Superb nebo 
Volkswagen Passat. Mladíci ve věku 20, 22 a 25 let měli na svědomí několik desítek těchto vozů. Škoda byla 
téměř tři sta tisíc korun. 

 
 

Kvůli zloději začal unikat plyn 
 
K plynu unikajícímu ze zamčeného bytu vyjížděli v pondělí 28. února ráno do pražských Vršovic plynaři 

a policisté. Policii k bytu přivolali zaměstnanci plynáren. Policisté jim pomohli násilně vniknout dovnitř. 
Na místě zjistili, že únik způsobil zloděj, který si zatím nezjištěným způsobem z místnosti odnesl celá plynová 
kamna. Při havárii se nikdo nezranil, zaměstnanci plynáren pouze uzavřeli přívod plynu a místnost odvětrali. 

 
 

Policisté dopadli mladíka, který přepadával seniorky v Praze 10 
 
Pražská policie dopadla devatenáctiletého mladíka, který v období od ledna do března 2011 přepadával ženy, 

převážně v obvodech Prahy 10 a na sousední čtyřce. Vybíral si zejména ženy starších ročníků. Mladík se svými 
oběťmi nastoupil do autobusu, poté s nimi vystoupil a jen pár metrů od zastávky je přepadl. Na ženy útočil 
převážně ve večerních a nočních hodinách. Byl zákeřný, vždy je napadl zezadu a snažil se jim vytrhnout 
kabelku. Přestože se ženy pokaždé aktivně bránily, vždy je okradl. Některé z nich dokonce zranil tak, že skončily 
v nemocnici. Kriminalisté pachateli prokázali deset takových případů, ve kterých ženám způsobil škodu více než 
50 tisíc korun. Část odcizených věcí se kriminalistům podařilo v průběhu vyšetřování zajistit a vrátit majitelkám. 

 Vzhledem ke způsobu provedení jednotlivých skutků bylo pro kriminalisty značně obtížné pachatele 
vypátrat. Ženy si totiž ve většině případů nepamatovaly jeho popis. Ten kriminalisté získali teprve po podrobné 
analýze všech známých případů. Hned poté na dopadení pachatele uspořádali několik akcí. V pátek dne 4. března 
byli úspěšní. Podezřelého mladíka zadrželi v prostoru zastávek MHD u stanice metra, tedy v místech, odkud 
pořádal své loupeživé výpravy. Byl obviněn z trestných činů loupež, krádež a neoprávněné opatření, padělání 
a pozměnění platebního prostředku. Tento teprve devatenáctiletý mladík je recidivista a za obdobnou trestnou 
činnost byl již v minulosti odsouzen.  

 
 

Strážníci hledali injekční stříkačky na hřištích 
 
Celý jeden den strávila hlídka strážníků z Prahy 10 spolu s kolegou z Útvaru prevence Městské policie 

hl. m. Prahy na dětských hřištích a pískovištích, kde pátrala po případných injekčních jehlách, stříkačkách nebo 
jiném odpadu, který by na místě mohli zanechat narkomani. Nebezpečný materiál hledali také jejich kolegové 
po celé Praze. V celé Praze bylo nalezeno 148 injekčních stříkaček a 126 jehel, což vykazovalo pomalé klesání 
nálezů tohoto nebezpečného materiálu. V Praze 10 během celodenní akce našli strážníci osm injekčních 
stříkaček a ani jednu jehlu. Důvodem bylo i to, že každý okrskář v Praze 10 musí nejméně dvakrát do měsíce 
obejít hřiště a pískoviště ve svém okrsku a zkontrolovat je právě z hlediska přítomnosti takto nebezpečného 
odpadu. 

Strážníci navíc v rámci preventivních přednášek ve školách říkají dětem, jak v případě podobného nálezu 
postupovat. Při nálezu se nesmí na žádný takový předmět sahat. Takovýto materiál se nesmí dávat ani do koše 
nebo popelnice, kde by se o něj mohl někdo zranit. Všechen tento materiál patří do speciálního kontejneru, 
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v němž putuje k bezpečné likvidaci. Pokud tedy člověk najde jehlu či stříkačku, vždy by měl volat linku 156, 
oznámit místo nálezu a počkat na hlídku, která nebezpečný odpad posbírá a odveze. 

 
 

Falešný taxikář 
 
Hlídka strážníků městské policie si na Velikonoční pondělí 25. dubna při provádění kontrolní činnost v ulici 

Moskevská všimla osobního vozidla označeného jako vozidlo taxislužby, které překáželo plynulosti silničního 
provozu. Řidič vozidla se při spatření hlídky pokusil ujet, byl však zastaven v nedaleké Žitomírské ulici. 
Po prokázání totožnosti byl sedmatřicetiletý muž vyzván k předložení dokladů potřebných k provozování 
taxislužby. Muž předložil osvědčení o úspěšně vykonané zkoušce řidiče taxislužby, které přítomný pracovník 
státního odborného dozoru v silniční dopravě Magistrátu hl. m. Prahy označil za padělaný. Pro podezření 
ze spáchání trestného činu byl muž omezen na osobní svobodě a předán Policii ČR.  

 
 

Dívky surově napadly mladíka 
 
V dubnu došlo během večera k rozepři mezi mladými lidmi. Vše vyvrcholilo okolo páté hodiny ranní, když se 

skupina mladých lidí vracela z restauračního zařízení v prostoru pražského Edenu. Před NC Eden po chvíli 
dohadování fyzicky napadla dvaadvacetiletá dívka o dva roky mladšího hocha. Kolenem i nohou jej opakovaně 
a velmi surově udeřila do oblasti trupu, pěstmi ho bila do obličeje. Po chvíli se k ní přidaly také tři její 
kamarádky, které dotyčného bily pěstmi do hlavy a do celého těla. Na místě se pak objevili ještě čtyři mladíci, 
kteří ho strhli na zem a kopali do hlavy, až zůstal nehybně ležet na zemi svlečený, potlučený a s rozbitým 
obličejem. Jeho přítelkyně se mu snažila pomoci, i tu ale dívky napadly. Smýkaly ji po zemi a bily do celého 
těla. Vše zachytily kamery umístěné v tomto prostoru a obsluhující pracovník okamžitě vyrozuměl policii. 
Na místo se tak rozjelo hned několik hlídek, které část aktérů incidentu zadržely. Zraněný mladík skončil 
v nemocnici. 

 
 

Garážový zloděj byl zadržen 
 
Kriminalisté policejního obvodu Praha IV zadrželi v dubnu třiatřicetiletého muže z Prahy, který byl důvodně 

podezřelý z toho, že vykrádal různé druhy garáží v Praze 4 a 10. Zadržení proběhlo nedaleko Prahy v rámci 
pečlivě připravené akce, na které s kriminalisty spolupracovali také kriminalisté Krajského ředitelství policie 
hl. m. Prahy a policisté Oddělení hlídkové služby Obvodního ředitelství policie Praha IV. Kriminalisté zjistili 
a zadokumentovali, že se tento muž zhruba v první polovině ledna vloupal do nejméně 15 garáží na území Prahy 
4 a 10, a způsobil tak škodu více než 360 tisíc korun. Jednalo se jak o jednotlivé, tak i o hromadné nadzemní 
či podzemní garáže, ze kterých bral vše cenné, většinou pneumatiky, lité disky, pracovní nářadí, lyže, horská 
kola, apod.  

 
 

Strážníka ve Vršovicích pokousal pes 
 
12. května řešil strážník městské policie v Orelské ulici ve Vršovicích případ špatně parkujícího automobilu, 

který blokoval vjezd do průjezdu činžovního domu. Při pátrání po řidiči strážník zazvonil na jeden z blízkých 
bytů, po otevření dveří se však na něj vyřítil rotvajler a zakousl se mu do předloktí. Jednalo se o nešťastnou 
událost, po které však skončil policista v pracovní neschopnosti. 

 
 

Mladík pobodal sedmnáctiletou přítelkyni 
 
Jednadvacetiletý mladík 13. května před 10. hodinou pobodal na křižovatce ulic Oblouková a Přípotoční 

ve Vršovicích sedmnáctiletou přítelkyni. Stalo se tak poté, co se dvojice na chodníku nepohodla. Policisté 
útočníka, který dívku zasáhl sedmnácti bodnými ranami zavíracím nožem, na místě zadrželi a převezli 
k výslechu. Sám totiž po činu přivolal záchranku a čekal na pomoc. Žena skončila ve vážném stavu v nemocnici. 

V říjnu mladíka odsoudil Městský soud v Praze ke 12 letům vězení. Dívka podle obžaloby přežila jen díky 
okamžité lékařské pomoci. 
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Policisté a sprejeři 
 
Strážníci Městské policie v Praze 10 zadrželi předposlední červnový týden ve vnitrobloku ulice Bajkalská 

skupinu sedmi sprejerů, žáků základní školy ve věku 14 až 16 let, z nichž jeden se ke spáchání činu doznal. 
Kromě trestního stíhání byla od nich vymáhána i náhrada škod.  

Praha 10 patří ke čtvrtím, které jsou nelegálním sprejerstvím postiženy nejvíce. A to i přesto, že vedení Prahy 
10 nabídlo sprejerům již několik ploch, aby na nich vytvořili svá díla. Zájem o vyčleněné legální plochy je 
přitom značný. Většinou jsou využívány hned po jejich zveřejnění.  

Nelegální sprejerství, které je trestným činem nezávisle na výši způsobené škody, způsobuje Praze 10 
i soukromým vlastníkům miliónové ztráty. Chránit své objekty se snaží městská část zejména tzv. anti-graffiti 
nátěry, které umožňují snadnější odstranění nežádoucích výtvorů. Na druhé straně zpřísňuje Praha 10 represivní 
postupy společně s městskou policií. 

 
5. října večer dostali strážníci informaci o tom, že na protihlukovou stěnu u Štěrboholské spojky stříkají 

sprejeři. Po příjezdu na místo přistihl jeden ze strážníků tři mladíky z Prahy 10 ve věku 15-19 let přímo ve chvíli, 
kdy na protihlukovou stěnu stříkali sprejem. Pro důvodné podezření ze spáchání trestného činu proto strážníci 
všechny tři mladíky omezili na osobní svobodě a předali Policii ČR. 

 
18. listopadu krátce před desátou hodinou obdrželo operační středisko Městské policie Praha 10 telefonické 

oznámení, že v ulici Bečvářova dvě dívky sprejují na zeď budovy. Oznamovatel udal popis podezřelých dívek 
a směr, kam posléze odešly. Na místo byla vyslána autohlídka, která po svém příjezdu nalezla oranžový sprej 
a plechovku od piva. O něco dál byl na zdi čerstvě nastříkaný oranžový nápis. Další hlídka strážníků mezitím 
prohledávala přilehlé okolí a v nedaleké ulici V Olšinách si v parku všimla dvou dívek odpovídajícího popisu. 
Když dívky spatřily strážníky, začaly rychlým krokem odcházet. Hlídka ženy, které měly oblečení i ruce špinavé 
od oranžové barvy, vyzvala k prokázání totožnosti a pro důvodné podezření ze spáchání trestného činu je 
omezila na osobní svobodě. Strážníci podezřelé dívky přivedli zpět k posprejované zdi. První hlídka, která 
zabezpečovala místo trestného činu, mezitím zjistila v ulici další čtyři čerstvě nasprejované nápisy oranžové 
barvy. Dívky se po příchodu na místo k posprejování zdí přiznaly. Celou věc si na místě převzala Policie ČR 
z místního oddělení Strašnice. 

 
 

Ve Vršovicích byl zadržen vrah z bohnické léčebny 
 
Policistům se podařilo 27. 6. kolem půl jedenácté dopolední zadržet ve Vršovicích třicetiletého vraha 

a sexuálního devianta Jana Buriana, který týden předtím utekl z pražské psychiatrické léčebny. Následně 
policisté Buriana převezli zpět do psychiatrické léčebny.  

Burian byl od roku 1999 v Bohnicích na nařízené ústavní ochranné léčbě, protože jako sedmnáctiletý 
zavraždil pětaosmdesátiletou ženu. Tu usmrtil s úmyslem ji následně okrást. Poté se ji pokusil ještě znásilnit. 
Za toto jednání byl odsouzen k trestu odnětí svobody na osm let s nařízenou sexuologickou léčbou. 

Z léčebny Burian utekl v noci z pondělí na úterý 21. června. Jednalo se o jeho druhý útěk ze zdravotnického 
zařízení, poprvé uprchl krátce po zahájení léčby v roce 2006, ale policistům se jej podařilo po dvou dnech 
zadržet a vrátit zpět. Burianovi nyní přímo v léčebně hrozí zpřísnění režimu, tedy například zákaz vycházek, 
a léčba pro něj vlastně začíná nanovo. Z právního hlediska porušil podmínky léčby a dopustil se tak trestného 
činu maření úředního rozhodnutí. 

 
 

V Praze 10 proběhla bezpečnostní akce 
 
Bezpečnostní akci zaměřenou na kontrolu dodržování tzv. protialkoholní vyhlášky podnikla 27. července 

na území desáté městské části městská policie. Akci, do níž bylo zapojeno 15 strážníků, iniciovala radnice tohoto 
pražského obvodu. Požívání alkoholických nápojů na některých veřejných prostranstvích zakazuje obecně 
závazná vyhláška č. 12/2008. Strážníci z "Desítky" při akci zkontrolovali celkem 36 lokalit. Zjistili přitom 
celkem 11 přestupků proti uvedené vyhlášce. Přestupky byly řešeny 5x blokovou pokutou na místě 
nezaplacenou, 2x blokovou pokutou na místě zaplacenou a 4x domluvou. 

 
 

Strážníci zadrželi muže, který vykrádal auta 
 
Pozorný občan nahlásil v neděli 10. července, že ve Věšínově ulici vykrádá mladík auta, kam následně 

dorazila motorizovaná hlídka. Osmadvacetiletého mladíka strážníci zadrželi už při odchodu. Při kontrole hlídka 
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ve velké plátěné tašce našla odcizené věci. Mladík se na místě přiznal a uvedl, že ještě vykradl další auto 
zaparkované opodál. 

 
 

Zvířata v ulicích Prahy 10 
 
Během léta museli strážníci několikrát zasahovat v ulicích Prahy 10 kvůli zvířatům. V červnu strážníci chytali 

užovku červenou, v Počernické ulici našli mládě poštolky, ale také tři velmi zanedbaná morčata, která někdo 
nechal v plastové přepravce před obchodem v ulici V Olšinách. 6. 7. zase pracovníci odchytové služby 
zasahovali u dvou ovcí, které se procházely ulicí V Chotejně. Všechna zvířata byla převezena do útulku, kde se 
jim dostalo potřebné péče, než našla nový nebo původní domov. 

Největší úlovek se podařil v pondělí 11. 7. odpoledne, kdy vyjížděli strážníci městské policie do Čelné ulice, 
kde měla podle svědků běhat mezi vozidly opice a měla dokonce napadnout psa. Hlídka na místě skutečně našla 
poměrně rozčilenou asi 40 cm vysokou opici. Zajistili proto místo a přivolali kolegy z odchytové služby. Ti opici 
během chvíle odchytili a to pomocí dvou odchytových tyčí. Primáta pak převezli do Útulku pro opuštěná zvířata 
v Dolních Měcholupech, kde zjistili, že jde o přibližně 15kilového makaka, a kontaktovali majitele.  
 
 

Opilec napadl družku i souseda 
 
Opilý 48letý muž napadl 7. srpna večer na ubytovně v Práčské ulici v Záběhlicích před desátou hodinou 

večerní svou družku. Žena se přiběhla schovat k jednašedesátiletému sousedovi ve vedlejším pokoji. Ten se 
vypravil agresivního muže uklidnit, jenže on na něj vytáhl nůž a chtěl souseda bodnout do břicha kuchyňským 
nožem s čepelí dlouhou třicet centimetrů. Sousedovi se podařilo útočníkovi srazit ruku a uskočit, což ho 
uchránilo od vážných následků. Agresora zadrželi přivolaní policisté a v poutech ho převezli na služebnu. 
Dechová zkouška u něj ukázala téměř tři promile alkoholu. Muž byl obviněn z pokusu o těžké ublížení na zdraví. 
 
 

Kamion se pod most nevešel 
 
Na více než dvě hodiny zablokoval 17. srpna po poledni viadukt pod Jižní spojkou v Praze bulharský kamion. 

Řidič se pokusil podjet Jižní spojku ulicí V Korytech směrem do ulice Průběžné, ale kvůli své výšce zůstal 
v pojezdu uvězněn. Nehoda si nevyžádala žádné zranění, pouze škodu na vozidle a také na mostní konstrukci. 
Po upuštění pneumatik se kamion podařilo vyprostit a provoz byl před 15. hodinou obnoven. 
 

 
Agresivní opilec řádil v metru Skalka 

 
29. srpna v pět hodin odpoledne obdržela autohlídka strážníků Hlídkového útvaru Městské policie Praha 

pokyn k výjezdu do stanice metra Skalka, kde mělo dojít ke konfliktu mezi agresivním cestujícím a dozorčí 
stanice Dopravního podniku. Muž měl pracovnici metra napadnout, když se mu snažila pro jeho opilost zabránit 
ve vstupu do metra. Strážníci po příjezdu na místo zjistili, že dozorčí stanice se zastal jeden z kolemjdoucích 
a agresivního opilce se snažil uklidnit. Opilec se však i po příjezdu hlídky choval agresivně, pracovnici metra 
nadával a vyhrožoval jí újmou na zdraví. Muž se následně pokusil napadnout i zasahující hlídku, proto byl 
za použití donucovacích prostředků zklidněn a převezen speciálním vozidlem pro odvoz opilců na záchytnou 
stanici. 

 
 

Strážníci dohlíželi na děti 
 
1. září dohlíželi strážníci městské policie na bezpečný příchod dětí do školy. Jednalo se o šest vytipovaných 

školských zařízení ve Vršovicích, Malešicích a Strašnicích.  
Pokračoval i projekt Školní policie, kdy se strážníci pohybovali v době od 12 do 13:30 hodin v blízkosti 

čtrnácti vytipovaných škol a svojí přítomností tak odrazovali nepřizpůsobivé osoby od jejich pohybu v okolí 
škol, dohlíželi ale také na bezpečný odchod dětí z vyučování. 

V září se také do škol a mateřských školek vrátili strážníci z útvaru prevence se svými přednáškami 
a programy pro jednotlivé věkové skupiny dětí. Ti nejmenší se učili, jak bezpečně přejít přes cestu, na koho se 
obrátit v případě ohrožení či nebezpečí a třeba proč je tak důležité vědět, jak se jmenují a kde bydlí. Pro školáky 
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byly připraveny programy Bezpečný pohyb na internetu, Jak se chovat k cizímu psovi a třeba Nutná obrana 
a krajní nouze. 

  
 

Muž mířil pistolí  na projíždějící auta 
 
1. září v půl druhé ráno prováděla hlídka strážníků kontrolní činnost v ulici Kodaňská v Praze 10. Hlídku 

zastavil projíždějící řidič taxislužby a řekl jim, že na nedaleké křižovatce ulic Kodaňská – Tolstého stojí muž, 
který střelnou zbraní míří na kolemjedoucí vozidla. Strážníci se ihned vydali na místo, kde spatřili muže se 
střelnou zbraní za pasem. Strážníci střelnou zbraň zajistili a následnou kontrolou společně s policisty zjistili, 
že se jedná o plynovou pistoli. Zbraň i podezřelého muže si převzala Policii ČR k dalšímu opatření. 

 
 

Falešný plynař okradl seniorku 
 

1. září před polednem zazvonil u bytu pětaosmdesátileté důchodkyně muž, který se představil jako pracovník 
plynárenské společnosti. Dokonce ji předložil velice hodnověrný doklad zaměstnance. Seniorce tvrdil, že jde 
zkontrolovat plynové spotřebiče, především pak kuchyňský sporák. Ten označil za rozbitý s tím, že je nutné jej 
vyměnit. Pro výměnu požadoval zálohu čtyři tisíce korun a ženě sdělil, že s novým spotřebičem přijede přibližně 
za dva dny. Falešný plynař samozřejmě i s penězi zmizel. 

 
 

Ozbrojený muž přepadl poštu v Zahradním Městě 
 
Se zbraní v ruce přepadl 14. září pobočku pošty v Praze 10 v Zahradním Městě asi pětatřicetiletý pachatel, 

který se maskoval čepicí a slunečními brýlemi. Na zaměstnankyni za přepážkou namířil střelnou zbraň a se slovy 
"Dej sem peníze" ji nutil, aby mu vydala hotovost. Žena rychle utekla do zadní části pošty, kde se schovala. 
Pachatel i přesto na ženu stále křičel, ať se vrátí. Když zjistil, že žádné peníze nedostane, z pošty nakonec utekl. 

 
 

Bezpečnostní akce Podzim 
 
Bezpečnostní akce Podzim proběhla v období od 21. září do 24. září 2011 na území čtvrté a desáté městské 

části. Do akce bylo nasazeno 224 policistů kriminální, pořádkové a cizinecké služby. Při kontrole se muži 
zákona zaměřili na místa častého výskytu kriminálně závadových osob, ubytovny, bary a restaurace, okolí 
železničních tratí apod.  

V průběhu akce policisté zkontrolovali celkem 414 osob, 125 cizinců a 146 vozidel. Svou pozornost zaměřili 
i na kluby a diskotéky, kde zajistili celkem 8 osob mladších osmnácti let pod vlivem alkoholu. V rámci této 
bezpečnostní akce policisté vypátrali 13 celostátně hledaných osob a odhalili 10 pachatelů trestné činnosti. 

Kriminalistům se během akce podařilo odhalit pěstírnu marihuany, kterou v jednom z kontrolovaných objektů 
v Malešicích provozovaly dvě mladé ženy. Ty tvrdily, že marihuanu pěstovaly a sušily pro vlastní potřebu. 
V rukou policie skončilo několik pachatelů pouličních loupeží, dvěma z dopadených pachatelů ještě nebylo 
18 let, ale svou brutalitou si nijak nezadali se staršími a zkušenějšími recidivisty.  

V policejní cele skončil i 37letý podvodník z Prahy 10, který od dubna loňského roku prostřednictvím 
internetového bazaru nabízel k prodeji nejrůznější spotřební elektroniku (mobilní telefony, notebooky, herní 
konzole apod.). Po obdržení požadované částky na účet muž standardně přerušil s kupujícím veškerou 
komunikaci a objednané zboží nikdy nedodal. Kriminalisté podvodníkovi prokázali prozatím 58 takových skutků 
se škodou přesahující 23 tisíc korun.  

 
 

V Praze 10 klesá kriminalita 
 

   Od začátku letošního roku do konce září bylo podle policejních statistik zaznamenáno v policejním obvodě IV, 
který zahrnuje i Prahu 10, celkem 16903 trestných činů. To je o 2323 případů méně, než tomu bylo za stejné 
období v minulém roce. 

K největšímu poklesu došlo u krádeží předmětů z aut, a to o 220 případů. Za letošní rok bylo odcizeno 
o 31 vozů méně než v roce 2010. Právě tato trestná činnost je bohužel přes pokles v řádech desítek procent 
za uplynulá léta v Praze 10 nejčastější, proto se na ní policie zaměřuje nejvíce.  
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Naopak nárůst zaznamenala policie v oblasti sprejerství. Policie zaznamenala 46 případů, v loňském roce jich 
bylo o deset méně. Letos se podařilo zadržet přibližně deset sprejerů. 

Jelikož se zvyšuje výskyt podvodníků, kteří důvěřivost seniorů zneužívají, snaží se vedení Prahy 10 provádět 
prevenci u starších občanů. Senioři jsou varováni před nejrůznějšími triky zlodějů, ale jsou jim zároveň nabízeny 
možnosti a zabezpečení zejména vchodových dveří u bytů a dostávali také osobní alarmy zdarma. 

 
 

Strážníci zabránili sebevraždě 
 
4. října odpoledne přivolal všímavý muž strážníky do Černokostelecké ulice v Praze 10. Zpozoroval tam 

mladou ženu, která se pohybovala po mostě nad kolejištěm, a podle svědka mohla mít v úmyslu z mostu skočit.  
Strážníci proto okamžitě vyrazili na místo, kde skutečně našli ženu, která po spatření hlídky začala přelézat 
zábradlí mostu a snažila se z něj skočit. Strážníci se k ženě rozeběhli a ve skoku jí zabránili. Silně rozrušenou 
a dezorientovanou ženu předali zdravotnické záchranné službě, která ji převezla do jedné z pražských nemocnic. 

 
 

Dívka spáchala po hádce sebevraždu 
 
V noci na 20. října skočila pětadvacetiletá žena z balkonu v šestém patře domu v Průběžné ulici 

ve Strašnicích. Žena utrpěla závažná vícečetná poranění. Záchranáři ji odvezli na ARO Fakultní nemocnice 
Královské Vinohrady, kde svým zraněním po několika hodinách podlehla. 

Žena se před tragédií v opilosti pohádala s přítelem. Dívčin přítel se následně zhroutil a musel se o něj 
postarat psycholog. 

 
 

Traverzy zranily dělníka, který následně zraněním podlehl  
  
Na šestatřicetiletého dělníka na stavbě v pražské Počernické ulici spadly 21. října krátce před půl jedenáctou 

dopoledne z jeřábu traverzy. Muž dával jeřábníkovi znamení a ukazoval, jak má náklad zvedat. Zvedané traverzy 
se však zachytily o plechovou bednu, část z nich se vymrštila a zranila dělníka, který stál nedaleko jeřábu. 

Muž utrpěl velmi vážná zranění hrudníku a břicha a záchranka ho převezla na ARO do vinohradské 
nemocnice. Přes snahu dělník po několika hodinách zranění podlehl.  

 
 

Bankovního lupiče dopadla zásahová jednotka v Praze 10 
 
Kriminalisté spolu se zásahovou jednotkou zadrželi v říjnu v Praze 10 lupiče, který měl na svědomí přepadení 

dvou poboček banky v Praze. Muž ukrajinské národnosti přepadl s pistolí v ruce dvě pobočky České spořitelny. 
První loupež cizinec spáchal v letošním srpnu v pobočce České spořitelny v pražské Vinohradské ulici, kde mu 
obsluha musela vydat sto tisíc korun. V říjnu se zbraní přepadl i pobočku České spořitelny v Praze 4, odkud 
odešel s necelými čtyřiceti tisíci korunami.  Po loupeži pistoli značky Berreta odhodil do Vltavy na náplavce 
u Jiráskova mostu. 

Zásahová jednotka si pro podezřelého přišla domů do místa jeho bydliště v Praze 10 odpoledne 26. října. 
Podezřelý měl zrovna odcházet do lékárny a nekladl odpor. Při domovní prohlídce byla zajištěna plynová pistole. 

Na samotném zadržení spolupracovali kriminalisté z Prahy 8 rovněž s detektivy z pražské Bartolomějské 
ulice. Při výslechu uvedl, že měl ještě přepadnout další bankovní instituce. 

 
 

Policisté zadrželi gang, který fingoval dopravní nehody 
  
Za fingování dopravních nehod obvinili vršovičtí policisté v říjnu patnáctičlenný gang, který pojišťovnám 

způsobil škodu za více jak tři miliony korun. Hlavní roli v mnohočetné skupině podezřelých hrálo šest osob, 
které realizací fingovaných nehody pověřovaly takzvané bílé koně. Tuto trestnou činnost v počtu devíti 
pojistných podvodů prováděli od roku 2007 do 2009. Opravu vozů po vymyšlených nehodách pak pachatelé 
prováděli v soukromé dílně v pražské Libuši, která pojišťovnám následně škodu účtovala.  

Vršovičtí detektivové řeší každoročně v průměru sedm velkých pojistných podvodů se škodou nad tři miliony 
korun.  
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Podvodníci se vydávali za policisty a okrádali seniory 
 
Začátkem září čtyřiadevadesátiletý muž z Prahy 10 oznámil polici, že ho u něj doma oslovili dva neznámí 

muži v civilním oblečení, kteří o sobě tvrdili, že jsou policisté. Měli mu sdělit, že vklady v bankovních domech 
jsou v ohrožení, a proto je třeba provést jejich okamžitý výběr. Během krátké chvíle jej přesvědčili, aby je 
v jejich vozidle následoval postupně do dvou poboček peněžních ústavů v Praze 4, odkud v jejich přítomnosti 
a za jejich přímého ovlivňování vybral bezmála 230 tisíc korun. Po vybrání peněz seniora přemluvili k půjčce 
uvedených peněz, na kterou mu vystavili jakousi smlouvu a zmizeli. 

Asi o měsíc později policisté zaznamenali další podobný případ. Obětí se tentokrát stala sedmasedmdesátiletá 
žena. Tu oslovili pod záminkou kontroly dveří a zámků, a to z důvodu bezpečí tamních obyvatel. Paní navíc 
sdělili, že jsou od policie, a stejně jako starého pána předtím ji upozornili, že vklady v peněžních ústavech jsou 
v ohrožení. I tato paní jim bohužel uvěřila a s jedním z pachatelů následně navštívila pobočku peněžního ústavu 
v Praze 4, odkud za jeho přítomnosti vybrala bezmála 300 tisíc korun. I tuto ženu následně podobným způsobem 
o peníze připravili.  

Kriminalisté při vyšetřování vypátrali tři muže ve věku 33, 34 a 38 let z Teplicka. Ti byli v říjnu zadrženi 
a obviněni z trestného činu podvodu. Přestože policie podala podnět na jejich vzetí do vazby, byli vyšetřováni 
na svobodě. Přitom současně s muži probíhalo soudní řízení, a to pro obdobnou trestnou činnost, které se měli 
dopustit v posledních letech. 

 
 

Při vyšetřování vraždy zadrželi policisté opilého řidiče 
 
Policisté nalezli 2. listopadu večer v jednom z bytů v Černomořské ulici ve Vršovicích ubodaného 

pětapadesátiletého muže. Přitom byli svědky, jak krátce před desátou hodinou večer do ulice vjel vůz řízený 
silně podnapilým mužem, naboural do značky a urazil jednomu ze zaparkovaných vozů zrcátko. Při orientační 
dechové zkoušce policisté u muže naměřili více jak tři promile alkoholu v dechu a odebrali mu řidičský průkaz. 
Muž byl současně podezřelý z trestného činu ohrožení pod vlivem návykové látky. 

Koncem listopadu policisté dopadli šestatřicetiletou Simonu Kecovou, která je podezřelá z vraždy 
v Černomořské ulici. Na hledanou ženu policii upozornil anonymní telefonát. Ta monitorovala její pohyb 
až do chvíle zadržení policejní hlídkou. Samotné zadržení proběhlo mimo území metropole. Za trestný čin 
ublížení na zdraví s následkem smrti šestatřicetileté ženě hrozí trest odnětí svobody až na deset let. 

 
 

Lupi č s pistolí přepadl hernu ve Vršovicích 
 
Ve středu 2. listopadu došlo v herně baru v ulici Na Spojce, mezi Moskevskou a Obloukovou ve Vršovicích 

k loupežnému přepadení. Událost se stala krátce před desátou hodinou ráno, kdy do herny vstoupil neznámý muž 
ozbrojený střelnou zbraní. Pětadvacetiletá barmanka mu tak ze strachu o svůj život vydala necelé tři tisíce korun 
a mobilní telefon. Hned poté místo opustil. V průběhu vyšetřování tohoto případu kriminalisté zjistili, 
že zmíněná herna nebyla prvním podnikem, který tento muž navštívil. Ten den dopoledne před loupeží a také 
krátce po loupeži se ještě se svým společníkem pohyboval v prostorách dalších dvou heren v ulici Ruská 
a Vršovická. Tady ale naštěstí k žádnému loupežnému přepadení nedošlo.    

 
 

Policisté zadrželi skupinu, která v Praze 10 prodávala heroin 
 
Kriminalisté z IV. pražského policejního ředitelství, které pokrývá Prahu 10 a Prahu 4, rozkryli v listopadu 

organizovanou skupinu, která po celý loňský rok zásobovala drogově závislé heroinem. Šest osob ve věku 
od  dvaadvaceti do šestačtyřiceti let, z toho dvě ženy, obvinili z trestného činu nedovolená výroba a jiné 
nakládání s omamnými a psychotropními látkami a s jedy. Policisté dokázali proniknout do dvou skupin, z nichž 
první nakupovala drogy od cizinců z východu a druhá je dále distribuovala. Tři pachatelé prodávali heroin 
převážně ve Vršovicích, Strašnicích, Nuslích v období od ledna do prosince loňského roku. Při domovních 
prohlídkách policisté zajistili 560 gramů heroinu, pomůcky pro distribuci a více než sto třicet tisíc korun 
pocházejících z prodeje drog.  
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Ozbrojený lupič přepadl banku v Praze 10 
 
V úterý 22. listopadu přibližně deset minut před osmnáctou hodinou vstoupil do pobočky peněžního ústavu 

na ulici Moskevská neznámý pachatel, který pod pohrůžkou použití střelné zbraně donutil pokladníka k vydání 
finanční hotovosti v řádu desítek tisíc korun. Hned poté pobočku opustil. Událost se naštěstí obešla bez střelby 
a zranění. 

Peněžní ústav za informace, které by prokazatelně přispěly k vypátrání tohoto pachatele, nabízel vysokou 
finanční odměnu.  

 
 

V metru přibyli městští strážníci 
 
Na bezpečnost cestujících v pražském metru od 29. listopadu dohlíží o 70 procent více strážníků. Počet 

strážníků, kteří hlídkují jen v metru, se zvýšil z 50 na 85. Jedním z důvodů navýšení počtu strážníků v pražské 
hromadné dopravě byl závěr průzkumu, v němž se Pražané vyjádřili, že se v hromadné dopravě necítí zcela 
bezpečně.  

Prahou se průměrně pohybuje 550 strážníků a ti, kteří se po metropoli pohybují pěšky, by nyní měli 
k přesunům více využívat tramvaje a autobusy, aby dohlédli na bezpečnost cestujících. Strážníci by měli navíc 
kontrolovat prostory MHD a čistit je od nebezpečného kontaminovaného materiálu, jako jsou injekční jehly 
a stříkačky. 

 
 

Úřednice obvodního soudu zpronevěřila přes 600 tisíc korun 
 
Až jeden milion korun zřejmě zpronevěřila úřednice Obvodního soudu pro Prahu 10. Jednalo se o prostředky 

z takzvané soudní úschovy, do které putují například peníze po zemřelých v nemocnici. Žena měla za úkol vložit 
je na účet soudu a po vyřešení pozůstalosti přeposlat dědicům. Jenže podle všeho si úřednice tyto peníze 
půjčovala, a když bylo nejhůř, poslala chybějící částku z jiných pozůstalostí. Dagmar Švecová tak tunelovala 
několikatisícové částky údajně už od roku 2001. Původně byla podezřelá ze zpronevěry 60 tisíc korun. Soud ale 
provedl vnitřní audit. Kontroloři přezkoumali dokumenty, které ženě prošly rukama za posledních deset let, 
a zjistili, že úřednice prokazatelně vytunelovala ve 109 případech 611 tisíc korun. Současně k částce 430 tisíc 
neměli kontroloři ještě podklady. 

Úřednice dostala okamžitou výpověď a bylo na ni podáno trestní oznámení. Z toho důvody byly provedeny 
mimořádné kontroly na všech deseti obvodních soudech v Praze.  

 
 

Opilec za volantem 
 
28. listopadu v sedm hodin ráno obdržela hlídka strážníků Městské policie Praha 10 oznámení, že v ulici 

Tolstého stojí ve výjezdu dodávka a blokuje ho. Když hlídka dorazila na místo, kontaktoval ji oznamovatel s tím, 
že z nedaleké herny vyšel zjevně opilý muž, nasedl do dodávky, která blokovala výjezd z domu, a odjel. Hlídka 
se neprodleně vydala směrem, kterým dodávka odjela. Strážníci vozidlo dostihli v ulici Na Míčánkách, kde ho 
zastavili. Hlídka řidiče vyzvala k prokázání totožnosti a následně k orientační dechové zkoušce, která skončila 
pozitivním výsledkem 1,74 ‰. Strážníci devětačtyřicetiletého řidiče omezili na osobní svobodě a předali ho 
Policii ČR, která si celou věc převzala k dalšímu opatření. 

 
 

Bezpečnostní akce Zima 
 
Do listopadové bezpečnostní akce Zima bylo zapojeno více než 250 policistů z pořádkové a kriminální 

služby, cizinecké policie a ke spolupráci byli přizváni též strážníci městské policie. Přestože akce trvala jen 
několik dní, byla více než úspěšná. Policisté při ní zkontrolovali celkem 426 osob, z toho 141 cizinců, 
a 24 vozidel. Podařilo se jim vypátrat 20 celostátně hledaných osob a také zadržet více než desítku pachatelů 
trestné činnosti.  

Policisté zadrželi také lupiče, který 20. října přepadl obsluhu herny v ulici Na Spojce v pražských Vršovicích. 
Lupič vešel do zmíněné provozovny po osmé hodině ráno a pod záminkou, že hledá kamaráda, si obhlédl situaci. 
Když zjistil, že se zde nachází jeden host, provozovnu opustil. Vrátil se ve chvíli, když návštěvník z herny 
odešel. S otvíracím nožem v ruce zamířil rovnou k pětadvacetileté barmance, po které chtěl peníze. Ta mu 
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ze strachu o svůj život vydala více než 10 tisíc korun. Ty si vzal a s omluvou z herny odešel. Žena vyvázla 
naštěstí nezraněna.  

 
 

Cizinec vykrádal novinový stánek 
 
28. listopadu ve čtvrt na čtyři ráno přijalo operační středisko Městské policie hl. m. Prahy oznámení, že v ulici 

U Vršovického nádraží se někdo vloupává do novinového stánku. Strážníci po příjezdu na místo zjistili, 
že stánek má rozbité boční okno a vypáčenou mříž. Hlídka uvnitř stánku našla muže, který stánek prohledával. 
Muž měl na rukou gumové rukavice a přes hlavu černou kapuci. Hlídka muže omezila pro podezření ze spáchání 
trestného činu na osobní svobodě a přivolala Policii ČR, která si podezřelého čtyřiadvacetiletého cizince 
převzala k dalšímu opatření. 

 
 

Policisté kontrolovali, zda mladiství nepijí alkohol 
 
V noci z pátku 9. na sobotu 10. prosince proběhla na území Obvodního ředitelství policie Praha IV policejní 

akce zaměřená na dodržování zákazu podávání alkoholu či jiných návykových látek mladistvým osobám a také 
na pátrání po hledaných a pohřešovaných osobách. V průběhu akce se několik desítek policistů z pořádkové 
služby, cizinecké policie a kriminální služby soustředilo do předem vytipovaných restauračních zařízení 
v obvodu Prahy 4 a 10. Navštívili celkem 14 podniků, kde zkontrolovali 83 osob, z toho 18 cizích státních 
příslušníků. U třech mladistvých osob prokázala dechová zkouška přítomnost alkoholu. Nejvyšší hodnota přitom 
činila 0,35 promile. Všichni mladiství byli předáni jejich zákonným zástupcům. Policisté dále zajistili dvě osoby 
ukrajinské národnosti bez příslušných osobních dokladů, které předali cizinecké policii k dalším úkonům. 
Zadržena byla také jedna osoba, která procházela databází celostátního pátrání. V podobných akcích chce policie 
i nadále pokračovat. 

 
 

Na Skalce napadl opilec řidiče autobusu 
 
18. prosince večer přijali strážníci prostřednictvím linky 156 oznámení, že na zastávce MHD Sídliště Skalka 

odmítá neznámý muž vystoupit z autobusu. Na místo vyrazili strážníci z Prahy 10, když přijeli na místo a řidič je 
chtěl vpustit do autobusu, muž na řidiče zaútočil ranami pěstí do obličeje. Když si všiml hlídky, přestal na řidiče 
útočit. Hlídka muže pro důvodné podezření ze spáchání trestného činu omezila na osobní svobodě. Řidiči 
autobusu přivolali strážníci záchrannou službu, která ho po prvotním ošetření odvezla do jedné z pražských 
nemocnic. 22letý útočník se podrobil dechové zkoušce, která prokázala 1,73 ‰ alkoholu v dechu. Celou věc 
předala hlídka Policii ČR. 

 
 

Muž skočil pod vlak 
 
14. prosince krátce před sedmou hodinou ranní přijali operátoři tísňové linky 158 informaci o tom, 

že v Praze 10 u zastávky Nádraží Strašnice bylo u železniční trati nalezeno lidské tělo bez známek života. 
Na místo okamžitě vyjeli policisté, kriminalisté stálé výjezdové skupiny, hasiči i záchranná služba. Na téměř dvě 
hodiny byl přerušený provoz na železniční trati Praha Vršovice ve směru na Hostivař. Kriminalisté následně 
zjistili, že devětadvacetiletý muž spáchal sebevraždu. 

 
 

Policisté byli v prosinci úspěšní 
 
Kriminalistům z desáté městské části se podařilo objasnit případ okradené seniorky, který se stal letos v říjnu. 

Do bytu v domě pro seniory v Praze 10 se tehdy vloudila neznámá mladá žena, která čtyřiaosmdesátileté paní 
tvrdila, že si k ní jde vyzvednout osobní věci její setry. Poté, co byla vpuštěna do bytu, odcizila odsud několik 
tisíc korun na hotovosti. V průběhu vyšetřování kriminalisté vytipovali čtyřiatřicetiletou ženu, která je 
ze spáchání tohoto trestného činu důvodně podezřelá. Ta byla v prosinci obviněna z trestného činu krádeže.  

Zadržen byl také osmatřicetiletý muž z Prahy, který se měl v průběhu srpna tohoto roku vloupat do objektů 
v obvodech Prahy 4 a 10. Zaměřoval se vesměs na rodinné domy, některé z nich ještě rozestavěné. Z těch bral 
vše cenné, například nářadí, pracovní stroje, čerpadla, stavební materiál, vybavení interiérů, elektroniku, 
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křišťálové lustry, porcelán, obrazy a další věci, čímž způsobil celkovou škodu přesahující 800 tisíc korun. 
Dotyčný byl obviněn z trestného činu krádež a poškození cizí věci. 

Kriminalisté také odhalili sérii pojistných podvodů, které trio pachatelů páchalo v souvislosti s fingovanými 
dopravními nehodami. 

 
 

Nejvíce se kradlo v Praze 4 a 10 
 

 
Podle statistik došlo od 1. ledna do 30. listopadu 2011 v policejním obvodě IV k 3 375 krádežím vloupáním 

a k 11 936 krádežím prostým. V obvodě III to bylo 2 467 krádeží vloupáním a 8 968 krádeží prostých, v obvodě 
II to bylo 1 838 a 7 768 a v obvodě I krádeží bylo 1 853 a 8 654. 

Praha 4 a Praha 10, které spadají do policejního obvodu IV, tak v krádežích a vloupáních v Praze vedly. Je to 
dané hlavně tím, že v této části metropole je hodně sídlišť. To znamená hodně lidí a například i aut na poměrně 
malém prostoru. A stejně jako bylo v obou městských částech nejvíce okradených, také tu bylo nejvíce 
nepotrestaných zločinů. Ve všech kategoriích trestných činů, jež policie sledovala, byla právě v tomto obvodu 
metropole zdaleka nejnižší objasněnost. Proti zlodějům se totiž velmi obtížně shánějí důkazy. 

   Fyzických napadení bylo ve všech městských částech téměř stejně, za letošní rok se jejich počet ve čtyřech 
policejních obvodech lišil maximálně v řádu několika málo desítek. Mravnostních trestných činů se nejvíce stalo 
na severovýchodě města. 

I přes nepříznivě vyhlížející výpočty pražských policistů kriminalita v Praze 10 klesá. Proti loňskému roku 
došlo na služebny o více než dva tisíce méně oznámení. Nejvíce ubylo vykradených aut. I tak se ale auta 
v Praze 10 už historicky vykrádají nejčastěji. 
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6.4) Osobnosti Prahy 10 
 
Také v roce 2011 jsem psal o osobnostech z naší městské části do novin Praha 10. Tyto osobnosti pak 

přibližuji i v následujícím textu. 
 
 

 
 

Standa Procházka 
 
 

Standa Procházka 
 
Zpěvák Standa Procházka, který žije čtyřicet let v Praze 10 – Strašnicích, vystupoval v estrádách, 

na koncertech i v divadle. Fanoušci a hlavně fanynky si jeho zpěv mohli vychutnat i z gramofonových desek, 
v rádiu a v televizi. Stal se idolem a synonymem dechové a taneční hudby. Přestože oslavil již 91. narozeniny, 
tak stále dělá radost svým posluchačům. V roce 2009 účinkoval například ve Velkém sále Lucerny na koncertě 
z cyklu pořadů „Stará láska nerezaví“, kde zazpíval spolu s J. Zímou, Y. Simonovou, R. Adamem a dalšími. 
V září 2009 se stal vzácným hostem zahajovacího večera prestižního festivalu dechových hudeb Fišerův Bydžov 
v Novém Bydžově. 11. října 2009 převzal na mezinárodním galakoncertě Zpíváme pro radost v Paláci Žofín 
významné ocenění za celoživotní uměleckou činnost. V červnu 2010 zpíval na zahájení festivalu Kmochova 
Kolína. 

Stanislav Procházka se narodil 7. srpna 1919 v Mostě.  V necelých 15 letech mu zemřela maminka 
na tuberkulózu. Po dokončení čtvrtého ročníku měšťanky se vydal do Kolína a později do Prahy, kde pracoval 
a složil zkoušky na číšníka v restauraci na Wilsonově nádraží. V šestnácti letech zaznamenal první krok 
k profesionálnímu vystupování. S kamarády byl ve Stromovce v restauraci U Vaňhů, kde se konaly soutěže 
ve zpěvu lidí z publika (obdoba dnešních soutěží hledajících nové talenty). S. Procházka se zúčastnil a skončil 
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druhý. Díky tomu mohl po celé léto zpívat ve Stromovce. Přes den pracoval v restauraci a večer chodil zpívat.  
To se změnilo v roce 1939, kdy dostal nabídku z vinárny Kotva a začal se živit pouze zpěvem. Následovala 
vystoupení v kabaretu U Šenfloků, ve Velkém sále Lucerny a od roku 1941 zamířil do koncertní kavárny Vltava, 
kam jezdily zájezdy z celé republiky. Časem začal jezdit s Malinovým orchestrem po celém protektorátu a všude 
vyprodávali sály.  

Dostal se také do divadla Járy Kohouta, kde dělal operetku. Zde vydržel do konce druhé světové války, potom 
přešel do Lucerna baru a kavárny Vltava. S oblastním varieté – Hudební a artistickou ústřednou jezdil znovu 
po celé republice a vystupoval například i s Vlastou Burianem.  

V roce 1951 vyhrál Standa Procházka na celostátním festivalu artistů a estrádních umělců v soutěži lidových 
zpěváků.  Následně začal zpívat se souborem Karla Valdaufa  ve Velkém sále Lucerny, s kterým vystupoval 
i v televizním vysílání.  Po republice jezdil autobusem  s brněnskou Veselou estrádou a později s dámskou 
kapelou, kterou nazval Slávinky, pro něž napsal libreto „Srdce za písničku“. To mělo celkem 250 představení. 
Později vytvořil další scénář programu, který nazval „Zavinil to Standa Procházka?“. 

První desky nazpíval již v kavárně Vltava pro gramofonovou firmu ESTA. Např. gramodesky se zpěvem 
„Bílých konvalinek“ se prodalo přes sto tisíc. Pak pracoval pro firmu Ultraphon, po válce přejmenovaný 
Supraphon a později Panton. Nazpíval celkem asi 350 písniček. V roce 2009 vyšlo S. Procházkovi CD 
k devadesátce „Nedělej nám starosti, stáří!“. 2010 následoval titul „Kavárna Vltava a Standa Procházka aneb 
Jak se slaví 90“. 

Standa Procházka se prosadil také v rozhlase, v letech 1947 až 1948 zpíval v Československém rozhlase 
i třináctkrát týdně s kapelou F. A. Tichého. Zpíval hlavně valčíky, polky, ale i tanga, waltzy a poslechové písně. 
V Českém rozhlase byl jedním z moderátorů soutěžního pořadu „Muziky, muziky“. V roce 1953 si Standa 
Procházka zahrál v kriminálním příběhu Kavárna na hlavní třídě, kde ztvárnil roli zpěváka a kde i zpíval. Hrál 
i ve filmu Madla zpívá Evropě nebo Chléb a písně. V televizi se poprvé objevil v roce 1955. Dechovky a lidovky 
v jeho podání zazněly  v pořadech Sejdeme se na Vlachovce a Při dechovce v Ořechovce, Úsměvy Standy 
Procházky, Kavárnička dříve narozených, pořadu J. Bohdalové Jak na to a dalších. Se svým synem Stanislavem 
Procházkou mladším vystupoval v televizních pořadech (např. Televarieté) a jezdili spolu na vystoupení. 
Bohužel v roce 2003 jeho syn zemřel a zůstaly mu po něm jen jeho manželka Míla a vnučka Karolínka. 

Je velikým fandou Slavie Praha, které fandí již od klukovských let. V létě 2009, když slavil devadesátku, 
obdržel o přestávce na hřišti slávistický dres se svým jménem a číslicí 90. Standa Procházka je navíc autorem 
první slávistické hymny Naše věčná Slavie. 

V roce 1991 napsal autobiografickou knihu Nebezpečné lásky. V září 2010 mu vyšla další vzpomínková 
kniha – Úsměvy i vrásky Standy Procházky, kterou napsal společně s Milanem Koukalem. 

 
 
 

Doc. PhDr. Ivana Čornejová, CSc. 
 
Doc. PhDr. Ivana Čornejová, CSc., je historička, která se zabývá především českými a církevními dějinami 

16. až 18. století a specializuje se také na historii českého školství. Pracuje v Ústavu dějin UK – Archivu UK 
a externě přednáší na Pedagogické fakultě UK. Je autorkou mnoha knižních publikací, učebnic, sborníků 
a napsala řadu článků do vědeckých časopisů. Dnes žije v Praze 10 s manželem – historikem prof. PhDr. Petrem 
Čornejem, DrSc. 

Ivana Čornejová, rozená Horáková, se narodila 11. srpna 1950 v Praze. Vystudovala SVVŠ Praha 10 
v Přípotoční ulici a v letech 1968 až 1973 Filozofickou fakultu Univerzity Karlovy, obor archivnictví a dějepis. 
Následně pracovala v Archivu UK a od roku 1992 je zaměstnána v Ústavu dějin UK jako vědecká pracovnice.  

Je autorkou knih „Kapitoly z dějin pražské univerzity 1622 – 1733“, „Tovaryšstvo Ježíšovo. Jezuité 
v Čechách“ a „Jíloviště v dobách minulých (1347-1948)“. Dále spolupracovala s Annou Fechtnerovou na knize 
„Životopisný slovník pražské univerzity. Filozofická a teologická fakulta 1654 – 1773“, s Jiřím Rakem a Vítem 
Vlnasem přivedli k životu publikaci „Ve stínu tvých křídel. Habsburkové v českých dějinách“. Jako 
spoluautorka pracovala na vzniku „Dějin Univerzity Karlovy I. a II.“ nebo s kolektivem autorů připravila 
k vydání „Velké dějiny zemí Koruny české 1618 – 1683“. Spolu se svým manželem Petrem Čornejem 
a Františkem Parkanem vytvořili učebnici Dějepis pro gymnázia a střední školy (Středověk a raný novověk). 
V roce 2007 vyšla zajímavá kniha „Co kdyby to dopadlo jinak? Křižovatky českých dějin“, kde si řada autorů 
pohrála s myšlenkou, jak by se ubíraly dějiny českého národa, kdyby se něco „zvrtlo“ jinak. Paní Ivana 
Čornejová zde zobrazila změny v kapitole Co by bylo, kdyby nebyla bitva na Bílé hoře. 

Dále například sestavila sborník příspěvků nazvaný „Úloha církevních úřadů při pobělohorské rekatolizaci“, 
ale je také autorkou řady studií ve vědeckých časopisech a sbornících i popularizačních článků.   

Doc. PhDr. Ivana Čornejová, CSc., je nyní vedoucí Ústavu dějin UK, současně také členkou redakční rady 
Ústavu dějin UK – Archivu UK, dlouhá léta byla členkou a předsedkyní Vědecké rady Archivu Akademie věd 
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ČR, podílela se také na práci užší redakční rady časopisu Dějiny a současnost. Nyní je předsedkyní redakční rady 
libereckého časopisu Fontes Nissae. 

 

 
 

Doc. PhDr. Ivana Čornejová, CSc. 
 
 

František Dostál 
 
Slavný fotograf František Dostál se narodil 21. července 1938 v Praze. Vyrůstal v chudých poměrech 

ve Vršovicích. Dětská dobrodružství prožíval v oblasti Bohdalce a Slatin, o těchto místech vypráví i film Obecná 
škola od Zdeňka Svěráka. František Dostál vystudoval střední průmyslovou školu strojnickou, kde se poprvé 
seznámil s fotografováním. S ním začal o něco později, ale bylo pro něj jen „pouhým“ koníčkem, neboť skoro 
až do svého důchodu pracoval jako konstruktér obráběcích strojů ve Škodě Praha. Zde se mimo jiné podílel 
na vývoji strojů pro výrobu reaktoru pro temelínskou jadernou elektrárnu. Ve Vršovicích bydlel do roku 1967, 
od té doby žije v Praze 4. 

Jeho první snímek byl otištěn v polovině 60. let v týdeníku Květy a následně byly publikovány tisíce dalších, 
což pana F. Dostála řadí k  nejúspěšnějším českým autorům. Přestože dostával nabídky od šéfredaktorů, aby se 
stal členem jejich redakcí, vždy odolal pokušení a odmítl. Z pozice externího autora mohl totiž fotit pouze to, 
co ho opravdu zajímalo a bavilo.  

V 70. letech začal hodně publikovat. Když mu někdo vyčetl, že jeho dílo není vhodné k vystavování, tak mu 
i sobě dokázal, že to není pravda, a během několika let se zúčastnil desítek výstav po celém světě. Jeho 
fotografie se objevily na výstavách dvou ročníků soutěže World Press Photo. V poslední době měl například 
výstavu velkoplošných zvětšenin v hypermarketu Nový Smíchov a od 6. ledna do 6. února 2011 má výstavu 
osmdesáti děl v Novoměstské radnici ve Vodičkově ulici 1/23. 

Námětem jeho fotografií jsou především lidé v pražských ulicích. První snímky vytvářel v rodných 
Vršovicích, kde zachycoval lidi ve zdánlivě obyčejných situacích. Jenže výsledkem jsou zajímavé fotografie, 
které vypovídají o lidech i o místu vyfotografování. Díky tomu, že je skvělým pozorovatelem, může zachytit 
všední věci, které jsou v jeho podání mistrovským dílem. Jeho fotografie obsahují i určitou nadsázku a vtip. 
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Dalším souborem fotografií je dílo Letní lidé, které vytvořil v letech 1968 až 1990 ve Zlenicích na Sázavě. 
I v současné době fotografuje analogově a většinou černobíle. 

Je autorem nebo spoluautorem více než dvou desítek knížek, například publikací Trvalé bydliště Praha a Lidé 
pravdě podobní (za obě knihy získal ocenění v soutěži Nejkrásnější kniha roku), Čaj s příchutí jehličí, Psy Dodal 
Dostál, nebo Fotořečiště, které má 4 díly. Dále vyšla jeho vzpomínková kniha Fotograf žije dvakrát a v roce 
2010 dílo Praha ve společné péči obyvatel, ke které úvodní slovo napsal Bohumil Hrabal. Za minulého režimu 
však nemohlo dílo vyjít. Koncem loňského roku vyšla kniha Letní lidé, tentokráte v 2. přepracovaném vydání. 

Krátce byl členem několika klubů. V 80. letech František Dostál vedl tvůrčí skupinu Město, která získala řadu 
ocenění v amatérských soutěžích, například za  společné projekty jako „Doprava ve městě“ nebo „Dítě 
ve městě“. F. Dostál je zařazen do prestižního světového slovníku Photographers Encyklopaedia International 
1839 to the Present. Je nositelem našich i zahraničních ocenění. 

Kromě fotografování se zajímal i o sport. V mládí navštěvoval sportovní školu Otakara Jandery a po ročním 
tréninku ve skoku vysokém vyhrál v této disciplíně titul mistra republiky. Kvůli zdravotním problémům však 
musel se sportem skončit. 

 

 
 

František Dostál 
 
 

Prof. Ing. Erich Václav, DrSc. 
 
Lesník, vysokoškolský pedagog, odborník na tropické lesnictví a expert OSN prof. Ing. Erich Václav, DrSc. 

se podílel na rozvoji československého tropického a subtropického lesnictví. Původně český lesník se za léta 
praxe vypracoval na vysoce uznávaného experta na tropické lesnictví. Za svou celoživotní práci si získal 
celosvětové uznání. Přesto že je již v důchodu, stále se věnuje výuce tropického a subtropického lesnictví, píše 
knihy a účastní se konferencí a seminářů. V Praze 10 žije již 56 let. 

Prof. Ing. Erich Václav, DrSc. se narodil 29. března 1930 v Orlové. Vystudoval obor lesnictví na Českém 
vysokém učení technickém v Praze. Zde se věnoval šlechtění lesních dřevin a obhájil zde svoji disertační 
a habilitační práci. V letech 1961 až 1962 studoval postgraduální studium tropického a subtropického lesnictví.  
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V 60. letech pomáhalo Československo rozvojovým zemím a ty potřebovaly mimo jiné i pomoc při sázení 
stromů. Původně měl Erich Václav jet do Uruguaye, ale tam došlo ke státnímu převratu a o služby lesníků ztratili 
zájem. Jeho první dvouletá cesta tedy vedla do africké Tanzanie. Po návratu v roce 1967 se s dalšími třemi 
kolegy z různých institucí přičinil o vstup Československa do FAO OSN - tedy do Organizace pro zemědělství 
a výživu. Dalších zahraničních projektů se již účastnil jako zástupce OSN. Ve Východním Pákistánu, dnešní 
Bangladéši, zažil silný cyklón, kdy devítimetrová vlna zahubila dva miliony lidí. Následoval státní převrat, 
při kterém vznikl Bangladéš. Ze země se pak Ing. Erich Václav velmi složitě dostával pryč. V roce 1976 jel 
do Vietnamu, kde byl ředitelem dvou velkých projektů OSN a zakladatelem dvou výzkumných ústavů. Během 
tříletého pobytu v Laosu založil v této zemi první národní park a lesnickou školu. Jeho expertízy ho zavedly 
do Indočíny, ale i Austrálie a Oceánie. Celkem procestoval 75 států. Na většině cest ho doprovázela jeho 
manželka Helena. 

Je autorem řady knih: Ve stínu Kilimandžára (Příroda a lidé pod Střechou Afriky), Bengálské ohně (Příběh 
československého lesníka v deltě Gangy a Brahmaputry), Lesní plantáže rovníkové a jižní Afriky, V zeleném 
království pěti kontinentů, Čarovný svět pěti kontinentů (Protiklady & kuriozity: cestopis ve fotografiích), USA 
na dlani (Historie, zajímavosti, kuriozity), kde se samozřejmě zabývá i národními parky nebo nejstaršími 
a nejmohutnějšími stromy na světě. V roce 2009 vyšla Erichu Václavovi kniha Mahagon, měsíček a špenát 
(Exotické rostliny v našem životě), kterou sepsal společně s Václavem Větvičkou. Poslední novinkou je jeho 
kniha Hrátky se zeměpisem aneb Perličky zeměkoule. Dále byl editorem knihy Přínos českých lesníků v poznání 
a rozvoji světového tropického a subtropického lesnictví. 

Prof. Ing. Erich Václav, DrSc. je jedním ze spoluzakladatelů odborného časopisu Silvaecultura tropica 
et subtropica, který se zabýval lesnickým hospodářstvím a vycházel v letech 1969 až 1988 na Vysoké škole 
zemědělské v Praze, dnes Česká zemědělská univerzita. 

Od šedesátých let minulého století vystupuje v programech Českého rozhlasu (např. Meteor nebo Host 
do domu) a České televize (např. Lovy beze zbraní nebo Vlaštovka). V klubech seniorů Prahy 10 přednáší 
od roku 1999. Koncem roku 2010 a počátkem 2011 měl v každém ze čtyř klubů po dvou přednáškách. 14. února 
od 14:30 ještě zavítá pan Ing. Erich Václav do klubu seniorů 28. pluku a 28. února od 14:30 do KS Sámova 
s pořadem Zajímavá setkání na pěti kontinentech. 

 
 

Jiří Karen 
 
Básník Jiří Karen, vlastním jménem Ladislav Podmele, je autorem 21 básnických knih, z nichž dvě byly 

vydány v němčině a dvě v esperantu. Žil také v Praze 10 – Malešicích v Počernické ulici. 
 11. června 1920 se básník narodil v Litomyšli. Vyučil se knihkupcem ve Vysokém Mýtě a teprve v letech 

1940 až 1942 studoval na klasickém gymnáziu v Hradci Králové. V listopadu 1942 byl totálně nasazen 
v Německu a středoškolské studium dokončil až v roce 1945. Následně absolvoval FF UK v Praze – obor 
historie a filozofie. Působil jako středoškolský profesor a poté jako vedoucí kabinetu dějepisu a občanské nauky 
v Ústavu pro další vzdělávání učitelů v Praze a odborný pracovník Výzkumného ústavu odborného školství 
v Praze, kde působil v letech 1962 až 1976. Od té doby se až do své smrti 30. dubna 2000 věnoval literární 
činnosti. 
Časopisecky začal publikovat již v roce 1939, jeho básně se postupně objevily v Jitru, Českém slově, Mladé 

frontě, Květech, atd.  Publikoval také verše v esperantu. První kniha - Vteřiny zrání - mu však vyšla až v roce 
1972. Následovaly sbírky Okřídlený kámen, Plášť do deště, Den laskavý na slova, Ještě jednou žít na zemi, 
Hledání modrého tónu, Stromy přicházejí do města, Sázka na člověka, Vaše podlaha, náš strop nebo Skřivan 
zpívá na betonu.  Výbor jeho básní vyšel v dílech Čtverec nad přeponou lásky nebo Svět laskavý nejen na slova. 
Jeho básně obsahují širokou škálu motivů, od zážitků z války, vlasteneckých témat, přes milostnou tematiku 
a přírodní lyriku až po filozofické myšlenky o životě.   

Knižně a časopisecky publikovaná básnická tvorba však představuje pouze část toho, co Jiří Karen za svého 
života napsal. Sám autor totiž svou nepublikovanou básnickou tvorbu uspořádal do 49 svazků. 

Pod vlastním jménem mu vycházely odborné články a napsal i devět odborných děl z oblasti metodiky výuky, 
například napsal Metodickou příručku k dějinám starověku. 

Z pozůstalosti byl v roce 2006 vydán titul Kdybych se snad nevrátil … s podtitulem Korespondence a deníky 
z totálního nasazení 1942 – 1945. 

 
 

Jiřina Hauková 
 
Básnířka a překladatelka Jiřina Hauková se přestěhovala do Vršovic spolu se svým manželem, výtvarným 

a literárním teoretikem a kritikem Jindřichem Chalupeckým (1910 – 1990) někdy kolem roku 1950. Bydleli 
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v tehdejší Leningradské ulici, dnes se ulice jmenuje Petrohradská. Nedaleko od nich teče potok Botič, o kterém 
se zmiňuje i ve svých básních. Například v roce 2000 vyšla v nakladatelství Torst sbírka nazvaná Básně, kde je 
verš nazvaný Městská zima: 

 „… Prosincové slunce ve tři odpoledne 
vysíleně svítí do kalné ulice, 
na Botič, v kterém zelená láhev 
nesena kalem o kameny zvoní, 
na malátné lidi, kteří bez myšlenek jdou 
a postávají před obchodní výlohou. …“ 
Jiřina Hauková se narodila 27. ledna 1919 v Přerově a zemřela 15. prosince 2005 v Praze. Jejím otcem byl 

Karel Hauke (1889 - 1968) - nakladatel, novinář a šéfredaktor přerovského deníku Obzor. Obecnou školu 
a reálné gymnázium vychodila v Přerově, na brněnské Masarykově univerzitě studovala tři semestry angličtiny 
a češtiny. Po uzavření vysokých škol nastoupila do redakce přerovského deníku Obzor, v letech 1941 až 1942 
redigovala rubriku Lidových novin Žena a její svět. V roce 1943 se přestěhovala do Prahy a začala pracovat 
v knižním oddělení Ministerstva lidové osvěty, následně pracovala v publikačním odboru (u F. Halase) a od roku 
1947 v americkém oddělení zahraniční sekce Ministerstva informací (u A. Hoffmeistera). V letech 1948/49 
pokračovala ve studiu angličtiny a estetiky na FF UK v Praze, ale před prověrkami na studium rezignovala. 
Od roku 1950 se věnovala výhradně literatuře jako spisovatelka a překladatelka z povolání. 

Během gymnaziálních studií se mimo jiné intenzívně věnovala fotografování a postupně i psaní básní. V té 
době se seznámila s Josefem Kainarem a Ivanem Blatným, v počátcích své publicistické činnosti na konci 30. let 
spolupracovala s Oldřichem Mikuláškem. Od roku 1945 byla členkou uměleckého sdružení Skupiny 42. Členem 
byl i její manžel J. Chalupecký nebo například J. Kolář, J. Kainar nebo J. Hanč. 

První báseň jí vyšla v Obzoru v roce 1934, dále psala do studentských časopisů, ale i Lidových novin, Tvaru 
a dalších. Knižní debut měla v roce 1943 a jednalo se o sbírku Přísluní. Následovaly sbírky Cizí pokoj, Oheň 
ve sněhu, Mezi lidmi a havrany, Rozvodí času, Země nikoho, Elegie za Jindřicha Chalupeckého, Mozaika 
z vedřin, Díra skrz a vzpomínková kniha Záblesky života. Sbírky Motýl a smrt, Světlo v září a Spodní proudy 
mohly před rokem 1989 vyjít pouze v samizdatových edicích. V letech 1948 až 1957 a 1970 až 1989 totiž 
nesměla publikovat, proto se věnovala překladu, především anglické poezie. Do češtiny přeložila například 
s J. Chalupeckým knihu Pustá země od T. S. Eliota nebo s J. Urbánkovou Odhalení Jihu od S. Kennedyho. Dále 
překládala díla D. Thomase, J. Keatse, E. A. Poea, E. Dickinsonové, H. Melvilla a dalších. 

V roce 1996 obdržela za sbírku Světlo v září Cenu Jaroslava Seiferta a v roce 1997 jí prezidentem republiky 
Václav Havel udělil Medaili za zásluhy. 

 
 

Jindřich Chalupecký 
 
Výtvarný a literární teoretik a kritik, esejista, historik umění, překladatel a teoretik Skupiny 42 Jindřich 

Chalupecký žil od roku 1950 v činžovním domě v někdejší Leningradské ulici číslo 35 v Praze 10. Dnes se ulice 
jmenuje Petrohradská. Zde s ním žila jeho manželka básnířka a překladatelka Jiřina Hauková. Ve Vršovicích 
vznikla většina jeho statí a zde přijímal návštěvy z řad malířů a sochařů. Proslul zejména jako autor odborných 
studií, esejů a publikací zaměřených na smysl moderního umění a jeho místo v soudobé průmyslové společnosti, 
dále se zabýval novými uměleckými proudy. 

Jindřich Chalupecký se narodil 12. února 1910 v Praze. Jeho otec byl univerzitní profesor MUDr. Jindřich 
Chalupecký (1864 -1918), který napsal řadu medicínských a dalších odborných publikací. Jeho maminka Marie 
Chalupecká byla o třiadvacet let mladší než její manžel, který zemřel, když bylo malému Jindřichovi osm let. 
Vliv na něj měl otčím MUDr. Kamil Fiala, který byl překladatelem, hudebním a literárním kritikem Moderní 
revue. 

J. Chalupecký maturoval na reálném gymnáziu v Křemencově ulici a následně studoval na Filozofické fakultě 
Univerzity Karlovy filozofii, estetiku a dějiny umění. Pracoval jako učitel a po válce se stal tajemníkem 
umělecké rady Svazu čs. výtvarných umělců. V letech 1946 až 1948 vydával a řídil čtvrtletník a později 
měsíčník Listy, na jehož stránkách zasahoval do dobových diskusí o charakteru a funkci umění v poválečném 
světě. Uváděl zde filozofické a beletristické dílo francouzského existencialismu. Jenže v roce 1948 bylo jeho 
vydávání zastaveno a sám J. Chalupecký se dostal na černou listinu, proto se zaměřuje hlavně na výtvarné 
umění. 

Chalupecký dále pracoval v Ústavu pro bytovou a oděvní kulturu.  Do veřejného života se opět dostává 
v období 1964 – 1970, kdy se stal členem prezidia Svazu výtvarných umělců, ve stejné době byl kurátorem 
Galerie Václava Špály. Byl autorem několika souborných výstav malířů a podílel se na organizování výstav 
českého umění v cizině. V roce 1970 odešel do důchodu.  

Byl autorem eseje Svět, v němž žijeme, který se později stal manifestem Skupiny 42, která se inspirovala 
civilním prostředím moderního velkoměsta a stala se jedním z klíčových uměleckých seskupení minulého století. 
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Jindřich Chalupecký se stal teoretikem této skupiny, kterou tvořilo šestnáct členů, například básníci Jiří Kolář, 
Ivan Blatný, Jiřina Hauková, Josef Kainar nebo malíři František Hudeček, Kamil Lhoták a Karel Souček. 
Samotná skupina zanikla po únoru 1948, kdy byla podobná sdružení zakázána.  

Chalupeckého zajímala zprvu především soudobá literatura a později stále více současné moderní výtvarné 
umění. Od 60. let byly jeho práce často publikovány v cizině, ve vlasti však mohl v 70. letech vydávat pouze 
v samizdatu. Tak vyšla i kniha věnovaná Marcelu Duchampovi a nazvaná Úděl umělce - Duchampovské 
meditace, která vyšla oficiálně až v roce 1998. Úvahy o vztahu moderní společnosti k výtvarnému umění shrnuté 
v knize Na hranicích umění vyšly v Mnichově v roce 1987. Dále napsal řadu studií a esejů, ve kterých se zabýval 
otázkami soudobého umění, například se jedná o knihy: Smysl moderního umění, Umění dnes, O dada, 
surrealismu v českém umění, Obhajoba umění. Po jeho smrti vyšly publikace František Janoušek nebo 
Expresionisté. Pozornost věnoval i některým postavám české literatury, zvláště Jakubu Demlovi, Richardu 
Weinerovi nebo Jiřímu Kolářovi. Za okupace napsal literární studii Richard Weiner, která mohla vyjít až po roce 
1945.  Dále se věnoval překladu, spolu s manželkou J. Haukovou přeložili T. S. Eliotovu Pustou zemi a editoval 
z pozůstalosti dílo F. Halase. 

Z iniciativy Václava Havla, Jiřího Koláře a Theodora Pištěka byla v roce 1990 založena Cena Jindřicha 
Chalupeckého. Ta je nejvýznamnějším oceněním, jaké může získat český výtvarný umělec ve věku do 35 let. 
Myšlenka na vznik této ceny vznikla v době, kdy byl Jindřich Chalupecký v nemocnici, a měla ho potěšit 
a přivést na jiné myšlenky. Oficiálně byla založena 27. května 1990, ale již 19. června Jindřich Chalupecký 
v Praze zemřel. 

 
 

Svatopluk Čech 
 
Karel Výrut ve své knize Kapitoly z pražské historie píše: „Na nároží Havlíčkovy a Barákovy ulice bydlel 

v letech 1879 až 1890 český básník, prozaik a redaktor Květů Svatopluk Čech (1846 – 1908), představitel 
básnické generace Ruch. 

Vršovický dům, v němž Čech žil s matkou a dvěma sourozenci, bychom dnes marně hledali, neboť na jeho 
místě stojí činžák čp. 174. Ve Vršovicích vznikla Čechova stěžejní díla, mimo jiné Jitřní písně, Václav 
z Michalovic, Lešetínský kovář – dílo, které mohlo být vydáno až v letech republiky, dále Václav Živsa, 
Dagmar, báseň Ve lví stopě a dvě nejznámější knihy – Pravý výlet páně Broučka do Měsíce (1888) a Nový 
epochální výlet pana Broučka, tentokráte do XV. století (1889).“ 

Dnes bychom ve Vršovicích nenašli Barákovu ani Havlíčkovu ulici; ty totiž byly přejmenovány 
na Voroněžskou a Donskou. Podle jiných autorů však žil Svatopluk Čech na Francouzské 14/175, případně 174, 
tato čísla už se nachází na území Prahy 2. Jisté však je, že zde v té době žil s maminkou, sestrou Růženou 
a bratrem Janem.  Když začaly Vršovice i sousední Vinohrady prožívat velký stavební a společenský rozvoj, 
přestěhoval se raději na klidnější Letnou, kde bydlel v Letohradské ulici. Odtud se odstěhoval do poklidné 
obce Obříství nedaleko Mělníka, kde žil v letech 1895 až 1903. Následně vystřídal několik adres včetně vily 
Havránka v Tróji. Svatopluk Čech zemřel 23. února 1908 v Praze a pochován je na Vyšehradském hřbitově. 

Vraťme se však k pobytu Svatopluka Čecha v Praze 10. Ať je pravda jakákoliv, dnes je již přikryta nánosem 
uplynulých 120 let. Jméno tohoto význačného spisovatele však z myslí obyvatel Prahy 10 nezmizelo. Od roku 
1910 zde máme ve Vršovicích krásné náměstí Svatopluka Čecha, které zdobí od roku 1930 kostel sv. Václava. 

Svatopluk Čech se narodil 21. února 1846 v Ostředku u Benešova. Rodina se často stěhovala, proto začal 
gymnázium studovat v Litoměřicích a dokončil jej v Praze. Následně vystudoval právnickou fakultu a v letech 
1872 až 1878 byl advokátním úředníkem. Již od studentských let mu začaly tiskem vycházet básně a nakonec se 
rozloučil s právem a začal se věnovat pouze literatuře. Byl představitelem literární skupiny, která se shromáždila 
kolem almanachu Ruch, jenž poprvé vyšel v roce 1868. Od roku 1879 redigoval po dobu dvaceti let časopis 
Květy, kam i přispíval. Jeho práce vycházely i v časopisech Lumír, Světozor a v Národních listech. Vytvořil 
rozsáhlé dílo, které zahrnuje básně i prózu. Kromě již zmiňovaných děl napsal například eposy Adamité nebo 
Žižka, sbírky Ve stínu lípy nebo Písně otroka či satirického Hanumana. Kromě „broučkiád“ je autorem i díla 
Jestřáb kontra Hrdlička. Vědomě usiloval o vlasteneckou angažovanou tvorbu. Již v 80. letech 19. století patřil 
k uznávaným spisovatelům, velký ohlas vyvolala například jeho básnická sbírka Písně otroka, která v krátké 
době vyšla čtyřiadvacetkrát. 

 
 

Jiří Lábus 
 
Herec a dabér Jiří Lábus žije již 15 let v Praze 10, kde se zapojil do kulturního a společenského života. V roce 

2009 byl průvodcem na DVD, které vydala městská část Praha 10, aby občanům přiblížila některé místní 
projekty (Horský hotel pro děti nebo nonstop lékárnu). Jiří Lábus zde představil i další slavné osobnosti žijící 
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na „desítce“. Dále podpořil Divadlo Mana, kde již několikrát vystoupil. Naposledy zde spoluprovázel 18. března 
2011 při benefičním večeru k 80. výročí otevření Jiráskova divadla ve Vršovicích 1931 – 2011, odkud pochází 
i fotografie Jiřího Lábuse se sokolskou čapkou.  

Jiří Lábus se narodil 26. ledna 1950 v Praze. Vystudoval DAMU v Praze v roce 1972, následně nastoupil 
do dnes již legendárního divadla Studio Ypsilon, kde hraje dodnes. Zde nastudoval řadu rolí, například Lobov 
(Věčný manžel), Celestin (Mamzel Nitouche), Makbeth (Makbeth), Figaro (Lazebník sevilský), Neron (Divadlo 
za časů Nerona a Senecy). Kromě divadla ztvárnil i řadu rolí pro film a televizi.  Proslavil se především svým 
komediálním talentem a inteligentním humorem, který vytváří se svým dlouholetým kolegou Oldřichem 
Kaiserem, ale dokáže zahrát i složité charakterní role. 

Z televize je znám mimo jiné ze Studia Kamarád, kde dal hlas plyšové postavě Jů, z cyklu Ruská ruleta, 
seriálu Arabela, Zdivočelá země, Náměstíčko, z estrád Možná přijde i kouzelník a mnoha dalších. Jiří Lábus si 
poprvé zahrál ve filmu již v roce 1973, jednalo se o dílo Zatykač na královnu. Následovaly filmy Hra o jablko, 
Slunce, seno, jahody (a dvě následující pokračování), Amerika, Lotrando a Zubejda, Zapomenuté světlo, Všichni 
moji blízcí, Panství, Čert ví proč nebo Obsluhoval jsem anglického krále. Jeho posledním natočeným 
a promítaným filmem je Odcházení, které režíroval Václav Havel. Zde hraje postavu tajemníka Hanuše. 

Nelze nezmínit ani nekonečný rozhlasový seriál Rodinka, kde vystupuje s O. Kaiserem. Jiří Lábus je také 
dabér, svůj hlas propůjčil například Marge v seriálu Simpsonovi nebo Obelixovi ve filmech o Asterixovi. 
Společně se Z. Maléřovou a O. Kaiserem napsali knihu Psáno v kóji. Dále je spoluautorem hry Pachtění 
(s O. Kaiserem a J. Schmidem) a scénáře k filmu Velká filmová loupež. 

Byl oceněn cenou Thálie v roce 1997 za divadelní představení Hlava Medúzy a získal Českého lva za nejlepší 
mužský herecký výkon ve vedlejší roli v roce 1994 za film Amerika. Obdržel také Cenu Jaroslava Haška a Cenu 
televizních diváků. 

V současné době hraje v inscenacích Mozart v Praze (Casanova), Prodaná nevěsta (Kecal), Svatá rodina 
(Katy), Hlava Medúzy (Antoine Bonneau), Praha stověžatá (Otec, Přemysl, aj.), Rusalka (princ), Vinobraní 
v Ypsilonce (Milan Mikolič) a Vdovou proti své vůli (Chicago). Jiří Lábus hraje také v poslední novince divadla 
Ypsilon, která je z hereckého prostředí. Hru Vratká prkna napsal A. Goldflam a J. Lábus zde vytvořil postavu 
herce Radka. 

 

 
 

Jiří Lábus 
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Bratři Bohatové 
 
Při vyslovení jména Bohata se některým pamětníkům vybaví název restaurace, kterou vlastnili bratři 

Bohatové v tehdejší Grégrově ulici 365. Dnes se tato ulice nazývá Holandská. Fotbalovým fanouškům se zase 
vybaví, že tato sourozenecká dvojice udivovala svou kopací technikou nejen Vršovice, ale i Evropu.  

Ota Bohata (21. 5. 1889 – 19. 1. 1963) byl nejen skvělým fotbalistou, ale vždy byl u toho, když se 
v Bohemians něco dělo. Stál u zrodu AFK Vršovice, který v roce 1905 vznikl přejmenováním z SK Kotva. 
Ten byl založen již v roce 1895 v hospodě, kterou vlastnila babička sourozenců Bohatů v Donské ulici. V klubu 
AFK Vršovice hrával Ota na levém křídle, a to tak dobře, že si ho jako posilu vyhlédla SK Slavia, která patřila 
k absolutní špičce českého fotbalu. Za Slavii hrál v letech 1910 až 1916. V roce 1913 se Ota Bohata zasloužil 
spolu se svým bratrem Jaroslavem o mistrovský titul Slavie. Navíc se v roce 1911 stal mistrem Evropy, kdy 
svým gólem na 2:1 rozhodl o vítězství českého amatérského týmu nad favorizovanými profesionály z Anglie. 
Mistrovství Evropy se hrálo ve francouzském Roubaix.  

Po konci fotbalové kariéry se vrátil do AFK Vršovice, kde pracoval jako funkcionář (vedoucí a trenér týmu). 
Byl také u toho, když se tento klub v roce 1927 přejmenoval na Bohemians. Stalo se tak kvůli jejich cestě 
do Austrálie, kde měli reprezentovat Československo. Název byl propůjčen týmu na dobu zájezdu, aby svým 
názvem dělali své zemi reklamu (Bohemia je latinský výraz pro Čechy). Fotbalisté z Vršovic na své daleké cestě 
nezklamali a za svou výbornou propagaci vlasti si mohli tento název ponechat. Australského turné se zúčastnil 
jako funkcionář i Ota Bohata.   

Jeho bratr útočník Jaroslav Bohata (24. 7. 1893 – 27. 1. 1962) se stal výraznou postavou fotbalové Slavie 
v letech 1912 až 1914. Do historických tabulek vstoupil především v roce 1913. Tehdy získala Slavia titul 
a Jaroslav Bohata dal ve finálovém utkání jednu ze dvou branek pražského týmu do sítě Moravské Slavie. 

Další jeho kariéru zabrzdila válka; ta ho okradla o šest let života a díky tomu přišel o nejlepší fotbalové roky. 
Odcházel v roce 1914 jako rakousko-uherský infanterista a v roce 1920 se vracel jako československý legionář 
z Ruska.  Po návratu hrál fotbal v letech 1920 až 1923 za AFK Vršovice. V roce 1920 skončil klub na druhém 
místě, což byl na dlouhou dobu jeho nejlepší výsledek. Teprve v roce 1983 skončili fotbalisté Bohemians 
na lepším místě, když vybojovali svůj jediný mistrovský titul. 

Úspěchy v AFK Vršovice dostali Jaroslava Bohatu až do reprezentace. Tři roky ještě hrál a trénoval 
v Hajduku Split, odkud se v roce 1927 vrátil do vlasti. 

 
 

Miriam Kantorková 
 
Česká herečka a konferenciérka z dob minulých Miriam Kantorková prožila celý život v Praze 10 – 

Vršovicích, kde stále žije ve svém rodném domě, a jak sama říká: „Je odkojena místním potokem Botičem 
a porozená porodní bábou paní Kuklovou.“  Je sestrou lékaře a bývalého maratonského reprezentanta Pavla 
Kantorka a violoncellisty České filharmonie Milana Kantorka. Je dvakrát rozvedená a má šestatřicetiletou dceru 
a desetiměsíční vnučku. Svůj volný čas ráda tráví na chalupě v Podkrkonoší a za volantem svého Oplu 
Modráska. 

Miriam Kantorková se narodila 13. března 1935. Již od mládí hrála v rozhlasových inscenacích, ale pod 
vlivem své maminky studovala zpěv a hru na klavír na pražské konzervatoři. Miriam Kantorková původně 
nechtěla být herečkou, ale chtěla se stát lékařkou, neboť tato profese byla v obou rodinách rodičů. Jenže s touto 
kariérou se mohla rozloučit, neboť její tatínek byl mimo svou profesi ještě varhaníkem v evangelickém kostele 
na Vinohradech. A to se v té době nehodilo. Naštěstí jí osud připravil jiné a neméně zajímavé povolání.  
Milovala básně a výborně recitovala, tak se dostala k ochotnickému divadlu. 

Po dokončení konzervatoře vyučovala dva roky hudební výchovu a klavír, jenže divadlu nakonec neodolala 
a začala studovat herectví na DAMU. V roce 1955 byla vítězkou v recitaci v Hronově a během studií 
konferovala vysokoškolský umělecký soubor. Díky tomu se jí podařilo v roce 1957 vyhrát konkurz 
do profesionálního Armádního uměleckého souboru Víta Nejedlého jako herečka a konferenciérka. Po ukončení 
studií na DAMU spoluzakládala začátkem šedesátých let poetickou vinárnu Viola, dnes Divadlo Viola, 
kde vystupovala za doprovodu SH kvintetu Luďka Hulana s pořady Komu patří jazz a Jazz náš vezdejší. Hrála 
také v Jiráskově vršovickém divadle, avantgardním souboru divadla Maringotka nebo v Divadle Na zábradlí, 
ale nakonec se upsala Divadlu E. F. Buriana, kde působila od roku 1971 až do jeho oficiálního zrušení v roce 
1992. Dnes vystupuje s různými divadelními soubory jako hostující herečka.  Pohostinsky tak účinkovala 
v Divadle U Hasičů, Divadle Radka Brzobohatého nebo na scéně Fidlovačky. Často také vystupovala 
v oblastních divadlech mimo Prahu, například v Kolíně, Příbrami nebo na Kladně. 

Miriam Kantorková si zahrála v několika desítkách filmů a v televizních pořadech. Poprvé se představila 
ve filmu Škola otců v roce 1957. V roce 1967 jí svěřil Juraj Jakubisko druhou hlavní roli ve svém celovečerním 
filmovém debutu Kristove roky. Dále byla obsazena do filmů Romance pro křídlovku, Kladivo na čarodějnice, 
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Zlatá svatba, Dívka na koštěti, Báječná léta pod psa, Z pekla štěstí nebo Díky za každé nové ráno.  V roce 2009 
natočila film Pamětnice a letos se představila v televizní povídce seriálu Aféry. Zahrála si také v populárních 
seriálech Pojišťovna štěstí nebo Ordinace v růžové zahradě.  

Její hlas je známý také z rozhlasu nebo z dabingu. Na rozhlasových vlnách ji bylo možno slyšet v pohádkách, 
adaptacích klasických děl i hrách moderních autorů. Některé z nich jsou již ve zlatém fondu Českého rozhlasu. 
V dabingu nalezla uplatnění již v řadě filmů, seriálů, její hlas zaznívá také z animované zahraniční produkce. 
V roce 2010 dostala Cenu Františka Filipovského za celoživotní dabingovou práci. 

Když jsem plánoval setkání s paní Miriam Kantorkovou, měla krátce před premiérou divadelní muzikálová 
adaptace slavné filmové komedie Zdeňka Podskalského "Světáci", kterou připravila divadelní společnost Háta 
Olgy Želenské v Branickém divadle. Režisérem nové divadelní úpravy je Lumír Olšovský, který ke spolupráci 
přizval například Moniku Absolnovou, Aleše Hámu, sourozence Gondíkovy, Pavla Vítka, Mahulenu Bočanovou 
nebo Martina Zounara.  

Proto mi nedá, abych se nezeptal, jaká tedy byla květnová premiéra? 
„Premiéra dopadla výborně. Divákům se to líbilo a byli moc spokojeni. Mnozí návštěvníci říkali, že se u toho 

báječně nasmáli a odpočinuli si.“ 
 

 
 

Miriam Kantorková 
 
 

Jiří Ptáčník 
 
Herec, hlasatel a dabér Jiří Ptáčník žije v Praze 10, kam se přestěhoval v roce 1960. Do konce roku 2005 jsme 

mohli tohoto oblíbeného hlasatele vídat v televizi, kde seznamoval diváky s televizním programem. Jenže pak 
od ledna 2006 zmizeli programoví hlasatelé z obrazovky. Charakteristický hlas Jiřího Ptáčníka však z televize 
nezmizel, neboť ho můžeme dále slyšet díky jeho práci v dabingu. 

Jiří Ptáčník se narodil 24. listopadu 1948. Pochází z rodiny houslisty a laborantky. Vystudoval SVVŠ a v roce 
1966 začal studovat na DAMU herectví. Po jeho absolvování byl dvacet let členem hereckého souboru 
Krajského divadla Kolín. V letech 1990 až 1993 působil v divadle v Kladně. Následně hrál v Divadle U Hasičů 
a Branickém divadle. S divadelní společností Harlekýn jezdil po městech České republiky, kde se představil 
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ve hrách Koktejl nebo Víš přeci, že neslyším, když teče voda. Zde se s ním na jevišti objevila i Jana Brejchová, 
Květa Fialová nebo Petr Nárožný. 

Už během studií začal hrát ve filmu. Objevil se ve filmech Případ pro začínajícího kata, Utrpení mladého 
Boháčka, Princ Bajaja, … a pozdravuji vlašťovky nebo Lidé z metra. V televizi si zahrál například v seriálu 
Malý pitaval z velkého města, Dobrodružství kriminalistiky nebo v televizních filmech Vlci, Nebe, peklo, ráj 
a Město bez dechu. V roce 2008 se Jiří Ptáčník představil  v seriálu Ošklivka Katka. 

Jiří Ptáčník pracoval od roku 1976 jako hlasatel v Československé televizi. V letech 1981 až 1991 si udělal 
přestávku, ale následně se do vysílání opět vrátil. Zde vydržel až do konce roku 2005, kdy televize zrušila 
hlasatele. Jiří Ptáčník sice přestal uvádět televizní pořady, ale své profesi zůstal věrný, a to na vlnách Českého 
rozhlasu 2 - Praha. Navíc se věnuje dabingu nebo pracuje jako tzv. voice over (hlas mimo obraz). 

 

 
 

Jiří Ptáčník 
 
 

Petr Slabý 
 
Petr Slabý je hudební publicista, filmový a televizní scenárista a režisér, který žije v Praze 10 – Vršovicích. 

Narodil se 20. března 1963 v Praze. Po absolvování žižkovského gymnázia Na Pražačce v roce 1981 nastoupil 
jako asistent režie ve Filmovém studiu Barrandov, kde se podílel na vzniku filmů Vesničko má středisková (režie 
Jiří Menzel) či S tebou mě baví svět (režie M. Poledňáková).  Poté pracoval krátce jako redaktor časopisu 
Melodie a v roce 1988 začal studovat na FAMU, na katedře dramaturgie a scenáristiky, kterou absolvoval v roce 
1995. 

V roce 1991 se podílel jako spoluscenárista a druhý režisér na hodinové filmové poémě o Praze s názvem 
19. 9. 1991 (režie J. Šajmovič), který se promítal i na MFF v Karlových Varech. Roku 1993 se stal Petr Slabý 
jedním z režisérů a moderátorů pořadu Trip pro OK 3, pro který natočil také rozhovory s Nickem Cavem, Iggy 
Popem, Ozzy Osbournem, Motörhead a dalšími. Na tuto činnost navázal o dva roky později v obdobném pořadu 
„60“, který se hlavně ve své závěrečné fázi stal cyklem komponovaných dokumentů. V tomto období pro něj 
zpracoval Petr Slabý například témata: židovská hudba, ženy v rocku, heavy metal či několik ročníků festivalu 
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Alternativa. Současně se podílel také na televizním kulturním magazínu Artefakta, pro který vytvářel portréty 
avantgardních umělců. 

 

 
 

Petr Slabý 
 

V roce 2001 natočil pro televizní cyklus Předčasná úmrtí profil jazzového hudebníka Luďka Hulana a podílel 
se na scénáři o Mejlovi Hlavsovi. Pro cyklus Zblízka pak vytvořil dokument o vznikajícím pop muzeu. Později 
pracoval jako kinodramaturg a hudební publicista, přispívá například do časopisů UNI a HIS Voice i do denního 
tisku (například do Hospodářských novin a v poslední době do LN).  

Spolu se svým otcem - prozaikem, literárním kritikem, hudebním publicistou, překladatelem a novinářem 
Zdeňkem K. Slabým napsal dva díly rozsáhlé encyklopedie Svět jiné hudby, které vyšly v roce 2002 a 2007. 
Za knihu Svět jiné hudby II. byli nominováni na cenu Magnesia Litera 2008 v rámci naučné literatury. Motiv 
těchto knih navázal na stejnojmenný rozhlasový pořad stanice Vltava, pro kterou také občas píše a moderuje zde 
pořad Čajovna.  

Od roku 2005 pracuje Petr Slabý pro multikulturní magazín České televize Kosmopolis, pro který v roce 2011 
režíroval dva díly. 1. března byl představen český vědec Lumír Ondřej Hanuš, který již 20 let působí 
na Hebrejské univerzitě v Jeruzalémě a zabývá se výzkumem konopí. 19. dubna byl odvysílán díl nazvaný 
Festival Jeden svět, který pojednává o starých lidech. Oba díly se dají dohledat na internetové stránce 
http://www.ceskatelevize.cz/porady/1095908415-kosmopolis/video/. 

V podobném duchu vytvářel i drobné portréty nekonformních lidí pro cyklus City Folk, který se vysílá 
v rámci EBU po celé Evropě. Pro nakladatelství Argo natočil v roce 2007 čtyřicetiminutový portrét amerického 
spisovatele Roberta Fulghuma. V roce 2008 napsal a natočil pro kabelovou televizi čtrnáctidílný původní 
krkonošský seriál Pohotovost U Zelené ohrady s místními ochotníky.  

Od roku 2002 vede příležitostný postdadaistický hudební soubor Ušní střevíc, v roce 2003 zpíval v Rudolfinu 
v Šostakovičově opusu Antiformalističeskij rajok a v letech 2008 a 2009 se zúčastnil projektu britského 
vokalisty Phila Mintona Feral Choir, s nímž vystoupil v Bratislavě na festivalu Next a v Praze na festivalu 
Alternativa. 
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Manželé Muratovi 
 
Doc. MUDr. Alexandr Muratov, CSc. a MUDr. Dina Muratova, CSc. pocházejí z ukrajinsko – českých rodin 

a vzali se v roce 1956. V roce 2000 se přestěhovali do České republiky, aby zde pátrali po svých předcích. 
V Praze 10, kde dnes žijí, se naučili pracovat na počítači a na internetu a začali psát historické články na téma 
"Zapomenutá historie ruských Čechů" o lidech, kteří pomáhali budovat dobré vztahy mezi slovanskými národy – 
mezi Čechy a Ukrajinci v 19. a 20. století. Články píší na stránkách www.aidm.eu, ale většinou v ruštině. 
Do češtiny je přeložena i první část „Jindřich Jindříšek neboli Genrich Ignatjevič“. 

Ve 30 číslech  ruskojazyčných časopisů vydávaných v Praze se objevily jejich články o osudech českých 
podnikatelů, vědeckých odborníků a pracovníků, kteří zanechali stopy své práce v kyjevských podnicích. 
V těchto článcích připomínají, že čeští podnikatelé ovlivnili rozvoj průmyslu na Ukrajině a v Rusku. Popisují 
vznik československého odboje v roce 1914 a počátky české družiny a vojenských jednotek v Kyjevě, roli, 
kterou zde hráli ruští Češi Otakar Červený, Václav Vondrák, Věnceslav Švihovský a další, pobyt a organizační 
činnost T. G. Masaryka v letech 1917 až 1918 na Ukrajině a v Rusku. 

Na podzim 2011 připravuje Ministerstvo kultury ČR a Ministerstvo zahraničních věcí ČR dvoudenní 
konferenci, která má proběhnout v Národní knihovně ČR na téma "90. výročí ruské akce (1921-1926)". Na tuto 
konferenci připravují manželé Muratovi přednášku. Tzv. ruská akce bylo pětileté období, kdy Československo 
přislíbilo pomoc dětem, ženám, invalidům, technickým a kulturním pracovníkům, zemědělcům a studentům 
z Ruska. V této době zde mohli například dostudovat na odborných školách. Tato akce měla připravit inteligenci 
pro Rusko, kam by se mohli již vzdělaní lidé vrátit, až se poměry v jejich vlasti uklidní. 

Alexandr Muratov se narodil 14. 10. 1927 v Kyjevě na Ukrajině. Jeho otec byl agronom a matka Češka 
z rodiny strojařů, která se přestěhovala na Ukrajinu z Plzně koncem 19. století. V letech 1935 - 1944 navštěvoval 
základní školu, následně se po útoku německé armády na Sovětský svaz přemístil se svojí matkou do Ruska, 
kde pracoval v sovchoze. Jeho otec byl v té době mobilizován do armády. V červnu 1942, kdy začaly boje 
o město Voroněž, pracoval na hloubení obranných zákopů a protitankových příkopů u řeky Usmaň. Poté 
pomáhal při evakuaci 900 kusů plemenného skotu, které hnali pěšky až do sovchozu v Penzenské oblasti. V září 
1943 byl jeho otec po druhém zranění demobilizován z Rudé armády a jako agronom byl i s rodinou poslán 
do Kazachstánu. Zde A. Muratov studoval na střední škole. V říjnu 1944 vstoupil jako sedmnáctiletý do Rudé 
Armády k 125. rezervnímu střeleckému pluku a plnil úkoly při obraně turkestánsko - sibiřské železnice 
při přemisťování vojsk a přepravě německých zajatců. 

Alexandr Muratov vzpomíná: „Po 8. květnu 1945 jsem se znovu zdržoval u 125. rezervního střeleckého 
pluku, od září jsem sloužil u 201. střelecké divize v Turkestánském vojenském obvodu v Dušanbe, od května 
1947 do června 1951 ve 2. Gvardějské Tamanské střelecké divizi Moskevského vojenského obvodu. 
Demobilizován jsem byl v hodnosti gardista staršina. Moje služba na vojně trvala 6,5 roku. V poválečných 
časech jsem obdržel titul  - Účastník války jako osoba s vyznamenáním řády a medailí SSSR za obětavou práci 
a bezúhonnou vojenskou službu v týlu po dobu války 1941-1945. Dnes jsem členem Obce legionářské Praha 
10.“ V letech 1952 – 1958 studoval na vysoké škole lékařské v Kyjevě, kde následně až do roku 2000 pracoval. 

Dina Muratova se narodila 2. 2.1933 v Zaporoží na Ukrajině. Její otec byl inženýr - stavař a matka Češka 
z rodiny přestěhovalců na Ukrajinu koncem  19. století. V letech 1940-1952 studovala základní a medicínskou 
střední školu, následně absolvovala vysokou školu lékařskou. V letech 1958 – 2000  pracovala jako oční lékařka 
a vědecká pracovnice. 

 
 

Vladimír Bor 
 
Slavný hudební a filmový kritik, publicista, scenárista, dramaturg a profesor FAMU Vladimír Bor žil v Praze 

10 - Vinohradech. Narodil se v rodině divadelního režiséra a operní pěvkyně. Přes své začátky v Mladé frontě 
se nakonec dostal k filmu, kde pracoval jako dramaturg Filmového studia Barrandov. Zde se podílel na vzniku 
více než 150 celovečerních děl, mezi nimiž je mnoho veleúspěšných českých filmů. 

Vladimír Bor se narodil 25. listopadu 1915 v Praze. Vystudoval Právnickou a Filosofickou fakultu UK 
v Praze  - obor hudební věda. Patřil k prvním redaktorům Mladé fronty, kde měl na starosti rubriku s titulkem 
Na co do kina. Proto ho oslovil režisér Karel Steklý, jestli nechce dělat vedoucího dramaturga.  Vladimír Bor 
souhlasil, ale v Mladé frontě zůstal ještě po tři roky, do roku 1951. Následně se stal nejen dramaturgem, 
ale i scenáristou a šéfdramaturgem  Filmového studia Barrandov. Od roku 1946 do roku 1990 posílal hudební 
kritiky do Lidové demokracie, dále přispíval do Hudebních rozhledů, Literárních novin a Kina. 

Od začátku šedesátých let působil jako pedagog na FAMU, kde byl v letech 1991 až 1993 také profesorem 
katedry scenáristiky.  Byl členem mnoha festivalových a hudebních porot, a to jak domácích (Smetanova 
klavírního v Hradci Králové, Dvořákova pěveckého v Karlových Varech a Mozartova pěveckého v Praze) tak 
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i mezinárodních (MFF Karlovy Vary a Pražské jaro). Byl členem České filmové akademie a poroty udělující 
Českého lva. 

Vladimír Bor je autorem knih O filmové hudebnosti, Operní večery, Hudební filmy a muzikál, Hudba, film, 
kritika nebo Recese. Spolu se Štěpánem Luckým napsal publikaci Trojan – filmová hudba. Je autorem dvaceti 
filmových scénářů - například Sestřičky nebo Pozor vizita!. Jako dramaturg se podílel na vzniku přibližně 
150 filmů, například jsou to tyto:  Marečku, podejte mi pero, Adéla ještě nevečeřela, Dobré světlo, Stůj nebo 
se netrefím.  V 60. letech se výrazně podílel na vzniku nové české filmové vlny. V tvůrčí skupině Jiří Šebor – 
Vladimír Bor vznikly například i všechny Formanovy filmy.  

V knize Generace 45, kterou uspořádal Jaromír Hořec a Miroslav Sígl vzpomíná: „Naše generace prožila svou 
šťastnou dobu čtyřikrát. Poprvé v roce 1938 při všesokolském sletu a mobilizaci k obraně státu proti Hitlerovi, 
podruhé právě v prvním poválečném čase, tak plném nadějí, potřetí v krásných létech šedesátých a po čtvrté 
v polistopadovém pohybu 1989 – 1990. Přidáme-li i šťastné studentské mládí, nebylo tohle zase tak málo. A byli 
jsme při tom!“ 

Vladimír Bor zemřel 18. ledna 2007. 
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Závěr 
 
V tomto díle kroniky jsem se snažil popsat všechny důležité události, které se  v Praze 10 v roce 

2011 staly. Snad se mi podařilo vše podstatné zaznamenat a Kronika městské části Praha 10 se 
v dalších letech stane  podkladem při dohledávání historie naší městské části.  

Kronika obsahuje také řadu fotografií, neboť prací kronikáře není pouze zaznamenávat text, 
ale kronikář se účastní i řady akcí, které se v příslušné obci konají. A tyto kulturní, sportovní 
a politické události zachycuje nejen slovy, ale i fotografiemi.  

Kromě toho se vytváří i přílohy ke kronice, kronikář tak shromažďuje množství dokladů – 
fotografie, pohlednice, plakáty, pozvánky, mapy,  výstřižky z novin, písemná svědectví pamětníků 
a další dokumenty ze života obce. Kronikář se snaží pořizovat i dokumenty z historie obce včetně 
knih, které pojednávají o dané lokalitě.  

Kronikář často přispívá do regionálního tisku, například já přispívám do novin Praha 10 do rubriky 
Osobnosti Prahy 10. Dále je kronikář v kontaktu s veřejností a případně i pořádá přednášky – dne 
26. května 2011 jsem od 14 do 15:30 přednášel v ulici Karolíny Světlé 18 pro občanské sdružení Život 
90 o tom, jak se píše kronika, v kostce jsem přiblížil Prahu 10 a seznámil přítomné s historií českého 
kronikářství. 

Při této příležitosti bych rád poděkoval všem lidem, kteří mi při práci na kronice pomohli. Rád bych 
také požádal občany, aby mi klidně zasílali zajímavé tipy na adresu michale@p10.mepnet.cz, neboť 
naše Praha 10 je velmi rozlehlá a zaznamenat všechny události je někdy dosti složité. 

 
 
Michal Ezechel 
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